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Lisenssi

Nimeä-Epäkaupallinen-Ei muutoksia 4.0 Kansainvälinen

Avoimesti lisensoitu teos

Tämä teos on lisensoitu Nimeä-Epäkaupallinen-Ei muutoksia 4.0 Kansainvälinen -lisenssillä. 
Teoksen uudelleen käytön yhteydessä pitää mainita kirjoittaja. Valittu lisenssi tarkoittaa, että 
teoksen sisältö on vapaasti käytettävissä, kunhan alkuperäislähteeseen viitataan.

Lisenssin kansantajuinen esitys on seuraavalla www-sivulla:

https://creativecommons.org/licenses/by-nc-nd/4.0/deed.fi

NIMI:
Teoksen tekijä on ilmoitettava siten kuin tekijä tai teoksen lisensoija on sen määrännyt (mutta ei 
siten että ilmoitus viittaisi lisenssinantajan tukevan lisenssinsaajaa tai teoksen käyttötapaa).

Ei muutettuja teoksia
Teosta ei saa muuttaa, muunnella tai käyttää toisen teoksen pohjana.

Epäkaupallinen
Lisenssi ei salli teoksen käyttöä ansiotarkoituksessa.

Lisenssin perusteellinen juridinen esitys on seuraavalla www-sivulla:

https://creativecommons.org/licenses/by-nc-nd/4.0/legalcode.fi
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Vastuulausekkeita

Yksittäisen ihmisen yksittäistä tulkintaa yksittäisistä asioista / aiheista

Tämä teos on yksittäisen ihmisen tulkintaa eri asioista / aiheista, eikä edusta minkään (rekisteröidyn
tai rekisteröimättömän) yhteisön virallista tai epävirallista kantaa. Tässä teoksessa mainitut 
mielipiteet eivät ole (lainopillisia) neuvoja, ja lukijoita kehotetaan itse perehtymään huolellisesti 
tässä teoksessa mainittuihin asioihin / aiheisiin.

Tämä teos ei kata tulevaisuuden kehittymistä, jolloin tässä teoksessa mainitut ennustukset voivat 
osoittautua vääräksi. Vastaavalla tavalla tämä teos ei kata menneisyyden tulkintaa, jolloin tässä 
teoksessa tehdyt arviot menneisyydestä voivat osoittautua vääriksi.

Poliittisia vastuulausekkeita

Tämä teos käsittelee useita poliittisia mielipiteitä erilaisista asioista / aiheista. Nämä mielipiteet 
eivät kuitenkaan ole virallisia neuvoja poliittisen päätöksen perustaksi. Teoksen lukijoita kehotetaan
lukemaan kukin mielipide yksittäisen henkilön ajatuksena, koska esitetyt mielipiteet eivät ole 
minkään yksittäisen puolueen (rekisteröity tai rekisteröimätön) virallisia mielipiteitä. Lisäksi 
esitetyt poliittiset mielipiteet eivät edusta minkään puoleen (rekisteröity tai rekisteröimätön) 
jäsenjärjestön (rekisteröity tai rekisteröimätön) virallista kannanottoa.

Teoksessa esitetyt poliittiset mielipiteet eivät kata Suomen, Euroopan tai maailmanlaajuisen 
politiikan menneisyyttä tai tulevaisuutta, ja ovat vain yksittäisen henkilön yksittäisiä mielipiteitä.

Teoksessa esitetyt poliittiset mielipiteet eivät ole tarkoitettu virallisen tai epävirallisen ehdokkuuden
tukemiseksi missään vaalissa millään tasolla, eli teoksessa esitetyt poliittiset mielipiteet eivät ole 
virallisiin vaaleihin valmistautuvan virallisen tai epävirallisen ehdokkaan mielipiteitä. Mahdollisissa
virallisissa vaaleissa (teoksen julkaisun jälkeen) virallisena ehdokkaana esitetyt poliittiset 
mielipiteet ovat oma kokonaisuutensa, ja virallisissa vaaleissa (teoksen julkaisun jälkeen) virallisen 
ehdokkaan julkiset mielipiteet ovat tämän teoksen ulkopuolella, ja tämä teos ei ennakoi tulevia 
mahdollisia poliittisia mielipiteitä virallisissa vaaleissa (teoksen julkaisun jälkeen).

Viitattujen www-sivujen sisältö

Tässä teoksessa viitataan erilaisiin www-sivuihin. Viitattujen www-sivujen laillinen sisältö on 
tarkistettu tämän teoksen julkaisuhetkellä, mutta monen viitatun www-sivu sisältö tulee 
mahdollisesti muuttumaan tämän teoksen julkaisun jälkeen. Kaikki muutokset viitatuilla www-
sivuilla ovat viitattujen www-sivujen omistajien / ylläpitäjien vastuulla. Kaikki uusi laillinen ja/tai 
laiton sisältö viitatuilla www-sivuilla ei ole tämän teoksen kirjoittajan vastuulla, ja tämän teoksen 
lukijoita kehotetaan huolellisesti välttämään www-sivuilta ladattavien laittomien sisältöjen käyttöä.

Kaupallinen sisältö / Yleishyödyllisyys

Tämä teos ei sisällä kaupallista sisältöä, eikä tätä teosta ole tarkoitettu kaupalliseksi sisällöksi, ja 
käytetyn lisenssin mukaisesti tämä teos on tarkoitettu ei-kaupalliseksi sisällöksi. Tämä teos ei 
sisällä kaupallisen yhteisön (rekisteröity tai rekisteröimätön) liike- tai ammattisalaisuuksia.
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222. Esipuhe / Jotain alkuun

222.1. Oltava itse asialla!

Aloitin vuonna 2011 tekemään (Rannila 2011) Kirjoitelmia-teoksia. Luvussa 1.3. (Rannila 2011) 
olen pohtinut omien kirjoitusten kohtaloa. Jos ei ole itse asialla, niin erilaiset kirjoitukset voivat 
jäädä julkaisematta. Saman teoksen voi julkaista sekä sähköisesti että painettuna, mikä tietysti 
mahdollistaa teoksen saatavuuden pitkällä aikavälillä. Jälleen voi kerraten todeta, että teoksella on 
ISBN-numero, jolloin teosta voi pitää asianmukaisesti julkaistuna kirjallisena teoksena.

222.2. Huomioita verrattuna aikaisempiin teoksiin

Aikaisempia teoksia (Rannila 2001, 2003, 2011, 2012, 2013, 2014a, 2014b, 2015a, 2015b, 2016, 
2017a, 2017a, 2018a, 2018b) on jo useampi – sekä Kirjoitelmia-teoksia että LIITE-teoksia. 
Kirjoitelmia-teokset on julkaistu sekä painettuna että sähköisinä. LIITE-teokset on julkaistu vain 
sähköisesti. Tässäkin teoksessa on jo aikaisemmista teoksista tuttu käsittelytapa. Eli aina yksittäisen
merkinnän jälkeen on uudelleenarviointia yksittäisen merkinnän perusteella.

222.3: Lukujen numeroinnista / I-LXXVII / 1-250

Tässä kohtaa täytyy todeta, että vuoden 2008 kunnallisvaalien sähköisen arkiston 1 osana on vuoden
2008 kunnallisvaalien aikana tekemäni merkinnät (I-LXXVII), joita olen kutsunut ”vaaliuutisiksi”. 
Olen tähän teokseen kerännyt tärkeimmät vaaliuutiset ennen varsinaisia päiväkirjamerkintöjä alkaen
merkinnästä 1. Eli kaikkia vaaliuutisia en ole kerännyt tämän teoksen osiksi.

222.4: Rajaus: henkilökohtaisten asioiden vähäinen kuvailu

Yleisesti ottaen voi todeta, että vaaliuutisissa olen käsitellyt joitain henkilökohtaisiakin asioita. 
Vähitellen lopetin melko laajasti henkilökohtaisten asioiden käsittelyn vaaliuutisten julkaisun 
(vuonna 2008) jälkeen.

222.5. Aikatauluista ja tiedostojen päiväyksistä

Tämän teoksen työtiedosto on perustettu 30.3.2019. Jossakin kohtaa on kuitenkin kirjoittaminen 
lopetettava.

1 http://www.jukkarannila.fi/vaalit_2008.html  , Kunnallisvaalit 2008 / Arkisto / Jukka S. Rannila
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222.6. Tämäkään teos ei ole tieteellinen teos

Lyhyesti todeten tämäkään teos ei ole tieteellinen teksti, koska tekstiä ei ole vertaisarvioitu. 
Toisaalta voi todeta lähdeluettelon perusteella, että olen kyllä viitannut joihinkin tieteellisiin 
artikkeleihin. Yksi ajatus on ollut käydä läpi omiin arkistoihin kertyneet tieteelliset aineistot, jonka 
jälkeen niitä voisi verrata omiin mielipiteisiin, mutta tässä teoksessa en kuitenkaan tällaista 
vertailua. Kokonaisnäkökulma on tullut vastaan useamman kerran, mutta sitäkään ei käsitellä tässä 
teoksessa.

222.7. Erilaisten (kirjoitus)virheiden korjauksia

Lisäksi täytyy todeta, että olen tehnyt sähköisten merkintöjen tekstiin erilaisia korjauksia. 
Pääasiassa korjaukset ovat olleet erilaisten kirjoitusvirheiden korjaamista. [Erilaisia pieniä 
korjauksia on hakasulkeiden sisällä].

222.8. Uusien teoksien mahdollisuuksista

Tässä teoksessa on siis vain osa vaaliuutisista (I-LXXVII) sekä sähköiset (päiväkirja)merkinnät 1-
250. Yksi mahdollisuus on tehdä uusia Kirjoitelmia-teoksia jakamalla merkinnät 250 välein yhteen 
teokseen: eli 251-500; 501-750; 751-1000. Kirjoitushetkellä en ole vielä tehnyt uusia 
päiväkirjamerkintöjä merkintään 1250 saakka (eli merkinnät 1001-1250).

222.9. Blogi, ploki, loki, päiväkirja vai sähköinen merkintä?

Itse olen ristinyt sähköiset merkinnät ”päiväkirjaksi”, vaikka olen maininnut jossain yhteyksissä 
merkintöjä ”blogiksi”. Toisaalta olen julkaissut sähköiset merkinnät (päiväkirja) vain sähköisessä 
muodossa omalla kotisivupalvelimella. Seuraava osoite on päiväkirjasivujen arkiston etusivu, jossa 
on linkit päiväkirjan sähköisiin merkintöihin.

http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto.html

Tässä kohtaa voi kerraten todeta, että päiväkirjan sähköisten merkintöjen ohessa on hyvin paljon 
erilaisia www-sivujen linkkejä. Jos lisäisin linkkejä tähän teokseen, niin sivumäärä tulisi olemaan 
hyvin suuri. Lisäksi voi todeta, että väistämättä osa www-sivujen linkeistä johtaa www-sivuille, 
joiden osoite ei enää tuota oikeaa www-sivua.

222.10. Vähän uusia sivuja lisäarvioinneissa

Joidenkin uudelleenarviointien jälkeen en ole tehnyt lisäarvioita täysin uudelle sivulle, koska 
uudelle sivulla tulisi monesti aika vähän uutta tekstiä, jolloin tämän teoksen sivumäärä lisääntyisi 
koko ajan. Tässä kohtaa täytyy todeta, että en ole kerännyt kaikkien merkintöjen oheen liitettyjen 
www-sivujen osoitteita. Jos olisin kerännyt kaikkien merkintöjen oheen liitettyjen www-sivujen 
osoitteet, niin lopullisessa tekstissä olisi todella paljon sivuja. Lisäksi osa linkitetyistä www-sivuista
enää toimi.
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223. Miten suhtautua erilaisiin (sosiaalisen median) 
internet-palveluihin?

223.1. Vaaliuutinen XXXI: Viikon tärkein uutinen kaikille 
tietokoneen orjille!

[tälle uutiselle en ollut merkinnyt päivämäärää, oletettavasti tein tämän merkinnän 19.9.2008]

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/vaalit_2008_uutiset.html#uutinen_XXXI

Tätä minä olen joskus miettinyt, että sähköpostin käyttö pitäisi olla rajattuna firman puolesta. Eli 
sähköpostipalvelin olisi auki aamulla tunnin töiden aluksi, puoli tuntia ennen ruokatuntia, puoli 
tuntia ruokatunnin jälkeen ja tunnin ennen töiden päättymistä. Piste. Ei armoa. Ei poikkeuksia. 
Väliajat tehdään töitä.

Mutta ei.

Näitä teknisiä härveleitä käytetään ilman mitään pohdintaa laajemmista seurauksista. Meset, 
facebookit, myspeissit ja irkkigalleriat ovat aiheuttaneet valtavia tietoturvaongelmia ja työtehon 
menetyksiä.

Välillä olen pohtinut sitäkin, että pitäisikö ihan internet-yhteydet raa'asti laittaa vain pariksi tunniksi
päivässä päälle yrityksissä. Että väliajat tehdään töitä eikä notkuta netissä.

Luulenpa vain, että monessa tapauksessa hälytettäisiin ammattiyhdistysliikkeen kaikki lakimiehet 
paikalle, jos työnantaja antaisi internet-yhteyden vain kolmeksi tunniksi päivässä.

Minullekin on käynyt niin, että naapurihuoneesta tullaan viestin lähettämisen jälkeen meuhaamaan, 
että miksi et lue sähköpostia. Aikayksikkö riippuu henkilöstä.

Lisäksi luin joskus sähköpostiriippuvuudesta, eli ihminen voi olla oikeasti riippuvainen 
sähköpostista, eli n. 20 viestiä piti päivässä saada lukea. Lomalla oli näillä ihmisillä sitten kova 
tarve tarkastaa sähköpostia ja siinä oli riippuvuus. Jos työpäivänä ei postia tullut, niin sitten tuli 
tyhjyyden tunne, että eikö kukaan minusta mitään välitä.

Mitä opimme tästä? Tekniikka AINA paljastaa ihmisistä mielenkiintoisia piirteitä.

Tässä itse juttu.

[Artikkeli löytyy hakukoneella]
Tietokone -lehti: torstaina 11.9.2008 klo 11:36
Sähköposti addiktoi ja vie työtehoa
toimittaja: Samuli Kotilainen
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223.2. Uudelleenarviointia / 21.12.2016

Tämän merkinnän jälkeen on vastaan tullut erilaisia julkaisuja koskien digitaalisuuden eri puolia.

21.12.2016 tilanteessa yksi lehti (Internet Research, Emerald oli kirjoitushetkellä kustantaja) 
julkaisi tiedotteen erikoisnumerosta, jonka aiheena on sosiaalisen median pimeät puolet (The Dark 
Side of Social Media). Kirjoitushetkellä oli asianmukainen kutsu erikoisnumeroa varten julkaistuna.

Eli lehden toimituskunta toivoo artikkeleita sosiaalisen median pimeiden puolien piirteistä.

Tapscott (2010) on selvittänyt nuoria henkilöitä, jotka ovat olleet koko elämänsä kiinni erilaisissa 
internet-palveluissa – eli sosiaalisessa mediassa kasvaneet nuorehkot henkilöt. Tapscott (2010) ottaa
hyvin myönteisen kannan, jolloin sosiaalisen median kasvateilla on monia hyviä piirteitä. 

Carr (2010) edustaa sellaista henkilöä, joka muistaa hyvin ajan ennen erilaisia internet-palveluita. 
Eli hän toteaa erilaisia eroja entisen ja nykyisen mediaympäristön, jolloin olemme ehkä hukanneet 
joitain entisen ajan mediaympäristön hyviä puolia.

Itse muistan (syntynyt 21.11.1974) jotain ennen internet-aikaa, joka alkoi Suomessa (noin) vuonna 
1995.

Vodanovich, Sundaram & Myers (2010) on jatkossa tehtävän tutkimuksen tutkimussuuntien 
ehdotelma, jolloin voisimme selvittää eri aiheita liittyen koko ikänsä erilaisia internet-palveluita 
käyttäneisiin henkilöihin.

Mielenkiintoinen tässä suhteessa on Jiang (2016), jota selasin vähäsen. On mahdollista, että 
internetin käytön tarkkailua eivät kaikki työntekijät tulisi hyväksymään, joten internetin käytön 
tarkkailulla voi olla kielteisiä vaikutuksia. Käytännössä voi siis olla parasta luottaa työntekijöihin, 
jotka kyllä osaavat pitää hyvin erillään työn vaatiman ajan ja erilaisten yksityiseen käyttöön 
tarkoitettujen palveluiden ajan.

Newport (2016) esittelee ”Syvän työn” (Deep Work) ilmiön, jolloin ihminen olisi keskittynyt hyvin 
yhteen asiaan kerralla – eli ihminen tekisi syvää työtä hallitusti.

Käytännössä ihminen pystyy keskittymään todella hyvin yhteen asiaan kerrallaan, joten moniajo 
voikin oikeasti olla tehottomampaa kuin yhteen asiaan keskittyminen.

Eli tämän ongelman olen sittemmin nimennyt tämän ilmiön ”moniajon harhaksi”, jolloin 
tosissaan uskotaan moniajon mahdollisuuksiin, vaikka tosiaan ihminen pystyy keskittymään todella 
hyvin yhteen asiaan kerrallaan. Myöhemmissä merkinnöissä olen kiinnittänyt huomioita (ns.) 
moniajon ongelmiin erilaisissa yhteyksissä.

Edelleenkin voisi todeta, että erilaiset tavat rajoittaa erilaisten internet-palveluiden käyttöä 
työpaikoilla kohtaisivat erilaista vastustusta eri syistä.

Eli käytännössä noita erilaisten internet-palveluiden rajoitteita ei voi ottaa käyttöön eri 
sidosryhmien vastustuksen vuoksi – näin asia on varmaan monessa yhteisössä.

Väittämä: Moniajo on harhaa.
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Väittämä: ”Syvä työ” voi vaatia erityisiä ponnisteluita.
Väittämä: Kaikilla tietoteknisillä ilmiöillä on myönteiset ja kielteiset piirteensä.

Tähän yhteyteen voi vielä todeta avokonttoreiden aiheuttamat ongelmat. Käytännössä avokonttorit 
vaikeuttavat syvää työtä eri tavoin.

223.3. Lisäarvioita / 2.4.2019 / 17.4.2019

Myöhemmin olen perustanut merkinnöille oman luokan, jonka tunnuksena on ”moniajo”, eli 
englanniksi ”multitasking”. Kirjoitushetkellä olen tehnyt 60 merkintää ”moniajon” tunnuksen 
alaisuudessa. Koko ajan on siis tullut jotain uutta liittyen moniajoon. Moniajolla olen tarkoittanut 
tilannetta, jossa henkilö seikkailee erilaisten tietoteknisten järjestelmien käyttöliittymien keskellä. 
Eli järjestelmiä yritetään käyttää samanaikaisesti, vaikka moniajo on mielestäni täydellinen 
harhakäsitys. 

Väittämä: Moniajo on monesti harhaa!
Väittämä: Moni meistä uskoo vilpittömästi moniajoon.

Newport (2016) käsittelee syvää työtä, joka voi siis häiriintyä eri syistä. Myöhemmin olen 
julkaissut mielipidekirjoituksen syvästä ajattelusta ja erilaisista keskeytyksistä.

68 / Syvän ajattelun harvinaisuus ja keskeytysten tekniikat?
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_68

Moni meistä kaipaa rauhallista aikaa, jotta syvä ajattelu ja keskeytymätön työ olisi mahdollista.

Väittämä:Erilaisia päivityksiä vaativat järjestelmät haittaavat syvää ajattelua.
Väittämä: Osa meistä ei enää muista aikaa ennen nykyaikaista keskeytysteknologiaa.
Väittämä: Keskeytysteknologian erilaiset ongelmat ovat vielä ratkaisematta.
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224. Liiallinen kansallistaminen vai liiallinen 
yksityistäminen

224.1. Vaaliuutinen XXXIV / 20.9.2008: Aika lopettaa vero- ja 
yksityistämiskotkotes

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/vaalit_2008_uutiset.html#uutinen_XXXIV

Aikaisemmin kirjoittelin noista RSS-uutisista, ja kuinka on monenlaisia uutisia eri lähteistä.

Yksi osasto on erilaiset ajatushautomot (Think Tank). Tarkasti ottaen Suomessa nämä 
ajatushautomot ovat aika lailla näpertelyä verrattuna USA:n valtavaan ajatushautomojen määrään ja
laatuun.

Otsikoita lähinnä katselin, ja muutama otsikko iski aika mukavasti:

WHAT TO WATCH FOR IN THE NEW CENSUS INCOME AND POVERTY NUMBERS
EVIDENCE SHOWS THAT TAX CUTS LOSE REVENUE
The State of Working America 2008/2009

Otetaanpa tuo ensimmäinen, eli köyhyyden määrä USA:ssa. Kuva kertoo todella paljon.

11.1.2016 tilanteessa kuva oli seuraavassa osoitteessa:
http://www.cbpp.org/research/what-to-watch-for-in-the-new-census-income-and-poverty-
numbers

Kuten kuvasta selkeästi näkee, niin yhdysvaltalaiset ovat köyhtyneet.

Sitten seuraava ajatus, että verojen lasku lisää valtion tuloja kasvavan talouden kautta.

Osoite tämän asian pohtimiselle on seuraava: http://www.cbpp.org/research/evidence-shows-that-
tax-cuts-lose-revenue. Kuten lainaukset selvästi osoittavat, niin verojen alennus ei tuota toivottua 
tulosta.

Osoitteessa http://www.stateofworkingamerica.org/ on viimeisin yhteenveto Yhdysvaltojen työn 
tuottavuuksista yms. Tästä oli saatavilla luku 8, eli vertailu moneen maahan, joista Suomi oli yksi.

Tulos on melko selvä: monessa kohdassa USA on tilastojen hännillä.

Tätä minä sanoin kaikissa vaalikoneiden vastauksissa. On aika lopettaa vero- ja 
yksityistämiskotkotes Suomessa.

Yhdysvalloissa on saatu mitä on haluttu: alhaiset verot ja voimakas yksityistäminen. Lopputulos ei 
ole toivottu: enemmän väkeä köyhyydessä, kallis terveydenhuolto, vähemmän väkeä 
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terveydenhuollon piirissä ja laskeva koulutustaso.

224.2. Uudelleenarviointia / 30.12.2016

Muistan yhden keskustelun junassa. Keskustelussa totesin, että monesti pitää olla jotain julkista 
toimintaa, jotta yksityinen toiminta olisi mahdollisimman tehokasta. Otin (muistaakseni) 
esimerkiksi maanmittaustoimitusten talletuksen tietojärjestelmään ja maanmittaustoimitusten 
paperiarkistoon. Käytännössä maanmittaustoimitukset koskevat kyllä (pääasiassa) yksityisesti 
omistettua maata, vaikka julkista palvelua on kuitenkin tarjottu maanomistajille.

Totesin tässä olevan melkoisen ja mielenkiintoisen paradoksin yksityisen ja julkisen toiminnan 
välillä. Eli monesti on oltava jotain julkista toimintaa turvaamaan tehokas yksityinen toiminta.

Yksi ensimmäisiä lukemiani kirjoja liittyen yhteisiin asioihin on Lehto (1997), jossa käsitellään 
yksityistä toimintaa ja julkista toimintaa (monopoli monesti?). Käytännössä yksityistämisen 
ratkaisut voidaan tehdä väärin, jolloin syntyy mahdollisesti mätä yksityinen monopoli, jolloin 
julkinen toiminta voi huomioida tällaisen mädän yksityisen monopolin.

Toisaalta täytyy todeta, että erilaisia monopoleja voidaan perustaa lainsäädännön kautta, jolloin 
julkinen monopoli hoitaa erilaisia erityistehtäviä, jotka on katsottu yhteiskunnallisesti merkittäviksi.

Eri vaiheissa on eri puolille maailmaa perustettu erilaisia kilpailuviranomaisia, jotka valvovat 
erilaisten markkinoiden toimintaa. Hyvä esimerkki on tietysti 2 Euroopan komission kilpailun 
pääosasto (Directorate-General for Competition), joka valvoo erilaisten markkinoiden toimintaa 
Euroopan Unionin tasolla. Suomessa on eri vaiheiden jälkeen perustettu 3 Kilpailu- ja 
kuluttajavirasto valvomaan erilaisten markkinoiden toimintaa.

Väittämä: Yksityistäminen voidaan tehdä väärin eri tilanteissa.
Väittämä: Yksityisen toiminnan tehokas toiminta voi vaatia jotain julkista toimintaa.
Väittämä: Eri markkinoilla voi eri vaiheiden jälkeen kehittyä mätä yksityinen monopoli.
Väittämä: Mädän yksityisen monopolin purkaminen vaatii kilpailuviranomaisten toimintaa.

224.3. Lisäarvioita / 2.4.2019

Lehto (1997) on ensimmäisiä lukemiani kirjoja koskien yhteisiä asioita. Lehto (1997) perusteella 
totesin aikanaan erilaisten yksityistämisen hankkeiden mahdollisen epäonnistumisen. Myöhemmin 
olen esittänyt ”mädän yksityisen monopolin” ongelmia.

Käytännössä kaikki liiketoiminta tahtoo keskittyä erilaisilla tavoilla, jolloin jollain markkina-
alueella voi olla muutama iso yritys ja pieni joukko pienempiä yrityksiä. Myöhemmin (Rannila 
2017a, luku 218) esitin laajan katsauksen yksityistämiseen, jolloin monopoli tai oligopoli syntyy 
joko politiikan päätöksillä tai yritystoiminnan keskittymisen vuoksi.

Poliittiset päättäjät eivät ymmärrä toimintojen perustekniikoita, jolloin kilpailutuksessa tehdään 
perustekniikoihin nähden täysin järjettömiä päätöksiä perustuen vain päättäjien ideologiaan.

2 http://ec.europa.eu/dgs/competition/index_fi.htm  , Euroopan komissio, Kilpailun pääosasto
3 http://www.kkv.fi  ,  Kilpailu- ja kuluttajavirasto, sivut toimivat 30.12.2016
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225. Laadukas viestintävälineiden sisältö?

225.1. Vaaliuutinen XXXV / 22.9.2008: Mitäs eilen tapahtui??

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/vaalit_2008_uutiset.html#uutinen_XXXV

Ei muistanut kirjoittaa 21.9.2008 kaikkea tapahtunutta.

Näyttäisi tässä vaiheessa, että mitään kiireellistä ei nyt näyttäisi olevan pöydällä.

Välillä on tullut kaikenlaista kirjettä yms. muuton takia.

Itse olen ollut kyllä aina kiinnostunut erilaisista dokumenteista. Tietysti ne ovat erilaisia kuin kirjat 
ja (lehti)artikkelit, joten joskus on nähnyt dokumentin ja lukenut jonkun tekstin aiheeseen liittyen.

Kerran kävin Canadan yleisradioyhtiön www-sivuilla, ja heillä on siellä oma 4 tutkivan journalismin
ohjelma, vähän niin kuin meidänMOT.

Tietysti aiheet ovat kanadalaisten mielestä kiinnostavia, mutta yksi oli mielenkiintoinen yleisesti. 
Ohjelman linkki on tässä [linkki ei toiminut enää 30.12.2016 tilanteessa].

Tuo ohjelma kannattaa kyllä katsoa kaikkien USA:n politiikasta kiinnostuneilla, koska se kertaa 
tiedotusvälineiden omistuksen merkityksestä.

USA:ssa yksityistämisestä on tullut opinkappale republikaaneille. Käytännössä myös 
tiedotusvälineiden omistus on vapautettu, ja entisiä rajoituksia on poistettu. Käytännössä tämä on 
johtanut siihen, että on syntynyt muutama jättimäinen tiedotusvälineiden yhteenliittymä.

Käytännössä tämä on johtanut siihen, että yksi kanava on käytännössä USA:n republikaanien 
äänitorvi, eli FOX ja Rupert Murdoch sieltä tulee vastaan.

Käytännössä USA:n tiedotusvälineiden ja politiikan yhteiselosta on tullut hyvin ilkeää. Tähän 
lisätään vielä politiikan jatkuvan kampanjoinnin merkitys ja erilaisten mediamestarien (spin doctor) 
toiminta.

No kuitenkin. Katsoin yhden ohjelman (MSNBC, Countdown with Keith Olbermann) arkistosta 
pari juttua. Keith Olbermaan on avoimessa sodassa FOX-kanavan Bill O'Reillyn kanssa. Ongelma 
Bill O'Reillyn tapauksessa on, että hänellä on kovat mielipiteet ja monesti taipumus vääristellä 
totuutta. Toisaalta Keith Olbermann on Bush Nuoremman hallinnon yksi kovimpia arvostelijoita.

Hurjaa meininkiä - toivottavasti Suomeen ei tällainen koskaan pesiydy.

4 https://www.cbc.ca/fifth/  , Fifth Estate – jakson nimi on ”Sticks and Stones”
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225.2. Uudelleenarviointia / 30.12.2016

Eri vaiheiden jälkeen en ole enää seurannut 5 MSNBC:n ja 6 Fox News:n ohjelmia tarkemmin.

Toisaalta joitain Yhdysvalloissa toimivia kanavia on tullut seurattua, eli esimerkiksi 7 PBS:n juttuja 
on joskus katsottuna. PBS on (käsittääkseni) voittoa tuottamaton kanava, ja vastaavasti MSNBC ja 
Fox News ovat yksityisiä kanavia.

Suomessa YLE on tietysti voittoa tuottamaton kanava. Oman arvion mukaan YLE pystyy pitämään 
yllä jotain yleistä laadun mittaria, jonka mukaan erilaisten mediaoperaatioiden toiminnan 
vertaamiseen on jokin yleisempi laadun mittari. Käytännössä erilaisten mediaoperaatioiden on 
pyrittävä laadun mittarin tasolla omassa toiminnassaan.

Oma huomio on erilaiset tutkivan journalismin ohjelmat, joita YLE pystyy tuottamaan ilman 
kaupallisia paineita. Eli aivan kaikilla yksityisillä viihdekanavilla tutkiva journalismi ei ole aivan 
ykkösasia.

Väittämä: Julkisesti omistettu viestintäväline takaa eri tavoin laadukasta sisältöä.
Väittämä: Julkisesti omistettu viestintäväline voi järjestää erilaisia tutkivan journalismin 
hankkeita.

Tässä kohtaa pitää vielä todeta muutama mediaoperaatio: 8 Long Play, 9 Hitaan journalismin 
yhdistys, ja 10 Tutkivan journalismin yhdistys. Eli Suomeenkin yritetään kehittää erilaisia tutkivan 
journalismin hankkeita. Tosiasiallisesti voi todeta, että tutkiva journalismi tarvitsee riittävästi aikaa, 
rahaa ja työrauhaa.

Joissain maissa on säätiöitä, jotka voivat rahoittaa erilaisia tutkivan journalismin hankkeita. Jonkin 
tutkivan journalismin jutun julkaisun jälkeen monet viestintävälineet voivat kyllä tietysti levittää 
tutkivan journalismin juttua eteenpäin.

Kysymys: Miten taataan tehokkaasti Suomessa tutkivan journalismin hankkeiden tehokas 
rahoitus?

Ehkä Suomessakin voisivat jotkut säätiöt rahoittaa erilaisia tutkivan journalismin hankkeita; tämä 
jää tietysti nähtäväksi.

225.3. Lisäarvioita / 2.4.2019

Myöhemmin on vastan tullut 11 Faktabaari-palvelu, joka pyrkii arvioimaan Suomeessa esitettyjen 
poliittisten väittämien totuusarvoa; asteikossa on kolme luokkaa: Väärin, Totta, 50/50. Tämän 
jälkeen pitäisi tietysti taata Faktabaari-palvelun rahoitus ja henkilöiden mahdollinen palkkaaminen 
turvaamaan suomalainen tosiasioiden tarkastuspalveluiden toiminta.

5 http://www.msnbc.com  , MSNBC
6 http://www.foxnews.com  , Fox News
7 http://www.pbs.org  , PBS: Public Broadcasting Service
8 http://longplay.fi/  , Long Play
9 http://hidasjournalismi.fi  , Hitaan journalismin yhdistys
10 http://www.tutkiva.fi  , Tutkivan journalismin yhdistys
11 https://faktabaari.fi  , Faktabaari
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226. Vain tosiasioita vai vain mielipiteitä?

226.1. Vaaliuutinen XXXVIII / 23.9.2008: Rapakon takaa

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/vaalit_2008_uutiset.html#uutinen_XXXVIII

Aikaisemmin kirjoittelin Yhdysvaltojen tilanteesta.

Tällainen linkki tuli vastaan. Saturday Night Live - The O'Reilly Factless
(11.1.2016 tilanteessa seuraava osoite toimi: https://youtu.be/ur-ALU_-HRM The O'Reilly Factless 
- Saturday Night Live)

Katsokaa kohta:

* "here are the facts"
* "you have your opinions"

Kyseessä on tietysti parodia O'Reillyn meuhaamisesta.

Bill O'Reilly on yleisesti ottaen iso vitsi Yhdysvalloissa, ja hänestä on tehty varmaan useampi 
parodia tai sitten oikein kiukkuinen mielipidekirjoitus.

Ongelma on, että tiedotusvälineiden omistuksen annettiin keskittyä liikaa. Sitten yksi kanava, eli 
FOX, on republikaanisen puolueen ikioma kanava.

Varsinaisesti omassa puolueen kanavassa ei ehkä olisi mitään vikaa. Onhan meillä täällä Etelä-
Pohjanmaalla oma ILKKA-maakuntalehti, joka monessa tapauksessa on tiettyyn puolueeseen ollut 
kallellaan. Ja Satakunnassa Lalli-lehden päätoimittaja Kim Huovinlahti on erään puolueen piirin 
puheenjohtaja. Ja meillä on ollut Keskisuomalaisen päätoimittaja tiettyyn puolueeseen kallellaan.

Mutta ongelmaksi Yhdysvalloissa on alkanut tulla, että Bill O'Reilly ja muut häntä olevat 
"journalistit" eivät aina joka tilanteessa tarkista jakamiensa "uutisten" tietojen tasoa. Mielipide on 
muka tosiasia. Tai tosiasia on muka mielipide.

Meillä Suomessa on uutisissa esitetyt tiedonjyväset yritetty tarkistaa parhaansa mukaan, ja monelle 
oikealle journalistille tietojen oikeellisuus on kunnia-asia.

Jälleen kerran liiankin varoittava esimerkki Yhdysvalloista varomattomasta yksityistämisestä. Jos 
yksityistetään, niin se pitää tehdä tarkasti harkiten. Mieluummin käyttää pari kuukautta enemmän 
asian pohtimiseen eikä yksityistää väärin, kuten Yhdysvaltojen esimerkit osoittavat.

226.2. Uudelleenarviointia / 30.-31.12.2016
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Tässä kohtaa täytyy todeta, että monelle henkilölle Bill O'Reillyn ohjelma on edelleen hyvin 
seurattu, vaikkakin hänkin on esittänyt totuusarvoltaan vaihtelevia väittämiä.

30.12.2016 tilanteessa voi todeta, että vuoden 2016 tilanteessa on kehitetty englanninkielinen sana 
kuvaamaan uutta poliittista todellisuutta, eli ”post-truth”. Käytännössä tämä tarkoittaa viestintää, 
jossa asioiden oikeellisuus ei enää olisi kaikkien toimijoiden pyrkimys. Tällöin voidaan levittää 
erilaisia vääriä väittämiä tietoisesti ilman mitään valvontaa.

30.12.2016 tilanteessa tiedämme, että vuoden 2016 aikana levitettiin erilaisia totuusarvoltaan 
kyseenalaisia viestejä erityisesti Yhdysvaltojen presidentinvaalien kampanjan ja Ison-Britannian 
Euroopan Unionin jäsenyyttä koskevan kansanäänestyksen kampanjoinnin aikana.

Tosiasioiden tarkastukseen on kehitetty erilaisia palveluita, joita olen kutsunut ”tosiasioiden 
tarkastuspalveluiksi”. Eli näissä tosiasioiden tarkastuspalveluissa yritetään tarkistaa erilaisten 
väitteiden totuusarvoa, ja erilaisille väittämille annetaan erilaisia arvosanoja; esimerkiksi jokin väite
voidaan todeta täydeksi valheeksi, vain osittain todeksi ja täysin todeksi. Nämä arvosanat 
vaihtelevat tosiasioiden tarkastuspalveluissa, ja yleinen tavoite on paljastaa erilaisten väittämien 
totuusarvoa.

30.12.2016 tilanteessa tiedämme, että Facebook on kehittänyt omaa palveluaan, jolloin välitetyille 
uutisten yhteyteen voidaan liittää tietoa uutisen totuusarvosta. Käytännössä Facebook on tässä 
vaiheessa liittoutunut sellaisten yhteisöjen kanssa, jotka kuuluvat kansainväliseen tosiasioiden 
tarkastuspalveluiden kansainväliseen verkostoon (International Fact-Checking Network).

Mahdollisesti muutkin sosiaalisen median yhteisöt (vrt. Facebook) voivat kehittää palveluitaan 
yhteistyössä erilaisten tosiasioiden tarkastuspalveluiden kanssa.

Väittämä: Totuusarvoltaan kyseenalaisten väittämien levittäminen on nykyisin erittäin 
helppoa (vrt. sosiaalinen media).
Väittämä: Totuusarvoltaan kyseenalaisten väittämien tarkastukseen on jatkossa kehitettävä 
uusia ja erilaisia ratkaisuja (vrt. sosiaalinen media).

Itse olen myöhemmin esittänyt, että kaikille välitetyille uutisille pitäisi kehittää erilaiset yksilölliset 
tunnisteet. Monessa sosiaalisen median järjestelmässä tällaiset tunnisteet ovat yksi osa 
perustoimintoja. Vastaavasti olen ehdottanut vastaavia tunnisteita moneen muuhunkin yhteyteen, 
jolloin erilaiset tosiasioiden tarkastuksen lausunnot voidaan kohdistaa tarkasti yksittäiseen viestiin. 
Yksi mahdollisuus olisi esimerkiksi sanomalehtiartikkeleiden ja televisio-ohjelmien yksilölliset 
tunnisteet.

Väittämä: Jokaiselle välitetty viestille (vrt. sosiaalinen media) pitäisi olla yksilöllinen tunniste.
Väittämä: Erilaisissa palveluissa (vrt. sosiaalinen media) pitäisi olla mahdollista lisätä 
tosiasioiden tarkastuspalveluiden lausunnot eri viestin totuusarvosta perustuen eri viestien 
yksilöllisiin tunnisteisiin.

Eri vaiheiden jälkeen olen kehittänyt seuraavan kuvan.

[jatkuu seuraavalla sivulla]
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JULKAISU

IDEA

UUSI IDEA

UUTINEN
(vastaava)

SEURANTA

KORJAUS

Toimittaja

Lähteet

??????

Väärä 
informaatio

Edellinen kuva on kehitetty lausuntojen yhteydessä. Lausunnot ovat 12 Lausunnot-sivulla omalla 
kotisivupalvelimella.

Käytännössä jonkin uutisen seuranta (follow-up) voi johtaa tilanteeseen, jossa asianmukaista 
seurantaa ei tehdä asianmukaisesti. Eli mahdollista on aina väärän tiedon leviäminen 
(misinformation) ilman tarkistuksia.

Väittämä: Erilaisten uutisten kunnolliseen seurantaan pitäisi rakentaa erilaisia järjestelmiä.

Edelleenkin voi kerraten todeta, että perustuen erilaisten uutisten yksilöllinen tunnisteeseen olisi 
mahdollista kohdistaa erilaisten uutisten totuusarvoon liittyviä tarkistuksia.

Esimerkinomaisesti voi todeta, että nykyisin on tieteellisten artikkelien seurantaan kehitetty 13 DOI-
tunnus, jolloin jokaisella tieteellisellä artikkelilla on oma tunnus. Näiden tunnusten seurantaan on 
oma 14 sivunsa. Tämän jälkeen on kehitetty 15 Crossmark-merkki, jolloin johonkin artikkeliin liittyen
voidaan jälkikäteen lisätä jotain uutta tietoa ja artikkeliin liittyviä mahdollisia korjauksia.

Eli idea jonkin jokaisen uutisen yksilöllisestä tunnisteesta ja uutisen totuusarvon lausunnosta ei ole 
sinänsä mikään vallankumouksellinen ajatus. Tietysti jokaisen uutisen yksilöllinen tunniste voi 
vaatia oman standardointihankkeensa, jotta tekemäni ehdotus voitaisiin toteuttaa täysimääräisesti.

226.3. Lisäarvioita / 2.4.2019

Tosiasioiden levittämisen kannalta pitäisi turvata tosiasioiden tarkastuspalveluiden rahoitus.

12 http://jukkarannila.fi/lausunnot.html  , Jukka S. Rannila - lausuntoja
13 https://www.doi.org  , Digital Object Identifier System
14 https://dx.doi.org  , Resolve a DOI Name
15 http://www.crossref.org/crossmark/About.htm  , CrossMark update system
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227. Tunnemyrskyä vai asiatiedottamista?

227.1. Vaaliuutinen XLI / 24.9.2008: Kaikilla oltava mielipide 
Kauhajoen tapahtumista

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/vaalit_2008_uutiset.html#uutinen_XLI

Itselleni tämä Kauhajoen ampumavälikohtaus tuli esille, kun minulle 23.9.2008 soitti edellisen 
asunnon vuokranvälitysyrityksen hallintovastaava. Minulla oli takuuvuokra tulossa takaisin 
maksuun, mutta oli erehdyksessä mennyt ensi kuun listoille. Siinä keskustelun lopuksi 
hallintovastaava sanoi, että on se Kauhajoen tapahtuma järkyttävä.

Enpä oikein tiennyt heti mistä oli kyse. Pieni selostus oli, että koulussa oli ammuskeltu. 
Ensimmäinen toteamus oli, että nämä on näitä rikoksen kopioijia.

Sitten RSS-uutisissa tippui päivän aikana tilaamilleni useampaa viestiä, eli tietysti nämä 
pääuutisvälineiden RSS-kanavat: HS, YLE, MTV3, Nelonen, Verkkouutiset, Uusi Suomi ja 
ILKKA.

Siinäpä tuo 23.9.2008 meni.

Aamulla 24.9.2008 menin jälleen kerran Seinäjoelle tietokantaohjelmoinnin opintojaksolle. 
Matkalla tietysti tuli Pohjanmaan Radion kanavalta asiaa Kauhajoen tapahtumista

Siinä Frami B -rakennuksen läpi kävellessä oli muutama henkilö tupakalla ja kuulin ohi 
mennessäni, että taas oli valtavaa tiedonvälitystä ollut.

Sitten tietokantaohjelmoinnin ensimmäisen tunnin alussa opintojakson vetäjä piti pienen puheen. 
Eli pitäisi katsoa kaverin perään ja kysyä, että onko kaikki hyvin. Tämän jälkeen ensimmäisen 
tunnin sai käyttää vapaamuotoiseen keskusteluun aiheesta ja opintojakson vetäjä lähti pois. Sitten 
pidimme kaksi tuntia normaalisti.

No. Kävin Puolueen piirin www-vastaavan kanssa juomassa kahvit ja siinä istuimme pienellä 
porukalla asiaa pohtimassa. Puolueen piirin www-vastaava on samalla opintojaksolla. Yleinen 
turpakäräjien tuomio oli, että käytetty ase ei ole syyllinen, vaan aseen käyttäjä.

Kun turpakäräjien porukka oli nuorta ja internet-palveluita vuosikausia käyttäneitä, niin ajatukset 
internet-palveluiden täydellisestä hallinnasta tällaisten tapausten estämiseksi todettiin käytännössä 
mahdottomiksi.

Toinen turpakäräjien tuomio oli, että internet-palveluissa on paljon erilaisia videoita, esimerkiksi 
ammuntaurheilusta. Siitä massasta on joskus vaikea erottaa oleellista epäoleellisesta. Joskus joku 
voi huomata, ja niin ilmeisesti oli tässä Kauhajoen tapauksessa mahdollisesti käynyt.

Itselläni ei tosiaan televisiota ole, joten kysyin uteliaisuuttani television tarjonnasta tässä aiheessa. 
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Käsitykseni mukaan illan sai hyvin kulutettua katsomalla eri kanavien lähetyksiä Kauhajoen 
ammuskelun yksityiskohdista.

Minulle on tullut muodollisesti SEAMK:n sähköposti, vaikka en sitä avoimen aikuiskoulutuksen 
opiskelijana käytäkään. Katsoin sinne tulleita viestejä, niin tulleiden viestien joukossa oli 
kaikenlaisia Kauhajoen tapahtumiin liittyviä viestejä.

Päätin käydä syömässä ja käydä Puolueen piiritoimistolla lukemassa ILKKA- ja Helsingin Sanomat
-lehtien viimeisen viikon lehdet. Klo 12.00 oli minuutin hiljaisuus ja itse olin tällöin FRAMI B -
rakennuksen ruokalassa.

Puolueen piiritoimistolla lueskelin pari-kolme tuntia lehtiä. Siinä selasin vielä lopuksi paikalle 
haetun iltapäivälehden aukeamat läpi, eli siellä oli sivukaupalla tekstiä ja kuvia Kauhajoen 
tapahtumista.

Jaa-a.

Illemmalla oli taas EKJT:n harjoitukset ja kolmen miehen juoksupiiri ennen harjoituksia. Siinä 
ennen juoksua tuli esille, että Jalasjärveltä oli yhden pariskunnan lapsi kuollut Kauhajoen 
ammuskelun yhteydessä.

Joo-O.

Nyt pitää kyllä asettaa sanansa tarkasti.

Tietysti Kauhajoen ammuskelun tapahtuma on järkyttävä. Olisi tyhmää sanoa toisin.

Mutta itse olen aina näiden tällaisten tapahtumien jälkeen miettinyt tiedotusvälineiden roolia. 
Tunnetusti elämme täysipäiväisessä (24/7/365) ja tosiaikaisessa tiedotusvälineiden maailmassa.

Mielenkiintoinen pieni juttu lukemissani lehtijutuissa oli erään naistoimittajan muistelmat 
matkapuhelimien käytön muutoksesta. Tavallaan väline oli muuttanut ihmistä, eli nyt moni koki 
jatkuvasti läsnä ja tavoitettavissa olemisen tarpeen tärkeäksi. Lisäksi oli yksi Jere-sarjakuvan päivän
piirrossarja, kuinka Jere teini-ikäisenä poikana lähetti jatkuvasti tekstiviestejä tekemisistään.

Itse tosiaan katsoo harvemmin televisiouutisia, ja jotenkin kokee tällaisten uutisten nopeuden eri 
tavalla kun harvemmin katsoo. Kun lukee samat uutiset RSS-uutisina, niin niihin voi rauhassa 
keskittyä ja lukea omalla tahdillaan.

Toisaalta YLE on nyt minun mielestäni alittanut taas yhden rajan asiapainotteisena 
yleisradioyhtiönä. Ihan YLE:n etusivuilla jossain yhteydessä oli julistus aamuvirkulta toimittajalta 
(Riina Malhotra), että hyvä uutinen sisältää ripauksen tunnetta. Toinen uutinen oli, että YLE lähtee 
tekemään MTV3:n Salatut elämät -televisiosarjalle kilpailevaa sarjaa.

Tämä oli mielestäni taas yksi rajanylitys tiedonvälityksessä, eli siirrymme siis tunnevälitykseen.

Aikaisemmin luin, että toimittajat itsekin ovat kokeneet viihteellisyyden vievän enemmän 
voimavaroja ja vakavien uutisten tekeminen on kovien paineiden alaista ja kiire painaa siinäkin.

Itse pohdin tässä itsekseni, että olemmeko me nyt ajaneet itsemme välineen, viihteen, 
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tunteellisuuden ja nopeuden ansaan. Radio- ja televisiokanavat edustavat nopeutta. Järkyttävät 
uutiset uutisoidaan järkyttävinä tunnemyrskyinä.

Juu-U.

Tietysti Kauhajoen ammuskelu on järkyttävää.

Itse jäin pohtimaan, että onko minun nyt koettava täsmälleen sama järkyttävä tunnemyrsky kuin 
Kauhajoella ammuskelun kohteena olleet opettajat, oppilaat ja muu henkilökunta. Jos olisin itse 
ollut paikalla, niin tietysti kokisin varmasti järkyttävänä, jos olisin vaikka haavoittunut vakavasti.

Jalasjärvelle ajaessani kuulin uutisen, että Seinäjoella olivat jotkut ylioppilaskokelaat jättäneet 
tulematta syksyn kirjoitukseen, koska olivat olleet niin järkyttyneitä Kauhajoen tapahtumista.

Joopa-joo.

Kyllä minun täytyy tehdä loppupäätelmä, että väline vaikuttaa.

Itse luin uutiset Kauhajoen tapahtumista RSS-uutisina ja RSS-uutiset olivat asiapainotteisia 
toteamia tapahtumista. Varmaankin olisin enemmän järkyttynyt, jos olisin illan istunut katsomassa 
jatkuvaa tapahtumavirtaa kuvallisessa muodossa.

Tietysti Kauhajoen ammuskelu on järkyttävää tapauksena.

Mutta tämä tapaus kyllä osoittaa, että nykyaikainen Suomessa on suuri osa väestöstä ajettavissa 
melkoiseen tunnemyrskyyn lyhyessä ajassa.

Jos nyt tunteitaan pitää puhdistaa, niin minusta on hieman pelottavaa, kuinka nopeasti ja 
täydellisesti voidaan Suomen väestö ajaa tunnemyrskyyn.

Estonia, Konginkangas, Tsunami, Jokela, Kauhajoki.

Jokaisessa tapauksessa Suomen väestön ajaminen tunnemyrskyyn on ollut aina vain nopeampaa ja 
täydellisempää.

227.2. Uudelleenarviointia / 31.12.2016

Kerraten voi todeta RSS-syötteiden välittävän uutisia ilman kuvaa ja ääntä, jolloin tällaiset uutiset 
eivät ole mitään mediaspektaakkeleita. Tietysti jonkin järkyttävän tapahtuman jälkeen voi todeta 
RSS-syötteiden määrän ja laadun perusteella jonkin järkyttävän tapahtuman etenemisestä 
uutispäivän aikana.

Väittämä: Viestintävälineen luonne vaikuttaa välitettyjen uutisten tunnepitoisuuteen.
Väittämä: Välitettyjen uutisten tunnepitoisuus voi olla joskus hyvin laajaa.
Väittämä: Television voimaa ei pidä koskaan vähätellä!

Lyhyesti todeten erityisesti television kautta levitetty tunnevälitys voi olla hyvin laajaa.
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228. Sähköiset välineet: hyviä ja huonoja puolia?

228.1. Vaaliuutinen XLV / 27.9.2008: Teknosairauksien 
diagnooseja

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/vaalit_2008_uutiset.html#uutinen_XLV

Tuossa joskus aikaisemmin taisin mainita, että ihmiset voivat tulla riippuvaisiksi sähköpostista.

Oma suositus on, että sähköpostiohjelma pitää sammuttaa. Ja katsoa vain pari kertaa päivässä 
saapuneet viestit. Ja artikkeli (11.9.2008 klo 11:36, Tietokone) kertoi tästä aiheesta kansantajuisesti

Minulle tulee erilaisten lehtien sisällysluetteloita, kuten olen aikaisemmin kertonut. Niitä kertyy 
kaikessa rauhassa, ja joskus voi istahtaa ja käydä läpi muutaman lehden sisällysluettelon kaikessa 
rauhassa. Ja kuten sanottua, niin monessa lehdessä on vain 1-2 hyvää artikkelia vuodessa.

ScienceDirect-palvelusta olen tilannut muutaman lehden sisällysluettelon. Katsoin tänään 
muutaman viime kuukauden aikana tulleet sisällysluettelot.

Tällä kertaa oli muutama otsikko, jotka liittyivät noihin teknosairauksiin.

1. Technostress under different organizational environments: An empirical investigation 
2. Internet addiction: Meta-synthesis of qualitative research for the decade 1996–2006 
3. No mobile, no life: Self-perception and text-message dependency among Japanese high school 
students

Eli kevyesti suomentaen voisi todeta vaikka näin. 
1. Teknostressi erilaisissa työyhteisöissä 
2. Internet-riippuvuus: yhteenveto laadullisesta tutkimuksesta 1996-2006 
3. Tekstiviestiriippuvuus japanilaisilla lukio-opiskelijoilla (high school tarkoittaa kuitenkin eri asiaa 
heille).

Otetaan lainaus (Wang, Shu & Tu 2008, page 3003) ykkösartikkelista.

Meanwhile, the convenience of technology also raised management expectations for productivity. 
Employees are often expected to be reachable through email or cell phone while at home or even on
vacation. Thomee, Eklof, Gustafsson, Nilsson, and Hagber (2007) found that ICT use may have an 
impact on psychological health. A high combined use of computers and mobile phones was 
associated with an increased risk of experiencing prolonged stress and symptoms of depression. A 
report from Health Canada (Duxbury & Higgins, 2001) indicated that new ICTs are linked to 
increased workload, which is often beyond people’s ability to deal with within normal business 
hours. Almost no respondents in the survey reported that technology reduced their job stress. The 
same case appeared for managers. Over three quarters of managers in the survey felt that 
technology, instead of alleviating job stress, actually increased their workloads. (Wang, Shu & Tu 
2008, page 3003)
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Wang ja kumppanit (Wang, Shu & Tu 2008) pohtivat teknostressiä hajautetuissa ja keskitetyissä 
yhteisöissä. Oleellista meille kuitenkin tässä on, että teknologia voi joissain tapauksissa tulla 
isännän rooliin, vaikka tarkoitus on tietysti toinen.

Mutta vakava viesti on, että ns. informaatioteknologia tunkeutuu joka paikkaan ja työntekijöiden 
työtehtävät lisääntyvät.

Varsinaisesti tuossa ei ole mitään uutta. Oma professorini kertoo hänen tutkimuksestaan 1970/1980-
luvuilta, jolloin tietokoneet olivat vielä aika vähäisessä roolissa. Lopputulos on kuitenkin, että 
tietokone LISÄÄ työtehtäviä. Eli käytännössä oletetaan, että tietokone vähentäisi työtehtäviä. 
Käytännössä tietokoneen käyttöönotto vaatii työtehtävien uudistamisen, jotta voidaan poistaa joitain
työtehtäviä ja toisaalta jotain uutta tilalle.

Otetaan lainaus kakkosartikkelista.

The meta-synthesis of 10 studies on Internet addiction for the period of 1996–2006 resulted in 
deeper insights into questions formulated for this research. To recap, the main antecedents of 
Internet addiction are feelings of isolation and loneliness, low self-con?dence and self-esteem. The 
symptoms of the condition are excessive time spent online, denial that the problem exists, as well as
moodiness and irritation while offfine. Negative effects of over-engagement with the Internet are 
multiple and include developing problems in any of the five areas: scholastic, occupational, 
interpersonal, financial, or physical. The authors of the 10 primary studies state the importance of 
self-regulating practices by the affected individuals, i.e., limiting time spent online and engaging in 
coping activities such as meetings with real people, reading, hobbies, etc. They also advocate 
Internet addiction education, since those addicted have troubles of recognizing the condition. 
Effective treatment protocols should be developed to handle the increase in diagnosed IAD cases. 
(Douglas ym. 2008, sivu 3042)

Douglas ja kumppanit käyvät läpi 10 laadullista tutkimusta internet-riippuvuudesta. Mikään yllätys 
ei ole, että internet-riippuvainen ei myönnä ongelmaansa. Tämä on varmaan sama kuin muissakin 
riippuvuuksissa.

Otetaan lainaus kolmossartikkelista.

The effect of message frequency on psychological/behavioral symptoms dissipated after entering 
self-perception into the model. In particular, perception of excessive use showed the strongest in?
uence on psychological/behavioral symptoms of text-message dependency. There is no doubt that 
compulsive use of text-messages is the most fundamental characteristic of dependency. This factor 
contains the items regarding the perception of socially inappropriate behavior in Japanese culture, 
such as using text-messages while having a face-to-face conversation with another person. 
Subjective perception of maladaptive and inordinate text-message usage in interpersonal contexts 
may lead to participants getting addicted with psychological/behavioral symptoms. However, we 
should note that this result is carefully interpreted because of the possibility of confounding 
between perception of excessive use and a subjective report of the amount of text-messages. 
Although a feeling of compulsive usage of communication media is an important characteristics of 
dependency on the media (Young, 1998), people truly dependent on text-messages may have a 
diffculty in reporting their actual usage of text-messages. Further research including more objective 
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measures of text-message usage is needed to investigate the importance of perception of excessive 
use in order to clearly explain the cause of text-message dependency. (Igarashi et al., page 2320)

Sama homma tässäkin, eli oikeasti tekstiviesteistä riippuvaisten on vaikea myöntää olevansa 
riippuvaisia tekstiviesteistä.

Vielä lisään yhden teknosairauden, jonka kerran löysin Wikipedia-verkkotietosanakirjasta. 
Celebrity Worship Syndrome, kts. Celebrity Worship Syndrome 16 Wikipedia-
verkkotietosanakirjasta.

Eli nykyinen tiedonvälitys ja tunteenvälitys erilaisissa viestintävälineissä voi saada aikaan 
oireyhtymän, jossa henkilö jotenkin palvoo (worship) julkisuuden (celebrity) henkilöä.

Tässä taannoin luin ennen vaaleihin ilmoittautumista kirjan, jossa pohdittiin tätä ilmiötä. Yksi hyvä 
selitys on, että televisioruutu tuo ihmisen kasvot luonnottoman lähelle, koska tavallisesti emmme 
näe kasvoja samassa suhteessa, kun olemme ns. tavallisessa ympäristössä. Eli televisioruutu (tai 
elokuvateatterin kangas) täyttää tajunnan yhden ihmisen kasvoilla.

Mitä tästä opimme?

Tätä voi jokainen miettiä tykönään.

228.2. Uudelleenarviointia / 31.12.2016

Tässä voi toistaa jälleen kerran muutaman lähteen: Carr (2010); Tapscott (2010); Vodanovich ym. 
(2010). Lähtökohtana voi olla myönteisten piirteiden ja kielteisten piirteiden selvittäminen.

Käytännössä valitsemamme näkökulmat vaikuttavat eri ilmiöiden ymmärtämiseen.

Väittämä: Erilaisiin sähköisiin välineisiin liittyy sekä myönteisiä että kielteisiä puolia.
Väittämä: Sekä myönteiset että kielteiset puolet erilaisiin sähköisiin välineisiin liittyen pitäisi 
selvittää asianmukaisesti.

Kerraten voi todeta, että itse (syntynyt 21.11.1974) muistan jotain ajasta ennen internetin 
läpilyöntiä. Sitten on tietysti henkilöiden ryhmä, joka on ollut (ns. diginatiivit) koko elämänsä ajan 
kiinni erilaisissa internet-palveluissa (vast.). Varmaankin näiltä (ns. diginatiivit) henkilöiltä voisi 
kysyä asianmukaisesti sekä myönteisiä että kielteisiä puolia liittyen jatkuvaan läsnäoloon erilaisissa 
internet-palveluissa. Oletusarvoisesti he osaavat kertoa sekä myönteisiä että kielteisiä aiheita tähän 
liittyen.

Väittämä: Erilaisiin sähköisten välineiden kielteisiin ilmiöihin liittyen voisi kehittää erilaisia 
vastatoimenpiteitä.

Lyhyt sivuhuomautus: lopetin jossain vaiheessa lehtien sisällysluetteloiden tilaamisen.

16 https://en.wikipedia.org/wiki/Celebrity_worship_syndrome  , Celebrity worship syndrome - Wikipedia
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229. Suomi: yhdistysten määrä ja laatu?

229.1. Vaaliuutinen XLVII / 30.9.2008: Yhdistyksen perustamista

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/vaalit_2008_uutiset.html#uutinen_XLVII

Suomi on tunnetusti yhdistysten luvattu maa.

Muistan Seinäjoelta yhden tilaisuuden, jossa kävin uteliaisuuttani. Tärkeintä oli nähdä tämä paljon 
puhuttu Toimintojen talo. Tarkistin ja heillä on omat www-sivut, www.toimintojentalo.fi.

Kyseessä oli kansainvälisyyden ilta. Lopuksi oli tarjolla muutama kansallisruoka tai ainakin 
kuuluisa ruoka.

Mutta hyvin olivat maahanmuuttajat oppineet Suomen tavoille, koska heillä oli perusteilla oma 
yhdistys Etelä-Pohjanmaan maahanmuuttajille. Tällöin ehdotin, että voin tehdä heille www-sivut ja 
perustaa sähköpostilistan, eli samalle palveluntarjoajalle jota käytän omissa www-sivuissani. Jätin 
yhteystietoni ja jälkikäteen ei ole kuulunut muuta.

Nyt tässä vaiheessa olemme perustamassa yhdistystä, joka voisi virallisesti ottaa EKJT:n edustuksen
nimiinsä Jalasjärvellä ja Seinäjoella.

Minä lupasin rekisteröinnit yms. hoitaa. Yhdistyksiä Suomessa näköjään perustetaan liukuhihnalta, 
koska kaikki oli valmiiksi hoidettavissa Patentti- ja rekisterihallituksen www-sivuilla.

Kaikki sujui pankkitunnuksilla. 29.9.2008 esittelin virallisen paperinivaskan (5 sivua) ennen 
harjoituksia. Aiheessa ei ollut kenelläkään huomautusta, ja laitoimme muutaman nimen 
perustamiskirjaan. Nyt vain nivaska postiin ja PRH hoitaa loput.

229.2. Uudelleenarviointia / 31.12.2016

31.12.2016 tilanteessa yritin selvittää Etelä-Pohjanmaan maahanmuuttajat ry:n www-sivujen 
olemassaoloa. Käytännössä en löytänyt Etelä-Pohjanmaan maahanmuuttajat ry:n www-sivuja, . 
Ehdotin yhdistykselle www-sivuja ja sähköpostilistaa.

Selvää on myös Etelä-Pohjanmaan kansainvälistyminen jollain tasolla, jolloin erilaisia 
maahanmuuttajia on myös Etelä-Pohjanmaalla. Itse olen kotimaassa kansainvälistynyt henkilö, 
jolloin joidenkin ulkomaalaisten ja maahanmuuttajien kanssa on ollut toimintaa Suomessa. Osa 
tapaamistani ulkomaalaisista on ollut vain väliaikaisesti (esim. opiskelijavaihto) Suomessa, joten 
heistä ei ole sittemmin tullut maahanmuuttajia.

Väittämä: Suomessa on mahdollista kansainvälistyä ulkomailta tulleiden henkilöiden kanssa.
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230. Järkyttävien tapausten poliittinen hyödyntäminen

230.1. Vaaliuutinen XLVIII / 30.9.2008: Kauhajoen tapahtumien 
muistolle

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/vaalit_2008_uutiset.html#uutinen_XLVIII

29.9.2008 oli JP-Kunnallissanomat -paikallislehdessä vainajien ilmoituksessa Kauhajoella ammutun
Jalasjärveltä kotoisin olleen henkilön ilmoitus.

Autolla ajaessa kuulin radiosta uutisen, että sisäministeriö asettaa työryhmän pohtimaan aselain 
uudistuksia. Tarkisti tämän minulle tulleista valtioneuvoston/hallituksen RSS-uutisista.

En tiedä meneekö muissa maissa samalla tavalla kuin Suomessa, että jonkin järkyttävän tapahtuman
jälkeen asetetaan työryhmä pohtimaan lainsäädäntöä.

Uutinen oli luettu oikein radiossa.

Eli kerraten: 
"

Käytännössä [sisäministeriön] hankkeessa tulee selvittää, miten terveydenhuollon 
henkilöstön käytössä olevat tiedot saadaan nykyistä paremmin poliisin käyttöön. Lisäksi 
tulee selvittää, miten Kansaneläkelaitoksen lääketiedot saadaan lupaharkinnan tueksi ja 
miten muilta viranomaisilta saadaan nykyistä paremmin tietoa luvanhakijoista. Keskeisin 
muu viranomainen on puolustusvoimat, jolla on tietoa erityisesti nuorten miesten 
asepalveluksesta.

"

Aikaisemmin olin lukenut uutisen (HS 25.9.2008), kuinka tietosuojavaltuutettu oli selittänyt 
Suomen lainsäädännön kummallisuuksia.

Valitettavasti on tehty paljon erillislainsäädäntöä, jossa sama asia sanotaan eri tavalla. Tästä seuraa 
paljon turhaa työtä eri tahoille.

Itse olen lainsäädännön kohdalla joskus pohtinut, että onkohan siellä lain valmistelun ja 
lainsäädännön puolella ajateltu lainsäädäntötekstin tiedonhallinnan ajatuksia. Toisaalta meillä on 
onneksi FINLEX ja EDILEX, joista on jotain helpotusta. Mutta toisaalta tekniset ihmiset eivät voi 
sille mitään, että itse tekstit ovat sekava kokonaisuus.

Aikanaan varmaan tulee työryhmän esitys monen eri lain muuttamisesta, ja useaan lakiin ehkä 
lisätään joku uusi pykälä väliin, tyyliin "§ 15a". Tämä jää nähtäväksi.
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230.2. Uudelleenarviointia / 31.12.2016

Tietysti Kauhajoen ammuskelu on edelleen hyvin surullinen tapaus – ei siinä mitään.

Tietysti on selvää erilaisten politiikan toimijoiden tapa hyödyntää jotain järkyttävää tapahtumaa 
oman poliittisen asialistan edistämiseksi eri tavoin. Esimerkiksi jotkut poliitikot ajavat Suomeen eri 
tavoin aseiden käytön rajoituksia, jolloin jonkin vakavan tapauksen jälkeen tietysti vaaditaan 
aseiden käyttöön rajoituksia.

Tosiasia taitaa olla, että aseet sinänsä eivät ole kaikkein vaarallisin asia, koska samoja aseita 
voidaan käyttää eri tavoin.

Muistaakseni on niin, että Suomessa on väkiluvun suhteen mukaisesti hyvin paljon aseita yhtä 
kansalaista kohden. Suurinta osaa näistä Suomessa käytettävistä aseista käytetään hyvin tarkasti 
lakien ja asetusten mukaisesti.

Eli jokin surmatyö aseella on erittäin pieni prosenttiosuus verrattuna Suomessa käytettävien aseiden
määrään.

Väittämä: Politiikan toimijoiden tapana on hyödyntää jotain järkyttävää tapahtumaa oman 
poliittisen asialistan edistämiseksi eri tavoin.
Väittämä: Poliittisen asialistan edistäminen eri tavoin jonkin järkyttävän tapahtuman jälkeen
vaatii oman kriittisen seurannan.
Väittämä: Jonkin järkyttävän tapahtuman jälkeenkin pitäisi kuitenkin välttää liian laajoja 
lainsäädännön uudistushankkeita.

230.3. Lisäarvioita / 2.4.2019

Myöhemmin on vastaan tullut ”moraalisen paniikin” käsite. Eli jonkin järkyttävän tapahtuman 
jälkeen vaaditaan erilaisia toimenpiteitä vastaavan tapahtuman estämiseksi.

Väittämä: Moraalinen paniikki voi tarkoittaa hyvinkin erikoisten asioiden vaatimista, vaikka 
niiden järkevyyttä pitäisi arvioida hyvin tarkasti.

Itselläni ei ole televisiota, jolloin olen enemmän tekstimuotoisten uutisen seuraaja. Tekstimuotoisia 
uutisia julkaistaan 17 RSS-standardin mukaisesti, jolloin uutisten otsikot, tekstin ja linkin voi lukea 
lukijaohjelmassa, joka toteuttaa RSS-standardin mukaiset määritelmät.

Väittämä: Television voimaa ei pidä koskaan vähätellä millään tavalla!

Oman havainnon mukaan television vaikutus on joissain tilanteessa enemmän tunteiden välitystä 
kuin tosiasioiden välitystä. Eli jonkin järkyttävän tapahtuman yhteydessä voi esille tulla hyvinkin 
laaja tunteiden kirjo, ja televisio voi vahvistaa erilaisia tunteita.

Väittämä: Tietysti tunteiden välityksen (erityisesti televisio) järkevyyttä voidaan tietysti 
arvioida eri tavoilla.

17 RSS 2.0 Specification, http://www.rssboard.org/rss-specification
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231. Korkeakulttuuria vai jotain muuta?

231.1. Vaaliuutinen L / 1.10.2008: Kulttuurikuntoa

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/vaalit_2008_uutiset.html#uutinen_L

Jaa-a.

Luin uutisen, että YLE:n vaalikone oli avattu. Katsoin omia vastauksia ja muiden Jalasjärven 
ehdokkaiden vastauksia. Varmaankin on niin, että minulla voi olla Suomen pisimpiä selityksiä 
vastauksien vapaamuotoisissa perusteluissa.

Turha tässä on varmaan esittää, että on henkilö, jolla ei ole mitään perusteluita mielipiteilleen, mutta
silti on kovasti mieltä. Eli aina yrittää jotenkin perustella mielipiteensä. Vaikka tietyisti perustelut 
voivat olla vääriä, mutta sitten täytyy omien tietojen vajavaisuus myöntää.

No jooooooooooooooooo.

Tänään oli jälleen tietokantaohjelmoinnin opintojakson. Eli itse kuljen siellä avoimen 
ammattikorkeakoulun opiskelijana. Ihan taas vain kertauksena.

Mielenkiintoinen tapaus oli kahvitunnilla, kun paikalle pölähti kulttuurialan opiskelijoita 
markkinoimaan Kulttuurikunto-kampanjaa. Laulu oli keksitty Tiernapoikien sanoja uudelleen 
kehittelemällä. Paikalle tuli vielä televisiokamera.

Tässä vaiheessa siemaisin kahvit nopeasti ja häivyin ripeästi paikalta.

Tietysti ei sille mitään mahda, että on tiedotusoppia opiskellut viisitoista (15) opintoviikkoa ja ihan 
alkeet menimme tiedonvälityksestä läpi.

Tiedotusopin opintojaksoilla katsoimme läpi videoita ja sanomalehtiä, ja tämä ns. tavallisen kansan 
haastattelun omituisuus tuli hyvin esille näissä. Siinä ns. tavallisen kansan haastattelussa on omat 
pelisääntönsä, ja itse en viitsi ns. kadun miehen/naisen rooliin kovin äkkiä lähteä.

Myöhemmin Jalasjärvelle ajaessa autoradiosta kuulin uutisen kuinka YLE on lanseerannut 
Kulttuurikunto-kampanjan. Sitten radiouutisessa oli haastateltu kolmea SEAMK:n tekniikan alan 
opiskelijaa, ja homma meni ihan samalla tutulla kadun miehen haastattelun kaavalla.

NO jooooooooooooooooo....

Illalla katsoin YLE:n www-sivuilta, että mikä tämä Kulttuurikunto-kampanja nyt sitten oikein on.

Siis idea on tietysti ihan hyvä ja kannatettava. On hyvä harrastaa kulttuuria mahdollisuuksiensa 
mukaan.
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Mutta näin akateemisena pilkunviilaajana tulen tietysti siihen, että käsite "kulttuuri" on kaikkea 
muuta kuin selvä.

Nyt tietysti täytyy vähän tietämättömälle lukijalle selvittää, että käsitteellinen mallintaminen on yksi
tietojenkäsittelyn haara. Käsitettä pitää todellakin viilaamalla viilata, että siitä voidaan rakentaa 
ohjelma, tietokanta tai yhdistelmä.

Eli yliopistossa opin kyllä käsitteellisen mallintamisen periaatteet. Käsitemalleista voidaan johtaa 
skeemoja, skeemoista voidaan tehdä relaatiotauluja, relaatiotauluja hoidetaan tietokantakielellä, 
tietokantatauluja hoitaa tietokantajärjestelmä, jne, jne.

Valitettava sivuseuraus käsitteellisen mallintamisen osaajille on, että kukaan ei heistä pidä.

Liiketoimintaihmiset pitävät heitä liian yksityiskohtaisina. Varsinkin markkinointiväki on aina 
tukkanuottasilla käsitteellisten mallintajien ja lakimiesten kanssa.

Ns. tietokonehörhöt eivät käsitä mitä käsitteelliset mallintajat nissuttavat käsitekaavioiden kanssa, 
kun he taistelevat järjestelmien teknisen tason kanssa.

Avoimessa AMK:ssa halusin mielenkiinnosta käydä katsomassa, että saisiko sieltä sitä paljon 
puhuttua käytännöllisyyttä, että voisi oppia tietokantakielen käytännön kikkoja ja jippoja. Ns. teoria
minulla on hallussa.

Opintojakson alussa AMK:n opettaja sanoi aivan alussa, että huono käsitemalli ei auta taitavaakaan 
tietokannan hoitajaa. Haukotus - ei mitään uutta maan päällä.

Nyt veivasimme kerran seminaarissa yhtä artikkelia, jossa käytiin hyvin tuttua "käyttäjän" käsitettä. 
"Käyttäjä" voi tarkoittaa ihan mitä tahansa, ja yksi meidän laitoksen veijari oikein perkasi, että 
millaisia "käyttäjät" oikein ovat tietokoneammattilaisten mielestä. Erittäin järkyttäviä 
ihmiskäsityksiä oli joillain.

.....hiljainen hetki........

Oma tuomio on tuosta YLE:n Kulttuurikunto-kampanjasta, että ehkäpä nyt tarkoitettiin tällaista 
”korkea”kulttuuria.

Eli siis tarkoituksella tekemällä tehtyä tiettyä kokonaisuutta, jota voi siis nimittää ”kulttuuri”teoksi.

Lainaus YLE:n sivuilta: 
"[Kulttuurikunto-] Ohjelmasarjassa psykologin ja kahden taiteilijan muodostama kulttuurikollegio 
tarkastaa koehenkilöiden kunnon, tekee diagnoosin ja laatii kulttuurimääräyksen."

Mutta noin pilkkua viilaten voisi sanoa, että tuo on aika ahdas käsite termistä "kulttuuri". 
Pikemminkin voisi sanoa, että henkilöt kokeilevat jotain "taiteen" muotoa ns. kollegion 
ehdotuksesta. "Taide" käsitteenä on kulttuurisidonnainen käsite.

Itse tosin epäilen, että ns. kollegion ns. kulttuurimääräys tuskin tulee olemaan tietokoneohjatun 
kuudella jalalla kävelevän jouluvirsiä tietokoneäänellä rap-musiikkina laulavan tekno-joulukuusen 
rakentaminen. Tästähän voisivat vaikka ne haastatellut tekniikan opiskelijat innostua. Mutta olisiko 
se sitten "taidetta" vai "tekniikkaa"?
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Jep-jep.

Lopuksi tulee aina mieleen nämä poliittiset tarinat, kuinka joku poliitikkoparka joutuu 
kulttuuriministeriksi ja paljastuu aina virkakautensa alussa täysin tietämättömäksi Suomen 
”kulttuurin” kentästä.

231.2. Uudelleenarviointia / 4.1.2017

Tässä merkinnässä oli useampi aihe samalla kertaa.

Vuoden 2008 kunnallisvaaleissa tosiaan minulla oli varmaan Suomen pisimpiä vastauksia 
vaalikoneiden vapaamuotoisiin teksteihin. Ehkä jotkut muutkin kirjoittivat pitkiä tekstejä. 
Kirjoitelmia II -teoksessa (Rannila 2012) on kerätty yhteen kaikki vastaukset eri vaalikoneisiin.

Lyhyesti todeten käsitteellinen mallinnus on kovaa hommaa, minkä lisäksi erilaisten 
prosessimallien mallinnus on kovaa hommaa. Käytännössä jonkin (uuden) tietojärjestelmän 
käsitteiden ja prosessien mallinnus on todella kovaa hommaa, jolloin on hyvin paljon erilaisia 
epäonnistumisen mahdollisuuksia.

Väittämä: (Uuden) tietojärjestelmän käsitteiden ja prosessien mallinnus on todella kovaa 
hommaa.
Väittämä: (Uuden) tietojärjestelmän käsitteiden ja prosessien mallinnus voi epäonnistua 
hyvin erilaisilla tavoilla.

Aivan kaikkea ei enää muista tiedotusopin luennoista ja harjoitustöistä. LIITE 1 -teoksessa (Rannila
2014) on tosin (luku SL 43) yhden tiedotusopin opintojakson (P4) harjoitustöiden tekstiä. 

Omasta mielestä oleellista tiedotusvälineiden suhteet ovat ne uutiset, joita tiedotusvälineet EIVÄT 
julkaise. Käytännössä erilaiset tiedotusvälineet esittävät erilaisia päiväjärjestyksen uutisia ja 
tiedotusvälineiden erilaiset käyttäjät/kuluttajat joutuvat keskustelemaan päiväjärjestyksen 
esittämistä uutisista. 

Väittämä: Tiedotusvälineet asettavat päiväjärjestyksen uutiset keskusteltavaksi.
Väittämä: Käytännössä tiedotusvälineiden erilaiset käyttäjät/kuluttajat eivät välttämättä 
muuta mielipiteitään uutisoinnista huolimatta.

Käytännössä tiedotusvälineiden erilaiset käyttäjät/kuluttajat monesti poimivat uutisvirrasta 
erityisesti omaa mielipidettä vahvistavia uutisia.

Sitten on asiaa käsitteestä ”kulttuuri”. Käytännössä termillä ”kulttuuri” on hyvin paljon merkityksiä.
Ehkä YLE:n Kulttuurikunto-hanke tarkoitti vain tietynlaisia kulttuurin mahdollisuuksia.

231.3. Lisäarvioita / 2.4.2019

Kirjoitushetkellä voi todeta vanhan viisauden ehdotuksen esittämistavan ja ehdotuksen esittäjän 
vaikuttavan jonkin asian päättämiseen. Eli asian esitystapa ja esittäjä vaikuttaa hyvin paljon.
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232. Lasten kasvatusta? / Koko kylä mukana?

232.1. Vaaliuutinen LIII / 6.10.2008: Muuta mukavaa

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/vaalit_2008_uutiset.html#uutinen_LIII

§ 1: Uusi mielipidekirjoitus

Tosiaan olin luonnostellut mielipidekirjoitusta ILKKA-maakuntalehteen ja JP-Kunnallisanomat -
paikallislehteen.

Katselin JP-Kunnallisanomat -paikallislehden mielipidekirjoituksia.

Kuinkahan on? Suhtautuvatko ihmiset mielenkiinnolla ennen vaaleja ehdokkaiden kirjoittamiin 
mielipidekirjoituksiin.

Tässä olisi mielestäni kyllä hyvän selvityksen paikka.

§ 2: Paikalliset palvelut

Pieniä kaupallisia palveluita on tarvinnut tässä matkan varrella.

Se on toisaalta jännä juttu, kun tulee takaisin muutaman vuoden tauon jälkeen ja menee samaan 
liikkeeseen, jossa on aiemmin asioinut vuosia tai vuosikymmeniä

Näin mukavan kokoisessa Jalasjärven kunnassa voi tietysti todeta, että miten yrittäjien ja 
asiakkaiden elämä on monimutkainen kokoelma ystävyys-, asiakkuus-, sukulaisuus-, harrastus-, 
puolue-, järjestö-, tilaus-, toimittaja- ja alihankintasuhteita.

Eli esimerkiksi autokorjaamolla käydessä vastaan tulee henkilö, joka on monella eri tavalla jossain 
suhteessa joko minuun tai johonkin toiseen yhteisesti tuntemaamme henkilöön. Pakkohan siinä on 
kuulumiset tietysti vaihtaa.

Tietysti asia on jälleen kerran asennekysymys.

Jos haluaa arvostaa vapaata ja vain kaupallisiin suhteisiin liittyvää toimintaa, niin silloin joku 
Seinäjoen kokoinen paikkakunta on jo tällainen paikka.

Jos haluaa arvostaa leppoisaa paikallisyhteisöä, jossa ihmiset tuntevat melko lailla hyvin toisensa, 
niin Jalasjärvi on tällainen paikka. Paikallisyhteisöllä on tietysti omat hyvät ja huonot puolensa.

Aikaisemmin olen kuitenkin todennut, että Jalasjärvi on hyvä lastenkasvatuskunta, koska 
paikallisyhteisö ainakin noin periaatteessa tuntee lapsia melko hyvin, jolloin suhtautuminen ei ole 
pelkästään virallista, eli lisäksi on monesti oikean välittämisen mielenkiintoa eri toimijoilla.
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Viikon aikana tapasin muutaman harrastuspiirin vetäjän ja keskustelimme heidän vetämien kerhojen
tilanteesta. Täytyy vain ihailla heidän jaksamistaan vuosikausien ajalta, ja monesti heidän vetämät 
harrastuspiirit ovat oikeasti hyödyllisiä ja lasten kehittymistä tukevia. Välillä miettii, että saavatko 
he oikeasti myönteistä ja kannustavaa palautetta vai onko heidän toimintansa ajateltu vain 
jonkinlaisena virallisena kunnan toiminnan jatkeena.

232.2. Uudelleenarviointia / 4.1.2017

Tosiaan olen monessa yhteydessä todennut Jalasjärven olevan hyvä lastenkasvatuskunta. 
Käytännössä Jalasjärvellä erilaiset toimijat (1.1.2016 alkaen osa Kurikkaa) Jalasjärven 
itsenäisyyden aikana ovat kehittäneet erilaista toimintaa lapsille ja nuorille.

Täysin selvää on monen hyvän lastenkasvatuskunnan väkimäärän jatkuva väheneminen, koska 
kaupungistuminen etenee vääjäämättä omalla tahdillaan.

Sen verran muistan opiskeluajoilta, että hankin mm. huonekalut Jalasjärveltä, vaikka tosiaan asuin 
toisessa kunnassa/kaupungissa. Varmaankin moni muukin Jalasjärveltä kotoisin oleva ostaa 
vastaavia tuotteita Jalasjärveltä, vaikka he tosiaan asuvat muualla.

Väittämä: Moni pienehkö kunta on erittäin hyvä lastenkasvatuskunta eri tavoilla.
Väittämä: Kaupungistuminen etenee kuitenkin vääjäämättä.

Selvää on joidenkin todella pienten kuntien väkimäärän laskeminen todella vähäiseksi. Tällöin 
esimerkiksi 80-100 vuoden aikajakson jälkeen tällaisissa kunnissa on lähinnä kirkko ja hautausmaa.
Tietysti tämäkin jää nähtäväksi.

Oma huomio on kuitenkin kuntalaisten käsitykset erilaisista harrastusmahdollisuuksista. 
Käytännössä kaikki asukkaat eivät osaa erottaa kunnan/kaupungin palveluiden eroa erilaisiin 
harrastekerhoihin. Eli käytännössä osa kansalaisista voi pitää lähes kaikkia 
harrastusmahdollisuuksia kunnan toimintana.

Käytännössä kunta voi tällaisissa hyvissä lastenkasvatuskunnissa tarjota erilaisia tiloja harrastuksia 
varten, vaikka tosiaan erilaiset harrastusmahdollisuuden takana on yksittäisten ihmisten innokkuus 
vetää jotain harrastustoimintaa useamman vuoden ajan.

Väittämä: Hyvissä lastenkasvatuskunnissa pitäisi aina välillä huomata kiittää erilaisten 
harrastekerhojen vetäjien innokkuutta.

232.3. Lisäarvioita / 2.4.2019

Lyhyesti todeten Jalasjärvi oli erittäin hyvä lastenkasvatuskunta. Vuonna 2016 Jalasjärven kunta 
liittyi osaksi Kurikkaa, jolloin Kurikan kaupunkiin ovat liittyneet eri vaiheiden jälkeen Jurvan ja 
Jalasjärven kunnat. Kurikan kaupungin lapsiystävällisyys selviää tietysti seuraamalla tilannetta 
pidemmällä aikavälillä. Toisaalta Jalasjärven kunta ei liittynyt Seinäjoen kanssa.

Kysymys: Oliko Jalasjärven kuntaliitos Kurikan kanssa hyvä vai huono asia?
Kysymys: Onko Kurikka jatkossa hyvä lastenkasvatuskunta?
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233. Asiaprosessi ja mielikuvaprosessi?

233.1. Vaaliuutinen LV / 7.10.2008: Mielikuvista

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/vaalit_2008_uutiset.html#uutinen_LV

Reserviläisliitto ry tekee järjestökuvatutkimuksen.

Käytännössä jokaiselle Reserviläisliitto ry:n jäsenelle, jolla on sähköpostiosoite liiton 
jäsenrekisterissä, tulee sähköpostissa kyselyn linkki.

Vai olisiko tarkasti ottaen niin, että kuuluun paikalliseen yhdistykseen, joka taas on jotain kautta 
liittoon yhteyksissä. Eipä sitä aina käytännössä huomaa, että missä menee aina jonkun yhdistyksen, 
piirin tai liiton raja.

Oman vastauksen annoin Reserviläisliitto ry kyselyyn.

Sitä vain jäin pohtimaan, että mitä joskus jossain vaalikoulutuksessa sanottiin.

Muistaakseni oli niin, että vaalien aikana pitäisi saada itsestään yksi asia esille, ja tulla tavallaan 
kyseisen asian parhaaksi vaihtoehdoksi.

Jaa-a.

Sitä vain jäin kuitenkin pohtimaan, mitä on joskus kuullut Eduskunnan toiminnasta. Eli käytännössä
jollain kansanedustajasta voi olla tietty mielikuva julkisuudessa, joko itse tahallaan harkittu tai 
sitten vahingossa jotain kautta syntynyt.

Sitten siinä voidaan olla joskus vaikeiden valintojen ääressä, kun on jostain edustajasta on tietty 
vahva mielikuva, vaikka mielikuvan kohde voi olla tästä aiheesta eri mieltä.

Painottaako ja kehittää vain lisää tiettyä mielikuvaa?

Ihmisen mieli ei aina toimi johdonmukaisesti.

Itse olen pohtinut, että osaisinko suhtautua naapureihin naapureina, vaikka kaikki nämä naapurit 
olisivat kansainvälisiä maailmanluokan julkisuuden henkilöitä.

Tämä menee nyt vähän monimutkaisen kehittelyn kautta, mutta yritetään.

Luin kuitenkin uutisen yhden ns. elokuvatähden tilanteesta, eli hänen poismenostaan. 
Mielenkiintoista oli, että tämä oli ns. tavallisten uutisten puolella.

Sitten on tämä Wikipedia, jonne uutisessa oli linkki. Eksyinpä tänne menemään, mutta oikeastaan 
mielenkiintoisin asia oli ns. typecast-ilmiö, kts. http://en.wikipedia.org/wiki/Typecasting_(acting).
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Eli jollekin näyttelijälle voi käydä niin, että tarpeeksi jotain tiettyä henkilöä näyteltyään hänestä ei 
osata ajatella muuta. Käytännössä tämä voi tarkoittaa, että menestyksekkään televisiosarjan jälkeen 
näyttelijä voi löytää itsensä työttömänä, kun hänelle ei enää voida viihdeteollisuudessa muuta 
tehtävää ajatella.

Tästä olikin yhdessä puhelinkeskustelussa ajatusta, että millaisen ns. imagon eli hallitun mielikuvan
rakentaisin Jalasjärvellä. Mutta käykö niin, että mielikuva vie henkilöä, eikä henkilö itse itseään?

Mutta käykö lopulta niin kuin Reserviläisliitto ry:lle? Suuri yleisö ei tunne ja yleinen mielikuva 
perustuu arvaamiseen. Liiton johto haluaa tiettyä mielikuvaa rakentaa. Tosiasiassa tavallinen jäsen 
ei ehkä oikein mitään mielikuvan hallintaa käytännössä osaa.

Mielikuvan ja käytännön ristiriita voi olla loppujen lopuksi hankala asia. Toisaalta Reserviläisliitto 
ry on rakentanut oman imagonsa reserviläisjärjestöjen kentässä ja mielestäni se on oleellisempi kuin
suuren yleisön mielikuva. Toki liitto voi lähteä rakentamaan mielikuvaa suuren yleisön joukkoon, 
mutta edelleen reserviläisjärjestöjen kentässä voi olla sama vanha mielikuva.

233.2. Uudelleenarviointia / 4.1.2017

Liiketoiminnasta voi todeta, että yleisesti erotellaan reaaliprosessi ja rahaprosessi. Käytännössä 
reaaliprosessissa toteutetaan yrityksen tuotteita ja palveluita. Rahaprosessissa raha siirtyy 
asiakkaiden ja yrityksen välillä omalla tahdillaan.

Myöhemmin olen erotellut politiikan suhteen mielikuvaprosessin ja asiaprosessin. 

Käytännössä esimerkiksi Eduskunnassa eri asioita käsitellään erityisesti valiokunnissa, jolloin eri 
asiat etenevät omaa tahtiaan asiaprosessissa. Lyhyesti todeten valiokuntien toiminta ei yleensä ole 
mikään mediaspektaakkeli ja valiokuntien käsittelemät asiat ovat monesti hyvin tylsiä aiheita, mutta
tietysti hyvin tärkeitä.

Sitten on tuo mielikuvaprosessi, joka sekin etenee omalla tahdillaan. Esimerkiksi kulloisessakin 
Suomen hallituksessa menevät asiaprosessit ja mielikuvaprosessit omalla tahdillaan. Käytännössä 
hallituksen ministerit ovat jatkuvasti tiedotusvälineiden seurannassa, jolloin jokaiseen esitettyyn tai 
toteutettuun päätökseen kohdistuu tietystikin tiedotusvälineiden seurantaa.

Ongelma on tietysti asiaprosessien ja mielikuvaprosessin erilaiset epävastaavuudet. Lisäksi täytyy 
huomioida jatkuvasti tehdyt mielipidekyselyt kulloisenkin hallituksen ministerien onnistumisesta. 
Kuinka hyvin joku ministeri on onnistunut tehtävässään? Tätä aina kysytään välillä.

Esterling (2007) on tullut vastaan. Tämän artikkelin perusteella olen ottanut käyttöön termit 
”työhevonen” ja ”näyttelyhevonen”. Käytännössä ”työhevosten” toiminnasta voi olla vaikea repiä 
erilaisia mediaspektaakkeleita tiedotusvälineisiin.

Väittämä: Suuri osa politiikan asialistan asioista on hyvin tylsiä, mutta tietysti tärkeitä.
Väittämä: Politiikkaan liittyvät asiaprosessit ja mielikuvaprosessit ovat hyvin epävastaavia.
Väittämä: Aina välillä joku asiaprosessiin hyvin keskittynyt vaaleissa valittu edustaja joutuu 
mielikuvaprosessiin.
Väittämä: Käytännössä erilaisista asiaprosesseista on monesti vaikea repiä isoja otsikoita.
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234. Edunvalvontaa / Aloite Suomen Omakotiliitto ry:n 
liittokokoukseen

234.1. Vaaliuutinen LX / 13.10.2008: Yllätys, aloite EHKÄ menee
läpi

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/vaalit_2008_uutiset.html#uutinen_LX

Tänään tuli Suomen Omakotiliitto ry:n liittokokousasiakirjat.

Sivuilla 46-47 oli minun aloite kopioituna. Sivulla 49 oli liittohallituksen vastaus kyseiseen 
aloitteeseen.

Ehkäpä tärkeimmät ovat tässä: 
"...Jalasjärven Omakotiyhdistyksen aloite varainsiirtoveron jaksottamisesta on kannatettava aloite." 
ja 
"Omakotiliitto nostaa varainsiirtoveromaksun jaksottamisen tavoitteekseen. Hyvästä tarkoituksesta 
huolimatta veromaksun jaksottaminen ei saa viedä pohjaa liiton ensisijaiselta tavoitteelta: aina 
asunnon vaihtaessa omistajaa, ostaja maksaa varainsiirtoveroa 1,6%." 
ja 
"Liittohallitus esittää liittokokoukselle aloitetta hyväksyttäväksi."

Oho-O. Mitä tuli tehtyä?

Että näin on EHKÄ mahdollista, että yli 60 000 jäsenen edustama liitto alkaa painaa eduskunnan ja 
ministeriöiden käytävillä aloitettani, että varainsiirtosiirtoveron voisi maksaa erissä.

Tietysti täytyy ensin olla liittokokous, jossa kyseinen aloite leimataan liittokokouksen päätökseksi. 
Yleensä liittokokouksissa liittohallituksen myönteinen vastaus tarkoittaa suurempaa 
todennäköisyyttä aloitteen läpimenemiseksi.

Tietysti täytyy muistaa, että käytännössä liitto joutuu laittamaan omat edunvalvontatavoitteensa 
tärkeysjärjestykseen. Yhtenä vuonna ehkä on oikeasti ponnistettava muutama asiaa, jos ne ovat 
esimerkiksi valiokuntavaiheessa. Toisena vuonna voi olla toiset asiat päällimmäisenä.

Mutta sehän on aivan oikeasti täysi järjettömyys, että omakotitalolla on oma 4% varainsiirtovero. 
Miten asunto-osakeyhtiö voi olla niin paljon erilainen, että sille tulee vain 1,6% varainsiirtovero? 
Aivan outo tapaus.

234.2. Aloitteen teksti kerraten / 7.9.2008

Tähän kohtaa voi kerraten lisätä aloitteen teksti.
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VARAINSIIRTOVEROLAIN 7 § MUUTOS / JALASJÄRVEN OMAKOTIYHDISTYS RY:N 
ALOITE

Varainsiirtoverolaki (29.11.1996/931) 7 § Veron suorittamisajankohta

Nykyinen varainsiirtoverolaki 29.11.1996/931 (ajantasainen muutokseen 244/2008 mennessä 18) 
sisältää seuraavan pykälän ja tekstin.

7 § Veron suorittamisajankohta

Vero on suoritettava viimeistään lainhuutoa tai kirjaamista haettaessa tai jos lainhuutoa tai 
kirjaamista ei ole säädetyssä ajassa haettu tai sitä ei ole haettava, kuuden kuukauden 
kuluessa luovutussopimuksen tekemisestä.

Ensiasunnon verovapaus

Kuten kaikki tietävät, niin varainsiirtoverolaki (29.11.1996/931) sisältämä 11 § koskee ensiasunnon 
verovapautta, jolloin tietyillä edellytyksillä on vapautus varainsiirtoverosta.

Todellinen tilanne

On kuitenkin niin, että omakotiasujaksi siirrytään eri tavoin, eikä ihmisten elämä mene aina 
lainsäätäjän asettaman mallin mukaan, jolloin ensiasunnoksi hankitaan 18-40 vuoden välillä 
omakotitalo tai osakehuoneista.

Eli käytännössä voidaan siirtyä esimerkiksi omasta omistetusta osakehuoneistosta omaan ostettuun 
omakotitaloon, eli kiinteistöön.

Tässä tilanteessa varainsiirtoverolain (29.11.1996/931) 11 § 1. mom. 3. kohta tarkoittaa, ettei 
ensiasunnon verovapautta myönnetä tässä tilanteessa, koska omakotitalon omistaja on siis 
aikaisemmin omistanut vähintään puolet asuinhuoneiston hallintaan oikeuttavista osakkeista.

Tilanneomakotitalon ostajan kannalta, jolle ei myönnetä vapautusta varainsiirtoverosta

Käytännössä varainsiirtovero kiinteistössä, joka siis sisältää omakotitalon, on neljä (4) prosenttia 
kauppahinnasta.

Nyt tietysti voimme olettaa, että suurin osa omakotitalon ostajista on ns. tavallisia ihmisiä, joille 
oman omakotitalon, eli kiinteistön, ostaminen voi tarkoittaa sitoutumista pankkilainaan ja 
pankkilainan lyhennysohjelmaan.

Todettu ongelma

Käytännössä on kuitenkin niin, että uuteen omakotitaloon muutettaessa syntyy useita yllättäviä 
kuluja, joita ei ole aikaisemmin havaittu. Eli käytännön tilanteessa omakotitalon ostajien talous voi 
joutua hyvin tiukalle muuttotilanteessa ja ehkä joksikin aikaa muuton jälkeen johtuen yllättävistä 
kuluista.

Tässä tilanteessa saattaa varainsiirtovero olla joillekin uusille omakotiasukkaille kova koetus, kun 

18 http://www.finlex.fi/fi/laki/ajantasa/1996/19960931   (tarkistettu yleisestä tietoverkosta 7.9.2008 / 4.1.2017)
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varainsiirtovero tulee kaikkien muiden yllättävien kulujen päälle.

Ratkaisuehdotus

Edellä mainitun ongelman vuoksi on tullut aloitteen esittäjälle mieleen, että olisiko 
varainsiirtoveroa mahdollista maksaa useammassa erässä, jos varainsiirtovero ylittäisi tietyn laissa 
määritellyn alarajan.

Käytännössä tämä tarkoittaisi varainsiirtoverolain (29.11.1996/931) 7 §  muuttamista. 

Tietysti laissa pitää olla tietty alaraja, mutta esimerkiksi 4000 euron varainsiirtoveron maksaminen 
500 tai 1000 euron erissä voisi helpottaa joidenkin uusien omakotiasukkaiden tilannetta.

Liittohallituksen vastausehdotus

Liittohallitus voi ensin pohtia ja selvittää keskuudessaan, että onko varainsiirtoveron kerralla 
maksaminen tuottanut ongelmia liiton jäsenille. Jos tämä ei ole ollut ongelma, niin silloin 
vastausehdotus on tietysti aloitteen hylkääminen.

Jos varainsiirtoveron maksaminen kerralla on ollut ongelma, niin liittohallituksen tehtäväksi jää 
tietysti arvioida sopivat ehdotukset varainsiirtoveron osamaksujen määrästä ja alarajasta, jolloin 
varainsiirtoveron voisi maksaa erissä.

Oma arvio

Itse uskoisin, että valtion talous ei kaadu, vaikka osa omakotitalojen ostajista maksaisi 
varainsiirtoveron useammassa erässä.

234.3. Aloitevastauksen teksti / 15.-16.11.2008

Suomen Omakotiliitto ry
Kouvolan liittokokous 15.-16.11.2008

ALOITEVASTAUS 5

Jalasjärven Omakotiyhdistys ry: varainsiirtoveromaksujen jaksottaminen

Jalasjärven Omakotiyhdistys puuttuu aloitteessaan ajankohtaiseen asiaan. Omakotikiinteistön 
kaupan yhteydessä maksettava 4 %:n varainsiirtovero on merkittävä kuluerä omakotitaloon 
haluavalle perheelle. Erityisesti tässä yhteiskunnallisessa tilanteessa, jossa kiinteistöjen hinnat ovat 
ylhäällä, yleiset asumisen kustannukset ovat nousussa, ja perheet rahoittavat omakotitalon hankintaa
yhä kallistuvalla lainarahalla, varainsiirtoveron kohtuuttomuus korostuu.

Omakotiliiton ensisijainen edunvalvontatavoite varainsiirtoveron osalta on ollut ja tulee ole
maan verokantojen yhtenäistäminen siten, että asunto-osakkeen kaupassa ja kiinteistön kaupassa 
maksettava varainsiirtovero määräytyy saman veroprosentin, 1,6%, mukaan. Asumismuotojen 
nykyisen kaltaiselle eriarvoiselle kohtelulle ei ole olemassa mitään perusteita. Edullisempi 
varainsiirtovero ohjaa myös kansalaisia keinotekoisesti perustamaan ”omakotitaloyhtiöitä”.
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Omakotiliitto on ajanut varainsiirtoveron yhtenäistämistä itsellisen omakotikiinteistön ja asunto-
osakkeen välillä pontevasti ja määrätietoisesti. Liitto on esimerkiksi tehnyt valtiovarainministeriölle
varainsiirtoveroaloitteen oikeustieteen tohtori Lauri Soikkelin lausunnolla 
varustettuna (VM 273/81/2008). Aloite on ollut ministeriön verojaoston käsittelyssä.

Omakotiliiton edunvalvontatyön ansiosta kiinteistöveron maksuunpanoa muutettiin aikanaan niin, 
että verovelvolliselle annettiin mahdollisuus maksaa veronsa kahdessa osassa.

Liittohallitus katsoo, että Jalasjärven Omakotiyhdistyksen aloite varainsiirtoveromaksun 
jaksottamisesta on kannatettava aloite. Veron maksuunpanon jaksottaminen verovelvollisen niin 
halutessa tulisi tehdä mahdolliseksi. 

Omakotiliitto nostaa varainsiirtoveromaksun jaksottamisen tavoitteekseen verokantojen 
yhtenäistämisen lisäksi. Jaksottamismahdollisuus voidaan nostaa vaatimuksissa esiin erillisenä 
tavoitteena verokannan yhtenäistämisestä. Hyvästä tarkoituksesta huolimatta veromaksun 
jaksottaminen ei saa viedä pohjaa liiton ensisijaiselta tavoitteelta: aina asunnon vaihtaessa 
omistajaa, ostaja maksaa varainsiirtoveroa 1,6 %.

Liittohallitus esittää liittokokoukselle aloitetta hyväksyttäväksi.

234.4. Uudelleenarviointia / 4.1.2017

Itse omistin omakotitalon 1996-2014 välillä, ja käytännössä omakotitalo oli vuokralla eri vaiheissa. 

Varainsiirtosiirtoveron maksujen jakaminen osiin vaatii tietystikin uutta lainsäädäntöä.

Sittemmin tein varainsiirtosiirtoveron maksujen jakamisesta puoluekokousaloitteen vuoden 2016 
Puolueen puoluekokoukseen.

Käytännössä voi todeta, että ajatus varainsiirtosiirtoveron maksujen jakamisesta tuli vastaan yhden 
henkilön käytännön tilanteessa, koska 120 000 euron talosta perittävä varainsiirtosiirtovero (4%) on
kyllä tosi iso summa maksettavaksi kerralla.

Kysymys: Olisiko joskus tulevaisuudessa mahdollista maksaa varainsiirtosiirtovero erissä?

234.5. Lisäarvioita / 2.4.2019

Rannila (2017a, luku 208.6.) yhteydessä voi todeta tekemäni puoluekokousaloitteet, joista yksi 
käsittelee varainsiirtosiirtoveron jaksottamista. Puoluekokouksen aloitevastaus ei ollut täysin 
kielteinen.

Kysymys: Ketkä vastustavat ja kannattavat varainsiirtosiirtoveron jaksottamista?

Varmaankin tässäkin asiassa asian esittämisen tapa ja asian esittäjä vaikuttaa myös 
varainsiirtosiirtoveron jaksottamisesta käytävään keskusteluun.
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235. Yksi A4 – kirjoittamisen taitoa?

235.1. Vaaliuutinen LXI / 15.10.2008: vaalimainosta joka 
suunnasta / ennakkoäänestystä

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/vaalit_2008_uutiset.html#uutinen_LXI

Näkyy vaalit olevan tulossa.

Minunkin postilaatikkoon on muutama vaalimainos kolahtanut.

Ihan mielenkiinnolla luin Keskustan, Kokoomuksen ja Perussuomalaisten lehdet/lehtiset. 
Perussuomalaisten kohdalla voidaan puhua lehdestä, koska sillä oli ISSN-numero.

Sitten on tietysti JP-Kunnallissanomat -paikallislehdessä ilmestyneet mainokset erikseen.

Kun Suomessa on ennakkoäänestys niin tietysti puolueiden ja ehdokkaiden pitää sitä ennen saada 
ensimmäiset mainokset kehiin.

Jaa-a.

Eteen sattui yhden Seinäjoen ehdokkaan mainos. Hänkin oli ryhtynyt pitämään vaalien ajaksi 
päiväkirjaa tietoverkkoon; tietysti tuo "blogi" terminä taitaa olla jo kaikille tuttu.

Onhan se ihan mielenkiintoista seurata vaalien aikaisia tapahtumia ja pohdiskella niitä omassa 
mielessään.

Ennakkoäänestämässä kävin 15.10.2008. Itse asiassa en ole koskaan äänestänyt varsinaisena 
vaalipäivänä.

Niin-joo-niin-joo.

Minultakin oli pieni kirjoitus yhdessä postilaatikkoon tipahtaneessa lehtisessä. Soittelin siinä sitten 
lehtisestä vastanneen kanssa ja ihmettelin, että kuinka minulta ja muutamalta muulta oli niin pitkä 
kirjoitus lehtisessä.

Oli loppujen lopuksi niin, että juttu oli kaikilta pyydetty. Minulle tosiaan tuli yksi sähköposti, jossa 
pyydettiin juttua kirjoittamaan. Kuvittelin itse mielessäni, että kaikki saavat kirjoittaa saman 
merkkimäärän jutun.

Mutta mitään suurta tungosta ei tullut juttujen tarjoamisen suhteen. Käsittääkseni oli niin, että 
juttuja oli pyydetty useamman kerran.

Joo-O-joo.
Nyt tietysti pitää sanansa asettaa tarkasti, ettei ketään loukkaa tms.
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Minulle tuli palautetta parilta Jalasjärven ulkopuoliselta ihmiseltä, että kylläpä jaksan kirjoitella 
kaikenlaista.

Itse olen havainnut, että kirjoittamisen lahja ei kaikilta oikein suju. Nyt on niin, että jopa hyvin 
koulutetulle henkilölle voi olla vaikea saada aikaa yhtä A4-sivua tekstiä.

Oma arvio on, että kirjoittaminen on taito, jonka oppii harjoittelemalla. En tosin osaa sanoa, että 
onko peruskoulun aineenkirjoitus, joillekin myös lukio, hyvä vai huono asia kirjoitustaidon 
kehittymisen kannalta.

235.2. Uudelleenarviointia / 5.1.2017

Eri yhteyksissä on tullut vastaan yhden A4-sivun kirjoittamisen taito. Käytännössä jopa koulutetulla
ihmisellä voi olla suuria vaikeuksia yhden A4-sivun kirjoituksessa, jossa olisi jokin ajatus kunnolla 
esitettynä.

”Yksi A4”.

Eli tässä mielessä on täysin ymmärrettävää, että sain vaalilehteen vähän laajemman kirjoituksen, 
koska käsittääkseni joiltain henkilöltä piti pyytää kirjoitusta muutaman kerran.

Väittämä: Yhdellä A4-sivulla voi esittää jonkin ajatuksen suhteellisen tiiviisti.
Väittämä: Jopa koulutetuilla ihmisillä voi olla vaikeuksia kirjoitta yhden A4-sivun teksti, 
jossa on esitetty jokin asia tiiviisti.
Väittämä: Yhden A4-sivun tekstin kirjoittamista pitää harjoitella asianmukaisesti.

Tässä tulee mieleen seuraava kirja: Liker (2006). Liker (2006) esittelee Toyotan toimintatapoja, 
joista yksi on A3-sivulle tehtävä suunnitelma jonkin aiheen kehittämiseksi. Eli A3-sivulle on 
kirjoitettava oma suunnitelma tiiviisti esittäen. Oma huomio on, että voimme kirjoittaa eri 
yhteyksissä pitkiä muistioita, joiden sisäistäminen vaatii oman työnsä. Yhden A3-sivun kattava 
suunnitelman sisäistäminen voi olla helpompaa – näin ajattelisin Toyotan esimerkin perusteella.

235.3. Lisäarvioita / 2.4.2019

Varsinaisessa merkinnässä pohdin kykyä tuottaa edes yksi A4-sivu esitellen lyhyesti jonkin 
ajatuksen. Siinä mielessä Toyotan toimintatapa esittää jokin suunnitelma esittely yhdellä A3-sivulla 
olisi selvittämisen arvoinen, koska siinä on vähemmän tekstiä kuin useammalle A4-sivulle jaetussa 
tekstissä. Lisäksi osa meistä ei jaksa lukea useamman sivun muistiota, joten tiivistys on tärkeää.

Väittämä: (Kerraten) osalla meistä voi olla isoja vaikeuksia tuottaa edes yksi A4-sivu tekstiä 
kuvaamaan jokin asia tiivistettynä.
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236. Lehtien välisestä kilpailusta

236.1. Vaaliuutinen LXII / 15.10.2008: Lehtikilpailua

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/vaalit_2008_uutiset.html#uutinen_LXII

Tänään tuli Seinäjoen Sanomat -kaupunkilehden ensimmäinen numero.

Tässä kohtaa taas tuli mieleen tiedotusvälineiden omistuksen keskittymisestä käytävä keskustelu. 
Jälleen kerran viittaan Yhdysvaltojen valtaviin jättimäisiin konserneihin, jotka syntyivät sääntelyn 
vapautuksena. Yhtenä sääntelyn vapautuksen kohteena oli tiedotusvälineet, ja loppujen lopuksi 
Yhdysvalloissa on muutama jättimäinen tiedotusvälineiden konserni.

Mielenkiintoinen juttu oli, että ensimmäinen lehti oli tehty hyvin ainakin mainosten osalta. 
Uskoisin, että mainostajat voivat kokea mielenkiintoisena ainakin [kokeilun], että miten Seinäjoen 
Sanomat -kaupunkilehden mainosten kattavuus osuu heidän kannaltaan.

Sitten mielenkiintoinen juttu oli, että Seinäjoen Sanomat -kaupunkilehden www-sivut olivat yksi 
www-sivu.

Tallensin tämän sivun yhtenä tiedostona (MHT) omaan hakemistooni jälkipolvia varten. Kts.
[Tässä kohtaa on MHT-tiedoston linkki kotisivulla]

HUOM: kyseinen arkisto-sivu on tehty Opera 9.60 -selaimella, joten se ei välttämättä tule hyvin 
näkyviin esimerkiksi Firefox-, Safari-, Konqueror-, K-Meleon tai Internet Explorer -selaimilla. 
MHT:n toteutukseen ja katseluun on useita eri tapoja, koska MHT ei ole virallinen standardi.

No kuitenkin.

Itse hieman hymyilin, kun hyvin ammattimaisesti tehdyn lehden www-sivut olivat tässä vaiheessa 
yksi www-sivu. Juttuvinkin ja mielipiteen jättämiselle oma sivu.

Sitä paljon puhutaan kaikkea hienoa tiedotusvälineestä, joka tulee monesta paikasta samaan aikaan: 
lehti, www-sivut, blogit ja matkapuhelimet. Sitten käytännössä tämä ei ole niin helppoa toteuttaa.

Seinäjoen Sanomat -kaupunkilehden taustalla on Suomen Lehtiyhtymä -konserni. Yllätyin, että 
koko konsernin omistaa yksi henkilö, eli Eero Lehti. Eli Suomessakin on näin oma Rupert 
Murdoch, eli useita lehtiä suoraan tai epäsuoraan omistava yksittäinen henkilö.

Jaa-a. Puskeeko Eero Lehti yhtä kovalla kädellä mielipiteitään lehdissä läpi? Sehän on tunnettu 
tosiasia tai ainakin vahvasti perusteltu mielipide, että Rupert Murdoch puskee lehtiensä kautta läpi 
tiettyjä poliittisia näkemyksiä ainakin jollain tasolla. Tämä jää nähtäväksi.

Olisiko tässä kova kilpailija Ilkka-Yhtymä Oyj:lle? Aika näyttää. Olisi ainakin yksi paikka, johon 
voisi kokeilla saada omaa mielipidekirjoitusta läpi.
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236.2. Uudelleenarviointia / 5.1.2017

5.1.2017 tilanteessa voi todeta, että Seinäjoen Sanomat 19 on julkaissut omat www-sivustonsa, joka 
on paljon enemmän kuin yksi www-sivu.

Käytännössä voi todeta, että Seinäjoen Sanomat on pärjännyt kisassa Epari-lehden kanssa, koska 
Seinäjoen Sanomat on pystynyt pitämään asiakkainaan erilaiset mainostajat. Vastaavasti Epari on 
pystynyt pitämään asiakkainaan erilaiset mainostajat. 

Ehkä on hyvä asia, että on kilpailua näiden lehtien välillä.

Sen verran muistan Tampereen vaiheesta, että siellä ilmestyi Tamperelainen-lehti. He jakoivat 
postilaatikoihin jaettavaksi ilmoitusta, jossa sai kieltää mainokset, mutta samassa ilmoituksessa 
todettiin, että ”Ei mainoksia – Tamperelainen saa tulla”. Voin tietysti muistaa väärin tuon 
ilmoituksen tekstin.

Sinänsä voisi todeta, että Seinäjoen Sanomat ja Epari voisivat jakaa vastaavaa ilmoitusta, mutta 
tämä voisi vaatia lehtien välistä yhteistyötä, ja kaikki yhteistyö on aina hyvin vaikeaa erilaisten 
yhteisöjen välillä.

Itse en ole (vielä) lähettänyt kumpaankaan lehteen (Seinäjoen Sanomat ja Epari) 
mielipidekirjoitusta, ja mielipidekirjoituksen lähettäminen voi tulla jonain päivänä ajankohtaiseksi.

Toisaalta täytyy todeta, että kummassakin lehdessä (Seinäjoen Sanomat ja Epari) on vain pari 
toimittajaa, joten tämä on tietysti kummankin lehden haaste. Muilla lehdillä voi olla useampi 
toimittaja, joten tässä mielessä kilpailu muiden lehtien kanssa on tietysti vaativaa.

Sen verran voi todeta, että kumpikin (Seinäjoen Sanomat ja Epari) lehti on pystynyt pitämään yllä 
hyvää laatua erilaisille jutuille. Lisäksi voi todeta, että kumpikaan lehti ei mielestäni ole ryhtynyt 
minkään yksittäisen puolueen äänitorveksi.

236.3. Lisäarvioita / 2.4.2019

Tästä palautuu mieleen asiaa ILKKA-maakuntalehden toiminnasta. Aina välillä joku Suomen 
Keskusta rp:n edustaja valittaa ILKKA-maakuntalehden pilanneen vaalit. Vastaus tähän on selvä: 
ILKKA-maakuntalehti on tiedotusväline ja tiedotusvälineillä on omat toimintaperiaatteet, joita 
myös ILKKA-maakuntalehti noudattaa.

Esimerkiksi palautuu mieleen yksi tilaisuus, jossa pari Suomen Keskusta rp:n kannattajaa 
pahoittelivat yhtä ILKKA-maakuntalehden juttua kunnallisvaalien jälkeen, koska ILKKA-
maakuntalehti oli julkaissut jutun Vihreä liitto rp:n kannatuksesta Kurikan kaupungissa. Vastaus 
tähän selvä: ILKKA-maakuntalehteä lukevat kaikkien puolueiden edustajat, joten ILKKA-
maakuntalehden pitää antaa palstatilaa kaikkien puolueiden esittämien väittämien esittelyyn.

Väittämä: Monet meistä eivät tiedä täysin tarkasti tiedotusvälineiden toimintaperiaatteita.

19 http://www.seinajoensanomat.fi/  , Seinäjoen Sanomat – linkki toimi 5.1.2017

1695

1696

1697
1698
1699
1700
1701
1702
1703
1704
1705
1706
1707
1708
1709
1710
1711
1712
1713
1714
1715
1716
1717
1718
1719
1720
1721
1722
1723
1724
1725
1726

1727

1728
1729
1730
1731
1732
1733
1734
1735
1736
1737
1738
1739
1740

http://www.seinajoensanomat.fi/


60 / 474

237. Erilaisista kiinnostuksen kohteista, esimerkiksi 
puoluetoiminta

237.1. Vaaliuutinen LXIX / 21.10.2008: Jäsenkeräystä / Elämän 
tärkein asia

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/vaalit_2008_uutiset.html#uutinen_LXIX

Itse olen notkunut puolueessa, jossa on jäsenkeräys joka kymmenes vuosi. Eli käytännössä 
puolueen puolelta on vastuukerääjä jollekin paikkakunnalle. Tämän lisäksi vastuukerääjän mukana 
on mukana opas tai muuten vain innokas puolueen jäsen.

Minua kysyttiin ennen Pomarkun reissua mukaan yhdeksi iltapäiväksi ja illaksi. Ihan 
mielenkiinnosta päätin mennä katsomaan, että millaista homma on. Tietää sitten ainakin sanoa, että 
millaista jäsenkeräys on.

Tietysti käydään kaikki vanhat jäsenet läpi ja kysellään uusintaa jäsensopimukseen. Joskus joku voi 
lopettaa jäsenyytensä esim. ikänsä vuoksi, esim. joskus jotkut 80-90 -vuotiaat eivät aina halua 
jatkaa jäsenyyttään. Toisaalta voi olla ikäihminen, joka tietysti haluaa olla jäsen mahdollisimman 
pitkään.

Vastuukerääjän mukana olevalla henkilöllä on tietysti tärkeä merkitys myös siinä mielessä, että hän 
on toinen todistaja uudelle jäsensopimukselle tai sitten jäsensopimuksen irtisanomiselle.

Monenlaista tuli vastaan yhden iltapäivän ja illan aikana. Lapsiperheitä, vanhuksia, isoäiti, isoisä, 
juuri lapset lähteneet kotoa, täysin uusi perhe, peruskannattaja, uusi työ, maatilallinen, maatila 
lopetettu, vanha luokkakaveri uudella sukunimellä, yms. yms.

Tietysti tuli vastaan niitä, jotka aina sanovat äänestäneensä tiettyä puoluetta. Toisaalta jotkut eivät 
halua olla virallisesti minkään puolueen jäseniä.

Ihan mielenkiintoinen juttu oli tapaus, jossa menimme vähän arvalla katsomaan yhteen taloon, että 
olisiko kiinnostusta. Siitä talosta kirjoitettiin heti jäsenkirjat. Kyllä johtopäätöksenä voi sanoa, että 
monet ihmiset haluavat yleisesti kannattaa jotain puoluetta pienellä jäsenmaksulla.

Tietysti monella ihmisellä oli jotain sydämellään, joten siinä tietysti voi pysähtyä kuuntelemaan 
tietylle/useammalle/kaikille puolueille kriittistä sanomaa.

Itse kirjasin muistilehtiöön muutaman aiheen keskustelujen perusteella. Sanoin palaavani aiheeseen 
mielipidekirjoituksessa, jos mielipidekirjoitus vain menee läpi JP-Kunnallissanomat -
paikallislehdessä. Tietysti täytyy ensin tutkia asian taustat, että ei puhu väärin ja itsekin ymmärtää 
mitä toinen oikein tarkoitti.

Itse olen pohdiskellut, että jokaiselle ihmiselle on varmasti jokin Elämän Tärkein Asia. Tietysti 
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ihmisen elämän aikana tämä Elämän Tärkein Asia voi muuttua matkan varrella.

Että täytyy olla armollinen tietysti jossain puolueessa toimivan henkilön, jos Puolue ei ole jollekin 
toiselle ihmiselle Elämän Tärkein Asia.

Joissain tapauksissa oli kymmenen vuoden aikana tullut jollekin kadulle tai tielle uusia 
omakotitaloja, joten siinä oli hyvä kiertää uudet asukkaat.

Mieleen jäi kyllä, että jotkut henkilöt eivät ole koskaan edes ajatelleet minkään puolueen jäsenyyttä.
Täytyy tietysti ajatella myönteisesti, että ehkä varsinkin nuoremmat saattoivat ensimmäisen kerran 
kuulla, että yleisesti ottaen puolueessa voi olla jäsen.

Itselle vain on jäänyt mieleen yhden sukulaisen pohdinta, että olisiko hän voinut mennä johonkin 
poliittiseen tilaisuuteen. Tässä vaiheessa totesin toisen sukulaisen kanssa, että tilaisuuden kutsussa 
luki "Tervetuloa", eli kyllä sinne sai mennä vapaasti.

Eli en sinänsä ylläty, että ihmisillä on erilaisia käsityksiä puolueen jäsenyydestä. Kun ei tarkasti 
ottaen tiedä mistä on kysymys, niin tietysti silloin ajatus voi perustua väärään mielikuvaan.

Eli kyllä tämä iltapäivä ja ilta oli mielestäni hyvää kansanvalistusta. Mihin tahansa puolueeseen saa 
kuulua tai olla kuulumatta ihan vapaasti.

Varsin mielenkiintoinen kokemus oli ja ilmoittauduinkin pysyvästi vapaaehtoisten listalle, josta 
vastuukerääjä voi kysyä aina kysyä mukaan. Tosin jäljellä ei ole enää koko Jalasjärvi sillä keräys 
Jalasjärvellä on alkanut jo useita kuukausia ennen vaaleja.

237.2. Uudelleenarviointia / 5.1.2017

Kirjoitelmia I -teoksessa (Rannila 2011, luku 38) kirjoitan puolueiden välisestä yhteistyöstä ja 
puolueiden välisen yhteistyön ongelmista. Itse olin Puolueen Jalasjärven vaalipäällikkönä vuoden 
2009 eurovaaleissa, ja sain järjestettyä yhden vaalipaneelin (seitsemän puoluetta edustettuna) 
Jalasjärvelle (Rannila 2011, luku 38).

Kerraten täytyy todeta, että puolueiden pitäisi tehdä saumatonta yhteistyötä vaalien aikana, jotta 
[ne] voisivat osoittaa eronsa äänestäjille. Kerraten täytyy todeta, että useamman puolueen 
yhteistilaisuuden järjestäminen vaatii paljon vaivaa, minkä vuoksi meillä on hyvin paljon vain 
yhden puolueen tilaisuuksia.

Itse olen pyrkinyt käymään eri puolueiden tilaisuuksissa mahdollisuuksien mukaan. Jalasjärvellä 
väki on ehkä tainnut jo tottua tekemiini käynteihin eri puolueiden tilaisuuksissa – ehkä näin on.

Väittämä: Kaikille henkilöille puoluetoiminta ei todellakaan ole elämän tärkein asia.
Väittämä: Puolueiden pitäisi tehdä vaaleissa saumatonta yhteistyötä, että puolueet voisivat 
osoittaa eronsa äänestäjille.
Väittämä: Puolueiden ulkopuolella olevilla henkilöillä on puoluetoimintaan liittyen jonkin 
verran erilaisia vääriä olettamuksia.
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238. Oppimisen erilaisista mahdollisuuksista / Vaalit?

238.1. Vaaliuutinen LXX / 23.10.2008: Jännittäviä 
yllätyskirjoituksia vaalien jälkeen??

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/vaalit_2008_uutiset.html#uutinen_LXX

Luin tuossa aikaisemmin mielenkiintoisen artikkelin, tekijänä Peter Bøgh Andersen. Latasin kaikki 
hänen kirjoittamansa artikkelit myöhemmin luettavaksi.

Aikaisemmin vuonna 2007 kirjoitin pienen työpaperin, joka oikeastaan tiivisti aika hyvin kaikki 
"yliopistossa" opiskelemani aiheet. Tietysti voi kriittisesti kysyä, että olinko yliopisto-opiskelija vai 
aikuisopiskelija.

Itse asiassa suoritin suuren osan yliopisto-opinnoista aikuisopiskelijoiden kanssa. Tosin kaikki 
heistä eivät hankkineet tutkintoa ja heille oli tärkeintä hankittu oppi ja kokemus luennoista ja 
harjoituksista.

Toisaalta arkinen elämä tuottaa ongelmia, joiden ratkaisu vaatii monesti käsitteiden pohtimista, jota 
joskus kutsutaan hiusten halkomiseksi. Tietysti on toinen käsite, eli pilkunviilaaja.

Minulta kysyttiin lyhyen ajan sisällä kolmea eri kysymystä.

Tästä minulla palaa mieleen Jaana Venkulan kirja, jonka luin muistaakseni vuonna 1998 ollessani 
ensimmäistä kesää töissä Vaasassa. Lainasin aikamoisen pinon kirjoja Vaasan kaupunginkirjastosta 
ja luin niitä iltaisin ja viikonloppuisin läpi.

Voin nyt tietysti muistaa väärin, ja pitäisi tietysti tarkistaa alkuperäinen viite oikeasta kirjasta. 
Muistaakseni oli niin, että oli pohdittu eroa eri henkilöiden kyvyssä päästä yliopisto-opinnoista läpi.
Jaana Venkula oli todennut, että sellaiset henkilöt, joilla oli valmiina jokin ongelma tai kysymys, 
johon etsi vastausta pääsivät opintojaksoista nopeammin läpi.

Mistä tässä nyt oikein oli kysymys?

Ajatus on melko selvä. Kun sinulla on jokin ongelma tai kysymys, niin opintojakson aineiston 
läpikäynnissä on koko ajan jokin mielekkyys. Mutta ilman ongelmaa tai kysymystä opintojakson 
aineiston opiskelu on lähinnä ulkomuistamista tai ulkoa opettelua.

Itse yritin tätä ohjetta noudattaa ja yritin heti jokaisen opintojakson alussa pohtia jotain kysymystä 
tai ongelmaa. Kirjastohakujen yhteydessä tämä oli aika mukava tapa, koska tällöin oli melko 
helppoa lajitella kirjoja luettavaksi ja sivuun jätettäväksi.

Perusajatus on, että jonkin ongelman tai kysymyksen kautta sivutuloksena on kaiken opiskeltavan 
aineiston läpikäynti ja aineiston oppiminen on oikeastaan sivutulos ongelman ratkaisusta.
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Myöhemmin luin ongelmaperustaisesta oppimisesta ja kävinkin yhdessä tilaisuudessa, jossa 
pohdittiin ongelmaperustaista oppimista. Kaikkea kaunista ja mukavaa tässä ajateltiin ja kehuttiin.

Myöhemmin kuulin kuitenkin yhdeltä yliopisto-opiskelijalta, kuinka ongelmaperustainen opiskelu 
oli heidän laitoksellaan ymmärretty. Eli opiskelijat olivat aivan kypsänä koko ongelmaperustaiseen 
oppimiseen.

Itse olen tätä ilmiötä pohtinut omassa päättötyössäni, jossa totean erilaisissa ajatusmallien 
esityksissä "opittujen" ajatusten kieroutumista käytännön toteutuksessa.

Peter Bøgh Andersen oli kuitenkin laatinut mielenkiintoisen esityksen, jossa hän sai sanottua 
sanoina, mitä olin ajatellut jo pidemmän aikaa.

Soittelin yhden minulle esitetyn kysymyksen vastausta ja soittelin muutamaan julkiseen yhteisöön 
Jalasjärvellä, Seinäjoella, Helsingissä ja Porissa.

Yhdessä Jalasjärven soitossa oli kysymysten vastaajana yksi kunnallisvaaliehdokas Jalasjärveltä. 
Siinä ajattelin ääneen, että käytännössä valittu kunnanvaltuutettu joutuu joskus menemään 
melkoisen perusteluketjun läpi saadakseen vastauksen kysymykseensä. Toisaalta myönteisenä 
piirteenä voi pitää omaa oppimista.

Kunhan tästä vaalikiireet vähän hellittävät, niin voisin taas kirjoittaa muutaman lehtikirjoituksen 
omista johtopäätöksistä.

Jäämme jännityksellä odottamaan vaalien jälkeistä aikaa, jolloin voi taas kirjoittaa "tavallisia" 
mielipidekirjoituksia.

238.2. Uudelleenarviointia / 5.1.2017

Käsittääkseni luin kirjan Venkula (1988) vuonna 1998, jolloin olin tosiaan ensimmäistä kesää 
kesätöissä Vaasassa. Käytännössä kesäasuntoon ei ollut saatavilla internet-yhteyttä. Tämän vuoksi 
tuli iltaisin luettua erilaisia kirjoja, joista yksi on tosiaan Venkula (1988).

Poikela, Lähteenmäki & Poikela (2002) on yksi kirja ongelmaperustaisesta oppimisesta. Muistelisin
tämän perusteella niin, että ongelmaperustaiselle oppimiselle voi olla erilaisia määrittelyjä. 
Muistelisin vielä, että Venkula myöhemmissä kirjoissa toteaa, että tarkasti ottaen hän ei ole 
kirjoittanut erikseen ongelmaperustaisesta oppimisesta.

Toisaalta voi todeta valittujen kunnanvaltuutettujen opastuksesta vaalien jälkeen. Itse olen 
ehdottanut eri yhteyksissä kunnanvaltuutettujen opastuksen julkisuudesta, jolloin ainakin osa 
kunnanvaltuutettujen opastuksesta vaalien jälkeen olisi täysin julkista kaikille kiinnostuneille.

Oma veikkaus on, että kunnanvaltuutettujen opastus vaalien jälkeen ei aiheuttaisi mitään 
yleisöryntäystä. Tosiasiallisesti kunnanvaltuutettujen opastus vaalien jälkeen olisi tylsien 
tosiasioiden opettelua, ja tästä opastuksesta olisi vaikea kehittää mitään repiviä otsikoita eri 
tiedotusvälineisiin.

Väittämä: Kunnanvaltuutettujen opastus vaalien jälkeen pitäisi olla ainakin osittain julkista 
kaikille kiinnostuneille
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239. Asiaprosessi? / Asioiden selvittäminen?

239.1. Vaaliuutinen LXXI / 24.10.2008: Asioiden syvässä 
kuopassa

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/vaalit_2008_uutiset.html#uutinen_LXXI

Vaalikampanjan aikana tulee kaikenlaista esiin.

Tosiaan tässä on tullut monenlaisia kysymyksiä vastaan. Tietysti täytyy ensin kuunnella 
kysymyksen esittäjän tulkinta. Tulkinnan jälkeen tietysti täytyy selvittää, että onko ymmärtänyt 
kysyjän tulkinnan.

Kerran luin sellaisen kirjan kuin "Asianajajan käsikirja". Siinä todettiin, että asiakkaan selityksen 
jälkeen asianajaja joutuu monesti miettimään, että mihin lakiin ja asetukseen asiakkaan kysymys 
liittyisi.

Kun itse ei ole käynyt oikeustieteellistä koulutusta, niin sitten joutuu asiaa pohtimaan pidempään 
verrattuna ammattitaitoiseen asianajajaan.

Soitin Seinäjoen maistraattiin, Patentti- ja rekisterihallitukseen, kävin Jalasjärven kunnanvirastossa, 
soitin etujärjestön edustajalle, laitoin toisen etujärjestön edustajalle soittopyynnön, soitin Lapuan 
tuomiokapituliin, soitin Kirkkohallitukselle ja kävin kirjastossa hakemassa useamman kirjan 
kuhunkin kysyttyyn aiheeseen.

Phuh. Kovaa hommaa.

Että varmaankin tämä on sitten kansalaisen edustajan tarina. Kaikenlaisia kysymyksiä tulee ja niihin
pitäisi osata vastata heti kättelyssä. Käytännössä kuitenkin sitten ei heti tiedä vastausta ja joutuu 
metsästämään asian vastausta monesta eri paikasta.

Tästä tulee taas mieleen yksi juttu, jonka on joskus lukenut.

Yhdessä jutussa kerran verrattiin poliitikkoja ja jaettiin heidät kahteen eri luokkaan: 
näyttelyhevonen (show horse) ja työhevonen (work horse).

Esterling, K. M. (2007). Buying Expertise: Campaign Contributions and Attention to Policy 
Analysis in Congressional Committees. American Political Science Review, 101(1), 93–109. 
doi:10.1017/S0003055407070116

Juttu oli ihan mielenkiintoinen ja tietysti liittyi Yhdysvaltojen politiikkaan. Periamerikkalaisesti 
homma oli tehty hyvin tehdyllä tilastollisella menetelmällä ja tilastollisesti oli pohdittu erilaisia 
tekijöitä. Heillä ovat kongressin komiteoiden kuulemiset julkisia tilaisuuksia ja näitä kuulemisia on 
C-SPAN (www.c-span.org) täynnä.
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Moraalinen ongelma syntyy siitä, että voivatko etujärjestöt tukea ehdokkaita.

Jos etujärjestöjen tuki tarkoittaa, että ehdokas perehtyy paremmin aiheeseen, josta säätää lakia, niin 
onko tämä hyvä vai huono asia. Jos etujärjestön tuki tarkoittaa, että ehdokas ei perehdy asiaan hyvin
ja säätää lakia summissa etujärjestön ohjeiden mukaan ilman miettimistä, niin onko tämä hyvä vai 
huono asia.

Tietystikään totuus ei ole näin yksioikoinen.

Mutta ilmeisesti pitäisi lopputuloksena saada ehdokkaita, jotka perehtyvät hyvin päättämiinsä 
asioihin ja kuitenkaan eivät ole minkään yksittäisen etujärjestön vietävissä.

239.2. Uudelleenarviointia / 5.-6.1.2017

Esterling (2007) on tosiaan hyvä lähde luettavaksi koskien valittujen edustajien perehtymisestä 
erilaisiin aiheisiin.

Aikanaan selvitin Jalasjärven evankelis-luterilaisen seurakunnan omistaman vanhan 
seurakuntatalon purkamiseen liittyviä asioita. Rannila (2011, luku 40) käsittelee vanhan 
seurakuntatalon purkamiseen liittyviä asioita.

Lyhyesti erilaisten vaiheiden jälkeen Jalasjärven evankelis-luterilaisen seurakunnan omistaman 
vanhan seurakuntatalo todettiin suojeltavaksi rakennukseksi. Eri vaiheiden jälkeen 
enemmistöpäätös vanhan seurakuntatalon purkamisesta ei siis toteutunut valituksien vuoksi.

Mielenkiintoista vanhan seurakuntatalon purkamisessa oli maallisten osapuolien sekaantuminen 
purkamisen päätöksiin. Missä oli kirkon ja valtion ero tässä tapauksessa?

Väittämä: Aivan kaikille suomalaisille kirkon ja valtion ero ei ole (enää) täysin selvä asia.
Väittämä: Vaaleilla valittujen edustajien pitää perehtyä erilaisiin asioihin valinnan jälkeen.
Väittämä: Suuri osa vaaleilla valituista edustajista hoitaa suurelta osin asioita asiaprosessin 
mukaisesti (työhevosia).
Väittämä: Yhteisten asioiden hoitamisesta saa harvemmin saa aikaan erilaisia 
mediaspektaakkeleita.
Väittämä: Suuri osa yhteisten asioiden hoitamisesta on tylsien asioiden selvittämistä ja 
asianmukaista päättämistä.

239.3. Lisäarvioita / 2.4.2019

En ole aikana havainnut mielipiteitä koskin maallisen vallan sekaantumisesta kirkon asioihin.

Kysymys: Sekaantuiko maallinen valta liikaa kirkon asioihin – siis Jalasjärvellä? 

Väittämä: Jos vanhaa seurakuntataloa Jalasjärvellä (Kurikan evankelis-luterilainen 
seurakunta) ei jatkossa korjata, niin tietysti rakennus menee vähitellen huonoon kuntoon.
Kysymys: Mistä kerättäisiin vanhan seurakuntatalon korjaamiseen tarvittavat rahavarat?
Kysymys: Annetaanko vanhan seurakuntatalon olla ilman korjauksia kaikesta huolimatta?
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240. Median oma elämä

240.1. Vaaliuutinen LXXIII / 25.10.2008: Media elää omaa 
elämäänsä / mielipidekirjoitus

Permanent link / Pysyvä linkki: 
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Tällä viikolla ryhdyin ILKKA-maakuntalehden tilaajaksi, kun se on niin mukavaa ottaa aamulla 
oma lehti postilaatikosta.

20.8.2008 oli ensimmäisiä tuulahduksia tulevista kunnallisvaaleista kun istahdin yhdessä pienessä 
vaalipaneelissa Seinäjoella.

Olin aikaisemmin katsellut Yhdysvalloista (rapakon takaa) muutaman uutispätkän ja siinä oli 
ihmetelty Yhdysvaltojen köyhien tilannetta ruokaveron kohteena. Käytännössä köyhälle on kova 
paikka, jos pitää maksaa vielä ruokavero päälle normaalien ostosten päälle. Esimerkkiperheen äiti ja
tytär olivat ruokaostoksilla ja kaikki laskettiin tosi tarkasti.

Siinä sitten heitin 20.8.2008 kysymyksen, että mennäänkö Suomessa vähän samaan meininkiin, että
heitetään verot alas ja maksut ylös.

Pohdiskelin asiaa ja heitin siinä puolihuolimattomasti 20.8.2008 illalla pienen mielipidekirjoituksen 
ILKKA-maakuntalehden toimitukselle arvioitavaksi.

20.8.2008 jälkeen ei ole kuulunut mitään koko mielipidekirjoituksesta ja ajattelin, että sitä ei 
varmaan julkaista.

21.8.2008 tuli kuitenkin tilanne, [jolloin] Jalasjärveltä tuli hyvä asuntotarjous ja ostin [asunnon] 
sitten virallisesti/muodollisesti 25.8.2008.

Minua oli tietysti ennen 21.8.2008 painostettu sekä Seinäjoelta että Jalasjärveltä ehdokkaaksi.

Siinä 21.8.2008 päätin tosiaan ehdokkaaksi suostua. En ollut ajatellut Seinäjoelta ehdokkaaksi 
asettua ja ajattelin 20.8.2008 tilanteessa ehdokkuuden jäävän välistä.

Tänään 25.10.2008, että ILKKA-maakuntalehden mielipidepalstalla oli 20.8.2008 lähettämäni 
mielipidekirjoitus hieman muutetulla otsikolla ja minut oli merkitty kunnallisvaaliehdokkaaksi. Eli 
siis kaksi kuukautta myöhemmin kirjoitus tuli mielipidepalstalle.

Tästä tulee mieleen 8.10.2008 keskustelu Puolueen vaalikoulutuksessa. "Media elää omaa 
elämäänsä". Tämä oli yksi lausahdus.

Itse olen useamman mielipidekirjoituksen heittänyt arvioitavaksi ja joitain on julkaistukin.

Omien mielipidekirjoitusten perusteella voi todeta, että myös tiedotusvälineillä on aivan oikeasti 
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oma elämänsä, johon vaikuttaa valtava määrä erilaisia tekijöitä. Itse olen puhunut joissain 
yhteyksissä ns. organisaation tilasta. Ikinä ei voi tietää, että mikä on tietyn yksittäisen 
tiedotusvälineen tilanne kullakin ajanhetkellä.

Kun myös muidenkin yhteisöjen tilannetta ei voi tietää etukäteen, niin se on aina arvoitus mitä 
tapahtuu. Muistan kerran kun metsästin tilastoja useammasta eri oppilaitoksesta tietyn hankkeen 
tarpeisiin. Yksi tapaus oli oppilaitos, jossa oli täysi kaaos päällä tulevan viikonlopputilaisuuden 
vuoksi. Siinä kohtaa nipottaminen tilastoista ei vaikuttanut kovin mielekkäältä.

Oman mielipidekirjoituksen voi heittää sisälle, mutta tosiaan sen käsittely, käsittelyaikataulu ja 
julkaisuaika on tosiaan omista käsistä pois heti kirjoituksen saapuessa toimitukseen.

Sinänsä oli mielenkiintoista, että heitin jutun sisään 20.8.2008, jolloin ei vielä puhuttu mistään 
finanssi- ja pankkikriisistä ja mistään pankkien takauksista. Mutta sama asia siinäkin oli taustalla, 
eli oli yksityistetty ja vapautettu finanssi- ja pankkiala Yhdysvalloissa, ja yhtäkkiä koko ala ryhtyi 
hoitamaan liiketoimintaa osaksi/kokonaan velkarahalla ja osittain/täysin ilman 
vakavaraisuusajatuksia.

240.2. Uudelleenarviointia / 6.1.2017

Viitattu mielipidekirjoitus on Kirjoitelmia I -kirjassa (Rannila 2011, luku 25).

Kerraten voi todeta ILKKA-maakuntalehden hautoneen pari kuukautta tekemääni 
mielipidekirjoitusta, jolloin he julkaisivat sen kunnallisvaaliehdokkaan mielipidekirjoituksena. 
Tämän lisäksi ILKKA-maakuntalehden mielipidekirjoituksesta (25.10.2008) oli poistettu kolme 
kappaletta.

Itse olen pohtinut Suomen kansalaisten veronmaksuhalukkuutta. Maksaisivatko suomalaiset 
mielellään vaikka 100-200 euroa enemmän veroja, jos sillä tavalla voidaan turvata hyvin erilaisia 
julkisia palveluita?

Itse olen pohtinut nykyisen veroehdotuksen oheen liitettävää kansantajuista tilinpäätöstä sekä 
valtion että oman kotikunnan tilanteesta. Olettaisin monen suomalaisen olevan suhteellisen 
tietämätön sekä valtion että oman kotikunnan tilinpäätöksestä.

Tästä palautuu mielipidekirjoitus Kirjoitelmia I -kirjassa (Rannila 2011, luku 51). Käytännössä 
kävin kuuntelemassa Valtiovarainministeriön edustajan asianmukaisen luennon koskien 
valtiontalouden tilannetta useamman vuoden ajalta. Lyhyesti todeten en ollut aikaisemmin ollut 
vastaavassa tilaisuudessa. Tämän vuoksi täytyy todeta jälleen kerran tavallisen kansalaisen 
mahdollisuudet saada asianmukaista tietoa valtiontalouden tilanteesta.

Väittämä: Nykyisen veroehdotuksen voisi liittää kansantajuisen tilinpäätöksen sekä valtion 
että oman kotikunnan tilanteesta. 
Väittämä: Kunnanvaltuuston koulutukset (uusille) valtuutetuille voisi olla ainakin osittain 
vapaalla osallistumisoikeudella.
Väittämä: Kansalaisten veronmaksuhalukkuus turvaamaan erilaisia julkisia palveluita voisi 
selvittää asianmukaisesti.
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241. Henkilövaihdoksia 2008 kunnallisvaalien jälkeen?

241.1. Vaaliuutinen LXXVI / 26.10.2008: Mutta lukiko tarpeeksi 
moni? / Joku lukee vaaliuutisia

 
Permanent link / Pysyvä linkki: 
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26.10.2008 klo 21.51 ja sen jälkeen.

Ohi on vaalikampanja.

26.10.2008 meni asioihin perehtymisen merkeissä. Kuten aikaisemmin tuli esille, niin vastaan on 
tullut kaikenlaista. Kaiken vaalihässäkän jälkeen lopulta tuli vähän rauhallisempi päivä.

Illalla oli Jalasjärven Reserviläiset ry:n ja Jalasjärven Reserviupseerikerho ry:n yhteinen kerhoilta.

Meitä ehdokkaita oli paikalla kaksi, tai ainakin me tunnustauduimme ehdokkaiksi.

Yllättävää kyllä vaikka olimme eri puolueista, niin yhdestä asiasta olimme täsmälleen samaa mieltä.

Meillä molemmilla oli erittäin vahva epäilys, että Yhdysvaltojen presidentinvaaleissa 2008 tulee 
olemaan erittäin suuria ongelmia ääntenlaskussa. Itse ehdotin, että he ehkä joutuvat tekemään koko 
äänestyksen uudelleen, jos homma menee erittäin pahaksi.

Olimme kummatkin lukeneet muutaman saman jutun. Tässä kohtaa taas palautuu Association for 
Computing Machinery ACM:n jäsenkysely, jossa kysyttiin jäsenten mielipidettä sähköisestä 
äänestyksestä. Ylivoimainen enemmistö totesi, että sähköisestä äänestyksestä on jäätävä 
paperituloste.

Ehdotin, että teemme tästä epäilystämme pienen pöytäkirjan ja otamme siihen todistajat. Jäi 
kuitenkin tekemättä.

Siinä ennen kokousta ja kerhoiltaa sanoin, että jos läpi menemme, niin klo 20.00 alkaa tulla 
puhelinsoittoja kännykkään.

Klo 20.00 tuli, eikä kumpikaan tainnut soittoja saada.

Meillä oli tosiaan yhteinen kerhoilta kahdella yhdistyksellä. Meille oli esittäytymässä sotilas-5-
ottelun urheilija Hämeen rykmentin Urheilukoulusta. Saatoin ymmärtää väärin tuon palveluspaikan.

No kuitenkin.

Tämä on tätä tyypillistä urheilijoiden toimintaa. He eivät aina niin pidä itsestään suurta ääntä ns. 
siviilissä.
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Kaikeksi onneksi kyseinen urheilija näytti meille pieniä videopätkiä eri kilpailuista. Ilman näitä 
videoita olisi jäänyt aivan väärä käsitys koko urheilulajista.

Jestas mitä touhua!

Oli kyllä erittäin kova laji harrastettavaksi. Videosta mieleen jäi erityisesti esterataosuus, jossa oli 
hyppyjä ja kiipeämisiä useamman metrin korkeuteen ja useammasta metristä.

Kun kaveri lisäksi oli ollut kuudes viimeisimmässä MM-kisassa, niin voi todeta kaverin olevan 
todella kovatasoinen.

Tarinan opetus? Ikinä ei tiedä mitään kenestäkään ennen ensimmäistä esittelyä.

No niin. MTV3:n tulospalvelusta sain lopulta omat tulokset esille.

Jaha - oma tulos oli sitten yksitoista (11) ääntä.

Vuonna 1996 muistaakseni sain kaksitoista (12) ääntä, jos muistan oikein. Saatan muistaa väärin tai 
oikein.

Vaalirahoitusilmoitukseen voin laittaa yhden JP-Kunnallissanomat -mainoksen hinnan, puolueen 
kaksi ehdokasmaksua (valokuva ja mainosmaksu) ja 40 kaksipuolista A4-kopiota.

Jalasjärven valtuustossa tuli melkoinen sukupolvenvaihdos, koska vanhoja jäi vapaaehtoisesti 
todella monta pois ja käsittääkseni viisi nykyistä edustajaa putosi kokonaan pois tai joutuivat 
varaedustajaksi.

Lisäksi pikasilmäyksellä näytti, että valtuusto nuoreni melkoisesti. Jalasjärvellä on ilmeisesti tästä 
päivästä alkaen valittuna Suomen nuorin kunnanvaltuutettu. Lisäksi oli huomattavaa, että useampi 
alle 30-vuotias ihan oikeasti pääsi läpi.

Jos nyt ottaa huomioon tämän illan opetukset, niin nyt täytyy todellakin yrittää olla tekemättä 
mitään liiallisia ennakko-odotuksia uusista valtuutetuista. Jos he ovat yhtä vaatimattomia kuin tämä 
urheilija, niin samassa suhteessa oikeisiin kykyihin nähden uudet valtuutetut voivat olla melkoisia 
kykyjä muutaman vuoden kuluessa.

241.2. Uudelleenarviointia / 6.1.2017

6.1.2017 tilanteessa voi todeta vähäisen osallistumiseni reserviläistoimintaan useamman vuoden 
ajalta. Käytännössä olen ollut useamman vuoden ajan kerran vuodessa kunniavartiossa Pro Patria -
patsaan (Jalasjärven kirkonkylän kirkon edessä sijaitseva patsas) vierellä jouluaattona ennen 
kirkonmenoja.

Olen kuitenkin ollut mukana järjestämässä kolmea maanpuolustuskurssia, joiden osanottajat olivat 
nuoria henkilöitä. Eri vaiheiden jälkeen en ole järjestänyt uusia kursseja ja viimeisin merkintä 
kurssin suorituksesta on vuodelta 2006; kts. Rannila (2012, luku 58).

Tässä kohtaa voi todeta nuorten innokkuuden osallistua maanpuolustustoimintaan olevan suorassa 
suhteessa toiminnan laatuun ja määrään. Nuoret kaipaavat toiminnallista tekemistä, jolloin 
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esimerkiksi kunniavartio ei ole erityisen toiminnallista. 

Käytännössä täytyy todeta erittäin kova kilpailu vapaa-ajan markkinoilla. Käytännössä eri syistä 
johtuen monella henkilöllä ei ole mahdollisuuksia osallistua maanpuolustustoimintaan.

Väittämä: Erityisesti nuoret henkilöt toivoisivat maanpuolustuskurssien olevan toiminnallisia.
Väittämä: Maanpuolustustoiminnan yleistä kannatusta on monella henkilöllä, mutta 
käytännössä monet henkilöt eivät osallistu itse maanpuolustustoimintaan.
Väittämä: Maanpuolustustoiminta kilpailee vaikeilla vapaa-ajan markkinoilla, [joilla] on 
erittäin kovaa kilpailua erilaisten mahdollisuuksien vuoksi.

Tässä kohtaa täytyy todeta Yhdysvaltojen vaaliveikkauksen (2008) menneen väärin, koska vuoden 
2000 tavoin ei syntynyt laajoja ongelmia jonkin osavaltion äänestysjärjestelmän pettäessä. Vuonna 
2000 Floridan osavaltion äänestysjärjestelmän suhteen esitettiin erilaisia ongelmia. Tunnetulla 
tavalla vuonna 2000 Floridan osavaltion ääniä laskettiin uudelleen eri vaiheissa, ja lopullisen 
hyväksynnän tulokselle antoi Yhdysvaltojen korkein oikeus (liittovaltio).

Toisaalta täytyy todeta hyvin erilaiset äänestysjärjestelmät Yhdysvaltojen eri osavaltiossa, jolloin 
vaalijärjestelmä ei ole sama koko liittovaltiossa. Eli käytännössä yksittäisten osavaltioiden 
äänestysjärjestelmät voivat pettää eri syistä.

Väittämä: Vaalien tuloksen takaamiseksi olisi äänestyksestä jäätävä paperille tehdyt 
merkinnät, jolloin äänteen uudelleenlaskenta voidaan tehdä asianmukaisesti.
Väittämä: Sähköiseen äänestykseen liittyy hyvin paljon erilaisia riskejä.

241.3. Uudelleenarviointia / Lisäarvioita / 2.4.2019

Perinnetoiminnan ja toiminnallisen toiminnan suhde on tietysti vaikea asia ratkaistavaksi. Erityisesti
nuoret voivat arvostaa toiminnallisuutta.

Väittämä: Maanpuolustustoiminnan perinnetoiminnan ja toiminnallisen toiminnan suhde 
pitäisi tietysti järjestää jotenkin.
Väittämä: Pelkkä perinnetoiminta ei kiinnosta nuorempia sukupolvia.

Toiminnallinen vapaaehtoinen maanpuolustus oli monta vuosikymmentä täydellinen 
mahdottomuus, jolloin perinnetoiminnan lisäksi oli vähemmän toiminnallista vapaaehtoista 
maanpuolustusta. Eli vuosikymmenten jälkeen on moni perusasia täysin epäselvä, koska oikea 
kokemus toiminnallisen vapaaehtoisen maanpuolustuksen järjestämisestä on unohtunut 
vuosikymmenten jälkeen.

Lisäksi pitää todeta täysin pirstoutunut järjestörakenne, jolloin erilaisia maanpuolustuksen järjestöjä
on hyvin paljon. Nykyisen järjestörakenteen kokoaminen yhdeksi toiminnalliseksi keskusjärjestöksi
voi olla täysi mahdottomuus.

Väittämä: Toiminnallisen vapaaehtoisen maanpuolustuksen aloittaminen on ollut vaikeaa.
Väittämä: Toiminnallinen vapaaehtoinen maanpuolustus hakee vielä muotojaan.
Väittämä: Toiminnallinen vapaaehtoinen maanpuolustus pitää näköjään keskittää 
Puolustusvoimille, koska yhden keskusjärjestön malli ei taida onnistua.
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242. Yhteiskuntasopimus / Kilpailukykysopimus

242.1. Merkintä 1 / 31.10.2008: Yhteiskuntasopimus, jota ei 
koskaan tule

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_1.html#aihe_1

Deja vu. Ja jotain muuta sivistyssanaa perään.

Jotenkin kuulostaa tutulta, mutta kuitenkin erilaiselta: Suomeen on tulossa lama, Suomeen tuli 
lama, EK huutaa laajempaa paikallista sopimista, oppositio ehdottaa yhteiskuntasopimusta, hallitus 
ei yhteiskuntasopimuksesta perusta.

Missäs tuon kuulinkaan??

Ai niiiiin joo. Sehän on Esko Aho ja hänen ehdotuksensa yhteiskuntasopimuksesta. Tosin Esko-
parka oli silloin hallituksessa ja hän ehdotti yhteiskuntasopimusta.

Nyt pitäisi kaivaa esille vuosien 1990-1995 aikaiset lehtikirjoitukset yms.

Joo. Katsotaas. Internet-haku, hakusanat: yhteiskuntasopimus, Esko Aho, Kalevi Sorsa.

Hetki odottelua - jahas, mitä täältä löytyykään.

Yle: "Keskustan puoluesihteeri ehdottaa palkankorotusten jäädyttämistä, Julkaistu 18.09.2008, klo 
10.21 (päivitetty 18.09.2008, klo 10.44)"

Turun Sanomat, arkisto: "Lama tulee, ja tulee tieten tahtoen, Julkaistu 12.12.2004 3:00:20, 
mielipidekirjoitus"

HS: "Keskustan Korhonen väläyttää palkankorotusten jäädyttämistä, Julkaistu: 18.9.2008 05:53"

Joo. Katsotaas lisää. Internet-haku, hakusanat: yhteiskuntasopimus, Jutta Urpilainen.

Yle mobi: "Urpilainen ehdottaa yhteiskuntasopimusta, 18.10.2008 10:56 (päivitetty 18.10.2008 
21:29)"

Joo-O.

Palkansaajajärjestöt oletettavasti eivät suostu mihinkään palkankorotusten hetkelliseen taukoon, 
esim. vuodeksi tai kahdeksi. Ei ainakaan viime kerralla ollut mitään halua tähän siirtyä.

Nyt siis yhteiskuntasopimusta ehdottaa myös Jutta Urpilainen (SDP).

Hetkinen - eikös SDP ollut silloin ns. oppositiossa, siinä 1991-1995.
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Jaa-a. Taitaa olla nyt käynyt SDP:n suunnalla sukupolvenvaihdos.

Jutta Pauliina Urpilainen (s. 4. elokuuta 1975 Lapua) 
Lauri Armas Ihalainen (s. 14. toukokuuta 1947 Pihtiputaalla) 
Paavo Tapio Lipponen (s. 23. huhtikuuta 1941 Turtola, nykyinen Pello) 
Eero Olavi Heinäluoma (s. 4. heinäkuuta 1955 Kokkola)

Katsotaas Keskustan vastaavia

Jarmo Korhonen (s. 1965, Joensuu) 
Matti Taneli Vanhanen (s. 4. marraskuuta 1955 Jyväskylä) 
Esko Tapani Aho (s. 20. toukokuuta 1954, Veteli)

Laskelmia.

Eli siis suuren laman (1991-1995) aikana: 
- Jutta Urpilainen oli siis 16-20 -vuotias 
- Jarmo Korhonen oli siis 26-30 -vuotias.

Joo. Jarmo Korhosen ja Jutta Urpilaisen sukupolville suuri lama (1991-1995) oli kyllä kova 
koettelemus. Jos valmistuit, niin töitä ei välttämättä ollut. Jos menit opiskelemaan, niin kesätöitä ei 
välttämättä ollut ja pelkona oli valmistuminen työvoimahallinnan työttömien ns. kortistoon.

Uusi sukupolvi ja sama idea - yhteiskuntasopimus.

Oma oletus: tälläkään kertaa yhteiskuntasopimusta ei tule.

Jaa, mutta mites on Kokoomuksessa?

Jyrki Tapani Katainen (s. 14. lokakuuta 1971 Siilinjärvi) 
Sauli Väinämö Niinistö (s. 24. elokuuta 1948 Salo) 
Ville Itälä (s. 10. toukokuuta 1959 Luumäki)

Joo-O. Eli kyllä Jyrki on kokenut suuren laman (1991-1995) suht. nuorena.

242.2. Uudelleenarviointia / 27.1.2017

29. helmikuuta 2016 kello 00.45 oli merkitty aika SAK:n tiedotteelle koskien 
kilpailukykysopimusta – työmarkkinoiden keskusjärjestöjen neuvottelutulos.

Eli Suomeen saatiin kovan väännön (kilpailukykysopimus) jälkeen sopimus, jossa yritetään koota 
yhteen keinoja pitää suomalaisen työn hinta kilpailukykyisenä verrattuna muihin (kilpailija)maihin.

Väittämä: Joskus hyvinkin perinteiset instituutiot voivat muuttaa toimintaansa erittäin kovan
väännön jälkeen.
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243. Edelleen sähköisestä äänestyksestä?

243.1. Merkintä 2 / 31.10.2008: Aika lopettaa sähköisen 
äänestämisen nissutus

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_1.html#aihe_2

Sähköinen äänestys on kuollut - eläköön äänestys.

"Paper Ballot Has Md.'s, Va.'s Vote 2 States Plan to Ditch Electronic Machines, Part of a Rapid 
National Reversal" 
Christian Davenport, Washington Post Staff Writer, Thursday, October 30, 2008; Page B01 
http://www.washingtonpost.com/wp-dyn/content/article/2008/10/29/AR2008102904105.html

Maryland will scrap its $65 million electronic system and go back to paper ballots in time 
for the 2010 midterm elections -- and will still be paying for the abandoned system until 
2014. In Virginia, localities are moving to paper after the General Assembly voted last year 
to phase out electronic voting machines as they wear out.

Eli Marylandin ja Virginian osavaltiot palaavat paperiseen äänestysmenetelmään 2010 vaaleista 
alkaen.

Tiesitkö: 
Sähköinen äänestyskone Suomessa hukkasi yli n. 200 ääntä. 
Sitä kokeiltiin kolmella paikkakunnalla. 
USA:ssa on useita sähköisiä äänestyskoneita usealta eri valmistajalta.

VAALIVEIKKAUS: 
Veikkaus 1: kukaan ei voita Yhdysvaltojen vaalia 
Veikkaus 2: vaalikoneista tulee niin suuri sekaannus, että tulosta ei saada ikinä selväksi 
Veikkaus 3: Yhdysvalloissa alkaa kymmenien oikeustapausten sarja sähköisten 
äänestys/vaalikoneiden epäselvyyksien vuoksi

Tarkempia veikkauksia

4. 
Luin pienen uutisen, että sekä republikaanit että demokraatit ovat laittamassa 
asianajaja/lakimieslaumat tarvittaessa liikkeelle, jos vaaleissa on jotain epäselvyyksiä.

Veikkaus 4: eli 50 osavaltiossa laitetaan lauma lakimiehiä liikkeelle.

5. 
Toinen uutinen oli, että äänestysrekistereistä oli poistettu miljoonia nimiä, esim. tietyt rikolliset 
yms.
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Veikkaus 5: kuten vuonna 2001, eli nyt poistetaan ripakopallinen vääriä nimiä rekisteristä.

6. 
Nyt on ennätysmäärä afroamerikkalaisia, eli siis mustia, ilmoittautunut vaaleihin. 
Eli oma oletus on, että osa afroamerikkalaisista on poistettu väärällä nimellä tms. "rikollisia", kuten 
kävi 2001 Floridassa. 
Eli tämän yhdistät laumaan lakimiehiä.

Veikkaus 6: Eli tietysti lakimiehet lähtevät liikkeelle, koska osa afroamerikkalaisista nostaa hirveän 
äläkän pudottuaan väärästä syystä äänestysrekisteristä.

Florida 2000 vaalit, muistaako joku vielä. 
http://en.wikipedia.org/wiki/United_States_presidential_election_in_Florida,_2000

Nyt 50 osavaltiossa sama juttu??

Yritin tästä aiheesta tehdä mielipidekirjoitusta Epari-lehteen, mutta se ei mennyt läpi.

243.2. Uudelleenarviointia / 27.1.2017

En tiedä eri osavaltioiden (Yhdysvallat) henkilörekistereistä yhtään mitään. Lisäksi en tiedä koko 
liittovaltion kattavista henkilörekistereistä.

Kysymys: Kuinka kattavat henkilörekisterit heillä (Yhdysvallat) oikein on?

Suomalaiseen tilanteeseen verrattuna on tietysti kummallista, että pitää erikseen ilmoittautua 
äänestäjäksi, koska meillä tunnetusti vaalien äänestysmahdollisuuksista tulee kirje kotiin.

Käsittääkseni eri osavaltioilla ja jopa paikallisviranomaisilla voi olla käytössään hyvin erilaisia 
sähköisen äänestyksen järjestelmiä. Eli sähköisten äänestysjärjestelmien tilanne on melkoisen 
sekava eri puolilla liittovaltiota (Yhdysvallat).

Väittämä: Perinteinen äänestys paperimuodossa on paljon turvallisempaa verrattuna 
epävarmoihin sähköisen äänestyksen järjestelmiin.

243.3. Lisäarvioita / 2.4.2019

Tähän yhteyteen linkitän oman www-sivuni koskien sähköistä äänestystä:
http://www.jukkarannila.fi/sahkoinen_aanestys.html

En tässä vaiheessa tiedä eri maissa käytettyjen sähköisen äänestyksen järjestelmien onnistumisista 
ja epäonnistumisesta. Varsinaisessa merkinnässä mainitulla tavalla jotkut Yhdysvaltojen osavaltiot 
luopuivat sähköisestä äänestyksestä.

Väittämä: Sähköinen äänestys on edelleenkin (vrt. merkintä 31.10.2008) hyvin riskialtis 
hanke.
Väittämä: Suomeen ei edelleenkään tarvita sähköisen äänestyksen järjestelmiä.
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244. Lisää sähköisestä äänestyksestä?

244.1. Merkintä 3 / 31.10.2008: Järjen köyhyys sähköisessä 
äänestämisessä

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_1.html#aihe_3

VOIMAKAS MIELIPIDE.

Suomeen on levinnyt uskomaton tietotekniikan hyötykäytön ja onnekkuuden usko. Tietotekniikkaa 
käytetään työtehtävissä, joissa tietotekniikka on täydellisen väärä ratkaisu.

Viimeisin järjen köyhyyden ilmentymä on kotkotus sähköisestä äänestämisestä. Siis voi hyvänen 
aika! Että Suomessa on tämä ajatus yleensä jonkun virkamiehen tai kansanedustajan leimaamana 
lähtenyt liikkeelle.

Itse olen ollut useamman tietotekniikka-alan yhdistyksen jäsen, eikä missään [näissä] taputeta 
riemukkaasti sähköisen äänestyksen puolesta.

Esimerkin vuoksi kerron vain yhden yhdistyksen linjauksen. Yksi alan vanhimmista, suurimmista 
kansainvälisimmistä ja arvostetuimmista järjestöistä, eli Association for Computing Machinery 
(ACM), järjesti sähköisen kyselyn jäsenkunnalleen. Kyselyn aihe oli hyvin yksinkertainen. 1). 
Kannatatko sähköistä äänestystä? 2) Onko sähköisestä äänestyssuorituksesta jäätävä paperitosite?

Ja mikä oli edellä mainitun kyselyn tulos? ACM:n jäsenten enemmistö vastasi, että 
äänestystapahtumasta on jäätävä paperitosite. Ja ACM:n artikkeleissa sähköisestä äänestämisestä, 
keskitytään lähes poikkeuksitta ongelmiin, ongelmien syihin ja riskeihin. Lisäksi epäonnistumisten 
käsittelyjä löytyy.

Jokainen vähänkään tietotekniikkaa harrastanut tietää, että millainen riskisuoritus on laaja 
tietotekninen järjestelmä, joka on käynnissä vain muutaman päivän.

Nykyisessä järjestelmässä ennakkoäänestyksestä ja vaalipäivän äänestyksestä jää paperitosite, 
jolloin tätä järjestelmää voi pitää osittain suojattuna.

Sähköinen äänestys pelkästään sähköisen tietokannan äänestysmerkinnöillä ei ole mikään pysyvä 
järjestelmä, jonka toimivuus voidaan vähitellen rakentaa pomminvarmaksi kuukausien ja vuosien 
aikana.

Vertaus pankkijärjestelmään ontuu täydellisesti: pankkijärjestelmä on käynnissä jatkuvasti, ja 
pankkijärjestelmän toimivuus ei kaadu yksittäisen asiakaskoneen hetkelliseen tietoliikenne- ja 
sähkökatkoksiin .Sähköisessä äänestyksessä luodaan yhtäkkiä useamman sadan tietokoneen 
väliaikainen ja hyvin mutkikas järjestelmä, jossa yksittäisen asiakaskoneen kohdalla hetkellinenkin 
tietoliikenne- tai sähkökatkos voi aiheuttaa valtavia ongelmia.
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Jokainen tietoteknistä järjestelmää kehittänyt tietää, miten herkkiä tietojärjestelmät ovat 
tuotantokäyttöön siirryttäessä, eli käyttöönotto voi kestää kuukausia. Ja yhtäkkiä saataisiin 
täydellinen väliaikainen sähköisen äänestyksen järjestelmä käyttöön muutamassa päivässä.

Näillä perusteilla pelkästään sähköisien merkintöjen sähköisen äänestämisen järjestelmä on tuhoon 
tuomittu ajatus jo edes ajatuksena.

Järjen köyhyyttä tässä asiassa täytyy vain ihmetellä.

Jukka Rannila, Suomen kansalainen

Copyright: Vapaa levitysoikeus.

244.2. Uudelleenarviointia / 27.1.2017

Tosiaan olin jonkin aikaa ACM:n (Association for Computing Machinery) jäsen ja minulle tuli 
asianmukainen lehti kotiin. ACM:n kysely jäsenille oli erittäin hyvä asia, koska näin voitiin 
kirkastaa järjestön linja: sähköiseen äänestykseen liittyy hyvin paljon ongelmia.

Tähän voi linkittää USACM:n ja ACM:n suositukset

Recommendations (USACM and ACM)

To protect the accuracy and impartiality of the electoral process, ACM makes the following 
recommendations:

* All voting systems -- particularly computer-based electronic voting systems -- embody 
careful engineering, strong safeguards, and rigorous testing in both their design and 
operation; and,

* Voting systems should also enable each voter to inspect a physical (e.g., paper) record to 
verify that his or her vote has been accurately cast and to serve as an independent check on 
the result produced and stored by the system. Making those records permanent (i.e., not 
based solely in computer memory) provides a means by which an accurate recount may be 
conducted.

Ensuring the reliability, security, and verifiability of public elections is fundamental to a stable 
democracy. Convenience and speed of vote counting are no substitute for accuracy of results and 
trust in the process by the electorate.

(This policy statement was adopted by both USACM and ACM's Council; therefore, it is an adopted
position of ACM.)

Kysymys: Miksi asiantuntijoita ei uskota koskien sähköistä äänestystä?

Väittämä: Sähköistä äänestystä ajavat eteenpäin täysin osaamattomat henkilöt.
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245. Vaaliveikkaus – sähköinen äänestys

245.1. Merkintä 4 / 7.11.2008: Väärin mennyt vaaliveikkaus

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_1.html#aihe_4

Meni sitten vaaliveikkaus väärin.

Sähköiset äänestyskoneet eivät aiheuttaneet valtaisia ongelmia ehkä maailman tarkimmin 
uutisoidussa vaalissa, eli Yhdysvaltojen 2008 presidentinvaaleissa.

Pitää joskus penkoa, että menikö ns. pikkuvaaleissa vaalikoneiden ongelmien takia äänestyksiä 
sekaisin. Näitä pikkuvaaleja oli osavaltio- ja piirikuntatasolla useampiakin.

245.2. Uudelleenarviointia / 27.1.2017

Sähköinen äänestys ei kaatanut Yhdysvaltojen 2008 presidentinvaalien äänestystulosten laskentaa.

Tämän merkinnän jälkeen en ole seurannut osavaltio- ja piirikuntatason sähköisten äänestyksen 
järjestelmien ongelmia.

Tähän kohtaan voi linkittää Wikipedia-artikkelin:

Electronic voting
http://en.wikipedia.org/wiki/Electronic_voting

Tietystikään tämä Wikipedia-artikkeli ei ole mikään lopullinen totuus, mutta siinä on 
mielenkiintoisia linkkejä. Lisäksi artikkelissa on asiaa sähköisen äänestyksen ongelmista.

Kirjoitushetkellä (21.1.2017) oli 20 Lausuntopalvelu-sivulla käynnissä kysely kirjeäänestyksestä, 
johon Suomen ulkopuolella asuvat Suomen kansalaiset voisivat osallistua. Tietysti 
kirjeäänestykseen liittyy omia ongelmia, mutta kirjeäänestys on parempi vaihtoehto kuin sähköinen 
äänestys.

Väittämä: Kirjeäänestys Suomen ulkopuolella asuville Suomen kansalaisille on parempi 
vaihtoehto kuin sähköinen äänestys.

20 https://www.lausuntopalvelu.fi/FI  . lausuntopalvelu.fi
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246. Hyvää vai huonoa journalismia?

246.1. Merkintä 5 / 7.11.2008: Journalismin paluu - ehkä?

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_1.html#aihe_5

Yhdysvaltojen presidentinvaalit kiinnostivat koko maailmaa. Tämä on ehkä hyvä vastaus.

Katsoin muutaman uutispätkän.

Mielenkiintoinen oli Bill O'Reillyn "Talking Points Memo" 6.11.2008 lähetyksessä. Siinä hän 
käsittelee Sarah Palinin arvostelua ja toteaa yhdessä vaiheessa, että hänen ohjelmansa on 
uutisohjelma eikä viihdeohjelma. Eli hän uutisoi Sarah Palinin arvostelua ja hänen tehtävä ei ole 
tehdä uutisia mukavaksi katsojien kannalta. Tosin jokainen asianharrastaja tietää, että Bill O'Reilly 
on tietynlainen republikaani.

Tosiasiassa republikaaneilla taitaa olla melkoinen moraalinen ja henkinen krapula. Kahdeksan 
vuotta vallassa ja jäljelle jäi täysi sekasotku. Näin ainakin muutamasta uutispätkästä voi päätellä.

Nyt täytyy muistaa, että demokraatit ja republikaanit ovat isoja puolueita, ja esim. Suomessa 
Keskusta ja SDP käsittääkseni pitävät demokraatteja yhteistyöpuolueena.

Mutta mielenkiintoinen oli pienessä kolumnissa ajatus, että ns. uskonnollinen oikeisto ehkä aloittaa 
ennennäkemättömällä laajuudella uuden kulttuurisodan (culture war). Tämä toimintalinja on ollut 
hyvin onnistunut viimeisten kuudentoista vuoden aikana, kun alkaen Bill Clintonin kaudelta tämä 
on tehostunut todella hyvin toimivaksi järjestelmäksi.

Eli homma on aika selvä. Tietyt teemat nostetaan voimakkaasti esille, ns. social conservative.

Hyvänä puolena uskonnollisen oikeiston kulttuurisodissa on ollut sen tehokkuus, jolloin 
republikaaninen puolue on saanut reilusti ääniä. Huonona puolena on ollut kampanjoinnin repivyys,
jolloin kohtuullinen osa demokraateista ei ole ollut kovin yhteistyöhaluisia.

Nyt tämän häviön jälkeen on selvää, että republikaanit joutuvat miettimään monia asioita uudelleen.
Yllättäen arvailu ja pohdinta heidän uusista valinnoista on nyt monessa suunnassa käynnissä.

Itse olen pohdiskellut itsekseni, että pitäisi joskus tavata tällainen kovan linjan uskonnollisen 
oikeiston republikaaninen henkilö. Sitten istuisimme kunnolla useamman tunnin ja katsoisimme 
läpi hänen väitteensä ja hänen väitteiden perusteet/jakeet Raamatusta.

Nythän on niin, että republikaanien kovassa ytimessä on ns. evankeliset kristityt. Toisaalta en ole 
aivan päässyt selvyyteen, että miten heidät luokittelisi suomalaisesta näkökulmasta.

Ja muutenkin tässä on tietysti suurehko aukko ymmärryksessä, koska en ole koskaan 
Yhdysvalloissa käynyt.
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Mielenkiintoista nähdä millaiseksi journalismi Yhdysvalloissa kehittyy pitkällä aikavälillä.

Luin pienen uutisen, että uutisten viihteellistyminen Yhdysvalloissa on johtanut katsojien ja 
mainostajien vähentymiseen ns. uutisohjelmien kohdalla. Toinen uutinen oli, että ns. tutkiva 
journalismi on osin siirtynyt erilaisten säätiöiden ja hyväntekeväisyysjärjestöjen tukemaksi. Eli 
tällöin ns. tutkivalle journalismille ei tule kiireellisen julkaisun painetta. Jos ns. tutkivan 
journalismin aihe on hyvä, niin silloin tällaista säätiön tms. tukeman tutkivan journalismin 
selvityksen voi ostaa ja julkaista omassa tiedotusvälineessä.

Ehkä oppina Suomeen on, että journalistien pitää voimakkaasti hyökätä kaikkia poliittisia ryhmiä 
vastaan ilman mitään sääliä. Jos alkaa jotain porukkaa suosia, niin pitkällä juoksulla se iskee 
takaisin säälimättömästi; yleisöä ja mainostajia karkaa pois, jos suosii liikaa jotain. Jos tietty 
uutisjärjestelmä menettää puolueettomuuden leimansa, niin kukaan ei enää pidä niitä uutisia 
uutisina. Näin ainakin ottaisin opiksi Yhdysvaltojen tilanteesta oppia.

246.2. Uudelleenarviointia / 27.1.2017

27.1.2017 tilanteessa tiedämme hyvin, että Donald Trump on nykyinen virassa oleva presidentti 
(Yhdysvallat). Hänen poliittinen linjansa alkaa tietysti selvitä ajan kuluessa.

Nyt menee vähän ulkomuistista, mutta muistelisin seuraavia asioita lukeneeni.

1) Eri henkilöt voivat pitää itseään uskonnollisina (vrt. kristitty), mutta heidän 
tietämyksensä oman uskonnon asioista voi olla vähäisempi.

2) Yhdysvalloissa on säätiöitä, jotka yrittävät rahoittaa tutkivaa journalismia.
3) Heidän (Yhdysvallat) tiedotusvälineet painivat koko ajan viihteellistymisen ja 

asiapainotteisuuden välillä
4) Iso osa kansalaisista (Yhdysvallat) ei luota ns. perinteiseen mediaan.
5) Toisaalta eri tiedostusvälineet ovat suuntautuneet jonkin puolueen mukaisesti.
6) Toisaalta voisi kysyä heidän pääpuolueidensa (demokraatit ja republikaanit) oikeista 

politiikan eroista.
7) Osasta pääpuolueiden politiikoissa on samaa painotusta perustuen kuitenkin erilaisiin

perusteluihin.

Yksi esimerkki on tietysti heidän (Yhdysvallat) hyvin laaja armeija, joka on levitettynä tukikohtiin 
eri puolille maailmaa. Käytännössä sekä demokraatit että republikaanit voivat kannattaa jotain 
sotilaallista operaatiota perustuen kuitenkin erilaisiin perusteluihin.

246.3. Lisäarvioita / 2.4.2019

Oman käsityksen mukaan sekä demokraatteja että republikaaneja voidaan jakaa erilaisiin ryhmiin. 
Toisaalta eri ryhmät voivat olla samaa mieltä jostain aiheesta, mutta perusteet voivat olla erilaiset. 
Esimerkiksi eri sotien kannattajia ja vastustajia on molemmissa pääpuolueissa.

Kysymys: Missä kohdin demokraatit ja republikaanit oikeasti eroavat toisistaan?
Kysymys: Samaa politiikan toimintalinjaa voidaan kannattaa eri perusteilla.
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247. Sähköinen äänestys: tieteistarinat ja todellisuus?

247.1. Merkintä 6 / 8.11.2008: Sähköisen äänestämisen farssi?

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_1.html#aihe_6

Sain viikolla vinkin vilkaista Jyrki Kasvin blogia. Työtä käskettyä.

Eli otteita Jyrki Kasvin blogi-merkinnöistä:

* 16.10.2008 Virhe 3999 
* 15.10.2008 Vaalitarkkailijana Otaniemessä

Ei hyvänen aika mitä touhua.

Hajoavia välineitä, tietokoneen käyttöjärjestelmäsekaannuksia, BIOS väärässä ajassa, yms.

Eli suomeksi sanoen sähköiset äänestyskoneet saatiin jotenkin räpellettyä toimintaan. Ja paikalla 
piti olla "asiantuntija" TietoEnator Oyj:n puolelta.

Just-joo.

Hälyttävää mielestäni on, että loppujen lopuksi vain kaksi poliittisen puolueen tarkkailijaa, eli Kasvi
ja toinen Vihreä liitto rp:n edustaja. Suomen Keskusta rp oli nimittänyt tarkkailijan, mutta hän oli 
sairastunut.

Kyllä tämä sähköisen äänestämisen farssi osoittaa, että Eduskunnassa on vain yksi kansanedustaja, 
joka ymmärtää tietotekniikka. Eli Jyrki J. J. Kasvi, tekniikan tohtori, erityisalana voi pitää 
tietotekniikkaa.

Joku Tuija Brax samasta puolueesta, eli Vihreä liitto rp, veivaa sähköistä äänestystä. Sitten hän 
totesi, että sähköisen äänestyksen uhkakuvat ovat tieteistarinaa (science fiction).

Kun nyt otetaan tosiasia, että suurin osa tietotekniikkaprojekteista täydellistä räpellystä, ja hyvin 
moni tietotekniikkaprojekti päättyy seuraavasti: 

* projekti lopetetaan ilman valmista järjestelmää 
* projektin tuottama järjestelmä ei saa hyväksyntää 
* valmis järjestelmä toteuttaa vain hyvin pienen osan tavoitelluista toiminnoista 
* projekti myöhästyy kuukausi- tai vuosikaupalla.

Tuija Braxin kommentit osoittavat, että hän ei ole ikinä edes haastatellut ketään oikeassa 
tietotekniikkaprojektissa ollutta henkilöä.

Itse en ole insinööri, toim. huom.
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Päivän kysymys: miksi ei insinööriä uskota?

Jos valtava insinöörilauma toteaa kymmenien sivujen teknisten tutkimusten jälkeen, että sähköinen 
äänestys on vuosituhannen suurin huijaus, niin miksi heitä ei uskota?

247.2. Uudelleenarviointia / 27.1.2017

Tosiaan voi todeta, että Jyrki J. J. Kasvi on (ja on ollut) kansanedustaja ymmärtäen jotain 
tietotekniikan isoista ongelmista. Eli hän on ollut mukana tietotekniikassa eri tavoin, joten hän 
tietää mistä puhuu.

ELI sähköisen äänestyksen ongelmat eivät ole tieteistarinaa, koska sähköisen äänestyksen ongelmat 
ovat todellisuutta monella tapaa.

Väittämä: Sähköistä äänestystä edistävät sellaiset henkilöt, jotka eivät oikeasti tiedä mitään 
tietotekniikan isoista ongelmista.

247.3. Lisäarvioita / 2.4.2019 / 16.4.2019

Tähän kohtaa pitää kerraten todeta oman sivu sähköiseen äänestykseen liittyen:
http://www.jukkarannila.fi/sahkoinen_aanestys.html

Tähän kohtaan pitää linkittää Jyrki J. J. Kasvin www-sivusto:
http://kasvi.org

En ole tähän kohtaan tarkastanut Jyrki Kasvin uudempia merkintöjä, jotka voivat ehkä käsitellä 
sähköistä äänestystä.

Väittämä: Onneksi Suomessa ei ole enää käytössä sähköistä äänestyskonetta.
Väittämä: Sähköinen äänestys muilla tavoilla on yhtä riskialtista kuin sähköisen 
äänestyskoneen käyttö.
Väittämä: Sähköisen äänestyksen kannattajilla on yleensä paljon vääriä luuloja tietotekniikan
suorituskyvystä ja tietotekniikan oikeasta kehittämisestä.

Nettiäänestystyöryhmä (2017a, 2017b) voidaan todeta tähän yhteyteen. Loppujen lopuksi 
nettiäänestystyöryhmä ei suositellut nettiäänestyksen hankkeen aloittamista.

Väittämä: Huolimatta nettiäänestystyöryhmän (2017a, 2017b) hyvästä työstä voivat jotkut 
sidosryhmät vaatia edelleenkin nettiäänestystä.
Väittämä: Nettiäänestys on edelleenkin iso uhka demokratian toiminnan kannalta.

Kysymys: Pitääkö jokaisen vaalikauden alussa (Eduskunta) perustaa työryhmä pohtimaan 
sähköistä äänestystä?

Väittämä:Varmaankin jokainen uusi nettiäänestyksen työryhmä voisi omalla vahtivuorollaan 
käydä läpi tietoturvan erilaiset ongelmat.
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248. Asian repimistä sähköisestä äänestyksestä?

248.1. Merkintä 7 / 8.11.2008: Piirikokouksesta

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_1.html#aihe_7

Viikon aikana olin niin harmistunut Suomen sähköisen äänestyksen farssista, että ajattelin mennä 
piirikokoukseen 8.11.2008 ja jakaa siellä jonkinlaisen sähköisen äänestyksen vastakirjoituksen 
jokaiselle kokousedustajalle.

Yhdysvaltojen presidentinvaaliveikkaukseni meni väärin.

Aamulla 7.11.2008 minulle oikein soitti osaston puheenjohtaja, että hän ei piirikokoukseen ehdi. 
Olisin päässyt hänen tilalleen ja valtakirjaan olisi saatu allekirjoitukset. Lupasin pohtia asiaa päivän.

Ongelmaksi vain tuli, että mistä olisin repinyt kunnon aineiston sähköisen äänestyksen ongelmista.

Kun kuitenkin vaalikampanjassa kuulutin asioiden oikeaa esittämistä eikä ideologista huutamista, 
niin minun olisi pitänyt perehtyä asiaan kunnolla.

Onneksi sattui yksi pieni uutinen osumaan juuri sopivasti sähköisen äänestyksen farssin kohdalla.

Seuraavat linkit olivat mielenkiintoisia:

http://www.propublica.org/special/votewatch
http://www.866ourvote.org
http://www.ourvotelive.org
http://electionlawblog.org

Yhdysvalloissa on nyt noihin rekistereihin ilmoitettuna kymmeniä tuhansia äänestysongelmia 
ympäri Yhdysvaltoja.

Eli nyt kannattaa seurata tarkasti, että millaisia oikeudenkäyntejä alkaa näiden kymmenien 
tuhansien ilmoitusten perusteella.

Sitten on varmemmalla pohjalla kevään piirikokouksessa, kun on heittää vankat tilastot kehiin 
sähköisen äänestyksen farssista Yhdysvalloissa. Ja oletettavasti kevään piirikokoukseen mennessä 
on parempaa tietoa Suomessa alkavasta sähköisen äänestyksen farssiin liittyvästä 
oikeudenkäynnistä

Toisekseen vasta 7.11.2008 ja 8.11.2008 on oikeastaan ensimmäisiä päiviä, kun lopulta alkaa 
hommakasaa olla purettuna vaalien jäljiltä.

Lisäksi pohdin itsekseni, että piirikokous voi olla yleinen pahan mielen purkamisen kokous. Aina 
vaalien jälkeen jollakin on pahaa mieltä jostakin ja piirikokouksessa sitten tätä pitää purkaa.
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Jätin piirikokouksen välistä.

Pitää mennä eteenpäin oikeaa hallinnollista reittiä kohti kevään piirikokousta. Viralliset esitykset 
yms. yms. ensin.

248.2. Uudelleenarviointia / 27.1.2017

En ole sittemmin esittänyt myöhemmissä piirikokouksissa yhtään mitään sähköisestä äänestyksestä,
vaikkakin olen tehnyt useamman puoluekokousaloitteen (2010, 2014, 2016) sähköisen äänestyksen 
ongelmista.

Lyhyesti sanoen puoluekokousaloitteita (2010, 2014, 2016) sähköisen äänestyksen ongelmista ovat 
käsitelleet sellaiset ihmiset, joilla on hyvin hatara käsitys sähköisen äänestyksen ongelmista.

Väittämä: Perustavallisella poliittisella mielipidevaikuttajalla on hyvin hatara käsitys 
sähköisen äänestyksen isoista ongelmista.
Väittämä: Hyvätkään asiaperusteet sähköisen äänestyksen ongelmista eivät muuta 
perustavallisen poliittisen mielipidevaikuttajan mielipiteitä sähköisestä äänestyksestä.

Mahdollisesti Suomeen perustetaan/kehitetään joku sähköisen äänestyksen järjestelmä, jonka oikea 
toimivuus nähdään vasta vaalien aikana.

Kysymys: Pitääkö Suomessa kerran kokeilla jotain valtakunnallista sähköisen äänestyksen 
järjestelmää, joka ei sitten toimikaan oikeassa käytössä?

248.3. Lisäarvioita / 2.4.2019

Nettiäänestystyöryhmä (2017a, 2017b) toimi aikanaan. Nettiäänestystyöryhmä (2017a, 19.12.2017) 
toteaa seuraavaa loppuraportin esittelysivulla:

”Työryhmä ei suosittele nettiäänestyksen käyttöönottoa, koska tällä hetkellä riskit ovat 
suuremmat kuin hyödyt. Teknologian ja demokratian digitalisoinnin kehitystä tulee seurata 
ja nykyistä vaalitietojärjestelmää kehittää edelleen. Parlamentaarinen seurantaryhmä totesi, 
että nettiäänestystä ei tule ottaa käyttöön yleisissä vaaleissa, koska riskit ovat suurempia 
kuin hyödyt. Nykytilanteessa olevia ongelmia, kuten alhainen äänestysaktiivisuus, ei 
ratkaista nettiäänestyksellä.”

Tässä lainauksessa on tiivistetty aika hyvin järkeviä perusteluita nettiäänestyksen vastustamiseksi.

Väittämä: Nettiäänestystyöryhmä (2017a, 2017b) on tehnyt hyvin ja perustellusti huomioiden 
nettiäänestyksen isot ongelmat.
Väittämä: Uskovatko uudet päättäjät nettiäänestystyöryhmän (2017a, 2017b) esittämiin 
asiaperusteisiin?

Kysymys (kerraten merkinnästä 7): Pitääkö Suomessa kerran kokeilla jotain valtakunnallista
sähköisen äänestyksen järjestelmää, joka ei sitten toimikaan oikeassa käytössä?
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249. Yhtenäistämistä?

249.1. Merkintä 8 / 11.11.2008: Äänestäjärekisteri => USA => 
Farssi => DSA (Disunited States of America) => 
Tragikomedia?

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_1.html#aihe_8

Katsokaapa seuraava uutinen: 
Push to Expand Voter Rolls and Early Balloting in U.S. 
http://www.nytimes.com/2008/11/07/us/politics/07voting.html

Kyllä suomalaisen silmiin on ihan naurettavaa puuhaa.

Ensinnäkin Yhdysvalloissa pitää itse erikseen ilmoittautua äänestäjäksi.

Ensinnäkin ilmoittautuminen äänestäjäksi on ihan naurettavaa pelleilyä suomalaisesta 
näkökulmasta. Meillähän ajetaan väestörekisteristä tiettynä päivänä tietyillä ehdoilla 
äänioikeusrekisteri.

Nyt Yhdysvalloissa joku pohtii, että voisiko heilläkin olla ennakkoon ajettu rekisteri 
väestörekistereistä ja ilmoitus menisi automaattisesti kaikille ilman mitään erillistä ilmoittautumista.

Yllättäen demokraatit ja republikaanit ovat eri linjoilla tästä(kin) aiheesta.

Sitten jokainen osavaltio saa järjestää ennakkoäänestyksensä kuinka tykkää. Naurettavaa. Eli päivät 
ja kellonajat vaihtelevat osavaltiosta toiseen. Ja ilmeisesti kaikki osavaltiot eivät edes järjestä 
ennakkoäänestystä. Surkuhupaisaa.

Että on kyllä outoa hommaa, jos eivät ole voineet tuollaisia asioita sopia.

Että noin tietotekniikan kannalta nyt ymmärtää miksi USA on johtava valtio tietotekniikassa.

Kun jokainen osavaltio veivaa ja vatkaa omia rekistereitään yms. kuinka haluaa, niin siinähän on 
valtavat markkinat, 50 erilaista tilaajaa. Sitten tulee vielä kunkin osavaltion paikallishallinnon 
järjestelmät.

Kun ottaa huomioon tietotekniikan järjestelmien naurettavuudet Suomen valtionhallinnossa 
Valtiontalouden tarkastusviraston (VTV) raporttien perusteella, niin ei voi olettaa Yhdysvalloissa 
olevan asioiden yhtään sen paremmin.

Eli yksittäinen isohko yritys on voinut hankkia melkoisen määrän osaamista ja pääomaa 
Yhdysvaltojen julkisen hallinnon tietojärjestelmien naurettavuuksista ja sen jälkeen aloittaa 
ulkomaisen toiminnan. Samaa naurettavuutta on voinut sitten toteuttaa vaikka Suomessa.
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249.2. Uudelleenarviointia / 30.1.2017

Täysin selvää on eri osavaltioiden (states) vaihtelevat vaalit perustuen kunkin yksittäisen osavaltion 
omaan lainsäädäntöön.

Samaan aikaan voidaan pitää eri osavaltioissa liittovaltion, osavaltion ja paikallishallinnon vaaleja, 
joten vaalien yhtenäistäminen vaatisi vääntöä melkoisen paljon hallinnollista ja poliittista vääntöä. 

Lisäksi täyty huomioida, että liittovaltion, osavaltion ja paikallishallinnon vaalien takia samassa 
osavaltiossa voi olla useampi sähköinen äänestysjärjestelmä käytössä päällekkäin.

Eli erilaisia virhemahdollisuuksia sähköiselle äänestykselle on ihan riittävästi.

Suomessa taitaa olla hyvin yksinkertaiset äänestysliput verrattuna moneen muuhun maahan, koska 
Suomessa äänestyslippuihin laitetaan vain ehdokkaan numero.

Mielenkiintoista tulee olemaan Suomen maakuntavaalit, kun/jos Suomeen perusteilla oleva 
maakuntauudistus muiden uudistusten kanssa viedään läpi.

Mahdollisesti maakuntavaaleihin yhdistetään joitain muita vaaleja, jolloin äänestyslippuja voi olla 
useampi. Tällaisessa yhdistelmävaalissa on sitten paimentaminen, jotta kahdet äänestysliput 
menevät oikeasti jaoteltuna kahteen ryhmään.

Väittämä: Suomen vaalien äänestyslippujen yksinkertaisuus on erittäin hyvä asia.
Väittämä: Ilmoitus kaikille äänestäjille äänioikeudesta väestörekisteriin perustuen on erittäin 
hyvä asia.
Väittämä: Suomeen ei todellakaan tarvita (uusia) sähköisen äänestyksen järjestelmiä.

249.3. Lisäarviota / 3.4.2019

Valtiontalouden tarkastusviraston 21 (VTV) on julkaissut useamman raportin koskien suomalaisia 
valtionhallinnon tietojärjestelmiä. Lyhyesti todeten kaikenlaista parantamista voidaan osoittaa 
Valtiontalouden tarkastusviraston tekemien tarkastusten perusteella.

Varsinaisessa merkinnässä pohdin vaaleihin ilmoittautumista Yhdysvalloissa. Suomalaisittain asia 
on tietysti outo – miksi kaikille äänestysikäisille kansalaisille ei lähetetä postissa ilmoitusta 
äänioikeudesta?

Kirjoitushetkellä on tiedossa, että Suomeen ei ole tässä vaiheessa päätetty aloittaa nettiäänestyksen 
järjestelmän kehittää. Onneksi tilanne on näin ainakin kirjoitushetkellä.

Kysymys: Ketkä tulevat esittämään (uudelleen) nettiäänestyksen järjestelmän kehittämistä?

Väittämä: Nettiäänestyksen järjestelmän kehittämistä tahtovat sidosryhmät eivät ymmärrä 
mitään tietotekniikan erilaisista riskeistä.

21 https://www.vtv.fi  , Valtiontalouden tarkastusvirasto
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250. Koulutuksen ongelmista

250.1. Merkintä 9 / 11.11.2008: OHO - joku myöntää virheen 
tehdyksi

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_1.html#aihe_9

Katsokaapa seuraava Opetusministeriön tiedote: [Linkki ei toimi enää]

"Työnjohtokoulutuksen lakkauttaminen oli virhe, joka nyt korjataan."

Eli suomeksi sanoen teknikoiden koulutuksen lakkautus oli VIRHE. Olen tätä teknikoiden 
koulutuksen lakkautusta yksityisesti eri yhteyksissä messunnut.

Siis olihan se aivan järjetöntä lakkauttaa teknikkotason koulutus. Sitten luotiin näitä 
ammattikorkeakouluja joka niemeen ja notkoon.

Valitettavasti ammattikorkeakoulu-uudistuksessa karkasi mopo käsistä. Muistan itse kuinka 
Jalasjärvelläkin haaveiltiin, että tänne saataisiin jokin ammattikorkeakoulun yksikkö.

Nyt jälkikäteen voi olla tyytyväinen, ettei Jalasjärvelle tullut mitään epämääräistä 
ammattikorkeakoulun yksikköä, jota nyt lakkautettaisiin melkoisella todennäköisyydellä.

Nythän meillä on ollut aivan posketon tilanne viime vuosina.

1. Yliopistoissa on ollut liikaa opiskelijoita.
2. Yliopistot on laitettu tehtailemaan tohtoreita urakalla.
3. Teknikkotason koulutus lakkautettiin.
4. Luotiin ammattikorkeakoulut.
5. Vanha teknikkotason koulutus lakkautettiin ja niistä tehtiin teoreettisempia kuin ennen.
6. Ammattikorkeakouluista on tullut melkoisia projektihautomoita
7. Todistettavasti useat ammattikorkeakouluopiskelijat ovat todenneet monessa yhteydessä, 
että käytännön taitojen puute pelottaa valmistumisen yhteydessä.
8. Ammattikoulujen koulutusta ei kehitetty samassa suhteessa ollenkaan.

Lopputulos on aika surullinen:

* liikaa tohtoreita 
* liikaa maistereita 
* liikaa melkein-maistereita 
* liikaa amk-opiskelijoita 
* liikaa melkein amk-valmistuneita 
* liian vähän mestareita (ammattikoulu) 
* liian vähän mestaritutkintoja (ammattikoulu) 
* oppisopimus melkein tapettu koulutusmuotona
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Itse olen peräänkuuluttanut sellaisia siistejä vuoden koulutuspaketteja, joiden aikana opiskellaan klo
8.00-16.00 koko lukuvuosi läpeensä ilman mitään turhia.

Nythän meillä opetetaan porukka laiskottelemaan sekä yliopistossa että ammattikorkeakoulussa, 
kun luennot ovat jokunen n. 15-20 tuntia viikossa pahimmillaan.

Sitten tuo tutkintouskovaisuus on mennyt niin pitkälle, että välillä hirvittää.

Mitä vikaa on vuoden kurssin todistuksessa?

Siksi toisekseen kaikki meuhaavat SUUUUUREEEEN ääneen, että tulevaisuuden työelämästä ei 
tiedä, joten pitää valmistautua vaihtamaan ammattia työuran aikana.

Miksi ammatin vaihtamisesta on sitten tehty niin vaikeaa? Miksi ei ole tiukkoja vuoden paketteja, 
jolloin opiskellaan klo 8.00-16.00 koko vuosi?

Se on paljon helpompi irrottautua vuodeksi jonkin perheellisen ihmisen. Mutta sitten tehdään näitä 
järjettömän laajoja viiden vuoden tutkintoja.

Tulee tästä mieleen yksi dokumentti, jossa keskusteltiin teknisen puolen koulutuksesta.

YLE / MOT - Tynkäkoulutuksella huippuosaamista 16.1.2006: [linkit eivät enää toimineet]

Että kyllä politiikalla on merkitystä.

250.2. Uudelleenarviointia / 30.1.2017

Mitä vikaa on/olisi lukukauden tai lukuvuoden kestävissä tehokkaissa koulutuspaketeissa?

Väittämä: Tarvitsemme lisää tehokkaita (luku)kauden ja (luku)vuoden kestäviä koulutuksia!
Väittämä: Emme tarvitse enää lisää useamman vuoden tehottomia koulutuksia!
Väittämä: Lyhyemmillä koulutuksilla voitaisiin parantaa koulutuksen ja työelämän 
vastaavuutta!
Väittämä: Teknikkotason koulutusta pitäisi palauttaa takaisin hyvin nopeasti!

250.3. Lisäarviota / 3.4.2019

Varsinaisen merkinnän (9 / 11.11.2008) jälkeen (3.4.2019 tilanteeseen nähden) koulutuksen 
remontti on vieläkin tekemättä. Meillä on edelleenkin liikaa monivuotisia tutkintohärveleitä ja 
vähän tehokkaita lyhyitä koulutuksilla.

Väittämä: Nykyiset koulutuksen ratkaisut eivät edistä elinikäistä oppimista.
Väittämä: Monet poliittisista päättäjistä eivät ymmärrä esimerkiksi ammatillisen 
koulutuksen erityispiirteitä, jolloin maisterit tekevät huonoja mestareita koskevia päätöksiä.
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251. Asiaviihdettä?

251.1. Merkintä 10 / 11.11.2008: siis, öö, tuota, niinku, viihdettä,
asiaa vai asia-viihdettä?

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_1.html#aihe_10

Katsokaapa seuraava MTV3:n uutinen. 
Tolkien-tutkimus: Pahakin voi olla hyvä johtaja

Lainaus: "Taru sormusten herrasta -saagan menestys on poikinut yllättävän aluevaltauksen, 
hallintotieteet. Tampereen yliopistossa tehty väitöstutkimus tarkastelee valtaa ja johtajuutta 
sormustrilogian valossa."

Lainaus: "Tutkimuksen tehnyt Harri Hietikko on poiminut Taru sormusten herrasta -kirjasta 
kahdeksan hahmoa, jotka edustavat eri johtamistapoja."

Siis, öö, tuota, niinku, viihdettä, asiaa vai asia-viihdettä?

Kyllä se on pakko uskoa.

Väitöskirja / Hietikko Harri 
Acta Universitatis Tamperensis 1355 

Myös tunnuksella
"Acta Electronica Universitatis Tamperensis 772", eli sähköinen julkaisu myös löytyy.

[http://urn.fi/urn:isbn:978-951-44-7477-4]

Mitäköhän tähän nyt osaisi sanoa?

Myös väitöstiedote löytyy asiallisesti 
HM Harri Hietikon hallintotieteen alaan kuuluva väitöskirja [Linkki ei enää toiminut]

Onko tämä tohtoritehtailua vai ei?

Jaa-a. Jos jaksaa, niin täytyy lukea vähän läpi. Ehkä sitten voisi antaa jonkinlaisen arvion.

251.2. Uudelleenarviointia / 30.1.2017

En ole sittemmin jaksanut perehtyä tähän väitöskirjaan. Sivuja tässä teoksessa on vaatimattomat 
268 sivua, joten oikea perehtyminen vaatisi kovasti työtä. Tähän kohtaan minulla ei taida olla paljon
väittämiä.

Lyhyesti todeten väitöskirjoja tehdään hyvin erilaisista aiheista.
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252. Jotain julkista toimintaa on pakko järjestää?

252.1. Merkintä 11 / 16.11.2008: Paperityötä....

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_1.html#aihe_11

Jaa-a. Taas viikko vilahti ja tuliko mitään valmista?

10.11.2008 olin valtakirjalla maanmittaustoimituksessa vahtimassa suvun omistuksia.

Ihan mielenkiintoinen juttu, koska Maanmittauslaitos vähitellen käy läpi vanhoja karttoja, 
mikrofilmejä, yms. yms. ja yrittää näistä saada merkinnät kiinteistötietojärjestelmään.

Tuota selvitystyötä on tehty ilmeisesti vuosikausia.

13.11.2008 olin omassa maanmittaustoimituksessa ja vastapuolelta oli valtakirjalla minulle 
aikaisemmin tuntematon henkilö. Siinäpä kuuli taas paljon uutta maanomistusolojen kehittymisestä.

Maanmittausinsinöörillä oli mukana monenlaista karttakopiota eri vuosisadoilta.

Nyt on onneksi GPS-laitteet, joten siinä samalla vaivalla laitettiin koordinaatit tarkistaen 
muutamille karttapisteille.

Ei siinä mitään. Onneksi on nyt osa suusanallisista sopimuksista merkitty kiinteistörekisteriin, eikä 
tule sitten neljännessä polvessa yllätyksiä.

Siinä maanmittausinsinöörin kanssa pohdittiin, että joskus 1990-luvulla puhuttiin paperittomasta 
toimistosta.

Mutta kyllä käytännössä on monesti pakko paperiin turvautua, kun pienessä vesisateessa ja 
pakkasessa alkaa moni kannettava tietokone hyytyä.

Tietysti erikoiskäyttöön tehdyt kunnolla käyttöä kestävät tietokoneet ovat toki kestävämpiä. 
Tällainen oli tietysti hyvinkin kehittynyt GPS-laite maanmittaustoimistolta.

Paikalle tuli vielä mukaan ala-asteikäinen utelias yhdellä tilalla asuva poika. Pakkohan sitä oli 
Jalasjärven Joulu -julkaisu ostaa, kun kysyttiin.

Hauska juttu on, että tietysti tällä 2000-luvulla syntyneellä sukupolvella on kännyköissään pienehkö
GPS-laite.

Tärkeimmäksi opiksi sanoinkin uteliaalle pikkuapulaiselle, että yksinkertainen asia voi vaatia 
valtaisan määrän allekirjoitettuja papereita.

Siinä kävin sitten vielä naapurin vanhalta parilta kysymässä, että mitenkäs siinä minun ja heidän 
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rajansa välillä on asiat.

Kyllähän ne asiat selviävät kun tarpeeksi muistellaan.

Nuori-isäntä kävi hakemassa isonjaon aikaisen käsin tehdyn kartan. Siinähän se oli selvä suora viiva
vedetty kylän läpi.

Ehkä se paperiton toimisto joskus tulee Maanmittauslaitokselle mahdolliseksi.

Mutta tällä tahdilla ja työntekijämäärällä kaikkien tietojen merkintä, lain määräämien pakollisten 
kokousten läpivienti, kokousten pöytäkirjojen laatiminen ja ikivanhojen karttojen/mikrofilmien 
tulkinta ja joissain tapauksissa vaadittavat maastotyöt vievät varmasti vielä vuosia.

Mielenkiintoinen juttu Maanmittauslaitokselle on kuntaliitosten läpivienti 
kiinteistötietojärjestelmässä.

Eli kiinteistötunnuksessa on kunnan ja kylän numero. Nyt kuntaliitoksessa tietysti tulisi samaan 
kuntaan useita kyliä samalla numerolla. Eli kunta- ja kylänumeroita menee uusiksi useammassa 
paikassa.

Tästä tulee mieleen Sinuhe Egyptiläinen. Yhdessä kohtaa Sinuhe Egyptiläinen myy omaisuuttaan ja 
hän ottaa paikalle kirjurin. Kirjuri tekee tarvittavat merkinnät ja yhden kappaleen hän vie mukanaan
arkistoihin.

Sama ajatus on kulkenut läpi vuosituhansien. Yksityisten sopimuksia kirjataan 
faaraon/kuninkaan/keisarin/diktaattorin/valtion arkistoihin.

252.2. Uudelleenarviointia / 30.1.2017

Omistin tosiaan yhdessä vaiheessa (1996-2014) asuintilan (omakoti) Jalasjärven Luopajärvellä, 
jonka olen myynyt 22.8.2014. Teetin kaksi maanmittaustoimitusta: (1) tilan yhden epäselvän 
rajalinjan sijainti laitettiin kohdalleen ja (2) lisäksi tehtiin rasite omistamani tilan hyväksi. Eli yksi 
rajalinja oli kunnolla mittaamatta ja tilan viemärilinja meni naapurin omistaman pellon läpi. Eli 
viemärilinja merkittiin toisen tilan rasitteeksi. Lisäksi yhden kaivon tarkka sijainti tuli merkittyä 
epäselvän rajalinjan mittauksessa.

Jotkut henkilöt sanoivat, että kiinteistörekisteriin merkittyä rasitetta ei olisi tarvinnut tehdä 
ollenkaan. Mielestäni oli kuitenkin parempi käydä rasitteen selventäminen läpi kunnolla, jolloin 
entisten tilanomistajien (epäselvät?) suusanalliset sopimukset on merkitty kunnolla 
Maanmittauslaitoksen ylläpitämään kiinteistörekisteriin. Jos tilaa hallinnoi (esim.) kolmannen tai 
neljännen polven edustaja, niin välttämättä aivan kaikki suusanalliset sopimukset eivät välity 
kunnolla nuoremmille sukupolville.

Tässä kohta voi todeta, että jälleen kerran oli jotain julkista (Maanmittauslaitos) toimintaa, jotta 
yksityisten ihmisten asiat etenevät kunnolla. Eli meillä Suomessa ei ole yksityistä kiinteistöasioiden
rekisteriä/rekistereitä, vaan julkisesti pidetty kiinteistörekisteri.

Väittämä: Monesti tarvitaan jotain julkista toimintaa, jotta yksityiset toimijat voivat järjestää
omaa toimintaansa mahdollisimman tehokkaasti – esimerkiksi Maanmittauslaitos.
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253. Valitun värimaailman merkityksestä

253.1. Merkintä 12 / 16.11.2008: Arkistoista lisää / värileikkiä

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_1.html#aihe_12

12.11.2008 olin aamupäivällä Seinäjoella Kivinavetassa kotiseutuarkistoja käsittelevässä 
seminaarissa.

Jokainen Etelä-Pohjanmaalla tietää, mikä on Seinäjoen Kivinavetta.

Äidinkielen tunneilta on jäänyt mieleen, että esimerkiksi Eduskunta voi olla isolla kirjoitettava sana,
koska tällaisia on Suomessa vain yksi. Eli Maanmittauslaitoksia on vain yksi Suomessa.

Että olisiko Seinäjoen Kivinavetta ainut laatuaan??

Sinänsä oli hauska tapaus, että ajattelin, ettei ketään tunne koko seminaarissa. Paikalla paukahti 
yhden reserviläisjärjestön sihteeri ja Puolueen puolelta lapualainen edustaja. Sitten paikalle saapui 
vielä yksi henkilö, jonka sukulaisen vaaliapulaisena olin vuoden yksissä kunnallisvaaleissa.

Iltapäiväksi menin jälleen jatkokoulutusseminaariin, jota vetää vankalla kokemuksella oma 
professori.

Siinä aikaisemmin olen joskus pitänyt esitystä ja totesimme, että pitäisi löytää oma idea. Nythän 
minä olen ollut lähinnä lukuharjoituksia tekemässä.

Tietysti näinhän se menee.

Pitäisi löytää joku oma idea ja vääntää siitä kunnon julkaisu. Julkaisu voi olla hyödyllinen vielä 
satojen vuosien päästä, jos idea on ollut hyvä.

Mutta itse olen pohtinut tuota laatua ja määrää. Nyt nykyään on paljon erilaista julkaisua joka 
suunnasta, kun painotekniikka yms. on niin halpaa.

Ennen vanhaan julkaisu oli tietysti hankalampaa ja julkaisuja tehtiin harkitusti pitkällä kaavalla.

Että siinä mielessä olen pohtinut, että olemmeko ohittaneet pisteen, jossa julkaisujen esteenä ei ole 
enää kallis painotekniikka, mutta julkaisujen tekeminen oli kuitenkin vielä pitkällä kaavalla.

Nykyään miettii, että valtavasta määrästä joutuu nykyään etsimään ne julkaisut, jotka on tehty 
kunnolla pitkällä kaavalla ja niissä on oikeasti jotain hyödyllisyyttä vielä satojen vuosien päähän.

Arkistojen osalta homma on aika sekava, kun joka suunnasta tulee sähköistä, painettua, tulostettua, 
käsin kirjoitettua ja muuta asiakirjaa.
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Sinänsä aina on huvittanut, kun johtamiskirjallisuudessa joku joskus herää, että informaation 
hallinta voi tuottaa valtaisaa kilpailuetua. Kun vähän raaputtaa ja kysyy, että mitenkäs tämä sitten 
eroaa hyvin hoidetuista arkistoista, niin ei aina saa vastausta.

Se on taas tätä mielikuvaa eli imagoa. Seminaarissa puhuttiinkin, että käsitys arkistosta on hyvin 
vaihteleva henkilöstä riippuen.

Hmmmmmmmmmm............

Kannattaa katsoa Arkistolaitoksen logo, http://www.narc.fi/

Kun tarkasti logoa katsoo, niin siinähän on kolme naista.

Jos vedetään se feministinen teoria, että naisten tekemää työtä ei ole arvosteta, niin tässähän siis 
osoitetaan, että arkisto on naisten työtä, eli ei niin arvokasta.

Kerran pohdimme yhden toisen professorin seminaarissa, että www-sivun värit vaihtelevat.

Jos nyt taas katsoo arkistolaitoksen päävalikkoa, niin siinähän selvästi näkee punaisella pohjalla 
olevan päävalikon.

Heitetäänpä kehiin vähän teknisempi organisaatio, eli esim. Turvatekniikan keskus, 
http://www.tukes.fi/ ja Säteilyturvakeskus, http://www.stuk.fi/

Jaa-a. TUKES ja STUK: vihreää ja sinistä. Turvallisen harmaatakin vähän.

Sitten heitin Google-hakukoneeseen hakusanan "insinööritoimisto".

Tässä muutama ensimmäistä: 
- http://www.enmac.fi/
- http://www.vahanen.com/
- http://www.akukon.fi/site/
- http://www.magnusmalmberg.fi/

Edelleen vihreää ja sinistä.

Ja sitten ihan ministeriöiden ja virastojen sivuja:
STM: http://www.stm.fi/Resource.phx/stm/index.htx
TEO: http://www.teo.fi/
Lääkelaitos: http://www.laakelaitos.fi/
OPM: http://www.minedu.fi/OPM/
MOL (ei enää ministeriö): http://www.mol.fi/etusivu/index.html
OPH: http://www.oph.fi/
OM: http://www.om.fi/
TEM: http://www.tem.fi/ 
SM: http://www.intermin.fi/
PM: http://www.defmin.fi/
PV: http://www.mil.fi/

Kauniisti muuttuu punaisesta, vihreän kautta siniseksi ja lopulta harmaaksi.
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Ja mikä olikaan yksi kiista TEM-kuviossa, että saako uusi (sininen) "superministeriö" TEM 
tekijänoikeusasiat (vihreästä) Opetusministeriöstä. Kiistahan oli siinä, että onko tekijänoikeus 
kauppatavaraa (sininen) vai hengentuote (vihreä). TEM yrittää olla nyt kaikkia näitä, kuten näkyy 
etusivulla: sininen hallitsee, mutta punaisia ja vihreitä viivoja. Mutta sininen voittaa esim. 
painikkeissa.

Ja yksi haara keskustelussa on, että mikä tulee olemaan entisen työministeriön rooli. Tätä ei tarvitse 
kauaa ihmetellä esim. seuraavan uutisen perusteella. 

Lakiesitys: Työvoimatoimikunnista työllisyyden edistämistoimikuntia

Huomaatteko eron? Työvoima ==> työllisyyden edistäminen.

Sitten MOL -sivuilla ei oikein tiedetä missä mennään, kun vasemmalta mennään lopuksi oranssiin. 
Ja siinähän se ristiriita todetaan: työtä, tietoa, tekijöitä, koulutusta. Toisaalta se on turvallista 
harmaanvihreää ehkä toisaalta.

Lopullinen kuolinisku entiselle työministeriölle. 
http://www.mol.fi/mol/fi/06_tyoministerio/index.jsp

Eli viimeinen kuolinkamppailu punaisella ja siirtyminen siniseen TEM-superministeriöön.

Kannattaa vilkaista OPH:n logo, joka sisältää kaikki edellä mainitut värit, vaikka muuten sivustojen
väri on vihreä. OPH luonnollisesti yrittää valvoa kaikkien alojen koulutusta.

TEO painii potilaan (punaiset painikkeet) etujen kanssa, mutta ei oikein tiedä kenen puolella olisi 
(purppuraa = sinistä ja punaista), koska heillä on kova laki (sininen logo) ohjenuorana.

Lääkelaitos taas pyrkii olemaan riippumaton tiedon tarjoaja (vihreä).

Katsokaapa tätä.

VNK: http://www.vnk.fi/etusivu/fi.jsp
TPK: http://www.tpk.fi/

Huomaatteko eron? 
Pääministeri => sininen leijona hyvin esillä. 
Presidentti => ei sinistä leijonaa, vaan se on tekstin takana harmaalla.

Mikäs on ollutkaan keskustelun aihe?

Presidentin valtaoikeuksia pitää supistaa ja pääministerin valtaoikeuksia pitää selventää.

Eli siinähän sen selvästi näkee, kuinka leijona vähitellen tulee katoamaan presidentin sivuilta. Eikä 
se leijona siniseksi tule tietenkään muuttumaan.

Sitten UM on vähän siinä välissä: http://formin.finland.fi/
UM on pehmeää asiaa, kehityspolitiikkaa yms. ja sitten on kovaa vääntöä maailmanpolitiikassa.

Ja Suomen pörssin tärkein yritys: http://www.nokia.fi/.
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Edelleen sinistä ja vihreää. Insinöörien hengentuotteilla (vihreä) saadaan aikaan kauppatavaraa 
(sininen).

Sitten meillä Jalasjärvelle tulee JIK tai JIKKY eli lyödään yhteen Jalasjärven, Kurikan, Ilmajoen ja 
Jurvan terveydenhuoltojärjestelmiä.

Kuinkahan onnistuu:
- http://www.jalasjarvi.fi/
- http://www.kurikka.fi/
- http://www.ilmajoki.fi/
- http://www.jurva.fi/

Punaista, harmaata ja vaaleansinistä.

Kannattaa katsoa JIKKY, eli http://www.jikky.fi/. 
Vihreää ja sinistä? Olisiko yritetty järkeillä (vihreä) taloudellisesti toimiva (sininen) järjestelmä? 
Mutta missä on pieni ihminen (punainen) ja työtekijät (oranssi/punainen/keltainen)?

Jotta tätä jäisi historiaan, niin talletin kaikki edellä mainitut ZIP-tiedostoon. Tiedostot ovat MHT-
muodossa, ja ne on tehty Opera 9.62 -selaimella.

Varileikki-sivut (2,60 Mt) ZIP-pakattuna tiedostona.
→ löytyy http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_1.html#aihe_12

253.2. Uudelleenarviointia / 30.1.2017

Itse olen verrannut OpenOffice- ja LibreOffice-ohjelmien logoja. OpenOffice-ohjelman logossa 
[on] käytetty sinistä. Vastaavasti LibreOffice-ohjelman logossa ja www-sivujen värimaailmassa on 
käytetty runsaasti vihreää. Eli käytännössä logojen väri ja www-sivujen värimaailma on hyvin 
erilainen.

Väittämä: Eri yhteisöjen logon väreillä ja www-sivujen värimaailmalla on oikeasti 
merkitystä.

253.3. Lisäarviota / 3.4.2019

LibreOffice-ohjelmiston 22 www-sivustolla on kirjoitushetkellä melko paljon vihreää. OpenOffice 
on nykyisin 23 Apache OpenOffice. Itse olen siirtynyt LibreOffice-ohjelmiston käyttäjäksi 
14.5.2011. Itse olen kannattanut yhden asian säätiöitä – esimerkiksi LibreOffice-ohjelmiston 
taustalla on 24 Document Foundation -säätiö, joka siis keskittyy vain LibreOffice-ohjelmiston 
kehittämiseen ja tarjoaa hallinnollisen ratkaisun LibreOffice-ohjelmiston kehittämisen turvaksi.

Väittämä: Yhden asian säätiöt ovat hyvä tapa turvata jonkin tietoteknisen ratkaisun 
hallinnollinen ja lainopillinen toiminta.

22 https://www.libreoffice.org  , LibreOffice
23 https://www.openoffice.org  , Apache OpenOffice
24 https://www.documentfoundation.org  , The Document Foundation
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254. Toimisto-ohjelmien monimutkaisuudesta?

254.1. Merkintä 13 / 23.11.2008: Lopun alku vai Alun loppu?

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_1.html#aihe_13

Pakko se on uskoa.

Publication of ISO/IEC 29500:2008, Information technology - Document description and 
processing languages - Office Open XML file formats

Pitkän väännön jälkeen OOXML on siis virallinen standardi.

Onko tämän Lopun alku vai Alun loppu?

Jaa-jaa-jaa.

Tietysti täydellisessä maailmassa hyväksytyn standardin pitäisi olla täydellisen selvä ja toteutuksen 
pitäisi olla standardin seuraamista.

Sitten katsoin Wikipedia-palvelusta, että mitä siellä oli kirjoitettu 23.11.2008 tilanteessa. 
Tässä poimintoja: 

- Microsoft Office 14 tulee toteuttamaan standardin ISO/IEC 29500:2008 
- Microsoft Office 14 ei ole vielä valmis eikä julkistamispäivämäärää ole 
- Microsoft tukee ECMA 376 -versiota, mutta ei vielä ISO/IEC 29500:2008 
- ISO/IEC 29500 -standardin ylläpitoryhmän johtaja toivoo, että Microsoft saa piakkoin tuen
ISO/IEC 29500:2008 -standardille

Siis, tuota. Kuinkas tämä nyt oikein on?

Meillä on siis hyväksytty standardi, mutta mitä standardin versiota nyt tukee mikäkin 
ohjelmaversio?

On tosi mielenkiintoista nähdä kuinka tässä käy.

Onko tulevaisuudessa mahdollista, että kaksi (2) eri tietokoneohjelmaa voi tuottaa kaksi eri 
OOXML-tiedostoa (1+1) ja kummatkin kaksi (2) ohjelmaa pystyvät lukemaan kummatkin kaksi 
(1+1) OOXML-tiedostoa.

Itse olen tullut siihen johtopäätökseen, että kannattaa odottaa oma aikansa, että OOXML:n jokin 
versio tulee lopulta siksi "oikeaksi" versioksi.

Mielenkiintoinen tilanne.

Eli maailman mahtavin ohjelmistoyritys ei ole pystynyt tuottamaan 23.11.2008 tilanteessa 
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ohjelmaa, joka toteuttaa ISO/IEC 29500:2008 -standardin.

Herää tietysti kysymys, että pystyykö mikään muu yritys toteuttamaan 23.11.2008 jälkeen 
ohjelmaa, joka toteuttaa ISO/IEC 29500:2008 -standardin.

Tietysti kaikkein mielenkiintoisinta on, että kyseinen maailman mahtavin ohjelmistoyritys itse 
laittoi koko ISO/IEC 29500 -standardin hyväksymisen liikkeelle, ns. standardisointiprosessi.

Minulla on oma tulkinta.

Ilmeisesti kävi niin, että standardisointiprosessin alkuun laitettiin liian keskeneräistä, sekavaa ja 
monimutkaista teknistä asiakirja-aineistoa. Itse stantardisointiprosessissa käsiteltiin liian nopealla 
aikataululla keskeneräistä, sekavaa ja monimutkaista teknistä asiakirja-aineistoa, jolloin liian harva 
ihminen ymmärsi täydellisesti mistä oli kysymys. Lopputuloksena on sekavaa ja monimutkaista 
teknistä asiakirja-aineistoa.

Kaikkinensa ISO/IEC 29500:2008 -standardin tekninen asiakirja-aineisto on 7228 sivua.

Tästä voi lähteä laskemaan tietokonekäskyjä. Onko tietokonekäskyjen määrä sivua kohti 
esimerkiksi seuraavaa: 

- 1 x 7228 = 7228 
- 5 x 7228 = 36140 
- 10 x 7228 = 72280 
- 20 x 7228 = 144560 
- 50 x 7228 = 361400 
- 100 x 7228 = 72280 
- 500 x 7228 = 3614000 
- 1000 x 7228 = 7228000

Otetaan nyt suurien lukujen vuoksi tuo 7228000.

Tämän jälkeen voidaan laskea virhetiheys, 1,2 tai 3 virhettä 1000 käskyä kohden.

Eli: 
- 7228 virhettä 
- 14456 virhettä 
- 21684 virhettä.

Tästä voimme laskea työajan, esim. 15 minuuttia käskyn ohjelmointi.

Eli 108420000 minuuttia ohjelmointiin.

Ja virheiden korjaus 1 tuntia. 
Eli esim. 1301040 minuuttia korjaukseen.

Mutta tietysti pitää laskea testausaika, esim. 1-3 tuntia, jolloin löydetään yksi virhe.

Mutta nyt täytyy ottaa huomioon, että maailman mahtavimmalla ohjelmistoyrityksellä on vaikea 
tilanne, koska heillä on ollut tuotteissaan erilaisia käskyjoukkoja: 
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- ECMA 376 
- ECMA 376, standardisoinnissa tehtyjä muutoksia 
- nyt hyväksytty ISO/IEC 29500:2008 
- ja tulevaisuudessa ISO/IEC 29500 uudet versiot, esim. ISO/IEC 29500:2012

Pitää laskea ehkä kaksin- tai kolminkertainen ohjelmointi-, testaus- ja korjaustyö joidenkin käskyjen
kohdalla.

Mutta sitten pitää laskea tuottamaton työ päälle, koska ohjelmointitehokkuus kahdeksan tunnin 
työpäivästä voi olla esim. 4-5 tuntia työpäivästä.

Jos otetaan esim. 3 x 108420000 min = 5421000 tuntia ja jaetaan se neljän tunnin tehokkuudella 
päiviksi, niin se on 1355250 päivää. Ja esim. 12 x 25 työpäivää ylityöllistetty työläinen, eli 300 
päivää.

Eli siis tarvitaanko 4517,5 ylityöllistettyä työläistä?

Tämä on nyt vain tällaista kevyttä pyörittelyä, mutta 7228 sivun teknisen asiakirja-aineiston 
muuttaminen kymmeniä tuhansia käskyjä toteuttavaksi tietokoneohjelmaksi on todella iso 
ponnistus.

Kuten edellä näkyy, niin tämä laskelma perustui siihen, että kyseessä oli nimenomaan 
ylityöllistettyjä työläisiä.

Sitten päälle tulee vielä yleishallintoa, myyntiä, markkinointia, taloushallintoa ja kaikenlaista muuta
kulua.

Eli loppujen lopuksi maailman mahtavimman ohjelmistoyrityksen lopputuloksena saama ISO/IEC 
29500:2008 -standardin OIKEASTI toteuttava tietokoneohjelma voi olla hirmuisen kallis 
ohjelmistoprojekti.

Herää tietysti kysymys, että minkä hirmuisen ison ohjelmointiprojektin alku ja/tai loppu ISO/IEC 
29500:2008 -standardin julkaisu oli?

254.2. Uudelleenarviointia / 30.1.2017

Tähän kohta voi kerrata edellisen uudelleenarvioinnin;

Itse olen verrannut OpenOffice- ja LibreOffice-ohjelmien logoja. OpenOffice-ohjelman 
logossa käytetty sinistä. Vastaavasti LibreOffice-ohjelman logossa ja www-sivujen 
värimaailmassa on käytetty runsaasti vihreää. Eli käytännössä logojen väri ja www-sivujen 
värimaailma on hyvin erilainen.

Jokainen asiaan perehtynyt tietää, että LibreOffice-ohjelman kehittäjät perustivat uuden 
ohjelmistohankkeen, joka tosin perustui aikaisemman OpenOffice-ohjelman lähdekoodiin. Eli eri 
henkilöt siirtyivät pois OpenOffice-ohjelman kehittämisestä ja aloittivat LibreOffice-ohjelman 
kehittäjinä. Itse siirryin LibreOfficen käyttäjäksi 14.5.2011.

Itse aikanaan raportoin muutamasta virheestä OpenOffice-ohjelmassa. Omasta mielestäni 
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ohjelmiston kehittäminen oli silloin hyvin alkuvaiheessa ja ohjelman kehittäminen vaati paljon 
yksityiskohtaisia virheiden ilmoituksia, jotta ohjelmasta tulisi teknisesti vakaampi. Sittemmin 
LibreOffice on ollut paljon vakaampi sovellus, koska teknistä työtä on tehty hyvin paljon valmiiksi 
ennen LibreOffice-ohjelman aikakautta.

30.1.2017 tilanteessa käsittäisin niin, että LibreOffice-ohjelmaan olisi kehitteillä vaihtoehtoisia 
käyttöliittymiä, jolloin erilaisilla käyttäjillä olisi mahdollisuus räätälöidä omaa käyttöliittymäänsä.

Käytännössä voi todeta, että olen kokenut vähemmän teknisiä ongelmia LibreOffice-ohjelman 
käytössä verrattuna OpenOffice-ohjelmaan. Eli pahimmat virhetilanteet on voitu vähitellen poistaa 
kokonaan.

Väittämä: LibreOffice-ohjelman kehittämisessä on voitu vähitellen siirtyä enemmän 
teknisistä ongelmista kohti ohjelman laajaa ja oikea käyttöönottoa erilaisiin yhteisöihin.
Väittämä: LibreOffice ei kärsi enää laajoista teknisistä virhemääristä (vrt. OpenOffice).

OOXML on tullut vastaan joissain tiedostoissa, ja vähitellen myös LibreOffice on pärjännyt 
paremmin OOXML-muotoisten asiakirjojen kanssa. Lisäksi voi todeta, että vastaavasti esimerkiksi 
Microsoft Office on vähitellen alkanut pärjätä paremmin ODF-tiedostojen kanssa.

Käytännössä on tietysti täysin naurettavaa, että samalla asialla on kaksi asiakirjamuotoa (ODF ja 
OOXML). Omasta mielestäni erilaisten yhteisöjen pitäisi siirtyä ODF:n käyttäjiksi, koska 
sivumäärältään ODF-standardi on paljon vähäisempi verrattuna OOXML-standardin sivumäärään.

Väittämä: ODF on käytännössä helpompi toteuttaa erilaisissa ohjelmissa, koska standardissa 
on paljon vähemmän sivuja verrattuna OOXML:ään

Aikanaan perustin 17.1.2008 oman 25 sivun ODF:n ja OOXML:n seurantaan. Sittemmin olen 
päätynyt siihen, että ODF:n ja OOXML:n keskinäisen väännön voittajana on loppujen lopuksi PDF-
standardi. Käytännössä sekä ODF- että OOXML-muotoisista asiakirjoista voidaan ajaa PDF-
tiedosto. JOS tarve on vain lukea asiakirja, niin tällöin kannattaa lähettää PDF-muotoinen tiedosto.

Käytännössä aivan kaikki toimisto-ohjelmien käyttäjät eivät tiedä PDF-tiedostojen ajamista 
erilaisista ohjelmista, jolloin he lähettävät joko ODF- tai OOXML-muotoisia tiedostoja.

Väittämä: PDF on loppujen lopuksi erilaisten tiedostomuotojen voittaja.

Sitten voisi todeta DOC-muodosta, että hyvin monet ohjelmat pärjäävät myös DOC-tiedoston 
kanssa, koska eri vaiheiden jälkeen myös DOC-tiedoston määrittelyt (specifications) on julkaistu 
julkisesti (Open Microsoft / Specification Promise).

Väittämä: Monesti kannattaa lähettää DOC-muotoinen asiakirja, jos luettava teksti on 
yksinkertaista tekstiä.

Miksi jauhaa näin laajasti samasta aiheesta? Lyhyesti todeten erilaisten tiedostojen käsittely (vrt. 
ODF, OOXML, PDF, DOC) on hyvin monen tietokoneen käyttäjän suurin tehtävä, jolloin erilaisten 
tiedostomuotojen rasite on tietysti yksi tehtäviä haittaava tekijä.

25 http://www.jukkarannila.fi/ODF_OOXML.html  , ODF vai OOXML? - kenties PDF?
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255. Sodan tarpeellisuudesta?

255.1. Merkintä 14 / 23.11.2008: Markku Uusipaavalniemi, 
Barack Obama ja yleinen poliittinen mölinä

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_1.html#aihe_14

Mitä yhteistä on Markku Uusipaavalniemellä ja Barack Obamalla?

Kumpikin sanoi asioita, mitä oma poliittinen ryhmä ei halunnut kuulla.

Barack Obama, demokraatit/USA: Irakin sota ei ole tarpeellinen.

Markku Uusipaavalniemi, kesk./FIN: Lama on tulossa.

Miksi kumpaakaan ei kuunneltu aikanaan?

Hyvä kysymys.

Esimerkiksi USA:n suunnalla oli pitkään kriittisiä äänensävyjä, että alas mennään kohta ryminällä.

The Center on Budget and Policy Priorities, eli yksi USA:n kymmenistä ajatushautomoista, on hyvä
esimerkki. Kannattaa ottaa seuraavat www-sivut esille:

[Linkit eivät enää toimineet] [http://www.cbpp.org/ - tämä toimii kuitenkin] 

Pelkästään otsikoita lukemalla näkee, että vuodesta 2001 alkaen on alkanut ilmenenään erilaisia 
ongelmia liittovaltiotason toiminnan vuoksi.

Tai sitten esimerkiksi 
The Center for Economic and Policy Research (CEPR), [  www.cbpp.org/  ]

Ja kyllä näitä kriittisiä ääniä löytää sieltä täältä.

Mieleen tulee yksi luentosarja, jossa yhtenä esimerkkinä oli ryhmäkuri. Itse en oikein osaa sanoa, 
että onko ryhmäkuri paras selitys.

Mutta näinhän siinä aina käy. Yksittäinen hyvin perusteltu ja kunnolla ajateltu puheenvuoro hukkuu
yleiseen poliittiseen meteliin.

Tietysti voi kysyä, että tuleeko Uusipaavalniemestä nyt vastaavalla koko valtakunnan kovin nimi, 
jos vertaa toiseen toisinpuhuja Obamaan rapakon takana.
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255.2. Uudelleenarviointia / 30.1.2017

IRAK: tarpeeton sota?
AFGANISTAN: tarpeellinen sota?

Nyt tiedämme 30.1.2017 tilanteessa, että Barack Obaman virkakausi (2009-2017) on nyt päättynyt, 
ja Donald Trumpin virkakausi alkoi 20.1.2017.

Käytännössä sekä IRAK että AFGANISTAN ovat vieläkin täysin sekaisin, ja erilaisissa 
operaatioissa on kuollut melkoinen määrä ihmisiä.

Tietysti ajatus sotilaallisen voiman käytöstä vaihtelee erilaisten päättäjien kesken. Tietysti tiedämme
nykytilanteessa, että Yhdysvallat pitää yllä hyvin laajaa armeijan järjestelmää, joka on jaettu laajasti
eri puolille maailmaa erilaisiin tukikohtiin.

Käytännössä poliittisilla päättäjillä (Yhdysvallat) on hyvin suuri kiusaus käyttää hyvin laajaa 
armeijan järjestelmää erilaisiin tarkoituksiin. Mitä tehdä isolla armeijalla, jos sitä ei oikeasti 
käytetä?

Irakin suhteen Saddam Husseinin hallinnon kaataminen toteutettiin käytännössä sotilaallisella 
voimalla. Toisaalta tilalle tullut hallinto on eri vaiheissa kompuroinut erilaisten isojen ongelmien 
kanssa.

Tietysti tiedämme nykytilanteessa (31.1.2017) Libyan hallinnon Muammar Gaddafin hallinnon 
kaatumisen. Käytännössä myös Libyassa on ollut isoja ongelmia tämän jälkeen. Tietysti tiedämme 
nykytilanteessa (31.1.2017) vielä Syyrian isot ongelmat.

Tietysti ajatus on aika yksinkertainen: kun muutaman diktaattorin hallinto on kaadettu, niin loput 
diktaattorit ottavat vinkin huomioon, ja muuttavat oman maansa demokratiaksi.

Valitettavasti maailma on todella monimutkainen paikka, jossa yksinkertaiset ratkaisut eivät toimi 
oikeasti. Eli sotilaallisen voiman käytön jälkeen tulee oikeasti vastaan erilaisia takaiskuja 
(englanniksi ”blowback”).

Väittämä: Sotilaallisen voiman yksinkertainen käyttö kohtaa monimutkaisen maailman 
ongelmat.
Väittämä: Sotilaallisen voiman käytön seurauksena on aina erilaisia takaiskuja.

255.3.  Lisäarviota / 3.4.2019

Nyt tiedämme Syyrian sodan raivonneen vuodesta 2011 alkaen. ”Assad must go!”. Jotkut 
sidosryhmät vaativat Syyrian presidentti Bashar al-Assadin syrjäyttämistä alkaen vuodesta 2011. 
Nyt tietysti tiedämme hyvin, että Bashar al-Assad on edelleen virassa oleva Syyrian presidentti.

Kysymys: Mikä olisi paras tapa ratkaista Syyrian nykyinen sota (alkaen vuodesta 2011)?
Kysymys: Millaiseen rauhanomaiseen ratkaisuun esimerkiksi länsimaat voisivat sitoutua?
Kysymys: Ketkä ovat enemmän rauhan puolella Syyrian sodan suhteen?
Kysymys: Koska tulee vastaan jokin raja sotien määrälle eri sidosryhmien kannalta?
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256. Uutta yritystä sähköisessä äänestyksessä?

256.1. Merkintä 15 / 27.11.2008: Brax, paperivarmenne ja 
teknologinen todellisuus

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_1.html#aihe_15

Brax lupaa harkita avointa lähdekoodia sähköiseen äänestykseen, Helsingin Sanomat

Just-Joo.

Oikeusministeri Tuija Brax (vihr) lupaa harkita avoimen lähdekoodin ja paperivarmenteiden 
käyttöön ottamista sähköisessä äänestyksessä, jos sähköistä äänestämistä vielä päätetään jatkaa.

Nyt voisi tosiaan ensimmäisenä kysyä, että kannattaako Suomessa enää keskustella sähköisestä 
äänestyksestä.

Tuossa 8.11.2008 laitoin muutaman linkin, että Yhdysvalloissa tehtiin kymmeniä tuhansia 
ilmoituksia vaalien ongelmista.

Itse lähtisin siitä lähtökohdaksi, että sähköinen äänestys kuopataan viiden metrin syvyyteen ja 
pidetään yllä yhtä maailman yksinkertaisimmista ja varmimmista äänestysjärjestelmästä.

Tuossa jossain vilahti uutinen, että ortodoksit olivat joutuneet pitämään kirkolliskokoustaan osin 
kynttilänvalossa.

Eli sähkökatko ei ole mikään mahdottomuus myrskyisänä vaalipäivänä. Paperijärjestelmällä 
äänestys onnistuu vaikka kynttilänvalossa, mutta moni tietotekninen laite ei kestä monenkaan 
millisekunnin sähkökatkoa.

Kävin omilla asioillani kanalan omistajan työhuoneessa ihan kanalan ns. tavallisen sisäänkäynnin 
kautta, eli jonne sai mennä ilman kenkiä, mutta vain toimistohuoneeseen ja kanalan suuntaan 
hengittäminen oli tietysti kielletty :-)

Siinä jutellessa tuli pieni sähkökatkos ja saman tien napsahti kanalan aggregaatti päälle.

Onko Oikeusministeriössä laskettu, että jokaiseen sähköiseen äänestyskoneeseen pitäisi kiinnittää 
aggregaattia vastaava UPS-laite (kts. Wikipedia.fi-artikkeli: http://fi.wikipedia.org/wiki/UPS)? Ja 
montako tuntia kyseisen UPS-laitteen pitäisi pystyä pitämään äänestyskone päällä? Jos sähkökatko 
tulee klo 9.00, niin kait sen pitäisi varsinaisena äänestyspäivänä olla päällä klo 20.00 saakka ja siitä 
sitten vielä useampi tunti.

Että polttoaineen hajuista agregaattia vain kunnanvaltuuston (tai muun ääntenlaskentapaikan) 
lattialle odottamaan? Siinä olisi sitten kiva olla päivän ajan, kun agregaatti huutaisi. Heh. Näin 
tuskin toimittaisiin, mutta heitänpä vain pohdittavaksi.
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Siis onhan se ihan kuljetustenkin kannalta täysin älytön järjestelmä.

Siis ympäri Suomen kuljetettaisiin kymmeniä äänestyslaitteita. Ja ne kaikki saataisiin nostettua 
mahdollisesti jossain paukkupakkasessa kymmenissä/sadoissa paikoissa ilman, että yksikään osa 
tippuu maahan?

Ja kauanko se äänestyskone saisi olla -30 asteessa, jos sellainen sattuu johonkin kuntaan iskemään 
sellainen lämpötila äänestyskoneen kuljetuspäiväksi.

Makaisiko se äänestyskone jossain Matkahuollon asiamiesasemalla -20 asteessa päivän tai pari? 
Voisiko niitä edes antaa yksityisten kuljetettavaksi? Pitääkö olla kaikki Postin (nyk. Itella) autot 
kuljettamassa äänestyskoneita ympäri Suomen? Yölläkö ne kuljetettaisiin? Olisiko Postilla tarpeeksi
sopivan kokoisia autoja?

Ja paljonko se äänestyskone saisi painaa, jos sattuu vaalilautakunta olemaan joukko eläkeläisiä tai 
muuten vain varttuneempia? Omilla peräkärryilläkö muutama eläkeläinen tuo äänestyskonetta 
jollain epämääräisellä nippusiteellä sidottuna ympäri kuntaa?

Sitten ne kaikki äänestyskoneet saataisiin muka toimimaan joka paikassa sellaisten ihmisten 
toimesta, jotka ovat ehkä opetelleet tietokoneen käyttöä vasta 2000-luvulla.

Entä jos sähköjohto on liian lyhyt?

Ja jos jokaiseen äänestyskoneeseen huitaistaan kiinni joku UPS-systeemi, niin osaavatko kaikki 
laittaa sen käyntiin. Ja sitä ehkä pitäisi ladata edellinen yö tai ainakin useampi tunti?

Ongelmia ongelmien perään, ei hyvänen aika.

Ja sitten tuohon paperivarmenteeseen. Ainakin Yhdysvalloissa on ollut ihan riittävästi ongelmia 
kaiken maailman paperirullien/arkkien kanssa. Jos siinä nyt sattuu olemaan joku rullalla oleva 
paperi, niin sitten pitäisi olla pomminvarmaa, että paperirulla liikkuu koneen määräämässä tahdissa.
Ja sitten herää kysymys, että mihin sitä konetta enää tarvitaan, jos kansalaisen pitää moneen kertaan
varmistaa äänestysmerkintä koneen kanssa.

Uudessa Suomessa oli juttua 17.11.2008, kuinka kännyköiden, älypuhelimien ja tietokoneiden 
käytön vuoksi ihmiset soittelevat tekniseen tukeen. Äänestyspäivinä olisi tekninen tuki 
pomminvarmasti koko ajan toiminnassa?

Hoh-heijaa. Järjen köyhyyttä, sanon minä.

Aika lopettaa sähköisen äänestyksen nissutus Suomessa!

256.2. Uudelleenarviointia / 30.1.2017

Muistelisin yhdestä uutisesta, että Tuija Brax piti äänestysjärjestelmien ongelmia 
tieteiskirjallisuuteen (science fiction) kuuluvana ongelmana.

Ihan mielenkiintoinen näkemys henkilöltä, joka ei oikeasti tiedä yhtään mitään tietotekniikan 
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soveltamisen ongelmista erilaisille kohdealueille.

Toisaalta saman puolueen edustaja Jyrki J. J. Kasvi on eri vaiheissa edistänyt/edustanut näkökulmia 
sähköisen äänestysjärjestelmien ongelmista.

Kaikeksi onneksi Suomessa ei otettu sähköistä äänestyskonetta laajempaa käyttöön. Kaikissa 
pilottiin (Kauniaisissa, Vihdissä ja Karkkilassa) osallistuneissa kunnissa piti lopuksi järjestää uudet 
vaalit, koska sähköinen äänestyskone ei toiminut oikein.

Käytännössä sähköisen äänestyskoneen käyttöä olisi sittemmin voinut laajentaa esimerkiksi satoihin
äänestyspaikkoihin. Käytännössä useiden satojen sähköisten äänestyskoneiden virheetön kuljetus, 
virheetön asentaminen, virheetön käyttöönotto ja virheetön käyttö olisi oikeasti todellinen 
riskihanke.

Suomessa on vaalilautakunnissa mahdollisuuksien mukaan edustettuna useampien puolueiden 
edustajia, jotka paimentavat toisiaan koko vaalien ajan. Eli käytännössä vaalivilppiä on/olisi hyvin 
vaikea järjestää, koska eri puolueiden edustajat paimentavat toisiaan koko vaalien ajan.

Väittämä: Onneksi Suomessa hylättiin sähköisen äänestyskoneen käyttö!
Väittämä: Suomessa saatetaan aloittaa uusia sähköisen äänestyksen hankkeita.
Väittämä: Uudet sähköisen äänestyksen hankkeet tarkoittavat uusia ongelmia.

Kirjoitushetkellä tiedämme seuraavaa sähköisen äänestyksen (nykyhallitus: Sipilän hallitus) 
edistämisestä. Eli kaikesta huolimatta sähköisen äänestyksen edistämistä aloitetaan jälleen kerran.

1. Tavoite (Julkaistu 27.10.2016)
Hallitus linjasi strategiaistunnossaan 24. lokakuuta 2016, että Suomessa siirrytään 
sähköiseen äänestykseen perinteisen äänestyksen rinnalla kaikissa vaaleissa.

Oikeusministeriö käynnistää hallituksen linjauksen mukaisen selvityksen nettiäänestyksen 
käyttöönotosta yleisissä vaaleissa. Oikeusministeriö asettaa työryhmän, joka valmistelee 
selvityksen nettiäänestyksen toteuttamisesta. Työryhmään tulee myös parlamentaarinen 
edustus.

Vuosina 2013-2015 toimi nettiäänestystyöryhmä, joka selvitti nettiäänestyksen käyttöönoton
edellytyksiä. Nettiäänestyksen käyttöönottoa yleisissä vaaleissa ei ole aiemmin tarkalla 
tasolla valmisteltu. Yleisillä vaaleilla tarkoitetaan eduskunta-, kunta-, europarlamentti- ja 
presidentinvaaleja sekä valmistelussa olevia maakuntavaaleja. Nettiäänestystä voidaan 
käyttää myös neuvoa-antavissa kansanäänestyksissä.

3. Aikataulu (Julkaistu 27.10.2016)
JHS172-suosituksen mukaisesti toteutettavassa esiselvityksessä arvioidaan nettiäänestyksen 
käyttöönottoa, teknisiä toteuttamisvaihtoehtoja, kustannuksia ja vaikutuksia 
vaalijärjestelmään. Selvitys pyritään saamaan valmiiksi vuoden 2017 aikana.

Väittämä: Ilmeisesti myös nettiäänestyksen kanssa pitää tulla iso epäonnistuminen!
Väittämä: Myös nettiäänestyksen vuoksi on todella isoja ongelmia.

Kysymys: Pitääkö Suomessa kerran kokeilla nettiäänestyksen epäonnistuminen?
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257. Sähköisten äänestysjärjestelmien auditoinnista! 

257.1. Merkintä 16 / 27.11.2008: Brax ja ISACA

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_1.html#aihe_16

Brax lupaa harkita avointa lähdekoodia sähköiseen äänestykseen, Helsingin Sanomat

Just-Joo.

Noita tietotekniikan järjestöjä on niin mahdottomasti, että ainakaan minä en tiedä kaikkien niiden 
määrää.

No kuitenkin.

Nyt tuli vastaan jossain uutisessa tämmöinen kuin ISACA ja he(kin) olivat keränneet 
tietotekniikkahankkeet epäonnistumisia. Lyhyesti sanoen: tietotekniikkahankkeet ovat erittäin 
herkkiä epäonnistumaan.

Sähköinen äänestys on tietotekniikkahanke, eli siis tuomittu melko varmasti epäonnistumaan 
pelkästään tilastojen valossa.

Kyllä tietysti olisi tärkeää, että sähköisen äänestyskoneen lähdekoodia saisi avoimesti lukea. Ei 
siinä mitään.

Mutta varsinaisesti avoinkaan lähdekoodi ei ratkaise laiteongelmaa.

Täysin pomminvarman äänestyskoneen tekeminen ei olisi pelkästään lähdekoodi, koska siinä 
kuitenkin on mahdollisesti liikkuvia osia, esimerkiksi jokin tunnistekortti oli suomalaisessa 
järjestemässä.

Käytännössä avoimen lähdekoodin tarkistajilla pitäisi olla laite myös itse äänestyskone käytössä.

Jokainen, joka on kuullut huhuja sulautetusta ohjelmoinnista, eli järjestelmästä jossa tekninen laite 
ja tietokoneohjelma laitetaan yhteen jonkinlaiseksi järjestelmäksi, tietää koko homman vaikeuden.

Ihan esimerkin vuoksi voisi muistuttaa yleisöä 1990-luvun alusta, jolloin ensimmäiset 
matkapuhelimet tulivat käyttöön. Oma aikansa meni, että homma saatiin toimivaksi.

Sitten ihan käytännön tosiasiaa on esimerkiksi sirukortti, jonka tuli uuteen pankkikorttiin. Nyt tällä 
viikolla ensimmäisen kerran tuli vastaan tilanne, että sirukortin lukijalaite ei saanut yhteyttä 
keskustietokoneeseen. Eli jokainen valistunut kuluttaja alkaa tästä lähin kuljettamaan mukanaan 
käteisen rahan tukkua siltä varalta, että sirukortin lukija ei toimi.

Että ei se avoin lähdekoodi siinä tilanteessa mitään auta, jos äänestyskoneiden tietoliikenneyhteydet
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sattuvat pettämään. Tietysti voidaan ajatella, että siinä tilanteessa yksittäinen äänestyskone pitää 
sisällään äänestyksen tulokset. Mutta jos tietoliikenneyhteydet pettävät vaikka 1/20 
äänestyspaikoissa, niin silloin jouduttaisiin jälleen kerran kuitenkin käyttämään perinteistä 
menetelmää, ja pahimmassa tapauksessa viemään autolla äänestyslistat keskusvaalilautakunnalle.

Hoh-heijaa. Järjen köyhyyttä, sanon minä.

Aika lopettaa sähköisen äänestyksen nissutus Suomessa!

257.2. Uudelleenarviointia / 30.1.2017

ISACA - http://www.isaca.org/

History of ISACA 
ISACA was incorporated by individuals who recognized a need for a centralized source of 
information and guidance in the growing field of auditing controls for computer systems. 
Today, ISACA serves 140,000 professionals in 180 countries.

Overview
ISACA got its start in 1967, when a small group of individuals with similar jobs—auditing 
controls in the computer systems that were becoming increasingly critical to the operations 
of their organizations—sat down to discuss the need for a centralized source of information 
and guidance in the field. In 1969, the group formalized, incorporating as the EDP Auditors 
Association. In 1976 the association formed an education foundation to undertake large-
scale research efforts to expand the knowledge and value of the IT governance and control 
field. Previously known as the Information Systems Audit and Control Association®, 
ISACA now goes by its acronym only, to reflect the broad range of IT governance 
professionals it serves.

ISACA Finland Chapter (Tietojärjestelmien tarkastus ja valvonta ry) on yhdistys, jonka 
toiminnan tarkoituksena on kehittää ja edistää hyvää tietohallintatapaa (IT Governance), 
tietojärjestelmätarkastusta, tietoturvallisuutta sekä IT-riskienhallintaa. ISACA Finland on 
kansainvälisen ISACA Internationalin Suomen jäsenjärjestö.

ISACAssa on maailmanlaajuisesti jäseniä yli 110.000 ja Suomessa 550, jotka toimivat 
yrityselämän ja julkishallinnon palveluksessa muun muassa konsultoinnin, tietoturvan, 
tietotekniikan, tietohallinnon, riskienhallinnan, sisäisen tarkastuksen ja tilintarkastuksen 
tehtävissä.

Että tuommoinen järjestö on ISACA ja sen suomalainen jäsenjärjestö.

Miksi sähköisen äänestysjärjestelmien auditointi sitten tuottaisi vaikeuksia? Käytännössä auditointia
on vaikeaa, koska sähköisen äänestysjärjestelmät olisivat käytössä vain lyhyen aikaa kerrallaan.

Väittämä: Sähköisten äänestysjärjestelmien auditointi on/olisi käytännössä vaikeaa.
Väittämä: Sähköisten äänestysjärjestelmien auditointi on vaikeaa, koska sähköinen 
äänestysjärjestelmä olisi käytössä vain vähän aikaa, joten auditointi on väistämättä suppea.
Väittämä: Auditoinnissa ei ehkä saada selville kaikkia mahdollisia virhemahdollisuuksia.
Väittämä: Vasta kova käyttö voi tuoda esille erilaisia (uusia) ongelmia.
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258. Facebook ja hyväuskoisuus?

258.1. Merkintä 17 / 27.11.2008: Sosiaalinen media, varjopuolia

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_1.html#aihe_17

Aina välillä miettii, että pitäisikö minunkin perustaa Facebook-tili. Muutama kutsu on tullut 
Facebook-yhteisöön, kyllä joo.

Otin kuitenkin asenteen, että katsellaan nyt rauhassa, että miten se homma kehittyy.

Nyt näitä sosiaalisen median järjestelmiä on joka suunnassa.

Itse pidän sellaista kolmen kuukauden sääntöä hyvänä. 
- kuulet uudesta IT-ihmeestä, päivä 1 
- odota kolme kuukautta ja seuraa IT-uutisten listaa 
- yleensä ensimmäisen kolmen kuukauden aikana kerrotaan IT-ihmeen lastentaudeista 
- kolmen kuukauden kuluttua ehkä tekniikka saadaan jotenkin toimivaksi 
- odota seuraavat kolme kuukautta 
- alat kuulla erilaisia käyttäjätarinoita IT-ihmeestä 
- odota seuraavat kolme kuukautta 
- alat kuulla yllättäviä uutisia ihmisten keksiessä uusia erilaisia käyttötapoja IT-ihmeelle 
- odota seuraavat kolme kuukautta 
- alat kuulla joitain kielteisiä käyttäjätarinoita IT-ihmeeestä 
- odota seuraavat kolme kuukautta 
- rikolliset alkavat hyödyntää IT-ihmettä 
- odota seuraavat kolme kuukautta 
- mahdollisesti rikollisten ja väärinkäytön vuoksi alkaa olla erilaisia lisäratkaisuja IT-
ihmeeseen

Näin tämän paljon puhutun Facebook-yhteisön(kin) kanssa on käynyt, kun on seurannut IT-uutisten 
virtaa sekä ulkomailta että kotimaasta.

Siis se on aivan uskomatonta kuinka joku YouTube ja Facebook on aiheuttanut aivan uskomattomia 
tapauksia ympäri maailman. Jos vähän vedetään mutkia suoraksi, niin suomeksi sanoen useamman 
kerran kyseessä on ollut hengenvaarallisia tilanteita.

Kaikkien mielenkiintoisin oli (26.11.2008, IT-viikko) uutinen Facebook-käyttäjien "kapinasta", 
jolloin Facebook-yhteisölle olisi laitettu päivän käyttösulku käyttäjien toimesta.

Jotenkin täytyy aina ihmetellä ihmisten hyväuskoisuutta.

Onhan se nyt pomminvarmaa, että yksityinen yritys, kuten Facebook-yhteisön taustayritys, on 
yksityinen yritys.
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Yksityisen yrityksen on tuotettava voittoa, muuten yritys kaatuu omaan mahdottomuuteensa.

Vaikka kyseessä olisi ns. sosiaalisen median yritys, niin silti senkin on tuotettava voittoa.

Eli onhan se nyt aivan selvä, että Facebook-yhteisön taustayritys tulee käyttämään järjestelmän 
tietoja jotenkin kaupallisesti hyväkseen.

Itsellä on ollut periaate, että haluan itse omat tietoni omistaa ja julkaista. Eli minulla on kieltämättä 
alkeelliset www-sivut pelkällä HTML-koodilla, mutta silloin pystyn itse määräämään ilman 
kaupallista painostusta, että mitä julkaisen. Ja jos haluan jotain pois sivuiltani, niin se onnistuu 
ilman eri kitinää jollekin päällepäsmärille, joka mukamas omistaa tiedot minusta.

258.2. Uudelleenarviointia / 30.1.2017

Anna puolet ilmaiseksi ja myy loput kolminkertaiseen hintaan? Tuollainenkin lausahdus on tullut 
jossain vastaan. Eli ilmaista tietotekniikkaa ei ole koskaan ole ollut olemassa!

Facebook-käyttö on sinänsä ilmaista, mutta maksettava hinta Facebook-käytöstä on itse lisätyn 
aineiston (data) laajat käyttöoikeuden Facbook-yhteisön omistavalle yhtiölle. Käytännössä 
Facebook saa varmaankin tehdä hyvin paljon käyttäjien syöttämälle aineistolle (data). Yksi osa 
aineiston käytöstä on aineiston yhteiskäyttö muiden yritysten kesken.

Tuo kolmen kuukauden sääntö sopii moneen tietotekniseen tilanteeseen. Käytännössä jonkin uuden 
järjestelmän sisäänajo kestää aina oman aikansa, koska vasta laajennettu ja oikea käyttöönotto 
paljastaa uusia ongelmia, joita ei ole välttämättä saatu poistettua kehitysversioista. Esimerkiksi 
jonkun järjestelmän oikea ja laaja käyttöönotto (esimerkiksi) miljoonille käyttäjille on aikamoinen 
haaste.

Väittämä: Ilmaista tietotekniikkaa ei ole koskaan ole ollut olemassa!
Väittämä: Ilmaista tietotekniikkaa ei tule koskaan olemaan!

Tietysti meillä on avoimien järjestelmien kehittämisen mahdollisuus, jolloin oikeasti kehitetään 
erilaisia avoimia ratkaisuja. Oma huomio on, että avoimet järjestelmät tarkoittava oikeasti hyvin 
ERILAISIA kustannuksia suljettuihin järjestelmiin nähden.

Väittämä: Avoin tietotekniikka tarkoittaa erilaisia kustannuksia verrattuna suljettuihin 
ratkaisuihin!

Itse kannatan avoimia tietoteknisiä järjestelmiä, koska niiden laatu on yleensä melko hyvä. Avoin 
tietotekniikan kehittäminen tarkoittaa sekin erilaisia kustannuksia verrattuna suljettuihin 
järjestelmiin.

Väittämä: Erilaisten tietoteknisten vaihtoehtojen (suljetut ja/tai avoimet) oikeat ja erilaiset 
kustannukset pitää kartoittaa erittäin hyvin erilaisissa tietoteknisissä kehityshankkeissa.
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259. ODF / OOXML / PDF / Standardointia

259.1. Merkintä 18 / 30.11.2008: ODF/OOXML ? Tilannepäivitys

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_1.html#aihe_18

Päivitin ODF/OOXML -mielipidesivustoani.

Tässä suora kopio, mitä lisäsin 30.11.2008 ODF/OOXML -mielipidesivustolleni.

Tilannepäivitys 30.11.2008

Pakko se on uskoa.

ISO/IEC 29500 on nykyisin ISO/IEC 29500:2008, eli se on 60.60 -tilassa ISO:n koodistossa.

Kun vähän katsoo ISO/IEC 29500 -standardin kehittymistä, erityisesti blogit Groklaw/PJ ja 
Consortiuminfo/Updegrove, niin onhan kyseisen standardin kehittyminen tai kehittäminen ollut 
melkoinen saippuaooppera.

Tietysti täytyy muistaa, että blogit Groklaw/PJ ja Consortiuminfo/Updegrove ovat olleet kriittisiä 
OOXML-standardille, mutta he ovat todella tarkkaan seuranneet koko OOXML-tarinaa.

Groklaw, http://www.groklaw.net/
Consortiuminfo, http://www.consortiuminfo.org/

Mutta omaa mielipidettä

11. JTC 1 / SC 34 ja OOXML-tarina osoittaa JTC 1 -järjestelmän heikkouksia (30.11.2008)

a) Standardisointiprosessin (JTC 1) alkuun laitettiin liian keskeneräistä, sekavaa ja monimutkaista 
teknistä asiakirja-aineistoa. 
b) Itse standardisointiprosessi (JTC 1) on liian epämääräisesti määritelty. 
c) Standardisointiprosessi (JTC 1) jälkeinen aika on liian epämääräisesti määritelty.

Eli suomeksi sanoen: lajittelematonta roskaa sisään, lisää roskaa käsittelyssä, kaatopaikkajätettä 
lopputuloksena.

JTC 1 -järjestelmä toimii jotenkin, kun standardien sivumäärä on satoja sivuja. Nyt OOXML-
ehdotelma oli tuhansia sivuja.

Nyt järjestelmään lykättiin yli 6000 sivua tekstiä, joka valitettavasti oli niin nopeasti kasaan 
kyhättyä teknistä asiakirja-aineistoa, että kaikkien mahdollisten korjausten teko ei onnistunut 
parhaalla mahdollisella tavalla.
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12. Maailman mahtavimmat kompuroivat ja kaatuivat äänekkäästi rymisten (30.11.2008)

Katsoin Wikipedia-palvelusta, että mitä siellä oli kirjoitettu 23.11.2008 tilanteessa. 
Tässä poimintoja: 
- Microsoft Office 14 tulee toteuttamaan standardin ISO/IEC 29500:2008 
- Microsoft Office 14 ei ole vielä valmis eikä julkistamispäivämäärää ole 
- Microsoft tukee ECMA 376 -versiota, mutta ei vielä ISO/IEC 29500:2008 
- ISO/IEC 29500 -standardin ylläpitoryhmän johtaja toivoo, että Microsoft saa piakkoin tuen 
ISO/IEC 29500:2008 -standardille

Lyhyesti sanoen maailman mahtavin ohjelmistoyritys on helisemässä koko OOXML:n kanssa.

Mielenkiintoinen tilanne.

Maailman mahtavin ohjelmistoyritys ei ole pystynyt tuottamaan 23.11.2008 tilanteessa ohjelmaa, 
joka toteuttaa ISO/IEC 29500:2008 -standardin.

Jos vedetään mutkat suoraksi, niin ECMA 376 on maailman mahtavimman ohjelmistoyrityksen 
laatima tekninen asiakirjakokonaisuus.

Koska koko JTC 1 -järjestelmä ei kestänyt, niin tuloksena on ISO/IEC 29500:2008, jonka tekninen 
toteutus voi kestää pitkän aikaa.

13. Sivuvaikutukset, joka kukaan ei toivo (30.11.2008)

Nyt tämän jälkeen maailman mahtavimmat standardisointijärjestöt ISO ja IEC eivät pystyneet 
vetämään läpi JTC 1 -standardisointiprosessi kunniakkaasti läpi, ja muutama ns. kehitysmaa on 
kyseenalaistanut JTC 1 -järjestelmän ja ehkäpä koko ISO-järjestelmän, eli ns. Consegi declaration 
(Brazil, South Africa, Venezuela, Ecuador, Cuba and Paraguay).

Mahdollisesti tämä nopeuttaa entisestään kehitystä, jossa IT-alan standardeja ei jatkossa juurikaan 
tule ISO-standardeiksi. Eli syntyy näitä kaikenlaisia standardisoinnin organisaatioita, SDO = 
Standards [Developing] Organisations. [Tässä oli kirjattu virheellisesti ”setting”.]

Mutta onko sivuvaikutuksena, että syntyy entistä enemmän alueellisia standardeja? Esimerkiksi 
Kiinassa on UOF, Uniform Office Format (UOF).

Mielenkiintoista nähdä kuinka tässä käy.

14. OOXML-ohjelmista (30.11.2008)

Tosiaan tilanne on, että Microsoft ei ole vielä pystynyt tuomaan markkinoille ohjelmaa, joka 
toteuttaisi ISO/IEC 29500:2008 -standardin yksiselitteisesti.

Mielenkiintoista nähdä, että onko jokin ohjelma tulevaisuudessa, joka on yleinen konversio-
ohjelma.

Oletettavasti jostain ajan mittaan nousee ohjelma, joka virheettömästi muuntaa tiedostomuotoja 
toisiinsa, riippumatta standardin versiosta tms.
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Esimerkiksi ODF, UOF ja OOXML olisivat vain yksi tiedostomuotojoukko, ja päälle tulee 
kymmeniä tiedostomuotoja useammalta vuosikymmeneltä.

Tietysti voi kysyä, etteikö joku OpenOffice hoida tämän tehtävän. Mahdollisesti OpenOffice on 
tulevaisuudessa tämä yleinen muunto-ohjelma, mutta voi toki kehittyä jokin muukin vaihtoehto.

Tosin tiedostomuotojen muuttaminen on joissain tapauksissa kaupallista toimintaa, jos tiedosto on 
kovin iäkäs.

15. Seurantaa tehtävä (30.11.2008)

Nyt on vain tehtävä seurantaan useampi vuosi tästä eteenpäin.

Mahdollisesti OOXML pysyy suosittuna tiedostomuotona.

Mahdollisesti OOXML ei saa tarvittavaa suosiota.

ODF:n tulevaisuus on myös seurannan arvoinen asia.

16. Kysymys julkisen sektorin tiedostomuodoista (30.11.2008)

Ilmeisesti nyt joudutaan käymään jokaisen maan koko hallinto läpi, ja jokainen hallinnon osa itse 
arvioi, että käyttääkö se 

a) pelkästään ODF-muotoa 
b) pelkästään OOXML-muotoa 
c) vai molempia.

Tietysti hallinnon kokonaistoimivuuden kannalta voi kysyä, että miten hallinnon osien yhteistyö 
sujuu, jos jokaisella hallinnon osalla on täysin erilaisia käytäntöjä, eli useita erilaisia 
tiedostomuotoja eri suunnissa.

17. ODF sopisi parhaiten julkiselle sektorille (30.11.2008)

Vaikka OOXML on hyväksytty, niin se ei poista ongelmaa, joka on koko ajan varjostanut OOXML-
standardia.

OOXML-standardi on edelleen tuhansia sivuja tekstiä.

Jos ajatellaan järjestelmien yksinkertaisuutta ja järjestelmien ylläpidettävyyttä, niin silloin tietysti 
sivumäärältään pienempi standardi tarkoittaisi vähemmän työtä pitkällä aikavälillä.

Ja jos ajatellaan verorahojen käyttöä, niin silloin täytyy tietysti kehitettävien järjestelmien oltava 
sellaisia, jotka tuottavat vähiten rasitusta veronmaksajille.

259.2. Uudelleenarviointia / 6.2.2017

Sittemmin olen kehittänyt ODF/OOXML/PDF -sivustoa erilaisilla tilannepäivityksillä, joita on 
6.2.2016 tilanteessa kaksikymmentä (20) kappaletta.
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http://www.jukkarannila.fi/ODF_OOXML.html#tilannepaivitys_1
http://www.jukkarannila.fi/ODF_OOXML.html#tilannepaivitys_2
http://www.jukkarannila.fi/ODF_OOXML.html#tilannepaivitys_3
http://www.jukkarannila.fi/ODF_OOXML.html#tilannepaivitys_4
http://www.jukkarannila.fi/ODF_OOXML.html#tilannepaivitys_5
http://www.jukkarannila.fi/ODF_OOXML.html#tilannepaivitys_6
http://www.jukkarannila.fi/ODF_OOXML.html#tilannepaivitys_7
http://www.jukkarannila.fi/ODF_OOXML.html#tilannepaivitys_8
http://www.jukkarannila.fi/ODF_OOXML.html#tilannepaivitys_9
http://www.jukkarannila.fi/ODF_OOXML.html#tilannepaivitys_10
http://www.jukkarannila.fi/ODF_OOXML.html#tilannepaivitys_11
http://www.jukkarannila.fi/ODF_OOXML.html#tilannepaivitys_12
http://www.jukkarannila.fi/ODF_OOXML.html#tilannepaivitys_13
http://www.jukkarannila.fi/ODF_OOXML.html#tilannepaivitys_14
http://www.jukkarannila.fi/ODF_OOXML.html#tilannepaivitys_15
http://www.jukkarannila.fi/ODF_OOXML.html#tilannepaivitys_16
http://www.jukkarannila.fi/ODF_OOXML.html#tilannepaivitys_17
http://www.jukkarannila.fi/ODF_OOXML.html#tilannepaivitys_18
http://www.jukkarannila.fi/ODF_OOXML.html#tilannepaivitys_19
http://www.jukkarannila.fi/ODF_OOXML.html#tilannepaivitys_20

Erilaisten mielipiteiden esittämisessä on ollut seuraavia vaiheita:
1) ODF on parempi tiedostomuoto.
2) Julkinen sektori voisi siirtyä ODF:n käyttäjiksi.
3) ODF:n ja OOXML:n eroja eivät kaikki käyttäjät ymmärrä.
4) JTC 1 -järjestelmä natisi liitoksissaan OOXML:n standardoinnissa.
5) OOXML:n käytännön toteutus vaatii paljon ohjelmointityötä
6) OOXML on edelleen sivumäärältään laajempi kuin ODF.
7) Eri yhteisöissä takutaan DOC-, ODF- ja OOXML-tiedostojen kanssa eri tavoin.
8) ODF:n ja OOXML:n välisen väännön ehdoton voittaja on PDF.
9) DOC-tiedostoja on edelleen maailma täynnä.
10) Eri ohjelmat ovat alkaneet pärjätä DOC-muodon kanssa.
11) Käytännössä sekä ODF:n ja OOXML:n standardoinnissa on muutama heikko kohta.
12) Itse osallistuin yhteen ODF:n ja OOXML:n standardointia tekevien ryhmien 

kokoukseeen Helsingissä.
13) Jättimäiset järjestelmät sopivat hyvin voittoa tuottamattoman säätiön alaisuuteen.
14) Vähitellen LibreOffice on kehittynyt hyvin vakaaksi järjestelmäksi.
15) Itse siirryin LibreOfficen käyttäjäksi 14.5.2011
16) Joissain yhteisöissä on määrätty ODF yhteisön sisäiseksi tiedostomuodoksi.
17) Olen tehnyt puoluekokousaloitteen ODF:n ja PDF:n käytöstä julkisen sektorin 

sisäisenä tiedostomuotona.
18) LibreOfficen taustalla olevalle säätiölle (The Document Foundation) pitäisi lahjoittaa

säännöllisesti rahaa.

Eli mielipiteeni ovat muuttuneet eri vaiheissa (ODF / OOXML / PDF). PDF on edennyt eri 
vaiheiden jälkeen 26 ISO:n alaiseksi standardiksi, mikä on tietysti erittäin hyvä asia.

Väittämä: Itse olen todennut voittajan olevan PDF tässä ODF- ja OOXML -standardien 
kovassa kilpailussa.

26 https://www.iso.org  , International Organization for Standardization
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260. Suuret tunteet ja luottamushenkilöpaikkojen 
jakaminen

260.1. Merkintä 19 / 9.12.2008: Uusi mielipidekirjoitus

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_1.html#aihe_19

Laitoin mielipidekirjoitusta JP-Kunnallissanomat -paikallislehteen viime viikolla ja se meni läpi.

Tässä suora kopio mielipidekirjoituksesta

Otsikko: Päättäjistä päättäminen päättynee päättävällä päätöksellä?

Julkaistu 8.12.2008 JP-Kunnallissanomat -paikallislehdessä

Jokainen lehtiä lukenut tietää, että kunnallisten luottamushenkilöpaikkojen jako on käynnissä.

Puolueesta riippumatta puoluetoimistojen puhelimiin vastataan näihin aikoihin totutulla rutiinilla ja 
kuunnellaan meuhkaamista luottamushenkilöpaikkojen epäoikeudenmukaisesta jaosta ja 
paikallisista väärinkäytöksistä.

Kaikissa puoluetoimistoissa sama vastaus: Puoluetoimisto ei voi hyvällä tahdollakaan paimentaa 
satojen kuntien luottamushenkilöpaikkojen jakoa.

Voi sanoa pomminvarmasti, että joissain kunnissa tulee luottamushenkilöpaikkojen jakamisesta niin
kova riita, että eri puolueiden väkeä kävelee ulos kokoussalista tai joku puolue hajoaa kahteen 
riitaisaan ryhmään. Melkoisella todennäköisyydellä jokainen kunta kokee tämän vähintään kerran.

Jalasjärvellä on vannottu hyvän yhteistyön nimiin, ja erilaisilta ulosmarsseilta on haluttu välttyä. 
Kuulopuheiden mukaan on aivan oikeasti vilpitöntä halua tehdä entisestään paranevaa yhteistyötä.

Tosiasia on, että kyseessä on kymmenien ihmisten pyörittelyä ja valintaa eri luottamustehtäviin, ja 
on käytännössä mahdottomuus, että aivan jokainen olisi täydellisen tyytyväinen tehtyyn jakoon. 
Joihinkin tehtäviin on mahdoton tungos, joihinkin tehtäviin äänestetään, joihinkin tehtäviin 
pyydetään ja joihinkin tehtäviin käsketään.

Itse olen pohtinut, että käytämmekö 2000-luvulla järjestelmää, joka on kehitetty 1900-luvun 
alkuhämärissä. Järjestelmä voi olla toimiva, mutta olettaisi vuosikymmenten jälkeen tiedossa olevan
järjestelmän parannuskohdat.

Olen tavannut eri puolueista henkilöitä, jotka ovat olleet ehdokkaana ja päässeet omaksi 
yllätyksekseen läpi. Riippumatta puolueesta on joskus ollut kova yllätys luottamushenkilöpaikkojen
jakamisen vääntö ja osittain vaikeaselkoiset menettelytavat.
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Ennen vaaleja (25.8) peräänkuulutin, että puolueet järjestäisivät ideakilpailun puolueiden yhteisistä 
vaalitilaisuuksista.

Nyt voisin kuuluttaa uuden ideakilpailun. Ehkä voisi kerätä yhteen ongelmat 
luottamushenkilöpaikkojen jakamisessa ja pohtia uusia ratkaisuja seuraavien kunnallisvaalien 
luottamushenkilöjakoon.

Jukka Rannila 
kuntalainen

260.2. Uudelleenarviointia / 6.2.2017

Lyhyesti todeten luottamushenkilöpaikkojen jakaminen voi aiheuttaa suuria tunteita, koska aina 
joku kokee luottamushenkilöpaikkojen jakamisen menneen väärin.

Sitten soitetaan puoluetoimistoihin valittaen paikallisen luottamushenkilöpaikkojen jakamisen 
menneen väärin. Perusvastaus puoluetoimistojen suunnasta on paikallisen 
luottamushenkilöpaikkojen jakamisen perustuvan paikalliseen toimintaan, koska puoluetoimisto ei 
voi hyvällä tahdollakaan johtaa satojen kuntien luottamushenkilöpaikkojen jakamista.

Väittämä: Luottamushenkilöpaikkojen jako aiheuttaa (aina?) suuria tunteita.
Väittämä: Puoluetoimistot eivät voi vahtia satojen kuntien luottamushenkilöpaikkojen jakoa.
Väittämä: Aina välillä luottamushenkilöpaikkojen jako aiheuttaa erilaisia puolueiden sisäisiä 
jakolinjoja.
Väittämä: Aina välillä luottamushenkilöpaikkojen jakamisen yhteydessä voi olla erilaisia 
ulosmarssimisia.

260.3. Lisäarviota / 3.4.2019 / 16.4.2019

Tästä palautuu mieleen yksi radiohaastattelu yksien kunnallisvaalien jälkeen. Haastateltava totesi 
tasa-arvoasioiden aiheuttavan paljon työtä luottamushenkilöiden tehtävien jakamisessa. Tunnetulla 
tavalla on eri tehtävien jakamisessa huomioitava sukupuolikiintiöt, joiden toteuttaminen 
käytännössä tuottaa paljon työtä. Tietysti aina välillä joku naispuolinen henkilö ei halua olla 
jonkinlainen kiintiönainen, jolloin luottamushenkilöiden tehtävien jakamisessa ei tarvitsisi 
huomioida erilaisia sukupuolikiintiöitä.

Kysymys: Ovatko sukupuolikiintiöt hyvä vai huono asia?
Kysymys: Onko sukupuolikiintiöiden oikea vaikutus ollut toivottua kehitystä?

Kerraten voi todeta luottamushenkilöiden tehtävien jakamiseen liittyvän monesti suuria tunteita, ja 
erilaisia tunteiden leimahduksia tulee väistämättä esiin eri asiayhteyksissä.

Väittämä: Suuria tunteita ei varmaan aina pystytä hallitsemaan kaikkien kuntien ja 
kaupunkien luottamushenkilöiden tehtävien jakamiseen liittyen.
Väittämä: Eri kuntien ilmapiiri voi aina muuttua johonkin suuntaan luottamushenkilöiden 
tehtävien jakamisen jälkeen.
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261. Sähköisen äänestyksen ongelmista

261.1. Merkintä 20 / 10.12.2008: Joko sähköisen äänestyksen 
nissutus loppuu?

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_1.html#aihe_20

Tänään uutisoitiin Oikeusministeriön "selvityksestä" ja "vastauksesta" liittyen sähköiseen 
äänestykseen.

Turhaa selitystä aivan kaikki.

Pitäisi myöntää, että sähköinen äänestys on turha ajatus ollut jo esitettäessä.

Ainut oikea vastaus Oikeusministeriöstä olisi, että koko sähköinen äänestys lopetetaan Suomessa.

Hoh-heijaa. Järjen köyhyyttä, sanon minä.

Aika lopettaa sähköisen äänestyksen nissutus Suomessa!

261.2. Uudelleenarviointia / 6.2.2017

Myöhemmin on tullut selväksi, että sähköisen äänestyskoneen jatkokehitystä ei enää ollut 
kunnallisvaaleissa ilmenneiden ongelmien vuoksi. Lisäksi tiedämme nyt hyvin, että kolmessa 
pilottikunnassa piti kunnallisvaalit uusia sähköisen äänestyskoneiden ongelmien vuoksi.

Sitten aina välillä joku keksii, että sähköinen äänestys voisi kannustaa nuoria äänestämään. Itse olen
todennut, että sähköinen äänestys EI lisää nuorten äänestämistä. Esimerkkinä voisi pitää 
ylioppilaskuntien vaalien vuoksi käytetyt sähköiset menetelmät.

JOS sähköinen äänestys kannustaisi äänestämään, niin miksi ylioppilaskuntien äänestysprosentit 
eivät lisääntyneet merkittävissä määrin? Vastaus on yksinkertainen: kaikkia yliopistoissa 
opiskelevia ei oikeasti kiinnosta ylioppilaskuntien toiminta ja äänestys ylioppilaskuntien vaaleissa.

Väittämä: Sähköistä äänestystä edistävät henkilöt, joilla ei ole hyvää käsitystä erilaisten 
tietojärjestelmien kehittämisen isoista ongelmista.
Väittämä: Väitteet sähköisen äänestyksen aiheuttamasta äänestyksen lisääntymisestä nuorien 
keskuudessa vaatisivat vielä todelliset ja pätevät todistukset.

261.3. Lisäarviota / 16.4.2019

Minulle saakka ei ole tullut todisteita sähköisen äänestyksen aiheuttamasta äänestysvilkkaudesta.
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262. FLASH ja HTML 5 / Televisiossa esitetty väkivalta

262.1. Merkintä 21 / 14.12.2008: Televisio, Flash ja 
väkivaltaviihde

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_1.html#aihe_21

Otetaan tässä nyt kertaukseen muutama asia.

1. En ole koskaan ostanut/omistanut televisiota

Varsinaisesti en ole koskaan ostanut omaa televisiota yksityiskäyttöön. Tietysti lapsuudessa oli 
kotona televisio ja sitä on katsottu.

Erilaisissa opiskeluyhteyksissä on ollut vaihtelevasti televisio käytössä tai näkyvissä, riippuen 
lähinnä asuntoyhteisön kerhotilojen varustuksesta.

2. YLE:n, MTV3 ja Nelosen www-palvelut ovat täydellistä leikkimistä.

Ensin lainaus uutisesta: 
"
Osa laajempaa sivu-uudistusta 
Yle avautuu uutisvideoissa

10.12. klo 11:55 Ylen uutissivujen videoissa on suuntana Flash, vastaava päätoimittaja kertoo. 
Muutos on osa laajempaa verkkouutistuotannon myllerrystä, jonka ensimmäinen ilmentymä iski 
verkkoon tänään. 
"

Lähde: Tuomas Linnake, Digitoday, 10.12. klo 11:55 [linkkiä ei enää löytynyt]

Itse vertaisin tilannetta PBS:n (www.pbs.org) palveluihin, joista osa perustuu Flash-tekniikalla 
tehtyyn News and Public Affairs player -ratkaisuun, esim. ohjelmat Frontline, Frontline World ja 
NewHour. PBS:n ratkaisu toimii Opera-selaimella sekä Firefox-selaimella. Toinen verrokki on 
MSNBC, jonka Flash-palvelu toimii hyvin FireFox-selaimella, mutta ei taas Opera-selaimella.

Kuten kaikki vähänkään asiaa harrastavat tietävät, niin Flash-teknologia on teknisesti toimiva, ja 
sen kehittämisen voima on ollut yksi yhtiö.

Yleisesti Flash-teknologiaa käytetään päin seiniä lyömällä ensimmäiselle index.html -sivulla 
kymmenien megatavujen flash-animaatioita.

Hyväksyi tai ei, piti tai ei, niin Flash-teknologia on käytössä kunnes markkinoille ilmestyy parempi 
vaihtoehto.
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Tosiasia kuitenkin on, että YLE, MTV3 ja Nelonen tarjoavat täysin onnettomat FLASH-viritelmät 
tai jotain muuta puppua, ja nämä viritelmät ovat kömpelöitä ja suorastaan karmeita.

3. Vierailu lapsiperheessä / Shrek-elokuva

Tuossa viikonloppuna käväisin yhdessä lapsiperheessä vierailulla ja pienen hetken katsoin Shrek-
elokuvaa ennen taas siirtymistä aikuisten "tylsään" toimintaan.

Katsoin kuitenkin Wikipediasta, että elokuva oli luokiteltu komediaksi ja jopa lapsille sopivaksi.

Satuin kuitenkin näkemään kohtauksen, jossa naispääosaa esittävä piirroshahmo löi väkivaltaisesti 
ketoon muutamasssa sekunnissa kuutisen (muistaakseni) tavallisen kokoista miestä.

Kun itsellä ei tosiaan ole televisiota ja kunnolla toimivat Flash-ratkaisut ovat MSNBC:n ja PBS:n 
asiaohjelmista, niin aina jotenkin kokee ns. tavallisen Suomi-television mainokset ja ohjelmat eri 
tavalla verrattuna kanssaihmisiin / muihin kansalaisiin.

4. Eli väkivaltaa vai väki-valtaa?

Satuin kuitenkin aikaisemmin huomaamaan artikkelin mediaväkivallan vaikutuksesta

http://www.sciencedaily.com/releases/2008/11/081119122632.htm

Lehtiviitteenä:
Paul Boxer, L. Rowell Huesmann, Brad J. Bushman, Maureen O’Brien, Dominic Moceri (2009). 
The Role of Violent Media Preference in Cumulative Developmental Risk for Violence and General
Aggression. Journal of Youth and Adolescence. 
SpringerLink Date: Tuesday, 9 September, 2008. 
DOI: 10.1007/s10964-008-9335-2 eli http://dx.doi.org/10.1007/s10964-008-9335-2

Varsinaisesti ei mitään uutta, eli väkivaltaisen viihteen näkeminen vaikuttaa jollain tavalla, vaikka 
kaikkea ei vielä tiedetä.

Mutta voi todeta, että väkivaltainen viihde on kyllä syvälle juurtunut ns. valtamediaan, jos lapsille 
ja aikuisille tarkoitetussa komediassa (kait) väkivaltainen kohtaus on siis huvittavaa.

5. Johtopäätöksiä

Jaa-a.

Mitäköhän tästä pitäisi olla mieltä?

Tietysti kaiken edellisen yhdistäen alkaa ehkä ilmestyä Flash-tekniikalla toteutettuja 
tilausvideopalveluita, jossa voi ohjelman ostaa esimerkiksi 10-50 sentin hinnalla.

Eli käytännössä lapsi/nuori/vast. voisi siis katsoa melkoisella helppoudella jotain ns. internet-
kanavaa.

Tietysti päälle tulee vielä kaikki ilmaisvideopalvelut ja laittomat kopiot.
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Mutta summaten voi todeta, että melkoisella todennäköisyydellä lapset/nuoret/vast. altistuvat 
väkivaltaiselle viihteelle.

Ei mitään uutta tietysti tässä ole.

Kunhan vain nyt totesin ongelman, vaikka minulla ei ole mitään vastausta tilanteen parantamiseksi.

262.2. Uudelleenarviointia / 6.2.2017

Nykytilanteessa on markkinoille tuotu FLASH:n korvaavia vaihtoehtoja. Jotkut yritykset 
tarjoavatkin jo videoitaan FLASH:n korvaavilla vaihtoehdoilla.

Väittämä: Tarvitsemme oikeasti avoimia ratkaisuja korvaamaan FLASH:n käyttö.
Väittämä: Oikeasti avoimet ratkaisut voisivat ratkaista monta ongelmaa erilaisten videoiden 
käytössä.
Väittämä: FLASH:n kokonaan korvaaminen avoimilla ratkaisuilla vie varmaankin 
useamman vuoden.

Sitten voisi pohtia tuota televisiossa esitettyjen ohjelmien väkivaltaisuutta.

Väittämä: Televisiossa esitettyjen ohjelmien väkivaltaisuuden oikeat vaikutukset pitäisi vielä 
selvittää asianmukaisesti.

262.3. Lisäarviota / 3.4.2019

FLASH tekniikkana tarkoittaa tarkemmin Adobe-yhtiön Flash -tekniikkaa. Jälkiarviointiin 
(6.2.2017) nähden Adobe on 25.7.2017 ilmoittanut, että Adobe Flash tekniikkana ajetaan alas 
vuoden 2020 aikana. Eli FLASH tekniikkana tulee onneksi häviämään vähitellen.

Väittämä: FLASH:n kokonaan korvaaminen avoimilla ratkaisuilla on onneksi aikataulutettu 
vuoteen 2020 nähden.

Myöhemmin on tullut vastaan 27 Mediakasvatusseura ry, joka edistää ja kehittää mediakasvatusta 
Suomessa. En tiedä mediakasvatuksen onnistumisesta Suomessa ja erityisesti mediakasvatuksesta 
televisioon liittyen.

Kysymys: Onnistuuko mediakasvatus Suomessa?

Väittämä: (Kerraten) television voimaa ei pidä koskaan aliarvioida millään tavalla!

Eli tietystikin tarvitsemme hyvää mediakasvatusta erityisesti televisioon liittyen ja tietysti 
muihinkin medioihin liittyen – eli tietysti erilaiset internet-palvelut pitäisi arvioida hyvin.

27 https://mediakasvatus.fi  , Mediakasvatusseura ry
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263. Kuva vastaan teksti?

263.1. Merkintä 22 / 14.12.2008: Kohti täysin kuvallista 
maailmaa?

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_1.html#aihe_22

1. Mielenkiintoinen uutinen

IT-viikko, Tuomas Linnake, 10.12.2008 10:16 
Gartner: video valtaa toimistot
[Varsinainen artikkeli löytyy hakukoneella]

2. Mihin tämä johtaa?

Mihin kuvallisuuden lisääntyminen johtaa pitkällä aikavälillä?

Tietysti tässä voisi lähteä huutamaan tai meuhaamaan uuden entistä kuvallisemman ympäristön 
huonoja tai hyviä puolia.

Oma pohdinta on, että jokainen tekniikka/teknologia paljastaa ihmisistä erilaisia piirteitä, kun 
kyseinen tekniikka/teknologia leviää laajempaan käyttöön.

Mutta tietysti mielenkiintoinen asia on, että millaiseksi kuvallisen viestinnän käyttö yrityskäytössä 
työntekijöiden johtamisessa/yhteistyössä/työssä muodostuu.

3. Tekstin vähenemisen seuraaminen?

Jos kuvallisuus lisääntyy, niin mahdollisesti se tarkoittaa tekstin vähenemistä tai tekstin merkityksen
muuttumista.

Mielenkiintoinen ajatus on tietysti, että uusi teknologia palauttaisi ihmisiä takaisin aikaan, jolloin 
suullinen keskustelu oli eniten käytetty tapa erilaisten asioiden/tietojen/tms. välittämiseen.

Nähtäväksi jää.

263.2. Uudelleenarviointia / 6.2.2017

Carr (2010) on jo viitattu aikaisemmin. Käytännössä tekstin kunnollinen lukeminen vaatii 
kunnollista keskittymistä.

Riippuen yhteisöstä tekstin kunnollinen lukeminen kunnolla keskittymällä voi kohdata erilaisia 
ongelmia, koska erilaisia keskeytyksiä voi tulla koko ajan riippuen yhteisöstä.
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Kalliomäki-Levanto (2009) on selattu jollain tavalla. Käytännössä keskeytysten hallintaan voisi 
kehittää erilaisia keinoja.

Myöhemmin olen käyttänyt termiä ”keskeytysteknologia”. Käytännössä monet uudet tietotekniset 
viritykset voivat haitata keskittymistä eri tavoin.

Myöhemmin olen ehdottanut standardointihanketta erilaisten keskeytysten teknologian hallintaan. 
Eli yhdellä toiminnolla pitäisi erilaiset tietotekniset viritykset saada hiljaiseksi kerralla. Nyt pitää 
tehdä monia erilaisia toimintoja, jotta saa erilaiset tietotekniset viritykset saada hiljaiseksi.

Lisäksi olen myöhemmin kirjoittanut moniajon ongelmista, jolloin yritämme tehdä samaan aikaan 
monia asioita.

Väittämä: Oikea keskittyminen voi nykyään kärsiä erilaisten tietoteknisten viritysten vuoksi.
Väittämä: Erityisesti pelkän tekstin lukeminen voi vaatia eri henkilöiltä kovia ponnistuksia.
Väittämä: Mahdollisesti joudumme jatkossa erikseen maksamaan keskittyneen työn 
tekemisestä.
Väittämä: Tarvitsemme standardointihankkeen erilaisten keskeytysten teknologian 
hallintaan.

Tenopir ym. (2009) olen lukenut jollain tasolla. Tenopir ym. (2009) toteavat, että tutkijat käyttävät 
nykyisin vähemmän aikaa artikkelia kohden, jolloin luettua artikkelia kohden käytetään vähemmän 
aikaa entisiin aikoihin verrattuna.

Tieteellisten artikkelien lukemisen keskittyneisyys on vain yksi esimerkki tehokkaamman 
lukemisen tarpeesta.

Väittämä: Tieteellisten artikkelien tehokkaammalle lukemiselle tarvitsemme joitain uusia 
ratkaisuja.

263.3. Lisäarviota / 3.4.2019

Väittämä: Keskeytysteknologia on edelleen olemassa!
Väittämä: Keskeytysteknologian ongelmia ei ole vielä ratkaistu täysin pitävästi!
Väittämä: Keskeytysteknologian ongelman ratkaisu voi kestää vielä pitkään!
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264. Yhteiskunta-insinöörien maailmankuvasta

264.1. Merkintä 23 / 22.12.2008: Yhteiskunta-insinöörit ja Jussi 
Halla-aho

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_1.html#aihe_23

Pitkään mietin, että mitäköhän kirjoittaisi aiheesta. Jäi sitten kirjoittamatta viikon ajalta.

No mistä asiasta?

Tietysti koskien ilmiö nimeltä "Jussi Halla-aho".

Ihan mielenkiintoinen pikku-uutinen oli laskelma siitä, että milloin jokin ilmiö ylittää pisteen, jossa 
se leviää täydellisen laajasti. Eli esimerkiksi jokin kaupallinen esine, jonka 
propaganda/tuoteasettelu/mainostus/tms. vaikuttaa lopulta niin laajasti, että siitä tulee kaikkien 
puhuma ilmiö.

Kun on nykyään näitä videopalveluita, niin katsoin muutaman jutun koskien Halla-ahoa ja hänen 
hengenheimolaisia.

Ehkäpä voisi tehdä joitain johtopäätöksiä.

1. Halla-aho ei ole yksin.

Olisi helppoa sanoa, että Halla-aho on yksittäinen ajattelija. Näin ei kuitenkaan ole.

2. Halla-ahoa ei ole helppo luokitella.

Oma arvio on, että monella mediamestarilla (spin doctor) on vaikeuksia aloittaa Halla-ahon 
arvostelu, koska hän ei ole ns. perinteinen kyseisen ajatussuunnan edustaja.

Tohtori-ihmistä, siis Halla-aho, on vaikea syyttää sivistymättömyydestä tms.

3. Perussuomalaiset r.p. on menossa mukana ainakin toistaiseksi.

Satuin katsomaan vielä Perussuomalaiset r.p:n puheenjohtajan, eli Timo Soini, haastattelun.

On todella mielenkiintoinen juttu, että juuri Perussuomalaiset r.p on saanut joitain/useita Halla-ahon
ajatussuunnan kannattajia kunnallisvaaliehdokkaikseen.

4. Vihreä liitto r.p. ja Perusuomalaiset r.p. jonkinlaisen uutena akselina ?

Itse muistelen kerran istuneeni useammassa tilaisuudessa, jossa on pohdittu erilaisia akseleita, 
joiden mukaan luokittelisi poliittisia aatteita.
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Itse tunnustaudun erilaisten nelikenttä-mallien vihaajaksi.

Ei tarvitse olla kummoinenkaan "asiantuntija" tai "tutkija", joka piirtää nelikentän, jossa on kaksi 
akselia ja siististi saadaan neljä lohkoa.

Just-joo-jee-jee.

Pikemminkin erilaisia akseleita poliittisissa puolueissa on useampia ja jokainen puolue on 
kokoelma useampia suuntauksia.

No niin.

Mutta mielenkiintoinen ilmiö on ollut Vihreä liitto r.p:n ja Perusuomalaiset r.p:n joidenkin 
edustajien ilkeähköt kommentit toisistaan.

5. Mitä lujempaa lyöt, niin sitä sitkeämpi on usko omaan asiaan.

Omasta mielestäni Vihreä liitto r.p:n joidenkin edustajien ja joidenkin mediamestareiden laajahko 
yleishyökkäys Jussi Halla-ahoa kohtaan aiheuttaa hyvin tutun ilmiön.

Ulkopuolinen kritiikki on melko varmasti entisestään vahvistanut kyseistä porukkaa.

Tulee vähän mieleen kristinuskon tai islamin leviämisen alkutaival. Mitä lujempaa ensimmäisiä 
uuden opin edustajia lyötiin, niin sitä enemmän usko levisi.

6. Yhteiskunta-idea.

Tästä palaamme poliittisten aatteiden ideoiden maailmaan, jossa tietysti ihmisten elämä saavuttaa 
täydellisyyden seuraamalla jotain tiettyä mallia.

7. Keskimääräisyys ja kasa poikkeuksia.

Tietysti on niin, että ihmiset jakaantuvat kymmenillä eri tavoilla erilaisille akseleille. Yksi voi olla 
huippuälykäs esimerkiksi kielellisesti tai matemaattisesti, mutta taas toisaalta täysi tumpelo auton 
ratissa, ja päinvastoin. Esimerkkejä löytyy varmasti kymmeniä erilaisista ihmisistä.

Melkoisen mielenkiintoinen oli lehtiuutisen otsikko, että kunnallisvaaliehdokkaiden 
rahoitusilmoitukset vaihtelivat hyvin suuripiirteisestä täydelliseen pikkutarkkuuteen.

Hetken miettimistä... Niin joo, se kuuluisa käyrä, jossa on suurin osa porukasta keskellä ja 
molempiin päihin tulee kasa erilaisia poikkeuksia.

Mitä muuta voisi odottaa, kun tuhannet ihmiset ovat asialla? Tietysti vaalirahoitusilmoitusten 
vaihtelu on täydellisestä suuripiirteisyydestä täydelliseen pikkutarkkuuteen; miten muuten se edes 
voisi olla?

8. Yhteiskunta-insinöörit.

Eli mikä on lopputulos?
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Tietysti meillä on isohko joukko näitä yhteiskunta-insinööreitä, joita kutsumme poliitikoiksi.

Jokainen poliittinen ryhmä tietysti edustaa ajatusta, että juuri _heillä_ on hallussaan yhteiskunnan 
luonnonlait, ja heidän ryhmän yhteiskunta-insinöörit osaavat soveltaa oikein näitä lakeja.

Lähdetään nyt siitä perusolettamuksesta, että insinööri on henkilö, joka luonnonlakeja 
noudattamalla pystyy suunnittelemaan uusia luomuksia, ja ne pystytään myös toteuttamaan 
käytännössä.

9. Geneettinen koodi / Ryhmä-älykkyys

Jos lähtisimme siitä, että kaikki ihmiset toteuttaisivat samaa geneettistä koodia lähes täydellisenä 
kopiona, niin toteuttaisimme muurahaisia, mehiläisiä tai jotain muuta yhteiskuntaeliötä noudattavaa 
käyttäytymisen kaavaa.

Eli toisin sanoen jokin poliittinen aate yhtäkkiä voisi jollain yliluonnollisella tavalla käynnistää 
ihmisten "oikean" käyttäytymisen kaavan, ja tämä "oikea" kaava on muiden poliittisten aatteiden 
tuhoama.

10. Ihmisten ajassa ja tilassa muuttuva suorituskyky

Jokainen vähänkään asiaan perehtynyt huomaa erityisesti (tieto)koneiden hallitsemassa 
ympäristössä, että täysin samaan koneelliseen ympäristöön sijoitettuna kaksi eri ihmisryhmää 
käyttäytyy eri tavalla.

Eli ihmiset eivät toteuta "oikeaa" kaavaa, vaikka ympäristö vakioitaisiin.

Mutta poliittinen aate nimenomaan tähtää tähän ympäristön vakiointiin, jolloin "oikea" 
käyttäytymisen kaava pääsee esille ja yhteiskunta täydellistyy.

11. Vihreä liitto r.p. ja Perusuomalaiset r.p. yhteiskunta-insinööreinä

Kun nyt vähän tarkemmin raaputtaa pintaa, niin varmaankin voi todeta asialla olevan sosiaali-
vihreät, joille sosiaalinen oikeudenmukaisuus ja maapallon laajuisen vastuun kantaminen on 
itsestäänselvää sekä tavoiteltavaa. Suomen on otettava pyrittävä auttamaan maailmanlaajuisissa 
ongelmissa, mikä tarkoittaa Suomen ulkopuolelta ihmisten vastaanottamista Suomeen.

Toisaalta voi todeta Perusuomalaiset r.p:n osalta olevan erityisesti suurten kaupunkien sosiaalisen 
järjestyksen hajoamista pelkäävien huolestuneiden kansalaisten joukko. Hajoavatko Helsinki ja 
muut Suomen suuret kaupungit erilaisiksi getoiksi/slummeiksi, kun ulkomaisia henkilöitä tulee liian
paljon kerralla?

Perusteltuja näkemyksiä kumpikin - tätä tuskin voi kiistää.

12. Saksalais-amerikkalaiset esimerkkinä

Joskus törmäsin Wikipedia-artikkeliin, jossa oli lyhyt esitys Yhdysvaltoihin muuttaneista 
saksalaisista.
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Yhdysvaltoihin on muuttanut saksalaisia jo vuosisatojen ajan, mutta koskaan he eivät ole 
muuttaneet Yhdysvaltoja Saksan kaltaiseksi, koska heitä on saapunut useammassa aallossa ja 
useampi sukupolvi on sopeutunut useammassa vaiheessa.

Mutta oliko saksalaisen sopeutuminen Yhdysvaltoihin kivuliasta? Erittäin varmasti useammassa 
tapauksessa näin oli.

13. Olisiko Suomi parempi poikkeus?

Jotenkin olisi tyhmää väittää, että Suomessa ei Suomen ulkopuolelta tulevien sopeutuminen olisi 
vastaavalla tavalla hyvinkin kivuliasta, jos se on ollut maahanmuuton ihmemaassa, eli Yhdysvallat, 
useammalle kansanryhmälle hyvinkin vaikeaa.

14. Pudottaminen uuteen ympäristöön.

Jos nyt kuitenkin lähdetään siitä, että pudotetaan kasa ulkomaalaisia samaan suomalaiseen 
ympäristöön, niin eri ryhmät käyttäytyisivät eri tavalla. Jos täysin täsmälleen samassa 
(tieto)koneistetussa ympäristössä ryhmät käyttäytyvät eri tavoin, niin tuskinpa he täysin osittain 
vapaamuotoisessa Suomi-koneessa käyttäytyisivät samalla tavalla.

Mutta yhteiskunta-insinöörien mielestä Suomi-koneeseen pudotettujen ulkomaalaisten pitäisi 
käyttäytyä juuri heidän kaavansa mukaisesti, vrt. Vihreä liitto r.p. ja Perussuomalaiset r.p. (sekä 
tietysti loput muut puolueet).

15. Tervetuloa monimutkaiseen maailmaan.

Lopputulema?

Tulee mieleen tieteissarjan jakso, jossa kaksi henkilöä kävi läpi "historiaa" 2200-luvun tuolle 
puolelle. Heidän tuomionsa oli, että 2000-luvulla haaveiltu tulevaisuus oli "kesken" (unfinished).

Jotkut luulivat, että historia loppui Neuvostoliiton kaatumiseen. Noin 20 vuotta myöhemmin 
voimme sanoa, että ei historia siihen päättynyt.

16. Voittaako reaalipolitiikka

Itse uskoisin, että Vihreä liitto r.p:n sosiaali-vihreiden ja Perussuomalaiset r.p:n 
maahanmuuttokriittisten väittely voi pitkällä aikavälillä johtaa reaalipolitiikkaan 
maahanmuuttokysymyksessä.

Kun he tappelevat tarpeeksi kauan maahanmuuttokysymyksestä ja pakottavat muutkin puolueet 
ottamaan kantaa maahanmuuttokysymykseen, niin jossain vaiheessa reaalipolitiikka tulee vastaan.

17. Näin kävi myös kapitalisteille.

Kun Neuvostoliiton kaatumisen jälkeen julistettiin täydellinen valtiojohtoisuus, esim. kommunismi, 
kuolleeksi, niin syntyi usko täydelliseen markkinavapauteen.

Nyt voimme todeta 2008, että kapitalismin kovimmatkin kannattajat ovat joutuneet polvistumaan 
valtion edessä ja pyytämään apua.
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Jälleen kerran joutuvat koko maailmassa jotkut yhteiskunta-insinöörit tilanteeseen, jossa jokin 
yhteiskunta-idea ei toimi.

18. Hyvä ja huono - ihmisten keskimääräinen elinikä

Ihmiselämä on paradoksaalista.

Nuoruudessa ihminen syntyy tiettyyn tilanteeseen ja monesti toteaa sen huonot piirteet.

Tämän jälkeen osa heistä ryhtyy yhteiskunta-insinööreiksi, ja he haluavat tuhota/poistaa heidän 
nuoruudessa kokemansa huonot piirteet maailmasta.

Jossain vaiheessa nämä yhteiskunta-insinöörit vetävät oman tulkintansa huonojen piirteiden 
poistamisessa liian pitkälle ja heidän lapsensa/lapsenlapsensa syntyvät uuteen tilanteeseen.

Maailma on jälleen epätäydellinen ja alkaa uusi tuhoamisen ja rakentamisen kehä uusien 
yhteiskunta-insinöörien toimesta.

Sopivasti osa yhteiskunta-insinööreistä ehtii nähdä ennen poismenoaan, kuinka heidän aikanaan 
nuoruudessa vihaamiaan asioita toteutetaan jossain uudessa muodossa.

19. Vuonna 2050?

Oletettavasti vuonna 2050 olemme viisaampia, että mihin Jussi Halla-ahon kirjoituksista alkanut 
julkisuusmyllytys johtaa pitkässä juoksussa.

Muuttuuko Suomen väestöpolitiikka uuteen suuntaan? Mitä vaikutuksia sillä on vuosien kuluessa?

Oma oletus on, että vuonna 2050 eivät nykyiset nuorehkot sosiaalivihreät ja nykyiset nuorehkot 
maahanmuuttokriittiset ole toteuttaneet täydellisesti nuoruuden haaveitaan. Maailma on liian 
monimutkainen, että jommankumman yhteiskuntaidea toteutuisi.

Ihmiset eivät edelleenkään ole muurahaisia tai mehiläisiä, jolla on melkoisen vakioitu 
käyttäytymisen kaava.

264.2. Uudelleenarviointia / 6.2.2018

Itse olen tosiaan esitellyt ”yhteiskuntainsinöörin” käsitteen. Käytännössä jokainen poliittinen aate 
on yhteiskunta-insinöörien mielentila. Itse olen todennut poliittisten aatteiden olevan hyvän sään 
ajatuksia, joiden toimivuus erilaisissa monimutkaisissa tilanteissa ei toimi halutulla tavalla.

Väittämä: Yhteiskuntainsinöörien yksinkertaiset yhteiskunnan luonnonlain ajatukset ovat 
monesti yksiulotteisia.
Väittämä: Yhteiskuntainsinöörien yksinkertaiset yhteiskunnan luonnonlait ajatukset joutuvat
kohtaamaan monimutkaisen todellisuuden.
Väittämä: Yhteiskuntainsinöörien yksinkertaiset ajatuksien käytännön toteutus kohtaa 
erilaisia ongelmia tehtyjen päätösten erilaisten (sivu)vaikutusten vuoksi.
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265. Tosiasioiden oikeasta levittämisestä

265.1. Merkintä 24 / 22.12.2008: Omaa mielipidettä 
maahanmuuttokysymyksessä?

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_1.html#aihe_24

Olenko minäkin yhteiskunta-insinööri? (kts. edellinen kirjoitus)

Hyvä kysymys....

12.12.2008 törmäsin artikkeliin (www.factcheck.org) ja siinä oli viitattu Annenberg Public Policy 
Center -laitoksen tekemään tutkimukseen, jossa todettiin kaksi valhetta.

McCainin kampanja ja Obaman kampanja kumpikin pystyivät esittämään toisistaan valheen; eli 
toiseen valheeseen siis uskoi 42 prosenttia ja toiseen uskoi 52,3 prosenttia.

Kun tämä on totuus ihmisten mielipiteistä, niin ei pidä ihmetellä, että ihmiset voivat äänestää 
diktaattorit, esim. Bush & Cheney, valtaan ns. demokratiassa.

Jos nyt varovasti ajattelisi, että Suomessa on sivistystaso reilusti korkeammalla kuin 
Yhdysvalloissa, jolloin ei ehkä voisi noin suurilla prosenteilla jotain valhetta levittää.

Mutta jos luvut olisivat Suomessa vaikka 30 ja 20, niin siltikin se olisi kohtuullinen joukko ihmisiä, 
jotka siis uskoisivat johonkin poliittisesti tarkoitushakuiseen viestiin, ehkäpä valheeseen.

Kun itsellä ei ole täydellistä tilastotietoa ja vertailuaineistoa kaikista maailman maista, niin en minä 
osaa sanoa, että mikä olisi paras ratkaisu Suomessa maahanmuuton kannalta.

Kannattaa ensin vilkaista seuraava sivusto

TIES: The Integration of the European Second Generation, http://www.tiesproject.eu.

Kuten näkyy, niin ulkomaalaiskysymykseen löytyisi hyvinkin paljon luettavaa.

Tuleeko totuus esille? Monesti totuus tulee esille, mutta monen mutkan kautta ja isojen riitojen 
jälkeen.

"Asiaan pitäisi perehtyä hyvin ja kuunnella erilaisia perusteluja".

Edellinen mielipide olisi ammattipoliitikolle poliittinen tuho, ja tuollaisella mielipiteellä on turha 
yrittää Eduskuntan, tai edes jonkin puolueen johtotehtäviin.

Mutta kuten tilastoista näkyy, niin "mielipide", "arvo", "perustelu" myy hyvin, eikä tosiasioilla 
näytä olevan paljonkaan tekemistä poliittisessa kampanjoinnissa.
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265.2. Uudelleenarviointia / 6.2.2017

Myöhemmin olen törmännyt www-sivuistoihin, jotka keskittyvät erilaisten poliittisten väittämien 
totuusarvojen arviointiin. Onko joku poliittinen väite totta vai valhetta?

Myöhemmin olen nimennyt edellä mainitut www-sivustot ”tosiasioiden tarkastuspalveluiksi”. 
Esimerkkejä tosiasioiden tarkastuspalveluista ovat seuraavat:

* FactCheck.org 28

* Fact Checker 29

* FaktaBaari (Suomessa) 30

* PolitiFact 31

* Snopes.com 32

Tietysti on huolestuttavaa erilaisten väärien väittämien leviäminen eri suunnissa. Tietysti on 
ihmisiä, joille väärien väittämien totuusarvo ei tule oikeasti tietoon. Eli yksittäinen henkilö voi siis 
uskoa johonkin väärään poliittiseen väittämään.

Myöhemmin on tullut esiin Facebookin liittoutuminen joidenkin tosiasioiden tarkastuspalvelun 
kanssa, jolloin Facebookin kautta välitettyihin uutisiin voidaan liittää tosiasioiden 
tarkastuspalveluiden arviot uutisen totuusarvosta.

Väittämä: Erilaisten sosiaalisen median yhteisöjen pitäisi tehdä laajemmin yhteistyötä 
tosiasioiden tarkastuspalveluiden kanssa.

Esimerkiksi en ole vielä törmännyt uutiseen, jossa kerrottaisiin Twitterin yhteistyöstä tosiasioiden 
tarkastuspalveluiden kanssa.

Käytännössä erilaisten sosiaalisen median järjestelmät eivät ehkä laajenna näkökulmia, koska 
käytännössä yksittäinen henkilö voi seurata vain tiettyjen näkökulmien mukaisia ryhmiä/kanavia. 
Eli käytännössä yksittäisen henkilön näkökulmat eivät laajennu, eli ne käytännössä näkökulmat 
voivatkin lukkiutua eri tavoin.

Väittämä: Erilaiset sosiaalisen median viritykset voivatkin lukita näkökulmia eri tavoin.

265.3. Lisäarviota / 3.4.2019

Aikanaan todettiin, että esimeriksi Facebook tulee yhdistämään kaikki ihmiset. Totuus taitaa olla 
päinvastainen, koska Facebook on joissain tapauksissa tarkoittanut ”kuplaa”, jonka sisällä ihmiset 
sitten ovat ilman yhteyksiä ”kuplan” ulkopuolisiin ihmisiin.

Väittämä: Näkökulmien lukkiutuminen (”kupla”) on tietysti joskus hyvin ongelmallista.

28 http://www.factcheck.org  , FactCheck.org
29 https://www.washingtonpost.com/news/fact-checker/  , Fact Checker
30 https://faktabaari.fi  , FaktaBaari
31 http://www.politifact.com  , PolitiFact
32 http://www.snopes.com  , Snopes.com
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266. Mielikuvaprosessi ja asiaprosessi?

266.1. Merkintä 25 / 22.12.2008: (P/p)uolueen Puheenjohtajan 
Palkka

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_1.html#aihe_25 

Pari uutista.

25.11.2008, MTV3 
Kansa vaatii: Vanhanen vaihtoon!

21.12.2008, STT 
Neittaanmäki ehdottaa Vanhasen lähtöä eurovaaleihin 
Keskustan entinen kansanedustaja Petri Neittaanmäki ehdottaa pääministeri Matti Vanhasen lähtöä 
keskustan eurovaaliveturiksi. Neittaanmäen mukaan Vanhanen tekisi keskustalle suuren palveluksen
lähtemällä ehdolle ja luopumalla puolueen puheenjohtajuudesta, kun tulee valituksi. Uusi 
puheenjohtaja voitaisiin näin valita jo ensi kesänä ylimääräisessä puoluekokouksessa.

Tässä se on (P/p)uolueen Puheenjohtajan Palkka monesti. On nähty Itälät, Jäätteenmäet, Salolaiset 
ja Heinäluomat.

Jos Puheenjohtaja ei ymmärrä ajoissa itse erota, niin joku jostain nurkasta alkaa vaatimaan 
puheenjohtajan vaihtoa.

Vähän riippuu tapauksesta, kyllä joo.

Sitten on joukko näitä rivikansanedustajia kaikista puolueista, joita harvat ihmiset edes tunnistavat.

Riippumatta hallituksen väristä tai koostumuksesta onneksi löytyvät ne rivikansanedustajat, jotka 
oikeasti perehtyvät asioihin ja oikeasti pyrkivät etsimään parasta ratkaisua. Itse kutsun heitä 
"työhevosiksi".

Sitten on joukko "näyttelyhevosia", joiden suurin halu on olla julkisuudessa. Julkisuutta julkisuuden
vuoksi on monesti heidän tavoitteensa.

(P/p)uolueen Puheenjohtajalla on monesti epäkiitollinen tehtävä olla pakosta "sirkushevonen", 
jonka tehtävä on pitää yleisö hereillä parin esityksen ajan.

Sitten taas uusi "sirkushevonen" kiertoon.

Itse olen asioinut muutaman politiikan "työhevosen" kanssa, eri puolueista. Heille on parasta 
palkkaa hyvin tehty työ, riippumatta puolueesta.

Hyvin tehdyn työn jälkeen on hyvä heittää areenalle muutama "näyttelyhevonen" pitämään yleisö 
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hereillä taas jonkin aikaa.

Hmmm........

Olisivatko vaalit kuitenkin "leijonaesitys".

Laitetaan lauma kiukkuisia poliitikoita samaan häkkiin ja tiedotusvälineiden puolesta joku 
piiskaamaan heistä mielipiteitä irti?

Vai ehkä sittenkin lauma norsuja?

Edelleen tiedotusvälineiden puolesta joku piiskaamaan ja "norsu"porukka juoksee ympäri lavaa 
yhdessä ympyrässä? Oikeassa kohdassa kaikki "norsut" nousevat takajaloilleen ja huutavat yhteen 
ääneen?

Heh. Eikös Euroopan parlamenttia joskus kutsuttu poliittisten norsujen hautausmaaksi?

Jaa-jaa.

Kerran lähetin katsojapalautetta MTV3:n suuntaan ja ehdotin, että Kymppitonni-ohjelman 
kalustuksessa pidettäisiin vaalikeskustelu. Annettaisiin jokaisen poliitikon puhua rauhassa asiansa 
läpi, eikä aina joku puhuisi päälle tms.

Olisi kiva ainakin kokeilla kerran.

266.2. Uudelleenarviointia / 6.2.2017

Myöhemmin olen kirjoittanut ”työhevosista” ja ”näyttelyhevosista”. Työhevoset tekevät monesti 
suhteellisen tylsää työtä (esimerkiksi Eduskunnassa), ja tästä tylsästä työstä on hyvin vaikea saada 
aikaa laajoja mediaspektaakkelia ja repiviä otsikoita.

Myöhemmin olen kirjoittanut ”asiaprosessista” ja ”mielikuvaprosessista”. Käytännössä 
asiaprosessit etenevät omalla tahdillaan eri vaiheissa. Aina välillä yksittäinen asiaprosessin vaihe 
voi herättää tiedotusvälineiden huomion, jolloin jostain asiasta voi nousta melkoinen kohu 
tiedotusvälineissä.

Itse olen todennut viimeisimmistä hallituksista (Sipilä, Stubb, Katainen, Kiviniemi), että kaikeksi 
onneksi esille nousseet mediakohut ovat olleet jostain asiasta. Jonkun julkisen poliitikon 
yksityiselämän käänteitä on viime aikoina käsitelty hyvin vähän.

Väittämä: Mediakohun jostain asiaprosessin vaiheesta ei monesti/aina/yleensä ole poliittisten 
päättäjien hallinnassa.
Väittämä: Mediakohu jostain asiasta on paljon parempi kuin mediakohu yksityiselämän 
käänteistä.
Väittämä: Puolueiden puheenjohtajien pärjääminen erilaisten mediakohujen keskellä on 
epäkiitollinen tehtävä.
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267. LINUX / Onko siirtymä oikeasti mahdollista?

267.1. Merkintä 26 / 28.12.2008: Ubuntu ja 10 vuoden ihmettely

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_1.html#aihe_26

Vuonna 1998 kokeilin LINUX-käyttöjärjestelmää, eli se oli toisena käyttöjärjestelmänä WIN98 -
koneessa.

Jos nyt vähän mutkia oikaistaan, niin tarjolla oli LINUX mustana ruutuna ja WIN98 värikkäinä 
ikkunoina; hehe - "Windows" tarkoittaa tietysti "Ikkunoita".

Eipä tässä mitään sitten. Elämä meni eteenpäin WIN98 -järjestelmällä (Wings) ja sillä pärjäsi 
pitkälle 2000-luvulle.

Ja tietysti vuonna 1998 kovalevyt olivat vielä niin pieniä, että jossain vaiheessa LINUX joutui 
väistymään antamaan tilaa WIN98 -tiedostoille.

Itse asiassa ostin yhden koneen WIN98-järjestelmällä vuonna 2002 yhdelle työpaikalle, ja sillä 
mentiin hyvin eteenpäin.

Sitten vähitellen alkoi tulla ohjelmia, jotka eivät enää toimineet WIN98-järjestelmällä.

Tässä vaiheessa tuli tämä kuuluisa "Windows XP Service Pack 2" tutummaksi, kun sain yliopiston 
tietokoneen käyttöön. Kieltämättä melkoinen uudistus verrattuna WIN98.

Sitten ostin tosiaan oman kannettavan tietokoneen, kun yliopiston palkkalistoilta pois jäin. Eli ihan 
ikioma "Windows XP Service Pack 2", eli lyhenne WIN XP SP2

Näin menikin kivasti vuosi ja sopivasti yli kannettavan tietokoneen (HP NX 6325) takuuajan yli.

Varsinaisesti kannettavassa tietokoneessa ei ollut vikaa, mutta jostain syystä WIN XP SP2:n 
joidenkin päivitysten jälkeen tietokone ei pysynyt päällä paria minuuttia kauemmin.

Sitten selvittelemään www-hakuina vikaa varakoneena olevalla WIN98-koneella. HP NX 6325 -
koneen kirouksena on tyyppivika, eli ACPI ei ole tehty ACPI-standardin mukaan, joten kone 
ylikuumentuu, koska tuuletin ei käynnisty ajoissa.

Tässä vaiheessa sain vielä Puolueen piiritoimistosta vanhan koneen (Fujitsu Siemens) sillä ehdolla, 
että hävitän/tuhoan kaiken kiintolevyltä.

Erinäisten kokeilujen jälkeen sain Debian-käyttöjärjestelmän piiritoimiston vanhalle tietokoneelle 
(Fujitsu Siemens).

2008 keväällä ostin pöytäkoneen (Antec-kotelolla) ja siihen vielä WIN XP SP2. Itse asiassa taisin 
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ostaa koko Tietoasema-ketjun viimeisen WIN XP SP2 -levykkeen.

Kun pöytäkoneessa (Antec-kotelolla) oli viallinen emolevy, niin olin käytännössä pari-kolme 
viikkoa WIN98- ja Debian-koneen varassa.

Tämän parin-kolmen viikon aikana totesin, että LINUX-järjestelmän käytön helppous oli noussut 
10 vuoden aikana.

Totesin siinä vaiheessa, että täydellinen hyppy LINUX-maailmaan olisi liian suuri loikka kerralla, ja
pöytäkone (Antec-kotelolla, WIN XP SP 2) oli suorastaan hyppy useamman laitesukupolven yli. 
Oma arvio on, että minulla ei ole mikään kiire päivittää Window Vista -järjestelmään. Nythän on 
käynyt ilmi, että yksi mahdollisuus on jättää Vista -päivitys välistä, ja siirtyä Windows 7 -
järjestelmään.

Tietoasema-ketjun puolelta luvattiin pöytäkoneeseen (Antec-kotelolla) Windows Vista -toimivuus, 
mutta päätin pysyä XP:n käyttäjänä, koska Vista oli kerännyt koko ajan erilaisia huonoja arvioita 
useisiin uutiskanaviin usealta eri kirjoittajilta, ja osa kirjoittajista oli aivan vilpittömiä WIN-
käyttäjiä vuosikymmenten ajalta.

No-joo-joo.

Kannettavaan tietokoneeseen (HP NX 6325) sain kyllä asennettua monien kokeilujen jälkeen 
PCLinuxOS -käyttöjärjestelmän, mutta siihen se sitten jäikin. Ubuntu oli saanut useita erilaisia 
kehuja, mutta se ei suostunut toimimaan/asentumaan kannettavalle tietokoneelle (HP NX 6325).

Tietysti täytyy todeta, että yksikään ihminen ei pysty hallitsemaan kaikkea tietotekniikan 
ihmeellisyyksiä.

Vähän yritin keväällä 2008 kokeilla LINUX-järjestelmällä jotain, mutta ohjelmien kääntäminen oli 
aloittelijalle melkoisen vaikeaa.

Näin pärjäsin jouluun 2008 asti pöytäkoneella (Antec-kotelolla, WIN XP SP 2) ja LINUX-projekti 
jäi jälleen odottamaan, kuten se oli moneen kertaan jäänyt vuoden 1998 jälkeen.

Vuoden mittaan on tullut useammassa eri arviossa esiin, että Ubuntu voisi olla lopulta ns. tavallisen 
kotikäyttäjän LINUX-järjestelmä. Palvelinpuolella voi todeta, että Red Hat on käsittääkseni 
markkinajohtaja, ja omat kotisivut pyörivät tällaisella palvelimella, siis tietysti palveluntarjoajan 
ylläpitämänä.

Joulun ja uuden vuoden aikana yleensä tulee erilaisia päiviä, jolloin voi katsella jotain muuta kuin 
ns. arkena. Siinäpä tuli mieleen, että voisi nyt ainakin kokeilla uudestaan tätä paljon mainittua 
Ubuntu-järjestelmää.

Yllättävän paljon oli muutaman kuukauden aikana tilanne parantunut. Nyt Ubuntu-järjestelmän 
asentaminen kannettavalle tietokoneelle (HP NX 6325) onnistui ilman eri kitinää.

Vanha ACPI-vika tietysti tuli tietysti vastaan (HP NX 6325).

Lähdin taas tekemään www-hakuja, josko ACPI-vikaan olisi korjausta. Yllättäen löytyi useampi 
ratkaisu, ja kokeilin muutamaa. Ei - taas kone sammahti ilman varoitusta muutaman tunnin jälkeen.
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Sitten luin yhden ratkaisun uudestaan, ja kävi ilmi, että olinkin kirjoittanut /etc/rc.local -tiedostoon 
virheellisesti yhden rivin. Omaa kokemattomuutta tai osaamattomuutta.

Voilá - koneen (HP NX 6325) tuuletin käy koko ajan ilman eri taukoa, kun lisäsin yhteen tiedostoon
muutaman rivin - oikein kirjoitettuna.

Tietysti voi sanoa, että onko hyvä ratkaisu antaa tuulettimen koko ajan huutaa samalla vauhdilla, 
vaikka lämpötila ei tätä vaatisi. Mutta toisena vaihtoehtona olisi, että kone sammuu ilman eri 
varoitusta ja se ei osaa kunnolla erottaa lämpötilan vaihteluita edellä mainitun ACPI-virheen vuoksi.

Non-niiin-ja-silleen.

Päivän leikin Ubuntu-järjestelmällä (HP NX 6325) ja tein kaikenlaisia tarkistuksia asetuksiin ja 
asensin muutaman ohjelman.

Nyt täytyy sanoa, että Ubuntu-järjestelmässä on vihdoin päästy sille tasolle, jolloin ohjelmien 
asennus on verrattavissa Windows-ohjelmien käytön asentamisen helppouteen.

Itseäni ehkä pitäisin edistyneenä kotikäyttäjänä WIN XP SP2 -järjestelmälle. Tämän kokemuksen 
perusteella sanoisin, että Ubuntu-järjestelmän asetuksien virittely onnistuu, jos vain varaa 
muutaman tunnin aikaa ja käy kärsivällisesti läpi jokaisen ylläpito/asetusohjelman läpi.

Jaa-a.

Jos nyt oletettaisiin, että täysin uudelle henkilölle, ilman mitään tietämystä tietokoneista, laitettaisiin
kouraan Ubuntu-järjestelmälle täysin viritetty tietokone. Mikä olisi lopputulos? Oppisiko tämä 
henkilö tästä vähitellen alkeellisesta käytöstä, jos halua oppia laajempia kokonaisuuksia riittäisi, 
jonkinlaiseksi IT-guruksi?

267.2. Uudelleenarviointia / 6.2.2017

Käytännössä minulla on yksi perintösovellus (legacy application), jota käytän aina silloin tällöin. 
Muiden sovellusten toimivat uudet versiot olen saanut asennettua myös uudempiin tietokoneisiin.

Ubuntun suhteen tiedämme 6.2.2017 tilanteesssa 33 DistroWatch-sivulta, että Linux Mint on 
suosituimpia LINUX-versioita. Itse olen kokeillut erilaisia LINUX-versioita, ja tulokset ovat olleet 
vaihtelevia.

Väittämä: LINUX:n yleistyminen vaatisi vastaavat ohjelmat, jotka toimivat Windows- 
käyttöjärjestelmällä.
Väittämä: Ohjelmien kehittyminen vaikuttaa suoraan mahdollisuuksiin siirtyä LINUX-
käyttäjksi.
Väittämä: LINUX:n yleistyminen erityisesti työpöytäkoneissa vaatii vielä erilaisten ohjelmien 
kehittämistä.
Väittämä: LINUX:n yleistyminen erityisesti työpöytäkoneissa on vielä näkemättä.

33 https://distrowatch.com  , Distrowatch
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268. Käytännön haasteet LINUX-siirtymälle?

268.1. Merkintä 27 / 28.12.2008: Ubuntu, Editori ja valinnan 
vaikeus

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_1.html#aihe_27

Non-niin.

Editori on monelle henkilölle tietokoneohjelma, jolla kirjoitetaan tietokoneohjelmien tai vastaavien 
toimintaohjeita, koodiksi tätä monesti kutsutaan.

Itse olen ollut PSPad -editorin käyttäjä jo pari vuotta ainakin. Tosin PSPad on WIN-ohjelma, eli ei 
toimi LINUX-puolella, ainakaan vielä.

Eli pitäisi valita uusi editori LINUX-puolelle, jos haluaa jotain kokeilla.

O-ou.

Nyt astutaan todella herkälle alueelle, koska monella IT-henkilöllä on vain YKSI AINUT ja OIKEA 
editori, jonka nimiin vannotaan.

Itse pyrkisin kuitenkin varomaan liiallista kirkasotsaisuutta/fanaattisuutta/kiihkoilua.

Jaa-has. Mitä täältä löytyykään?

Lista editoreista: http://en.wikipedia.org/wiki/List_of_text_editors.

Voi hyvänen aika - näitähän on aivan tuhottomasti.

Joopa joo. Jos nyt haluaisi tehdä valistuneen valinnan, niin pitäisi tietysti käyttää useampaa editoria 
useamman kerran, että oppisi jokaisen editorin hyvät ja huonot puolet.

Hmmmmmmmmm.............

Varmaankin yksi suuri syy yrityksissä/yhteisöissä olla siirtymättä LINUX-puolelle on käytettävien 
sovelluksien määrä, laatu ja sopivuus tehtävään.

Itse olettaisin, että jossain yhteisössä siirtyminen esim. LINUX-järjestelmään vaatisi 
käyttöjärjestelmän lisäksi tietyn kasan ohjelmia, jotka varmasti toimisivat LINUX-puolella ja niiden
pitäisi olla yhtä helppokäyttöisiä kuin WIN-ohjelmat.

Jaa-jaa.

No, enpä minä ole pitänyt mitään kiirettä LINUX-projektini kanssa, jos se on edennyt 10 vuoden 
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aikana siihen, että nyt olisi käytössä helppo-käyttö-LINUX, eli tässä tapauksessa Ubuntu.

Jos samalla tahdilla kokeilee erilaisia ohjelmia, niin varmaankin voi kaikessa rauhassa opetella aina 
yhden ohjelman kerrallaan Ubuntu-koneessa.

8.4.2014 oli merkitty WIN XP SP2:n tuen päättymiseksi, tilanne 28.12.2008.

No. Ehkäpä kuusi vuotta on sopiva aika tutustua Ubuntun salaisuuksiin ja kokeilla erilaisia 
ohjelmia.

Sitten vuonna 2014 voi päättää, että miten jatkaa eteenpäin, WIN vai LINUX??

Mielenkiintoista nähdä, mikä jää WIN XP SP2 -perintöjärjestelmäksi (legacy system). Vanhalla 
WIN 98 -koneella on tasan yksi ohjelma, jota käytän muutaman kerran vuodessa.

....... jatkopohdittavia .........

Varmaankin joku voisi aloittaa keräämään listaa WIN XP SP2 -käyttäjistä, joiden kakkoskoneena 
olisi esim. Ubuntu, ja kerätä heidän kokemuksiaan.

268.2. Uudelleenarviointia 6.2.2017

Editorin suhteen olen sittemmin siirtynyt 34 Notepad++ -ohjelman käyttäjäksi. LINUX-puolelta 
löytyisi yhdeksi editoriksi 35 Geany, joka voisi osittain vastata Notepad++ -ohjelmaa LINUX-
puolella.

LINUX-siirtymä olisi mahdollista, jos LINUX-puolelta löytyisi kaikki vastaavat ohjelmat kuin 
WINDOWS-puolella. Esimerkiksi LibreOffice toimii molemmissa (LINUX ja WINDOWS) 
käyttöjärjestelmissä.

Käytännössä osittain erilaiset ohjelmat on sidottu suoraan käyttöjärjestelmään. Nykyään kehitetään 
useita ohjelmia, jotka voivat toimia useammassa käyttöjärjestelmässä.

Väittämä: Jatkossa pitäisi kehittää ohjelmia, jotka toimivat useammassa 
käyttöjärjestelmässä.
Väittämä: Monessa käyttöjärjestelmässä toimivat ohjelmat mahdollistavat erilaiset siirtymät 
eri käyttöjärjestelmien välillä.
Väittämä: Emme käytännössä tiedä tulevaisuudesta yksittäisen käyttöjärjestelmän markkina-
asemasta vuosien/vuosikymmenten ajalta.
Väittämä: Ennustukset tietoteknisten ratkaisujen tulevaisuudesta menevät aina välillä väärin.

268.3. Lisäarviota / 3.4.2019

Väittämä: (Vanha suositus pätee edelleen) Käytä mahdollisimman monessa 
käyttöjärjestelmässä toimivia ohjelmia, vrt. pöytäkoneiden perusohjelmistot.

34 https://notepad-plus-plus.org  , Notepad++
35 https://www.geany.org/Main/About  , About Geany
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269. Toivotut vaikutukset ja odottamattomat 
(sivu)vaikutukset

269.1. Merkintä 28 / 31.12.2008: Näin sitä erehtyy - tai tulee 
tietoiseksi

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_1.html#aihe_28

Helsingin Sanomat -suurjulkaisun ja erityisesti kyseisen lehden pääkirjoitus 30. joulukuuta 2008 oli 
varsin masentavaa luettavaa.

Noin lyhyesti ottaen oppisopimuskoulutuksen järjestämisessä on ollut suurempia tai pienempiä 
väärinkäytöksiä.

Harmillista.

Itselläni on muistikuva kovasta väännöstä, jotta oppisopimuksen asemaa saataisiin parannettua.

Tässä näköjään kävi samalla tavalla kuin yliopistojen tohtoritehtailun kanssa.

Kun jokin asia sidottiin valtion rahoitukseen tms., niin yhtäkkiä tälle alueella tuli kyseenalaista 
toimintaa.

Eli yliopistot lähtivät tehtailemaan urakalla tohtoreita.

Tuossa aikaisemmin pohdiskelin kuinka ihmisten käyttäytyminen ei mene ennalta määrättyjen 
kaavojen mukaan, ns. yhteiskunta-insinöörit.

Oletettavasti tässä oppisopimusasiassakin käy niin, että joudutaan lisäämään valvontaa, yms. ja tms.

Tietysti tämä taas lisää jossain määrin jotain työtä sellaisille oppisopimuksen järjestäjille, jotka ovat
hommansa hoitaneet aivan asiallisesti.

Hoh-hoijaa, että taas pitäisi tätäkin jaksaa.

Näinhän sitä käy kaikissa uudistuksissa. Ensin on kova vääntö, että saadaan joku uudistus tehtyä. 
Sitten kovan väännön jälkeen saadaan jotain tuloksia aikaan. Sitten tulee tietysti ilmi, että tehdyssä 
ratkaisussa on jotain ongelmaa, väärinkäsitystä yms. yms.

Näköjään oppisopimusasiassakin pitää mennä näin pitkän kaavan kautta.

Varsinaisesti tässä pitkässä kaavassa ei ole mitään uutta, mutta joka kerta homma kyrsii, kun tietää 
turhan työn määrän ja kaikenlaisen taustaväännön valtaisan määrän.
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269.2. Uudelleenarviointia / 7.2.2017

Itse olen ollut oppisopimuskoulutuksen kannattaja eri syiden perusteella.

Toisaalla esitetään näkemyksiä ammattikoulutuksen laadun parantamisesta, jolloin 
ammattikoulutuksen läpikäyneet henkilöt vastaisivat työelämän vaatimuksia eri ammateille.

Tietysti paljon puhutaan nuorista, jotka jäävät pelkästään peruskoulun koulutuksen varaan. Yhtenä 
vaihtoehtona on tarjottu oppivelvollisuusiän korottamista nykyisestä.

Itse olen vähän pohtinut, että oppivelvollisuusiän iän nostaminen on sellainen 
setämäinen/tätimäinen ratkaisu, joka ei perustu peruskoulun koulutuksen varaan jääneiden 
kunnolliseen tuntemukseen. Käytännössä oppivelvollisuusiän iän nostaminen ei välttämättä toimi 
kunnolla oikeana ratkaisuna.

Oma ehdotus on tietysti peruskoulun koulutuksen varaan jääneiden henkilöiden kunnollinen 
kartoitus eri tavoin. Tällaisessa kartoituksessa [] tulee vastaan melko varmasti erilaisia 
mielenkiintoisia tuloksia ja omien olettamuksien vastaisia tuloksia.

Esimerkiksi voi mainita 36 Etelä-Pohjanmaan Opiston kymppiluokan opintolinjan. Opiston sivujen 
mukaan kaikki kymppiluokalle hakeneet haastatellaan henkilökohtaisesti. Eli tällöin kymppiluokka 
perustuu yksittäisen henkilön vapaaehtoisuuteen, mikä voikin olla erittäin hyvä lähestymistapa.

Toisaalta voi todeta nuorten arvostavan enemmän toimintaa kuin pelkkää oppitunneilla istumista. 
Jos on istunut yhdeksän vuotta oppitunneilla, niin muutama uusi vuosi samaa istumista ei taida olla 
paras ratkaisu.

Itse olen pohtinut, että oppisopimuskoulutuksesta voisi järjestää erilaisia tilaisuuksia, joissa 
tuotaisiin esille oppisopimuskoulutukseen osallistumisen edellytyksistä. Oma veikkaus on, että 
erilaiset työelämän säännöt voivat olla epäselviä, joten erilaiset työelämän pelisääntöjen opastus 
olisi paikallaan jo ennen osallistumista oppisopimuskoulutukseen. Tietysti tällainen 
oppisopimuskoulutuksen esikoulu pitää olla hyvin tehokasta ja hyvin käytännönläheistä, jotta väki 
jaksaa osallistua.

Lisäksi voi todeta oppisopimuksesta kiinnostuneiden yritysten tietysti miettivän erilaisia 
uhkatekijöitä, jotka liittyvät oppisopimuskoulutuksen käytäntöön. Eli palvelut työnantajille pitää 
tietysti olla hyvin järjestettyjä, jotta yritykset edes harkitsevat oppisopimuskoulutusta.

Väittämä: Oppivelvollisuusiän nostaminen ei välttämättä ole paras ratkaisu.
Väittämä: Oppisopimuskoulutusta pitäisi kehittää edelleenkin.
Väittämä: Peruskoulun koulutuksen varaan jääneiden henkilöiden kunnollinen kartoitus 
pitää tehdä aina säännöllisesti ja asianmukaisesti.
Väittämä: Oikea toiminta voi olla enemmän arvostettua kuin pelkkä istuminen oppitunneilla.

269.3. Lisäarviota / 3.4.2019

Väittämä: Peruskoulun varaan jääneiden nuorten koulutus pitäisi suunnitella erikseen.

36 http://www.epopisto.fi/  , Etelä-Pohjanmaan Opisto
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270. Kokeiluja / LINUX / Mikä toimisi?

270.1. Merkintä 29 / 31.12.2008: Koneen huudatusta / Ubuntu

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_1.html#aihe_29

Velipoika kävi poikiensa kanssa Jalasjärvellä. Eipä siinä mitään, pitäähän isovanhempia käydä 
tapaamassa.

Oikeastaan olin viritellyt Ubuntu-käyttöjärjestelmän (HP NX6325), jotta olisi ollut samaan aikaan 
pari konetta käytettävissä.

Aika kivasti homma meni. Velipoika määräsi veljenpojille tietokonepeliajan ja setämies, siis minä, 
katsoi peliluolaan pari konetta.

WIN-kone toimi kivasti ilman mitään ongelmia.

Nyt oli mielenkiintoista nähdä, että miten Ubuntu (HP NX6325) jaksoi pyörittää. Käytännössä tällä 
koneella oli selaimen kautta pelattavia Flash-pelejä.

Aika kivasti Ubuntu jaksoi, mutta samainen ACPI-ongelma oli edelleen.

Eipä suurta ongelmaa tullut, vaikka toisen tietokoneen peliajasta jäikin puolisen tuntia veljenpoikien
harmiksi käyttämättä.

Ja-Has. Seikkailua Ubuntu-yhteisön foorumeilla.

Kattos vain. Laittaakin BIOS:n suunnalta, että tuulettimien pyöritys laitetaan pois koko BIOS:n 
määräysvallasta.

Eli siis Ubuntu itse huolehtii koko tuuletuksesta.

Rasitustestiä.

while true; do 
openssl speed; 
done;

Tuo edellä oleva komentosarja oli yhdessä ohjeessa, eli käytännössä tuo tarkoittaa, että molemmat 
prosessorit laskevat laskutoimituksia niin rajusti, että molemmat prosessorit ovat täydessä käytössä 
(100%).

Sitten laitoin vielä tosiaan lämpötilan tarkistuksen (polling_frequency) sekunnin välein 
tarkistettavaksi, jolloin ei pitäisi tätä kautta tulla mitään ongelmia.
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Ainakin tässä vaiheessa kone (Ubuntu/HP NX6325) tuulettaa koko ajan samalla vauhdilla.

Kokeillaan tätä ainakin nyt jonkin aikaa.

Joo-O. Monenlaista ohjetta löytyi, joten tietysti pitäisi olla kiitollinen ahkerille kirjoittajille ympäri 
maailmaa.

Varmaankin vähin mitä itse voi tehdä on kirjoittaa toimivan ratkaisun ohjeet jonnekin Ubuntu-
foorumille.

Mutta tietysti ensin pitää olla itse pomminvarma, että oma ratkaisu on tosiaan toimiva ratkaisu.

Eli pitää nyt testailla.

270.2. Uudelleenarviointia / 7.2.2017

Sittemmin perustin oman sivun tälle HP NX6325 -koneen ongelmalle.

http://www.jukkarannila.fi/6325.html

Varmaankin osa väestä on voinut hylätä HP NX6325 -koneensa, koska ongelmia on ollut niin 
paljon. Oma kokemus oli tosiaan, että tiettyjen WINDOWS-päivitysten jälkeen kyseinen kone ei 
pysynyt enää päällä.

Sitten perkasin LINUX-puolella asioita, ja LINUX-kehittäjät olivat ratkaisseet koneen tuuletukseen 
liittyviä erilaisia ongelmia. Tähän perkaamiseen meni oma aikansa tietystikin.

Loppujen lopuksi PCLinuxOS oli toimivin käyttöjärjestelmänä HP NX6325 -koneeseen.

Väittämä: Aina välillä avoimien järjestelmien kehittäjät voivat tehdä suljettuja järjestelmiä 
parempia ratkaisuja.
Väittämä: Avoimet järjestelmät aiheuttavat erilaisia kuluja verrattuna suljettuihin 
ratkaisuihin.

Olen vähitellen tullut siihen tulokseen, että avoimet järjestelmät aiheuttavat erilaisia kustannuksia 
kuin suljetut järjestelmät. Ilmaista tietotekniikkaa ei ole olemassa.

270.3. Lisäarviota / 3.4.2019

HP NX6325 -koneeseen liittyen PCLinuxOS tekee nykyisin julkaisuja vain 64-bittisille 
tietokoneille, joten jouduin etsimään jotain muuta ratkaisua HP NX6325 -koneeseen liittyen. Eri 
kokeilujen jälkeen onnistui Linux Mint -käyttöjärjestelmän versio toimimaan koneen kanssa - eli 
Linux Mint 19.1 (Tessa) – Xfce (32-bit). Käytännössä Cinnamon-ikkunajärjestelmä kaatui yhdessä 
vaiheessa.

Kirjoitushetkellä en ole vielä päivittänyt 37 HP NX6325 -koneen ongelmaan keskittyvää sivua.

37 http://www.jukkarannila.fi/6325.html  
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271. Olettamukset vastaan todellisuus?

271.1. Merkintä 30 / 31.12.2008: Rahaprosessi / Reaaliprosessi

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_1.html#aihe_30

Helsingin Sanomat -suurjulkaisun 30.12.2008 kolumni 2-sivulla, tällä kertaa kirjoittajana Olli 
Kivinen, oli varsin mielenkiintoinen puheenvuoro.

Varsinaisesti kolumnissa ensin todettiin yleinen kansanperinne, eli Yhdysvalloissa yksityistäminen 
ja sääntelyn purku vedettiin maailmanennätystasolle.

Nyt nykyisessä talouskriisissä tulee testattua Yhdysvaltojen talousjärjestelmän toimivuus 
poikkeusolosuhteissa.

Mutta kolumnin loppukaneetti, lainaus rapakon takaa, oli hyvä.

Loppujen lopuksi taisi käydä niin, että kokonainen kansakunta alkoi erilaisten tulevaisuusodotusten 
rahaksi muuttamisen keinojen keksijöiksi. Hieno sivistyssana tälle tietysti on spekulaatio.

1. 
Tästä tulee mieleen yrityksen prosessit noin karkealla tasolla, eli reaaliprosessi ja rahaprosessi.

2. 
Sitten tulee yhdeltä luennolta yhden luennoitsijan sivuhuomautus, että kirjanpitoa pidetään 
täsmällisenä ja tarkkana numerotieteenä. Hänen mielestään kirjanpito oli kaikkein 
epätäsmällisimpiä taloudellisen toiminnan alueita.

Jaa-a.

Pohditaanpa tätä hetki.

Jos ottaa jonkin tuotteen [myyntiin], niin noin käytännön elämän kannalta voi tietysti ajatella, että 
tuotteen tekniset ominaisuudet ovat hyvinkin tarkasti määriteltäviä ominaisuuksia. Toisaalta 
sopimus, jolla tuotteita ostetaan, voi olla hyvinkin täsmällinen kokonaisuus.

Sitten on nämä rahaprosessit ja kaikki siihen liittyvät hilkekilkkeet.

Mutta tarkasti ottaen kirjanpidon järjestäminen on täysin riippuvainen kyseisen yhteisön omista 
mielihaluista, ja tässä päädymme kunkin yksiön yksityiskohtaisuuden asteeseen.

Kerran muistan saaneeni puhelun valtiovarainministeriöstä, kun oli epäselvyyttä laskusta. Asiaa 
hieman pengottiin, niin jostain syystä kyseinen yhteisö halusi erotella kyseisen laskun kahdelle eri 
momentille.
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Kenellekään muulle asiakkaalle ei ollut koskaan tullutkaan mieleen, että kyseisen laskun voisi jakaa
useammalle momentille.

Sitten tuossa hiljakkoin kouraan sattui opus, jossa käytiin kymmenien sivujen tarkkuudella läpi 
asunto/kiinteistöosakeyhtiön tilikarttaa.

Siis - öö - niin kuin - mistä nyt taas olikaan kyse?

Suomeksi sanoen tämän voi ottaa hyvin selville kysymällä joltain käytännön työn tekijältä, 
esimerkiksi jonkin yrityksen laiteasentajalta.

Laiteasentajalta voi kysyä hyvinkin täsmällisen kuvauksen, mistä hänen työssään oli kyse. Melko 
varmasti saa paljon yksityiskohtaista tietoa laitteiden ominaisuuksista, käytöstä, yms.

Tämän jälkeen voi lähteä seuraamaan kyseisestä asennuksesta seuraavaa hallinnon/taloushallinnon/
yms. työtehtäviä.

Joo-O.

Nyt tietysti voisi alkaa spekuloida etukäteen kaikenlaista ylimääräistä ennen varsinaisia oikeita 
laiteasennuksia.

Ja tietysti näitä spekulaatioita voi kasvattaa määrättömiin mittoihin, koska niiden rajaa ei 
varsinaisesti voi kukaan määrätä.

Ja kun spekulaatioissa on kiinni valtaisa määrä väkeä ympäri maailman, niin tietysti ketju voi olla 
näennäisesti loputon.

Just - joo.

Heh. Tässä tulee mieleen yksi käytännön laiteasentaja, jonka tapasin tässä hiljakkoin. Siinä 
keskustelimme hieman työnantajayrityksen viimeisimmästä markkinnointi-mekastuksesta.

Kyllä yhdeksi mittatikuksi markkinoinnille voi ottaa sen, että ymmärtääkö yrityksen oma työntekijä
yrityksen markkinointi-mekastuksen.

Mutta olettaisin monen ns. tavallisen työntekijän vaikeuden ymmärtää, että kuinka moni ns. 
paremman väen edustaja lankesi tällaisiin spekulatiivisiin kierteisiin.

Eihän sitä voikaan selittää käytännön työn termein, koska loppujen lopuksi 
olettamusten/ennustusten ketju on niin pitkä, ja jossain vaiheessa ne muuttuvat erilaisiksi 
kaavioiksi, laskelmiksi ja numeroketjuiksi tietokoneiden ruuduilla.

Jee-jee-jee.

Yhtälö on tietysti hankala. Missä kohtaa on se oikea piste, jossa kirjanpito on järkevässä suhteessa 
oikeaan tuottavaan toimintaan? Missä kohtaa on piste, jolla yrityksen tulevaisuuden ennustaminen 
perustuu terveellä tavalla oikean tuottavaan toimintaan, eikä ole pelkkää arvailua.
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271.2. Uudelleenarviointia / 7.2.2017

Reaaliprosessin läpiviennissä voi tosiaan olla erilaisia yksityiskohtaisuuden tasoja. Rahaprosessin 
yksityiskohtaisuus on tietysti kiinni rahaprosessin suunnittelusta yksittäisessä yhteisössä.

Esimerkiksi jonkun laskun jakaminen kahdelle eri momentille on tietysti mielenkiintoinen 
kirjanpidollinen ratkaisu.

Kirjanpitolautakunta pyrkii Suomessa kehittämään hyvää kirjanpitotapaa julkaisemalla erilaisia 
yleisohjeita ja lausuntoja. Nykyisin on tietysti käytössä kirjanpidon tietokoneohjelmia, joihin 
voidaan upottaa kirjanpitolautakunnan ohjeistuksia.

Nykyisin meillä on 38 Suomen Taloushallintoliitto ry (TAL), joka pyrkii edistämään ja kehittämään 
toimintaa ”pelkän” kirjanpidon lisäksi. Katselin vähäsen Suomen Taloushallintoliitto ry:n sivuja, ja 
yleisesti voi todeta ”pelkän” kirjanpidon lisäksi tarjolla näyttää olevan useita sähköisiä ratkaisuja 
riippuen tilitoimistosta.

Suomen Taloushallintoliitto ry (TAL) pyrkii alan omaan säätelyyn, koska liiton alaisuudessa 
toimivat kirjanpitotoimistot [voivat] hankkia ”auktorisoidun tilitoimiston” tunnukset omalle 
yritykselleen (Auktorisoitu Taloushallintoliiton jäsen). Eli hyvää kirjanpitotapaa näköjään yritetään 
edistää eri tavoin vapaaehtoisella oman alan säätelyllä.

Roberts & Armitage (2006) [] esittävät (hypermodern organization) oman arvionsa Enronin 
noususta, uhosta ja tuhosta. Gibney (2005, elokuva) esittää oman arvionsa Enronin hyvin 
epäilyttävästä toiminnasta. Eli yksittäisessä yhteisössä voi olla hyvin nopeaa toimintaa.

Liker (2006) kuvaa Toyotan toimintamalleja, jolloin Toyotaa ei voi pitää nopeiden muutosten 
yhteisönä. Toyotan toimintamallin oppiminen vaatii oman kehittämistyönsä ja Toyota kehittää uudet
johtajat vähitellen yhtiön sisäisillä siirroilla. 

Toyota ja Enron voisivat olla eräänlaisia ääripäitä, eli hitaus vastaan nopeus. Kirjoitushetkellä on 
selvää Toyotan säilyminen kannattavana yhtiönä verrattuna Enronin nousuun, uhoon ja tuhoon.

Olen lukenut Chatterjee & Hambrick (2007) sekä Rosenthal & Pittinsky (2006) jollain tasolla. 
Artikkeleissa pohdittiin narsismin ilmiötä yritystoiminnassa. Mahdollisesti narsistiset johtajat 
suosisivat erilaisia strategisia valintoja verrattuna muihin johtajiin. Mahdollisesti narsistiset johtajat 
eivät jaksa hitaamman yhteisön (vrt. Toyota) hitaammissa toimintaprosesseissa.

Väittämä: Yritystoiminnassa voi esiintyä erilaisia väärinkäytöksiä.
Väittämä: Erilaisten väärinkäytösten vuoksi kehitetään lainsäädäntöä.
Väittämä: Erilaisten väärinkäytösten vuoksi jokin toimiala (voi) yrittää itse kehittää omia 
laadun takaamisen menetelmiä.
Väittämä: Aina välillä jokin toimiala vaatii jotain lainsäädäntöä oman toimialan laadun 
takaamiseksi – esimerkiksi oman alan ammattinimikkeen suojausta.
Väittämä: Yhteisön/Yrityksen johtajien vähittäinen kasvattaminen omasta yhteisöstä eroaa 
ulkopuolelta johtajien ulkopuolelta palkkaamisesta.
Väittämä: Yritykset voivat olla hitaita tai nopeita eri tavoin.

38 https://taloushallintoliitto.fi  , Suomen Taloushallintoliitto ry (TAL)
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272. Repivät kampanjat vastaa todelliset tosiasiat?

272.1. Merkintä 31 / 9.1.2009: Käppyröitä / Kuvioita

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_1.html#aihe_31

Pew Research Center julkaisi parin mielenkiintoisen mielipidekyselyn tuloksia

13% - National Satisfaction 
http://pewresearch.org/databank/dailynumber/?NumberID=11
[Tästä osoitteesta pääsee kuvaan kiinni]

Kuten hyvin näkyy, niin Yhdysvalloissa (USA) väen tyytyväisyys meininkiin on vähentynyt 
järjestelmällisesti vuodesta 2001.

Kukas se olikaan Yhdysvaltojen (USA) uusi presidentti vuoden 2001 tilanteessa?

Sitten löytyy toinen mielenkiintoinen käppyrä.

24% - Presidential Approval 
http://pewresearch.org/databank/dailynumber/?NumberID=12
[Tästä osoitteesta pääsee kuvaan kiinni]

Kuten kuvasta näkyy, niin George W. Bush, eli Bush Nuorempi, on vuodesta 2002 järjestelmällisesti
ollut vähemmän suosittu.

Aikas mielenkiintoista.

Vähän olen seuraillut uutislistoja Rapakon toiselta puolelta.

Mielipidetiedustelujen mukaan melkoinen osa amerikkalaisista haluaa republikaanien tekevän 
hyvää yhteistyötä Obaman (tulevan) hallinnon kanssa.

Yleinen tuomio on, että republikaanisen puolueen on määriteltävä itsensä uudelleen kahdeksan 
tuhoisan vuoden jälkeen.

Tietysti tosiasia tai ainakin perusteltu mielipide on, että moni republikaanien mielipidevaikuttajista 
(pundit) haluaa kuitenkin jatkaa samalla linjalla, eli repivällä jatkuvan kampanjoinnin linjalla.

Colin Powell käytti ennen presidentinvaaleja puheenvuoron, jossa hän totesi, että jotkut 
republikaanisista mielipidevaikuttajista (pundit) vetosivat ihmisen huonompiin piirteisiin (lesser 
insticts) eikä parempiin piirteisiin (better insticts).

Mielenkiintoista nähdä kuinka käy.
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Jos nämä republikaanien mielipidevaikuttajat eivät halua nähdä mitään yhteistyötä demokraattien 
ja/tai Obaman hallinnon kanssa, niin tietysti on mielenkiintoista nähdä jatkossa yhteistyötä 
ehdottaneiden ihmisten mielipiteiden kehitys Obaman hallinnon aikana.

272.2. Uudelleenarviointia / 7.2.2017

Kirjoitushetkellä tiedämme Barack Obaman virkakauden (2009-2017) päätyneen 20.1.2017. Nyt 
presidenttinä (Yhdysvallat) on Donald Trump.

Lisäksi tiedämme kongressin (Yhdysvallat) olevan tällä hetkellä republikaanien hallinnassa sekä 
senaatissa (United States Senate) että edustajainhuoneessa (United States House of 
Representatives). Ja myös presidentti Donald Trump on republikaanisen puolueen edustaja. Näin 
ollen voisi olettaa erilaisten lainsäädännön hankkeiden etenevän suhteellisen ripeästi.

Kirjoitushetkellä on tietysti tiedossa, että olen julkaissut kymmenittäin merkintöjä (blogi / 
päiväkirja) koskien erityisesti ulkopolitiikkaa (Yhdysvallat & muu maailma).

Mielenkiintoista on tietysti verrata kampanjointia Yhdysvaltojen ja Suomen välillä. Olin yhdessä 
vaalikoulutuksessa, jossa todettiin kielteisen kampanjoinnin toimivan melko huonosti Suomessa. Eli
oma kampanjointi pitäisi olla myönteistä ja (vain?) oman asian esittämistä ilman muiden 
kampanjoiden arvostelua.

Eri vaaleissa voi kuitenkin sattua erilaisia ylilyöntejä myös Suomessa.

Tunnetuin lähihistorian ylilyönti taitaa olla SAK:n (Suomen Ammattiliittojen Keskusjärjestö SAK 
ry) kampanja vuonna 2007. Kampanjan mainoksella yritettiin tuoda esille äänestämisen tärkeys 
mm. omille jäsenille, koska palkansaajien äänestysaktiivisuus on/oli vähäisempää verrattuna 
muuhun väestöön. Käytännössä kävikin niin, että kampanjaa arvosteltiin eri suunnista ja myös 
oman jäsenkunnan keskuudessa.

Eli kerraten SAK:n kampanjan perusteella voi todeta kielteisen kampanjoinnin toimivan erittäin 
huonosti Suomessa.

Sitten pääseekin tästä demokraattien ja republikaanien (Yhdysvallat) vaalikampanjoiden 
kielteisyyteen. Kielteiset mainokset ovat maan tapa. Muistelisin yhdestä uutisesta, että aina jokaisen
vaalikampanjana alussa halutaan sanoutua irti kielteisestä kampanjoinnista. Käytännössä 
vaalikampanjan aikana kuitenkin päädytään myös kielteiseen mainontaan eri syistä johtuen.

Väittämä: Kielteinen kampanjointi ei (ilmeisesti?) taida onnistua Suomessa.

Kampanjoinnin repivyys Yhdysvalloissa monesti peittää alleen eri ehdokkaiden näkemyserojen 
yhtäläisyydet ja erilaisuudet. Monesti demokraattien ja republikaanien (Yhdysvallat) näkemyksissä 
voi olla erilaisia yhteneväisyyksiä, vaikka näitä yhteneväisyyksiä ei aina esitellä laajasti.

Väittämä: Kielteinen kampanjointi peittää alleen eri ehdokkaiden näkemyserojen oikeat 
yhtäläisyydet ja erilaisuudet.
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273. Linjan kirkastaminen ja sisäiset ryhmittymät

273.1. Merkintä 32 / 9.1.2009: Noitavainot käyntiin??

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_1.html#aihe_32

Suomalaisen on vaikea käsittää Yhdysvaltojen (USA) puoluekenttää, koska heillä on nämä kaksi 
isoa puoluetta, Dem. ja Reb.

Tosiasiassa nämä kaksi isoa puoluetta ovat monesta eri ryhmittymästä koostuvia kokoelmia.

Ihan esimerkin vuoksi voi mainita ohessa mainitun New American -julkaisun yhden artikkelin 
linkin.

http://www.thenewamerican.com/usnews/election/644
[Kopio sivusta HTML-muodossa – löytyy tästä merkinnästä]

New American -julkaisun takana on John Birch Society, joka taas edustaa neokonservatiiveihin 
nähden monia vastakkaisia ajatuksia: ulkopoliittinen varovaisuus, kevyt julkinen sektori, yksilön 
vastuu.

Edellä viitatussa artikkelissa huolellisesti osoitetaan, että neokonservatiivit eivät edes ole mitään 
konservatiiveja, vaan pikemminkin vasemmistolaisia sodanlietsojia (warmonger).

Saa nähdä alkaako republikaanien piirissä noitavainot neokonservatiiveja vastaan.

Sinänsä tällaisissa puolueen sisäisissä noitavainoissa ei ole mitään uutta.

273.2. Uudelleenarviointia / 7.2.2017

Täysin selvää on erilaisten puolueiden sisällä olevan erilaisia ryhmittymiä. Itse olen ollut 
monipuoluejärjestelmän kannattaja, koska kaksipuoluejärjestelmät eivät jousta yhtä hyvin kuin 
monipuoluejärjestelmät.

Eli Suomeen ajateltuna voisi Yhdysvaltojen republikaanit ja demokraatit olisivat jakaantuneet 
erilaisiin puolueisiin. Muistelen keskustelua yhden yhdysvaltalaisen kanssa, jolloin hän ihmetteli 
monipuoluejärjestelmän toimivuutta. Vastalause on tietysti, että heidän senaatti, edustajainhuone ja 
presidentin virka voivat olla eri puolueiden hallinnassa, jolloin erilaiset lainsäädännön hankkeiden 
läpivienti on vaikea.

Väittämä: Monipuoluejärjestelmä on parempi kuin kaksipuoluejärjestelmä.
Väittämä: Kaikki puoluejärjestelmät voivat kärsiä erilaisista epävastaavuuksista.
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274. Rakennusten suojelumääräyksistä

274.1. Merkintä 33 / 9.1.2009: Museovirasto asialla kahdella 
paikkakunnalla

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_1.html#aihe_33

Julkisuuteen levisi tieto, että Museovirasto on antanut lausunnon Jalasjärven ev.lut. seurakunnan 
entisen seurakuntatalon suojelusta.

Otin yhteyttä Museovirastoon, ja sain lausunnon PDF-muodossa.

[Museoviraston lausunto PDF-muodossa] → löytyy www-sivulta.

Viimeisellä sivulla on Museoviraston kanta melko selvä: 
" 
Jalasjärven entisellä seurakuntatalolla on rakennussuojelulain 2 §:n tarkoittamaa 
kulttuurihistoriallista merkitystä rakennushistorian, rakennustaiteen, rakennuksen käytön ja 
erityisten ympäristöarvojen kannalta.

Rakennuksen suojelu asemakaavoituksen kautta on ensisijainen vaihtoehto. Asemakaavan muutosta 
ei ole vireillä, ja Museovirasto puoltaa seurakuntatalon suojelua rakennussuojelulailla.

Suojelu[suositus] koskee rakennuksen julkisivuja, rakennuksen alkuperäistä huonejakoa, sekä 
säilynyttä kiinteää sisustusta ja täydentäviä rakennusosia. 
"

Sitten tuli vastaan Etelä-Pohjanmaa / Epari -paikallislehdestä juttu (7.1.2009, sivu 16).

Jutussa _virheellisesti_ on otsikko, että Kurikka ei olisi saanut lupaa yhdistää koulukeskuksen 
rakennuksia.

Varsinaisesti Museovirasto ei ole lupaviranomainen, vaan se antaa lausuntoja pyynnöstä - tässä on 
merkittävä ero. Eli Kurikan tapauksessa on kyseessä myös lausunto, ja tämä todetaankin yhdessä 
virkkeessä.

Joo-O-joo.

Nythän oli kohteina kyseessä sekä maallinen (Kurikka) että kirkollinen (Jalasjärvi) rakennus.

Itse olen pienessä mielessäni miettinyt, että kuka sitten kustantaa ylläpidon jollekin suojellulle 
kohteelle. Kävin hakemassa Jalasjärven ev.lut. seurakunnan kirkkoherravirastosta jo viime syksynä 
purkupäätökseen liittyvät pöytäkirjat ja niihin liitetyt liitteet, valitukset, lausunnot ja 
lausuntopyynnöt. Mielenkiintoinen oli rakennusinsinöörin arvio vanhan seurakuntatalon tilanteesta.
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Tarkoittaako mahdollinen suojelupäätös Jalasjärvellä, että vanhan seurakuntatalon ulkorakenteisiin 
tai muihinkaan rakenteisiin ei saisi koskea. Jos mihinkään rakenteisiin ei saa koskea, niin parin 
vuosikymmenen kuluttua vahingot voivat olla melkoisia. Esimerkin vuoksi: osa ulkolaudoituksesta 
on lahonnut, joissain kohdissa on katosta vuotanut läpi vettä ullakkotiloihin ja käyttövesiputket 
voivat tulla lopullisesti käyttökelvottomiksi lähitulevaisuudessa.

Eli väistämättä olisi edessä jonkinlainen korjausurakka Jalasjärvellä vanhan seurakuntatalon vuoksi,
jos suojelupäätös menisi läpi. Ongelmaksi varmaan tulisi päättää oikea taso vanhan seurakuntatalon 
korjaukselle.

Eli varmaankin myönteisen suojelupäätöksen jälkeen kirkkovaltuusto joutuisi tapella nujuuttamaan 
tehtävän korjausurakan laadun ja määrän. Oletettavasti tämä olisi melkoisen (tulisenkin) 
keskustelun aihe.

Just-Joo-Jaa-A-Ehkä-Näin-tai-Sitten-Ei-Ehkä-Noin.

Kurikan osalta en osaa sanoa mitään ilman käyntiä koulukeskuksessa.

Mutta tietysti herää kysymys, että joutuuko Kurikka rakentamaan jonkinlaisen lisärakennuksen 
koulukeskuksen läheisyyteen. Jalasjärvellä saatiin tehtyä laajoja korjauksia koulukeskuksessa, 
jolloin rakennuksia yhdisteltiin ja hävitettiin.

Oma oletus on, että Kurikassakin laitetaan tai on jo laitettu pystyyn isohko koulukeskus, jotta 
pystytään helpommin siirtämään opettajia ala-asteen, yläasteen ja lukion välillä ikäluokkien 
kokojen vaihteluiden vuoksi.

274.2. Uudelleenarviointia / 7.2.2017

Vuoden 2011 teoksessa (Rannila 2011) olen pohtinut vanhan seurakuntatalon purkamista. Eri 
vaiheiden jälkeen vanha seurakuntatalo määrättiin suojeltavaksi maallisilla päätöksillä.

Itse olen arvostellut päätöstä valtion ja kirkon erolla. Nythän maallinen valta osallistui melkoisen 
laajasti kirkon toiminnan määräämiseen. Käytännössä tehdyissä päätöksissä olisi pitänyt todeta, että
maalliselle vallalla ei pitäisi olla mitään sanomista kirkollisen rakennuksen purkamiseen.

Tietysti tiedämme Suomesta, että valtion ja kirkon ero ei ole täydellinen, jolloin tällaisia kirkon ja 
maallisen vallan epävastaavuuksia tulee vastaan aina välillä.

Väittämä: Jalasjärven vanhan seurakuntatalon (evankelis-luterilainen seurakunta) suojelu 
maallisilla päätöksillä oli maallisen vallan liiallista sekaantumista kirkon asioihin.
Väittämä: Jalasjärven vanhan seurakuntatalon (evankelis-luterilainen seurakunta) 
purkaminen kirkon omilla päätöksillä olisi pitänyt riittää ratkaisuksi kaikille osapuolille.
Väittämä: Jalasjärven vanhan seurakuntatalon (evankelis-luterilainen seurakunta) 
kunnostaminen ja ylläpito vie Kurikan seurakunnan (Jalasjärven seurakunta on nykyisin 
Jalasjärven kappeliseurakuntana osa Kurikan seurakuntaa) rahavaroja muuhun kuin 
seurakunnan perustehtäviin.
Väittämä: Kurikan seurakunnan (evankelis-luterilainen seurakunta) perustehtävä ei 
todellakaan ole vanhojen ja huonokuntoisten rakennusten suojelu ja ylläpitäminen.
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275. Odottamattomia sivuvaikutuksia (taas)?

275.1. Merkintä 34 / 9.1.2009: Tulevaisuudessa hoitopaikan 
valita?

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_1.html#aihe_34

Helsingin Sanomat -suurjulkaisu (HS 8.1.2009, sivu A4) esittelee erilaisia ajatuksia 
mahdollisuudesta valita hoitopaikka koko Suomen alueelta.

Joo-O.

Itselläni tuli mieleen, että millaisia yllättäviä sivuvaikutuksia tällä uudistuksella mahdollisesti tulisi 
olemaan.

Tuossa aikaisemmin kirjoittelin yhteiskunta-insinööreistä, mehiläisistä ja muurahaisista.

Kun ihmiset eivät käyttäydy suoraviivaisesti, niin tämänkin (mahdollisen) uudistuksen vuoksi tulee 
yllättäviä uusia tilanteita.

Nähtäväksi jää.

275.2. Uudelleenarviointia / 7.2.2017

Tässä kohtaa on vähän lisättävää entisiin huomioihin.

Hoitopaikan valintaan liittyvät asiat aiheuttavat tietysti erilaisia sivuvaikutuksia.

Väittämä: Hoitopaikan valintaan liittyen tulee varmasti esiin sivuvaikutuksia.
Väittämä: Hoitopaikan valintaan liittyvät sivuvaikutukset pitää selvittää asianmukaisesti.
Väittämä: Mahdolliset sivuvaikutukset pitää tietysti saada hallintaan asianmukaisesti.

275.3. Lisäarviota / 3.4.2019

Kirjoitushetkellä voi todeta vuoden 2019 alussa käyty laaja keskustelu yksityisesti toimivien 
hoitokotien toiminnan laadusta. Käytännössä on joissain yhteyksissä havaittu erilaisia puutteita, 
jolloin joillekin yksityisesti toimiville hoitokodeille on määrätty tehtäväksi erilaisia korjauksia. 
Monet yksityisesti toimivat hoitokodit päätyvät vähitellen isojen yhtiöiden yksiköiksi, koska pienet 
yksityiset yritykset eivät pysy mukana kilpailutuksissa. Näin arvioin asian kehittyvän.

Väittämä: Kilpailutusten jälkeen jäljelle jää loppujen lopuksi muutama isompi yritys.
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276. Joka toinen käyttöjärjestelmä epäonnistuu?

276.1. Merkintä 35 / 9.1.2009: Moka mikä moka

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_1.html#aihe_35

Milloin voi todeta, että jokin tietotekninen ratkaisu on täydellinen moka.

Kun jokin yleislehti, esim. Ilkka tai Helsingin Sanomat, pyhittää tällaiselle epäonnistuneelle 
ratkaisulle kunnon laajan artikkelin.

Helsingin Sanomat -suurjulkaisussa (HS 7.1.2009, sivu D2) on tällainen artikkeli.

Windows Vista -ongelmia käsiteltiin reippaasti tässä artikkelissa.

Yrityspuolella linja on ollut melko selvä: lähes jokainen IT-vastuullinen ei koske Windows Vista -
ratkaisuihin edes viiden metrin kepillä.

Tässä ei nyt varsinaisesti ole mitään uutta, koska kaikki IT-uutisten palstat ovat jo pari vuotta 
todenneet Windows Vista -ratkaisujen ongelmat.

Oikeastaan kuluttaja on melko avuton tässä vaiheessa. WIN XP SP2 -levykkeitä ei ehkä saa 
kuluttaja kovin helposti.

Hmmmm ....... onkohan väki innostunut ostamaan käytettyjä XP-koneita johtuen Vista-koneiden 
ongelmista?

276.2. Uudelleenarviointia / 7.2.2017

Kirjoitushetkellä tiedämme, että myös Windows 8 sai paljon kritiikkiä. Käytännössä Windows 7 on 
kirjoitushetkellä johtava käyttöjärjestelmä. Sekä Window Vista että Windows 8 ovat vähäisemmässä
käytössä. Kirjoitushetkellä tiedämme, että Windows Vistan ylläpito on lopetettu.

Kirjoitushetkellä tiedämme, että Windows 10 on saanut koko ajan käyttäjiä, vaikkakin Windows 7 
on ainakin vielä johtava käyttöjärjestelmä. Oma veikkaus on, että Microsoft-korporaatiolle on 
kallista pitää yllä useampaa käyttöjärjestelmää (nykyisin 7, 8, 10).

LINUX ei todellakaan ole työpöytäkoneiden markkinajohtaja. Tietysti tiedämme, että LINUX-
pohjainen Android-järjestelmä on johdossa älypuhelimien ja tablettien markkinoilla.

Väittämä: Emme tiedä erilaisten käyttöjärjestelmien markkinaosuuksia esim. 10-20 vuotta 
eteenpäin, jolloin käyttöjärjestelmien markkinaosuuksien heilahtelut vaikuttavat eri tavoilla.
Väittämä: Kannattaa suosia ohjelmia, jotka toimivat hyvin useammassa käyttöjärjestelmässä.
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277. Muistista ja hakukoneiden markkinaosuuksista

277.1. Merkintä 36 / 11.1.2009: Muistin mielenkiintoinen melske

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_1.html#aihe_36

Jokainen varmaan näkee joskus kummallisia unia. Oma käsitys on, että niillä on jotain tekemistä 
muistin toiminnan kannalta ja ehkäpä erityisesti muistin kehittymisen/ylläpidon kannalta.

Joskus aamulla herää ilman/ennen herätyskelloa ja hetken miettii ylös nousun tarpeellisuutta.

Ilmeisesti unilla on jokin merkitys muistille, koska joskus heti herättyään voi saada jonkin ajatuksen
asiaan, jota on edellisenä päivänä pohtinut.

Sinänsä nyt on mielenkiintoista, että nykyään voi tehdä www-hakuja erilaisilla hakumoottoreilla.

Käytän pääasiassa kahta hakukonetta, www.info.com ja www.google.fi.

Info.com on meta-hakukone ja Google on ns. perinteinen hakukone.

No kuitenkin.

Muutaman kerran on tullut kokeiltua erilaisia hakuja joidenkin hämärien muistikuvien perusteella.

Nyt voi todeta, että erilaisten www-sivustojen aineiston määrä on niin käsittämätön, että on 
jonkinlainen mahdollisuus, että jotain voi löytyä epämääräisilläkin hakusanoilla.

Ja muutaman kerran on ihan oikeasti onnistunut jollain epämääräisellä haulla pääsemään täsmälleen
aihetta käsittelevälle sivulle, kun aamulla on tullut jokin epämääräinen muistikuva mieleen.

Tietysti mielenkiintoista tämän jälkeen on pohtia, että millaista apua tällaisilla hakumenetelmillä 
olisi siinä vaiheessa, jos itse alkaa kärsiä oikeasti vakavista muistiongelmista.

Mutta ilmeisesti vielä on jonkin verran matkaa todelliseen semanttiseen verkkoon, jolloin jokin 
hakukone voisi hakea juuri niitä asioita, jotka kiinnostavat itseä.

Jaa-a.

Onko tulevaisuuden muistipiiri jossakin vaiheessa erilaisten tiedonhakujen tekoa ja tämän jälkeen 
mahdollisesti unohdetun tiedon uudelleen lukua, tai tarkemmin ottaen osittain informaation 
lukemista?

Nähtäväksi jää.
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277.2. Uudelleenarviointia / 7.2.2017

Vähitellen olen käyttänyt hyvin vähän info.com (www.info.com) -hakukonetta. info.com on meta-
hakukone, jolloin haku yhdistää useamman hakukoneen tuloksia yhteen. Kirjoitushetkellä info.com 
on edelleen toimiva hakukone.

Semanttista hakukonetta on veivattu useampaan kertaan, ja kaikenkattavaa ratkaisua semanttisen 
hakukoneen valmistumisesta ei vielä ole.

Tietysti on mielenkiintoista hakukoneiden kehittyminen edelleenkin.

Tässä vaiheessa tein hakuja Euroopan komission (Euroopan Unioni) kilpailuosaston 39 hakuun, 
jossa selviää Googlen kohtaamat selvitykset seuraavilla tunnuksilla:

Antitrust: 39740, 39768, 39775, 40099, 40411
Merger: M.4731, M.6381, M.7813
State Aid: N67/2008

Käytännössä Google-hakukone on markkinajohtaja hakukoneissa, jolloin Googlen käytännöt voivat 
rajata kilpailua eri tavoin. Tämän vuoksi Euroopan komission kilpailuosasto on tehnyt erilaisia 
selvityksiä Googlen käytännöistä.

Väittämä: Kilpailevien hakukoneiden (verrattuna Google) on todella vaikea nostaa 
markkinaosuuttaan.
Väittämä: Google-hakukoneella on tällä hetkellä lähes monopolin tasolla.
Väittämä: Monopoli voi olla joko julkinen tai yksityinen.
Väittämä: Monopoli voi olla myös mätä monopoli.
Väittämä: Yksityiseen mätään monopoliin voidaan kohdistaa erilaisia julkisia toimenpiteitä.
Väittämä: Yksityinen mätä monopoli on vaikeampi purkaa.

Hakukoneen hakuja voi nykyään tehdä melkoisen vapaamuotoisesti, jolloin eri aiheiden yhdistelmät
voi löytyä suhteellisen helposti.

Tietysti aina herää kysymys ihmisen muistin huonommasta hallinnasta, jos olemme jatkuvasti 
riippuvaisia erilaisista teknisistä viritelmistä.

Kysymys: Alkaako ihmisten muistin hallinta olla huonompi johtuen erilaisista teknisistä 
viritelmistä?
Väittämä: Ihmisten muistin hallinta voi olla huonompi johtuen erilaisista teknisistä 
viritelmistä, mikä pitää asiana selvittää asianmukaisesti.

277.3. Lisäarviota / 3.4.2019

Euroopan komission kilpailuosasto (Euroopan Unioni) on määrännyt Google-yhtiölle sakkoja.

Kysymys: Millaisia toimenpiteitä tehdään Googlen määräävän markkina-aseman vuoksi?

39 http://ec.europa.eu/dgs/competition/index_fi.htm  , Kilpailun pääosasto, Euroopan komissio
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278. Tiedossa parempia ja autismin kirjosta

278.1. Merkintä 37 / 17.1.2009: Lapsien laskemista

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_1.html#aihe_37

Velipoika pyysi, että vahtisin hetken aikaa hänen lapsiaan, kun oli molemmilla vanhemmilla menoa 
yhtä aikaa.

Eipä siinä mitään. Tuli taas luvattua itsensä lapsien laskijaksi.

Yksi lapsista tuli koulusta, ja sanoi, että luokkakaveri oli pyytänyt tulemaan leikkimään koulun 
jälkeen.

"No, ensin kyllä täytyy tehdä läksyt!" 
"Öö-tuota, mikäs sen luokkakaverin sukunimi on?" 
"En minä vain tiedä." 
"No, mikä on äitin ja isän nimi." 
"En minä vain tiedä." 
"Jahas."

Eipä siinä sitten mitään. Otin pienemmän veljen mukaan ja sitten lähdettiin polkemaan pyörällä 
Pomarkun keskustassa kohti oikeaa osoitetta.

Löytyihän oikea osoite ja lapset pääsivät leikkimään, kun molempien perheiden lapsi-kaverus-parit 
olivat samanikäisiä.

Sitten tietysti jouduin esittäytymään kaverusparin vanhemmille, että tässä sitä setä on käymässä ja 
vanhemmat reissussa.

Sitten siinä keskustellessa tuli esille yksi juttu, josta olin lukenut muutaman tutkimusartikkelin ja 
nähnyt kansantajuisen dokumentin. Kumpaakin vanhempaa tämä aihe kiinnosti kovasti omista 
henkilökohtaisista syistä.

Siinä myöhemmin pohdiskelin, että se on valtaisa järjestelmä pidettävä pystyssä, että seuraavasta 
sukupolvesta tulisi tiedossa parempia kuin edellisestä.

Kerran tuli katsottua dokumentti Afganistanin tilanteesta ja kuinka jossain rakennusten raunioiden 
keskellä pidettiin lapsille koulua.

Suomessa on ollut siis niin paljon taloudellista ylijäämää, että väkeä on koulutettu lukemaan yms. ja
kykeneväiseksi ymmärtämään joidenkin englanninkielisien artikkelien sisältöä.

Siinä pohdiskelin, että kyllä Suomikin varmaan olisi jossain 30-60 vuodessa täysi kehitysmaa, jos 
lasten koulutus yms. lopetettaisiin esim. 30 vuodeksi. Kun sitten tämä ns. kouluttamaton n. 30-
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vuotiaiden sukupolvi siirtäisi omaa tietoaan seuraavalle sukupolvelle, niin kyllähän se melkoisen 
hataraa olisi sitten siitä taas seuraavat 30 vuotta.

Heh.

Koulutusta/kasvatusta tämäkin.

Isäntäperhe tarjosi lättyjä omille ja vieraille. Sitten tietysti pitää lapsille opettaa, että pitää sanoa 
"kiitos".

Isäntäperheen pikkuinen sanoi, että "Anteeksi, Kiitos, Ole hyvä". Että ehkä joku näistä osuisi 
oikeaan.

Heh. Laajan käsiterakennelman ja tilanteen ymmärrystä tämäkin vaatii.

278.2. Uudelleenarviointia / 7.2.2017

Tarkasti ottaen tuo vierasperheen vanhempien kanssa keskusteltu asia koski autismia.

Autismin suhteen on omaan kirjallisuusluetteloon jäänyt erityisesti Simon Baron-Cohenin 
kirjoittamia artikkeleita – osin yhteisartikkeleita muiden kirjoittajien kanssa.

Sitten vastaan on tullut Rintala (2016), jossa Asperger-ihmiset kertovat omista kokemuksistaan.

Rintala (2016) perusteella tuli tietoon, että Asperger-diagnoosi saattaa hävitä ICD-11 -
diagnooseista, jolloin olisi vain autismin kirjon mukaisia diagnooseja. Kävin katsomassa ICD-11 -
diagnoosien beta-versiota (ICD-11 Beta Draft). Näyttäisi siltä, että Asperger-diagnoosi saattaa 
oikeasti hävitä ICD-11 -diagnooseista – odottelemme tietysti lopullista ICD-11 -diagnoosien 
järjestelmää.

Sittemmin muistuu mieleen keskustelu henkilön kanssa, jolloin hän kertoi kokemuksistaan autismin
kirjon henkilöiden oikeasta hoidosta. Osasta tapaukset voivat olla todella vaikeita.

Varmaankin on niin, että itse kirjoittamani tekstit käsittelevät lähinnä (vrt. Asperger) lievempiä 
autismin muotoja, jolloin lievemmän autismin kirjon henkilöt pärjäävät paremmin oikeassa 
elämässä ilman jatkuvaa tukea.

Yksi osa autismin kirjoa voi olla hyvinkin tarkka keskittyminen erilaisiin yksityiskohtiin ja erilaisen
järjestelmien kehittäminen. Noin tietotekniikan puolelta voisi nostaa esiin ohjelmien tekeminen ja 
ohjelmien testaaminen. Kummatkin tehtävät vaativaa tarkkaa keskittymistä ja yksityiskohtien 
hallintaa pitkiäkin aikoja.

Väittämä: (Lievän) autismin henkilöt kannattaisi kartoittaa eri yhteyksissä.
Väittämä: (Lievän) autismin henkilöt pystyvät keskittymään laaja-alaisesti eri tehtäviin.
Väittämä: (Lievän) autismin henkilöt voivat hallita paljonkin erilaisia yksityiskohtia.

(Lievän) autismin henkilöt voivat olla siis lahjakkaita eri tavoin, ja erilaiset lahjakkuuden lajit 
kulloisenkin autismin kirjon henkilöiltä pitäisi selvittää asianmukaisesti.
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279. Kulttuurinen epävastaavuus?

279.1. Merkintä 38 / 17.1.2009: Työnjakoa - ja - markkinointia - 
ja - terrorismia - markkinointia

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_1.html#aihe_38

Pomarkun vierailun aikana tuli soitto yhdistysasioissa, että tarvittaisiin tietynlainen asiakirja.

Pyysin laittamaan pienen selvityksen sähköpostiin ja lupasin heti laittaa oman tekeleeni tulemaan 
vastauksena. Näin teinkin sitten hetimmiten Jalasjärvelle päästyäni.

Omissa asioissani olen aikaisemmin soittanut asianajajalle, ja hän taas laittoi korjatun painoksen 
tekemääni asiakirjaan.

Aikaisemmin kirjoittelin yhteiskunta-insinööreistä ja muurahaisista.

Tarkasti ottaen muurahaisilla on melko vakioidut käyttäytymisen kaavat, ja työnjako on melko 
selvä.

Edellisessä aiheessa pohdin tiedon välittämistä sukupolvelta toiselle.

Toisaalta ihmisillä on vapaasti ajassa ja tilassa muuttuva työnjako, ja ravinnoltaan turvatussa 
ympäristössä ihmisen työnjaon kehittämisessä ei ehkä ole mitään varsinaista rajaa.

Mutta ihmisen työnjako kyllä aiheuttaa melkoisen viestintätarpeen, koska toisten työnkuvista pitää 
olla selvillä.

Oman työntehtävän kuvaamisesta ja viestinnästä muille voi tietysti pitää markkinointina.

Tästä palautuu mieleen Barbara Barrett, joka on väistyvä Yhdysvaltojen suurlähettiläs Suomessa.

Uutinen oli, että Barbara Barrett liittyi siihen joukkoon, joka ihmettelee Suomen teknologista 
osaamista ja suomalaisten huonoja markkinointitaitoja.

Kopioidaan nyt arkistoinnin vuoksi ensin tämä uutinen tähän.

:: ALKAA ::: 
Uusi Suomi (www.uusisuomi.fi)
USA:n suurlähettiläs ihmettelee suomalaisia 
Julkaistu: 12.1.2009 / Päivitetty: 12.1.2009 20:08
Jyrki Karvinen
::: PÄÄTTYY :::

Non-Niin. Tähän varmaan pitäisi osata sanoa jotakin viisasta.
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Itse olen aina pohdiskellut, että olisiko kyseessä enemmän kulttuurisessa ympäristössä oikein 
suunnistaminen.

Minulla palautuu tästä mieleen englannin kielen keskustelukerho, jossa kuljin vuosina 1997-1998, 
ja kerhon vetäjä oli Yhdysvaltojen Pittsburghista tullut vuodeksi Suomeen töihin ja hän veti 
päivätyönään englanninkielistä päiväkerhoa.

Joulun aikaan hän ihmetteli, että suomalaisten jouluvalot talojen ympärillä olivat melko hillittyjä 
(modest). Amerikkalaisen perinteen mukaan jouluvaloja pitäisi olla enemmän ja suuremmalla 
valoteholla.

Oma tulkinta varmaan on, että amerikkalainen ja suomalainen käsitys "markkinoinnista" on 
erilainen.

Toinen esimerkki on Yhdysvaltojen presidenttiehdokkaiden valinta.

Satuin kerran näkemään pienen uutispätkän jommankumman Yhdysvaltojen pääpuolueen 
puoluekokouksesta. Jossain vaiheessa katosta pudotettiin satoja ilmapalloja, ja musiikki yms. oli 
verrattavissa rock-konserttiin. Kuten kaikki tiedämme, niin näissä puoluekokouksissa porukka 
heiluttaa osavaltiokylttejä ja ehdokkaan nimilappuja.

Suomalaisessa yhteydessä puoluekokous taputtaa ja valittu ehdokas saa muutaman kukkapuskan. 
Tämän jälkeen hän pitää puheen ja kaikki kuuntelevat hillitysti.

Itse olettaisin, että tässä "suomalaiset eivät osaa markkinoida (Amerikassa)" -ilmiössä on kyse 
kulttuurisesta epävastaavuudesta.

Joopa-Joo.

En tiedä, onko Barbara Barrett lukenut SUPO:n arvion.

SUPO antoi raporttinsa, että Suomen suurin pelko terrorismiin liittyen on Suomen laajentuva 
osanotto terrorismin vastaiseen sotaan. Jos Suomi laajentaa osallistumistaan näissä terrorismin 
torjunnan kriisipesäkkeissä, niin joku ryhmä voi saada innostuksen räjäyttää Suomen 
suurlähetystöjä tms.

Arkistoinnin vuoksi tähänkin taas suora kopio.

ALKAA: 
Suojelupoliisin vuosikertomus 2007 (ote)

KANSAINVÄLINEN TERRORISMI 
Suomessa terrorismin uhka ei vuoden 2007 aikana ole merkittävästi kasvanut. Maassamme 
on kuitenkin sellaisten maiden intressejä, joihin korostunut ääri-islamilainen terroriuhka 
kohdistuu. Yleistä uhkaa ääri-islamilaisen terrorismin osalta saattaa tulevaisuudessa nostaa 
maamme osallistuminen kansainvälisiin rauhanturva- ja kriisinhallintaoperaatioihin. Yhä 
useampiin tällaisiin operaatioihin osallistuviin maihin kohdistettiin uhkauksia ääri-
islamistien julkaisemilla ääni- ja kuvatallenteilla. Arvion mukaan erityisesti Afganistanin 
operaatioon osallistuviin maihin saattaa jatkossa kohdistua lisääntyvä terrorismin uhka. Al-
Qaida pyrkii propagandallaan oikeuttamaan Afganistanin konfliktiin osallistuviin maihin 
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kohdistuvan väkivallan. Suojelupoliisi seuraa uhkakuvassa mahdollisesti tapahtuvia 
muutoksia, jotka kytkeytyvät Suomen osallistumiseen eri kansainvälisiin operaatioihin. 
Eurooppaa uhkaava merkittävin terrorismin muoto oli katsauskauden aikana edelleen ääri-
islamilainen terrorismi. Sen pyrkimys aiheuttaa mahdollisimman paljon ihmisuhreja sekä 
suurinta mahdollista haittaa terroriteon kohdemaan hallinnolliselle, taloudelliselle ja muille 
rakenteille kosketti yhä useampia Euroopan valtioita. Vuoden aikana eri Euroopan maissa 
paljastettiin lukuisia pitkälle edenneitä terrorisuunnitelmia, jotka toteutuessaan olisivat 
vaatineet suuren määrän ihmisuhreja. 
Terroristiseen toimintaan osallistuvien henkilöiden profilointi ja terroriteon kohteiden 
ennakointi on edelleen vaikeaa. Osoituksena tästä olivat Britanniassa ja Saksassa estetyt 
terroriteot. Britannian iskuyritykseen syyllistyneen solun jäsenet olivat korkean 
koulutustaustansa vuoksi poikkeus ääri-islamilaisuuden motivoimaan terroritoimintaan 
osallistuneiden joukossa. Saksassa paljastettiin terrori-iskun yritys, jonka suunnittelussa 
keskeinen rooli oli saksalaisilla radikaaliin islamiin kääntyneillä henkilöillä. Euroopassa 
paljastettujen terrorisolujen jäsenet ovat usein olleet aiotun iskun kohdemaassa 
radikalisoituneita henkilöitä. Viime vuonna monissa eri maissa paljastuneilla terrorisoluilla 
on todettu kuitenkin enenevässä määrin olleen yhteyksiä maanosan ulkopuolella – erityisesti
Pakistanissa – vaikuttaviin kansainvälisiin ääri-islamilaisiin terroristijärjestöihin. Näillä 
järjestöillä on ollut merkittävä rooli Eurooppaan kohdistuvan terroritoiminnan 
koordinoinnissa ja ne voivat tulevaisuudessa nykyistä enemmän järjestää iskuja 
motivoimalla ja kouluttamalla toimintaan halukkaita kohdemaassa asuvia henkilöitä. 
Tanskassa syksyllä 2007 paljastuneen terrorisolun uskotaankin olleen ulkomailta johdetun. 
Asiantuntija-arvioiden mukaan muslimien radikalisoituminen Euroopassa on 
katsauskaudella ollut voimakasta. Irakin kriisin ohella myös muiden konfliktialueiden 
tapahtumilla on ollut samansuuntaista vaikutusta. Radikalisoitumista lisäävänä tekijänä on 
ollut myös tehokas ääri-islamilainen propaganda, joka pyritään kytkemään ajankohtaisiin 
konflikteihin ja maailmantapahtumiin. Al-Qaida -johtajat viittasivat toistuvasti muun muassa
Somalian konfliktiin kehottaen muslimeja tukemaan ja liittymään maan islamistien 
vastarintaan. Huomionarvoista oli al-Qaida -johtaja Osama bin Ladenin esiintyminen eri 
tiedusteluviranomaisten aidoksi arvioimalla videotallenteella ensi kertaa lähes kolmeen 
vuoteen. Arvioiden mukaan al-Qaidan ytimen uskotaan onnistuneen uudelleen 
organisoimaan jäsenvärväystään ja tehostamaan rahoitustaan. Yhtenä syynä al-Qaidan 
rakenteiden vahvistumiseen on se, että Pakistanin poliittinen epävakaus on heikentänyt 
terrorismin vastaisia toimia järjestön Afganistanin ja Pakistanin rajalla sijaitsevalla 
tukialueella. Pakistanin pääkaupungissa Islamabadissa ääri-islamistien terrori-iskut maan 
armeijaa ja hallinnon ylintä johtoa vastaan lisääntyivät entisestään. Heinäkuussa ns. 
”Punaisen moskeijan” -konflikti Islamabadissa nosti heimoalueiden kapinan maan hallintoa 
vastaan näyttävästi median tietoisuuteen. Konfliktin lopettanut aseellinen operaatio vaati 
kymmenien ääri-islamistien hengen. Pakistanin sisäistä tilannetta vaikeuttaa oppositiojohtaja
Benazir Bhutton joulukuussa tehty salamurha, josta epäillään ääri-islamisteja. 
Loppuvuodesta Turkin armeijan tekemät ilmaiskut Irakin puolella sijaitseviin itsenäistä 
kurdivaltiota tavoittelevan Kurdien työväenpuolueen (PKK) sissien tukikohtiin eivät 
heijastuneet järjestön kannattajien väkivaltaisena toimintana Suomessa tai muuallakaan 
Euroopassa. PKK:n harjoittama väkivaltainen toiminta tulee arvion mukaan jatkossakin 
keskittymään Turkin aluerajojen sisälle, vaikka terroriteot myös muualla sijaitseviin 
turkkilaiskohteisiin eivät ole poissuljettuja. 
Elokuussa ruotsalaislehdessä julkaistuista muslimien loukkaaviksi kokemasta 
pilapiirroksesta virinnyt kohu uhkasi saada vastaavia piirteitä kuin edellisen vuoden 
profeetta Muhammed -pilakuvajupakka Tanskassa. Tapauksen seurauksena ääri-islamistiset 
tahot lupasivat pilakuvan piirtäjän sekä kuvan julkaisseen lehden päätoimittajan 
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surmaamisesta rahapalkkion. Myös ruotsalaisyrityksiä uhattiin terrori-iskuilla. Uhkaukset 
eivät toistaiseksi ole konkretisoituneet, mutta ne osoittivat kuinka myös ei-valtiollisten 
toimijoiden yksittäiset teot saattavat varsin nopeastikin nostaa jonkin yksittäisen Euroopan 
valtion terroritoimintaa harjoittavien ryhmien ja henkilöiden uhkausten kohteeksi. 
Suurimpana riskinä tällaisissa tapauksissa on se, että radikaalit henkilöt tai ryhmät pyrkivät 
toimimaan uhkauksen esittäneen tahon toivomalla tavalla. Tanskan ja Ruotsin 
pilakuvajupakat ilmentävät uskontoryhmien välillä vallitsevan tilanteen herkkyyttä. 
Vastaavanlaisia tapauksia nousee oletettavasti esiin myös jatkossa, ja niiden seurauksia voi 
olla varsin vaikea ennakoida. Vakavimmillaan islamin ja lännen vastakkainasetteluna 
näyttäytyvät kriisit lisäävät radikalisoitumista ja saattavat toimia myös terrori-iskujen 
motiivina. 
Varsinaiseen terrori-iskuun tähtäävien ryhmien lisäksi katsauskauden aikana Euroopan eri 
maissa paljastettiin verkostoja, joiden tavoitteena oli tukea maanosan ulkopuolella 
harjoitettavaa terroristista toimintaa. Tällaisten tukiverkostojen mahdollinen pesiytyminen 
myös Suomeen on jatkuva ja yhä kasvava huolenaihe. Ihmisten vapaa liikkuvuus EU:n 
sisällä saattaa vahvistaa kehitystä, joka pyrkii kanavoimaan ääritoimintaan osallistuvia 
henkilöitä ja ryhmiä sinne missä terrorismia tukevaa toimintaa koetaan helpoimmin 
harjoitettavan. Tämän ehkäiseminen säilyy myös lähitulevaisuuden haasteena. 

: PÄÄTTYY

Kuten voi lukea, niin suora sotilaallinen sekaantuminen lisää terrorismin kannatusta.

Samaan tulokseen tuli 40 RAND-ajatushautomo, ja ehdotti termin "sota" hävittämistä terrorismin 
torjunnassa, ja tutkimaan erityisesti tiedustelu- ja poliisioperaatioiden mahdollisuuksia.

Yksi keino on keskustelle terroristien kanssa ja kuunnella heidän syitänsä terrorismiin.

Jos jokin heidän syynsä ei ole poliittisesti liian tuhoisa omalta kannalta, niin silloin voi hajottaa 
heidän kannatustaan korjaamalla jokin heidän kokemansa epäkohta. Samalla voidaan houkutella 
heitä siirtymään politiikkaan pommien virittelyn sijasta.

Onko keskustelu terroristien kanssa markkinointia?

279.2. Uudelleenarviointia / 7.2.2017

Eri vaiheissa olen kirjoittanut erilaisia huomioita ihmisten välisestä työnjaosta. Käytännössä 
maatalouden ylijäämä on mahdollistanut erilaisten ammattien syntymisen, ja nykyisessä 
yhteiskunnallisessa tilanteessa työnjako (erilaiset ammatit myös) on hyvinkin hienojakoista.

Yksi esimerkki on tietysti yhteistyö asianajajan kanssa. Itse olen tehnyt muutaman kerran sellaisen 
pohjapaperin, jossa selitän oman asian tilanteen asianajajalle. Yleensä asianajajat lisäävät sitten 
erilaisia täsmennyksiä ja korjauksia asianmukaisesti. Lisäksi voi todeta, että kansainvälinen kauppa 
vaatii oman osaamisensa erilaisten kauppojen ehtojen kirjaamiselle.

Käytännössä yhden A4-sivun kirjoittaminen ei suju aivan kaikilta henkilöiltä, koska tällaista yhden 
A4-sivun kirjoittamista pitää asianmukaisesti harjoitella eri vaiheissa.

40 Lähteenä: Jones & Libicki (2008)
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Sitten päästään tuohon kulttuuriseen epävastaavuuteen. Erilaisten kansainvälisten kauppojen 
ehtojen kirjaaminen käsittääkseni vaihtelee maasta toiseen, jolloin ehdot ovat eri tavoin tarkempia 
tai yleisiä.

Eli mielestäni tässä keskustelussa (Suomalaiset eivät osaa markkinoida) on kyse isoista 
kulttuurisista epävastaavuuksista, jolloin suomalainen markkinointi ei oikein iske kunnolla eri 
maissa. Tämän vuoksi erilaiset seurustelu-upseerit eri maihin pitää valita tarkasti, jotta he sitten 
osaavat markkinoida suomalaisia tuotteita ja palveluita asianmukaisesti. Lisäksi erilaiset seurustelu-
upseerit pitää tietysti kouluttaa suomalaisen yritystoiminnan erityispiirteisiin ja erilaisiin 
kulttuurisiin epävastaavuuksiin. Tämä kaikki on vaikea tehtävä, ja erilaisia epäonnistumisia on 
tullut sekä suomalaisilla yrityksillä ulkomailla että ulkomaisilla yrityksillä Suomessa.

Väittämä: Suomalaisten heikko markkinointi tarkoittaa oikeasti erilaisia kulttuurisia 
epävastaavuuksia erilaisten maiden välillä.

Sitten tuosta terrorismista voi todeta, että Suomeen ei vielä ole kohdistettu terrori-iskuja. 
Sekaantuminen eri maiden asioihin voi sitten kannustaa terrori-iskuun Suomessa tai suomalaisia 
vastaan jossain terrori-iskuille herkässä maassa. Kuitenkin mielestäni terrori-iskut eivät ole Suomen
suurempia uhkia, vaikka tänne joskus tehtäisiinkin terrori-isku(ja). 

Väittämä: Terrorismin uhkaa liioitellaan eri tavoin ja tässä asiassa pitäisi käyttää järkeä.

279.3. Lisäarviota / 16.4.2019 / 22.4.2019

En ole muissa yhteyksissä törmännyt suomalaisten huonojen markkinointitaitojen ja kulttuuristen 
epävastaavuuksien suhteeseen [liittyvään keskusteluun]. Oman arvion mukaan suomalainen 
markkinointi ei toimi ulkomailla. Vastaavasti ulkomainen markkinointi voi epäonnistua Suomessa. 
Näitä epävastaavuuksia on jo länsimaiden tasolla, jolloin eri yhtiöt ovat epäonnistuneet 
laajentumisessa ulkomaille.

Väittämä: Erilaiset epävastaavuudet eri maiden välillä aiheuttaa aina isoja ongelmia 
(liike)toiminnalle.

Merkinnässä mainittu RAND-korporaation selvitys lähteenä tarkoittaa Jones & Libicki (2008).

Kerraten voi todeta, että terrorismin uhkaa voidaan joissain asiayhteyksissä liioitella.

Väittämä: Terrorismin uhkaan pitää suhtautua järkevästi ja ilman kansan kiihottamista.
Väittämä: ”Terrorismin vastainen sota” on hyvin kätevä termi erilaisiin asiayhteyksiin, jolloin
hyvin erilaiset maat voivat väittää käyvänsä terrorismin vastaista sotaa.

Tietysti Suomeenkin voi kohdistua terrori-isku, mutta tästä huolimatta on pidettävä järki mukana. 
Asiahan on tietysti täysin päinvastoin, jolloin ihmiset menevät täysin sekaisin. Eli tunnemyrskyssä 
esitetään asioita, jotka ovat tarkemmin ajateltuna ja käsiteltynä hyvinkin kummallisia.

Väittämä: Jonkin ikävän tapahtuman jälkeen (vrt. terrori-isku) syntyy moraalinen paniikki.
Väittämä: Moraalinen paniikki voi tarkoittaa hyvinkin kummallisia ehdotuksia, jotta 
voitaisiin estää jokin uusi ikävä tapahtuma (vrt. terrori-isku).
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280. Toimittajien puoluekannan julkaisu?

280.1. Merkintä 39 / 19.1.2009: Rapakon takaa

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_1.html#aihe_39

Yhdysvallat on mielenkiintoinen maa - ei siinä mitään.

Itse olen seurannut joitain uutispätkiä kahdelta kanavalta, PBS ja MSNBC. Syitä on yksiselitteisesti 
kaksi.

1. Molempien kanavien, PBS ja MSNBC, Flash-teknologialla tehdyt palvelut toimivat - hieman 
kitisten tietysti, kuten monet Flash-palvelut.

1.a. Verrattuna suomalaisiin virityksiin nämä ratkaisut ovat valovuoden edellä. PBS toimii hyvin 
Opera-selaimella ja MSNBC toimii hyvin Firefox-selaimella. Suomessa vasta kokeillaan jotain 
epämääräisiä järjestelmiä, ja ne ovat suoraan sanoen karmeita, huonoja ja epävarmoja.

1.b. Muut kanavat, esim. CNN, CBS, FOX tarjoavat surkeammat Flash-palvelut, ja niiden 
toimivuudessa on ollut monia ongelmia, joten niitä kanavia en seuraa.

2. Joku voi pitää perusteltuna mielipiteenään, että MSNBC ja PBS ovat demokraattisen (USA) 
puolueen asialla.

2.a. Näin tietysti voi ajatella, koska yleisesti ottaen MSNBC:n palveluksessa on kolme kovaa 
George W. Bush -kriitikkoa: Keith Olbermann, Rachel Maddow ja Chris Matthews.

2.b. Toisaalta taas katsomalla MSNBC:n Morning Joe -ohjelmaa voi todeta, että onhan heillä pari 
republikaania, Joe Scarborough ja Pat Buchanan, mukana menossa vahvasti.

2.c. Itse pitäisin kuitenkin mielipiteenä, että PBS yrittää olla tiukkojen kysymysten esittäjä, ei 
niinkään minkään puolueen asialla. Katsoin parin heidän toimittajan Wikipedia-artikkelin, ja heille 
ei oltu määritelty mitään puoluekantaa. Monet heidän ohjelmistaan ovat suomalaisittain MOT-
ohjelman kaltaisia, joten en usko heidän päästävän Barack Obaman hallintoa helpolla.

2.c. Toisaalta katsoin joskus YouTube-palvelusta FOX-kanavan tiettyjen ohjelmien pätkiä ja ero on 
kuitenkin selvä. FOX-kanavalla tunnelma on melko tiukka, ja voisi sanoa republikaanien olevan 
monella tavalla hyökkäysasemissa tällä kanavalla.

2.d. Esimerkiksi Morning Joe -ohjelmassa tunnelma on melko rento, ja uskoisin toimittajien välillä 
olevan jonkinlaisen kohteliaisuuden, vaikka Mika Brzezinski on tunnetun demokraatin tytär ja Joe 
Scarborough on entinen republikaaninen edustajainhuoneen jäsen. (Suomennos-huomio: Mika 
Brzezinski on nainen, ei mies.)

2.e. MSNBC-kanavalla on kuitenkin joitain nimekkäitä toimittajia, jotka ovat olleet menossa 
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mukana kauan. Nähtäväksi jää, että aloittavatko he kriittisen käsittelyn myös Barack Obaman 
hallintoon, kunhan pieni pakollinen kuherruskuukausi viestintävälineiden kanssa on ohi.

280.2. Uudelleenarviointia / 7.2.2017

Nykytilanteessa tiedämme erilaisten FLASH-järjestelmien kehittyneen ja toisaalta tiedämme 
FLASH-järjestelmiä korvaavia vaihtoehtoja.

Oma huomio/tuomio on suomalaisten toimittajien olevan monesti ilman mitään julkista 
puoluekantaa. Tietysti poliittisesti innokkaat henkilöt aina välillä väittävät toimittajan suosivan 
jotain puoluetta, mikä monesti ei pidä paikkaansa.

Toimittajat ovat hyvin tyytyväisiä poliittisesti innokkaiden naristessa vaikeiden asiakysymysten 
jälkeen. Vaikeiden asiakysymysten kysyminen on tietysti hyvän toimittajan tehtävä.

Tietysti on täysin selvää toimittajien kysyvän vaikeita asiakysymyksiä kulloinkin hallitusvastuussa 
olevan hallinnon (monesti maan hallitus) edustajilta.

Oma huomio on kuitenkin erilaisten tiedotusvälineiden tapa esittää vaikeita asiakysymyksiä ja tapa 
mahdollisille vaikeiden asiakysymysten vastauksille. Television ja radion puolella on nykyisin 
muutama ohjelma, jossa haastateltavana oleva henkilö voi vastata vastauksensa loppuun asti jonkin 
asiakysymyksen perusteella. Eli tällöin vastaajan puhe keskeytetään harvemmin kuin joissain 
muissa ohjelmissa. Lehdistön puolella poliittisesti innokkaille henkilöille annetaan monesti 
mahdollisuuksia julkaista omia kolumneja.

Tietysti on selvää erilaisten mediaoperaatioiden keskittyvän erityisesti erilaisten poliittisten 
päättäjien sanomisiin ja tekemisiin.

Väittämä: Toimittajien puoluekantaa on monesti aivan turha kysyä.
Väittämä: Toimittajien tehtävä on kysyä hyvinkin vaikeita asiakysymyksiä kulloisiltakin 
päättäjiltä.
Väittämä: Poliittisesti innokkaat pitävät monesti tiedotusvälineitä jonkin yksittäisen puolueen
suosijaksi, mikä ei monesti pidä paikkaansa.

Esimerkiksi Yhdysvalloissa joidenkin tiedotusvälineiden muuttuminen jonkin puolueen edustajiksi 
aiheuttaa luottamuksen puutetta tällaisiin yhden puolueen suosijoiden tiedotusvälineisiin.

Väittämä: Tiedotusvälineiden kannattaa monessa kohtaa pysyä poliittisesti sitoutumattomina.

Aikanaan Suomessa oli voimakkaan poliittisesti jakaantunut lehdistö, jolloin maakunnissa saattoi 
olla useamman puolueen lehti. Käytännössä nykyisin monessa maakunnassa on vain yksi ykköslehti
ja muut mahdolliset lehdet ovat pienempiä operaatioita. Käytännössä nykyisten ykköslehtien linjaan
kuuluukin monesti tarjota eri puolueille palstatilaa suosimatta vain yhtä puoluetta.

280.3. Lisäarviota / 5.4.2019

En ole myöhemmin seurannut järjestelmällisesti merkinnässä mainittuja kaapelinkanavien ohjelmia.
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281. Erilaisia rimanalituksia?

281.1. Merkintä 40 / 19.1.2009: Uutispätkiä, rapakon takaa

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_1.html#aihe_40

Noissa kehittyneimmissä videopalveluissa on sellainen EMBED-teksti. En ole niitä aikaisemmin 
kokeillut, ja ehkä vähän harmikin toisaalta.

Kyllä tätäkin voisi kokeilla nyt ensimmäistä kertaa.

1. Tyypillinen esimerkki.

Tässä on melko tyypillinen esimerkki "keskustelusta".

[MSNBC:n video]
[upotettuna tässä merkinnässä]

Kuten uutispätkästä näkyy, niin demokraattien ja republikaanien keskustelu on viime vuosina ollut 
melkoisen repivää.

Syyttelyä, huutamista, päällepuhumista, keskeytyksiä, you name it.

2. Bizarre - and - New Hope

Suomalaisen on vaikea käsittää, kuinka kovaa vääntö on ollut viimeisten kahdeksan Bush 
Nuoremman valtavuoden jälkeen. Tässä on hyvä esimerkki.

[MSNBC:n video]
[upotettuna tässä merkinnässä]

Polarization, divizion, political domestic abuse nationwide, political gangs, etc.

Olisiko ehkä ensimmäistä kertaa tilanne, että presidentin toimesta ei jatketa tätä repivää jatkuvan 
kampanjointia kampanjan ainakaan tietoisesti, tai erityisesti Valkoisen talon toimesta.

Sitten Obama on tehnyt jotain käsittämätöntä. Hän kutsui illalliselle kovimpia poliittisia 
mielipidejohtajia (pundit) republikaaniselta puolelta, ja kuuntelemaan heidän näkemyksiään. 
"Obama is an adult".

Scarborough kuvaa kuinka yhteistyökyvyttömyys levisi kongressiin, ja hänen kokemustaan täysin 
jakautuneessa ilmapiirissä. Joe Scarborough: "It was bizarre".

Itse ajattelisin niin, että teollisuudenhaaraksi muuttunut kielteinen kampanjointi mahdollisesti johti 
jopa kongressin jäsenet uskomaan oikeasti kielteisen kampanjoinnin viesteihin. Jokainen 
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politiikassa oleva tietää, että vaalikampanjan aikana esiintyy kielteistä markkinointia, mutta kaiken 
kielteisen kampanjoinnin uskominen ilman tosiasioiden tarkastusta on poliittista tyhmyyttä.

3. Yleisö haluaa oikeita tosiasioita

Tämä oli mielenkiintoinen uutispätkä.

[MSNBC:n video]
[upotettuna tässä merkinnässä]

Itse seurasin mm. tätä Politifact.com -RSS-syötettä Yhdysvaltojen presidentinvaalien aikaan.

Osa väestä on kyllästynyt valheiden levittämiseen ja näitä totuuskomissio-sivustoja oli muutama 
(Politifact.com, Fact-Checker, Factcheck.org).

Nyt on viritelty käyntiin 41 Obameter, joka seuraa Obaman vaalilupausten kohtaloa vaalikauden 
aikana.

4. Tämä täydellisempää arvostelua ei ehkä voi olla

[MSNBC:n video]
[upotettuna tässä merkinnässä]

Kysymys lienee, että onko mahdollista mahduttaa samaa määrää kritiikkiä vielä pienempään tilaan.

5. Tämä lienee selvä, FOX ja MSNBC ovat kriittisiä toisilleen.

[MSNBC:n video]
[upotettuna tässä merkinnässä]

Joe Scarborough ennakoi aika hyvin tulevaa, koska nyt Bush Nuoremman valtakauden jälkeen 
konservatiivisuuden eri haarat joutuvat pohtimaan tulevaisuuttaan.

Joe Scarborough edustaa hyvin jotain konservatiivisuuden suuntausta.

6. FOX (i.e. Bill O'Reilly) is out of control!

[MSNBC:n video]
[upotettuna tässä merkinnässä]

Bill O'Reilly on FOX-kanavan ikoni monessa mielessä - hyvässä ja huonossa.

7. O'Reilly is obsessed.

[MSNBC:n video]
[upotettuna tässä merkinnässä]

Bob Kohn vauhdissa, hänellä on yhden miehen sota pystyssä "journalismia" vastaan.

41 http://www.politifact.com  , PolitiFact → etsi ObamaMeter-sivusto
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"Stop shouting".

Suomalaiseen makuun tämä on huutamista.

9. Where is the line?

[MSNBC:n video]
[upotettuna tässä merkinnässä]

Hyvä kysymys. Milloin on saavutettu alin raja "journalismissa", jota Yhdysvaltojen kaapelikanavat 
edustavat.

O'Reilly tai Olbermann ehkä koettelevat näitä rajoja.

10. Ei mitään rajaa.

Kannattaa mennä YouTube-palveluun ja kirjoittaa hakukenttään "Keith Olbermann Bill O'Reilly".

Siitä sitten vain ihmettelemään. 
FOX Noise, Fixed News, Fake News. 
Left-Wing conscpiracy, Far-Left, Loonatic Left.

Siinäpä sitä.

11. Tämä vaatii oman käsittelynsä.

Ann Coulter ja Al Franken - kuinkas muuten?

Nämä ovat ehdottomasti klassikoja.

11.a. Ann Coulter wants Jews "to be perfected"

[MSNBC:n video]
[upotettuna tässä merkinnässä]

11.b. Ann Coulter: Canada was with USA in Vietnam war (which is not true)

[MSNBC:n video]
[upotettuna tässä merkinnässä]

Nämä ovat klassikoita varmaankin.

11.c.

[MSNBC:n video]
[upotettuna tässä merkinnässä]

11.d.
[MSNBC:n video]
[upotettuna tässä merkinnässä]

6483
6484
6485
6486
6487
6488
6489
6490
6491
6492
6493
6494
6495
6496
6497
6498
6499
6500
6501
6502
6503
6504
6505
6506
6507
6508
6509
6510
6511
6512
6513
6514
6515
6516
6517
6518
6519
6520
6521
6522
6523
6524
6525
6526
6527
6528
6529
6530
6531
6532



162 / 474

Mutta kannattaa kuunnella, kuinka yleisö on mukana.

12. Siinäpä katsaus Yhdysvaltojen poliittisen "keskustelun" tilaan.

Varmaan tämän alemmaksi ei enää voi mennä.

281.2. Uudelleenarviointia / 7.2.2017

Tässä kohtaa voisi todeta aikaisemman merkinnän (39) pätevän myös tässä kohtaa.

Eri vaiheissa on tullut vastaan ”valtavirran median” käsite; MSM = Mainstream Media.

Tietysti eri yhteyksissä eri tiedotusvälineen edustaja sanoo, että jokin toinen tiedotusväline on 
”valtavirran median” edustaja. Sama toistuu eri tiedotusvälineiden välillä, eli eri tiedotusvälineet 
syyttävät toisen tiedotusvälineen olevan ”valtavirran mediaa”. Ota tästä sitten selvää.

Eri vaiheiden jälkeen on perustettu tosiasioiden tarkastuspalveluita (fact-check), jotka yrittävät 
haarukoida eri viestintävälineissä liikkuvia väittämiä eri tavoin. Onko joku väittämä oikein vai 
väärin?

Lisäksi tiedämme kirjoitushetkellä Facebookin liittoutuneen joidenkin tosiasioiden 
tarkastuspalveluiden kanssa mahdollistamaan Facebookin sisällä välitettyjen uutisten tosiasioiden 
tarkastusta. Myös muiden sosiaalisen median yhteisöjen pitäisi liittoutua tosiasioiden 
tarkastuspalveluiden, jotta erilaisten uutisten totuusarvo voitaisiin selvittää asianmukaisesti.

Väittämä: Tarvitsemme tosiasioiden tarkastuspalveluita myös Suomeen.
Väittämä: Tosiasioiden tarkastuspalveluiden antamia lausuntoja eri väittämien vuoksi pitäisi 
levittää eri tavoin.

Mahdollisesti tulevaisuudessa meillä on paremmat sosiaalisen median järjestelmät, joissa 
tosiasioiden tarkastuksen ilmoittamisesta on tullut yksi perustoimintojen osa. Tämä jää nähtäväksi.

281.3. Lisäarviota / 3.4.2019

Edellä olen maininnut ”tosiasioiden tarkastuspalvelut” - vrt. luku 265.2. Myös Suomeen on 
kehitetty tosiasioiden tarkastuspalvelut – eli 42 FaktaBaari.

Väittämä: Myös Suomessa on tarvetta tosiasioiden tarkastuspalveluille.

Itse olen arvioinut, että Suomessa YLE:n uutisointi taitaa asettaa alimman rajan muiden 
tiedotusvälineiden toiminnalle. Suurelta osin uutisointi Suomessa on suhteellisen asiallista pysyen 
jonkin alimman tason yläpuolella.

Väittämä: Median liiallinen viihteellistyminen on aina iso ongelma.

42 https://faktabaari.fi  , FaktaBaari
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282. Vielä kirkon ja valtion erosta

282.1. Merkintä 41 / 19.1.2009: Uusin mielipidekirjoitus

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_1.html#aihe_41

Tänään ilmestyi uusin mielipidekirjoitus JP-Kunnallissanomiin.

Tässä taas suora kopio.

JP-Kunnallisanomat, 19.1.2009

Otsikko: Valituksesta vaiva valtava valtiolle, varattomalle verottajalle?

Ketään ei yllätä, että Museovirasto vaatii vanhan seurakuntatalon suojelua. Museovirasto EI ole 
kuitenkaan lupaviranomainen, vaan sille uskotun kulttuuriperinnön huolehtija.

Kirkkolain 14. luvun 2 § sisältää kirkollisen rakennuksen määritelmän ja vanha seurakuntatalo ei 
käsittääkseni ole lain mukainen kirkollinen rakennus; siis kirkko, kellotapuli, siunauskappeli, 
hautauskappeli tai näihin rinnastettava. Vanhaa seurakuntataloa ei käsittääkseni ole siunattu 
kirkkorakennukseksi, eli kirkkolain mukaan vanhaa seurakuntataloa ei saa suojatuksi. Oikaiskaa, 
jos olen väärässä.

Menemme maalliseen rakennussuojelulain 2 §:ään, eli rakennuksella on merkitystä 
rakennushistorian, rakennustaiteen, rakennustekniikan, erityisten ympäristöarvojen, rakennuksen 
käytön tai siihen liittyvien tapahtumien taikka rakennuksen ainutlaatuisuuden tai tyypillisyyden 
kannalta.

Seurakunta palkkasi rakennusinsinöörin arvioimaan kunnostukset. Kustannusarvio oli 760000, 
ilman erityisjärjestelyjä.

Lueskelin rakennussuojelulakia ja mahdollinen myönteinen suojelupäätös aiheuttaisi lisää 
päätettäviä asioita, ja niistä tietysti voisi tulevaisuudessa valittaa.

Lupaviranomainen joutuu antamaan hyvät perustelut mahdolliselle myönteiselle suojelupäätökselle.

Myönteinen päätös avaisi selvityksen seurakunnan velvollisuudesta ylläpitää taloa ilman korvausta 
tai korjata rakennus ilman korvausta. Lisäksi pitäisi selvittää tehtävät korjaukset suhteessa 
suojelupäätökseen, ja vielä mahdollisesti valtion velvollisuus osallistua kuluihin.

Seurakunta omistajana ei ole yksityinen henkilö, ja seurakunnan taloudellisen kantokyvyn arviointi 
suhteessa suojelupäätöksen ja korvausvelvollisuuteen on melkoinen selvitys.

Yhteiskuntarauhalle räjähdysaltis vaihtoehto on, että valtio suojelupäätöksellä pitäisi yllä kirkon 
rakennusta, joka ei ole kirkollinen. Tällaista eivät kaikki hyväksy ja eduskunnassa/mediassa yms. 
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nousisi hirveä meteli.

Yksi vaihtoehto myönteisestä suojelupäätöksestä on nostaa kirkollisveroa. Toinen vaihtoehto on 
myydä rakennus seurakuntalaisille, jotka haluavat suojelupäätöksellä rakennuksen kunnostaa ja 
ylläpitää omilla rahoillaan.

On siis oltava rikkaita henkilöitä, säätiöitä tai yrityksiä suojelemaan Jalasjärven rakennusperintöä.

Jukka Rannila 
kuntalainen

282.2. Uudelleenarviointia / 8.2.2017

Kerraten voi todeta Jalasjärvellä vanhan seurakuntatalon (evankelis-luterilainen seurakunta) 
purkamisen koetelleen valtion ja kirkon rajoja/eroja.

Ymmärrän täysin silloisen Jalasjärven evankelis-luterilainen seurakunnan (nykyisin Jalasjärven 
kappeliseurakunta Kurikan seurakunnassa) päätöksen olla viemättä suojelupäätöksestä valittamista 
eteenpäin.

Tietysti tuollainen valitus eteenpäin olisi ehkä selkeyttänyt kirkon ja valtion eroja perustuen 
hallinto-oikeuden tuomioon. Nyt asiaa ei lähdetty viemään eteenpäin, joten tuollainen 
selkeyttäminen jäi tekemättä.

Tunnettu kohta raamatusta on tietysti Uuden testamentin puolelta roomalaiskirjeen 13. luvun jakeet 
1-10. Näissä jakeissa pohditaan esivallan merkitystä ja tehtävää.

Eli noillakin perusteilla voi todeta silloisen Jalasjärven evankelis-luterilainen seurakunnan (nykyisin
Jalasjärven kappeliseurakunta Kurikan seurakunnassa) päätös olla valittamatta annetuista 
määräyksistä on täysin ymmärrettävää.

Silloisen Jalasjärven evankelis-luterilainen seurakunnan kokouspöytäkirjoissa todetaan useampaan 
kertaan, että erilaisten kiinteistöjen ylläpito maksaa jotain. Lisäksi täytyy todeta, että vanhojen 
kiinteistöjen ylläpito voi häiritä seurakunnan muita toimintoja, koska raha on tietysti tiukassa 
kaikissa seurakunnissa.

Yksi osa tätä muiden toimintojen häiritsemistä on vanhan seurakuntatalon ylläpito ja jopa 
mahdollinen remontti. Pystyykö Kurikan seurakunta oikeasti rahoittamaan vanhan seurakuntatalon 
(Jalasjärvi) ylläpidon ja mahdollisen remontin? Käytännössä Kurikan seurakunta yrittää pärjätä 
mahdollisimman vähäisillä kustannuksilla, jolloin talolle tehdään vain välttämättömiä remontteja. 
Mahdollisesti vanha seurakuntatalo (Jalasjärvi) ränsistyy pikkuhiljaa vuosien mittaan, koska 
suurempia remontteja (esimerkiksi yli 800 000 euroa) ei ehkä pystytä rahoittamaan.

Väittämä: Kirkon ja valtion ero ei ole täysin selvä kaikille seurakuntien jäsenille.
Väittämä: Kirkon ja valtion ero ei ole täysin selvä kaikille päättäjille.
Väittämä: Käsitykset kirkon ja valtion erosta voivat perustua vääriin tosiasioihin.
Väittämä: Käsitykset kirkon ja valtion erosta voivat siis olla virheellisiä.
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283. Mediapersoona / Puhuva pää

283.1. Merkintä 42 / 20.1.2009: Se toimii sittenkin (FOX)

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_1.html#aihe_42

Eilen kirjoitin, että FOX-kanavan Flash-teknologia ei toimisikaan.

Se toimii kylläkin, mutta vaatii kärsivällisyyttä.

Firefox-selaimella kokeilin. Hei - heilläkin on tämä EMBED-ominaisuus.

Tässä oli mielenkiintoinen pätkä, O'Reilly Factor -ohjelmasta.

[Upotettu video]

Heh - tämä EMBED-video ei sitten toimikaan kunnolla Firefox- tai Opera-selaimessa. Kuuluu vain 
ääni, mutta video ei liiku.

Tämä on näiden Flash-teknologioiden ongelma, että ne toimivat kitisten.

Eli O'Reilly -videoiden kohdalla linkki on parempi kuin EMBED. Linkki:
[Linkki ei enää toiminut]

Ahaa - Heillä on joku MavenPlayer - kait - ainakin tällainen vilahti. Mahdollisesti joku PoroPietari -
ratkaisu (proprietary - heh), eli jonkun yrityksen toimittama Flash-järjestelmä.

Eli O'Reilly -videoille linkki ja MSNBC-videoille EMBED.

ASIAAN - huutaa yleisö.

Kyse lienee siitä, että onko tosiaan keskustelun taso karannut käsistä Yhdysvalloista.

Osa konservatiiveista on sitä mieltä, että mopo on karannut käsistä, eli sanomisen tavasta on tullut 
tärkeämpää kuin itse sanomasta. Eli mitä ilkeämpi olet, niin sen parempi, vaikka itse asioissa (facts)
voitkin olla heikoilla.

Oletamme tässä, että Bill O'Reilly todellakin on vilpitön, ja kertoo konservatiivisen palautteen 
olevan todellakin kahtiajakoista esim. Ann Coulter -tapauksessa.

Itse olen pohdiskellut, että mitä tulee tapahtumaan Obaman kaudella, koska osa konservatiiveista 
toivoo yleisen keskusteluilmapiirin parantamista ja asiallisen asiakeskustelun palaamista 
julkisuuteen. Mitä tekee se osa konservatiiveista, jonka mielestä keskustelun tasossa ei ole mitään 
vikaa tai korjaamista?
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Tässä Ann Coulter haastateltavana - annetaan hänellekin reilu kohtelu.

[Upotettu video]

Tone - keskustelun luonne tai taso, kuten haastattelija kysyy.

"Mainstream media hates conservatives". Kysymys, tosiasia, väite, epäily, olettama, ehdotus, ajatus,
totuus, mielipide, uskomus, kiertoilmaisu, hyökkäys, puolustus, vastaisku vai jotain muuta??

No joo.

283.2. Uudelleenarviointia / 8.2.2017

Erilaiset FLASH-viritykset ovat kehittyneet eri tavoin, mutta kaikesta huolimatta aina välillä tulee 
vastaan tilanteita, joissa FLASH ei toimi oikeasti. Käytännössä pitää katsoa videoita eri selaimilla, 
koska FLASH toimii eri tavalla eri selaimissa.

Kaikeksi onneksi FLASH-viritysten tilalle on tullut muitakin ratkaisuja, joista osa teknisesti 
kehittyneempiä. Ajan kuluessa tiedämme jonkin FLASH-viritysten korvaavan ratkaisun oikeista 
markkinaosuuksista.

Aina ei voita paras teknologinen ratkaisu, koska eri yritysten sitoutuminen eri ratkaisuihin vaihtelee 
tietysti hyvinkin paljon. Eli mahdollisesti teknisesti kehittyneempi ratkaisu ei voita kovissa 
markkinaolosuhteissa muita teknisiä ratkaisuja.

Väittämä: Mahdollisesti FLASH-viritysten korvaava ratkaisu ei ole teknisesti edistynein 
ratkaisu johtuen eri yritysten sitoumuksista erilaisiin ratkaisuihin.

MSM: Mainstream Media. Eli erilaiset tiedotusvälineet väittävät toisten tiedotusvälineiden 
edustavan valtavirran mediaa. Toisaalta voi todeta tiedotusvälineitä käyttävien henkilöiden 
luottamuksen vaihtelevan eri tavoin. Osa meistä pitää tiedotusvälineitä huonosti luotettavina ja 
jonkin poliittisen ryhmän edustajina.

Yhdysvallat taitaa olla aivan omaa luokkaansa tiedotusvälineiden ollessa jonkin poliittisen ryhmän 
edustajia. Eli riippuen välineestä voi kuunnella eri puolueen näkemyksiä ilman muita näkemyksiä.

Echo chamber. Tällaisessa tilanteessa jokin tiedotusvälineet lähinnä toistavat ja toistavat samoja 
teemoja katsojille. Lisäksi suhtautuminen tosiasioihin vaihtelee riippuen tapauksesta.

Tämän tilanteen vuoksi on erilaisten tosiasioiden tarkastuspalveluiden (fact check) perustaminen 
täysin ymmärrettävää, jolloin yritetään laittaa julkisuuteen erilaisten väitteiden totuusarvoja.

Väittämä: Tosiasioiden tarkastuspalveluita (fact check) pitää kehittää edelleen.
Väittämä: Tarvitsemme (uusia) ratkaisuja erilaisten väitteiden totuusarvon selvittämiseksi.
Väittämä: Tarvitsemme (uusia) ratkaisuja totuusarvojen lausuntojen levittämiseksi.

Yksi tärkeä asia olisi tosiasioiden tarkastuspalveluiden (fact check) yhteistoiminta erilaisten 
sähköisten viestintävälineiden (esimerkiksi sosiaalinen media) järjestelmien kanssa. Tämä kehitys 
tulee viemään oman aikansa ja vaatii painostusta sähköisten viestintävälineiden suuntaan.
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284. Kunnioittava käytös / Tosiasiat

284.1. Merkintä 43 / 20.1.2009: Kaiken huippu

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_1.html#aihe_43

Tämä on toisaalta huvittavaa ja toisaalta vähän sydäntä särkevää.

[Linkki ei enää toiminut]

Kopioidaan taas nyt artikkeli tähän.

::: ALKAA ::::
January 19, 2009 / 12:01 am 
Civility Makes Strange Bedfellows (Lanny Davis) 

Juttu löytyy tekemällä otsikon mukainen haku
:::  PÄÄTTYY :::

Ha-ha-Heh-Hoh-huh-HEH-EEE-hEEEE-HAH-HEH-heh-he.

Siis onkos tämä ihan tosi juttu?

Aikuiset ihmiset lupaavat (julkisesti) käyttäytyä sivistyneesti?

Ööööö-siis-onks-tää-ihan-tosi-juttu?

Kyllä tämä(kin) kertoo kuinka Yhdysvalloissa on mopo karannut käsistä kielteisessä 
kampanjoinnissa.

Säälittävää - jos rehellisiä ollaan.

284.2. Uudelleenarviointia / 8.2.2017

Katsoin vähän kyseistä www-sivustoa (http://www.civilityproject.org/). Tarkastushetkellä sivuston 
toiminta vaikutti aika hiljaiselta.

”Wingnut of the week”. Tuollainen ohjelmaosuus pyöri aikanaan CNN-kanavan puolella. 
Käytännössä nimettiin viikon välein (Wingnut) henkilöitä, joiden lausunnot olivat suhteellisen 
outoja ja jopa väärinkin.

Täysin selvää on tällaisten (Wingnut) henkilöiden vaikuttavan myös politiikassa (Yhdysvallat).

Nyt tiedämme vuoden 2016 presidentinvaalien (Yhdysvallat) jälkeen samanlaisen toiminnan 
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jatkuneen ilman mitään pidäkkeitä. Eli eri ehdokkaat ovat antaneet outoja ja vääriä lausuntoja eri 
aiheista.

Suomessa on yksi tosiasioiden tarkastuspalvelu:

FaktaBaari: http://faktabaari.fi

Katselin vähäsen heidän lausuntojaan (Totta / Väärin / 50/50). Eli heillä on kolme lausuntojen 
luokkaa. Käytännössä myös Suomessa on voinut jokin väärä väittämä voinut levitä kaikesta 
huolimatta.

International Fact-Checking Network on perustettu vuonna 2015, jolloin erilaiset tosiasioiden 
tarkastuspalvelut ovat hyväksyneet tosiasioiden tarkastuksen (fact check) hyvä säännöt.

Väittämä: Myös Suomessa on tehtävä jatkuvasti tosiasioiden tarkastusta.
Väittämä: Tosiasioiden tarkastuspalveluiden kunnollinen rahoitus on ratkaistava myös 
Suomessa.
Väittämä: Erilaiset sosiaalisen median viritykset voisivat linkittää tietoa erilaisten ”uutisten” 
totuusarvosta.

284.3. Lisäarviota / 13.4.2019

International Fact-Checking Network 43 on edelleenkin toiminnassa. Kirjoitushetkellä en saanut 
selväksi suomalaisen tosiasioiden tarkastuspalvelun FaktaBaarin osallistumista kyseiseen 
verkostoon – ehkä FaktaBaari voi liittyä verkostoon myöhemmin.

Väittämä: Tarvitsemme kunnollisia menetelmiä tosiasioiden tarkastukseen.
Väittämä: Tarvitsemme tehokkaita menetelmiä levittämään tehtyjä tosiasioiden tarkastuksia.
Väittämä: Tällä hetkellä väärien väittämien nopea leviäminen on iso ongelma.
Väittämä: Erilaisten internet-palveluiden on varmaan huomioitava väärien tietojen 
leviämisen ongelmat.

Aikaisemmin olen ehdottanut vain yhtä yhteisöä hallinnoimaan ja hoitamaan kaikenlaisten 
tieteknisten ongelmien ilmoittamiseen. Varmaankin yksi osa tällaisen yhteisön toimintaa voisi olla 
erilaisten väärien väittämien leviämisen vuoksi tehtävät vastatoimenpiteet.

Väittämä: Yksi osa väärien väittämien leviämisen suhteen olisi väärien väittämien 
tunnisteiden kehittäminen, jolloin jokaiselle väärälle väittämälle olisi oma tunnus.

Varmaankin pitäisi järjestää jokin kansainvälinen hanke, jonka perusteella lähdettäisiin kehittämään 
yhtä yhteisöä, joka pystyisi hallinnoimaan ja hoitamaan kaikenlaisten tieteknisten ongelmien 
ilmoittamisen.

Väittämä: Milloin voitaisiin perustaa yksi (iso?) yhteisö kaikenlaisten tietoturvaongelmien 
ilmoittamiselle.

43 https://www.poynter.org/ifcn/  , International Fact-Checking Network
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285. Julkisuuteen omasta tahdosta?

285.1. Merkintä 44 / 25.1.2009: Tasavalta parempi kuin 
kuningaskunta / Media-puppu

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_1.html#aihe_44

Tietysti tältä viikolta pitäisi kommentoida Barack Obaman virkaanastujaisia ja hänen ensimmäisen 
työviikon päätöksiä.

Näitä kommentteja on niin paljon, että omat ajatukset näistä hukkuisivat kaiken massan alle.

Palataan kuitenkin historiaan taaksepäin ja muistellaan Yhdysvaltojen syntyhistoriaa.

Jos nyt vähän muistelee, niin Yhdysvallat taitaa olla ensimmäisiä maita, jotka siirtyivät 
kuningasvallasta johonkin muuhun valtiojärjestykseen.

Suomessakin oli oma vääntönsä tasavallan ja kuningaskunnan kannattajien kanssa. Onneksi 
tasavaltalaiset voittivat - iso kiitos heille.

Non-niin-ja-silleen.

Media-puppua: Prinssi Harry erosi tyttöystävästään (uutinen 25.1.2009).

Mikä ero on kuninkaallisella ja "tavallisella" julkkiksella?

"Tavallinen" julkkis pääsee/joutuu julkisuuteen, kuninkaallinen syntyy julkkikseksi.

Kun tämä media-puppu on nykyään täysin käsittämättömissä mittasuhteissa, niin meikäläinen 
lähinnä säälii näitä kuninkaallisia.

Olisi hyvä tehdä mielipidekysely kuninkaallisten yms. keskuudessa, että haluavatko he enää itse 
koko mediaspektaakkelia pitää pystyssä.

Ero Barack Obamaan on se, että Obama on tietoisesti tehnyt valinnan ja lähtenyt julkisuuden 
henkilöksi. Kuninkaallinen syntyy julkisuuden henkilöksi, eikä ole omaehtoista, vapaaehtoista ja 
tietoista valintaa voinut koskaan tehdä.

Periaatteessa kuninkaiden ja muun hovin ylläpito on kunkin kuningaskunnan parlamentin asia, eikä 
sinänsä Suomen tasavallan yksityiselle kansalaiselle kuulu.

Että Suomen tasavallassa on hyvä systeemi, eli vapaaehtoinen julkisuus kaikille tasavallan jäsenille.

Jos joku haluaa tasavallan ylimmäksi (pakolliseen kalustoon kuuluvaksi) julkimoksi, eli 
presidentiksi, niin siitä vaan vapaaehtoisella omalla toiminnalla itseään esille tuomaan.
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Mutta sylivauvan asettaminen julkimoksi, esim. kuningas, heti syntymästään alkaen on mielestäni 
vähän liian kova vaatimus nykyaikaisessa mediamaailmassa, ns. media hydra.

285.2. Uudelleenarviointia / 8.2.2017

Tosiaan päätyminen jonkinlaiseksi julkisuuden henkilöksi heti syntymän jälkeen on mielestäni 
kohtuutonta. Joku henkilö voi olla merkittävä julkisuuden heti ensimmäisen itkunrääkäisyn jälkeen 
– esimerkiksi kuninkaalliset kuuluvat tähän joukkoon.

Eli tasavallassa voi jokainen henkilö itse ryhtyä julkisuuden henkilöksi omasta tahdostaan.

Esimerkiksi Suomen tasavallan presidentin virkaan päässyt henkilö on tehnyt itse tietoisen valinnan 
julkisuuden suhteen. Käytännössä presidentiksi ei pääse ilman laajaa julkisuutta.

Tässä kohtaa voi todeta, että Ruotsissa (Ruotsin sosialidemokraattinen työväenpuolue) on 
suomalaista SDP:tä vastaava puolue. Tuo puolue ei ole aito sosialidemokraattinen puolue, koska 
Ruotsissa on vielä kuningas ja kuninkaan hovi.

Vastaavasti SDP (Suomen Sosialidemokraattinen Puolue) ei ole aito sosialidemokraattinen puolue, 
koska Suomessa kirkko ja valtio eivät ole täysin erillään.

Forssan ohjelmasta 44 seuraava kohta:

5. Uskonto on julistettava yksityisasiaksi. Kirkko on erotettava valtiosta ja kirkolliset
sekä uskonnolliset yhdyskunnat katsottava yksityisiksi yhdistyksiksi, jotka itse 
järjestävät sisälliset asiansa. Uskonnonopetus on poistettava kouluista.

Tietysti kaikista muista puolueista voi todeta erilaisia epävastaavuuksia perustuen puolueen 
syntyhetken ohjelman ja vuosikymmenten aikana tehtyjen päätösten välillä. Käytännössä joitain 
tavoitteita ei saada läpi vuosikymmenten aikana.

Pohtiva - Poliittisten ohjelmien tietovaranto
http://www.fsd.uta.fi/pohtiva/

Onneksi meillä tuo Pohtiva-järjestelmä, jolloin on erilaisten puolueiden poliittiset ohjelmat voi 
tarkastaa oman kiinnostuksen mukaan. Vielä tarvitsisimme Pohtiva-järjestelmään poliittisten 
nuorisojärjestöjen ohjelmat.

Väittämä: Tasavalta on parempi kuin kuningaskunta.
Väittämä: Puolueiden syntyhetken ohjelmien läpivienti voi viedä vuosikymmeniä.
Väittämä: Puolueiden syntyhetken ohjelmien ja oikeiden päätösten välillä voi olla erilaisia 
epävastaavuuksia vuosikymmenten jälkeen.

44 http://sdp.fi/fi/blog/forssan-ohjelma/  , Forssan ohjelma – SDP:n sivusto
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286. Journalismin alin rima(nalitus)?

286.1. Merkintä 45 / 25.1.2009: Media-Moska

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_1.html#aihe_45

Se on nyt sitten virallista.

Salatut elämät saa kilpailijan YLE:ltä (HS, 23.1.2009).

Vai-niin-ja-silleen.

Kun tuota menoa jatketaan muutama vuosi, niin sitten voi kysyä, että mikä ero on YLE:n ja täyden 
palvelun viihdekanavan välillä.

Itse olen kannattanut julkisen palvelun yleisradiota nimenomaan uutisten ja asiaohjelmien vuoksi.

YLE:n vaikutus on ollut vähän niin kuin osuuskunnan, jolla on 25% markkinaosuudesta, vrt. 
osuuskaupat Suomessa.

Kun YLE on asettanut journalismin [alimman] riman, niin tämän jälkeen kaupalliset kanavat ovat 
itse huolehtineet samassa tasossa pysymisestä.

Nythän joissain maissa on vihastuttu siihen, että pelkästään kaupalliset kanavat ovat alentaneet 
uutisten tasoa todella reippaasti. Sitten on alettu vaatia jotain epämääräisiä tasoja, laatukriteereitä 
yms. hallintorakenteita valvomaan näitä kanavia. Mitäs yksityistivät yleisradioyhtiönsä?

Nythän nämä internet-palvelut mahdollistavat sen, että oikeastaan median kasvulla ei ole enää 
mitään rajaa, koska internet ei tunne samoja rajoitteita kuin radio- ja televisiokanavat.

Että jos ihminen pettyy yleisradioyhtiön ja kaupallisten kanavien tarjontaan, niin ehkä on 
mahdollista jokin muu tapa internet-palveluna.

Nyt tietysti on tosiasia, että Suomi on pieni kielialue, joten välttämättä näitä kovan tason 
journalismin internet-palveluita ei synny Suomeen.

Englanninkielisellä kielialueella voi olla jo niin paljon (maksavaa) yleisöä, että ns. kovan tason 
internet-journalismi pysyy pystyssä. Yhdysvalloissa on joidenkin yksityisten säätiöiden rahoitus 
yksi tutkivan journalismin edistäjä, ja tämä tapa voi levitä muihinkin maihin.

Mutta missä vaiheessa voi vetää sen rajan, että YLE on muuttunut valtiorahoitteiseksi Media-Moska
Oy:ksi? Tähän ei ole tietenkään mitään rajaa tai sääntöä.

Jäämme pelolla odottamaan YLE:n uusia oivalluksia kaupallisten kanavien kopioinnissa.
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286.2. Uudelleenarviointia / 8.2.2017

Itse olen todennut yleisradioyhtiön uutistoiminnan asettavan alimman riman muille (yksityisille) 
televisioyhtiöille. Käytännössä muut televisioyritykset (yksityiset) eivät yleensä alita tätä alinta 
rimaa.

Yleisradioyhtiön yksi toiminta voi olla tutkivan journalismin hankkeet, jotka vaativat aikaa ja 
työvoimaa. Suomessa on YLE:n MOT-ohjelma 45 yhtenä tutkivan journalismin hankkeena. 

Suomessakin on ratkaistava tutkivan journalismin hankkeiden rahoitus asianmukaisesti. Joissain 
maissa on säätiöitä rahoittamassa tutkivan journalismin hankkeita.

Tutkivan journalismin hankkeet vaativat tietysti oikeaa rahaa, oikeita tekijöitä ja oikeaa aikaa.

Väittämä: Julkinen yleisradioyhtiö asettaa alimman raja-arvon uutistoiminnalle.
Väittämä: Muut (yksityiset) yhtiöt eivät yleensä alita uutistoiminnan alinta rajaa.
Väittämä: Tutkivan journalismin hankkeiden kunnollinen rahoitus pitää ratkaista myös 
Suomessa.

286.3. Lisäarviota / 3.4.2019 / 16.4.2019

Tästä palautuu mieleen yksi tilasto Suomessa tarjotusta television ohjelmatarjonnasta. En löytänyt 
tilastoa tähän yhteyteen. Yksi havainto on, että erilaisia tosi-TV -ohjelmia on paljon erityisesti 
kaupallisilla TV-kanavilla. Oman arvion mukaan tosi-TV -ohjelmia on suhteellisen halpa tuottaa, 
joten niitä isketään erityisesti kaupallisille TV-kanaville.

Kysymys: Pystyykö YLE pysymään erilaisena toimijana verrattuna kaupallisiin yhtiöihin 
nähden?
Kysymys: Pystyykö YLE tuottamaan jatkossakin hyvää tutkivaa journalismia?
Kysymys: (Kerraten) Kuka rahoittaisi Suomessa hyvää tutkivaa journalismia?

Varsinaisessa merkinnässä pohdin YLE:n mahdollista muuttumista kaupallisten kanavien kaltaiseksi
toimijaksi. Ainakin vielä YLE:n ja muiden kanavien välillä on eroavaisuuksia.

Väittämä: YLE on pidettävä erilaisena verrattuna muihin tiedotusvälineisiin verrattuna.

YLE:n yksi palvelu on tietysti 46 Areena-palvelu. Aina välillä Areena-palvelussa on hyviä 
dokumentteja, joita ei lähetetä kaupallisten kanavien puolella.

45 http://yle.fi/aihe/mot/ohjelmat  , YLE – MOT
46 https://areena.yle.fi/tv  , YLE – Areena
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287. Puolueen puheenjohtajan palkka?

287.1. Merkintä 46 / 25.1.2009: Puolueen puheenjohtajuus 
puolivuotiseksi?

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_1.html#aihe_46

Tässä lehdistössä on taivasteltu, kuinka Matti Vanhanen on harmaa, väritön, tylsä tai 
virkamiesmäinen. Näitä laatusanoja (hienosti sanoen adjektiiveja) voi keksiä lisää.

HOH-heijakkaa-ja-Silleen.

Taitaa olla aika siihen, että Suomessa siirrytään puolivuotisiin puheenjohtajuuksien koeaikoihin.

Matti Vanhanen: väritön. 
Jutta Urpilainen: verkkosukka. 
Jyrki Katainen?

Jaa-A.

Nythän oli imagotutkimusta, että Jyrki Kataisella ja Sauli Niinistöllä olisi imagomielessä asiat 
hyvin - ainakin tässä vaiheessa.

Mutta kannattaako muiden puolueiden tässä kohtaa taivastella asiaa tämän enempää? Uusi 
puheenjohtaja kehiin ja puolen vuoden koeaika.

Jos jäsenkyselyt, fokus-ryhmät ja mielipidetiedustelut sanovat, että puheenjohtaja vaihtoon, niin 
siitä vain heti toimeen.

Ja puheenjohtajan vaihto voidaan hoitaa aina mediaspektaakkelityyliin, siitä vain mainosmiehet 
kikkailemaan jotain mukavaa.

Oikeastaan voisimme siirtyä sirkus-pelle-puoluejohtajiin, ja valita viihdeohjelmatyyliin puoleiden 
puheenjohtajat. Päälle jäsenäänestykset ja puolueiden ulkopuolisten henkilöiden mukanaolo-oikeus.

Siinäpä se olisi. 

1. Kaikkien puheenjohtaja-ehdokkaiden ilmoittautuminen. 
2. Ehdokkaiden uimapukukierrokset ja yleiset haastattelut. 
3. Kansalaiset saavat haukkua pari ehdokasta pois puhelinäänestyksellä. 
4. Muiden puolueiden puoluevaltuustojen puheenjohtajien muodostama raati saa pudottaa 
pari ehdokasta. 
5. Jäljelle jääneet ehdokkaat kiertävät maakuntakeskukset ja tästä saadaan n. kahden viikon 
jokailtainen viihdepläjäys. 
6. Jokailtaiset puhelinäänestykset ja muiden puolueiden maakunnallisten raatien arvostelut. 
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7. Monimutkaisella puhelinäänestysten ja puoluevaltuustojen puheenjohtajien raadin 
yhteisjärjestelmällä, jonka hyvistä ja huonoista puolista käydään koko ajan kovaa 
keskustelua, lopulta pääsee kolme finalistia jatkoon. 
8. Tiukka loppuäänestys, jossa monimutkaisella järjestelmällä lasketaan yhteen 
puoluejäsenten ja muiden kansalaisten äänet.

Tämän jälkeen voikin sitten puheenjohtaja päästä puolen vuoden koeajalle, ja taas puolen vuoden 
päästä uusi kilpailu, tietysti uusituilla säännöillä.

Eipä olisi väritöntä enää mikään.

Tietysti taustalla oikea politiikka menisi omalla mallillaan, ja Eduskunnan tasaisen työn 
peruspuurtajat hoitaisivat kyllä politiikan peruspuurtamisen, ja puoluejohtajat hoitaisivat sirkuksen.

Niinpä-niin.

Minkä Yhdysvaltojen republikaanit onnistuivat tekemään todella hyvin?

Eli mitä?

Yhdysvalloissa(han) oikeistolaiset onnistuivat mediakikkailuilla yms. viestimään ns. tavallisille 
perusdemokraateille (USA) asioita, jotka vetosivat heihin hyvin.

Sitomalla tietty osa kansasta tiettyyn aiheeseen, ns. single-issue-voter, niin voidaan ohessa olevassa 
romukopassa heittää paljon asioita, joita ns. tavallinen perusdemokraatti (USA) ei kannattaisi.

Jos/kun kansan sivistystaso Suomessakin alkaa laskea Yhdysvaltojen tasolle, niin Suomessakin 
voidaan siirtyä kokopäiväiseen mediakikkailuun.

287.2. Uudelleenarviointia / 8.2.2017

Esterling (2007) on jo viitattu aikaisemmin. Eri vaiheiden jälkeen olen pohtinut ”työhevosien” ja 
”näyttelyhevosten ” eroavaisuuksia. Suomessa Eduskunta on täynnä näitä politiikan peruspuurtajia 
(työhevonen), joiden tekemisistä on todella vaikea repiä säännöllisesti repiviä otsikoita 
(näyttelyhevonen).

Käytännössä puolueen puheenjohtajan tehtävä on aika vaativa nykyisessä mediaympäristössä. 
Kaiken keskellä pitäisi saada asioita oikeasti hoidetuiksi (peruspuurtaminen/perustyö) ja kuitenkin 
samaan aikaan käynnissä on erilaisia (näyttely) mediaspektaakkeleita.

Itse en tiedä kansanedustajien perustyön ja tiedotusvälineiden vaatiman julkisuuden suhdetta 
toisiinsa. Mikä osa työstä (prosentteina) on tiedotusvälineiden kanssa asiointia?

Väittämä: Käytännössä (Suomenkin) politiikassa on paljon politiikan peruspuurtajia 
(työhevonen), joiden tekemiset eivät yleensä ole laajasti mediajulkisuudessa.

Itse olen eri yhteyksissä todennus asiaprosessin ja mielikuvaprosessin ilmiöt. Asiaprosessissa 
(erityisesti kunnat, kaupungit ja Eduskunta) menee koko ajan läpi hyvin tylsiä asioita, joista ei saa 
revittyä isoja otsikoita.
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288. Suomestakin banaanivaltio?

288.1. Merkintä 47 / 29.1.2009: Banaanivaltio nimeltä Suomi

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_1.html#aihe_47

Tänään tuli julkisuuteen tieto Helsingin hallinto-oikeuden päätöksestä, jossa todettiin, että mitään 
väärää ei ollut tapahtunut sähköisen äänestyksen kokeilussa vuoden 2008 kunnallisvaaleissa.

232 ääntä meni hukkaan, tai bittien taivaaseen, ja tämä ei ole väärin?

U-S-K-O-M-A-T-O-N-T-A !

Suomesta on tullut banaanivaltio tällä Helsingin hallinto-oikeuden päätöksellä.

Me täällä Suomessa olemme naureskelleet näille ns. banaanivaltioille, joiden vaaleissa on 
käsittämättömiä epäselvyyksiä ja suoranaista huijausta.

Nyt on siis Suomessa ihan laillista, että sähköinen äänestysjärjestelmä saa tuhota äänestäjien ääniä, 
ja tällä ei ole enää mitään merkitystä.

Tästä ei ole enää pitkä matka siihen, että joku päällikkötason IT-henkilö lahjotaan muuttamaan 
sähköisiä ääniä.

Sitten vaaditaan koko maata koskevat laajat mielenosoitukset, jotka kestävät viikkokausia, jotta 
saadaan uudet vaalit ilman sähköistä äänestystä.

Kun otetaan huomioon, että suomalaiset ovat erittäin nihkeitä mihinkään mielenosoitustoimintaan, 
niin näin on avattu tie suomalaiselle poliittiselle korruptiolle.

Tämän jälkeen Suomen voi pudottaa listalta, jossa olemme mukamas vähän korruptoitunut valtio.

Sitten lyödään LEX Nokia päälle, ja asennetaan tehokkaat suurtietokoneet jokaisen internet-
operaattorin nurkkaan puksuttamaan.

Sitten tarvitaan vain "terroristi-isku", jolloin voidaan laittaa puolustustilalaki päälle.

Jos mennään samalla tyylillä kuin Yhdysvalloissa, niin lyödään tietysti kaikki äärimmäisyyksiin 
joka suhteessa.

Toisinajattelijat saadaan heti kuriin, kun LEX Nokian perusteella heidät saadaan heti kiinni, koska 
ainut salattu tapa on käsinkirjoitettu teksti, minkä avulla toisinajattelijoiden toiminta sujuu paljon 
hitaammin.

Tervetuloa diktatuuriin nimeltä Suomi.
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Diktatuuri nimeltä Yhdysvallat on juuri aloittanut julkisen itseruoskinnan Barack Obaman 
virkaanastujaisten jälkeen.

Katselin uutispätkiä Yhdysvalloista ja joidenkin toimittajien oli vaikea pidättää helpotustaan, kun 
Barack Obama laittoi ensimmäisiä määräyksiä kidutuksen kiellosta, kidutuskammio Guantamon 
sulkemisesta, salaisten kidutuskammioiden sulkemisesta, Irakin sodan lopettamisesta, yms.

Meidän pitää näköjään kulkea Suomessa sama tie ainakin kerran.

288.2. Uudelleenarviointia / 8.2.2017

Tässä kohtaa tiedämme 2008 kunnallisvaaleissa käytetyn sähköisen äänestyskoneen ongelmat. 
Käytännössä sähköisen äänestyskoneen kokeilun ongelmat kolmessa pilottikunnassa tarkoittivat 
vaalien uusimista ja perinteisten menetelmien käyttöä äänten laskentaan.

Kaikista ongelmista huolimatta nykyinen hallitus (Sipilä) päätti strategiaistunnossaan 24. lokakuuta 
2016 aloittaa sähköisen äänestyksen selvittämistä uudelleen – eli nettiäänestys.

Itselläni on ollut omalla kotisivulla sähköisen äänestyksen arvosteluun ihan oma sivu.

Sähköisen äänestyksen voimakas vastustaja
http://www.jukkarannila.fi/sahkoinen_aanestys.html

Väittämä: Myös nettiäänestys tarkoittaa vakavia teknisiä ongelmia.
Väittämä: Myös nettiäänestystä on vastustettava asianmukaisesti ja voimakkaasti.

Sitten voi todeta Yhdysvalloissa (ns.) terrorismin vastaisen sodan menneen aivan äärimmäisyyksiin,
jolloin omankin maan kansalaisia valvotaan eri tavoin.

Mahdollisesti Suomeenkin voi joskus tulla terrori-isku, jonka jälkeen vaaditaan voimakkaampia 
otteita terrorismin torjuntaan. Jokainen järkevä kansalainen tietää/ymmärtää terrori-iskujen olevan 
kuitenkin suhteellisen harvinainen tapahtuma.

Oma tuomio/huomio on kansalaisten turha pelottelu terrori-iskujen määrästä ja laadusta.

Tietysti terrorismin tilastot Euroopan Unionin osalta voi kaivaa seuraavalla hakutermillä:

EUROPEAN UNION TERRORISM SITUATION AND TREND REPORT (TE-
SAT) 2016

Tietysti myös Euroopan Unionin sisällä tapahtuu erilaisia terrori-iskuja aina välillä. Lisäksi voi 
todeta erilaisten pidätysten määrän koskien terrori-iskun suunnittelijoita.

Väittämä: Terrorismin torjunnan varjolla ei pitäisi liikaa pelotella kansalaisia (esim. EU).
Väittämä: Terrorismin torjunnan varjolla tehtävät päätökset pitäisi perustella hyvin.
Väittämä: Terrorismin torjuntaan ei tarvita sotilaallisia toimintoja.
Väittämä: Terrorismin torjuntaan sopii paremmin perinteinen poliisitoiminta.
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289. Väärin tehty yksityistäminen?

289.1. Merkintä 49 / 2.2.2009: Follow the money

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_1.html#aihe_49

"Verkkoyhteisö Facebookin omistajat ovat vihdoin keksineet kuinka 222 miljoonaa käyttäjää voi 
muuttaa kassan kilinäksi." (Tietoviikko 2.2.2009).

Ja miten Facebook aikoo tulla kannattavaksi yritykseksi?

"Liikeidea on tämä: suuryritykset voivat Facebookin kautta tehdä kyselytutkimuksia".

Mielenkiintoinen juttu sinänsä.

Kun otetaan huomioon, että Facebook-yhteisön käyttäjiä on melkoinen lauma ja he ovat kertoneet 
itsestään jonkin verran yksityiskohtia, niin ei ole mahdoton operaatio tehdä ristiin taulukointeja ja 
kohdistaa näiden tuloksilla erilaisia kyselyitä käyttäjille.

Tuossa viikonloppuna tuli pohdittua, että mikä on eurooppalaisen, japanilaisen ja yhdysvaltalaisen 
liiketoiminnan ero.

USA: Follow the money. Näin oli yhdessä mainoksessa.

Selvittelin vähäsen kamppailulajin kouluttajien www-sivuja, ja yhden yhdysvaltalaisen kouluttajan 
www-sivuston ensimmäisen sivun alareunassa oli dollarikasan kuva - siis heti ensimmäisellä 
sivulla.

Voisi ajatella niin, että Yhdysvalloissa pääasiallinen tavoite on raha. Ehkä voisi ajatella niin, että 
Euroopassa ja Japanissa tärkeintä jokin muu, ja tämän hyvänä sivutuloksena tulee rahallinen tuotto.

Jos nyt vähän vilkuilee esimerkiksi Yhdysvaltojen terveydenhuollon kuluja, niin voi todeta, että 
raha todellakin on tavoitteena ja Yhdysvalloissa käytetään reilusti enemmän rahaa 
terveydenhuoltoon kuin muualla maailmassa. Tästä huolimatta heidän terveydenhuollon tuottavuus 
ja tehokkuus on surkea ja suuri osa kansasta vieläpä tippuu terveydenhuollon ulkopuolelle.

Parhaiten yhdysvaltalaisen ajattelun saa selville pienistä yksityiskohdista.

Kannattaa tutustua Yhdysvaltalaisen yhtiön, eli Gartner, ehdotelmaan Euroopan Unionin laajuisten 
sähköisten palveluiden yhteensopivuusraporttiin. 

[tämä linkki ei enää toiminut]
Tiedoston voi ladata myös tästä (http://www.jukkarannila.fi/docs/Gartner_Report.pdf).
haku voidaan tehdä seuraavalla:
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Preparation for Update European Interoperability Framework 2.0 - FINAL REPORT 
04-06 2007

Kannattaa mennä kyseisen raportin sivulle 73 ja katsoa kuvaa 30.

Kuten kuvasta selvästi näkyy, niin julkinen sektori hoitaisi perusrekisterit, ei siinä mitään. Mutta 
jostain ihmeellisestä syystä välissä pitäisi olla yksityinen välittäjä (private intermediary).

Miksi?

Minkä vuoksi kahden julkisen sektorin organisaation viestinvälittäjänä pitäisi olla yksityinen yritys?

Miksi?

Tätä voi pohtia hieman pitempään, sillä mielestäni tällaisissa yksityiskohdissa tulee esille 
yhdysvaltalainen ajattelu julkisen sektorin hoidossa. Jos voi yksityistää, niin ilman muuta pitää heti 
yksityistää.

Edelleen - miksi ?

Mutta noin tietosuojamielessä olisi jotenkin outoa, jos yksityinen yritys saisi olla viestinvälittäjänä 
kansallisesti merkittävien tietojärjestelmien välissä. Ei tarvitse olla kummoinen mielikuvitus, kun 
tulee mieleen yksityisen viestinvälittäjän halu käyttää välittämiensä viestien tietojen tai tilastojen 
myyntiä eteenpäin.

Mutta tässä huomaa, että yksityistäminen on pultattu kiinni lattiaan, seiniin, ikkunoihin ja kattoon 
yhdysvaltalaisessa ajattelussa. Kaikki alkaa ja päättyy yksityistämiseen.

Tulee kuitenkin mieleen esimerkiksi Barack Obaman passitietojen luvaton katselu. Kun tapausta 
tutkii tarkemmin, niin yhdysvaltalaisten passitietojen käsittelyyn oli käytetty kahden yksityisen 
yrityksen palveluja.

Aika mielenkiintoinen juttu, jos Suomessa Väestörekisterikeskus olisikin yksityinen yritys tai 
Väestörekisterikeskuksella olisi liuta alihankkijoita, joiden tiloissa ja valvonnassa olisi Suomen 
väestötiedot, ja yksityisen yrityksen työntekijät voisivat katsella tietoja.

Suomi taas edustaa toista ääripäätä, jossa ensimmäinen kysymys kaikissa asioissa on, että kuinka ja 
miten valtio voitaisiin asiaan kiinnittää.

Tulee tästä mieleen Tampereen yliopiston ylioppilaskunnan TAMY:n yksi tilaisuus, jossa jokin 
työryhmä (vast.) pohdiskeli kehitysyhteistyötä. Itse en moisessa puulaakissa tunnetusti juuri 
toiminut, mutta menin mielenkiinnosta muutamaan tilaisuuteen.

No. Kuitenkin. Tilaisuudessa tuli hyvin esille, kuinka suomalaisen ajattelun mukaan valtion olisi 
pitänyt ottaa jossain kehitysmaassa vastuu eri toiminnoista.

Jostain syystä Suomi ja Yhdysvallat on muutaman kerran laskettu kilpailukykyisimmäksi maiksi 
joissakin yhteyksissä. Mielenkiintoiseksi vertailun tekee, että kummassakin maassa on täysin 
erilainen ajattelu valtion roolista.
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289.2. Uudelleenarviointia / 8.2.2017

Eri vaiheiden jälkeen olen esittänyt seuraavan kuvan.

DATA
systeemi 1

DATA
systeemi 2

KOMM

LISÄYS
HAKU
MUUTOS
POISTO

KOMM

LISÄYS
HAKU
MUUTOS
POISTO

KOMM
NÄYTTÖ
(liitty mä)

NÄYTTÖ
(liitty mä)

välittäjä välittäjä välittäjä välittäjä välittäjä välittäjävälittäjä

1 1 223 3

Käytännössä joudumme monesti käyttämään erilaisia välittäjiä (joskus myös luotettavia kolmansia 
osapuolia) erilaisten tietojärjestelmien yhteistyössä. Käytännössä on myös yksityisiä välittäjiä, joilla
on tavoitteena kaupallinen kannattavuus.

Eli esimerkiksi Facebook välittää kaikenlaista informaatiota sisään ja ulos. Informaation siirtämien 
ulos tarkoittaa Facebookin keräämän tiedon kaupallista käyttöä, mihin Facebookin käyttäjät ovatkin
suostuneet hyväksyessään Facebookin käytön ehdot. Tosiasiassa suuri osa Facebookin käyttäjistä ei 
ole lukenut Facebookin käytön ehtoja kunnolla.

Väittämä: Käytännössä joudumme monesti käyttämään erilaisia välittäjiä (joskus myös 
luotettavia kolmansia osapuolia) erilaisten tietojärjestelmien yhteistyössä.
Väittämä: Kaupallisilla ja julkisilla välittäjillä on erilaiset tavoitteet.
Väittämä: Suuri osa kaupallisten välittäjien käyttäjistä ei ole lukenut kaupallisen välittäjän 
järjestelmien käytön ehtoja.
Väittämä: Tarvitsemme eri yhteyksiin myös julkisia välittäjiä.

Edellä on ollut puhetta mädästä monopolista. Mahdollisesti jokin yksityinen välittäjä voi hallita 
suurella markkinaosuudella informaation kaupallista käyttöä. Toisaalta tällaista mätää monopolia 
vastaan voidaan esittää määräävän markkina-aseman väärinkäyttöä. Eli joissain tapauksissa 
kilpailuviranomaiset voivat ottaa tällaisen yksityisen yrityksen toiminnan tarkkailuun – 
mahdollisesti kilpailuviranomaiset voivat vaatia eri asioita takaamaan toimiva kilpailu.

Väittämä: Jollain kaupallisella välittäjällä voi olla määräävä markkinaosuus.
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290. Omasta erityislaatuisuudesta

290.1. Merkintä 50 / 2.2.2009: Exceptional(ism)

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_1.html#aihe_50

Katsoin kerran yhden haastattelun PBS:n (www.pbs.org) sivuilta, jossa kaksi republikaania pohti 
puolueensa tulevaisuutta.

He pohtivat, että mitä republikaanille tarkoittaa pieni hallitus / valtio, "minimal government". He 
halkoivat hiuksia siitä, että tarkoittaako suurempi julkinen sektori suurempaa työntekijämäärää 
(liitto)valtiolle vai valtion sääntelyä useammalla elämänalueella.

Mielenkiintoinen kysymys.

Itse jäin pohtimaan, että pitäisikö olla "tehokas hallitus/valtio". Jos valtio on tehoton ja tunkee 
jokaiselle elämänalalle, niin eipä ole hyvä. Jos valtion palveluksessa on valtaisa määrä ihmisiä ja se 
on tehoton, niin eipä ole hyvä.

Yritin etsiä tätä haastattelua uudelleen PBS:n www-sivuilta PBS:n omalla hakutoiminnalla ja 
kahdella hakukoneella (Info.com ja Google).

Mutta, mutta.... löytyi yksi mielenkiintoinen haastattelu hakujen joukosta.

http://www.pbs.org/moyers/journal/09262008/watch.html

Hyvä kirjan nimi: "The Limits of Power: The End of American Exceptionalism".

Siinä haastattelussa, jossa kaksi republikaania väänsi puolueensa aatteen perusteita, niin toinen 
sanoi, että heidän pitää säilyttää ja ylläpitää Yhdysvaltojen erityislaatuisuus (Exceptionalism).

Tämä haastattelu, jota en valitettavasti enää löytänyt, avautui vasta myöhemmin. Yhdysvaltalaiset 
ihan vilpittömästi uskovat, että he ja/tai heidän järjestelmänsä on erityislaatuinen.

Tämän oivalluksen jälkeen Barack Obaman haastattelu Al-Arabiya -kanavalla aukeaa hyvin. Ensin 
on hyvä linkittää tähän Barack Obaman haastattelun linkki. 

President Obama's first interview on Al Arabiya, 27.tammikuuta 2009 [linkki ei toiminut]

Minulle Barack Obaman jää haastattelusta semmoinen vaikutelma, että yhdysvaltalaisten on 
pyrittävä käyttäytymään tämän erikoislaatuisuuden mukaisesti, eli olemaan moraalisesti niin 
ylivoimaisia, että he ovat esimerkiksi muulle maailmalle.

Tämän jälkeen kannattaa katsoa päälle Andrew J. Bacevich -haastattelu.
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Itse luonnehtisin niin, että demokraatit vaativat oman amerikkalaisen elämänmuodon 
erinomaisuutta, jolloin muut seuraavat. Republikaaneista osa, eivät kaikki, haluavat määrätä muiden
elämänmuodon yhtä erinomaiseksi kuin heillä.

Tämän jälkeen kannattaa katsoa seuraava linkki: 

[Linkki ei enää toiminut] / [Linkki ei enää toiminut]

Imperialismia vai vapauden levittämistä? Siinäpä kysymys.

Kaikissa näissä on erilainen suhtautuminen yhdysvaltalaisen erityislaatuisuuden edistämiseen, ja 
kukaan ei aseta kyseenalaiseksi omaa yhdysvaltalaista erityislaatuisuutta.

Tästä tulee mieleen teologia, jossa perusoletuksena on, että Jumala on. Samalla tavalla tässä kaiken 
perusoletuksena on, että Yhdysvallat on erityislaatuinen.

Tämän jälkeen voidaan erilaisilla metodeilla ja muilla tavoin väitellä ilmiön eri puolista, jakaantua 
erilaisiin koulukuntiin, kiistellä koulukuntien välillä, lukea klassikoita useilla eri tavoilla, kiistellä 
perustekstin (esim. Raamattu, Koraani tai Yhdysvaltojen perustuslaki) kirjoittajien alkuperäisistä 
ajatuksista ja niiden soveltuvuudesta nykyajan olosuhteisiin.

Ja kuten Andrew J. Bacevich -haastattelun ykkösosan loppupuolella haastateltava hyvin 
asiantuntevasti määrittelee millaisissa olosuhteissa ja millaisella tarkoituksella Yhdysvaltain 
perustuslakia pitäisi lukea ja kuinka perustuslain (Pyhä) henki on turmeltu nykyajassa.

Sinänsä olisi mielenkiintoista, jos aikakone oikeasti joskus keksittäisiin, ja voitaisiin Yhdysvaltain 
perustuslain vääntänyt porukka tuoda nykyaikaan katsomaan ja keskustelemaan perustuslain 
nykyisestä tulkinnasta.

Myyttien helliminen on syvällä ihmisluonnossa.

290.2. Uudelleenarviointia / 8.2.2017

Seuraava linkki toimi 8.2.2017

American Empire Project
http://americanempireproject.com/about/

Käytännössä eri kirjoittajat ovat julkaisseet kirjoja Yhdysvaltojen suurvalta-asemasta (Empire). 
Toisaalta ”Empire” voi tarkoittaa myös keisarikuntaa. Varmaankin tässä tapauksessa Yhdysvaltojen 
hallinto ja sotilaskoneisto on levittäytynyt ympäri maailmaa, jolloin voidaan puhua suurvallasta.

Väittämä: Merkittävä(?) osa Yhdysvaltojen kansalaisista voi aidosti pitää Yhdysvaltoja 
erityislaatuisena ja hyvin moraalisena kansakuntana.
Väittämä: Eri ryhmillä on omia käsityksiä tästä erityislaatuisuudesta ja moraalisuudesta.
Väittämä: Eri ryhmillä on omia käsityksiä erityislaatuisuuden levittämisestä muihin maihin.
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291. Nopeasti tehtävä tosiasioiden tarkastus

291.1. Merkintä 51 / 3.2.2009: Tarinan opetus / Internet speed

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_1.html#aihe_51

Hoh-hoijaa. Tällä kertaa tuli mokattua.

Näissä Internet-uutisissa pitäisi olla varovainen. Pitäisi aina odottaa vuorokausi, että uutisen 
paikkansapitävyys tulee varmistettua.

Tuossa viikonloppuna on Google-hakukoneen ongelmien uutisointia. Kun olin ollut viikonloppuna 
muualla, niin illalla saattoi lukea Google-uutisen kehityksen vuorokauden aikana tulleista RSS-
syötteiden uutisista.

Jälleen kerran opetus, että pitäisi odottaa joku aika ennen omaa Internet-uutisointia.

Tässäpä tämä uutinen kopioituna.

[Juttu löytyy internet-haulla seuraavilla hakutermeillä]
Facebookin rahasampo olikin leluankka
MikroPC.net - ti 3.2.2009 klo 8:11 
Juho Pentikäinen (MikroPC.net)

291.2. Uudelleenarviointia / 8.2.2017

Tässä kohtaa voi kerraten todeta internet-palveluiden levittävän hyvin tehokkaasti ja nopeasti jotain 
uutista, joka voi osoittautua vääräksi eri vaiheiden jälkeen.

Väittämä: Tarvitsemme erilaisia keinoja väärien uutisten totuusarvon nopeaan arviointiin.

Välillä tulee mieleen yhden tilannekeskuksen tarve, jossa käsiteltäisiin nopeastikin erilaisten 
uutisten totuusarvoja. Tietysti toteuttaminen vaatisi aikaa, rahaa ja työvoimaa.

291.3. Lisäarviota / 16.4.2019

Nykytilanteessa voi todeta, että jotkut yhteisöt ovat tehneet työtä väärien uutisten havainnoinnin ja 
totuusarvojen levittämisen suhteen. Ongelma on edelleenkin täysin sama: ”uutiset” leviävät 
nopeasti ja ”uutisten” tosiasioiden tarkastus on hitaampaa. Tässä on tietysti iso ongelma.

Väittämä: Tarvitsemme uusia ja tehokkaita keinoja tosiasioiden tarkastuksen lausuntojen 
nopeaan levittämiseeen.
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292. Sähköinen äänestys ja tietoteknisten järjestelmien 
oikea luonne

292.1. Merkintä 52 / 3.2.2009: xkcd

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_1.html#aihe_52

xkcd-sarjakuva on kait jossain vaiheessa ollut jonkinlainen kultti-ilmiö.

Minulla on muutaman sarjakuvan RSS-syöte tilauksessa ja joskus näitä tulee talletettua omalle 
koneelle.

Toisaalta tekijänoikeuksien takia näitä sarjakuvia ei ole viitsinyt laittaa omalle sivulle, jos joku 
tiukkapipo ottaa asiakseen haastaa oikeuteen.

Eilen tuli jostain syystä huomattua, että xkcd-sarjakuva oli lisensoitu Creative Commons -
lisenssillä. Eipä siinä mitään.

Kopioidaan kyseinen päiväannos tähän; http://xkcd.com/538/: [KUVA]

Tuo sarjakuva tuo mielestäni hyvin esille Lex Nokia -lakipotaskan naurettavuuden.

Jos joku on aidosti oikea teollisuusvakoilija, niin ei hän mihinkään sähköpostiin mitään laita 
näkyviin. Ja miljoonien eurojen/dollarien eurojen tietotekniset järjestelmät voi kiertää hyvinkin 
halvoilla konsteilla, esim. 5 kilon lekalla ja fyysisellä väkivallalla.

Osasta meistä ihmisistä, ns. mukamas sivistyneet länsimaat, on tullut teknoriippuvaisia, 
teknouskovaisia ja teknojohdateltavia.

Vuoden 1990 jälkeen, eli siitä asti kun on jotenkin seurannut yhteisiä asioita, on ollut kaikenlaisia 
teknoriippuvuuksia: www-sivut, sähköposti, pelit, matkapuhelin ja uusimpana sosiaalinen media.

Teknouskovaisuudesta tulee mieleen poliittinen tilaisuus, jossa (p)uolueen ajatushautomon 
kirkasotsa totesi, että sähköinen äänestys olisi hyvä asia nuorten houkutteluun yhteisten asioiden 
seurantaan ja osallistumiseen.

Voiko pahempaa puppua kukaan esittää?

Äänestystapahtuman tekninen luonne ei ole olennaisin asia, että ihminen kiinnostuu yhteisistä 
asioista. Jos yhteiset asiat eivät kiinnosta, niin mikään tekninen äänestysjärjestelmä ei ratkaise 
henkistä ongelmaa. Siksi toisekseen suomalainen sähköinen äänestysjärjestelmä on teknisesti 
täydellinen epäonnistuminen jo ajatuksena, saati sitten toteutuksena. Suomi ei ole mitään tekniikan 
ihmemaa, jossa oltaisiin teknisesti sata vuotta muita maita edellä. Kun sähköinen äänestys ei toimi 
muuallakaan, niin miksi se toimisi Suomessa?
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Sitten vain tarvitsee esittää jokin johdatteleva ajatus, että tekniikka ratkaisee asian, niin kaikki 
huutavat kuorossa tekniikan hurmokseen johdateltuina.

Tietotekniikassa ja kapitalismissa on sama piirre: ne toimivat täysin vakioiduissa olosuhteissa. 
Mutta ne eivät kestä pienintäkään muutosta perustekniikassa. Eli suomeksi sanoen tietotekniikan 
voi runnoa matalaksi suhteellisen pienellä väkivallalla. Samalla tavoin kapitalismi kannustaa 
pitämään kaikki järjestelmät mahdollisimman pieninä, tehokkaina ja vähäisellä huollolla. Kun sitten
kapitalismiin iskee joku poikkeusolo, esim. myrsky, pyörremyrsky, tarttuva tauti, maanjäristys, 
eläintauti tms., niin varajärjestelmiä ei välttämättä olekaan ollenkaan, koska niiden ylläpito olisi 
kallista, vähäisellä käytöllä ja vaatisi kallista työvoimaa.

Tästä ongelmasta/dilemmasta/paradoksista/vast. syntyy ikuinen ristiriita kaupallisen toiminnan 
vapauden, kaupallisen toiminnan sääntelyn ja erilaisten varajärjestelmien ylläpidon välillä. Kun 
otetaan huomioon, että vapauden levittäminen voi johtaa imperialismiin, ja sääntelyn 
täydellistäminen voi johtaa diktatuuriin, niin ongelman ratkaisu ei ole helppo.

292.2. Uudelleenarviointia / 8.2.2017

Jälleen kerran vastustan voimakkaasti sähköistä äänestystä.

Väittämä: Sähköinen äänestys ei mielestäni edistä nuorten äänestysinnokkuutta.
Väittämä: Sähköisen äänestyksen kannattajat eivät ymmärrä tietoteknisten järjestelmien 
perusongelmia.
Väittämä: Tietotekniset järjestelmät saadaan toimimaan tehokkaasti hyvin vakioiduissa 
olosuhteissa.
Väittämä: Tietoteknisten järjestelmien kaatumiset johtuvat monesti erilaisten vakioitujen 
olosuhteiden muutoksista.

Tästä palautuu mieliin yksi tilaisuus, jossa yksi esitelmöijä totesi toiminnanohjausjärjestelmien 
(ERP, Enterprise Resource Planning) esiinmarssin vaikuttaneen tuottavuuden kielteiseen 
kehittymiseen. Hän kehotti käyttämään perinteisiä tuottavuuden kehittämisen menetelmiä 
mahdollisuuksien mukaan.

Oma tuomio/huomio on seuraava: toiminnanohjausjärjestelmät (ERP) toimivat parhaiten hyvin 
vakioiduissa olosuhteissa. Jatkuvasti muuttuvaan yritystoimintaan toiminnanohjausjärjestelmät 
(ERP) sopeutuvat heikommin.

Väittämä: (Esimerkiksi) toiminnanohjausjärjestelmät (ERP, Enterprise Resource Planning) 
toimivat parhaiten vakioiduissa olosuhteissa.
Väittämä: Jatkuvassa muutoksessa olevaa (liike)toimintaa on hyvin vaikea upottaa 
toiminnanohjausjärjestelmään (ERP, Enterprise Resource Planning).

292.3. Lisäarviota / 5.4.2019

3.10.2012 oli ilmainen Etelä-Pohjanmaan Yrittäjät ry:n tilaisuus, jossa yhdessä esitelmässä todettiin
toiminnanohjausjärjestelmien (ERP, Enterprise Resource Planning) käytön aiheuttaneen ongelmia.
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293. Esimerkki sosiaalisesta hakkeroinnista

293.1. Merkintä 53 / 6.2.2009: Ihmisten osuus tietoturvasta

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_1.html#aihe_53

LEX Nokia on varmaan herättänyt keskustelua ympäri Suomen, joten varmaankaan itse on osaa 
tässä vaiheessa keksiä mitään uutta väittämää.

Tässä viikolla tuli kuitenkin mielenkiintoinen artikkeli vastaan.

Ensin osoite: [Linkki ei enää toiminut]
Seuraavaksi tähän voi kopioida koko jutun.

::: ALKAA ::: 
Social engineering: Anatomy of a hack / Joan Goodchild 
Käyttämällä otsikkoa hakutermiä löytyy useampi viite.
::: PÄÄTTYY :::

No-niin-ja-silleen.

Kuten tässä huomattiin, niin asiansa tunteva teollisuusvakoilija ei olisi tarvinnut mitään LEX Nokia 
-tapaisia sähköpostin tunnistetietoja.

Eli sähköpostin tunnistetiedot ovat melko merkityksetön seurantakohde asiansa tuntevalle 
teollisuusvakoilijalle.

Parempi tapa on pitää hyvää huolta työntekijöistä, koska käsittääkseni huonosti kohdeltu työntekijä 
voi tehdä teollisuusvakoilua, varastelua yms. haitallista toimintaa ennen lähtöä yrityksestä.

293.2. Uudelleenarviointia / 8.2.2017

Edellä mainittu tarina osoittaa tarpeen pohtia yhteisön tietoturvakäytäntöjä hyvinkin perusteellisesti.
Tietysti kaikki uudet tietoturvakäytäntöjen menetelmät vaativat uutta ja ylimääräistä työtä eri 
sidosryhmille.

Väittämä: Kunnolliset tietoturvakäytännöt vaativat eri sidosryhmien (uutta) työtä.
Väittämä: Tietoturvakäytäntöjä pitäisi aina välillä katselmoida.
Väittämä: Ihmiset ovat edelleenkin tietoturvan heikoin osa.
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294. Keskeytysteknologia ja vastatoimenpiteet

294.1. Merkintä 54 / 6.2.2009: Keskeytysten määrä / eri mieltä, 
samaa mieltä vai jotain muuta ?

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_1.html#aihe_54

Mikä on sopiva keskeytysten määrä yhden päivän aikana?

Jos erilaisia keskeytyksiä on valtaisa määrä, niin tietysti voi kysyä, että tuleeko alkuperäinen 
tehtävä suoritetuksi sopivassa aikataulussa.

Tästäkin tuli mielenkiintoinen uutinen luettua viikon aikana.
[poistettua tekstiä]

::: ALKAA ::: 
Linkki toimi kirjoitushetkellä: http://www.tivi.fi/Arkisto/2009-02-03/P%C3%A4tkitty-el
%C3%A4m%C3%A4-Voisiko-tietotekniikka-auttaakin-3159177.html
Tietoviikko, Santtu Toivonen, 03.02.2009, 11:46 
Pätkitty elämä: Voisiko tietotekniikka auttaakin?
::: PÄÄTTYY :::

Joo-O-silleen-tuota-noin.

Minkähän näkökulman tähän ottaisi?

Tuon artikkelin kirjoittajan mukaan olemme menossa kohti tulevaisuutta, jossa keskeytyksiä on 
koko ajan lisää.

Pitäisikö olla kuitenkin tekniikkaa, jotka vähentäisivät turhat keskeytykset mahdollisimman 
pieneksi?

Eikö sellainen toiminto olisi hyvä, jossa voisi yhdellä napinpainalluksella laittaa kaikki 
pöytäpuhelimet, kännykät, chatit, sähköpostit, kalenterit, jne. eri tiloihin.

Jos esimerkiksi on joku tapaaminen, joka kestää tunnin, niin saman tien kaikkiin viestintävälineisiin
voisi saada tunnin tauon, ja jokainen viestintäväline ilmoittaisi tästä tunnin tauosta 
yhteydenottajille.

Sitten yksi hyvä toiminto olisi kokoushuoneisiin, että kokoushuoneessa lyötäisiin kaikki 
kännykkäyhteydet matalaksi, jolloin kokousväki ei näpertele tulevien ja lähtevien tekstiviestien 
kanssa. Ehkäpä kännykät, kannettavat tietokoneet ja muut viestintävälineet pitäisi kieltää kaikilta 
kokouksen osanottajilta paitsi sihteeriltä, joka naputtaa asiat saman tien tietokoneelle.

Itse en ole innostunut pitämään mitään koulutusta missään tietokoneluokassa. Kyllä tosiasia on, että
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väki seikkailee Internet-palveluissa, eikä seuraa koko opetusta.

Itse epäilen, että osa porukasta kokisi ahdistuksen tunnetta, kun ei saisi koko ajan olla johonkin 
suuntaan yhteyksissä.

Olisiko se sitten tekno-ahdistusta?

294.2. Uudelleenarviointia / 8.2.2017

Olen useamman kerran kirjoittanut keskeytysteknologian standardoinnista. Tarvitsemme yhden 
standardin, jonka avulla voisi laittaa kaikki keskeytysteknologia kiinni yhdellä toiminnolla. Vielä 
tällaista standardoinnin hanketta ei ole tullut vastaan.

Itse olen ollut muutamassa (koulutus)tilaisuudessa, jossa on ollut tietokoneet vapaassa käytössä 
toimivalla verkkoyhteydellä. Käytännössä osa väestä veivaa kuitenkin jotain muuta kuin 
käsiteltävää/opiskeltavaa asiaa.

Eli pitäisikö kokouksia varten kieltää sekä tietokoneiden että (äly)puhelimien käyttö? Varmaankin 
osa väestä voi kokea ahdistusta ilman erilaisia teknisiä virityksiä.

Olen useamman kerran kirjoittanut keskittyneestä mielentilasta, jota vaaditaan hyvin erilaisissa 
tilanteissa. Toisaalta käytämme erilaisia teknisiä virityksiä, jotka nimenomaan aiheuttavat erilaisia 
keskeytyksiä oikein urakalla.

Aika, raha ja työrauha. Tällaista voivat eri henkilöt toivoa.

Väittämä: Tarvitsemme keskeytysteknologian standardoinnin hankkeen.
Väittämä: Tarvitsemme keskeytysteknologian haittavaikutuksia selvittävän hankkeen.
Väittämä: Tarvitsemme uusia kokousmenetelmiä kehittävän hankkeen.
Väittämä: Tarvitsemme uusia menetelmiä turvaamaan keskittynyt mielentila eri 
työtehtävissä.

294.3. Lisäarviota / 5.4.2019

Minun tietoon ei ole tullut keskeytysteknologian standardoinnin hanketta – ehkä tällainen hanke 
perustetaan joskus. Uusia kokousmenetelmiä kehittävää kirjallisuutta ei ole tullut vastaan. Tähän 
kohtaan totean seuraavat: Lee ym. (2014); Salmela-Aro ym. (2016); Yildirim, & Correia (2015). Eli
internet ja uudet älypuhelimet (ja matkapuhelimetkin) aiheuttavat uusia ilmiöitä 
keskeytysteknologian ja kokouskäytäntöjen suhteen. Oletukseni mukaan näitä ilmiötä on useita.

Väittämä: (Kerraten) Tarvitsemme keskeytysteknologian standardoinnin hankkeen.
Väittämä: (Kerraten) Tarvitsemme uusia kokousmenetelmiä kehittävän hankkeen

Tähän liittyen olen julkaissut mielipidekirjoituksen 68:

68 / Syvän ajattelun harvinaisuus ja keskeytysten tekniikat?
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_68
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295. Jännitteitä ja sotia

295.1. Merkintä 55 / 8.2.2009: PBS / Irak, Iran, Pakistan ja 
Afganistan?

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_1.html#aihe_55

Olen aikaisemmin kirjoittanut, kuinka YLE, MTV3 ja Nelonen tarjoavat kömpelöitä, surkeita ja 
epävarmoja internet-palveluita. Perisuomalaiseen tapaan parempien ratkaisujen pitää varmaan tulla 
Ruotsista.

PBS (www.pbs.org) on yksi kanava Yhdysvalloissa, mutta muista poiketen se ei ole 
mainosrahoitteinen.

Heillä on hyviä dokumentteja, ja kaksi niistä ovat olleet niin hyviä, että olen katsonut ne pariin-
kolmeen kertan.

1: The War Briefing - suosittelen ehdottomasti.
www-sivu: http://www.pbs.org/wgbh/pages/frontline/warbriefing/

Barack Obama ja Joe Biden esikuntineen on menossa uudelle harharetkelle Afganistan -nimiselle 
vuoristoalueelle.

Muutama tosiasia kertaukseen. 
Irak: 438 317 km2, väestö noin 29 267 000, Yhdysvaltojen sotilaita n. 140 000. 
Afganistan: 647 500 km2, väestö n. 32 738 376, Yhdysvaltojen sotilaita n. 23 220.

Joku 30 000 uutta Yhdysvaltain sotilasta laittamaan Afganistan järjestykseen on täyttä haavekuvaa. 
Sinne pitäisi lähettää satojatuhansia sotilaita, ehkäpä lähemmäs miljoonaa sotilasta, jotta sotilaita 
riittäisi tarpeeksi joka paikkaan vahtimaan kyliä, kaupunkeja, teitä, siltoja, uudisrakennusta yms.

Barack Obama lupaa Valkoisen talon www-sivuilla seuraavaa:

* Afghanistan: Obama and Biden will refocus American resources on the greatest threat to 
our security -- the resurgence of al Qaeda and the Taliban in Afghanistan and Pakistan. They 
will increase our troop levels in Afghanistan, press our allies in NATO to do the same, and 
dedicate more resources to revitalize Afghanistan’s economic development. Obama and 
Biden will demand 
the Afghan government do more, including cracking down on corruption and the illicit 
opium trade. 
* Pakistan: Obama and Biden will increase nonmilitary aid to Pakistan and hold them 
accountable for security in the border region with Afghanistan.

Kun mielestäni sotilaita tarvittaisiin lähemmäksi miljoonaa, niin muutama tuhat uutta sotilasta 
Euroopan "liittolaisista" ei paljonkaan muuta tilannetta. Lisäksi ongelmana varmaankin on, että osa 
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Euroopan nykyisistä valtaapitävistä on päässyt vaaleissa eteenpäin lupaamalla vetäytymistä Irakista.
Ovatko he kuinka innokkaita lähtemään uudelle sotaretkelle Afganistaniin?

Yhdysvallat tekee Afganistanissa ja Pakistanissa saman virheen kuin Irakin ja Iranin suhteen, eli 
luulee niitä kansallisvaltioiksi. Irak, Iran, Pakistan ja Afganistan on vaikea määritellä länsimaisena 
kansallisvaltiona. Pitää tuntea väestöryhmät ja ryhmien sota-, viha-, pelko-, liitto- ja 
ystävyyssuhteet. Näin seuraa Yhdysvaltojen virhe pitää vihollisen vihollista ystävänä.

Näitä kansanryhmiä on niin valtaisa ryhmä, että ainakaan minä en tiedä mikä on niiden määrä tai 
luonne. Sen tiedän, että muslimeilla on oma jakonsa shiia-muslimeihin, sunni-muslimeihin ja 
muihin muslimeihin. Sitten Iranissa on persialaisia, Irakissa kait arabeja, ja Afganistan/Pakistan -
rajaseudulla pashtuneita.

Kun näitä kymmenien/satojen väestöryhmien taulukoita pitää ajaa ristiin kymmenillä tavoilla, niin 
siitä syntyy sellainen neliulotteinen (ryhmien muuttuminen ajassa myös huomioitava) hässäkkä, että
sen ymmärtämiseen pitäisi varata parin vuoden opiskelu.

Ehkä Taliban-järjestys oli hirmuhallinto, ja Al-Qaeda hallinnon suojatti. Talibanin tukijoita olivat 
Saudi-Arabia ja Pakistan. Valtioina eivät ole enää Taliban-hallinnon tukijoita, mutta niiden 
väestössä on Taliban-myönteisyyttä. Koska Taliban Afganistanissa toimii Pakistanista käsin, niin 
yksi ratkaisu on satojen tuhansien sotilaiden maahyökkäys syvälle Pakistaniin. Ongelma on, että 
kenet Yhdysvallat ampuisi Pakistanissa Taliban-muslimina tai muuna muslimina, ja vastassa ei olisi
perinteinen armeija.

2. Showdown with Iran - erinomainen
www-sivu: http://www.pbs.org/wgbh/pages/frontline/showdown/

George W. Bush esikuntineen torjui rauhantarjouksen, jonka Iran tarjosi ennen Irakin miehitystä.

Iranilaiset tiesivät millainen täydellinen epäjärjestys ja sisällissota syntyisi, jos Saddamin 
kaatamisen jälkeen tehdään erilaisia virheitä.

Jälkikäteen voidaan todeta, että Yhdysvallat teki kaikki mahdolliset virheet moneen kertaan Irakin 
suhteen.

Yhdysvalloilla on/oli/pysyy/vahvistuu (monivalinta ?) erikoinen asenne Iranin suhteen, että Iranin 
on tehtävä tietyt toimenpiteet, ennen kuin Yhdysvallat suostuu keskustelemaan mistään heidän 
kanssaan.

Nähtäväksi jää, että lähettääkö Barack Obama jonkun suurlähettilään Iraniin pohjustamaan omaa 
vierailuaan. Ongelmaksi voi muodostua, että osa demokraateista ja erityisesti suuri osa 
republikaaneista ei tätä hyväksy, jolloin he voivat nostaa melkoisen metelin.

3. Sota terrorismia vastaan - luettelo

Tämä lista kannattaa ehdottomasti selata läpi: 
http://www.pbs.org/wgbh/pages/frontline/terror/

Jos haluaa katsoa yhdysvaltalaisten omaa kriittistä näkemystä itsestään, niin tässä hyvä luettelo 
aloitettavaksi.

7767
7768
7769
7770
7771
7772
7773
7774
7775
7776
7777
7778
7779
7780
7781
7782
7783
7784
7785
7786
7787
7788
7789
7790
7791
7792
7793
7794
7795
7796
7797
7798
7799
7800
7801
7802
7803
7804
7805
7806
7807
7808
7809
7810
7811
7812
7813
7814
7815
7816

http://www.pbs.org/wgbh/pages/frontline/terror/
http://www.pbs.org/wgbh/pages/frontline/showdown/


190 / 474

295.2. Uudelleenarviointia / 8.2.2017

PBS (www.pbs.org) julkaisee laadukkaista dokumentteja (esim. Frontline), joissa ei todellakaan 
vältetä vaikeiden asioiden käsittelyä. Esimerkiksi Afganistanin tilanteen kartoitus oli todella hyvä 
esitys.

Kirjoitushetkellä tiedämme IRANin kanssa sovitun sopimuksen (JCPOA, Joint Comprehensive 
Plan of Action, [allekirjoitettu 14.7.2015]) olevan käytäntöä. Lisäksi tiedämme IAEA:n lausunnon 
16.1.2017 päiväyksellä, jolloin IRAN on noudattanut sopimusta omalta osaltaan.

Aikanaan oli George W. Bushin (nuorempi Bush presidenttinä) johtama hallinto, joka ei tarttunut 
vuonna 2003 IRANin tekemään tarjoukseen keskustella (”Grand Bargain”) hyvin laajasta 
asialistasta Irakin sodan alkamisen jälkeen.

George W. Bush (nuorempi Bush presidenttinä) esitti ”pahan akselin” käsitteen (The Axis of Evil), 
jonka alaisuuteen kuului mm. IRAN.

Kirjoitushetkellä tiedämme Irakin ja Afganistanin olevan vieläkin hyvin levottomia maita, joissa on 
käynnissä sotilaallisia operaatioita. Lyhyesti todeten IRAN on rauhallinen valtio, jossa ei ole 
käynnissä sotilaallisia operaatioita. Sinänsä on mielenkiintoista rauhalliseen valtioon kohdistetut 
syytteet ydinaseiden kehittämisestä.

Edelleen voi todeta 16.1.2017 päiväyksellä IRANin noudattaneen sopimusta. Toisaalta tiedämme 
kirjoitushetkellä Barack Obaman hallinnon korvautuvan vähitellen Donald Trumpin hallinnolla 
20.1.2017 jälkeen.

Barack Obaman hallinnon alaisuudessa oli jonkin verran liennytystä ja sopimus (JCPOA, Joint 
Comprehensive Plan of Action) saatiin aikaiseksi. Donald Trumpin hallinnon valitsemat 
toimintalinjat IRANin suhteen on vielä selvitettävä asianmukaisesti.

Oma veikkaus on, että esimerkiksi Kiina ja Venäjä eivät ehkä halua purkaa tehtyä sopimusta 
(JCPOA, Joint Comprehensive Plan of Action).

Väittämä: Jännitteiden liennytys eri maiden välillä on mahdollista vaikeidenkin vaiheiden 
jälkeen.
Väittämä: Eri maiden järjestelmistä riippuen jännitteiden liennytys vaatii hyvinkin erilaisten 
hallintojen yhteistyötä.
Väittämä: Eri maissa on omat kovan linjan edustajat.

Esimerkiksi kirjoitushetkellä joissain maissa valmistaudutaan vaaleihin ja joissain maissa vaalit 
ovat päättyneet jonkin ehdokkaan voittaessa. Näitä uudelleenvalintoja on käynnissä koko ajan, joten
eri maiden vallassa olevien hallintojen yhdistelmät aiheuttavat mielenkiintoisia tilanteita 
kansainvälisessä politiikassa.
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296. Alkuperäinen ajattelija ja todellinen toteutus?

296.1. Merkintä 56 / 8.2.2009: Rooibos ja kirjailijoiden voima

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_1.html#aihe_56

Helsingin Sanomat -suurjulkaisu on mielenkiintoinen ilmiö. Oma käsitykseni on, että julkaisulla on 
niin valtava tilaajamäärä, että se pystyy pitämään tason korkeana, ja näin on syntynyt itseään 
vahvistava kierre. Parempi laatu tarkoittaa enemmän lukijoita, mainostajien kiinnostusta, jne. alusta 
alkaen.

Helsingin Sanomat, Kuukausiliite, helmikuu 2009, sivu 15 on pyhitetty rooibos-nimisen kasvin 
kuvailuun.

Rooibos on kahvin ja teen veroinen kasvien osien käsittelyn ja uuttamisen avulla saatava juoma.

No-niin-ja-silleen.

Kuka teki kyseisen juomasta kuuluisan? Aivan - kirjailija Alexander McCall Smith.

Tästä palautuu mieleen Etelä-Pohjanmaa -myytti, eli potaska, puppu ja valhe joistain yliyrmeistä 
ihmisistä jossain viljapellon laidalla.

Kaikki on palautettavissa kirjailijoihin, jotka loivat koko myytin eteläpohjalaisista. Samalla 
kirjailijat loivat myytin Villistä Lännestä, jos nyt mennään taas toiseen esimerkkiin.

Kummastakin myytistä on sitten tehty elokuvia, yms.

Ongelmana tietysti on tosiasioiden erottelu valheista ja mielikuvituksesta. Tämän jälkeen seuraava 
ongelma on antaa tosiasioille oikea tulkinta huomioiden 1800-luvun yleinen ilmapiiri edes jollain 
tasolla.

Kerran kuulin radio-ohjelman pätkän, jossa kerrottiin yhdysvaltalaisesta kirjailijasta, joka oli 
puskenut läpi kymmeniä Villi Länsi -kirjoja, ja lähes kaikista niistä on sittemmin tehty 
lännenelokuva.

Ihmisen mieli on ihmeellinen kapistus.

Sen käsittää, että Tähtien Sota / Star Wars on varmasti ollut melkoinen menestys.

Mutta ihmisten mielihalu tämän jälkeen ostaa kaikenlaisia Tähtien Sota -tarvikkeita menee yli 
ymmärryksen. Nyt ilmeisesti alkoi joku Kloonien Sota / Clone Wars -sarja pyöriä Suomessa(kin), 
jolloin voidaan myydä taas uusille sukupolville Tähtien Sota -tarvikkeita.

Tätä minä olen pohtinut, että ketkä olivat vahvempia?

7861

7862

7863

7864

7865
7866
7867
7868
7869
7870
7871
7872
7873
7874
7875
7876
7877
7878
7879
7880
7881
7882
7883
7884
7885
7886
7887
7888
7889
7890
7891
7892
7893
7894
7895
7896
7897
7898
7899
7900
7901
7902
7903
7904
7905
7906
7907

http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_1.html#aihe_56


192 / 474

Professorit, kirjailijat, mielipidevaikuttajat ja ajattelijat voivat saada uskollisia oppilaita ajatustensa 
taakse. Toisaalta nämä oppilaat voivat lopulta toteuttaa jonkin aikajakson jälkeen oppimaansa 
käytännössä.

Kumpi oli voittaja? Alkuperäinen ajattelija vai ajatuksen käytännön toteuttaja?

296.2. Uudelleenarviointia / 9.2.2017

Tästä palautuu (ns.) mieleen dokumenttien sarja (tekijänä Adam Curtis) koskien neo-konservatiiveja
ja ääri-islamilaisia (myöhemmin mm. Al-Qaida).

Aikanaan Neuvostoliiton viimeisissä vaiheissa oli käynnissä Afganistanin silloinen sota. Yhdessä 
liittolaisina olivat mm. Yhdysvallat, kansalliset Afganistanin kapinallisryhmät ja ulkomaisista 
vapaaehtoisista koostuneet ryhmät. Käytännössä (ns.) neo-konservatiivit olivat Afganistanin sotaan 
osallistumisen kannalla. Sodan jälkeen Afganistan jäi vähäisemmälle huomiolla monelta ryhmältä.

Yksi ilmiö oli erilaisten ryhmien suhtautuminen Yhdysvaltoihin, jolloin Afganistanin sodan jälkeen 
osa ryhmistä piti Yhdysvaltoja seuraavana vihollisena.

Adam Curtisin yksi teema on ollut poliittisten päätösten seurannaisten esittely useamman 
vuosikymmenen ajalta. Joissain päätöksissä vaikutukset ovatkin olleet täysin vastakkaiset verrattuna
oletettuihin vaikutuksiin. Yksi hänen dokumenteistaan käsittelee neo-konservatiiveja ja ääri-
islamilaista tulkintaa.

Tiedämme kirjoitushetkellä The Project for the New American Century -nimisen ajatushautomon 
(PNAC) olevan historiaa (vrt. Wikipedia-artikkeli). Kyseinen ajatushautomo esitti ulko- ja 
turvallisuuspoliittisesti hyvin rohkean suunnitelman (Rebuilding America's Defenses: Strategies, 
Forces, and Resources For A New Century) perustuen Yhdysvaltojen sotilasmahtiin.

Perusajatus (PNAC) taisi olla Yhdysvaltojen sotilasmahdin (viisas?) käyttö erilaisissa tilanteissa, 
jolloin edistetään erilaisia hyviä asioita eri puolilla maailmaa.

ISIS (Islamic State of Iraq and the Levant) on yksi sunnilainen islamin tulkinta, ja kirjoitushetkellä 
tiedämme ISIS:iin kohdistuvat sotilasoperaatiot eri maissa. Lyhyesti sanoen tilanne on sekava eri 
maissa. Käsittääkseni ISIS ei hyväksy shiialaista islamin tulkintaa.

Mielenkiintoisella tavalla erilaiset äärijärjestöt ja neo-konservatiivit ovat yhdessä ja erikseen 
luoneet maailman, jossa eri maissa on käynnissä erilaisia sotilaallisia operaatioita (ns.) terroristeja 
vasaan. ”Terrorismin vastainen sota”. Tuota termiä on käytetty hyvin laajasti.

Jones & Libicki (2008) on selattu jollain tasolla. Lyhyesti ottaen terroristiryhmiä on vaikea hävittää 
pelkästään sotilaallisella toiminnalla. Käytännössä terroristiryhmien toiminnan muuttaminen 
hyväksytyiksi poliittisiksi toimijoiksi auttaa paljon.

Loppujen lopuksi voi esittää kysymyksen: miten alkuperäisen ajattelijan ajatus on toteutunut?

Väittämä: Terrorismia ei poisteta sotilaallisella toiminnalla.
Väittämä: Terrorismin purku vaatii eri ryhmien osallistumista poliittisiin prosesseihin.
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297. Ajatusten vaikuttaminen yhteisöjen 
järjestäytymiseen

297.1. Merkintä 57 / 8.2.2009: Edellisen pohdintaa toiselta 
kannalta

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_1.html#aihe_57

Helsingin Sanomat -suurjulkaisun 8. helmikuuta 2009 -numeron sivulla C2 on todella 
mielenkiintoinen kirjallisuusarvosteluiden kokoelma.

Ylimpänä on kirjaarvostelu Fjodor Dostojevskin teoksien uusimmista suomennoksista, eli hänen 
vähemmän tunnettua tuotantoaan. Mielenkiintoinen huomio oli, että Dostojevski 
pohtii/miettii/arvostelee Venäjän silloista länsimaistumista ja siitä seuraavia ilmiöitä verrattuna 
perinteiseen venäläiseen elämänmenoon.

Monen muun ajattelijan tavoin myös Dostojevski ihmettelee ihmisen ja tavaran suhdetta. Miksi 
ihminen haluaa aina vain lisää ja lisää tavaraa ympärilleen?

Seuraava kirja-arvostelu käsittelee paperin vallankumousta ja paperin leviämistä ympäri maailmaa. 
Maailmanhistorian kehitys ilman paperia olisi vaikeasti ymmärrettävissä.

Lopuksi alimpana kirja-arvosteluna Hervé Kempfin kirjasta (How the Rich Are Destroying the 
Earth).

Noin lyhyesti voi sanoa, että maailmassa on jonkinlainen yläluokka, ja kaikki muut luokat pyrkivät 
matkimaan tätä yläluokkaa kaikin tavoin. Kun kaikki pyrkivät samoihin tavaroiden ja elämysten 
määrään, niin lopputuloksena on valtaisa kysyntä joillekin tarvikkeille.

Sinänsä hauska juttu, että samalla sivulla käsiteltiin samaa asiaa eri vuosituhansilla. Miksi ihminen 
haluaa aina vain lisää ja lisää tavaraa ympärilleen?

Sitten joku meikäläisen tapainen mukamas-sosiologi alkaa puhumaan jotain siansaksaa, ja tässä 
sekasotkussa on mukana esimerkiksi Thorstein Veblen ja Pierre Bourdieu, vaikka ei ole 
kummankaan kirjoja lukenut.

Noin lyhyesti sanoen voi sanoa, että maanviljelyn keksimisen ja maanviljelyn tehostumisen 
seurauksena on ollut ylijäämää, ja osa väestä pystyy kehittelemään kaikenlaista muuta, ja osa tästä 
kehittelystä johtaa haluun matkia.

297.2. Uudelleenarviointia / 9.2.2017

Eri vaiheiden jälkeen olen kehittänyt seuraavan kuvan.
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1

1

3

3+1

9+3+1

3 3

1

Nykyaikaisessa yhteiskunnassa yksittäinen ihminen voi kuulua erilaisiin yhteisöihin, koska 
alkuperäinen vain yhden yhteisön mallia ei enää ole. Esimerkiksi joskus ennen maanviljelystä 
ihmiset kuuluivat voimakkaasti vain yhteen yhteisöön.

Hyvä esimerkki lienee yksittäisen ihmisen asema kunnassa/kaupungissa, valtiossa, yrityksissä ja 
yhdistyksissä. Ihminen voi käytännössä siis kuulua eri tavoin eri yhteisöihin. Toisaalla eri yhteisöt 
voi nähdä toisiinsa nähden hierarkian osina. Toisaalta eri yhteisöt voivat muodostaa erilaisia 
ympäröiviä suhteita.
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Lisäksi olen pohtinut omistusta, sopimusta ja jäsenyyttä eri toimintojen suhteen.

TOIMINTA

SOPIMUS OMISTUS

JÄSENYYS

KOHDE
(ominaisuus)

Esimerkiksi työntekijä jossain yrityksessä on mukana yhteisössä perustuen työsopimuksen ehtoihin,
jolloin hänestä tulee yksi jäsen yhteisöön. Toisaalta yritys voi omistaa erilaisia kohteita, ja niiden 
jatkokäyttö ja kehittäminen mahdollistaa tuotteiden/palveluiden myynnin perustuen kaupallisiin 
sopimuksiin.

Tässä kohtaa voi todeta tavaran (kohde) ostamisen, (jatko)kehittämisen (tuotanto) ja 
myynnin/markkinoinnin.

J

kokonaisjohtaminen

L                   E                    R                     I       
laite         henkilöstö          talous         informaatio

resurssien hankinta, hoito ja kehittäminen

H                          T                             M            
hankinta                tuotanto          myynti ja markkinointi

toimintojen hoito ja kehittäminen

Yrityksen kahdeksan päätoiminta (perustuen Järvinen (1998, 2003) ja Kerola & Järvinen (1975)
Huomio: kuvan on tehnyt Jukka S. Rannila

Eri vaiheissa olen käsitellyt yrityksen kahdeksan päätoimintaa (JLERIHTM).
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Takaisin hierarkiaan. Edellä on todettu erilaisten yhteisöjen mahdollisuudet perustuen omistuksen, 
sopimuksen ja jäsenyyden erilaisiin yhdistelmiin. Lisäksi edellä on todettu erilaisia hierarkian 
tasojen mahdollisuudet.

Osa ihmisistä haluaa välttää hierarkian ilmiötä ja haluaa yhteisöjen olevan mahdollisimman 
vapaamuotoisia. Tämän vuoksi voikin todeta eri yhteisöjen hierarkioiden vaihtelevuuden yhteisöstä 
toiseen.

Edellä olevissa kuvissa on todettu mahdollisuudet ihmisten lisäämiseen erilaisiin yhteisöihin. 
Käytännössä yrityksen johtajia voidaan kasvattaa vähitellen yhteisön sisällä TAI yrityksen johtajia 
palkataan ulkopuolelta perustuen erilaisiin tekijöihin.

Aikaisemmin on mainittu seuraavat: Roberts & Armitage (2006); Liker (2006). Varmaakin näitä 
yrityksiä (Enron ↔ Toyota) voi pitää jonkinlaisina ääripäinä: nopeus vastaan hitaus.

Itse olen todennut ulkopuolelta tulevan johtajan opastuksen ja oppimisen jonkin yhteisön 
erityispiirteisiin vaativan oman aikansa. Lisäksi voi todeta ulkopuolelta tulevan johtajan tekevän 
melko varmasti jonkin uudistuksen perustuen hänen aikaisempiin kokemuksiin muissa yhteyksissä.

Yhteisön sisällä kasvatettu johtaja tietää tietysti oman yhteisön erityispiirteet useamman vuoden 
ajalta. Ongelma voi tietysti olla vaikeudet nähdä yhteisön ulkopuolisen toiminnan erityispiirteet.

Väittämä: Väistämättä syntyy jonkin verran hierarkiaa (johtava luokka?) perustuen erilaisiin
syihin.
Väittämä: Hierarkian laatu vaihtelee yhteisöstä toiseen.
Väittämä: Hierarkiaa pitäisi olla vain tarvittava määrä.
Väittämä: Johtajia voidaan hankkia yhteisön ulkopuolelta.
Väittämä: Johtajia voidaan kasvattaa vähitellen yhteisön sisällä.
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298. Aatteen palon nuotiorinki / Ammattipoliitikot

298.1. Merkintä 58 / 8.2.2009: Elitismi ja poliittiset perheet / 
Työnjako

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_1.html#aihe_58

Helsingin Sanomat -suurjulkaisun 8. helmikuuta 2009 -numeron sivulla D6 on Sunnuntaidebatti -
niminen julkaisupaikka, jossa esitetään yleensä melkoisen kovia väittämiä.

Paikalle on vedetty Suomen poliittisen historian tutkija Jyväskylän yliopistosta, eli Timo J. Tuikka.

Timo J. Tuikka kertaa lyhyesti yleisesti tiedostetun tosiasian, jonka mukaan kansanedustajiksi on 
nykyään valikoitunut lauma korkeasti koulutettuja ammattipoliitikoita.

Näin se on jokaisessa nykyisessä eduskuntapuolueessa, jossa melkoinen osa edustajista on 
suhteellisen koulutettuja henkilöitä, jotka ovat olleet päätoimisia poliitikoita joissain tapauksissa 
jopa vuosikymmeniä.

Sitten on vielä tietysti ilmiö nimeltä poliittiset perheet, joissa politikoidaan toista ja kolmatta 
sukupolvea.

Niinpä niin.

Edellä mainittu maatalouden ylijäämä mahdollistaa sen, että osa porukasta voi kehittelemään muita 
asioita ja hallinnoimaan muuta väkeä. Tietysti tämä voi johtaa sotilaiden ammattikunnan 
syntymiseen, jonka ravinto ja tarvikkeet verotetaan maatalouden ylijäämästä. Tämän jälkeen onkin 
uuden yläluokan hyvä lähteä rakentamaan ja laajentamaan valtakuntaansa, joka tietysti pitkässä 
juoksussa voi muuttua imperiumiksi tuhoamaan toista imperiumia.

Kun on kulkenut useamman puolueen tilaisuuksissa, niin kyllä ne poliittisesti innokkaat nuoret 
sieltä erottuvat joukosta.

Suomessa meillä on poliitikoilla taipumus opiskella valtio/hallintotieteellisiä opintoja. Joissain 
muissa maissa tilanne on erilainen. Esim. Ranskassa lähes kaikki heidän merkittävät poliitikot 
menevät yhden valtiorahoitteisen eliittikoulun kautta, ja vastaavasti Yhdysvalloissa merkittävä 
poliitikoista on jotenkin lainoppineita tai lakityön harrastajia.

Näin meillä sitten on näitä kolmannen ja neljännen polven poliitikoita.

Keskustalaisia, jotka eivät käytännössä tiedä maatalouden yksityiskohtia. Kokoomuslaisia, joille 
käytännön pienyritystoiminta on jonkinlainen ihannekuva ilman omaa kokemusta. 
Sosialidemokraatteja, jotka eivät ole koskaan hitsanneet, olleet kaupan kassalla tai työskennelleet 
sairaanhoitajina.

8064

8065

8066

8067

8068

8069
8070
8071
8072
8073
8074
8075
8076
8077
8078
8079
8080
8081
8082
8083
8084
8085
8086
8087
8088
8089
8090
8091
8092
8093
8094
8095
8096
8097
8098
8099
8100
8101
8102
8103
8104
8105
8106
8107
8108
8109
8110

http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_1.html#aihe_58


198 / 474

Vasemmistoliittolaisia johti jossain vaiheessa ortodoksi ekonomi, mikä on mielenkiintoinen 
yksityiskohta jo myytiksi muodostuneen Forssan ohjelmaa toteuttavalta puolueelta. 
Perussuomalaisten puheenjohtaja on maisterijätkä.

Jaa-a.

Kyllä jokaisessa puolueessa hellitään joitain myyttejä, joiden todellisesta sisällöstä kolmannen ja 
neljännen polven edustajat esittävät omaa "oikeaa" tulkintaa.

Itse olen tullut siihen tulokseen, että tällaiset kolmannen ja neljännen polven poliitikot joissain 
tapauksissa siirtyvät ideoiden maailmaan, ja politiikan tehtävä on toteuttaa näitä ideoita.

Hyvä esimerkki on (valtio)verotus, jonka jatkuvasta laskemisesta on tullut läpitunkeva idea kaikkiin
poliittisiin puolueisiin. Tietysti jokainen voi pohtia, että johtaako (valtio)verotuksen jatkuva lasku 
pitkässä juoksussa valtion veron valtaisaan laskuun, kunnallisverojen mielettömään nousuun, 
maksujen ja taksojen jatkuvaan kasvuun.

Sitten toinen siirtyminen pelkkään ideaan on jonkin toisen puolueen opinkohtien arvosteluun, koska
kumpikin osapuoli on voinut erkaantua niin kauaksi alkuperäisestä tilanteesta, ja arvostelu alkaa 
saamaan suhteellisen outoja muotoja.

Tärkeä nykyaikaisilla puolueilla on luoda vahva ryhmäkäyttäytymisen muoto nuorille innokkaille 
punaposkille yhteisistä asioista kiinnostuneille. Tätä varten ylioppilaskunnan edustajisto on sopiva 
paikka, että porukka voi tapella nujuuttaa aatteellisesti ja opetella puolueen myytin perustelun 
taidon.

Tunnetusti jokainen yliopiston käynyt tietää, että yliopistokoulutuksen ainut tuotos ei ole 
tiedollisesti ylivoimaiset ihmiset, koska hyvin tärkeä oppi kaiken sosiaalistamisen tuloksena on 
monesti suhteellisen jäykkä näkökulma maailmaan.

Ja tässä yhtenä sivutuloksena on lauma innokkaita poliitikonalkuja.

298.2. Uudelleenarviointia / 9.2.2017

Omasta mielestä kansanedustajille pitäisi laittaa jokin rajoitus uudelleenvalinnoille, eli esimerkiksi 
kansanedustajat voisivat olla kansanedustajina vain kolme vaalikautta peräkkäin. Kyllä kaksitoista 
peräkkäistä vuotta Eduskunnassa pitäisi riittää yhdelle kansanedustajalle.

Ylijoki (1998) on luettu jollain tasolla. Lyhyesti ottaen yksittäinen ylioppilas oppii yliopistossa 
oman alansa näkökulmat erilaisten prosessien jälkeen. Käytännössä suuri osa kansanedustajista on 
käynyt läpi yliopistokoulutuksen ja osa heistä on voinut vääntää politiikkaa ylioppilaskunnissa.

Perusongelma on yliopistokoulutuksen läpikäyneiden kansanedustajien ajatusten heijastuvan eri 
päätöksiin, jolloin esimerkiksi koulutuspolitiikassa yritetään kaikista tehdä pieniä maistereita. 
Käytännössä kaikilla kansanedustajilla ei ole kokemusta ammattiopistojen ammatillisesta 
koulutuksesta.

Väittämä: Kansanedustajille pitäisi laittaa rajoitusta uudelleenvalinnoille.
Väittämä: Kaikista ei pidä tehdä pieniä maistereita.
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299. Aina vain sekava tilanne eri maissa

299.1. Merkintä 59 / 15.2.2009: Afganistan/Pakistan ja 
ydinaseet

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_1.html#aihe_59 

Helsingin Sanomat -suurjulkaisun 15.2.2009 numeron sivulla B3 on "uutinen" kuinka Taliban on 
ottanut haltuun uusia alueita Pakistanin suunnassa.

8.2.2009 viittasin muutamaan PBS:n dokumenttiin aiheeseen liittyen. Tässä on vielä pari viitettä 
lisää: 

Our Pakistan Problem, http://www.pbs.org/now/shows/448/index.html
ja 
The Right Approach to Iran? http://www.pbs.org/now/shows/448/iran.html

Noin lyhyesti voi todeta, että Taliban on ottanut haltuun uusia alueita Pakistanin puolella, ja 
tunnetusti Pakistan on poliittisesti sekavassa tilanteessa.

Ajatuksena on heitetty ilmaan huomio, että Taliban voi saada loppujen lopuksi sekaisin valtion, jolla
on ydinaseita.

Loppujen lopuksi virhe on johdettavissa Yhdysvaltoihin itseensä.

Kun Neuvostoliitto vetäytyi Afganistanista, niin Yhdysvallat ei painostanut muhajeddin-
liittolaisiaan muodostamaan hallitusta yhteistyössä Neuvostoliiton ja Yhdysvaltojen kanssa, jotta 
vetäytyminen olisi voinut mennä hallitusti maakunta kerrallaan.

Tähän päälle olisi voitu lisätä kansainvälistä rahoitusapua, siltojen ja teiden korjaamista, 
yliopistojen uudelleenkäynnistyksen, peruskoulutuksen järjestämisen, rakennustyötä, uuden 
yhtenäisarmeijan muodostamisen, jne. jne.

Kuten (lähes) aina käy miehittäjän pois häätämisen jälkeen, niin myös Afganistanissa sisällissodan 
osapuolet aloittivat keskinäisen aseellisen yhteenoton.

Jossain vaiheessa kaikkein jyrkimmän tulkinnan omaksuneet ottavat vallan, koska heille väkivalta 
ja vastustajien tuhoaminen ei ole ongelma.

Jotenkin tuttu tarina, jonka äärimmäiseen tulkintaan Suomikin olisi voinut mennä ensimmäisen 
maailmansodan jälkimainingeissa.

Sitten ihan mielenkiintoisena sivuhuomautuksena voi todeta, että Iran piti/pitää Taliban-liikettä 
heille vihamielisenä. Tässä mennään shiia/sunnijakoon, ja Taliban-liike vetää sunni-islamin 
tulkinnan melko kovaksi, ja Iranin shiia-valtiona pelkää liian kovaa tulkintaa shiia-islamiin.
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Kiitoksena siitä, että Iran teki hyvin oman osuutensa Yhdysvaltojen miehittäessä Afganistanin, Bush
Nuorempi liitti Iranin "Pahuuden Akseliin" (Axis of Evil).

Kiittämättömyys on maailman palkka.

299.2. Uudelleenarviointia / 9.2.2017

Käytännössä voidaan moni asia johtaa vuoteen 1979, jolloin alkoi Afganistanin sota. 
Kirjoitushetkellä tiedämme Afganistanissa käytyjen sotien historian alkaen vuodesta 1979 päätyen 
tämän päivän sotaan.

Vuoden 1979 jälkeen on syntynyt hyvin erilaisia liikkeitä, joiden suhtautuminen väkivaltaan 
vaihtelee tietysti eri tavoin. Osalla liikkeistä voimakas väkivalta ei ole ollut pitkään [aikaan] mikään
erityisen iso ongelma.

Toisaalta jotkut länsimaat ovat vastanneet erilaisten ääriliikkeiden väkivaltaan omalla sotilaallisella 
toiminnalla – mm. Afganistan ja Irak ovat olleet tällaisia maita.

Kirjoitushetkellä tiedämme IRANin kanssa tehdyn sopimuksen yksityiskohdat (Joint 
Comprehensive Plan of Action, JCPOA, [allekirjoitettu 14.7.2015]), jolla pyritään varmistamaan 
IRANin ydinohjelman olevan vain siviilitoimintaa ja ilman sotilaallista ulottuvuutta.

Aikaisemmin on jo viitattu Jones & Libicki (2008). Lyhyesti ottaen terroristijärjestöt voidaan 
rauhoittaa muilla keinoilla kuin sodalla.

Väittämä: Terrorismia ei kukisteta sodalla.
Väittämä: Vaikeitakin ongelmia on mahdollista ratkaista erilaisilla neuvotteluilla.
Väittämä: Myös pahimmat viholliset voivat oikeasti etsiä neuvotteluratkaisuja erilaisiin 
ongelmatilanteisiin.

Yksi esimerkki taitaa Kolumbiasta, eli FARC (Fuerzas Armadas Revolucionarias de Colombia–
Ejército del Pueblo). Vuosikymmenten taistelujen jälkeen FARC ja Kolumbian hallinto pääsivät 
yhteisymmärrykseen eri asioista.

Toinen esimerkki taitaa olla Acehin sota, jonka ratkaisussa oli mukana mm. Martti Ahtisaari. 
Vuosien väännön jälkeen saavutettiin rauhansopimus, joka on käsittääkseni kestänyt 
kirjoitushetkeen.

299.3. Lisäarviota / 5.4.2019

Joissain uutisissa mainittiin Yhdysvaltojen ja Talibanin keskustelleen eri aiheista Qatarissa. 
Mahdollisesti eri osapuolet voida päästä yhteisymmärrykseen joistain aiheista – siis muutkin 
sidosryhmät kuin Yhdysvallat ja Taleban. Oman arvion jokainen sidosryhmä voisi antaa periksi 
joissain aiheissa, jolloin kokonaisvaltainen rauhansopimus voisi tulevaisuudessa olla todellisuutta.

Väittämä: Afganistanin sota ja rauhansopimus voidaan ehkä saavuttaa tulevaisuudessa
Kysymys: Mistä asioista jokainen mahdollisen rauhansopimuksen osapuoli antaa periksi?
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300. Miksi tai miten sodimme eri maissa?

300.1. Merkintä 60 / 15.2.2009: Vapauden levittämistä kahden 
puolueen voimalla

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_1.html#aihe_60

Tuossa aikaisemmin kirjoittelin, kuinka Obaman ensimmäiset määräykset koskivat Guantamon 
vankileirin sulkemista ja kidutuksen "kieltoa". Osalle väestä tämä aiheutti suuren helpotuksen, että 
ehkä nyt linja muuttuu.

Kohta on ollut kuukausi Obaman virkaanastujaisista, ja Afganistan/Pakistan -kysymystä hoidetaan 
pitkälti samalla kaavalla. Maajoukot tekevät minkä pystyvät tekemään, vaikka maajoukkoja pitäisi 
olla lähemmäksi miljoona, jotta Afganistan saataisiin haltuun kunnolla.

Tämän vuoksi näitä lentäviä/kauko-ohjattavia lentolaitteita lentää siellä täällä ampumassa 
epätarkkoja ohjuksia, jolloin yhtä onnistunutta ohjusiskua kohden on paljon epäonnistumisia ja 
turhaan teurastettuja viattomia ihmisiä.

Robotiikka (erit. lentolaitteet) ja Afganistan/Pakistan -sota: 
http://www.democracynow.org/2009/2/6/wired_for_war_the_robotics_revolution

Tämän päälle kannattaa katsoa tämä haastattelu (William J. Fallon): 
http://www.pbs.org/now/shows/423/index.html

Ongelmaksi tuli Bush Nuoremman hallinnolle, että William J. Fallon Irakin ja Afganistanin alueen 
ylimpänä komentajana oli tullut siihen tulokseen, että sotatoimilla näitä alueita ei saada 
järjestykseen.

Nyt meillä on tämä Obaman hallinto, eli neo-neo-konservatiiviset demokraatit, joiden pitää itse 
saada sotia oma kahdeksan vuoden sota Afganistanissa, koska Afganistanin sota on "hyvä" ja Irakin 
sota oli "turha".

Ehkä sitten Obaman toisen presidenttikauden jälkeen Yhdysvallat joutuu kohtaamaan saman asian, 
joka on tullut monelle maailmanvallalle eteen.

Asevoimat on levitetty monelle erisuuntaiselle laajalle alueelle, monella alueella on käynnissä jokin
sota/konflikti ja entisillä valloitusalueilla tarvitaan suurehko määrä sotilaita pitämässä kyseiset 
alueet rauhallisina. Jossain vaiheessa valtion kassa tyhjenee, omasta väestöstä ei enää saada 
tarpeeksi sotilaita, ydinalueen kantaväestö nousee kapinaan, tai armeijaa tarvitaankin oman 
kantaväestön kurissa pitämiseen.
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300.2. Uudelleenarviointia / 9.2.2017

Afganistan: Hyvä sota?
Irak: Turha sota?

Lyhyesti todeten Yhdysvalloilla on paljon tukikohtia ympäri maailmaa, ja näiden tukikohtien 
määrän laskemisen ongelma liittyy tukikohdan käsitteeseen. Eli mikä on sotilaallinen tukikohta? 
Tämän perusteella ovat erilaiset tahot esittäneet erilaisia arvioita tukikohtien määrästä ja laadusta.

Sekä demokraatit ja republikaanit haluavat käyttää (viisaasti?) sotilaallista mahtiaan. Käytännössä 
sotilaallisen mahdin käytön perusteet vaihtelevat demokraattien ja republikaanien välillä. 
Lopputulos on kuitenkin selvä: sotilaallista mahtia käytetään eri tavoin erilaisten ongelmien 
ratkaisuun.

Miksi käytämme (Yhdysvallat) sotilaallista voimaa? Miten käytämme (Yhdysvallat) sotilaallista 
voimaa? Noiden kysymysten vastaukset voivat välillä olla hyvin epävastaavia.

Käytännössä uusi presidentti (Yhdysvallat) perii aina muutaman sodan edelliseltä presidentiltä. 
Tällöin voidaan arvostella edellisen presidentin olleen kykenemätön ratkaisemaan aikaisemmat 
sodat. Käytännössä uusi presidentti voi muuttaa (ns.) strategiaa jossain sodassa, jolloin uuden 
strategian uskotaan purevan paremmin. Tässä kohtaa kierre sotatoimien käytölle on vain paheneva.

Väittämä: Tarvitsemme paljon keskustelua (Miksi?) sodan käytön perusteista.
Väittämä: Tarvitsemme paljon harkintaa (Miksi?) uusien sotilaallisten operaatioiden 
aloittamiselle.
Väittämä: Hallintojen vaihtuminen (esimerkiksi presidentinvaalien jälkeen) vaikuttaa 
väistämättä valittuihin (uusiin) strategioihin vanhassa sodassa.
Väittämä: Vanhan sodan lopettaminen voi kestää useamman vaalikauden (esimerkiksi 
presidentin vaalikaudet) ajan.

American Society of Civil Engineers (ASCE) on yksi monista etujärjestöistä (Yhdysvallat). ASCE 
julkaisee aina välillä 47 arvion infrastruktuurin tasosta (American Society of Civil Engineers’ Report
Card for America’s Infrastructure). Tähän kohtaa voisi esittää vuoden 2013 tuloksia:

INFRASTRUCTURE GRADES FOR 2013:
Energia: D+ Liikenne: D Satamat: C Lentoliikenne: D Padot: D-
(Pato)suojat: D Koulut: D Tiet: D Sisävesiliikenne: D
Jätevesi: D Haitallinen jäte: D Julkiset puistot: C- Junaliikenne: C+
Sillat: C+ Kiinteä jäte: B- Juomavesi: D

A on paras arvosana, johon ei siis päästy infrastruktuurin eri osissa. Lyhyesti todeten heillä 
(Yhdysvallat) alkaa infrastruktuuri vähitellen hajoamaan. Donald Trump uutena presidenttinä on 
luvannut kehittää infrastruktuuria. Tietysti tämä asia on vielä nähtävä pidemmällä aikavälillä.

Väittämä: Sota on hyvin kallista puuhaa.
Väittämä: Eri sodista on monesti vaikea perääntyä, vaikka sotiminen on kallista puuhaa.
Väittämä: Sotaan käytetty raha on aina pois jostain muusta (esimerkiksi infrastruktuuri).

47 http://www.infrastructurereportcard.org/  
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301. Erilaisia vääriä olettamia ja 
luottoluokituslaitoksien luokitusten laadusta

301.1. Merkintä 61 / 15.2.2009: Luottoluokituslaitosten 
luokitusta

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_1.html#aihe_61

Yksi osa tätä nykyistä finanssikriisiä on, että luottoluokituslaitokset luokittelivat 
huolimattomasti/tarkoitushakuisesti erilaisia toimijoita.

Tästäkin tuli luettua yksi juttu. Eli kasa täysin poskettoman huonoja lainoja kerättiin yhteen, ns. 
CDA, jos [muistan lyhenteen] oikein. Sitten tämä CDA saatettiin luokitella esim. toiseksi 
parhaaseen luottoluokkaan, vaikka jokainen laina sen sisällä saattoi olla kaikkein alimmassa 
luottoluokassa.

Tämän jälkeen halvasta rahasta innostuneet toimijat ympäri maailman sijoittivat velkarahaa näihin 
ns. CDA-härveleihin. Jossain vaiheessa homma sortui kuin korttitalo.

Kas kummaa; Euroopassakin herättiin samaan todellisuuteen.

::: ALKAA :::
[Linkki ei toimi enää]
Talousvaliokunnan lausunto 1/2009 vp 
Valtioneuvoston kirjelmä ehdotuksesta parlamentin ja neuvoston asetukseksi 
(luottolaitosluokitukset)
::: PÄÄTTYY :::

Niinpä niin. Itselläni herää kysymys, että onko luottoluokituslaitokset pitkässä juoksussa määrättävä
voittoa tuottamattomiksi yrityksiksi.

Markkinatalous on siitä outo ilmiö, että markkinoiden toiminnan takaamiseksi pitää olla toimijoita, 
jotka eivät tuota voittoa ja pikemminkin ohjaavat/valvovat/neuvovat markkinoilla olevia voittoa 
tavoittelevia toimijoita.

301.2. Uudelleenarviointia / 9.2.2017

Itsesääntely vai Euroopan Unionin tasoiset minimivaatimukset luottoluokituslaitoksille? Hyvä 
kysymys!

Erilaiset sidosryhmät varmasti vastustavat luottoluokituslaitoksille asetettavia minimivaatimuksia 
perustellen tätä turhana sääntelynä ja holhoamisena.
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Lehto (1997) on ensimmäisiä lukemiani kirjoja koskien yhteisiä asioita. Käytännössä erilaiset 
yksityistämisen ja kansallistamisen hankkeet ovat vaikeita prosesseja.

Mätä yksityinen monopoli? Käytännössä jonkin yksityisen mädän monopolin sääntely tai 
purkaminen voi olla vuosien väännön tulos.

Jotkut puhuvat luonnollisesta monopolista, joita ei pitäisi yksityistää eri syiden vuoksi.

Väittämä: Yksityistämisen hankkeet voivat epäonnistua pahasti.
Väittämä: Mätä yksityinen monopoli on hyvin vaikea purkaa.
Väittämä: Jotkin toiminnot kannattaa ehdottomasti pitää kansallistettuna (monopoli) 
toimintana.

301.3. Lisäarviota / 16.4.2019 / 22.4.2019

Rannila (2017a, luku 218) sisältää laajan katsauksen yksityistämiseen ja kansallistamiseen liittyen. 
Lyhyesti todeten erilaisten linjojen yksityistämisten olleen epäonnistuneita hankkeita, jolloin on 
mahdollisuus mädälle yksityiselle monopolille.

Väittämä: Aina välillä poliittisten yksityistämispäätösten seurauksena muodostuu yksityinen 
monopoli, joka voi olla loppujen lopuksi mätä yksityinen monopoli.
Väittämä: Poliittiset mielipidevaikuttajat eivät yleensä ymmärrä teknisiä perusteita jonkin 
toiminnan yksityistämisen suhteen, jolloin tehdään perustekniikkaan nähden täysin 
järjettömiä päätöksiä.

Aikaisemmassa teoksessa (Rannila 2017a, luku 218) olen pohtinut erityisesti linjojen ja kaistojen 
erilaisuutta yksityistämisen ja kansallistamisen välillä. Käytännössä linjojen yksityistäminen 
aiheuttaa yksityisen yrityksen monopolin tilanteen.

Väittämä: Aina välillä voi syntyä mätä yksityinen monopoli, joka syntyy vääränlaisen 
yksityistämisen tuloksena – vrt. linja ja kaista.
Väittämä: Mädän yksityisen monopolin purkaminen on yleensä hyvin kallista.
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302. Elämäntyyli ja tuotemerkit?

302.1. Merkintä 62 / 15.2.2009: Elämäntyyli kaupan kassalta?

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_1.html#aihe_62

Joe Wilcox pitää erittäin laadukasta blogia, jossa hän kertoo, että mitä Microsoft -konsernin pitäisi 
tehdä ja miksi kyseinen konserni ei näin tee.

Tämä blogimerkintä oli mielenkiintoinen: [Linkki ei toimi enää]

Tämä kohta oli mielenkiintoinen: 

"Nokia and Sony operate retail stores, and without losing all their channel relationships. 
Both companies sell more than products. Like Apple, they hawk a lifestyle. Sony even 
incorporates the concept into the retail chain's name, SonyStyle. Microsoft needs to open 
retail stores for the same reason: to sell the Microsoft lifestyle."

Aika mielenkiintoinen ajatus. Microsoft-elämäntyyli?

Näinhän tämä asia menee.

Ensin on sotilaallinen teknologia, sitten sotilaallisesta teknologiasta saadaan kaupallinen versio, 
kaupallisessa versiossa on ensimmäisenä hyöty/yritysnäkökulma, vähitellen tulee kilpailua alalle, 
teknologia leviää laajemmalle eri väestöryhmissä ja lopulta teknologia on osa yleistä 
toimintamallia.

Jossain vaiheessa joku toteaa, että tuotteen pitää erottua pelkästä hyötykäytöstä kohti tuotemerkin 
kehittämistä ja lopulta siirrytään elämäntyylimarkkinointiin.

Yleisesti ottaen voi todeta, että ns. länsimaissa on jo aikoja sitten päästy tavaratuotannossa siihen, 
että kaikki elämän perustarvikkeet saa ostettua lähikaupasta ilman odotuksia, tuotetilausjonoja, 
säännöstelyä tai muuta estettä.

Vähitellen olemme siirtyneet siihen, että hyvin suuri ihmistä ajava voima onkin ns. yläluokan 
jäljittely kaikin eri tavoin, jolloin syntyy erilaisia sukupolvia tavaroille, ja aina uusi tavarasukupolvi
on haluttavin.

Mutta millainen olisi tämä Microsoft-elämäntyyli?

Kun tietää, että Microsoft-tuotteita on jokaisessa maailman maassa, ja ympäriinsä joka puolella 
yrityksiä ja koteja, niin millä tavalla Microsoft-tavaramerkki voisi uudestaan muotoutua yläluokan 
tuotteeksi, koska Microsoft-tuotteet ovat jo aikapäiviä sitten muuttunut yleishyödykkeiksi. Ilman 
tätä yläluokan leimaa on käytännössä mahdottomuus, että elämäntyyli tulisi halutuksi.
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Ei Nokia pidä samaa tavaramerkkiä omille jalokivipuhelimilleen ja Toyotalla on oma tavaramerkki 
luksusautoilleen. Samalla tavalla "hienojen" farkkujen tavaramerkit ovat muuttuneet, kun jokin 
yläluokkainen tavaramerkki korruptoitunut koko kansan tavaramerkiksi.

Ensimmäistä kertaa pitkän blogiseurannan jälkeen tulee tilanne, että olen hieman epäileväinen Joe 
Wilcoxin esittämään Microsoft-konsernin toimintaa kehittävään ehdotukseen.

Merkittäköön aikakirjoihin, että olin epäileväinen, mutta tietysti minun on myönnettävä 
tulevaisuudessa, jos olin 15.2.2009 väärässä.

Tästä aikakirjoihin tehtävistä merkinnöistä tulee mieleen vuoden 1996 (muistaakseni) lehtiartikkeli, 
jossa todettiin, ettei Nokia ole tehnyt ensimmäistäkään satelliittipuhelinta ja Nokia tulee tämän 
vuoksi kärsimään valtavista ongelmista tulevaisuudessa. Yksi näistä satelliittipuhelinhankkeista on/
oli Iridium-satelliittijärjestelmä, ja sen käyttöönotossa, omistuksessa ja kannattavuudessa yms. on 
ollut monenlaisia ongelmia. Nokia ei sitten kärsinyt satelliittipuhelimien vuoksi valtaisia ongelmia.

Tulevaisuuden ennustaminen on vaikeaa, mutta sitä on aina pakko yrittää kaikesta huolimatta.

302.2. Uudelleenarviointia / 9.2.2017

Kirjoitushetkellä voi todeta Microsoft-elämäntyylin olevan aika kaukaa haettu asia. Kun 
Microsoftin tuotteet ovat levinneet laajasti eri puolelle maailmaa, niin Microsoft ei ole enää mikään 
yläluokan käyttämä ihmeellinen esine/vast.

Tavaramerkit laskevat ja nousevat eri tavoin. Esimerkkinä käytetty farkkujen tavaramerkkien 
nousua ja laskua on tapahtunut koko ajan.

Sitten on hyvin säilyneitä ja vuosikymmenestä toiseen kestäviä tavaramerkkejä, joita mainostetaan 
jatkuvasti – myös uusille sukupolville.

Väittämä: Tavaramerkit nousevat ja laskevat ajassa sekä tilassa.
Väittämä: Tavaramerkin suosittuna pitäminen vaatii jatkuvaa mainontaa uusillekin 
sukupolville.
Väittämä: Osasta jotkut tavaramerkit voivat olla osa elämäntyyliä.

302.3. Lisäarviota / 5.4.2019

Tietysti vastaan on tullut ”elämäntyylimarkkinointi” (Lifestyle marketing). Oman huomion mukaan 
jotkut tuotteet voivat olla osa elämäntyyliä, jolloin erilaisten tavaramerkkien kehittäminen osaksi 
elämäntyyliä voi joskus onnistua tai epäonnistua. Oman havainnon mukaan jotkut elämäntyyliä 
osoittavat tuotteet eivät välttämättä ole teknisesti kaikkein kehittyneimpiä, koska tuotteen 
kuluttajien tavaramerkkiuskollisuus vaikuttaa tuotteen kulutukseen, joten väki kuluttaa tutun 
tavaramerkin tuotteita.

Väittämä: Kuluttajamarkkinointi on todella kallista puuhaa, joten jonkin tuotteen 
tavaramerkin iskostaminen kuluttajien suuntaan vaatii todella paljon rahaa.
Väittämä: Aina välillä kuluttajamarkkinointi voi epäonnistua.
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303. Vanhan toistoa: kansalaisuuden perusteet?

303.1. Merkintä 63 / 16.2.2009: Kansalaisuus asepalvelusta 
vastaan?

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_1.html#aihe_63

Peruskoulun tarkoitus lienee antaa yleisiä perustietoja lapsille. Tietämys, että ennen omaa 
aikakautta on ollut muita aikakausia, on varmaan historian opetuksen keskeisiä tavoitteita.

Tämä oli mielenkiintoinen uutinen: 

Ja uutinen kopioituna tähän: 

::: ALKAA ::: 
USA tarjoaa kansalaisuutta sotilaspalvelusta vastaan
Helsingin Sanomat / 15.2.2009 18:02 / STT–AFP 

Washington. Yhdysvallat suunnittelee kansalaisuuden myöntämistä maassa asuville 
ulkomaalaisille, jos he värväytyvät armeijaan. Yhdysvaltain kansalaisuuden voisi saada näin 
puolessa vuodessa, kertoi New York Times -lehti sunnuntaina.

Uuteen ohjelmaan hyväksytään ulkomaalaisia, joilla on viisumi Yhdysvaltoihin ja jotka ovat
asuneet maassa vähintään kaksi vuotta.

Yhdysvaltain armeija tarvitsee kipeästi lisää sotilaita Irakin ja Afganistanin sotien vuoksi. 
New York Timesin mukaan armeijassa uskotaan myös, että ulkomaalaisilla hakijoilla on 
enemmän koulutusta sekä kieli- ja ammattitaitoa kuin amerikkalaisilla.

Heidän toivotaan paikkaavan armeijan henkilöstöpulaa muun muassa terveydenhoidossa ja 
tulkkaustehtävissä. 

::: PÄÄTTYY :::

Väistämättä tulee mieleen antiikin Rooma, joka jossain vaiheessa alkoi värvätä sotilaita ns. 
barbaarien joukosta kansalaisuutta vastaan.

Liity armeijaan -> käy sotimassa -> kansalaisuus -> kansalaisuuden edut.

Tavallaan tämä on sotimisen muuttamista alihankinnaksi, jotta ei omien kansalaisten tarvitse liata 
käsiään ikävissä töissä.

Wikipedia-artikkeli tästä aiheesta on saanut erinomainen artikkeli -tähden oikeaan 
yläkulmaan. http://en.wikipedia.org/wiki/Structural_history_of_the_Roman_military

Näinhän se menee. Nyt voi katsoa, että toteuttaako historia itseään. Kohta varmaan nuo vaatimukset
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löystyvät, että kansalaisuuden saa, kunhan armeijaan tulee.

Varmaan moni muu ennen minua saanut saman mielleyhtymän.

303.2. Uudelleenarviointia / 9.2.2017

Katsoin vähän asiaankuuluvan Wikipedia-artikkelin 48 listaa ulkomaisia sotilaita hyväksyvistä 
maista. Eri maat hyväksyvät ulkomaiden kansalaisia oman armeijan osaksi. Tietysti järjestelmät 
vaihtelevat maasta toiseen.

Mutta seurannainen on selvä. Sotilaalliseen toimintaan osallistumisen jälkeen voi saada jonkin 
maan kansalaisuuden.

Vapaaehtoisen armeijan mallissa on vähemmän pidäkkeitä käyttää sotilaallista voimaa, vaikka 
sotilaallisen voiman oikeaa käyttöä kannattaisi harkita hyvin tarkasti.

Väittämä: Suomessa valittu yleisen asevelvollisuuden malli antaa hyvin suurelle kansalaisten 
joukolle jonkinlaisen käsityksen sodan oikeasta luonteesta.
Väittämä: Suomalaisten päättäjien jonkinlainen käsitys sodan oikeasta luonteesta vaikuttaa 
aseellisen voiman käyttöä koskeviin päätöksiin.
Väittämä: Vapaehtoinen armeija asettaa vähemmän pidäkkeitä sotilaallisen voiman käytölle.

Suomessakin on jonkin verran vapaaehtoisuutta kansainväliseen sotilaalliseen toimintaan liittyen. 
Jos vuosittain tulisi aseelliseen palvelukseen asettuvan n. 25 000 henkilöä, niin kymmenessä 
vuodessa Suomessa olisi semmoinen 250 000 henkilön armeija. Jos tuosta 250 000 henkilöstä 
laskisi 1-2% lähtevän vapaaehtoiseen palvelukseen ulkomaille, niin vapaaehtoisten joukko olisi n. 
2500-5000 henkilöä.

Eli loppujen lopuksi Suomella ei ole oikein taida olla mahdollisuuksia esimerkiksi n. 30 000 
sotilaan (n. 12% reservistä) vapaaehtoiseen joukkoon, koska jo väkiluku ja kansainvälisesti 
kiinnostuneiden henkilöiden oikea määrä asettaa omat rajoitteensa.

Väittämä: Suomi voi loppujen lopuksi lähettää vain suhteellisen pieniä joukkoja ulkomaisiin 
tehtäviin.

303.3. Lisäarviota / 5.4.2019

Kerraten voi todeta monen suomalaisen päättäjien tietävän edes jotain sotilaallisesta toiminnasta. 
Kerraten voi todeta vapaaehtoisen armeijan käytön kiusauksen olevan suuri. Miksi ylläpitää 
vapaehtoista armeijaa, jos sitä ei käytetä? Miten käyttää armeijaa? Miksi käyttää armeijaa? Eri 
yhteyksissä keskustelu keskittyy enemmän armeijan käyttöön ja vähemmän armeijan käytön syihin. 
Hyvä esimerkki on tietysti Yhdysvallat – ei mitään uutta tässä.

Väittämä: Suomessa käytössä oleva yleisen asevelvollisuuden malli on hyvä.
Väittämä: Suomalaiset päättäjät tietävät monesti edes jotain aseellisesta toiminnasta.

48 https://en.wikipedia.org/wiki/List_of_militaries_that_recruit_foreigners  , List of militaries that recruit foreigners
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304. Poliittisesta väristä

304.1. Merkintä 64 / 16.2.2009: Lippu heilumaan - mutta minkä 
värinen?

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_1.html#aihe_64

Varmaankin voisi äkkiseltään ajatella, että armeijan tietokoneiden pitäisi olla omassa 
tietoverkossaan ja irrotettavissa ns. siviiliverkosta.

Ilmeisesti näin ei ole.

Ensin uutinen kopioituna tähän: 
::: ALKAA ::: 
[Linkki ei enää toiminut]

Tietokonemato iski myös Suomen armeijan koneisiin 
Nelonen / Päivitetty 15.2.2009 20:01 

::: PÄÄTTYY :::

Tästä palautuu mieleen, että Kiina ja Kuuba ovat tässä asiassa tehneet omat johtopäätöksensä.

Kiinalaisilla on PunaLippu-Linux (Red Flag Linux). Kuubalaiset päättivät aloittaa oman 
projektinsa.

Venäjällä on ollut samaa kiinnostusta, mutta he eivät punalippua heiluta.

Yksi ongelmana lienee, että WTO:n jäsenyys vaatii tekemään kaikenlaisen luovan/henkisen työn 
oikeudet suojaavaa viranomaistoimintaa. Eli pitäisi taistella voimakkaasti laittomia kopioita (aka 
piratism) vastaan.

Toinen ongelma on tietysti se, että voiko kaupallinen tekniikka toimia varmasti joka suhteessa, 
myös poikkeusolosuhteissa.

Itselläni on tullut näiden "virus armeijan Windows-koneissa" -uutisten jälkeen, että Euroopan 
Puolustusviraston (European Defence Agency, EDA) ja kansallisten armeijoiden on aika tehdä 
selvitys, että mihin armeijan sovelluksiin Windows sopii ja mihin ei.

Se on 100% täysin selvää, että Windows ei tule häviämään mihinkään, mutta varmaankin selvitys 
koskisi sitä, että missä kohtaa Windows on liian herkkä järjestelmä, ja siitä on pakko luopua 
kustannuksista huolimatta.

Sitten tietysti herää uusi kysymys puolustusvälinehankintojen yhteydessä, että millaiset kaupalliset 
tekniikat hyväksytään tai hylätään.

Voiko poikkeusolojen aikana olla varmaa, että eri maassa ja/tai eri mantereella sijaitsevalta 
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kaupallisen yrityksen päivityspalvelimelta saadaan ohjelmistopäivitykset pääkaupungin 
pommitusten yhteydessä?

Oho - pääkaupungin ohjuspuolustusjärjestelmä vaatiikin Näin-Laukaiset-Ohjuksen-Ohjelman 
uusimman version 5.0.1.12 ? Kappas vaan, eikös niihin ohjuksiin itseensä pitänyt eilen laittaa Näin-
Lennän-Ilmassa-Maaliin-ohjelman versio 21.3.20.3? Joo - mutta se vaatiikin KäyttöJärjestelmän 
version A.B.C.D. PalveluPaketin 23534.

En tiedä minkä väristä lippua puolustustarvikkeiden hankkimisessa pitäisi heiluttaa.

Vasemmisto vastustaa valtion toimintaa, eli puolustusvoimia.
Oikeisto vaatii voimakasta valtion sekaantumista, eli puolustusvoimia.
Vasemmisto vastustaa työllistämistä, eli puolustustarvikkeiden tekemistä.
Oikeisto vastustaa vapaata kilpailua, ja vaatii armeijalle valikoituja luottotoimittajia.
Vasemmisto vaatii pientä puolustusbudjettia ja progressiivista verotusta.
Oikeisto vaatii verojen laskua ja puolustusbudjetin merkittävää kasvattamista.

Jaa-a.

Joskus keräsin erilaisia kummallisia ajatuksia joka puolueesta, mutta en niitä kirjannut. Eli jokainen
puolue vaatii jotain ja toisaalta vastustaa jotain, mutta toisaalta ne voivat olla ristiriitaisia.

Suomessa tämä johtaa sitten mielenkiintoisiin kannatuksen/vastustuksen yhdistelmiin, kun meillä 
on useampi puolue Eduskunnassa. Meillä [on] vasemmistossa ja oikeistossa erilaisia puolueita, [ja] 
lisättynä vielä keskipuolueilla.

Pitäisikö heiluttaa pelkkää lipputankoa, niin ei tule mitään puoluetta loukanneeksi?

304.2. Uudelleenarviointia / 9.2.2017 / 22.4.2019

Mainitsemani Windows-selvitys on voitu tehdä eri armeijoissa ihan virkatyönä, jolloin voidaan 
pohtia Windowsin käytön herkkyyttä erilaisissa sotilaallisissa ratkaisuissa. Toisaalta voi todeta 
myös LINUX:n kärsivän erilaisista ongelmista, vaikkakin LINUX:n virheiden korjaus on täysin 
julkista toimintaa.

Väittämä: Eri maiden armeijat joutuvat tekemään selvityksiä eri käyttöjärjestelmistä.
Väittämä: Eri maiden armeijat joutuvat ratkaisemaan eri käyttöjärjestelmien ongelmia.
Väittämä: Täysin pomminvarmaa käyttöjärjestelmää ei ole koskaan ollut.

Tietysti on mielenkiintoinen paradoksi, että avoimet käyttöjärjestelmät voivat olla turvatumpia kuin 
suljetut käyttöjärjestelmät. Avoimissa järjestelmissä on tietysti mahdollista tehdä erilaisia 
tarkastuksia avoimeen lähdekoodiin. Tietysti myös avoimet käyttöjärjestelmät kohtaavat erilaisia 
tietoturvaongelmia, joten esimerkiksi armeijan käytössä on huomioitava käyttöjärjestelmien 
ongelmia.
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305. Sotilas, sotilasvala ja oikea sota

305.1. Merkintä 66 / 19.2.2009: Uutiskommentointia / Osa 1

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_1.html#aihe_66

Sitten omaa huomiota näistä uutisista.

1.a. Naiset, armeija ja raskaus

Tästä palautuu mieleen yksi dokumenttipätkä (vast.), jossa kuvattiin Irakiin lähetettäviä sotilaita 
kertauskoulutuksessa ennen lähtöä. Yksi koulutettavista oli yksinhuoltajaäiti, joka oli lähdössä 
mukaan.

Siis yksinhuoltajaäiti lähtee sotimaan? Minne ne lapset sitten jäivät?

Jos nyt kansainvälisiä esimerkkejä Suomessa noudatamme, niin varmaankin meilläkin tulee 
ammattisotilaiden joukkoon naisupseereita, jotka päätyvät avioeroon, ja lapset jäävät heidän 
huolehdittavakseen.

Sitten reserviin voi näitä yksinhuoltajaäitejä sotilaita tulla tietysti myös.

Ilmeisesti täytyy rakentaa jokin järjestelmä, jossa nämä yksinhuoltajaäidit sotilaat on jotenkin 
listattu, että tilanteen niin vaatiessa heidän lapset kerätään johonkin syrjässä olevaan päiväkotiin tai 
tyhjennettyyn kouluun pois oletetuilta taistelupaikoilta.

Tietysti on lasten kannalta ihmismyönteistä, että lasten tuntemat sukulaiset tai ystävät voivat näistä 
yksinhuoltajaäitien sotilaiden lapsista huolehtia, ja he ovat valmiina tällä listalla. Tällöin voidaan 
ehkä siirtää nämä henkilöt lasten mukana sivuun pois oletetuilta taistelupaikoilta.

Lisäksi tietysti tulee tilanteita, että isä ja äiti voivat joutua komennukselle tilanteen niin vaatiessa, 
että varmaan nämäkin henkilöt pitäisi listata jotenkin. Eli heidänkin lapset joutuvat edellä mainitulle
listalle, että heille saadaan hoito ja turva tilanteen kiristyessä.

Varmaankin tilanteen kiristyessä kutsutaan väkeä ylimääräisiin kertausharjoituksiin ja tässä 
rytäkässä pitää laskea, että kuinka moni naissotilaista on kutsuttavissa palvelukseen, esimerkiksi 
raskaus varmaankin estää lähdön.

Tästä palautuu yhden kenraalin toteamus, että armeija ja asepalvelus ei ole mitään jännittävää 
tunkeutumista miehiseen linnakkeeseen. Kun tositilanne (toivottavasti ei koskaan) oikeasti tulee 
päälle, niin siinä pitää oikeasti olla valmis lähtöön riippumatta perhesuhteista yms. Kun perus- ja/tai
kertauskoulutukset ja sotilasvalat on huolehdittu, niin kaiken perusoletus on, että silloin lähdetään 
ilman mitään selittelyjä.

Kenraalin näkemys ehkä oli, että nykyinen peruskoulutus ennen reserviin siirtymistä ei ole mikään 
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mukava muutaman kuukauden seikkailu, jonka jälkeen voi siirtyä ilman mitään huolia ns. 
siviilimaailmaan.

1.b. Naiset, armeija ja syrjintä

Tästä palautan vain mieleen mielipidekirjoitukseni, jossa totean muutaman tosiasian ulkomaisista 
armeijoista, joissa on naisia ollut pidempään oikeissa aseellisissa tehtävissä.

Lyhyesti sanoen sotilaan mieli voi mennä sekaisin nähtyään kanssasotilaiden haavoittumisia, 
kuolemia ja vaarallisista tilanteista. Lisäksi viattomien siviilien tappaminen sekoittaa mieltä, 
varsinkin jos itse tulee tappaneeksi viattomia siviilejä.

Kun henkinen paine edellä olevista kasvaa suureksi, niin ns. sivistys ja hyvät tavat voivat kadota 
joksikin aikaa. Silloin moni sotilas voi tehdä myöhemmin katumaansa, ja silloin naissotilaat ovat 
vaarassa omien sotilaiden väkivallantekojen vuoksi.

Oikeasti vihollisen vangiksi jäävän naissotilaan ei kannata luulla, että vihollisen sotilaiden mieli 
olisi paremmassa kunnossa kuin omilla joukoilla.

305.2. Uudelleenarviointia / 9.2.2017

Tietysti maailman suurin armeijan järjestelmä on Yhdysvaltojen armeija. Tämän lisäksi heillä on 
ollut suhteellisen pitkään myös naissotilaita.

Naissotilaat ovat kohdanneet erilaisia väärinkäytöksiä. Itse olen seurannut muutamaa kuulemisen 
tilaisuutta, jossa on käsitelty naissotilaiden kohtaamia erilaisia väärinkäytöksiä. Ongelma on oikea 
ja ongelma on tiedostettu, ja tietysti vastakeinot naissotilaiden kohtaamiin väärinkäytöksiin on 
tarkasta pohdittava asia.

Myös Suomessa on ollut joitain väärinkäytöksiä naissotilaisiin kohdistuen; tätä on turha kieltää.

Sodan ensimmäisten kranaattien tippuessa maahan voi sivistys kadota hyvinkin nopeasti sekä 
viholliselta että omilla joukoilta. Käytännössä sota on erittäin kova painetilanne ja riippuen 
tapauksesta painetilanne laittaa mielen sekaisin.

Sitten on tietysti naissotilaisiin kuuluvat yksinhuoltajaäidit, joiden sotaan lähtö pitäisi tosiaan 
ratkaista jotenkin. Eli varmaan tarvittaisiin joku tuttu henkilö ottamaan vastuu naissotilaan lapsista 
naissotilaan sotaan lähdön vuoksi. Tämä on vain yksittäisen taistelijan pohdintaa.

Väittämä: Naissotilaiden sotaan lähdön edellytysten oikea turvaaminen vaatii jotain uutta 
toimintaa.
Väittämä: Käytännössä osa naisista (esim. raskaus) ei ehkä voi lähteä palvelukseen kaikissa 
tilanteissa.

Edelleen voi todeta tämän olevan vain yksittäisen taistelijan pohdintaa.
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306. Tiedotusvälineiden arvostelusta

306.1. Merkintä 67 / 19.2.2009: Uutiskommentointia / Osa 2

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_1.html#aihe_67

2.a. Tiedotusvälineiden puolueettomuuden pyrkimys

Jossain vaiheessa joku poliittista viestiä levittävä ihminen joutuu väistämättä tiedotusvälineiden 
käsittelyn kohteeksi.

Aikaisemmin olen kirjoittanut, että Yhdysvaltain esimerkki tiedotusvälineiden muuttumisesta 
puolueiden mediamestareiden (spin doctor) valmiin tekstin lukijoiksi ei ole kovin rohkaiseva.

Parempi lähtökohta on, että tiedotusvälineet iskevät raskaasti ja kunnolla jokaista poliittisen viestin 
levittäjää, eli ovat näin ollen tasapuolisia kaikille poliitikoille.

En tarkoita, että tiedotusvälineet menevät henkilön persoonaan tai hänen fyysisiin ominaisuuksiin 
kohdistuvaan arvosteluun.

Tärkeintä on tietysti tutkia, että onko poliittisten viestin levittäjän väittämissä mitään asiapohjaa ja 
perustuvatko ne pikemminkin aatteellisen höpötykseen ilman tosiasioiden tarkastelua.

2.a. Älä arvostele tiedotusvälineitä turhan takia

Tuossa oli uutinen, että Jussi Halla-aho suivaantui joihinkin tiedotusvälineisiin.

Jussi tekee nyt täysin turhaa työtä.

Jos joku poliittisen viestin levittäjä tunteenomaisesti lähtee arvostelemaan jotain yksittäistä 
tiedotusvälinettä, niin tekee itselleen ison haitan pitkässä juoksussa.

Edellä mainitusta tiedotusvälineiden puolueettomuudesta seuraa, että pitää kestää oman poliittisen 
viestin kovaakin arvostelua.

Jos ei kestä oman poliittisen viestin arvostelua, niin sitten on väärässä paikassa tekemässä väärää 
asiaa.

Jokaisen (toivottavasti) poliittisen viestin levittäjän pitäisi tietää, että oma arvostelu jotain 
yksittäistä tiedotusvälinettä kohtaan osoittaa heidän olevan oikeilla jäljillä arvostelussaan. Tästä 
seuraa, että kyseinen tiedotusväline ottaa kyseisen poliittisen viestin levittäjän entistä tarkemman 
seurannan alle.

Parempi on keskittyä siihen, että oma poliittinen viesti kestää kovankin arvostelun, jolloin arvostelu
siirtyy takaisin oikeaan paikkaan, eli oikeiden tosiasioiden käsittelyyn ilman turhaa aatteellista 
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tunteenomaista varjonyrkkeilyä.

2.c. Pätee tietysti erityisesti Suomeen

Edellä oleva tietysti pätee Suomen tapaisiin maihin, joissa tiedotusvälineiden toimintavapaus on 
jollain tasolla.

Diktatuureihin yms. edellä oleva ei välttämättä päde. Eikä tietysti näennäisdemokratioihin kuten 
Yhdysvallat.

306.2. Uudelleenarviointia / 9.2.2017

Aikaisemmin on ollut puhetta yleisradioyhtiöistä, jotka turvaavat jollain tasolla tiedotusvälineiden 
pysymistä asialinjalla ilman minkään puolueen suosimista.

Paras vaihtoehto on, että tiedotusvälineet iskevät raskaasti ja kunnolla jokaista poliittisen viestin 
levittäjää. Tällöin tiedotusvälineet ovat oikeasti puolueettomia.

Paras tilanne on tiedotusvälineiden raskaiden iskujen perustuminen johonkin poliittisen viestin 
levittäjän ajamaan asiaan. Asiapohjainen ja reipas keskustelu ei ole koskaan haitaksi.

Itse olen ollut tyytyväinen viimeisempien hallitusten ministerien kovan arvostelun perustuneen 
lähinnä asiaan, vaikkakin joitain pieniä poikkeuksia poliittisen viestin levittäjän yksityisasioiden 
käsittelyssä on ollut. Käytännössä poliittisen viestin levittäjän yksityisasioiden käsittely on pysynyt 
hyvin hallinnassa.

Loppujen lopuksi poliittisen viestin levittäjien ei kannata yleisesti ottaen arvostella 
tiedotusvälineitä, koska tiedotusvälineiden arvostelu yleensä johtaa poliittisen viestin levittäjän 
sanomisten tarkempaan seurantaan.

Väittämä: Tasapuolisuuden vuoksi tiedotusvälineiden pitää arvioida tarkasti ja kriittisesti 
kaikkia poliittisen viestin levittäjiä.
Väittämä: Tiedotusvälineiden tarkan ja kriittisen arvioinnit on hyvä pitää asialinjalla.
Väittämä: Poliittisen viestin levittäjän valitus tiedotusvälineiden tarkoista ja kriittisistä 
arvioinneista on aivan turhaa hommaa.
Väittämä: Tiedotusvälineet sanovat monesti viimeisen sanan poliittisen viestin levittäjien 
lausunnoista.

306.3. Lisäarviota / 5.4.2019

Kerraten aikaisemmasta voi todeta, että viimeisimpien hallitusten kansanedustajat ovat olleet melko
vähän julkisuudessa henkilökohtaisen elämän sotkujen vuoksi – joitain poikkeuksia tietysti on. Eli 
tiedotusvälineiden on pitänyt keskittyä asiaan, mikä on paljon parempi tilanne. Vanha viisaus on 
varmaan sopiva tähän yhteyteen. Voin olla tiedotusvälineiden kanssa täysin eri mieltä, mutta teen 
kaikkeni, jotta tiedotusvälineet saavat toimia ilman rajoituksia.

Väittämä: Tiedotusvälineiden vapaa toiminta pitää tietysti turvata kunnolla.
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307. (Asiakas)tietoja ja hyvin laajat tietojärjestelmät

307.1. Merkintä 68 / 19.2.2009: Uutiskommentointia / Osa 3

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_1.html#aihe_68

3.a. Sosiaalinen media ja yritystoiminta

Tuossa viikon aikana oli uutisointia kuinka Facebook-yhteisön taustalla oleva yritys muutti 
käyttöehtojaan ja palautti entiset käyttöehdot takaisin arvostelun jälkeen.

Mielenkiintoinen juttu sinänsä.

Tästä palautuu mieleen se, että eihän tässä nyt varsinaisesti mitään uutta ole. Ainahan yritykset ovat 
pitäneet asiakasrekisteriä, ja ostoksien perusteella voidaan ajaa erilaisia tilastoja.

Uutta taitaa olla se, että koskaan aikaisemmin asiakkaat eivät ole antaneet niin valtavaa määrää 
tietoa itsestään ilman mitään pakkoa tai määräystä.

Taidamme olla vähitellen siirtymässä siihen, että Suomessakin aloitetaan levittämään omaa itseään 
moneen eri suuntaan.

Mutta varmaankin pitäisi jokaisen oma rajansa pohtia. Itse olen keskittynyt siihen, että keskittyy 
yleisiä ja yhteisiä asioita koskevien mielipiteiden esittelyyn, ja oman persoonan esittely jää 
vähemmälle.

Tietysti julkisuuden henkilöitä on erilaisia, ja osa heistä suorastaan kerjää julkisuutta esittelemällä 
omaa persoonaa kaikissa mahdollisissa tiedotusvälineissä, eli tunnevälitystä. Aina on 
tiedotusvälineiden kuluttajia, jotka haluavat tähän tunnevälitykseen siirtyä.

3.b. Tietoteknisten järjestelmien laajuus ja suhde ihmisen mieleen

Tuossa oli uutinen, kuinka autojen tietotekniikka alkaa ylittämään esimerkiksi taisteluhävittäjien 
tietotekniikan ainakin joissain suhteissa.

Vastaavalla tavalla voi sosiaalisen median kuluttajilla olla vaikeuksia käsittää kuinka valtavat 
tietotekniset järjestelmät on sosiaalisen median järjestelmien ylläpitämisessä. Toinen käsittämisen 
ongelma voi olla, että kuinka valtaisia tietojenkäsittelytehtäviä voidaan tehdä ihmisten antamalle 
informaatiolle.

Itse on vain pohtinut, että missä kohtaa on sopivin piste tietotekniikan laajuuden ja ihmisen 
käsityskyvyn yhdistelmälle.

Jos nuo autot alkavat niin täynnä tietotekniikkaa, että tavallisessa autokorjaamoissa niitä ei enää 
pystytä huoltamaan, niin varmaankin pitkässä juoksussa se johtaa siihen, että jokaisessa 
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maakuntakeskuksessa on muutama iso huoltoyksikkö, jossa voidaan tehdä monimutkaisia 
huoltotoimenpiteitä. "Autojen keskussairaala".

Jos vaaditaan, että autokorjaamoiden korjaajien pitää osata ohjelmoida tai lukea näytöltä 
monimutkaisia järjestelmätietoja, niin huollosta alkaa suurin osa olla ns. paperityötä.

Jossain kohtaa homma karkaa käsistä, ja on pakko siirtyä yksinkertaistaviin järjestelmiin. Eli silloin 
pitää aloittaa autojen tietoteknisten järjestelmien osien standardointi, jotta niitä voidaan huoltaa edes
jollain tasolla. Tunnetulla tavalla tämä menee monimutkaisen pakotus-kehotus-määräys-vastaisku-
väistely- ketjun kautta, jossa ei ole mitään kaavaa ja se on monesti monimutkainen tapahtumaketju, 
eli voi viedä vuosikymmenenkin.

307.2. Uudelleenarviointia / 10.2.2017

Jotkut henkilöt ovat julkisuudessa eri tavoilla. Osasta jotkut henkilöt esittelevät laajasti omaa 
elämäänsä erilaisissa sosiaalisen median järjestelmissä.

Oma havainto on monen julkimon toiminnan olevan tosiaan tunnevälitystä eri tavoin. Tietysti on 
joitain henkilöitä, joilta kysytään koko ajan mielipiteitä eri asioista ilman laajoja tunnemyrskyjä.

Väittämä: Osa meistä ei ymmärrä omien tietojen kaupallista käyttöä esimerkiksi sosiaalisen 
median järjestelmien yhteydessä.

Käytännössä erilaiset tietojärjestelmät tahtovat kasvaa koko ajan uusia toimintoja lisääntyessä. 
Tietysti ongelmaksi tulee paljon toimintoja sisältävien järjestelmien turvallisuus ja erilaiset 
virhetilanteet.

Toisaalta voi tosiaan todeta erilaisen tietotekniikan standardoinnin etenevän omalla tahdillaan. 
Välillä joku standardi onnistuu lyömään läpi ilman suurempia ongelmia. Välillä eri standardit 
kaikesta huolimatta epäonnistuvat pahasti.

Tietysti tarvitsemme standardointia yksinkertaistamaan ja helpottamaan erilaisten tietojärjestelmien 
kehittämistä. Jos kaikki pitää tehdä itse, niin tästä seuraa valtavasti lisää (turhaa) työtä.

Väittämä: Tietotekniikan standardointi on vaikeaa eri syistä.
Väittämä: Tietotekniikan standardointi voi epäonnistua eri syistä.
Väittämä: Aina paras tietotekniikan standardi ei voita standardien välistä kilpailua.

Yksi ongelma on tietysti standardien käyttö verovaroin kehitettävissä tietojärjestelmissä. Verovaroin
kehitettävissä tietojärjestelmissä pitäisi mahdollisuuksien mukaan käyttää täysin avoimia 
standardeja.

Valitettavasti verovaroin kehitettävien tietojärjestelmien kehittämisessä ei yleensä ymmärretä täysin
avoimien standardien merkitystä.

Väittämä: Yleensä ottaen osa meistä ei osaa kunnolla erotella suljettuja ja avoimia 
standardeja.
Väittämä: Verovaroin kehitettävissä tietojärjestelmissä pitäisi käyttää täysin avoimia 
standardeja.
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308. Ei varautumista pahan päivän varalle

308.1. Merkintä 69 / 19.2.2009: Uutiskommentointia / Osa 4

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_1.html#aihe_69

4.a. Ei mitään uutta NATO-liittolaisten suhteen

Kanada on varmasti Yhdysvaltojen uskollinen liittolainen, ja puolustusjärjestelmät heillä on hyvin 
liitetty toisiinsa.

Mutta heilläkin alkaa olla sama vaiva kuin eurooppalaisilla liittolaisilla.

Eurooppalaiset eivät halua sotia velkarahalla kuten Yhdysvallat. Tästä seuraa paine pitää 
Afganistanin tehtävät kustannustehokkaina, eli jokainen uusi lisäys menee ns. pitkän kaavan kautta 
kovan julkisen keskustelun kautta, kuten esimerkiksi Suomessa.

Suomessa ei ole republikaanista puoluetta, jolloin veronalennuksia pitää tehdä koko ajan, ja samaan
aikaan on pidettävä aina vain kasvavaa puolustusbudjettia. Tästä yhtälöstä seuraa sotiminen 
velkarahalla.

Viimeksi Yhdysvalloissa oli ylijäämäinen liittovaltion verovuosi Bill Clintonin kaudella, ei siis 
republikaanisten presidenttien aikana.

4.b. Jotain samaa kuitenkin

Suomessa(kin) on kyllä veronalennus-ideologia lyönyt läpi.

Kuten yhdestä uutisesta näkyy, niin kuntalaiset haluavat pitää yllä kunnan julkiset palvelut.

Eli itseä lähellä olevat palvelut, eli terveyskeskus, koulut, kirjasto, erilaiset terveydenhuollon 
palvelutalot koetaan itselle tärkeäksi. Ne näkee helposti omilla silmillä kaupungilla/kylällä 
kävellessä.

Näinhän se menee. "Poissa näkyvistä, poissa mielestä".

Eli tietysti valtionverotusta voi laskea, koska ns. tavallinen ihminen ei näe ministeriöiden, 
virastojen, valtiopalvelujen, jne. toimintaa itse omilla silmillä.

Ideologisesti on helppo huutaa valtionveron laskua, koska se on poissa ns. tavallisten ihmisten 
silmistä.

Suomessa(kin) valtio on elänyt ilman mitään tulevaisuuskuvaa, eli mitään ei ole säästetty pahan 
päivän varalle. Suomella(kaan) ei ollut mitään puskurirahastoja tms. ja kaiken lisäksi entistäkin 
valtiovelkaa on jäljellä.
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Se on jotenkin outoa, että kaikesta taloustieteellisestä tutkimuksesta huolimatta perusopit eivät 
mene perille. Säästä hyvänä aikana. Odota huonoa suhdannekäännettä, koska se tulee aina jossain 
vaiheessa.

Kun mutkat vedetään oikoiseksi, niin kaikkien sivistyneiden maiden pitää säästää siihen saakka, 
kunnes Yhdysvalloista alkaa taas joku lama. 1930-luvun lama oli sama juttu, Yhdysvalloissa 
porukka menetti järkensä ennen lamaa, ja elivät kuin pellossa. Sama juttu tälläkin kertaa 2000-
luvulla.

Se menee sillä tavoin sykleissä, että ensin Yhdysvalloissa vapautetaan kaikki säätely, ja sitten 
jossain vaiheessa joku talouden korttitalo romahtaa. Tämän jälkeen liittovaltio joutuu pelastamaan 
tilanteen, ja pelastuksen jälkeen aloittavat taas tietyt eturyhmät vaatimaan sääntelyn vapautusta. Ja 
taas romahtaa jossain vaiheessa.

Luonnonlaki on, että Yhdysvalloissa päättäjäporukka ei koskaan opi yhtään mitään, niin muiden 
maiden pitää varautua tähän pitämällä kunnon puskurirahastot valmiina ja hyvässä kunnossa.

Politiikka on siitä outoa, että poliitikot yrittävät vastustaa luonnonlakeja.

Ja sekin on outoa, että miksi Suomessakin valtio ei voi pitää valmiina puskurirahastoja, että ns. 
laman iskiessä voidaan laittaa investointirahat liikenteeseen.

Se vaatisi aika rohkeaa poliitikkoa sanomaan, että hallitus säästää järjestelmällisesti pahan päivän 
varalle.

Muiden ns. sivistysvaltioiden onni on, että puolustusbudjetit pysyvät jossain järjellisessä 
mittakaavassa, eikä myöskään sodita velaksi ainakaan kovin paljon.

308.2. Uudelleenarviointia / 10.2.2017

Aikaisemmin pohdin Suomen reservin 1-2% osuutta, jolloin Suomi ei voi käytännössä laittaa 
maailmalle kymmeniä tuhansia sotilaita sotimaan jotain sotaa.

Aikaisemmin näin dokumentin, jossa käsiteltiin taloudellisen ajattelun historiaa. Erilaiset 
näkemykset taloudesta ovat nousseet ja laskeneet ajassa ja tilassa. Eli eri sukupolvet veivaavat 
talouden asiaa (valtion) verotuksen ja yksityistämisen välimaastossa.

Täysin selvää on kansalaisten arvostavan yksityisiä ja julkisia lähipalveluita.

Väittämä: Kansalaiset arvostavat yksityisiä ja julkisia lähipalveluita.
Väittämä: Kansalaiset ovat valmiita rahoittamaan julkisia lähipalveluita.
Väittämä: Valtioiden pitäisi säästää pahan päivän varalle.

308.3. Lisäarviota / 5.4.2019

Väittämä: Ihmisten arvostus palveluille ja veronmaksuhalukkuus pitäisi selvittää kunnolla.
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309. Kuka on oikeasti erityislaatuinen?

309.1. Merkintä 70 / 22.2.2009: Erityislaatuisuus - jälleen - 
vanhan toistoa ??

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_1.html#aihe_70

Kattos kummaa, kun tällainenkin uutinen tuli vastaan.

Politiikan tutkimuksen päivät Tampereella 12.-13.3.2009. No ei siinä mitään, mutta porukka 
jakaantuu "työryhmiin", jossa varmaankin osa porukasta esittelee omia aiheitaan.

[Linkki ei enää toimi]

Tällainen työryhmä on varmaankin mielenkiintoinen.

15. Amerikanismi ja amerikkalainen poliittinen kulttuuri tutkimuksen kohteena 

Amerikanismi tavataan ymmärtää kahdella eri tavalla: toisaalta se merkitsee oppia Yhdysvaltain 
erityislaadusta, toisaalta sille erityisen poliittisen ideaalin puolustamista ja lojaaliutta sille. 
Molemmat näkökulmat ovat keskeisiä amerikkalaisen poliittisen kulttuurin ymmärrettäväksi 
tekemisessä. Kulttuuri ei kuitenkaan ole monoliitti, vaan siitä kumpuavia tulkintoja ja merkityksiä 
voidaan problematisoida monin keinoin. Amerikkalaisuuden eri representaatioita voidaankin 
tarkastella myös siitä näkökulmasta, miten ne paitsi muokkaavat ja uusintavat, myös muuttavat ja 
kritisoivat ideaalikuvaa ja konventionaalisia tulkintoja. Työryhmän tarkoituksena on tarkastella 
amerikkalaista poliittista kulttuuria sen perusoletuksia haastavien ilmiöiden kautta, tapahtui se sitten
perinteisten poliittisten vaikutuskanavien, taiteen, populaarikulttuurin, tai vaihtoehtoliikkeiden 
kautta.

No. Itsellä meni vuoden verran penkoessa www-sivuja ja katseltua erilaisia dokumentteja, että voi 
tuon työryhmän aiheen todeta olevan pätevä.

Varmasti monessa kansakunnassa pidetään itseä erityislaatuisena, ei siinä mitään. Mutta erotuksena 
on tietysti se, että kuinka erityislaatuisena omaa kansakuntaansa pitää, ja millaiseen toimintaan se 
antaa oikeutuksen.

309.2. Uudelleenarviointia / 10.2.2017

Tietysti jokainen maa on omalla tavallaan erityinen perustuen historialliseen kehitykseen.

Väittämä: Erityislaatuisuus voi tarkoittaa joko omaa esimerkkiä tai oman ajattelutavan 
pakottamista toisiin nähden.
Väittämä: Jokaisen maan erityislaatuisuutta pitää arvioida huolellisesti – myös Suomi.
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310. Sodan vaatiminen ilman omaa osaamista 
sotimisesta

310.1. Merkintä 71 / 22.2.2009: Kana-haukka vai haukka-kana?

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_1.html#aihe_71

Kannattaa lukea tämä pikkuinen Wikipedia-artikkeli: 
http://en.wikipedia.org/wiki/Chickenhawk_(politics)

Suomen kielessä on sana kanahaukka, joten suora suomennos ei sovi. Sitten tietysti voisi sanoa, että
haukka-kana.

Mutta noin lyhyesti voi sanoa, että asepalveluksesta paenneet, aka. Bush Nuorempi Vietnamin 
sodasta, ja moni muu samoin Vietnamin sodasta välttyneestä päätyi vastuullisiin tehtäviin, vaikka 
sotiminen heille on tarkoittanut luistamista oikeista sotimisen töistä.

Tästä tietysti seuraa se, että puhuessaan sodasta heillä ei ole alkeellisintakaan käsitystä, että mitä on 
sotiminen.

Jos ei ole koskaan ollut maastossa esim. peruskoulutuskaudella, niin ei tiedä mitä on oleskella 
täydessä asevarustuksessa yhden sateisen viikon ajan. Suomessa näillä tästä saa vielä extreme-
kokemuksen, kun sataa välillä ja sitten jäätyy päälle muutaman kerran peräkkäin.

Kuitenkin monet näistä ns. neokonservatiiveista, eli sotimisen töistä luistaneet hyväosaiset elitistit, 
ajoivat Yhdysvallat kahteen sotaan, eli Afganistan/Pakistan ja Irak.

Joidenkin republikaanien mielestä Afganistanin sota oli turha ja Irakin sota hyvä. Joidenkin neo-
neo-konservatiivisten demokraattien mielestä Afganistanin sota on hyvä ja Irakin sota turha/väärin.

Tässä kuitenkin pari hyvää uutispätkää MSNBC:n suunnalta, ja tunnetusti MSNBC edustaa kriittistä
näkökulmaa republikaaneihin.

Neokonservatismia ei ollutkaan??

[2 upotettua videota]
Neokonservatismia ei ollutkaan??
Afganistanissa pitää olla vielä vuosikymmen vähintään?

310.2. Uudelleenarviointia / 10.2.2017

Aikaisemmin oli keskustelua kunkin maan omasta erityislaatuisuudesta – Suomikin on omalla 
tavallaan erityislaatuinen.
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Noin yleisesti pohdin, että varmaankin jokainen uusi Yhdysvaltojen suurlähettiläs joutuu 
perehtymään Suomelle ominaisiin piirteisiin.

Yksi esimerkki on tietysti keskustelu suomalaisten yritysten kyvyttömyydestä markkinoida 
tuotteitaan. Aikaisemmin totesin tässä olevan erilaisia kulttuurisia epävastaavuuksia, jolloin 
suomalaisten yritysten toiminta ulkomailla ei olekaan niin yksinkertaista.

Erilaisia kulttuurisia epävastaavuuksia huomioimalla voivat suomalaiset yritykset perehtyä jonkin 
kohdemaan erityispiirteet ja suomalaisen ajattelun epävastaavuudet kohdemaan vallitsevan ajattelun
kanssa.

Väittämä: Keskustelussa suomalaisten yritysten kyvyttömyydestä markkinoida tuotteitaan ei 
yleensä käsittele erilaisia kulttuurisia epävastaavuuksia.
Väittämä: Kulttuuriset epävastaavuudet pitäisi kartoittaa aina tarkasti.

Merkinnässä on pohdintaa henkilöistä, jotka vaativat sotilaallista ratkaisua ilman omaa kokemusta 
sotimisesta. Suomessa iso osa päättäjistä on käynyt läpi suomalaisen sotilaallisen koulutuksen, 
jolloin heillä on edes jonkinlainen käsitys sotimisen tehtävistä.

Miksi sodimme? Miten sodimme?

Monesti emme kysy Miksi-kysymyksiä, jolloin sotilaallisin ratkaisuihin päädytään ilman laajempia 
pohdintoja. Enemmän kysytään Miten-kysymystä, jolloin sotilaalliset ratkaisut vaikuttavat 
helpoilta.

Väittämä: Sotilaalliset ratkaisut näyttävät aina helpoilta ennen varsinaista päätöstä sodasta.
Väittämä: Jokainen sotilaallinen ratkaisu tarkoittaa oikeasti erilaisia odottamattomia 
sivuvaikutuksia.

Yhdentämällä kulttuuriset epävastaavuudet ja sotimisen helpot päätökset voimme todeta sodan 
päätöksen monesti perustuvan väärille olettamuksille. Väärien olettamien vuoksi mikään 
sotilaallinen ratkaisu ei onnistu koskaan täydellisesti.

310.3. Lisäarviota / 5.4.2019

Aikaisemmasta kerraten voi todeta monella suomalaisella mielipidevaikuttajalla ja päättäjällä 
olevan edes jonkinlainen käsitys sotilaallisesta toiminnasta. Armeijan viisas käyttö jonkin ongelman
ratkaisuun? Kerraten voi todeta vapaaehtoisen armeijan käytölle olevan suuri kiusaus, jolloin 
käytetään armeijaa jonkin ongelman ratkaisuun.

Väittämä: Suomalainen yleinen asevelvollisuus on hyvä ratkaisu.
Väittämä: (Kerraten) Yleinen asevelvollisuuden vuoksi monella suomalaisella 
mielipidevaikuttajalla ja päättäjällä on edes jonkinlainen käsitys sotilaallisesta toiminnasta.
Väittämä: Suomen pitäisi olla enemmän rauhan asialla ja vähemmän sodan asialla.
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311. Uutiskanavien sijoittuminen poliittisesti?

311.1. Merkintä 72 / 22.2.2009: (p)uolueen uusi suunta ?

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_1.html#aihe_72

Republikaaneilla on aika vaikea paikka tällä hetkellä.

Daily Kos on tietysti republikaaneille kriittinen, ja 21.2.2009 oli tällaiset hyväksyttävyysluvut eri 
tahoille.

President Obama -- 69 percent 
Democratic Party -- 57 percent 
Nancy Pelosi -- 43 percent 
Congressional Dems -- 41 percent 
Harry Reid -- 33 percent 
Republican Party -- 31 percent 
Mitch McConnell -- 23 percent 
Congressional GOP -- 18 percent 
John Boehner -- 17 percent

Eli tässä vaiheessa kaikkien republikaanien suosioluvut ovat kongressin demokraatteja (41) 
alhaisemmat.

Republikaaneilla on käsittääkseni muutama ongelma:

1. Osa väestä on erittäin kyllästynyt kielteiseen kampanjointiin. 
2. Suuri osa väestä koki, että ennen Obaman kautta mentiin kahdeksan vuotta väärään suuntaan. 
3. Vihainen valkoinen mies ei ole enää määräävin väestöryhmä, koska he ovat vanhentuneet ja 
nuoremmat sukupolvet ovat erilaisia. 
4. Väestömuutokset ovat väistämättömiä parin-kolmen seuraavan vuosikymmenen aikana. 
5. Nuoremmat sukupolvet seikkailevat kymmenissä erilaisissa internet-palveluissa, eivätkä seuraa 
uskollisesti vain yhtä republikaanista uutisvälinettä. 
6. Osa kovan linjan republikaaneista ei osaa hellittää, ja kaikkeen on vastaus EI, vaikka ehdotus 
olisi mikä tahansa. 
7. Varsinkin nuoremmat sukupolvet eivät usko kaikkea propagandaa, koska internet-palveluissa on 
mukana propagandaviestien tosiasioiden tarkistamiseen erilaisia seurantapalveluita.

Tässä on muutama aika kuvaava uutispätkä, mihin kovan linjan republikaanit ovat menneet. Aivan 
selvää on, että MSNBC on (lähes aina) arvostelevassa republikaaneja, mutta nyt heidän kritiikillään 
vain yksi muoto.

MSNBC:n arvostelu: republikaanien väittämillä ei ole tosiasiapohjaa ja esitetään tosiasioina satuja.

Päättele itse.
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[3 upotettua videota]

311.2. Uudelleenarviointia / 10.2.2017

Olen seurannut erilaisia uutiskanavia eri vaiheissa eri tavoin. Lyhyesti todeten eri kanavien 
videoiden välitysjärjestelmät (vrt. FLASH tekniikkana) ovat olleet hyvin vaihtelevia laaduiltaan. 
Toisaalta monen kanavan lähetyksiä voi nykyisin seurata 49 YouTube-palvelussa.

Kirjoitushetkellä on selvää, että republikaanit (Yhdysvallat) ovat hyvin edustettuna: presidentti on 
republikaani, senaatissa ja edustajainhuoneessa on republikaanien enemmistö. Periaatteessa on 
mahdollista viedä läpi lainsäädäntöä, jos republikaanit pystyvät olemaan keskenään samaa mieltä 
eri ehdotuksista.

Väittämä: Barack Obama ei tuonut kaikkien mielestä muutosta halutulla tavalla.
Väittämä: Ilmeisesti osa väestä (Yhdysvallat) oli väsynyt perinteisiin poliitikoihin, joten 
Donald Trump pääsi ”ulkopuolisena” ehdokkaana läpi.

Myöhemmin on tullut vastaan erilaisia sivustoja, joissa pyritään antamaan arvioita erilaisille 
poliittisille väittämille. Väittämät ovat monesti olleet jotain totuuden ja valheiden välillä – ei siis 
täysin totta tai täysin valhetta. Joskus väittämät ovat olleet täysin totta.

Väittämä: Tarvitsemme erilaisia tapoja erilaisten väittämien totuusarvon selvittämiseen.
Väittämä: Tarvitsemme erilaisia, uusia ja tehokkaita tapoja levittää erilaisia totuusarvojen 
lausuntoja.

Aikaisemmin olen todennut jotain tiedotusvälineiden puolueettomuudesta. Jos tiedotusvälineet 
arvioivat kriittisesti jokaista poliittista väittämää ja jokaista poliitikkoa, niin silloin ollaan 
puolueettomia.

Joissain maissa on homma karannut käsistä, ja osasta voivat jotkut tiedotusvälineet olla liikaa 
kallellaan johonkin poliittiseen suuntaan. Tämän vuoksi aivan kaikki eivät luota tiedotusvälineisiin 
– riippuu tietysti eri maiden tilanteista.

Väittämä: Sosiaalinen media on käytännössä luonut tilanteen, jossa yksittäinen henkilö voi 
ympäröidä itsensä vain tiettyihin näkökulmiin (eli ns. kupla) perustuvilla uutisilla.

311.3. Lisäarviota / 5.4.2019

Yhdysvaltojen vuoden 2020 presidentinvaalien kampanjointi alkaa vähitellen, jolloin demokraattien
puolella on astunut esiin useita ehdokasehdokkaita demokraattien esivaaleihin. Oma oletus on 
erilaisten ehdokasehdokkaiden esittämien väittämien vuoksi tehtävät tosiasioiden tarkastukset.

Kysymys: Mikä tulee olemaan Yhdysvaltojen vuoden 2020 presidentinvaalien aikana 
esitettyjen väittämien määrä ja laatu tosiasioiden tarkastuksen kannalta?

49 https://www.youtube.com  , YouTube
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312. Komissio selvittämään tehtyjä päätöksiä?

312.1. Merkintä 73 / 22.2.2009: Totuuskomissio, 
näytösoikeudenkäynti vai jotain muuta?

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_1.html#aihe_73

Mitä tehdä presidentti Bush Nuoremman sotarikoksille?

[Pitäisikö] piilotella kaikki mahdollinen ja olla hiljaa?

Haastaa kaikki mahdolliset henkilöt oikeudenkäynteihin?

Perustaa totuuskomissio, joka kerää kaikki mahdolliset lausunnot ja kerää yhteen kaiken muun 
aineiston, sekä kirjallisen että sähköisen aineiston.

312.2. Uudelleenarviointia / 10.2.2017

Kirjoitushetkellä tiedämme Irakin sodasta tehdyn 50 selvityksen (Iraq inquiry). Lyhyesti ottaen 
Yhdistyneen kuningaskunnan osallistuminen Irakin sotaan on arvioitu hyvin perusteellisesti. 
Käsittääkseni Yhdistyneen kuningaskunnan osallistuminen Libyan sotaan on myös arvioitu 
erillisessä selvityksessä.

En tiedä muissa maista tehdyistä Irak-selvityksistä tai Libya-selvityksistä.

Varmaankin tarvetta kunnon Irak-selvityksille tai Libya-selvityksille pitäisi pohtia eri maissa.

Väittämä: Aina kannattaisi verrata sotaa edeltäviä olettamuksia sodan oikeisiin tuloksiin.
Väittämä: Irakin ja Libyan sota on perustunut erilaisille olettamuksille.

Nykyisin tiedämme vielä Syyrian sodan sekavuuden. Mahdollisesti joskus tulevaisuudessa pitää 
tehdä erillisiä Syyria-selvityksiä. Tämä jää nähtäväksi.

312.3. Lisäarviota / 5.4.2019

Kirjoitushetkellä (käsittääkseni) on tiedossa Libyan olevan ainakin vielä ilman koko maan kattavaa 
keskushallitusta. Ehkä heidän väki joskus väsyy sotaan ja jonkinlainen rauha saadaan sovittua.

Kysymys: Onko mahdollinen rauhansopimus Libyassa länsimaiden arvostama ratkaisu?
Väittämä: Mahdollisesti kaikki länsimaat eivät arvostaisi Libyassa tehtyä rauhansopimusta.

50 http://www.iraqinquiry.org.uk  , The Iraq Inquiry
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313. Sota sekoittaa mielen

313.1. Merkintä 74 / 22.2.2009: TOISTO: Sotiminen ei ole ollut 
milloinkaan kivaa...

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_1.html#aihe_74

US Military Suicides at Record High; Report Finds Most Deaths at Single Colorado Base Were 
Preventable

http://www.democracynow.org/2009/2/20/us_military_suicides_at_record_high

Ja miksi olisikaan kivaa? Ainakaan tämän perusteella Taliban ei tule luovuttamaan vielä pitkään 
aikaan.

Pakistan: An Unsettling Peace

http://www.pbs.org/frontlineworld/blog/2009/02/pakistan_an_uns.html
ja 
http://www.pbs.org/frontlineworld/stories/pakistan703/

313.2. Uudelleenarviointia / 10.2.2017

Eli sotilaat tekevät itsemurhia! Aika kova juttu sotimisen seurannaisten kannalta.

Väittämä: Sota sekoittaa mielen hyvin tehokkaasti.
Väittämä: Aina ei tiedä etukäteen eri henkilöiden sekoamisesta sodan painetilanteiden vuoksi.
Väittämä: Eri ihmisten mieli sekoaa eri tavoilla.

313.3. Lisäarviota / 5.4.2019

Tässä kohtaa on vaikea esittää jotain uutta. Joissain uutisissa mainittiin Yhdysvaltojen ja Talibanin 
keskustelleen eri aiheista Qatarissa.

Kysymys: Saataisiinko Afganistanissa loppujen lopuksi aikaa kestävä rauhansopimus?

Väittämä: Varmaankin kaikkien osapuolien pitäisi antaa periksi joissain aiheissa, jotta 
rauhansopimus olisi oikeasti mahdollinen.
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314. Tieteen yhtenäisyys ja politiikan vaikutus?

314.1. Merkintä 75 / 22.2.2009: Jotain myönteistäkin - ehkä joo

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_1.html#aihe_75

Aloittelin hakemaan kirjallisuutta yhden kirjoitelman johdantoa varten.

Yhden linkin kautta tuli vastaan tällainen kaveri kuin Edward Haskell.
http://en.wikipedia.org/wiki/Edward_Haskell

Hänen pääteoksensa on jostain syystä vapautettu julkiseen jakeluun yleiseen tietoverkkoon.

Tässäpä kirjan linkki [Kirjoitushetkellä]
http://www.synearth.net/Haskell/FC/FC.htm
Full Circle: The Moral Force of Unified Science 
online version by Don Steehler and Timothy Wilken of the Time-Binding Trust

Mielenkiintoinen kirja, ei siinä mitään.

Näin 2010-luvulle siirtyessä voi todeta, että kirjassa on pari lausetta, jotka 1970/1960-luvulla olivat 
vasta muuttumassa hankaliksi esittäjänsä kannalta. Kun Yhdysvalloissa on nykyään ei-valkoinen 
presidenttipari, näitä paria lausetta voi pohtia eri tavoilla.

Tulee vähän mieleen Tsaari-Venäjällä ja Neuvostoliitossa tehty tutkimus, joka lähtökohtaisesti on 
varmaankin ollut näpertelyä ns. länsimaiden mielestä.

Varmaankin pitää kulua muutama vuosikymmen, että osataan asettaa itse tutkimus ja itse aikakausi 
erilleen toisistaan.

Yhdysvallat vielä 1970/1960-luvulla oli de facto (tosiasia) -rotusortovaltio ja de jure 
(lakimääräinen) -rotusortovaltio. Nyt se on de facto (tosiasia) -sortovaltio köyhille ihmisille.

Tsaari-Venäjä ja Neuvostoliitto eivät olleet kaikkien länsimaiden mieleen 1800- ja 1900-luvuilla. 
Nyt nyky-Venäjä on itsetietoinen kovan kansallisen linjan kansallisvaltio, mikä ei sekään ole 
kaikkien mieleen.

Kaikille meille on tietysti kova haaste pystyä erottelemaan hyvin tehty tutkimustyö, vaikka tutkimus
olisi tehty maassa, jonka toiminta ei ole oman poliittisen näkemyksen mukaista.

Näinhän se menee.
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314.2. Uudelleenarviointia / 10.2.2017

Edward Haskellin ajatukset eivät ole loppujen lopuksi levinneet laajalle.

Piha & Rantala (2015) viittaavat mm. Henriquesiin.

Myöhemmin olen pohtinut tieteen yhtenäisyyttä ja vastaan on tullut Henriques (2003). 

Taulukko: Tietämyksen puu, Suomennos perustuen Henriques (2003)

Moni-
mutkaisuuden 
taso

Tieteen laji Olemassaolon 
taso

Kohteiden 
laji

Tietojen 
käsittelyn taso

Toiminnan luokka

Kulttuuri Sosiaalinen Itsestään 
tietoinen

Ihminen Käsitteellinen Sosiolingvistinen

Mieli Psyko-
sosiaalinen

Mieli Eläin Hermoihin 
perustuva

Neuropsykologinen

Elämä Biologinen Eläimellinen Elävä Perinnöllinen Biogeneettinen

Aine Fyysinen Eloton Aineellinen Ositettu Fyysiskemiallinen

Väittämä: Tieteen yhtenäistämiseen pitäisi keskittyä paljon tarkemmin.

Toisaalta voi todeta politiikan vaikuttavan myös tutkimukseen. Käytännössä politiikka vaikuttaa 
tutkimuskysymysten valintoihin. Erilaiset tutkimuskysymykset ovat eri tavoin arvostettuja.

Väittämä: Politiikka voi vaikuttaa valittuihin tutkimuskysymyksiin.

314.3. Lisäarviota / 5.4.2019

  AINEISTONÄKÖKULMA

MENETELMÄ

 KYSYMYS ja RAJAUS

Eri yhteyksiin olen esittänyt edellä olevan kuvan. Käytännössä tutkimuskysymys ja 
tutkimuskysymyksen rajaus voidaan tehdä omista (poliittisista?) lähtökohdista.

Väittämä: Tutkimuskysymys ja tutkimuskysymyksen rajaus voidaan tehdä hyvin erilaisista 
lähtökohdista, jolloin politiikka voi vaikuttaa tutkimukseen.
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315. Terveydenhuollon työjaon ratkaisematon 
ongelma / Toistoa

315.1. Merkintä 76 / 25.2.2009: Täydennystietoa 
mielipidekirjoitukseen

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_2.html#aihe_76

23.2.2009 ilmestyi tosiaan uusin mielipidekirjoitus JP-Kunnallissanomat -paikallislehdessä.

Hyvä kirjoitus, kyllä joo.

Onneksi kuulin tänään radiosta mielenkiintoisen haastattelun kun ajoin Seinäjoelle.

Olin kyllä kuullut aikaisemmin tämän valituksen, mutta mielenkiintoista oli kuulla ammattijärjestön
puheenjohtajan mielipide.

Perusterveyskeskuksissa suurimpia ongelmia oli, että lääkärit eivät voi vaikuttaa työmääräänsä, 
jolloin pelkona on, että tulee liian paljon hommaa yhdelle ihmiselle.

Aivan perusteltu pelko.

Suuri työtyytymättömyyden syy tunnetusti on, että kokemus vähäisistä vaikutusmahdollisuuksista 
omaan työhön aiheuttaa suurta tyytymättömyyttä.

Tässä mielessä ihmettelen, että eikö koko PARAS-hankkeen järjestelmä olisi hoidettu niin, että 
useamman kunnan lääkärit olisivat yhdessä järjestelmässä, jolloin heidän työaikojaan voitaisiin 
suunnitella laajemmassa kokonaisuudessa.

Tällöin voidaan vähän tasata, jos pidetään tarkoituksella paria lääkäriä vähän yli, jolloin tulee sitä 
vaihteluvaraa. Tällöin jää ehkä vähän sinne tänne vapaata, että lääkärit saavat kunniallisesti joskus 
lukea alan kirjallisuutta työajalla.

Yksi iso ongelma oli, että lääkäreistä on tehty turhien lausuntojen automaatteja.

Lääkäriliiton puheenjohtaja otti esimerkiksi, että ns. koulusurmien (Jokela/Tuusula ja Kauhajoki) 
takia yhtäkkiä lääkäreillä oli uusi tehtävä tehdä jotain arvioita aselupien saajista.

Tuota hetken miettii, niin tuskinpa perustavallinen terveyskeskuslääkäri on kovin innostunut 
tekemään lausuntoja aiheista, joka ei edes alkeellisimman laskuopin mukaan ole heille koulutettava 
asia yliopistoissa.

Perusongelma on tietysti, että lääkärien ja muiden työntekijöiden työnjako-ongelmia ei ole vielä 
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ratkaistu kunnolla.

Mikään PARAS-hanke ei muuta sitä asiaa, että terveydenhuollon koulutusjärjestelmät, 
työmarkkinajärjestelmät, yms. on viimeiseltä vuosikymmentuhannelta.

Jos lääketiede järjestettäisiin nyt uudelleen, niin sitä ei ehkä jaettaisi ruumiiseen, hampaisiin ja 
mieleen. Samalla tavoin hoitajien ja lääkärien työtehtävät voisi järjestää täysin uudelleen.

Tämä on tosi hankala ongelma, ja itse kutsuisin kokoon jonkun ison kokouksen, jossa olisivat 
yhdessä kaikki asianmukaiset ammattiliitot työntekijöiden puolelta, terveydenhuollon oppilaitokset, 
kunnat, valtioneuvoston edustusta, ministeriötä, jne. jne.

Pohjaksi pitäisi saada joku kunnon tiiliskiven painon mukainen tutkimus ja laaja katsaus 
työntekijöiden näkemyksiin siitä, että miten [työnjaon] PITÄISI olla, ja miten se EI ole.

Itse olettaisin, että tästä saataisiin luotua täysin uudella otteella työnjakoa terveydenhuollon eri 
työntekijöiden välillä. Ehkä siinä tulisi aivan jotain uutta työnjakoa, mutta se pitäisi isommalla 
porukalla pohtia.

Samassa vaivassa pitäisi selventää keskussairaaloiden ja terveysasemien työnjako uudestaan.

Tämän jälkeen tätä voisi lähteä käymään tätä uutta työnjakoa kaikessa rauhassa läpi [] 
terveysasemien kanssa.

315.2. Uudelleenarviointia / 10.2.2017

Olen eri yhteyksissä kirjoittanut ”terveydenhuollon työjaon ratkaisemattomasta ongelmasta”. 
Kirjoitushetkellä on käynnissä jälleen kerran uusi sosiaali- ja terveysasioiden (SOTE) uudistus; 
asialla on tietysti nykyinen hallitus (Sipilä). Käsittääkseni uusi sosiaali- ja terveysasioiden (SOTE) 
uudistus siirtää erilaisia tehtäviä kunnilta uudelle maakunnalliselle toimijalle. Tietysti oppositio on 
arvostellut uutta uudistusta omista lähtökohdistaan.

Itse olen pohtinut työntekijöiden pärjäämistä näiden jatkuvien uudistusten keskellä. Joka neljäs 
vuosi alkaa taas kerran uusi uudistus, jonka läpiviennin kanssa pitäisi jaksaa.

Toisaalta uusi uudistus (SOTE) voisi mahdollistaa työnjaon kehittämistä maakunnallisella tasolla, 
mutta tämä jää nähtäväksi.

Väittämä: Terveydenhuollon työjaon ratkaisematon ongelma pitäisi ratkaista jotenkin.
Väittämä: Terveydenhuollon työjaon ongelman ratkaisu voi vaatia useamman vuoden.
Väittämä: Terveydenhuollon työjaon ongelman ratkaisu voi edetä hyvin riitaisissa vaiheissa.
Väittämä: Nyt tekeillä (Sipilän nykyhallitus) oleva uudistus (SOTE) ei välttämättä ratkaise 
kaikkia terveydenhuollon työnjaon ongelmia.

315.3. Lisäarviota / 13.4.2019

Väittämä: Uusia avauksia terveydenhuollon työnjaon kehittämisestä ei varmaankaan tehdä.
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316. Yhteistyö vai toiminnan kieltäminen?

316.1. Merkintä 77 / 25.2.2009: Edellinen ei ole 
ammattiyhdistysliikettä vastaan

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_2.html#aihe_77

Edellä olevasta tietysti voisi tehdä pikaisen johtopäätöksen, että taas ammattiyhdistysväkeä 
kyykytetään.

Jälleen palaan tähän onnen kultamaahan Yhdysvaltoihin, jossa pitäisi kaikkien pärjätä omalla 
kilpailukyvyllä.

Totuus on vähän toinen, kuten tästä tiedostosta näkee.
[PDF-tiedoston linkki]

Selvä suora: järjestäytymisaste ammattiliittoihin on suorassa suhteessa tuottavuuteen ja 
palkkakehitykseen.

Kuten sanottua, Yhdysvalloissa ei kannata olla köyhä eikä kipeä.

Eli edellä mainittu terveydenhuollon työnjaon uusiminen pitäisi tehdä hyvässä yhteistyössä.

316.2. Uudelleenarviointia / 11.2.2017

Tässä kohtaa palautuu yksi lausunto: ”Ammattiyhdistysliike on kartelli ja kartellit pitäisi kieltää”.

Joissain maissa ammattiyhdistysliikkeiden toimintaa on oikeasti rajoitettu eri tavoin. Jotkut 
taloustieteen ajattelijat myös vaativat vapaata palkan määräytymistä markkinaehtoisesti.

Toisaalta voi todeta skandinaavisen mallin ammattiyhdistysliikkeen ja työnantajaliikkeen 
yhteistyöstä. Lyhyesti ottaen skandinaavisen mallissa työn tuottavuus on korkea, mikä mahdollistaa 
erilaisia asioita.

Väittämä: Työn korkea tuottavuus takaa hyvät perusteet palkan muodostamiselle.
Väittämä: Yhteistyö ammattiyhdistysliikkeen ja työnantajaliikkeen välillä voi perustua 
osapuolien keskinäiseen kunnioitukseen.

Tästä palautuu mieleen keskustelu yhden tehdasyrityksen luottamusmiehen kanssa. Perusajatus on 
yksinkertainen: työehtosopimuksen voimassaolon aikana painetaan kunnolla töitä 
työehtosopimuksen mukaisesti ilman työrauhan häiritsemistä. Poikkeamia työehtosopimuksesta, 
kuten luvattomat tupakkatauot, hän paheksui. Tietysti työehtosopimuksen merkityksen 
kouluttaminen uusille (joskus nuorille) työntekijöille vaatii oman aikansa.
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317. Väestön tietotason nostaminen viihteen avulla?

317.1. Merkintä 78 / 1.3.2009: Taviksille Tapoja Televisio Tuo 
Tehokkaasti, TTTT

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_2.html#aihe_78

Helsigin Sanomat -suurjulkaisun Vieraskynä-palstalla oli mielenkiintoinen juttu.

Kopioidaan juttu tähän ensin

::::::: ALKAA :::::::
HS, Vieraskynä / Perhesuunnittelun tehostaminen on maapallon ykkösongelmia
Löytyy HS:n hakukoneesta: https://www.hs.fi/haku/
26.2.2009 / Lester R. Brown / (c) IPS
::::::: PÄÄTTYY :::::::

Jaa-has. Mitähän viisasta tähän sanoisi?

Viihteen valtavaa voimaa ei voi väheksyä - ei kukaan voi tätä väheksyä.

Kyllä tämä johtaa siihen ajatukseen, että televisiosarjojen, viihdeohjelmien, yms. 
viihdejärjestelmien suunnittelijat voivat pian laittaa kohtuullisen ison erilaisia toimijoita jonoon, ja 
ottaa maksun heidän sanomalleen sopivasta tuoteasettelusta.

Tietysti on hienoa, jos viihdeohjelma tekee lukutaidottomien keskuudessa kunniakkaaksi ajatuksen, 
että on hienoa hankkia lukutaito.

Ei uskoisi, että viihdesarjojen käsikirjoittajilla on näin kova voima ja valta.

Palaamme jälleen samaan kysymykseen kuin aikaisemminkin.

Kumpi on vahvempi - ajatuksen esittäjä vai ajatuksen toteuttaja?

317.2. Uudelleenarviointia / 11.2.2017

Itse olen todennut viihdesarjojen esittävän monenlaisia sosiaalisia ilmiöitä, joita voi jokainen itse 
arvioida huolellisesti.

Väittämä: Television viihdeohjelmien vaikutusta ei (näköjään) kannata koskaan aliarvioida.
Väittämä: Television viihdeohjelmissa voidaan (näköjään) esittää erilaisia sosiaalisia 
ratkaisuja erilaisiin sosiaalisiin ongelmiin.
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318. Säästäminen ja julkiset kuulemiset?

318.1. Merkintä 79 / 1.3.2009: Pankinjohtajille pakolliset 
kuulemiset säännöllisesti

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_2.html#aihe_79

Tässä viikolla pohdin, että tietysti pitäisi jatkossa valvoa pankkeja paremmin, kun tämä 
finanssikriisi alkoi pankeista ja/tai niihin liittyvistä toimijoista.

Itse pohdin, että ehkä olisi hyvä siirtyä sellaisiin puolivuosittaisiin julkisiin kuulemisiin, jossa 
Eduskunnan vastuulliset valiokunnat ihan reilusti sanoen ristikuulustelisivat pankkien johtajia. 
Samalla tavoin Euroopan Unionin parlamentin pitäisi hiillostaa useammassa maassa toimivia 
pankkeja joillain kriteereillä valittuna.

Edelliseen viitaten olisi hyvä tietysti, että televisioyhtiöt ovat mukana tässä ristikuulustelussa, 
jolloin tulee ns. julkisuuspainetta pankeilla pitää hyvää raportointia.

Nythän tämä taas menee vanhalla kaavalla, eli lyödään rahaa pankkien kouraan ja toivotaan parasta.

Sitten tietysti kaikkien muiden maailman maiden pitäisi edes nyt ottaa opiksi, että Yhdysvaltojen 
sekoiluun pitää jatkossa varautua pitämällä kunnon puskurirahastoja seuraavaa kriisiä varten.

Ennustus: Yhdysvalloista se seuraava(kin) kriisi tulee, kun Kiinan ja Yhdysvaltojen velkapommi 
laukeaa jossain vaiheessa.

Mielenkiintoista nähdä kumpi järjestelmä kestää tulevan velkapommin laukeamisen paremmin: 
JulkiKeskitetty järjestelmä Kiina vai NäennäisHajautettu järjestelmä USA??

Itse muistan yhden paikan, jossa toimitusjohtaja kertoi nuorelle klopille, siis minä, miksi heillä pitää
olla reilusti kassassa koko ajan rahaa. Sillä saatiin niin paljon pelivaraa, että parin-kolmen 
kuukauden rahantulon loppuminen ei olisi haitannut mitenkään.

Mutta valtiot eivät näin jostain syystä toimi.

Suomessakin on KOK/KESK/SDP -linjalla pidetty menty veronalennusten linjalle miettimättä 
pidemmän ajan seurauksia.

Eli veroja pitää nyt hieman nostaa ja tämä raha rahastoidaan jatkossa puskurirahastoon, joka ei ole 
missään pörssijärjestelmässä kiinni, kasvaa vain lähinnä korkoa.

Kun seuraava Yhdysvaltain ajama kriisi tulee taas jossain vaiheessa, niin sitten meillä olisi rahaa 
tarpeeksi puskurirahastoissa, eikä tulisi hätä aivan heti.

Tietysti joku IMF on, mutta paree olla omasta takaa edes jotain puskurirahaa.
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318.2. Uudelleenarviointia / 11.2.2017

”paree” tarkoittaa Etelä-Pohjanmaan murteella”parempaa”.

Mielenkiintoista tulee olemaan erilaisten velkapommien laukeaminen ja velkapommin laukeamisen 
seurannaiset. Käytännössä eri maat ovat velkaantuneet valtiollisella tasolla hyvinkin paljon.

Itse olen tosiaan kannattanut erilaisia puskurirahastoja, joita voitaisiin sitten aktivoida oikealla 
hetkellä.

Esimerkiksi julkisia rakennushankkeita varten voisi olla oma puskurirahastonsa, jolloin julkista 
rahaa voitaisiin käyttää sitten laman aikana. Laman aikana erilaiset rakennusyhtiöt joutuvat tiukalle,
jolloin julkinen rakentaminen laman aikana mahdollistaisi kustannustehokasta julkista rakentamista.
Sitten yksityisen rakentamisen vetäessä hyvin voisi puskurirahastoja kasvattaa uudelleen.

Jotkut talousajattelijat esittävät täysin päinvastaista ajatusta. Laman aikana pitäisi ottaa velkaa, jotta 
julkinen sektori voisi kohottaa taloutta eri tavoin. Sitten hyvänä aika velat pystyttäisiin maksamaan 
pois.

Käytännössä valtiot eivät kuitenkaan oikeasti maksa velkojaan nousukauden aikana, jolloin 
vähitellen syntyy velkapommeja. Velkapommien räjähtämisen jälkeen valtiot joutuvat hyvin 
vaikeisiin tilanteisiin.

Väittämä: Valtioiden pitäisi kerätä kunnolliset puskurirahastot eri tarkoituksia varten.
Väittämä: Laman iskiessä voisi puskurirahastoja käyttää eri tavoin – esimerkiksi julkiseen 
rakentamiseen.

”Kestävyysvaje”. Tätä termiä on kylvetty oikein urakalla eri yhteyksissä.

Sitten on tuo pankkien riskialtis käyttäytyminen, jolloin voi iskeä pankkikriisi eri syistä.

Väittämä: Säännölliset julkiset kuulemiset pankkien johtajille olisivat yksi osa pankkien 
informaatio-ohjausta.

318.3. Lisäarviota / 5.4.2019 / 16.4.2019

En ole selvittänyt yhteyteen erilaisten maiden puskurirahastoihin; käsittääkseni Norjassa on kerätty 
rahastoon useamman vuosikymmenen ajan.

Väittämä: Puskurirahastojen perustaminen voi olla hyvin vaikeaa poliittiselta kannalta.
Väittämä: Valtioiden jatkuva velkaantuminen aiheuttaa erilaisia ongelmia.
Väittämä: Monesti valtiot voivat velkaantua liikaa, jolloin jokin velkapommi räjähtää.
Väittämä: Valtiot eivät yleensä maksa velkojaan pois hyvinä aikoina.
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319. Valtion strategiset omistukset?

319.1. Merkintä 80 / 1.3.2009: Solidium = SuomiSijoittaja?

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_2.html#aihe_80

Nyt olisi hyvä kyllä kerätä ehdotuksia, että millaisia yrityksiä valtionsijoitusyhtiö Solidium Oy:n 
pitäisi ostaa tai osaomistaa.

Helsingin Sanomat 1.3.2009 sivu E1.

En tiedä osasinko lukea oikein, että millaisia puolustusteollisia yrityksiä Suomessa Solidium Oy:n 
pitäisi ostaa tai osaomistaa.

Obama lupasi, että puolustushankintoihin kiinnitetään parempaa huomiota siellä rapakon takana.

Samaa toivoisi Suomeen.

En tiedä olisiko hyvä, että Solidium Oy ostaisi jonkun 1-5% jokaisesta merkittävästä suomalaisen 
lento-, avaruus- ja puolustusteollisuuden yrityksestä.

Ei sen takia, että pitäisi määrätä, mitä yritykset tekisivät. Osa niistä toimii niin laajalla markkina-
alueella, että Suomi on lähinnä nukkumalähiö ja turvallinen lastenkasvatuspaikka insinöörien 
lapsille.

Olisi virallinen lupa käydä yhtiökokouksessa kertomassa, että mitä valtio asiasta ajattelee.

319.2. Uudelleenarviointia / 11.2.2017

Valtion strategisista omistuksista käydään koko ajan erilaista vääntöä. Itse olen todennut erilaisissa 
tilanteissa julkisen omistuksen takaavan tehokasta yksityistä toimintaa. Esimerkkinä voisi olla 
sähkö, posti, tiet ja rautatiet. Jotkut henkilöt puhuvat luonnollisista monopoleista näissä yhteyksissä.

Väittämä: Joissain tilanteissa valtion omistus takaa paremmin tehokasta yksityistä toimintaa 
(luonnollinen monopoli?)
Väittämä: Aina välillä tehdään vääriä yksityistämisen päätöksiä.

Yksi esimerkki voisi olla Digita. Lainaus heidän www-sivultaan: 

Digitan omistaa First State Investments, joka on osa Australian suurimman 
finanssipalveluyrityksen Commonwealth Bank of Australian varainhoitoa. First State 
Investments hallinnoi sijoituksia erilaisiin infrastruktuurikohteisiin Australiassa, Aasiassa ja 
Euroopassa.

9726

9727

9728

9729

9730
9731
9732
9733
9734
9735
9736
9737
9738
9739
9740
9741
9742
9743
9744
9745
9746
9747
9748
9749
9750
9751
9752
9753
9754

9755

9756
9757
9758
9759
9760
9761
9762
9763
9764
9765
9766
9767
9768
9769
9770

http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_2.html#aihe_80


235 / 474

Käytännössä Digita Oy:n verkko on (käsittääkseni) pääasiallisesti yksisuuntainen linja, jolloin 
verkko rakennetaan kerran. Tietysti tässä kohtaa kirjoittajan käsitys luonnontieteestä (verkon 
luonne) voi olla väärä.

LINJA - yksi suunta

Miksi yksisuuntainen linja (kuten Digita Oy) pitäisi pitää kansallistettuna? Käytännössä Digita Oy 
on monopoliasemassa ja sen omistajana First State Investments voi määritellä hintoja. Tällaisen 
yksityisen monopolin vuoksi pitää monessa kohtaa tehdä täydentävää lainsäädäntöä. Tietysti tässä 
kohtaa kirjoittajan käsitys luonnontieteestä (verkon luonne) voi olla väärä.

Tämän jälkeen voimme todeta kaksisuuntaisen linjan – esimerkiksi Fingrid Oyj:n hallinnoima 
sähköverkko.

LINJA - kahteen suuntaan

Vuonna 2011 voimaan tullut EU:n kolmas lakipaketti edellytti, että tuottajat eivät saaneet omistaa 
siirtoyhtiöitä. Fortum ja Pohjolan voima joutuivat luopumaan Fingrid Oyj:n omistuksesta ja 
suurimmaksi omistajaksi tuli Suomen valtio.

Termillä ”Kolmas energiapaketti” löytyy tietoverkosta erilaisia sivustoja. Käytännössä sähkön 
tuottajat ja sähkön siirtäjät pitää erotella toisistaan – tähän on ilmeisesti annettu erilaisia 
vaihtoehtoja.

Itse kannatan sähkön siirtoverkkojen (pää)omistajaksi valtion yksikköä, jolloin voidaan taata 
sähkön siirtoverkkojen tasapuolinen kehittäminen.

Väittämä: Digita Oy:n yksityistäminen on esimerkki huonosta yksityistämisestä.
Väittämä: Sähkön siirtoverkot kannattaisi pitää pääasiassa julkisessa omistuksessa.
Väittämä: Erilaisten linjojen yksityistäminen on erittäin huono ratkaisu.
Väittämä: Päättäjät eivät yleensä ymmärrä linjojen yksityistämisen ongelmia.
Väittämä: Osa päättäjistä kannattaa yksityistämistä ilman laajempia pohdintoja.

319.3. Lisäarviota / 5.4.2019

Väittämä: Poliittisilla päättäjillä on huono ymmärrys teknisistä linjoista ja teknisistä 
kaistoista, jolloin teknisiä linjoja voidaan yksityistää, vaikka tekniset linjat pitäisi monessa 
yhteydessä pitää voittoa tuottamattomana toimintana, vrt. Digita.

9771
9772
9773
9774
9775

9776
9777
9778
9779
9780
9781
9782
9783
9784
9785

9786
9787
9788
9789
9790
9791
9792
9793
9794
9795
9796
9797
9798
9799
9800
9801
9802
9803
9804

9805

9806
9807
9808
9809



236 / 474

320. Hyvinvoinnin oikeasta mittaamisesta?

320.1. Merkintä 81 / 1.3.2009: Hyvinvoinnin uudet mittarit ??

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_2.html#aihe_81

Helsingin Sanomat, 27. helmikuuta 2009, sivu A6.

Kopioidaan juttu taas tähän.
::::::: ALKAA :::::::
Hyvinvointimittareilla laskettuna suomalaisten hyvinvointi ei ole parantunut vuosikausiin
Löytyy HS:n hakukoneesta: https://www.hs.fi/haku/
::::::: PÄÄTTYY :::::::

Viisasta asiaa.

Tämä vaatisi vain kansainvälisen tason hyväksynnän eri asioille.

Tunnetusti yleensä minkäänlainen yhteistyö ihmisten välillä voi joskus olla tosi vaikeaa.

320.2. Uudelleenarviointia / 11.2.2017

Bhutan 51 nousee aina välillä julkisuuteen bruttokansanonnellisuuden (Gross National Happiness) 
kehittäjänä. Tietysti on täysin selvää, että bruttokansantuote mittaa vain tiettyjä asioita.

Väittämä: Muita mittareita bruttokansantuotteen lisäksi voisi kehittää asianmukaisesti.
Väittämä: Bruttokansantuote ei kerro kaikkea jonkin maan tilanteesta.

320.3. Lisäarviota / 5.4.2019 / 13.4.2019

Kysymys: Voidaanko bruttokansantuotteen lisäksi kehittää muita mittareita?
Kysymys: Hyväksyttäisiinkö muut mittarit yleiseen käyttöön?
Kysymys: Millaisia vaihtoehtoisia mittareita on kehitetty tähän mennessä?
Kysymys: Millaiset sidosryhmät voisivat esittää vaihtoehtoisia mittareita?

Esimerkiksi 52 OECD (The Organisation for Economic Co-operation and Development) tekee koko 
ajan erilaisia vertailuja jäsenmaiden välillä. Voisiko esimerkiksi OECD kehittää lisää erilaisia 
mittareita?

51 http://www.grossnationalhappiness.com  , Gross National Happiness / Bhutan
52 http://www.oecd.org  , The Organisation for Economic Co-operation and Development
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321. Julkisuuden määrästä ja laadusta

321.1. Merkintä 82 / 1.3.2009: Tasavalta parempi kuin 
kuningaskunta

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_2.html#aihe_82

Viikolla uutisoitiin jotain hömppä-pömppää Ruotsin kuningasperheestä.

Kuuntelin radiosta jonkun jutun ja lehdessäkin oli jotain.

Edelleen. Tasavallassa jokainen saa itse päättää ryhtyykö julkimoksi.

Ehkä tulevaisuudessa joku sylivauva, joka siis pahimmassa tapauksessa voi olla keskonen, asetetaan
julkimoksi heti ensimmäisen itkunrääkäisyn jälkeen.

Vähän liian kova pesti minun mielestä olla valtakunnan joku ykkösjulkimo heti ensimmäisen 
itkunrääkäisyn jälkeen.

Mutta ihmisillä on joku kumma tarve palvoa jotain julkimoiden porukkaa.

Jossain pikku-uutisissa mainittiin, että Barack Obaman tyttärien kosketus johonkin tavaraan nosti 
heti artikkelin myyntiä valtakunnallisesti.

Ihmisen mieli on outo kapistus.

321.2. Uudelleenarviointia / 11.2.2017

Lyhyesti todeten tasavalta on parempi kuin kuningaskunta, koska jokainen voi tasavallassa jokainen
henkilö valita itse oman julkisuuden määrän ja laadun.

Väittämä: Tasavalta on parempi kuin kuningaskunta.
Väittämä: Tasavallassa jokainen henkilö voi valita itse oman julkisuuden määrän ja laadun.

321.3. Lisäarviota / 5.4.2019

Kerraten voi todeta aikanaan Suomessa käyty vääntö kuningasmielisten ja tasavaltalaisten välillä. 
Onneksi tasavaltalaiset voittivat tämän väännön.

Väittämä: (Edelleenkin) Tasavalta on parempi kuin kuningaskunta.
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322. Sosiaalisesta todellisuudesta

322.1. Merkintä 83 / 1.3.2009: Sosiaalinen innovaatio - 
sosiaalisesti älykäs

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_2.html#aihe_83

Mielenkiintoinen uutinen, kopioitu tuonne lopuksi.

Eli sosiaalinen innovaatio.

Itse joskus pohdin pienessä mielessäni, että miten hoidetaan jonkun maahanmuuttajan 
sosiaalistaminen sopivan kokoisessa kunnassa niin, että tämä kunta tukehtuu liialliseen 
maahanmuuttajien määrään.

Joku Jalasjärvi kesti 1990-luvulla, kun muutama musiikinopettaja muutti Itä-Euroopasta 
Jalasjärvelle, ja nyt he kuuluvat ns. kalustoon, joiden poismeno on varmasti monelle oikea 
henkilökohtainen menetys.

Itse olin sitä mieltä, että Seinäjoella pitäisi valmentaa isommat ryhmät. Sitten hyvin valikoitu 
muutaman perheen ryhmä ehkä Jalasjärvelle mahtuisi. Mutta nämäkin ehkä vain joskus kolmen-
neljän vuoden välein, ettei meidän sosiaalitoimi tukehdu liialliseen työmäärään.

Tuo kansanopistokokeilu on ehdottomasti seurannan arvoinen.

Ensinnäkin käsittääkseni kansanopistoon ei mennä ilman omaa halua. Eli ei olisi mitään 
yläastemeininkiä, jossa ollaan pakolla. Eli vastaanottava porukka olisi motivoitunutta.

Toisaalta voisi ajatella, että oikealla tavalla onnistunut koulutus kansanopistossa tällaiselle nuorelle 
maahanmuuttaja/turvapaikanhakijalle voi tuoda oikeita suomalaisia ystäviä eri puolilta Suomea. 
Silloin voisi periaatteessa olla mahdollista, että kaikki näistä eivät valuisi aivan heti Helsinkiin, 
vaan oppisivat ns. Suomen tavoille muualla myös.

Viittaan tuossa aikaisemmin kirjoitukseen, jossa televisiosarjalla saatiin jotain uutta toimintaa 
ihmisten mielissä aikaan.

Olisiko tästä maahanmuuttaja-aiheesta aika tehdä jonkinlainen asia-viihde -televisiosarja YLE:n 
puolelle. Aihetta pitäisi käsitellä kriittisesti, mutta myönteisesti. Eli ongelmia ei peitellä, ja niihin 
tartutaan, mutta kerrotaan myös onnistumisista.

Voisivat YLE:n puolella perua sen Salatut Elämät -höpö-höpö-sarjan kopion tekemisen, ja 
pysyttäytyä asiaviihteessä.
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::::::: ALKAA :::::::
Nuoria turvapaikanhakijoita sijoitetaan kansanopistoihin
1.3.2009 7:31 / HS – STT
[Linkki ei toimi enää]
::::::: PÄÄTTYY :::::::

322.2. Uudelleenarviointia / 11.2.2017

En ole oikeasti seurannut tuota kansanopistokokeilua, joten en tiedä tuloksista yhtään mitään. 
Varmaankin maahanmuuttajien nuoren sukupolven opiskelu ja oppiminen on helpompaa kuin 
vanhemmilla sukupolvilla.

Tässä kohtaa en osaa sanoa muuta.

322.3. Lisäarviota / 16.4.2019

En lähtenyt selvittämään tarkemmin edellä mainittua kansanopistojen kokeilua. Ehkä kokeilu 
onnistui tai epäonnistui. En tiedä oikeaa tilannetta.

Eri yhteyksissä olen veivannut/pohtinut rationaalisuuolettamaa. Aina välillä jokin toiminta voidaan 
määritellä ulkopuolelta katsottuna järkeväksi, mutta sisäisesti tulee vastaan järjettömiä tekijöitä. 
Erilaiset sisäiset järjettömät tekijät tulevat esiin ulkopuolelle epäsuorasti ja vähitellen.

Päätös

t1 t2 t3 t4

Päätös PäätösPäätös

Rationalisointi Rationalisointi Rationalisointi Rationalisointi

Käytännössä voimme perustella erilaisia päätöksiä ajan suhteen, mutta käytetyt järkiperusteet 
(rationaalisuus) voivat osoittautua vääriksi ajan suhteen.
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323. Lausuntomahdollisuuksia / (n.) 500 miljoonaa

323.1. Merkintä 84 / 6.3.2009: Lausuntoja Euroopan Unionin 
Komissiolle, jos osaisi

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_2.html#aihe_84

Tänään kävin katsomassa, että millaisia kuulemisia Euroopan Unionin Komissiolla on taas 
menossa. Tunnetusti tällöin pitää suunnistaa oikealle www-sivulle, 

https://ec.europa.eu/info/consultations_en (nykyinen osoite 23.10.2017 tilanteessa)

Tässä tuloksia.

End of Life Vehicles 
http://ec.europa.eu/environment/waste/elv_index.htm
[Vuoden 2009 Kyselyn tietoja ei ollut enää tällä sivulla]

Green paper on the EU Workforce for Health / [En enää löytänyt vihreää kirjaa]

EU action to reduce health inequalities / [Linkki ei toiminut enää]

Consultation on the Review of the Fourth and Seventh Company Law Directives 
http://ec.europa.eu/internal_market/consultations/2009/company_law_dir_en.htm

Green Paper Towards a Secure, Sustainable and Competitive European Energy Network 
[Linkki ei toiminut enää]

Consultation on a possible Statute for a European Foundation 
http://ec.europa.eu/internal_market/consultations/2009/foundation_en.htm

Consultation on Financial Inclusion: Ensuring access to a basic bank account 
http://ec.europa.eu/internal_market/consultations/2009/financial_inclusion_en.htm

Green Paper "TEN-T : A policy review – Towards a better integrated trans-European transport 
network at the service of the common transport policy" / [Linkki ei toiminut enää]

Ensin täytyy todeta, että on tietysti todella hienoa, että me kansalaisetkin saamme antaa vastauksia 
näihin konsultaatioihin.

Itse olen antanut oman lausunnon perustuen muutaman komission kuulemiseen/konsultaatioon.
Enemmän 53 lausunnot-sivulla.

Monesti kysyttävät asiat ovat niin monimutkaisia, että menee lähinnä lukemiseksi tietääkseen mitä 

53 http://www.jukkarannila.fi/lausunnot.html  , Jukka S. Rannila – lausuntoja
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ei tiedä.

Että sinänsä en ihmettele, että [Euroopan] komission konsultaatioihin yleensä vastaa vain muutama 
kansalainen. Tietysti on hyvä, että kansalaisten vastauksia on, niin [voidaan] osoittaa kansalaisille 
annetun mahdollisuuden.

Monet noista kysyttävistä asioista olivat sellaisia, että pitäisi olla yliopiston professori, että osaisi 
kirjoittaa jotain enemmän.

Itse olen pohtinut, että olisiko noista Komission kyselyistä mitään iloa oppilaitoksille, jos oppilaat 
porukalla vääntäisivät vastausta johonkin kyselyyn.

Tosi mielenkiintoisia aiheita, ja luinkin johdannon jokaisesta aiheesta. Mutta tällä kertaa täytyy 
myöntää, että ei viitsi lähteä harrastelemaan asioilla, joista ei tiedä tarpeeksi.

Pitää taas katsoa kuukauden päästä, josko olisi vähän helpompia aiheita.

323.2. Uudelleenarviointia / 11.2.2017

Olen myöhemmin tehnyt 54 useamman lausunnon perustuen Euroopan komission järjestämiin 
kyselyihin. Olen käyttänyt lausunnoissa englanninkielistä termiä ”Opinion”. Käytännössä 
lausuntoni eivät edusta minkään yhteisön kantaa.

Joissain kyselyissä olen ollut ainut kansalainen vastaamassa (lausunnot) jonkin kyselyn perusteella. 
Eli yksi Euroopan Unionin kansalainen voisi olla n. 1 / 500 000 000. Joissain kyselyissä on 
kuitenkin ollut muitakin kansalaisia vastaamassa.

Itse olen erotellut lausuntomahdollisuudet perustuen tietoa lisääviin kyselyihin ja tietoa kerääviin 
kyselyihin.

Väittämä: Erilaiset kyselyt voivat lisätä tietämystä.
Väittämä: Erilaiset kyselyt voivat olla mielipiteiden keräämistä.

Eri vaiheiden jälkeen Euroopan Komissio on kehittänyt 55 EUSurvey-järjestelmän, jonka avulla 
saadaan helpommin tilastollisia tuloksia.

Itse olen monesti antanut lausuntoni tiedostoina, joiden lisäksi on ollut joskus vastaus EUSurvey-
järjestelmän avulla.

Väittämä: Kansalaisille suunnattuja kyselyjärjestelmiä voisi kehittää edelleen.

323.3. Lisäarviota / 5.4.2019

Väittämä: Erilaiset järjestöt voisivat ohjata jäseniään vastaamaan erilaisiin kyselyihin.
Kysymys: Miksi erilaiset järjestöt eivät ohjaa jäseniään vastaamaan erilaisiin kyselyihin?

54 http://www.jukkarannila.fi/lausunnot.html  , Jukka S. Rannila – lausunnot
55 https://ec.europa.eu/eusurvey/  , EUSurvey – linkki toimi / 11.2.2017
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324. Tiedotusvälineiden erilaisia vaihtoehtoja

324.1. Merkintä 85 / 8.3.2009: Media-Moska Oy vai jotain 
muuta?

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_2.html#aihe_85

8.3.2009 Helsingin Sanomat -suurjulkaisun Sunnuntaidebatti-osastolla väännetään kättä 
Yleisradion, YLE, toiminnasta.

Ei mitään uutta maan päällä.

Tietysti jokainen yksityinen mediayhtiö arvostelee YLE:n toimintaa, koska se on ei ole yksityinen 
yhtiö.

Ongelma ilmeisesti alkaa olla, että internet-uutiset alkavat syödä yksityisten mediayhtiöiden tuloja.

Tästä nykyisestä talouden sekamelskasta nousevat varmaankin yleisradioyhtiöt ja ne yksityiset 
yhtiöt, jotka pystyvät tarjoamaan jotain oikeasti hyödyllistä internet-uutisten päälle.

Itse pitäisin periaatteena sitä, että yleisradioyhtiöiden pitää tarjota jotain sellaista, jota yksityiset 
mediayhtiöt eivät tarjoa.

Tietysti yleisradioyhtiöidenkin tarjonnassa on media-moskaa, mutta sen määrä pitäisi olla 
mahdollisimman vähäinen.

Nähtäväksi jää.

Toisaalta Suomessa on kai jonkinlainen sivistystaso, ja sivistystaso osittain määrää sanomalehtien 
kulutuksen tasoa.

324.2. Uudelleenarviointia / 11.2.2017

Kerraten voi todeta kansallisen yleisradioyhtiön takaavaan uutisjärjestelmille jonkinlaisen 
minimitason, johon myös kaupalliset tiedotusvälineet pyrkivät.

Suomessa Liikenne- ja viestintäministeriö on asettanut työryhmän selvittämään ja arvioimaan 
kaupallisen television uutistoiminnan rahoitusta ja tulevaisuutta. Nähtäväksi jää tietysti työryhmän 
oikeat esitykset.

Tietysti pelkona on, että YLE muuttuu Media-Moska Oy:ksi, eli täyden palvelun viihdekanavaksi.

Tässä kohtaa ei ole paljon lisättävää.
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325. Mahdollisuudet videoneuvottelujärjestelmien 
oikeaan käyttöön?

325.1. Merkintä 86 / 8.3.2009: Videoneuvotteluyhteys halvaksi

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_2.html#aihe_86

Helsingin Sanomat, sivu E2.

Nyt näyttäisi vihdoinkin siltä, että videoneuvottelulaitteistot alkavat saavuttaa tason, että 
suuryrityksillä olisi järkevästi varaa niihin.

Tästä on tietysti pitkä matka siihen, että ne ovat joka kodissa.

Mutta seuraava askel on tietysti, että niitä voisi tarjota jossain muualla.

Itse pohdin, että olisiko kirjastoista tällaisten videoneuvottelupalveluiden välityspisteeksi.

Tietysti ajan kanssa suurkäyttäjät hankkivat oman videoneuvottelulaitteiston. Mutta silloin tällöin 
videoneuvotteluyhteyttä tarvitsevista voisi ehkä olla kirjaston videoneuvottelulaitteiston käyttäjiksi.

Jos maksu on kohtuullinen, ja tekniikka tarpeeksi toimivaa, niin tästä voisi tulla yksi julkinen 
palvelu.

Tietysti näin talouskurimuksessa täytyy sanoa, että kyseisen palvelun pitäisi tietysti kantaa itse 
itsensä, jotta ei koko ajan lisätä uusia tehtäviä julkiselle puolelle.

325.2. Uudelleenarviointia / 11.2.2017

Kirjoitushetkellä on tullut tietoon joitain videoneuvottelujärjestelmien onnistuneesta käytöstä – 
käsittääkseni terveydenhuollossa ja KELA:n joissain toimistoissa.

Toisaalta voi kysyä jälkikäteen videoneuvottelujärjestelmien sijaitsemista esimerkiksi kirjastoissa; 
ehkä kirjasto ei ole paras paikka. Asiaa pitäisi tietysti selvitystä.

Väittämä: Videoneuvottelujärjestelmiä kannattaisi kehittää edelleen.
Väittämä: Videoneuvottelujärjestelmien käyttöä julkisella puolella voisi kehittää edelleen.

325.3. Lisäarviota / 5.4.2019

Väittämä: Videoneuvottelujärjestelmät eivät taida vielä olla kuluttajille laajasti tarjottuna.
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326. Selainten kohtaamista ongelmista ja pimeä työ

326.1. Merkintä 87 / 8.3.2009: Google Chrome ja outoja 
mielleyhtymiä

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_2.html#aihe_87

Olen ollut useamman vuoden Opera-www-selaimen käyttäjä.

Tunnetusti Opera-käyttäjät työpöytäversioissa ovat erittäin pieni vähemmistö, ja suuret jyräävät 
tällä alueella.

Yksi syy pysyä tuntemattomammassa selaimessa on tietysti se, että sille ei tehtailla niin paljon 
haittaohjelmia kuin tunnetummille selaimille.

Jossain RSS-uutisessa uutisoitiin, että Mozilla Firefox olisi ollut vuoden 2008 reikäisin selain, 
vaikka sen tietoturva-aukot oli korjattu nopeimmin.

Myös Opera-selain on alkanut kohdata haittaohjelmia. Tunnetusti Opera on kovassa lyönnissä 
mobiililaitteissa, ja sen työpöytäversiolla on vähemmän käyttäjiä. Mutta kuitenkin - se ei ole enää 
niin turvassa kuin ennen.

Päätinpä nyt ottaa kokeiluun tämän Google Chrome -selaimen.

Oma oletus on, että ainakin jonkun aikaa se vähemmän hyökkäyksien kohteena, mutta kyllä siitäkin
pian löydetään haavoittuvuuksia.

Mutta kiinnostavaa on, että tällä kertaa selain on Google-yhtiön oma projekti, eikä välikäsien kautta
ra(h/j)oitettu Mozilla-säätiön Firefox-hanke.

Näin äkkiseltään sanoisin, että varmaan kaikille Internet Explorer -vaihtoehtojen käyttäjille löytyy 
oma kannattajakuntansa.

Opera-selaimessa on omat hyvät puolensa, esim. PDF-tiedostojen käsittely menee justiinsa oikein.

Mozilla taas hoitaa hyvin kaikki Flash-animaatiot, ja Opera joskus nykii niissä. Mutta PDF-
tiedostojen lataaminen on tosi kömpelöä verrattuna Opera-selaimeen.

Tulee tästä mieleen, että olin pari päivää hommissa putkimiesten ja sähkömiesten kanssa, ns. 
isäntänä vahdin työntekijöiden toimintaa ja vastasin esitettyihin kysymyksiin.

Siinä ruokatunnilla keskustelimme kaikenlaista tietysti.

Näin tietysti voi hymyillä siinä mielessä, että putkimiehet käyttivät yhdessä hommassa kolmea eri 
poraa, ja ns. tavallinen tallaaja olisi ollut pulassa epämääräisellä halpis-poralla.
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Mutta varmaan meikäläinen voisi heittää kyseisille putkimiehille ja sähkömiehille pari-
kolmekymmentä tietokoneohjelmaa ja kertoa kaikkien hyvät ja huonot puolet, sekä tietysti 
käyttötarkoituksia.

Kyllä työmies on palkkansa ansainnut kun siivosin työn jäljet.

P.S. 
Ikinä en teetä kyllä mitään rakennustyötä pimeänä.

Vuonna 2003 minulla oli pari viikkoa kirvesmies rehellisesti vakuutettuna. Toisena työpäivänä 
hänen silmäänsä osui puutikku ja se saatiin poistettua keskussairaalassa, ja päivän sairaslomalla 
siitä selvittiin.

Mutta olisipa silmään osunut jotain pahempaa ja homma olisi tehty ns. pimeänä. Kovan riskin olisin
siinä ottanut. Senpä jälkeen en ole pimeitä rakennusmiehiä koskaan edes ajatellut.

326.2. Uudelleenarviointia / 14.2.22017

Myöhemmin olen perustanut oman seurannan järjestelmän www-selainten seurantaan. 
Kirjoitushetkellä on täysin selvää Google Chrome -selaimen erittäin iso markkinaosuus. Vastaavasti
Opera ei ole noussut työpöytäkoneissa laajasti käytetyksi selaimeksi.

Mielenkiintoinen on Firefox-selaimen tilanne. Tunnetusti Firefox-selaimen taustalla oleva Mozilla 
Foundation on saanut saa rahoitustaan Googlen kautta, koska Googlen hakukone on oletuksena 
internet-hakuja varten. Tällainen tuli kuitenkin 56 vastaan: Mozilla Firefox Global Search Strategy 
Status. Eli Google ei ole oletuksena hakukoneeksi joissain maissa. 

Tietysti on hyvä, että Mozilla Foundation saa tuloja eri lähteistä, jotta se ei olisi liian riippuvainen 
yhdestä rahoituslähteestä. Tietysti Mozilla Foundation kerää myös lahjoituksia eri tavoin.

Väittämä: Säätiö (Mozilla Foundation) on hyvä ratkaisu turvaamaan Firefoxin tasapuolinen 
kehittäminen.
Väittämä: Tietysti säätiön (Mozilla Foundation) rahoituksessa olisi hyvä olla useampi lähde 
turvaamaan säätiön taloudellinen jatkuvuus ja rahoituksen tasaisuus.

Merkinnässä 87 huomautan tosiaan, että töissä olleet putkimiehet eivät välttämättä olleet laajasti 
ottaen tietotekniikan asiantuntijoita. Tietysti tietotekniikka on tullut myös heidän toimintaansa, 
koska laskut töistä tulivat sähköisen laskutusjärjestelmän kautta. Eli jotain tietoja piti remontista 
kerätä laskutusta varten, mutta en selvittänyt asiaa tarkemmin.

Sittemmin myin pois omistamani omakotitalon, joten erilaisia käytännön ongelmia ei ole tarvinnut 
veivata enempää. Mutta lyhyesti ottaen en teettänyt pimeitä töitä omakotitalon ylläpidon vuoksi. Jos
pimeissä töissä tulee jokin vahinko, niin siitä voi sittemmin seurata erilaisia ongelmia.

Väittämä: En suosittele teettämään pimeitä töitä.

56 https://wiki.mozilla.org/Global_Search_Strategy_Status  , Mozilla Firefox Global Search Strategy Status
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327. Kuka keskustelee kenenkin kanssa?

327.1. Merkintä 88 / 9.3.2009: Afganistan / Saman toistoa

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_2.html#aihe_88

En ollut hetkeen aikaan katsonut MSNBC:n tai PBS:n ohjelmia, ja katsoin läpi blogimerkinnät 
PBS:n muutamasta ohjelmasta. Eipä näissä blogimerkinnöissä mitään ihmeellistä sinänsä ollut.

Seuraava haastattelu oli mielenkiintoinen. 
http://www.pbs.org/frontlineworld/blog/2009/02/afghanistan_a_h.html

Missään vaiheessa keskustelua ei mainita mahdollisuutta, että Yhdysvallat voisi keskustella 
järkevästi Taliban-liikkeen kanssa.

Pikku-uutinen oli tosin 8.3.2009, että Barack Obama olisi keskustelua Taliban-liikkeen kanssa 
pohtinut.

Nähtäväksi jää, että meneekö näin.

327.2. Uudelleenarviointia / 14.2.22017

Kirjoitushetkellä tiedämme hyvin Afganistanin tilanteen olevan vieläkin hyvin sekava. Toisaalta 
Afganistanin voisi kutsua ”unohdetuksi sodaksi”, koska uutisten määrä Afganistanista ovat olleet 
suhteellisen vähäisiä omassa uutisseurannassa.

Kirjoitushetkellä tiedämme hyvin Libyan ja Syyrian kriisit, joiden ratkaisussa on vielä hyvin paljon 
tekemistä. Oikeat ratkaisut ja pysyvä rauha on vielä saavuttamaton tavoite.

Terrorismin vastainen sota? Tuo termi on todella kätevä termi käytettäväksi erilaisissa yhteyksissä. 
Tietysti eri maat sanovat käyvänsä terrorismin vastaista sotaa omista lähtökohdistaan.

Väittämä: Terrorismia ei oikeasti voiteta sodalla.
Väittämä: (ns.) terroristien ottaminen mukaan poliittisiin prosesseihin auttaa terrorismin 
vähentämisessä.

Kirjoitushetkellä tiedämme hyvin Kolumbiassa käydyt rauhanneuvottelut, jotka ovat olleet jossain 
määrin onnistuneet. Eli FARC ja Kolumbian hallitus pääsivät sopuun erilaisista aiheista/asioista. 
Vastaavasti Nepalin sisällissota saatiin myös ratkaistua eri vaiheiden jälkeen.

Väittämä: Rauhansopimukset ovat oikeasti mahdollisia vaikeidenkin vaiheiden jälkeen.
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328. Lausunnot ja työnjako-ongelmat

328.1. Merkintä 89 / 9.3.2009: Lääkäreiltä lisää lausuntoja

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_2.html#aihe_89

Uusi Suomi / Verkkoversiossa oli mielenkiintoinen uutinen.

::::::: ALKAA :::::::
Kaikista ajokorteista tulee määräaikaisia – uusimisrumba alkaa
Uusi Suomi / Luotu: 9.3.2009 07:32
::::::: PÄÄTTYY :::::::

Itse mietin näin Etelä-Pohjanmaan kannalta, että olisiko noita testejä pakko tehdä joka kunnassa, vai
voisiko niitä keskittää muutamaan terveyskeskukseen. Vai pitäisikö nämä testit tehdä nykyisillä 
katsastusasemilla?

Tosin testien lyöminen yhteen A-Katsastus Oy:n konttoreiden kanssa voi tuoda syytteet monopolin 
väärinkäytöstä.

En ole mikään asiantuntija, mutta voisiko testauksen välineinä olla vähän enemmän kuin silmien ja 
kuulon testaus.

Tästä palautuu Lääkäriliiton puheenjohtajan haastattelu, jossa todettiin monenlaisten lausuntojen 
tekeminen, vaikka ei oikeasti olisi osaamista ja aikaa tehdä lausuntoja.

Tietysti pitkän päälle voi lääkärille tulla riittämättömyyden tunne, jos pitää tehdä kaikenlaisia 
lausuntoja liukuhihnalta, vaikka tietää niiden olevan kohtuullisen pintapuolisen tutkimuksen 
tuloksia.

Olisiko tässä taas yksi kohta, jossa olen peräänkuuluttanut julkisen sektorin terveydenhuollon 
ratkaisemattoman työnjako-ongelman ratkaisua isossa kokouksessa, jossa olisi oikeasti oikeat 
päättäjät oikeasti ratkaisemassa julkisen sektorin terveydenhuollon ratkaisematonta työnjako-
ongelmaa.

328.2. Uudelleenarviointia / 14.2.22017

Aikaisemmin olen kirjoittanut jotain terveydenhoidon ratkaisemattomasta työnjaon ongelmasta.

Väittämä: Terveydenhoidon ratkaisemattomasta työnjaon ongelmaa ei ole vielä ratkaistu.

Tästä palautuu mieleen keskustelu (1) lääketiedettä opiskelevan henkilön kanssa. Totesin hänelle 
terveyskeskuslääkärin työn olevan monipuolista. Lääketiedettä opiskelevan henkilö totesi 
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riittämättömyyden tunnetta, koska terveyskeskuslääkäriltä vaaditaan aika paljon. Erikoistumalla 
kuulemma saisi pidettyä oman osaamisen paremmin hallinnassa.

Tästä palautuu mieleen toinen keskustelu toisen (2) lääketiedettä opiskelevan henkilön kanssa. Hän 
valitteli verojen maksamista, jotka ovat kuulemma aika korkeat. Mielenkiintoista puhetta henkilöltä,
joka on koulutettu kovasti kalliilla koulutuksella veronmaksajien veroilla. En viitsinyt lähteä 
selvittämään tarvittavaa paperin myyntiä Suomesta ulkomaille. KYSYMYS: Montako tonnia pitää 
myydä paperia ulkomaille, jotta niistä kerätyt verot kattavat yhden lääkärin koulutuksen?

Tästä palautuu mieleen kolmas keskustelu kolmannen (3) lääketiedettä opiskelevan henkilön 
kanssa. Hän käytti termiä ”Yrittäminen”. Eli hän on ”yrittänyt” kovasti oman asemansa 
saavuttamiseksi. Jokainen vähänkään asiasta tietävät henkilöt tietävät, että käytännössä valmistuvat 
lääkärit voivat melko vapaasti valita työpaikkansa, koska lääkäreitä tarvitaan joka puolella Suomea 
eri paikkakunnille ja eri keskussairaaloihin. Kaupallinen versio ”Yrittämisestä” on kaukana tästä 
tilanteesta.

Muistelisin lukeneeni jotain lääkäriopiskelijoiden arvostuksista. Käsittääkseni hyvin suuri osa heistä
pitää elämässä pärjäämistä suoraan oman tekemisen tuloksena. Voi olla, että muistan tämän asian 
väärin. Sinänsä mielenkiintoista, koska luulisi lääkäreiden näkevän esimerkiksi auto-
onnettomuuden seuraukset hetimmiten. Yksi auto-onnettomuus voi tehdä yksittäisen henkilön 
riippuvaiseksi julkisista palveluista joksikin aikaa.

Tässäkin kohtaa voi todeta, että ihmisten arvostukset voivat olla epävastaavia kovan todellisuuden 
kanssa.

Väittämä: Ihmisten arvostukset voivat olla hyvin epävastaavia todellisuuden oikeiden 
ilmiöiden kanssa.
Väittämä: Kaikki ihmiset eivät ole tietoisia näistä erilaisista epävastaavuuksista omassa 
ajattelussa.
Väittämä: Eli ihmiset voivat väittää enemmän kuin tietää.

328.3. Lisäarviota / 5.4.2019

Väittämä: Myös lääkäriopiskelijoilla voi olla käsityksiä, joiden rationaalisuutta kannattaisi 
selvittää hyvinkin tarkasti, vaikka käsityksien muuttaminen voi olla vaikeaa.

Lyhyesti pitää vielä kerraten mainita terveydenhuollon ratkaisematon työnjaon ongelma. 

Väittämä: Terveydenhuollon ratkaisematonta työnjaon ongelmaa ei ole vielä ratkaistu.
Väittämä: Terveydenhuollon ratkaisemattoman työnjaon ongelman ratkaisua vaikeuttavat 
erilaiset epävastaavuudet eri sidosryhmien käsitysten ja arvostusten välillä.
Väittämä: Terveydenhuollon ratkaisemattoman työnjaon ongelman ratkaisu tulee 
ratkaistuksi vasta riitaisten vaiheiden jälkeen.
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329. Turha tulostaminen, lukulaite ja tiedostojen 
standardit

329.1. Merkintä 90 / 9.3.2009: Paperinhävitys-kökkä / 
Elektroninen kirja

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_2.html#aihe_90

Eilen katselin kaikkien laatikoiden ja kansioiden paperit muutamaan kasaan. Puhtaat A3, 
toispuoliset A3, puhtaat A4, toispuoliset A4.

Sitten jotain meni paperinkeräykseen. Syksyllä 2008 olin jo aloittanut paperinhävitys-kökkää, ja 
saanut hävitettyä kohtuullisesti kaikenlaista turhaa.

Tietysti semanttisesti "kökkä" tarkoittaisi porukalla vapaaehtoisen työn tekemistä.

Että olisiko sittenkin "puuha".

Sitä koittaa välttää turhaa tulostamista, vaikka ostikin viime syksynä erinomaisen tulostimen. En 
jaksanut enää leikkiä mustesuihkutulostimen kanssa, ja ostin keskikokoisen lasertulostimen.

Ongelmaksi alkoi tulla, että musteet kuivuivat, [koska] tulostin niin harvoin.

Nykyään sitä yrittää saada kaiken mahdollisen talletettua sähköisenä.

Ja tarkistustulostukset toispuoleisille papereille ja siitä sitten molemmin puolin tulostettuna 
paperinkeräykseen.

Viime aikoina uutisoitiin sähköisestä kirjanlukijasta, eli kirjakin olisi sähköinen ja lukijalaite olisi 
tietysti jokin tietotekninen kokonaisuus.

Eiköhän siinä(kin) mennä taas pitkän kaavan kautta, eli vanha kunnon uusvanha uusi standardisota 
pitää taas käydä läpi.

Haukotus.

Tässä on jo nähnyt niin monta standardisotaa, että jaksaako taas vaivautua uudelleen.

Että ottaisiko ihan rauhallisesti ja tähtäisi jonnekin vuoteen 2015, jolloin voisi palata sähköiseen 
kirjaan uudelleen.

Onkohan se tietoteknistä kalkkeutumista kun ei jaksa jokaisesta uudesta tekniikasta enää niin lujaa 
innostua?
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329.2. Uudelleenarviointia / 14.2.2017

Tuon merkinnän jälkeen (9.3.2009) olen ostanut erillisen lukulaitteen (PocketBook). Käytännössä 
kyseinen lukulaite on mustavalkoisen tekstin lukuun hyvä laite. Itse olen ollut tyytyväinen 
ostokseen, koska paperille tulostamisen sijasta on mahdollista lukea teksti lukulaitteella. Eli 
lukulaite on vähentänyt paljon (turhaa) tulostamista.

Kirjoitushetkellä on hyvin tiedossa PDF-standardin (Portable Document Format) voittaneen 
kilpailun tiedostomuotojen (formaattien) kilpailun ylivoimaisesti. Hyvin monet ohjelmat tarjoavat 
nykyisin (export) viennin suoraan PDF-muotoon ilman kolmannen ohjelman käyttöä.

Sitten on tiedossa EPUB-standardi (Electronic Publication), jonka hankkimani lukulaite 
(PocketBook) hallitsee jonkin standardin mukaisesti. Tähän mennessä olen vain kokeillut paria 
EPUB-tiedostoa.

Käsittääkseni sekä PDF että EPUB on standardoitu aika hyvin: EPUB 3.1 on tullut voimaan 
5.1.2017. PDF 1.7 on julkaistu ISO 32000-1:2008 -standardina. Lisäksi ODF (Open Document 
Format for Office Applications) on julkaistu 17.6.2016 versiona 1.2.

Lyhyesti todeten tiedostoja on kahdessa luokassa: vain (1) luettavat tiedostot ja (2) käsiteltävissä 
olevat tiedostot. PDF on ylivoimaisesti voittanut vain luettavien tiedostojen standardisodan. 
Käsiteltävissä tiedostoissa on tällä hetkellä suhteellisen sekava tilanne, koska käsiteltäviä tiedostoja 
voi olla monessa muodossa: DOC, ODF, OOXML, RTF, UOF.

Väittämä: Perustavalliset tietokoneiden käyttäjät eivät aina ymmärrä tiedostomuotojen 
ongelmia.
Väittämä: Vain luettavien tiedostojen tallennusmuotona/formaattina/standardina kannattaa 
käyttää PDF-standardia.
Väittämä: Käsiteltävien tiedostojen tallennusmuodot/formaatit/standardit aiheuttavat paljon 
työtä erilaisissa yhteisöissä.
Väittämä: Erityisesti julkisen sektorin pitäisi käyttää avoimia 
tallennusmuotoja/formaatteja/standardeja.
Väittämä: Julkisen sektorin ei pitäisi vaatia kansalaisilta vain kaupallisten ohjelmien käyttöä.
Väittämä: Avoimet standardit takaavat tehokkaan kilpailun erilaisten ohjelmien välillä (sekä 
suljetut että avoimet ohjelmat).

329.3. Lisäarviota / 5.4.2019

Erillinen lukulaite (PocketBook) on ollut todella hyvä ostos. Esimerkiksi Kirjoitelmia- ja LIITE-
teoksien väliversioita (siis PDF-tiedostoina) ole lukenut lukulaitteella, jolloin tulostamisen tarvetta 
on vähemmän. Tietysti lukulaitteella lukemisessa pitää opetella joitain asioita.

Väittämä: Tiedostomuotojen välisen kilpailun voittaja on ehdottomasti PDF!
Väittämä: Koulutuksesta huolimatta iso osa meistä ei vieläkään osaa tehdä PDF-tiedostoja.

EPUB-standardia olen kokeillut hyvin vähän parilla tiedostolla. Tässä vaiheessa en osaa sanoa 
muuta EPUB-standardista.
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330. Mielipidekirjoitusten pituudesta

330.1. Merkintä 91 / 14.3.2009: Uusimmat mielipidekirjoitukset

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_2.html#aihe_91

Uusimmat mielipidekirjoitukset mielipidekirjoitukset-sivulla

ILKKA 10.3.2009, "Kenraali keskustelee kummallisia"

JP-Kunnallissanomat 12.3.2009, "Lähti lapsi laitumille leveämmille, tulikin tuuminkeihin toisiin?"

330.2. Uudelleenarviointia / 14.2.2017

10.3.2009 kirjoitusta olen käsitellyt aikaisemmassa teoksessa (Rannila 2011, luku 36). 12.3.2009 
kirjoitus on käsitelty samassa teoksessa (Rannila 2011, luku 37).

Lyhyesti ottaen sekä ILKKA-maakuntalehteen että JP-Kunnallissanomat -paikallislehteen kannattaa
lähettää suhteellisen lyhyt kirjoitus, jossa on asia kirjoitettu mahdollisimman tiiviisti.

Käytännössä kannattaa kirjoittaa teksti ensin ilman suurempia korjauksia, ja tämä vie puolet 
kirjoitusajasta. Sitten toinen puoli ajasta kuluu kirjoitusta yksinkertaistaessa seuraavilla säännöillä:

* poista turhia sanoja
* katkaise liian pitkät virkkeet kahtia
* hävitä turhat sivistyssanat
* käytä lyhyempiä sanoja
* sano sama asia vähemmillä sanoilla.

Kirjoitushetkellä (14.2.2017) olen saanut julkaistua 57 kuusikymmentäkahdeksan (68) 
mielipidekirjoitusta; eli 18.8.2005-28.11.2016 välillä sekä ILKKA-maakuntalehdessä että JP-
Kunnallissanomat -paikallislehdessä.

Väittämä: Mielipidekirjoituksen kirjoittaminen vaatii hieman harjoittelua.
Väittämä: Mielipidekirjoituksen kirjoittamiseen löytyy kyllä hyvät säännöt.

330.3. Lisäarviota / 5.4.2019

Kirjoitushetkellä (5.4.2019) olen saanut julkaistua 81 mielipidekirjoitusta; eli 18.8.2005-4.2.2019 
välillä sekä ILKKA-maakuntalehdessä että JP-Kunnallissanomat -paikallislehdessä.

57 www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html  , Jukka S. Rannila – mielipidekirjoitukset
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331. Hätävarjelun liioittelua vai kunnollista 
varautumista?

331.1. Merkintä 92 / 14.3.2009: Ei henkilörekisteriä

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_2.html#aihe_92

Viikon aikana tuli esille, että joku oli katsonut päiväkirjasivuja, ettei vain löydy hänen nimeään 
mistään.

Eipä ollut löytynyt, vaikka olimme monet kerrat keskustelleet.

Oma periaate on ollut, että näille päiväkirjasivuille en kenenkään nimiä lisää tai luettele.

Joku voisi hermostua, jos meikäläisen mielipide ja hänen nimensä olisivat liian lähekkäin samalla 
sivulla.

Maanantain 9.3.2009 oli Jalasjärven kunnan uusille ja vanhoille valtuutetuille sekä lautakuntien 
varajäsenille/jäsenille perusasioiden kertaamista.

9.3.2009 oli keskustelua yksityisyyden suojaamisesta ja luottamustoimessa kertyvien paperien 
hävityksestä. Yleisesti todettiin, että paperinkeräykseen ei kaikkia luottamustoimien papereita voi 
laittaa, vaan he pitää hävittää kunnolla.

Itse hommasin paperisilppurin tässä muutama viikko sitten, ja iskin sen läpi useampana vuonna 
kertynyttä paperiaineistoa. Ehkä osasta oli hätävarjelun liioittelua, mutta parempi silputa pari 
paperia enemmän kuin katua myöhemmin huolimattomuuttaan.

Kerroin silpunneeni myös muutaman CD-levyn, jotta nämä eivät menisi vääriin käsiin. Joillekin 
tämä oli täysin uusi ajatus.

Tulee tästä mieleen erään psykologian opiskelijan arvio seuraavasta tietoturvaesityksestä.

1) Tiedostot kopioituvat palvelimelle automaattisesti tunnin välein.
2) Palvelimelta otetaan varmuuskopiot kerran päivässä.
3) Palvelimelta varmuuskopiot ovat kahdella tai kolmella erilaisella varmuuskopiolaitteella 
ja erilaisella tallennusmenetelmällä.
4) Palvelimelta lähtee päivittäin varmuuskopiot kakkospalvelimelle.
5) Näitä kakkospalvelimia on neljä tai viisi.
6) Nämä kakkospalvelimet sijaitsevat eri mantereilla.
7) Eri mantereilla sijaitsevilla palvelimilla otetaan varmuuskopiot kahdella tai kolmella 
erilaisella varmuuskopiolaitteella ja erilaisella tallennusmenetelmällä.

Kyseinen psykologian opiskelija piti tuota lähestymistapaa paranoidina. Mikä lie suomennos? 
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Olisiko täydellinen pelko kaikkea epävarmuutta kohtaan.

Jos ajattelee jotain monikansallista yritystä, jolla on miljoonia teratavuja aineistoa, niin en nyt 
sanoisi tuollaisen varmuuskopioratkaisun olevan paranoidi.

Pääkonttorin tulipalo on täysin realistinen vaihtoehto. Tehokkailla terrori-iskuilla tai sotilasiskuilla 
pystytään eristämään mantereiden internet-tietoliikenne toisistaan muutamassa tunnissa.

Vahinkojakin sattuu. Jo useamman kerran on yhden laivan ankkuri katkonut tietoliikennettä eri 
puolilla maailmaa.

Kyseinen psykologian opiskelija ei ilmeisesti ole koskaan keskustellut henkilön kanssa, jolta on 
kovalevy mennyt ns. hajalle.

331.2. Uudelleenarviointia / 14.2.2017

Kaiken mahdollisen muuttuessa sähköiseksi/digitaaliseksi on seurauksena 
sähköisyyteen/digitaalisuuteen liittyvät uudet ongelmat. Jotenkin ongelmat pitäisi oikeasti ratkaista.

Nykyisin puhutaan ja kirjoitetaan paljon (ns.) pilvestä, johon voi tallentaa omia tiedostojaan. 
Tietysti tämä tarkoittaa tiedostojen tallennusta erilaisille palvelimelle, joiden käyttöön on kehitetty 
helppokäyttöiset www-sivut. Monet tietokoneen käyttäjät eivät tiedä yhtään mitään erilaisista 
tiedostonsiirron standardeista, joten helppokäyttöiset www-sivut (pilvi) ovat heidän kannaltaan 
hyvä ratkaisu.

Toisaalta voidaan puhua yksityisestä ja julkisesta pilvestä. Yksityinen pilvi tarkoittaa jonkun 
yhteisön omaa järjestelmää, johon voidaan pudottaa oman yhteisön sähköinen aineisto. Julkisessa 
pilvessä on joku operaattori, joka tarjoaa mahdollisuuden tallentaa tiedostot operaattorin 
järjestelmää. Kummassakin vaihtoehdossa on hyvät ja huonot puolet.

Pilvikeskustelu on ollut hyvin vilkasta, ja mm. seuraavat termit ovat tulleet vastaan:

Infrastructure as a service (IaaS)
Platform as a service (PaaS)
Software as a service (SaaS)
Mobile "backend" as a service (MBaaS)
Serverless computing

Sekä yksityinen että julkinen pilvi voivat perustua avoimiin ratkaisuun. Itse kannatan sellaisia 
ratkaisuja, joiden taustalla on voittoa tuottamaton säätiö takaamassa järjestelmän tasapuolisen 
kehittämisen.

Väittämä: (Myös) (ns.) pilven ratkaisut olisi hyvä olla avoimia ratkaisuja.
Väittämä: Voittoa tuottamaton säätiö takaa avoimen järjestelmän tasapuolisen kehittämisen.
Väittämä: Omat (ns.) pilven ratkaisut kannattaa tehdä avoimien ratkaisujen päälle.
Väittämä: Julkisen pilven kanssa kannattaa olla tarkkana erityisesti sopimusehtojen suhteen.
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332. Elämän tärkein asia?

332.1. Merkintä 93 / 14.3.2009: Tärkein asia itselle, yhdistys 
asialla ja yhdistysten tiedotteet/lehdet

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_2.html#aihe_93

Suomen Omakotiliitto ry:n yhdistystiedote tuli postilaatikkoon.

Suomen Omakotiliitto ry pyrkii tiedottamaan kaikenlaisia asioita, jotka liittyvät omakotiasioihin.

Itse olen ollut Jalasjärven Omakotiyhdistys ry:n toiminnan suhteen rauhallinen. Tärkein syy tällä 
hetkellä on Suomen Omakotiliitto ry:n järjestämä lakineuvonta. Lisäksi liitto on neuvotellut 
maakuntakeskuksiin asianajotoimistot, jotka antavat hieman jäsenalennusta Suomen Omakotiliitto 
ry:n jäsenyhdistysten jäsenille.

Suomen Omakotiliitto ry lähetti tällä kertaa yhdistystiedotteen mukana lehden toiselta 
yhdistykseltä. Eli Maatiainen ry, ja lehden nimi on ytimekkäästi Maatiainen 1/2009.

Siis mikä ihme tämä nyt sitten on?

Maatiainen ry pyrkii säilyttämään vanhat viljely- ja koristekasvit sekä alkuperäiset kotieläinrodut eli
maatiaiskasvit- ja eläimet. Lisäksi yhdistys haluaa vaalia perinnemaisemia.

Oho - siis eläin- ja kasvikunnan geneettisen perimän monimuotoisuutta vaalitaan yhdistyksen 
voimalla. Eli ns. maatiaisrodut pitäisi säilyttää jollain konstilla.

Tähänkin voi ottaa monenlaisia näkökulmia.

Mutta aivan selvä ja hyvä kannatettava tavoite. Yhdistyksellä on monenlaista toimikuntaa ja muuta 
toimintaa. Voisi sanoa, että monelle yhdistyksen innokkaalle henkilölle Maatiainen ry on elämän 
tärkeimpiä asioita.

Itse pidin lehden nimestä, koska siinä toistui yhdistyksen nimi ytimekkäästi.

Itse olen kritisoinut liittojen jäsenlehtiä ja yritysten asiakaslehtiä, jos niiden nimessä ei selvästi tule 
esille liiton tai yrityksen nimi.

Paljon puhutaan kaikenmaailman brändeistä yms. puppua. Sitten samat ihmiset tekevät 
asiakaslehden eri nimellä kuin yrityksen nimi.

Sitten toinen asia on, että lehden nimi on yleensä jonkun kuvan [alla], ja sitten pitää yrittää arvailla, 
että mikä lehti tämä nyt taas on.

Maatiainen-lehdessä lehden nimi oli siististi valkoisen taustan päällä.
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Toinen viikon aikana esiin tullut yhdistys on Historian Ystäväin Liitto.

Kävin kyseisen liiton www-sivuilla, ja loppujen lopuksi www-sivusto oli kolme sivua. 
Yksinkertaisuudessaan näiltä sivuilta pääsi hyvin selville, että mistä koko liiton toiminnassa oli 
kyse. Lisäksi lehden nimi oli ytimekkäästi "Historian Ystävä" ja alla luki siististi, että "Historian 
Ystäväin Liiton tiedotuslehti 1/2009".

Aina vain arvostan enemmän ja enemmän yksinkertaisuutta; Monesti näissä liittojen/yhdistysten 
painetuissa julkaisuissa on yksinkertainen mutta tehokas ilmaisumuoto.

Tästä tulee mieleen Laatuviesti-parka, joka tuhottiin lehtenä täydellisesti eXBa-sotkun myötä. Hyvä
asiantuntijoiden tekemä lehti joutui joidenkin markkinointi-ihmisten pyöritykseen. Lehden taso 
laski saman tien täysin olemattomaksi, ja tämän vuoksi erosin aikanaan Suomen Laatuyhdistys ry:n 
jäsenyydestä.

Laatua oli asiantuntijoiden kirjoitukset, ei lehden ulkoasu, painopaperi tai komeat logot. Näin 
Suomen Laatuyhdistys ry käsitti oman lehtensä laadun täysin väärin.

332.2. Uudelleenarviointia / 15.2.2017

21. huhtikuuta 2015 järjestin muodollisen tilaisuuden, jossa päätettiin asianmukaisesti Jalasjärven 
Omakotiyhdistys ry:n lakkauttaminen. Lisäksi yhdistyksen rahavarat siirrettiin Kurikan 
Omakotiyhdistys ry:n tilille kokouksen päätösten mukaisesti. Kurikan kaupunki ja Jalasjärven kunta
yhdistyivät vuonna 2016 yhdeksi Kurikan kaupungiksi. Tässä kohtaa oli hyvä yhdentää myös 
paikkakunnan omakotiyhdistykset yhteen yhdistykseen.

Suomen Omakotiliitto ry on neuvotellut maakuntakeskuksiin asianajotoimistot, joiden käytöstä on 
omakotiyhdistyksen jäsen saanut tietyillä ehdoilla pienen alennuksen lopulliseen laskuun. Itse 
käytin Seinäjoella sijaitsevan asianajotoimiston palveluita muutaman kerran – nykyisin kyseinen 
asianajotoimisto 58 on nimeltään Asianajotoimisto Kattelus, Ruokola & Mukkala Oy.

Kävin katsomassa Suomen Laatuyhdistys ry:n 59 www-sivuja. Laatuasioiden koulutus on järjestetty 
Laatukeskus Excellence Finland Oy:n alaisuuteen, ja Suomen Laatuyhdistys ry omistaa kokonaan 
kyseisen yrityksen. Yksi osa koulutusta on Lean-ajattelun mukaiset kurssit. Lean-ajatteluun liittyen 
olen lukenut Liker (2006) Toyotan toimintamallien esittelynä. Oma arvio on Toyotan kehittäneen 
tehokkaasti erilaisia (vrt. Lean) toimintamalleja pelkän laadunhallinnan lisäksi. Itse kuitenkin totean
Toyotan mallien kopioimisen olevan käytännössä hyvin vaativaa ja käytännössä meillä on vain 
osittaisia toteutuksia verrattuna Toyotan toimintamallein nähden.

Väittämä: Yritystoiminnan ja yhdistystoiminnan yhdentäminen voi joskus onnistua – vrt. 
Suomen Laatuyhdistys ry ja Laatukeskus Excellence Finland Oy.
Väittämä: Laadunhallinnan ja/tai Lean-ajattelun oppiminen vaatii oman työnsä.
Väittämä: Laadunhallinnan ja/tai Lean-ajattelun sisäänajo johonkin yhteisöön on hyvin 
vaativa hanke johtuen erilaisista syistä.

58 http://www.ruokola.com/   
59 http://www.laatukeskus.fi/laatuyhdistys  , Suomen Laatuyhdistys ry
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333. Murre ja myytit eri yhteyksiin

333.1. Merkintä 94 / 18.3.2009: Prääsäämistä

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_2.html#aihe_94

Helsingin Sanomat -suurjulkaisun 17.3.2009 etusivulla on koko sivun mainos Suomen 
Kansallisoopperan Leevi Madetojan Pohjalaisia-oopperan tulkinnasta

Tietysti mainoksessa on viljapelto ja latoja pellolla siellä täällä.

Non-niin-ja-silleen.

Niin kuin kaikki murteet, niin myös Etelä-Pohjanmaa -uusmaakunnan alueella on oma murteensa, 
jolla tarkasti ottaen on vielä oma vaihtelunsa eri osissa maakuntaa.

Itse tässä tuli yhtenä päivänä siihen tulokseen, että tarpeeksi kauan Etelä-Pohjanmaalla asunut 
henkilö osaa selittää verbin "prääsätä" kaikki erilaiset käyttötilanteet.

Ehkä muitakin sanoja löytyy, jolla on tarpeeksi monta muotoa, jotka ymmärtää vain tarpeeksi kauan
murretta kuunneltuaan.

No-joo-ja-silleen.

Mutta ovatko ihmiset Etelä-Pohjanmaa -uusmaakunnan alueella yliyrmeitä ihmisiä jossain 
viljapellon laidalla?

Tuskinpa vain.

Maailma on muuttunut, ja monet muutoksista ovat tulleet myös Etelä-Pohjanmaa -uusmaakunnan 
alueelle.

Myyttien helliminen on vain niin syvällä ihmisluonnossa, että kirjailijoiden rakentamat 
käsitejärjestelmät elävät omaa elämäänsä.

333.2. Uudelleenarviointia / 15.2.2017

Etelä-Pohjanmaalla on tietysti oma murteensa, ja itse arvelen puhuvani jotain yleistä versiota 
kyseisestä murteesta, koska on todellakaan tunne murteen vanhaa maataloussanastoa. Tietysti aina 
välillä on muualla käydessä joku henkilö ei tiedä jotain käytettyä murteen ilmaisua.

Väittämä: Erilaisia myyttejä (vrt. Etelä-Pohjanmaan myytti) on tietysti kiva helliä.
Väittämä: Erilaisten myyttien vastaavuus nykytodellisuuden kanssa on hyvin epävastaavaa.
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334. Kirjoitustöiden kehittyminen ajan suhteen

334.1. Merkintä 95 / 20.3.2009: 21 tuuman näyttö

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_2.html#aihe_95

Olen syksyn muuton jälkeen järjestänyt huonekaluja varmaan kolmeen-neljään kertaan.

Tein viimeisimmän virityksen, ja lähdin viemään Jalasjärven kierrätyskeskukseen osaa turhista 
tavaroista.

Kattos kummaa - keskuksessa yhden hyllyn alla oli 21 tuuman näyttö. Kieltämättä vanhanaikainen, 
eli vei suuren tilan.

Sulo Vilén - sai niin halvalla - Tankki täyteen 1980-luvulta.

Raskas värkki kuin mikä.

Kokeilin ensin vanhalla tietokoneella, ettei tullut mitään virtapiikkejä tms.

Nyt on vierekkäin vanha 17 tuuman näyttö ja 21 tuuman näyttö. Kun uudessa koneessa on kaksi 
näyttöä, niin onhan melkoinen ero.

Yksi vika löytyi. Kun 21 tuuman näyttö käynnistyy, niin kirkkaus pitää käsin säätää suuremmaksi.

Mutta ero on huomattava - OpenOffice-ohjelmalla käytettynä on 21 tuuman ruutu tosi hyvä.

334.2. Uudelleenarviointia / 15.2.2017

Ensimmäisen oman tietokoneen ostin vuonna 1998 ja myöhemmin erilaisia tietokoneita ja näyttöjä 
on kertynyt vähitellen eri suunnista. 

Vuoden 1998 jälkeen olen tehnyt paljon omia tiedostoja omiin tietokoneisin asennetuilla 
tekstinkäsittelyohjelmilla: Microsoft Office 97, OpenOffice ja LibreOffice. Muita 
tekstinkäsittelyohjelmia (erityisesti Microsoft Office) olen käyttänyt eri yhteisöjen tietokoneilla. 
Käytin aikanaan OpenOffice-ohjelmaa, mutta siirryin myöhemmin LibreOffice-ohjelman 
käyttäjäksi 14.5.2011 tilanteessa. 

Väittämä: Kirjoitustöiden tekeminen tietokoneella vaatii asianmukaista harjoittelua.
Väittämä: Joillekin voi tuottaa vaikeuksia kirjoittaa yksi A4-sivu yhdestä asiasta.
Väittämä: Yksi A4-sivu asiallista tekstiä vaaditaan erilaisissa yhteyksissä.
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335. Selainvertailua alkuun

335.1. Merkintä 96 / 20.3.2009: Google Chrome 1.0.154.48 -
selain vs. Opera 9.64 -selain

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_2.html#aihe_96

Otin Google Chrome 1.0.154.48 -selaimen kokeilukäyttöön.

Sen huomaa, että Google Chrome 1.0.154.48 -selain on tehty täysin uudelta pohjalta. Eli käynnistys
on nopea.

Toisaalta Opera 9.64 -selaimen Asetukset-toiminnot ovat hyvin kehittyneitä.

Pengoin vähän aihetta, ja osa Opera 9.64 -selaimen vastaavista toiminnoista olisi ajettavissa Google
Chrome -selaimeen, kunhan ensin perustaa tilin Google-yhtiön palvelinjärjestelmiin.

Aikas mielenkiintoinen juttu - Kuinka väki suhtautuu tällaiseen?

Eli oman sivuhistoriansa voisi tallettaa jollekin ulkoiselle palvelimelle. Mielenkiintoista nähdä, 
miten väki moiseen suhtautuu.

Google Chrome -selaimen käyttöehdot ovat melkoinen nippu, jos niihin alkaa perehtyä.

Jaa-a. Täytyy vielä katsella aihetta.

335.2. Uudelleenarviointia / 15.2.2017

Myöhemmin olen tehnyt selainvertailua tarkemmin ja olen kirjoittanut erilaisia huomioita koskien 
erityisesti seuraavia selaimia: Opera, Firefox, Google Chrome, Comodo Dragon. Lisäksi kokeilin 
yhdessä vaiheessa muutamaa vähemmän tunnettua selainta.

Tietojen keräämisen määrä ja laatu on tietysti vielä selvitettävä asia. Tunnetulla tavalla Google 
käyttää hyvin laajasti erilaisia tietojen keräämisen menetelmiä.

Kirjoitushetkellä tiedämme hyvin Google Chrome -selaimen saaneen hyvin laajan 
markkinaosuuden. Samaan aikaan erityisesti Internet Explorer -selaimen menettäneen hyvin laajasti
markkinaosuutta.

Väittämä: Tietojen keräämisen suhteen kannattaa olla hyvin tarkkana.
Väittämä: Kerättyjä tietoja käytetään erilaisiin kaupallisiin tarkoituksiin.
Väittämä: Monesti erilaisia sähköisiä järjestelmiä käyttävät henkilöt eivät tiedosta kunnolla 
tietojen keräämistä kaupallisiin tarkoituksiin.
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336. Lisää verkkopalveluita vai vähemmän ohjelmia 
tietokoneelle?

336.1. Merkintä 97 / 20.3.2009: Elämää Windows XP:n jälkeen - 
onko sellaista??

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_2.html#aihe_97

Kuulemma Windows XP:n tuki menisi vuoteen 2014 saakka.

Herää tietysti kysymys tällaisella peruskäyttäjällä, että vaihtaisiko sekä tietokonetta että 
käyttöjärjestelmää vuonna 2014.

Nythän vanha kannettavan käyttöjärjestelmä on Ubuntu 8.10 Intrepid Ibex -versiolla, ja sillä voi 
kokeilla kaikenlaista.

Tässä on vuodet 2009-2014 aikaa Ubuntu-kehittäjillä kehittää järjestelmää.

Että siinä mielessä herää kysymys, että mikä on tilanne vuonna 2014.

Olisiko Windows 7 oikeasti toimiva kokonaisuus?

Jos itse olisi yrityksen tietohallintopäällikkö, niin kyllä miettisin pitkään, että vaihtaako mitään XP-
koneita ennen vuotta 2014. Miksi nähdä vaivaa, jos XP-koneet pyörivät hyvin?

Sitten toinen kysymys on, että sallitaanko yritykseen enää yhtäkään uutta ohjelmaa, joka pitää 
asentaa erikseen koneeseen. Eli olisiko kaikki selainpohjaista mahdollisuuksien mukaan?

Mielenkiintoisia kysymyksiä kaikki - kyllä joo.

336.2. Uudelleenarviointia / 15.2.2017

Myöhemmin olen kokeillut eri koneilla erityisesti seuraavia: Debian, Ubuntu ja Linux Mint.

Kirjoitushetkellä tiedämme Windows 8 -käyttöjärjestelmän vähäisemmän markkinaosuuden 
verrattuna Windows 7 käyttöjärjestelmään. Lisäksi Windows 10 on saanut laajan markkinaosuuden.

Selainohjelma, tekstinkäsittelyohjelma ja sähköpostiohjelma. Siinä taitaa olla tärkein kolmikko 
monelle peruskäyttäjällä. Kaikista kolmesta on tarjolla avoimia ja suljettuja ratkaisuja.

Väittämä: Siirtymät avoimiin ratkaisuihin pitää kartoittaa erikseen jokaisessa yhteisössä.
Väittämä: Siirtymät avoimiin ratkaisuihin tarkoittavat ERILAISIA kustannuksia verrattuna 
suljettuihin ratkaisuihin.
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337. Päättyykö selainsota koskaan?

337.1. Merkintä 98 / 20.3.2009: Uutta selainkokeilua / 
Selainsota

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_2.html#aihe_98

Kokeillaan nyt näitä selaimia urakalla.

Seuraavat kuulemma toimivat sekä WIN että LINUX: 

* SeaMonkey 
* Flock 
* Opera.

Sitten on vielä K-Meleon, joka toimii vain WIN-koneessa.

Ei muuta kuin kokeiluun nämä kolme Opera-selaimen lisäksi.

Vertailukohtana jälleen useamman vuoden Opera-selaimen käyttö.

....asennuksia......

Retro-meininkiä - SeaMonkey-selaimessa on Netscape-selaimen keltainen laivan ruori sinisellä 
pohjalla.

Jaa-a.

Selainsota ei näytä päättymisen merkkejä.

337.2. Uudelleenarviointia / 15.2.2017

Kirjoitushetkellä tiedämme Netscape Navigator -selaimen edustavan mennyttä aikaa. Aikanaan 
itsekin käytin laajasti Netscape Navigator -selainta. Selainsodat 60 (Browser wars 61) ovat yksi osa 
tietotekniikan historiaa ja nykyisyyttä.

Itse käytän eri yhteyksissä seuraavia selaimia: Opera, Firefox, Google Chrome, Comodo Dragon.

Väittämä: Selainsota jatkuu edelleen eri selainten muuttuvilla markkinaosuuksilla.
Väittämä: Avoimet standardit edistäisivät hyvin laajasti selainten teknistä kehittymistä.
Väittämä: Avoimet standardit olisi hyvä toteuttaa myös selaimissa.

60 https://fi.wikipedia.org/wiki/Selainsodat  , Selainsodat – Suomenkielinen Wikipedia-artikkeli
61 https://en.wikipedia.org/wiki/Browser_wars  , Browser wars - Wikipedia
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338. Kuka omistaa tietokoneesi? / Ohjelmien 
tunnettuus?

338.1. Merkintä 99 / 20.3.2009: Erittäin epäkivaa - ohjelma 
luulee omistavansa tietokoneen

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_2.html#aihe_99

Google Chrome 1.0.154.48 -selain luulee omistavansa meikäläisen tietokoneen.

Otin ensimmäisenä uuteen koekäyttöön K-Meleon 1.5.2 -selaimen.

Google Chrome 1.0.154.48 -selain ei millään antanut muuttaa itseään toiseksi selaimeksi, ja piti 
vängällä itsensä oletusselaimena.

Kun poistin Google Chrome 1.0.154.48 -selaimen, niin siltikin HTML-tiedostot jäivät 
tiedostotunnisteiksi "Chrome HTML".

Just-Joo-jee-jee.

Sen takia sitä käyttääkin näitä vähän tuntemattomia selaimia, kuten Opera, koska ne tekevät sen 
mitä pyydetään ja eivät halua itseään tietokoneen keskusjärjestelmäksi.

Oireellista, jos Google Chrome 1.0.154.48 -selaimen piilotettu asenne on, että ohjelma haluaa 
omistaa koko tietokoneen. Tulee mieleen ihan Internet Explorer -selain tai Adobe Reader -
lukuohjelma.

Kovan väännön jälkeen sain K-Meleon 1.5.2 -selaimen oletusselaimeksi, ja vielä sen asetukset 
oikein.

Juuri tällaisen omimisen takia sitä on aina epäileväinen suurten yritysten ohjelmia kohtaan.

Sen vuoksi jokin tuntemattomampi ohjelma voi olla parempi, kun se tekee työnsä ilman eri kitinää 
omimatta tietokonetta.

338.2. Uudelleenarviointia / 15.2.2017

Lyhyesti todeten jotkut ohjelmat asentavat joitain toimintoja, joita käyttäjät EIVÄT oikeasti halua. 
Esimerkiksi vaihtoehtoselaimen kokeilu paljasti tällaisia toimintoja.

Väittämä: Peruskäyttäjät eivät osaa tehdä mitään ohjelmien asennuksien korjaamisia.
Väittämä: Ohjelmia asennettaessa pitäisi tehdä käyttäjille kohteliaita kysymyksiä halutuista 
ominaisuuksista.
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339. Järjestelmien murtamisesta ja kunnollisista 
palkkioista virheiden ilmoittajille

339.1. Merkintä 100 / 21.3.2009: Paranoidi, paranoidimpi, vielä 
paranoidimpi, realisti = järjestelmävastaava

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_2.html#aihe_100

14.3.2009 pohdiskelin kuinka joku psykologian opiskelija piti yhden järjestelmävastaavan 
näkemyksiä paranoidina.

Otetaanpa pari uutista viikon varrelta:

1) Nils mursi kolme selainta kerralla, MikroPC, 20.3.2009, 10:32
2) Asiantuntija: Tietomurrot ovat aiheuttaneet jopa kuolemia, MikroPC, 20.3.2009, 15:19

Ensimmäinen uutinen koski krakkerointikilpaa, jossa hyvässä tarkoituksessa murrettiin erilaisia 
tietoteknisiä järjestelmiä. Murtomenetelmä, yleensä ohjelmakoodi, myytiin tietoturvayhtiölle ja 
krakkerit saivat oman palkkionsa.

Sitten toinen uutinen kertoo erilaisista tehtaiden yms. hallintajärjestelmistä, joihin on murtauduttu. 
Pahimmillaan tämä on johtanut kuolemantapauksiin tehtaissa yms. tuotantoympäristöissä.

Henkilö, joka kuoli tietomurron ja järjestelmätuhon vuoksi tuskin pitää enää mitään paranoidina.

Kopioidaan taas tuttuun malliin uutiset tähän.

::::::: ALKAA :::::::
[Linkki ei toimi enää]
Aleksi Kolehmainen, MikroPC, 20.3.2009, 15:19
Asiantuntija: Tietomurrot ovat aiheuttaneet jopa kuolemia
IDG
::::::: PÄÄTTYY :::::::

Sitten tähän toinen uutinen.

::::::: ALKAA :::::::
[Linkki ei toimi enää]
Aleksi Kolehmainen, MikroPC, 20.3.2009, 10:32
Nils mursi kolme selainta kerralla
IDG
::::::: PÄÄTTYY :::::::
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339.2. Uudelleenarviointia / 15.2.2017

Käytännössä jokaisen yhteisön tietohallintojohtajan pitää olla tietysti varuillaan koko ajan, koska 
erilaisia hyökkäysmenetelmiä kokeillaan/kehitetään jatkuvasti.

Oma kritiikki koskee hyökkäysmenetelmiä raportoineiden henkilöiden palkitsemiseen. Mielestäni 
joku 10 000 dollaria on aika pieni summa henkilölle, joka voi osoittaa miljoonia dollareita/euroja 
maksavia järjestelmävirheitä.

Omasta mielestäni ei haittaa, vaikka iso osa hyökkäysmenetelmiä raportoivista henkilöistä saisi 
kunnolliset korvaukset työstään. Tällöin on paljon pienempi kiusaus jakaa järjestelmävirheestä 
tietoja rikollisille tahoille.

Väittämä: Erilaisten järjestelmävirheiden raportoinnista pitäisi saada kunnolliset korvaukset.

Lisäksi olen todennut tarpeen jollekin voittoa tuottamattomalle yhteisölle, jonka kautta kulkisi tieto 
kaikille järjestelmiä kehittäville yhteisöille. Tällöin voittoa tuottamaton yhteisö voisi jakaa 
kunnolliset korvaukset, koska jotkut järjestelmävirheet voivat koskea useampaa ratkaisua yhtä 
aikaa.

Väittämä: Erilaisten järjestelmävirheiden raportoinnista voisi vastata yksi voittoa 
tuottamaton yhteisö.

339.3. Lisäarviota / 13.4.2019 / 16.4.2019

Väittämä: Erilaisten tietoteknisten järjestelmiin liittyy monesti erilaisia ongelmia.
Väittämä: Erilaiset tietotekniset ongelmat voivat olla hengenvaarallisia.
Väittämä: Moneen tietotekniseen järjestelmään voidaan kohdistaa erilaisia hyökkäyksiä.
Väittämä: (Kerraten) Tietoteknisten ongelmien ilmoittamiseen pitäisi perustaa yksi yhteisö, 
joka keräisi yhteen kaikki mahdolliset tietoturvaongelmat ja antaisi kunnollisia palkkioita 
erilaisten tietoturvaongelmien ilmoittajille.
Väittämä: Kunnon palkkiot vähentäisivät ongelmien ilmoittamista rikollisille.

Toisaalta olen pohtinut yhden asian säätiöitä turvaamaan jonkin tietoteknisen ratkaisun hallinto ja 
lakiasiat. Yksi säätiö voisi olla tietoturvaongelmien vuoksi perustettava yleishyödyllinen säätiö, 
johon voisivat liittyä kaikki tietoturvan kanssa toimivat yhteisöt.

Väittämä: Tietoturvaongelmien puolueettomaan käsittelyyn voitaisiin perustaa täysin oma 
säätiö, johon voisivat liittyä hyvin erilaiset yhteisöt.
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340. Kannanotto sähköiseen äänestykseen jälleen 
kerran

340.1. Merkintä 101 / 21.3.2009: Edelliseen liittyen, sähköinen 
äänestys on puppua

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_2.html#aihe_101

Edelliseen liittyen voi todeta, että sähköinen äänestys on puppua.

Jos kymmenien miljoonien eurojen ja kymmenien tuhansien tuntien kehitystyön tuloksena tehdyt 
ohjelmat voi murtaa sekunneissa, niin herää kysymys sähköisen äänestyksen järjestelmistä.

Lähtökohdaksi voi ottaa, että sähköinen äänestysjärjestelmä murretaan.

Koska sähköinen äänestysjärjestelmä murretaan, on lähinnä sekuntien laskemista.

Aika lopettaa sähköisen äänestyksen nissutus Suomessa !!

340.2. Uudelleenarviointia / 15.2.2017

Tässä kohtaa voi yhdentää muutaman teknologisen asian:

• selainsodat
• käyttöjärjestelmäsodat
• avoimet standardit
• suljetut standardit
• erilaisten järjestelmävirheiden raportointi
• voittoa tuottamattomat yhteisöt
• voittoa tuottavat yhteisöt.

Edellä olevia yhdentämällä voi todeta mm. seuraavia ongelmia:

• sähköinen äänestys vaatisi virheetöntä toimintaa eri selaimissa
• sähköinen äänestys vaatisi virheetöntä toimintaa eri käyttöjärjestelmissä
• avoimien standardien toteuttaminen pitäisi varmistaa eri yhdistelmissä
• suljetut standardit aiheuttavat erilaisia ongelmia
• virheiden raportointi sähköisen äänestyksen ongelmista pitäisi toimia hyvin
• voiko sähköisen äänestyksen järjestelmää kehittää kaupallinen yhteisö?
• voiko sähköisen äänestyksen järjestelmää kehittää voittoa tuottamaton yhteisö?

Väittämä: Sähköinen äänestys on täynnä ongelmia.
Väittämä: Sähköistä äänestystä ei tarvita Suomeen missään olosuhteissa.
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341. Tietotekniikan yhdentäminen vai hajauttaminen?

341.1. Merkintä 102 / 21.3.2009: Raahattava, kannettava, 
kädessä pidettävä vai taskussa pidettävä?

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_2.html#aihe_102

Viikonlopun aikana voi katsella kaikenlaista, mikä jää viikon aikana sivuun.

Tuossa aikaisemmin pohdiskelin, että mitä tehdä vuonna 2014, kun Windows XP:n tuen pitäisi 
loppua.

Selvää tietysti on, että vähitellen XP-tietokoneesta voi tulla järjestelmä, jossa käytetään vain tiettyjä
tai tiettyä sovellusta.

Tällä hetkellä minulla on Windows 98 -kone, jolla on ainoastaan yksi sovellus, jota käytän 
muutaman/useamman kerran vuodessa, riippuen vuodesta tietysti.

Mielenkiintoista nähdä, että mikä on sitten aikanaan Windows XP -koneen järjestelmä, jota ei enää 
tueta muissa käyttöjärjestelmissä.

Toisaalta uutisoitiin, että markkinoille tulisi vähitellen kirjanlukijalaitteita.

Toisaalta voi käydä niin, että kirjanlukulaitteiden välillä pitää käydä standardisota.

Oma oletusarvo on, että kirjankustantajat eivät ehkä järjestäydy, ja eivät kehitä kirjankustantajien 
omaa sähköisen kirjan standardia, jonka avulla he pitäisivät laitetoimittajat kurissa.

Toisaalta on kirjakaupat, jotka kehittävät omia virityksiään, kuten Amazon.com. En tiedä, että 
järjestäytyvätkö kirjakauppiaat.

Toisaalta eksyin tutustumaan ANDROID-käyttöjärjestelmän www-sivuja, ja siinäkin olisi omat 
etunsa.

Haluaisiko sitä mieluummin muutaman vuoden päästä näppärän kädessä pidettävän laitteen, jonka 
ytimenä on ANDROID-käyttöjärjestelmä? Ja vain yhtenä sovelluksena olisi kirjanlukija?

Tulee mieleen IOMEGA ZIP, jonka käyttäjä olin Windows 98 -koneen aikana. Sitten jostain 
takavasemmalta yllätti USB-muistit ja IOMEGA ZIP oli kömpelö sen rinnalla: erillinen lukijalaite 
ja erillinen ZIP-levy. Verrattuna pieneen USB-muistitikkuun melkoisen kankea kokemus.

Ehkä turvallisena oletuksena voisi olettaa, että tulevaisuudessa kaikki laitteet pystyvät lukemaan 
PDF-tiedostoja.

Eli tällöin PDF-muotoisen kirjallisuuden osalta ratkaisevaa on sovellus, joka osaa tehdä luettavan 
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tekstin mahdollisimman helpoksi luettavaksi.

Itse luen melko paljon kaksipalstaisia PDF-muotoisia artikkeleita; Joten näppärä ominaisuus voi 
olla, että kirjan/artikkelin lukijalaite osaa näppärästi asettaa yhden palstan suurella tekstillä 
lukijalaitteen näytölle.

Jaa-a.

Eilen ihmettelin noita www-sivujen selaimia.

Ominaisuudet vaihtelivat, vaikka osa selaimista on tehty saman julkisessa jaossa olevan Webkit-
järjestelmän ympärille.

Tässäkin herää sama kysymys.

Yksi laite/ohjelma, joka hoitaa valtavan kasan erilaisia tehtäviä. Vai erilliset laitteet/ohjelmat, eli 
jokaiselle tehtävälle yksi laite/ohjelma.

341.2. Uudelleenarviointia / 15.2.2017

Yksi laite hoitamaan kaikki tietotekniset tehtävät?
Useampi laite hoitamaan erikseen jokin tehtävä?

Tietysti tiedämme kirjoitushetkellä erilaisten älypuhelimien esiinmarssin, jolloin älypuhelimissa on 
iso joukko erilaisia ominaisuuksia, esimerkiksi kamera ja GPS (Global Positioning System; suom. 
maailmanlaajuinen paikallistamisjärjestelmä).

Eri yhteisöjen tietohallintojohtajilla on varmaan paljon selvitettävää näissä aiheissa. Iso kasa 
erillisiä laitteita tarkoittaa paljon (uutta) hallintoa. Suomennos (Information Technology Asset 
Management) voisi olla tietoteknisten resurssien hallintaa, joka koskee sekä laitteistoja että 
ohjelmistoja. Yksi osa tätä asiaa voisi olla erilaisten kaluston luettelot, jos mukaan otetaan 
perinteisempiä resursseja.

Pienellä selvittämisellä tuli vastaan 62 seuraava: International Association of Information 
Technology Asset Managers, Inc. (IAITAM). Lisäksi vastaan tuli pari avointa ratkaisua 
(SourceForge) tähän liittyen.

Yksi ongelma on tietysti eri yhteisöissä työskentelevien työntekijöiden omat laitteet, jotka voivat 
aiheuttaa erilaisia ongelmia.

Väittämä: (Tietoteknisten) resurssien hallinta (sekä laitteistot että ohjelmistot) on vaativaa 
vähänkin suuremmassa yhteisössä.

62 http://iaitam.org/  , International Association of Information Technology Asset Managers, Inc. (IAITAM) 
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342. Standardien sodasta

342.1. Merkintä 103 / 21.3.2009: ODF/OOXML, tilannepäivitys

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_2.html#aihe_103

Tein tilannepäivityksen ODF/OOXML -aiheista.

Tilannepäivitys 21.3.2009 tällä sivulla, linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/ODF_OOXML.html#tilannepaivitys_5

Teksti kopioituna tähän suoraan.

Tilannepäivitys 21.3.2009

22. OOXML-tiedostoja alkaa ilmestyä (21.3.2009)

Sain tässä (lähiaikana) puhelinsoiton.

Kysyjä kysyi, että miten hän saa auki DOCX-tiedoston.

En yllättynyt yhtään.

Kävi ilmi, että käytössä oli joku melkoisen vanhan Microsoft Office -toimisto-ohjelmapaketin 
versio.

En yllättynyt yhtään.

Kysyjä itse ei voi määrätä, että mitä ohjelmia heidän yhteisönsä käyttää.

En yllättynyt yhtään.

Neuvoin hätäpäissäni lataamaan OpenOffice 3.0 -toimisto-ohjelmapaketin.

23. Onko mitään näppärää pikkuohjelmaa lukemaan OOXML-tiedostoja (21.3.2009)

Nyt pitäisi ehkä jatkoon etsiä joku näppärä ohjelma, joka pelkästään lukee DOCX-tiedostoja.

OpenOffice 3.0 -toimisto-ohjelmapaketti on vain kohtuullisen iso ohjelma asennettavaksi; 
Tavallinen ihminen voi melko varmasti tuskastua, jos pitää ensin odottaa tuntikaupalla pahimmassa 
tapauksessa ennen varsinaista asentamista.

23. Kokemuksia näppärän pikkuohjelman etsimisestä (21.3.2009)

Yritin etsiä jotain näppärää, mutta ei niin vain löytynyt.
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Tälläinen Firefox-liitännäinen löytyi: OpenXML Document Viewer.

Yllättäen tuo OpenXML Document Viewer on Microsoft-yhtiön CodePlex-palvelussa.

Firefox-selaimen liitännäisten puolella hakutermi "OOXML" ei tuottanut tulosta.

Mutta tavallisen ihmisen kannalta tuo on aivan liian vaikea asentaa.

Ei tavallinen tallaaja osaa välttämättä asentaa Firefox-selainta, jos se puuttuu omalta koneelta. 
Toisekseen kaikki eivät välttämättä osaa ladata ja asentaa Firefox-selaimen lisäosia.

Sitten löytyi tällainen: OpenXML Writer. Melko lupaava, koska sen koko oli 70 kilotavua.

Mutta ei onnistunut kumpikaan. OpenXML Writer ==> OpenOffice tai OpenOffice ==> OpenXML 
Writer.

No ei ihme. OpenXML Writer oli joku vanhempi ohjelma, joka ei ole enää aikoihin ollut mukana 
kehityksessä. Mutta esimerkkinä kuvaa kuinka OOXML-standardilla on useita versioita.

24. Tuomio: näppärää pikkuohjelmaa ei löytynyt helposti (21.3.2009)

Ehkä tällainen näppärä ja helposti asennettava pikkuohjelma löytyy joskus.

Eli kerraten:

* avaa OOXML-dokumentin
* avaa OOXML-dokumentin millä tahansa standardin versiolla
* kevyt ohjelma, muutama kilotavu
* helppo asentaa, vain yksi napsaus
* käynnistyy sekunnissa
* ei muuta.

Ehkä tällainen vielä löytyy.

Itse pärjään kyllä OpenOffice 3.0 -toimisto-ohjelmapaketilla. Ja tietysti osaan hakea erilaisia 
apuohjelmia tarpeen mukaan.

Mutta tavallisen pienen ihmisen kannalta tietotekniikka on entistä hankalampaa ja 
monimutkaisempaa, kun sähköpostin liitetiedostot eivät aukea kaikille.

25. Arvio: Turhan työn määrä kasvaa määrättömiin mittasuhteisiin (21.3.2009)

Oletettavasti tavalliset ihmiset lähettävät aivan tavallisia tekstitiedostoja DOCX-muodossa eri 
suuntiin - tietenkään he eivät tiedä mitä tekevät.

Turhaa työtä tulee aivan valtavasti, kun näitä DOCX-selvityksiä tehdään eri puolilla maailmaa, eri 
aikavyöhykkeillä, erilaisilla ohjelmilla, erilaisilla ohjelmaversioilla, erilaisilla "standardin" 
versioilla, eri yhteisöissä, jne. jne.
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Sitten isot yhteisöt joutuvat pohtimaan, että mitä ne oikein tekevät.

Otetaan nyt huomioon, että eri puolilla maailmaa on nyt täysin vaihtelevia suhtautumistapoja ODF- 
ja OOXML-standardeihin.

Sitten tulee kilpailulaisäädäntö vastaan joissain maissa, jos julkiset yhteisöt on pakotettu siirtymään,
määrätty siirtymään tai ovat vapaaehtoisesti siirtyneet ODF-standardiin.

26. Arvio: Voittaja on PDF (21.3.2009)

Oletettavasti paras tapa tässä vaiheessa on yhteisöissä hankkia ja asentaa PDF-muuntimet kaikkiin 
tekstinkäsittelyohjelmiin.

Sitten pitää opastaa kaikki yhteisöjen jäsenet, että kaikissa mahdollisissa tilanteissa pitää lähettää 
PDF-muotoiset tiedostot, eikä mieluusti ollenkaan ODF- tai OOXML-muodossa.

Itse olen näin todennut parhaaksi. Turhaa sitä kiusata ketään sillä, että ODF tai OOXML vääristyy 
vastaanottajan tekstinkäsittelyohjelmassa.

Tällöin jokainen yhteisö saa rauhan ainakin jossain mielessä, koska PDF on tiedostomuoto, jonka 
kehitys on mennyt kohtuullisen hyvin ja sen lukeminen onnistuu kymmenillä ohjelmilla ja useassa 
eri käyttöjärjestelmässä.

342.2. Uudelleenarviointia / 15.2.2017

Erilaisten tiedostomuotojen sekavuus ja veivaaminen on edelleenkin arkipäivää erilaisissa 
yhteisöissä. Ongelmia aiheuttavat jonkin toimisto-ohjelman oletusmuodossa tallentaminen, jolloin 
joku toinen ohjelma ei osaa tätä tiedostoa avata. Lisäksi kaikki eivät osaa tehdä PDF-tiedostoja, 
jolloin he lähettävät tekstitiedostoja erilaisissa muodoissa.

Microsoft Office on edelleen laajassa käytössä, jolloin ihmiset lähettävät turhaan erilaisia DOCX-
tiedostoja eteenpäin ilman osaamista PDF-tiedostojen käytöstä. Tilanne on tietysti hieman 
helpottanut, koska vähitellen eri ohjelmat osaavat aukaista jollain tasolla myös DOCX-tiedostot. 

Summaten:
1) Kannattaa lähettää PDF-tiedosto, jos tarkoituksena on vain tiedoston lukeminen.
2) Yksi käsiteltävä tiedosto (vrt. DOC, ODF, OOXML, RTF, UOF) pitää tehdä alusta loppuun 

vain yhdellä tekstinkäsittelyohjelmalla, koska yhteentoimivuudessa on aina ongelmia.

Väittämä: Erilaisten tiedostomuotojen sekamelska jatkuu edelleen.
Väittämä: Vähitellen erilaiset tekstinkäsittelyohjelmat voivat lukea ristiin käsiteltäviä 
tiedostoja (vrt. DOC, ODF, OOXML, RTF, UOF).
Väittämä: Eri ohjelmien käyttäminen (vrt. Microsoft Office ja LibreOffice) ristiin on vieläkin 
ongelmallista.
Väittämä: Edelleenkin PDF on tiedostomuotojen välisen sodan ehdoton voittaja.

11270
11271
11272
11273
11274
11275
11276
11277
11278
11279
11280
11281
11282
11283
11284
11285
11286
11287
11288
11289
11290
11291
11292

11293

11294
11295
11296
11297
11298
11299
11300
11301
11302
11303
11304
11305
11306
11307
11308
11309
11310
11311
11312
11313
11314



270 / 474

343. Kulttuurisia epävastaavuuksia eri tavoin

343.1. Merkintä 104 / 22.3.2009: ResearchChannel ja 
esiintyminen luennolla

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_2.html#aihe_104

Viikon aikana tuli tämmöinen linkki vastaan. 
ResearchChannel => [Linkki ei toimi enää]

Eli yliopistojen luentoja pääasiassa, ja nämä luennot on talletettu myöhempää käyttöä varten 
yleiseen tietoverkkoon.

Tietysti menin katsomaan mitä oli tietojenkäsittelytieteiden ohjelmistossa. Monenlaisia ohjelmia on,
eli tietysti kukaan ei pysty hallitsemaan mitä kaikkea näissä ohjelmissa käsitellään.

Sitten kiinnitti huomiota kolme ohjelmaa.

An Introduction to Venture Capital / [Linkki ei toimi enää]

Understanding Venture Capital / [Linkki ei toimi enää]

20 Questions for Startup Success / [Linkki ei toimi enää]

En ollut ennen tällaista videoluentoa katsonut läpi, ja kokeilun vuoksi tein luennosta "20 Questions 
for Startup Success" luentomuistiinpanot.

Itse luennot olivat mielenkiintoisia, ja näiden katselu avaa joillekin ehkä ajatusta 
pääomasijoittamisen taustalla.

Heti huomasi, että olisi pitänyt ajatella asiaa uudelleen.

Tein luentomuistiinpanot paperimuotoisena. Sitten huomasin, että oikea tapa olisi ollut tehdä 
luentomuistiinpanot tietokoneella. Eli luennon voi pysäyttää, ja tämän jälkeen voi kirjoittaa 
ajatuksiansa tietokoneen ruudulle.

Kun itsellä on vielä kaksi näyttöä vierekkäin, niin tietysti voi pysäyttää luennon toiselle näytölle ja 
kirjoittaa ajatukset toisella ruudulla.

Mitä tästä opimme?

Tietokoneen käytön pitää uudistaa työtehtävää, että tietokoneesta saa täyden hyödyn irti.

Itse luennot pääomasijoittamisesta olivat mielenkiintoisia, ja näistä voi tehdä muutamia 
johtopäätöksiä.
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1. 
Yliopiston tiloissa pidetyt luennot eivät olleet mitään Markkina-Moskaa.

Itse olin yksillä Nääsvillen Olio-päivillä, eli Pirkanmaan tietojenkäsittely-yhdistys (PITKY) ry:n 
järjestämillä Nääsvillen Olio-päivät -tapahtumassa.

Yksi yhdysvaltalainen luennoitsija teki koko hommasta melkoisen esityksen. Hän heitti välillä 
pingviini-nukkeja, jotka olivat pehmomuovisia. Tietysti nämä pingviini-nuket olivat kuuluisan 
TUX-pingviinin näköisiä.

2. 
Edellisestä voi todeta, että kyseisen yhdysvaltalaisen kaverin esiintyminen ei kyllä sopinut 
ollenkaan suomalaiseen ympäristöön; jos se nyt sopi mihinkään ympäristöön.

Että siinä mielessä voi todeta, että kyseinen kaveri kyllä teki karhunpalveluksen, koska tuon 
esityksen jälkeen voi sanoa joku sanoa, että tuollaisia Markkina-Moskan esittäjiä he 
(yhdysvaltalaiset) ovat.

Jokainen käsittää, että ihan tavallisia ihmisiä koko maa on täynnä.

343.2. Uudelleenarviointia / 23.2.2017

Suomalaiset eivät osaa markkinoida! Tuo väittämä on tullut vastaan hyvin monessa yhteydessä.

Itse olen todennut tämän väitteen (Suomalaiset eivät osaa markkinoida!) tarkoittavan pikemminkin 
erilaisia kulttuurisia epävastaavuuksia, jolloin suomalainen markkinointi koetaan erilaisissa 
kulttuurisissa ympäristöissä kulttuurisesti hyvin epävastaaviksi.

Maassa maan tavalla? Tuokin kysymys on tullut vastaan eri yhteyksissä. Suomessa on omat 
kulttuuriset epävastaavuudet ja kummallisuudet, joiden ymmärtäminen vaatii Suomeen saapuvalta 
oman työnsä.

Olettaisin näin yleisesti, että Suomeen saapuville suurlähettiläille pitää varmaan opastaa Suomen 
kulttuuriset epävastaavuudet ja kummallisuudet lähtömaan (esim. Yhdysvallat) omiin kulttuurisiin 
epävastaavuuksiin ja kummallisuuksiin nähden.

Väittämä: Keskustelu suomalaisten huonosta markkinointiosaamisesta tarkoittaa tosiasiassa 
erilaisten kulttuuristen epävastaavuuksien ongelmia.
Väittämä: Jokaisessa maassa on kulttuuriset epävastaavuudet ja kummallisuudet verrattuna 
suomalaisiin kulttuurisiin epävastaavuuksiin ja kummallisuuksiin.
Väittämä: Tosiasiassa jonkin maan kulttuuriset epävastaavuudet ja kummallisuudet 
tarkoittaa omaa oppimisprosessia johonkin maahan siirryttäessä.
Väittämä: Omat kulttuuriset epävastaavuudet ja kummallisuudet ovat syvällä kunkin 
henkilön omassa ajattelussa.
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344. Markkinoinnin moska vai asia hyvin lyhyesti?

344.1. Merkintä 105 / 22.3.2009: Blather??

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_2.html#aihe_105

Edellisestä viestistä palautan vielä muistiin seuraavan luennon.

20 Questions for Startup Success 
[Linkki ei toimi enää]

Kyseinen luennoitsija totesi, että pääomasijoittajat näkevät paljon erilaisia esityksiä.

Blather = 1) Idle or foolish and irrelevant talk. 
Blather = 2) Foolish gibberish (Gibberish = Unintelligible talking).

Tämän vuoksi luennoitsija esitti n. 20 erilaista kysymystä ja alakysymystä, joihin pitää vastata 
ensiksi.

Itse ymmärtää tämä asian täysin selvästi, kun käy pääomasijoittajien yhdistyksen sivuilla. 
National Venture Capital Association (NVCA), http://www.nvca.org/

National Venture Capital Association (NVCA) on Yhdysvaltojen pääomasijoittajien yhdistys, ja 
vähän sivuja perkaamalla voi todeta, että kyseessä ei ole mikään aloittelevien ihmisten 
keskustelukerho.

Latasin NVCA:n sivuilta muutaman tiedoston, ja seuraava tiedosto on mielestäni hyvä 
yleisjohdanto: 

Venture Capital 101 (tiedosto tässä linkissä: 
http://www.jukkarannila.fi/docs/Venture_Capital_101.pdf.

Sivulta 10 näkee hyvin, miksi pääomasijoittajat näkevät niin paljon vaivaa turhan viestinnän takia.

Jos sadasta (100) kymmenen (10) ideaa pääsee tarkempaan tutkintaan ja yksi (1) johtaa sijoitukseen,
niin 30 yrityksen sijoitus tarkoittaa 3000 esityksen läpikäymistä.

Että siinä mielessä ymmärtää n. 20 kysymyksen ja alakysymyksen vastaamisen mielekkyyden.

Jos eteen lyödään 3000 kertaa Markkina-Moskaa, tai sitten 3000 kertaa lyhyt Asia-Asia, niin silloin 
käsittää miksi turha jonninjoutava höpötys (blather) ei pitkän päälle jaksa kiinnostaa.

Jälleen kerran palaamme yhden A4-sivun (yksi A4) kirjoittamiseen. Se on taitolaji, että saa kaiken 
oleellisen mahtumaan yhdelle A4-sivulle.
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Liitteisiin yms. lisäselvityksiin saa asian kuvattua tarkemmin.

Palaamme jälleen kerran siihen, että markkinointi ja myynti ei tarkoita asian esittämistä Markkina-
Moskalla, vaan ytimekkääästi Asia-Asiana. Mutta tämän lisäksi tarvitaan tietysti paljon muutakin, 
eli uskottava tuote, hyvin hoidettu yritys, kotiläksyt hyvin tehtynä, hyvä yhteistyö myynnin ja 
tuotannon välillä, asiansa osaavat ihmiset, jne. jne. hyvää yritystoimintaa.

Yrityksen värillinen logo laskun yläkulmassa nelivärisellä paperilla ei ole ollut koskaan 
este/kannuste/hidaste/syy/tekosyy laskun maksamiselle.

Toisaalta olin kerran kypsänä kun sain silloisen UPM-Kymmene -konsernin liikelahjan postissa. 
Teki mieli soittaa pääkonttoriin, että lopettakaa kaikki turha Markkina-Moska, ja korottakaa 
mieluummin puun kantohintaa. Jälleen kerran yritys oli ymmärtänyt väärin tehtävänsä, ja lähtenyt 
Markkina-Moskan mukaan.

Sama oli Nordean kakkukahvituksissa; paljonko lisäarvoa tuo Nordea-logolla varustetut 
kertakäyttöiset kakkulautaset ja kertakäyttöiset kahvikupit? Jos saman rahan olisi sijoittanut 
muuhun järkevään toimintaan asiakkaan kannalta? Mitä se olisi tarkoittanut?

344.2. Uudelleenarviointia / 23.2.2017

100 → 10 → 1. Eli tuossa on ketju pääomasijoittajan kannalta: 100 ehdotusta, 10 tarkempaan 
selvitykseen ja 1 lopullinen sijoitus. Eli hyvin harva yritysidea pääsee läpi tästä tarkastelusta.

Lyhyesti todeten palaamme yhden A4-sivun kirjoittamisen vaatimuksiin. Pääomasijoittajan kannalta
yksi luettava A4-sivu on hyvä tavoite, koska erilaisia ehdotuksia pääomasijoittajalle tulee jopa 
satoja.

Liker (2006) kuvaa Toyotan käyttämiä menetelmiä. Yksi menetelmä on yhden A3-sivun kattava 
tiivistys jostain kehittämishankkeesta. Liker (2006) muistaakseni vertailee tätä erilaisten 
muistioiden kirjoittamiseen. Pidemmistä muistioista voi olla vaikea saada esille oleellista.

Sitten palataan muuhun markkinoinnin moskaan. Käytännössä myynnin ja markkinoinnin ihmiset 
voivat kehitellä kaikenlaisia kampanjoita, joissa pyritään tuomaan esille yritys myönteisessä 
mielessä. Aina markkinoinnin kampanjat eivät onnistu eri syistä.

Maineenhallinta (verkossa)? Tuollainen termi on tullut vastaan. Lyhyesti todeten yritysten asiakkaat
voivat valittaa yrityksen toiminnasta esimerkiksi sähköisissä tietopalveluissa. Tämän vuoksi osa 
yrityksistä seuraa hyvin tarkasti mahdollisia valituksia sähköisissä tietopalveluissa.

Tee työ täydellisesti! Lupaa vain mihin pystyt! Älä lupaa liikoja! Nuo ohjeet ovat monen 
pienyrityksen ainut strategia. Käytännössä monella pienyrityksellä on hyvin vähän mahdollisuuksia 
mainostaa laajasti omaa toimintaa. Jos otetaan pois kaikki markkinoinnin moska, niin monen 
pienyrityksen tärkein markkinoinnin kanava on yhteistyökumppaneiden matkapuhelimien 
puhelinluettelot, joihin pienyrityksen tiedot on lisätty.

Väittämä: Markkinointi voi olla joskus täyttä moskaa.
Väittämä: Pienyrityksillä ei ole varaa levittää mitään markkinoinnin moskaa.
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345. Riitelyä eri syistä johtuen / Samaa kuitenkin?

345.1. Merkintä 106 / 23.3.2009: Mopo karannut käsistä???

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_2.html#aihe_106

En ole katsonut pariin viikkoon mitään varsinaista uutislähetystä Yhdysvaltojen kahdelta kanavalta: 
PBS ja MSNBC.

Katsoin kolmen viimeisimmän Countdown with Keith Olbermann -ohjelman muutaman pätkän, en 
kaikkia.

Voi todeta, että Yhdysvalloissa on asiat todella sekaisin. Uusia työttömiä tulee joka suunnasta, 
yritykset kaatuvat, yritykset supistavat toimintaansa, jne, jne. talousuutisia.

Kaiken lisäksi on vielä sotku finanssisektorille annetusta valtionavusta, ja erityisesti 
finanssisektorin johtajien saamista bonusrahoista.

Republikaaneilla on paljon selittämistä, koska voi sanoa, että viimeisen kahdeksan vuoden aikana 
kaikki tapahtui melko lailla heidän ohjeidensa mukaisesti.

Hoh-hoijaa. Jotenkin säälittävää - kyllä joo.

Pragmaattisuus, asiapohjaisuus, laatujournalismi ja reaalipolitiikkaa taitaa olla kadonnutta 
kansanperinnettä Yhdysvalloissa.

Tässä taas kokoelmaa tästä surkeudesta – päättele itse.

[viisi upotettua videota]

345.2. Uudelleenarviointia / 23.2.2017

Erilaisten kanavien www-palvelut vaihtelivat eri tavoin 23.2.2009 tilanteessa. Eli joillain kanavilla 
oli huonot internet-palvelut, joten tuollaisten kanavien seuranta oli vaikeampaa. Nykytilanteessa voi
todeta YouTube-palvelun välittävän erilaisten kanavien ohjelmia, jolloin internet-palvelun taso on 
turvattu jollain tavalla.

Myöhemmin olen todennut demokraattien (Yhdysvallat) ja republikaanien (Yhdysvallat) poliittisten
valintojen olevan samoja, mutta perustelut samoille valinnoille vaihtelevat eri tavoin. Lisäksi eri 
kanavat (Yhdysvallat) ovat joiltain osin kallellaan johonkin puolueeseen.

Kysymys: Kuinka laajasti asiapohjaisuus ja laatujournalismi ovat kadonneet Yhdysvaltojen 
erilaisissa tiedotusvälineissä?
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346. Asiaa asiasta asiallisesti

346.1. Merkintä 107 / 24.3.2009: Arto Satonen kävi Ilmajoella

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_2.html#aihe_107

Sain vinkin, että kansanedustaja Arto Satonen on käymässä Ilmajoella 23.3.2009 ja illalla on 
tilaisuus n. 18.00 alkaen kahvituksella.

Arto Satosen mukana kulki tietysti maakuntamatkan tyyliin jonkinmoinen seurue, ja samalla kävin 
moikkaamassa yhtä seurueen jäsentä, kun olivat kerran käymässä näin lähellä Jalasjärveä.

Nyt tietysti joku kirkasotsa huutaa takapenkistä, että olen tietyn puolueen kirkasotsainen kannattaja.

Tähän on taas hyvä kerrata puoluekantani: 

" Nykyisin ajattelen, että pitäisi tehdä seuraaviin valtiollisiin vaaleihin mennessä jokin 
omaehtoinen selvitys, että miten sitä oikein sijoittuu puoluekartalle. Kaikissa asioissa ei ole 
samaa mieltä oman Puolueen kanssa, mutta ei taas ole joka asiassa samaa mieltä muiden 
puolueiden kanssa."

Eli tämän vuoksi yritän kulkea kaikessa rauhassa eri puolueiden tilaisuuksissa.

Tässä yhtenä päivänä katsoin puolueiden ajatushautomoiden julkaisuja, ja ehkä niistä voisi aloittaa 
jonkinlaiset tarkastelut, että miten sitä oikein itse sijoittuu nykyaikaiseen puoluekenttään.

Non-niin. Sitten jonkinmoinen kertaus tilaisuudesta voisi olla paikallaan.

1. Protektionismi ei ole Suomen tie nykyisessä talouskriisissä

Aikaisemmin olen tässä blogissa ihmetellyt, että mitä tarkoittaa suomalaisten huono myyntitaito 
(yhdysvaltalaisille).

Satonen vähän kertasi talouslukuja, ja suomalaiset kyllä osaavat myydä, koska niin suuri osa 
Suomen taloudesta on riippuvainen ulkomaille tehtävästä MYYNNISTÄ. Nythän meillä on 
ongelmia, kun ulkomainen vienti ei ole entisen veroista.

Itse olen ollut samaa mieltä, koska tarpeeksi pitkälle vietynä kaikenlainen taloudellinen 
eristäytyminen aiheuttaa lopulta oman maan talousjärjestelmän romahduksen.

2. Suomi yrittänyt hoitaa omat asiansa hyvin

Suomessa tämän talouskriisin syy ei alun perin. Toki meilläkin yritykset ovat tehneet virheitä, mutta
virheiden suuruus ei ole samaa luokkaa kuin Yhdysvalloissa.
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Tässäkin voi olla samaa mieltä, että Suomessa on yritetty olla tarkan euron vartijoita.

Itse olen järkytyksellä pelännyt, että Suomeen syntyy sukupolvi, joka ei enää käsitä 1990-luvun 
laman järkyttäviä mittasuhteita, ja alkaa elää taas täysin ilman mitään järkevää taloudenpitoa.

Toivottavasti tämä talouskriisi säikäyttää tarpeeksi monet nuoremman sukupolven edustajat, että on 
taas pariksi vuosikymmeneksi saatu kasvatettua tarkan talouden ymmärtävä sukupolvi.

3. Huoltovarmuus

Näin (entistä aktiivista) reserviläistä lämmitti Satosen huomio, että Suomen kaltaisen maan on 
pidettävä kiinni huoltovarmuudestaan.

Hieman yleisön joukossa oli tietysti hajontaa, että miten tämä huoltovarmuus turvataan.

Ehkä käsite "huoltovarmuus" täytyy hieman avata itsekin, että mitä sillä tarkoittaisin. Itse pohdin 
tässä yhtenä päivänä tietoverkkojen huoltovarmuutta, ja sähköverkkojen huoltovarmuudesta olen 
joskus messunnut parissa yhteydessä.

Tässä tilaisuudessa oltiin tietysti maatalousvaltaisessa kunnassa, ja keskustelu luonnollisesti 
kohdistui maatalouden huoltovarmuuteen.

Tältä kohdin täytyy meikäläisen vähän ryhdistäytyä, ja pitäisi itse eritellä tarkemmin 
huoltovarmuuden eri osatekijät.

4. Republikaaninen ansa.

Kun tilaisuus oli Kokoomus-puolueen tilaisuus, niin varoitin tietysti kuulijoita republikaanisesta 
ansasta.

Verot alas, yksityistäminen aina lähtökohta, pieni julkinen sektori lähtökohtana, säätelyn purku, 
puolustusmenojen korottaminen, iso armeija, palkka-armeija.

Kokoomuslaisen ja republikaanin erottaa se, että kokoomuslainen ei halua sotia velkarahalla oman 
maan ulkopuolella seitsemää vuotta. Republikaani ei näe tässä mitään ongelmaa.

Toinen erottava tekijä kokoomuslaisissa ja republikaaneissa on, että kokoomuslaiset perustelevat 
tekemisensä asialla, eivät moraalisella ylivoimalla.

Republikaanien mielestä heillä on moraalinen ylivoima, joka tietysti oikeuttaa moraalisesti 
ylivoimaisen käytöksen. Ongelmaksi tulee, jos joku asiapohjalta kysyy, että mikä on ongelma. 
Tällöin hyökkäys luonnollisesti kohdistuu kysyjän moraaliin, ei asiaan.

Mutta tärkein varoittamani tekijä oli se, että kolmannen ja neljännen polven kokoomuslainen voi 
langeta helposti seuraavaan republikaaniseen ansaan: yritystoiminnan edistäminen voi tarkoittaa 
siirtymistä suuyritysten asialle, eikä kaikenkokoisten yritysten asialle.

Alun perin republikaaneissa oli paljon itseyrittäjiä, jne. oman työn omistajia. Mutta sukupolvien 
vaihtuessa oma yhteys yritystoimintaan hämärtyy, jolloin yritystoiminnan edistäminen voi tarkoittaa
suuryritysten asian edistämistä.
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Arto Satonen on aito oikea pienyrittäjä, joten tältä osin voi todeta, että ainakin yritystä on pitää 
Kansallinen Kokoomus r.p:n pienyrittäjiä ymmärtävänä yhteisönä.

5. Teknikkokoulutus takaisin.

Jälleen kerran toistin kantani, että teknikkokoulutus tuotava takaisin mahdollisimman äkkiä, vaikka 
sitten jollain muulla termillä kuin "teknikko".

Tästä ei kukaan ollut eri mieltä, koska ammattikorkeakoulutuksen liiallinen teoreettisuus on jo 
kansanperinnettä, joka on vahvistettu useassa eri yhteydessä.

Onneksi asia on tiedostettu, ja jäljellä on enää poliittinen vääntö joidenkin ryhmien välillä, että 
asialle oikeasti tehdään jotain.

6. Varautuminen seuraavaan talouslamaan.

Itse esitin näkemyksen, että tämän talouskriisin jälkeen on ryhdyttävä hetimmiten säästämään 
seuraavaan talouslamaan, joka minun oletuksen mukaan tulee Yhdysvallat-Kiina -velkapommin 
räjähdyksestä.

Tuota tilannetta varten pitää olla rahaa säästettynä reilusti.

Vähän samalla tavoin kuin oma taloyhtiö on jo vuosia säästänyt sitä varten, että jossain vaiheessa 
tehdään putkiremontti. Ei valtion talous sen kummempaa pitäisi olla; säästetään väistämättä eteen 
tulevaa pakollista rahankäyttöä varten.

7. Pelkkää asiaa.

Olin tietysti kuullut jo aikaisemmista yhteyksistä, että Satonen on laajasti eri puolueissa arvostettu 
tarkan työn puurtaja, joka ei missään iltapäivälehtien palstoilla itsestään revitä lööppejä täyteen.

Eipä tullut muutosta tähänkään asiaan tässä tilaisuudessa.

8. Hyvin tehty työ paras palkkio

Politiikassa on monenlaisia henkilöitä, ja hyvin erilaisia suhtautumisia julkisuuteen.

Tämän illan tilaisuus oli mielestäni sieltä julkisuuden paremmasta päästä.

Turhaa hömppä-pömppä-näennäis-julkisuutta on tämä maailma ihan tarpeeksi täynnä.

Ja jos sitten kolmenkymmenen vuoden päästä kysyy, niin kuka muistaa enää jotain julkkista.

Hyvin tehty lakialoite, ja lakiehdotuksen huolellinen valmistelu ja muu hyvin tehty taustatyö voi 
tuottaa hyötyä vielä sadan vuoden päähän.

346.2. Uudelleenarviointia / 23.2.2017
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Jokaisesta kohdasta voisi tehdä omaa arviota.

1. Protektionismi ei ole Suomen tie nykyisessä talouskriisissä

Nyt tiedämme nykytilanteessa erilaisten kansallisten oikeistopuolueiden noususta erilaisissa 
vaaleissa.

Yksi osa kansallisten oikeistopuolueiden ajattelussa on oman maan tuotannon suojelu joillain 
tavoilla. Oma käsityksen mukaan kansallisten oikeistopuolueiden noususta on perinteisen työväen 
siirtyminen tällaisten kansallisten oikeistopuolueiden äänestäjiksi. Kun on oma työ kadonnut 
jonnekin kaukomaille, niin tämän perusteella oman maan tuotannon suojelu saa kannatusta joiltain 
osin.

Ongelmana taitaa olla kaikenlaisen toiminnan kansainvälistymisen kaikesta huolimatta.

Väittämä: Oman maan tuotannon suojelu voi olla käytännössä vaikeaa

2. Suomi yrittänyt hoitaa omat asiansa hyvin.

Viimeisin finanssikriisi alkoi vuonna 2008, jolloin rahatalous sotki myös reaalitalouden eri tavoin. 
Näinhän asian ei tietysti pitäisi olla.

Väittämä: Uudet sukupolvet eivät aina ymmärrä rahatalouden ja reaalitalouden tasapainon 
tarkan tasapainon ylläpitämistä.
Väittämä: Uudet sukupolvet voivat toistaa rahatalouden ja reaalitalouden välisen 
epävastaavuuden, jolloin syntyy jälleen kerran uusi finanssikriisi.

3. Huoltovarmuus

Huoltovarmuuden kehittämisen ongelma on (ns.) hyvän sään ajattelu, jolloin huoltovarmuuden 
kehittäminen ja ylläpito ei ole kaikkien poliittisten päättäjien asialistan ensimmäinen kohta.

Väittämä: Huoltovarmuuden kehittäminen korostuu aina erilaisten kriisien jälkeen.
Väittämä: Vasta joidenkin kriisien vuoksi kehitetään huoltovarmuutta jollain tavalla.

4. Republikaaninen ansa

Wikipedia-artikkelista 63 sai koottua seuraavan listan konservatiivisista ajattelusuunnista:

Liberal conservatism
Conservative liberalism
Libertarian conservatism
Fiscal conservatism
National and traditional conservatism
Cultural and social conservatism
Religious conservatism
Progressive conservatism
Authoritarian conservatism

63 https://en.wikipedia.org/wiki/Conservatism  , Conservatism – Wikipedia
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Eli konservatiiveissa on eroja ja yhtäläisyyksiä eri ajatussuunnissa.

Väittämä: Keskustelu konservatismista ja keskustelu konservatiivin kanssa vaatii 
huolellisuutta, koska yksittäinen konservatiivi voi kannattaa erilaisia ja samoja asioita 
muiden konservatiivien kanssa.

5. Teknikkokoulutus takaisin.

Tähän on vähän lisättävää.

Väittämä: Teknikkokoulutuksen lakkauttaminen oli erittäin iso virhe!
Väittämä: Teknikkokoulutus pitäisi palauttaa mahdollisimman pian.

6. Varautuminen seuraavaan talouslamaan

Käytännössä voi todeta esimerkiksi Suomen valtion taloudesta, että EMME kerää rahastoa pahan 
päivän varalle. Käytännössä lainaamme rahaa kaiken aikaa, vaikka tällainen toiminta johtaa isoihin 
ongelmiin pitkällä aikavälillä.

Väittämä: Lainaamisen sijasta pitäisi kerätä valtion rahastoon varoja pahan päivän varalle.
Väittämä: Suomen ei pitäisi lainata yhtään mitään pidemmällä aikavälillä.

7. Pelkkää asiaa

Tähänkin on vähän lisättävää. 23.3.2009 tilaisuus oli pelkkää asiaa.

8. Hyvin tehty työ paras palkkio

Nykytilanteessa tiedämme kaikenlaiset mediaspektaakkelit jonkin poliittisen päätöksen valmistelun 
yhteydessä. Käytännössä kaikista mahdollisista lainsäädännön valmisteluista EI saa aikaan 
minkäänlaista mediaspektaakkelia.

Väittämä: Suurin osa Eduskunnan työstä on valiokunnissa tehtävää arkista puurtamista.
Väittämä: Kaikista lakihankkeista ei saada aikaan mediaspektaakkelia.
Väittämä: Media elää omaa elämäänsä.
Väittämä: Aina ei voi etukäteen arvata/tietää kohua ja mediaspektaakkelia jostain aiheesta.

346.3. Lisäarviota / 5.4.2019

Kirjoitushetkellä on tiedossa Arto Satosen toiminta Eduskunnan eri tehtävissä. En tiedä haluaako 
hän ministeriksi vai onko hän tyytyväinen Eduskunnan tehtäviin ilman ministerin paikkaa? Lyhyesti
todeten Arto Satonen on ollut merkittävissä tehtävissä, joista ei yleensä saa revittyä isoja otsikoita.

Väittämä: (Kerraten) Media elää omaa elämäänsä.
Väittämä: Monesta Eduskunnassa käsiteltävä lakiasiasta ei saada aikaan isoja otsikoita.
Väittämä: Politiikan työhevoset vievät läpi erilaisia lakihankkeita ilman laajaa julkisuutta.
Väittämä: Joskus (mutta aika harvoin) voi jostain lakipaketista nousta kohu.
Väittämä: Median esittämä kohu voi joskus tulla yllätyksenä eri sidosryhmille.
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347. Äärimmäisyyksien mahdollisuudet?

347.1. Merkintä 108 / 24.3.2009: Edelliseen liittyen / 
Republikaaninen ansa

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_2.html#aihe_108

Edellisessä aiheessa puhuin republikaanisesta ansasta.

Pew Research Center on antanut hyvin paljon ajateltavaa, koska heillä on hyviä tutkimuksia 
Yhdysvaltojen asenneilmastosta.

Tässä linkissä on esimerkki uskontoryhmän ja asenteiden suhteesta.

Valkoinen evankelinen kristitty on republikaanisen puolueen perustaa.

Eli lyhyesti evankelisen kristityn ajatuksia: 

* Yhdysvalloissa on moraalinen lama/kriisi 
* terrorismi on suuri uhka => armeijaa vahvistettava 
* rikollisuus on suuri ongelma => kovemmat rangaistukset 
* luonnonsuojelu ei tärkeää => säätelyä vähennettävä

Tietysti on hyvä muistaa, että monet evankeliset kristityt vastustavat tietysti aborttia ja kannattavat 
perinteistä avioliittoa.

Eli tällä yhdistelmällä tietysti saadaan republikaanien perusporukka (The Base) pidettyä poliittisesti 
aktiivisina järjestämään koko ajan uusia ja uusia moraalisia ristiretkiä.

Ongelma vain tulee kun vedetään nuo edellä mainitut aiheet täyteen äärimmäisyyteen.

Tässä vielä linkki: 
http://pewresearch.org/pubs/1140/religions-agree-economy-disagree-priorities

Ja kuva vielä irrotettuna PDF-tiedostosta. 
Kuva alkuperäisessä koossa tässä linkissä: http://www.jukkarannila.fi/docs/1140-1.gif

347.2. Uudelleenarviointia / 23.2.2017

Edellisen luvun perusteella voi todeta konservatiivien jakaantuvaan erilaisiin ryhmittymiin, ja 
osasta nämä ryhmittymät ovat osittain päällekkäisiä.

Väittämä: Evankelisten kristittyjen ajatusmaailma olisi tietysti hyvä tuntea hyvin.
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348. Erityisesti television voimasta

348.1. Merkintä 109 / 26.3.2009: Viihdeteollisuuden tuho - joka 
ei koskaan tule????

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_2.html#aihe_109

Uusi Suomi uutisoi seuraavan uutisen. Kopioidaan se taas tuttuun malliin tähän.

::::::: ALKAA :::::::
[Alkuperäinen linkki ei enää toimi]

Kestääkö tosirakkaus? – Matemaattinen malli vastaa
Löytyy seuraavalla hakusivulla: https://www.uusisuomi.fi/search/google/

::::::: PÄÄTTYY :::::::

No. Mitä tähän voisi sanoa?

Mennään tietysti tutkimaan kyseisen professorin julkaisuluetteloa.
James D. Murray, publications: / [Linkki ei toiminut enää]
Ja varmuuden vuoksi vielä Opera 9.64 -selaimella talletettu MHT-tiedosto: 
http://www.jukkarannila.fi/docs/26_3_200_James_D_Murray_Publications.mht

Jaa-a.

Viihdeteollisuuden kannalta tällaiset tutkimukset ovat todella tuhoisia. Kuinka paljon on tehty 
elokuvia, televisiosarjoja, kirjoja, näytelmiä, sarjakuvia, jne. jne. ihmisten rakkaudesta.

Ja sekö olisi nyt puristettavissa muutamaan hassuun testiin?

Taidan kuulla jostain jo vastustavien äänien määrän. Ei tuollainen tutkimustulos voi pitää 
paikkaansa, jne. jne.

Jos nyt otetaan lähtökohdaksi, että vastaavia tuloksia lyötäisiin pöytään nyt vaikka sellainen 500, 
1000, 1500 tai 2000 kappaletta. Ja näistä väännettäisiin kirja, jonka tekisivät oikeasti asiasta jotain 
tietävät henkilöt.

Oma oletus on, että viihdesarjoista tulisi aika tylsiä, koska tehdyn kirjan ohjeet voisivat olla hyvin 
tylsän tuntuisia, vaikka ne voisivat olla oikeasti tehokkaita ja toimivia.

Eli viihdeteollisuuden kannalta on tietysti hyvä, että tällaiset tiedot eivät leviäisi mihinkään, koska 
silloin vedettäisiin perustaa suurelta osalta viihdeteollisuuden mahdista.

Tähän on tietysti taas hyvä muistuttaa, että en omista televisiota.
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348.2. Uudelleenarviointia / 23.2.2017

Itse olen todennut erityisesti television vaikutuksen olevan erittäin suuri.

Sinänsä ihmettelen erilaisten draamasarjojen seuraamista. Eikö omassa elämässä ole tarpeeksi 
draamaa?

Mielenkiintoinen on tosiaan tutkimustulos perustuen pariskuntien keskusteluun. Voisiko noin 
yksinkertaisen asian perusteella päätellä avio-onnesta hyvinkin paljon? Tietysti asia vaatii lisää 
seurantaa ja erilaisia toistotutkimuksia.

James D. Murrayn kiinnostus kohdistuu mm. matemaattiseen biologiaan, ekologiaan ja 
evoluutiobiologiaan. Ihan mielenkiintoisia aiheita.

Väittämä: Television voimaa ei pidä koskaan vähätellä.
Väittämä: Esimerkiksi erilaisten draamasarjojen voimaa ei pidä vähätellä.

Aikaisemmassa luvussa (316) on asiaa erilaisten asioiden markkinoinnista erilaisten viihde- ja 
draamasarjojen avulla.

Väittämä: Television avulla voidaan markkinoida myös sosiaalisesti uusia asioita.

348.3. Lisäarviota / 5.4.2019 / 13.4.2019

Varsinaisessa merkinnässä mainittu James D. Murrayn menetelmä arvioimaan avioparin 
eroherkkyyttä on tietysti tärkeä tulos. Varmaankin samaa menetelmää voitaisiin toistaa erilaisissa 
ympäristöissä. Ehkä näin on jo tehty.

Kysymys: Onko avioparin eroherkkyys mahdollista arvioida viidentoista minuutin 
keskustelun arvioinnin jälkeen?

James D. Murrayn menetelmä on kuulemma kuitenkin ollut suhteellisen tarkka, jolloin avioparin 
eroherkkyyttä voidaan arvioida perustellusti.

Väittämä: Television voimaa ei pidä koskaan vähätellä!

Kerraten voi todeta erilaisten draamasarjojen vaikutus esiteltäessä draamasarjojen ajatuksia 
erilaisille katsojaryhmille. Luvussa 317.1. (merkintä 78) olen pohtinut tätä asiaa jonkin verran. Eli 
draamasarjojenkaan vaikutusta ei pidä vähätellä mitenkään.

Väittämä: Television voimalla voidaan esittää uusia ja erilaisia aiheita yleisön pohdittavaksi.

Kysymys: Onko television avulla tehty sosiaalista ohjelmointia?
Kysymys: Millaiset ovat sosiaalisen ohjelmoinnin seuraukset?

Itselläni ei ole kirjoitusvaiheessa omaa televisiota. Seuraan kuitenkin eri tiedotusvälineiden 
välittämiä uutisia. Aina välillä voi todeta jonkun ison kohun yhden päivän aikana välitettyjen 
uutisten määrästä ja laadusta.
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349. Afganistanin ansa

349.1. Merkintä 110 / 27.3.2009: Vieraskynä / Helsingin 
Sanomat

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_2.html#aihe_110

Helsingin Sanomat -suurjulkaisun 27.3.2009 Vieraskynä-palstalla oli ihan mielenkiintoinen juttu 
NATO:n Afganistan-operaatiosta.

Paras huomio on seuraava: "Naton joukot Afganistanissa ovat strategisessa umpikujassa."

Hyvä, että sen sanoo joku jossain merkittävässä asemassa olevan.

Kyse on vain siitä, että koska Yhdysvallat nielee ylpeytensä, ja alkaa keskustella järkevästi Taliban-
liikkeen kanssa. Tällöin voidaan päästä lopulta siihen tilanteeseen, että Afganistaniin saadaan 
oikeasti toimiva valtionhallinto.

Päästäisiin edes suurin piirtein samanlaiseen tilanteeseen kuin esim. Saudi-Arabiassa. Kun 
Yhdysvallat ja Taliban-liike kumpikin vähän antaa periksi jyrkimmissä tulkinnoissaan, niin ehkä 
saadaan aikaan jonkinlainen hallintoratkaisu, joka pystyy pitämään maan jossain järjestyksessä.

Kristittyjen maiden armeijoiden hyökkäys jonnekin muslimien hallitsemaan maahan ei ole kovin 
viisasta. Tämän vuoksi Suomen pitäisi vetää sotilaansa pois Afganistanissa ja lähettää jotain muuta 
henkilöstöä paikalle.

Suomalaisten rakentama moskeija toisi kummasti parempaa mainetta. Voihan sen moskeijan 
muslimit rakentaa, mutta suomalainen puu, lasi, teräs, huonekalut, taide (ei kuvia), yms. voisi olla 
moskeijassa mukana. Siitä voisi tulla vaikka nähtävyys.

Tämän jälkeen voisi puhua jostain muusta yhteistyöstä, kun osoitetaan asianmukaista kunnioitusta 
toisia kohtaan.

Tähän on hyvä kopioida taas tuttuun tapaan kirjoitus.

::::::: ALKAA :::::::

HS / VIERASKYNÄ
Naton Afganistanin-operaatio uhkaa päättyä umpikujaan
27.3.2009
Markku Salomaa

Voi hakea seuraavalta hakusivulta: https://www.hs.fi/haku/

::::::: PÄÄTTYY :::::::
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349.2. Uudelleenarviointia / 23.2.2017

Tässä kohtaa ei ole oikein uutta. Sota Afganistanissa jatkuu aina vain.

”Nation building”. Tämä termi on tullut vastaan. Käytännössä tämä varmaan tarkoittaisi jonkin 
romahtaneen valtion avustamista, jotta valtio voitaisiin saada uudelleen toimivaksi.

Väittämä: Sodan avulla ei nosteta romahtanutta valtiota toimivaksi valtioksi.
Väittämä: Sotilaat pitäisi vetää pois Afganistanista.

349.3. Lisäarviota / 12.4.2019

Kysymys: Koska Afganistanin kriisi voidaan ratkaista lopullisesti?
Kysymys: Ketkä ratkaisevat Afganistanin kriisin jonkinlaisella rauhansopimuksella?

Oman arvion mukaan mahdolliseen rauhansopimukseen pitäisi sitouttaa useampi muslimimaa. 
Suostuttelu rauhansopimukseen voi kestää pitkäänkin eri syistä johtuen.

Kysymys: Onko Afganistanin kriisiä edes mahdollista ratkaista sotilaallisesti?
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350. Ei säästöjä pahan päivän varalle

350.1. Merkintä 111 / 29.3.2009: Yhdysvaltojen velkapommi ja 
veronkorotusten vaikea markkinointi

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_2.html#aihe_111

PBS julkaisee hyviä dokumentteja, jotka eivät todellakaan ole mitään hymistelyä, tai oman maan 
kehumista.

Jälleen kerran tässä oli hyvä dokumentti.

[upotettu video]

Jonain päivänä Yhdysvaltojen velkapommi tulee laukeamaan.

Kuinka monta vuotta tähän tulee kulumaan? 5, 10, 15, 20, 25, 30, 35, 40 vai kuinka monta vuotta?

Suomessa tähän pitäisi varautua jollain veronkorotusmäärällä, ja pistää säästöön joka vuosi 
muutama miljardi ja lyhentää velkaa mahdollisimman nopeasti.

Nyt tehdään juuri väärinpäin. Luvataan veronkevennyksiä, ja samaan aikaan velkaannutaan.

Sitten on vielä toinen aihe.

http://www.pbs.org/wgbh/pages/frontline/warbriefing/

Koska Obama ei osoita asianmukaista kunnioitusta Taleban-liikkeelle, tai Pakistanille, niin 
Afganistanin sota tulee olemaan järkyttävä tappio.

Jossain vaiheessa Yhdysvallat joutuu toteamaan, että sotaan ei ole enää yksinkertaisesti varaa, ja 
taistelu on hävitty.

Kysymys on vain siitä, että koska Taleban ja Yhdysvallat päättävät neuvotella tavasta, jolla 
Afganistan siirtyy Saudi-Arabian tapaiseksi tiukan uskonnollisen linjan valtioksi. Tämän jälkeen 
voidaan aloittaa maan jälleenrakennus.

350.2. Uudelleenarviointia / 23.2.2017

Väittämä: Suomen valtion ei pitäisi enää velkaantua yhtään lisää.
Väittämä: Sotilaat pitäisi vetää pois Afganistanista.
Väittämä: Afganistanin kriisi pitäisi hoitaa perhepiirissä muslimien kesken.
Väittämä: Yhdysvaltojen velkapommi laukeaa jossain vaiheessa.
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351. Kaupallisesta tietojen keräämisestä

351.1. Merkintä 112 / 3.4.2009: OSA 1 / Tietojen levittämisen 
kurjuus

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_2.html#aihe_112

Tuttuun tapaan ensin uutinen tähän kopioituna.

::::::: ALKAA :::::::
[Linkki ei toiminut enää]
Henna Savolainen, MikroPC, 31.3.2009, 12:34
EU kiristää Microsoftin ja Googlen talutushihnaa
::::::: PÄÄTTYY :::::::

Voi hyvänen aika taas tätä touhua.

En vain koskaan ala ihmettelemästä sitä, etteivätkö ihmiset ymmärrä, että Facebook yms. 
kaupalliset ns. sosiaalisen median yhteisöt ovat voittoa tavoittelevia yrityksiä.

Kun Facebook yms. tavoittelevat voittoa, niin tietysti he käyttävät asiakkaidensa tietoa 
mahdollisimman paljon hyväksi.

Samalla tavalla jokainen pankkikorttiostos ja erityisesti etukorttiostoa antaa tietoa kaupparyhmän 
suunnittelijoille tietoa, että meneekö millainen artikkeli kaupaksi.

Uutta on vain se, että ihmiset levittelevät niin julmetun laajasti omia tietojaan näissä yhteisöissä, 
että joku kaupparyhmän etukortti on näpertelyä.

Jälleen kerran tämä todistaa sen, että hyvin harvat ihmiset lukevat käyttöehtoja ryhtyessään jonkun 
yhteisön jäseneksi.

351.2. Uudelleenarviointia / 23.2.2017

Omilla kotisivuilla on yksi sivu 64 Facebookiin liittyen. Itse en ole vielä ryhtynyt Facebookin 
käyttäjäksi. 

Kokeilin yhdellä koetilillä RSS-syötteen mahdollisuuksia – eli Google+ ja Twitter.

Käytännössä sekä Facebook että Twitter osaavat hakea RSS-syötteen ja lisätä syötteen tiedot 
palveluun. Toisaalta sekä Facebook että Twitter eivät käsittääkseni tarjoa RSS-syötettä ulospäin, 
jolloin pitää olla kirjautuneena palveluun viestien lukemiseksi.

64 http://www.jukkarannila.fi/facebook.html  , Jukka S. Rannila – Oma mielipide Facebook-palvelusta?
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Väittämä: Hyvin harvat käyttäjät ovat lukeneet kaikki Facebookin ja/tai Twitterin 
käyttöehdot.
Väittämä: Hyvin harvat käyttäjät tietävät omien tietojen käytön eri palveluissa.
Väittämä: Sekä Facebook että Twitter ovat kaupallisia yrityksiä, joiden tavoite on tuottaa 
voittoa.
Väittämä: Sekä Facebook että Twitter saavat tuloja myymällä käyttäjistä kerättyä tietoa.
Väittämä: Mahdollisesti jatkossa on laadittava joitain uusia sääntöjä (esimerkiksi Euroopan 
Unioni) henkilökohtaisten tietojen käsittelyyn.

351.3. Lisäarviota / 5.4.2019

Yksi keskeinen osa sosiaalista mediaa on erilaisten uutisten välittäminen eteenpäin. Ongelmaksi on 
tullut väärän informaation tai jopa valheiden leviäminen sekä levittäminen. Tämän vuoksi on 
perustettu erilaisia tosiasioiden tarkastuspalveluita (fact check), jotka yrittävät kertoa totuusarvoja 
erilaisiin uutisiin liittyen. Ongelmaksi on tietysti tullut viestien leviämisen nopeus, joten 
totuusarvojakin pitäisi arvioida suhteellisen nopeasti.

Väittämä: Väärien väitteiden leviäminen ja levittäminen tarkoittaa jotain uutta toimintaa 
sosiaalisen median järjestelmien kehittämiselle.
Väittämä: Väärän väitteiden leviämisen ja levittämisen vastakeinoja pitää selvittää tarkasti.

Tietysti sähköposti voi olla vanhanaikaista joidenkin mielestä, mutta yksi osa vastakeino voisi olla 
välitetyn väittämän totuusarvion lähettäminen sähköpostiin sosiaalisen median järjestelmistä.

Edelleenkin voi todeta monen suomalaisen median palvelun olevan yksityisessä omistuksessa, 
jolloin ne tavoittelevat voittoa.

Väittämä: Hyvin moni meistä ei tiedä sosiaalisen median käytön tietojen käytöstä erilaisissa 
yrityksissä.
Väittämä: Sosiaalisen median tietojen käyttö (oma käyttö ja/tai yhteiskäyttö toisten yrityksien
kanssa) on osa yrityksen voitontavoittelua.
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352. Jotain yleishyödyllistä ja voittoa tuottamattomat 
säätiöt

352.1. Merkintä 113 / 3.4.2009: OSA 2 / Tietojen levittämisen 
erinomaisuus

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_2.html#aihe_113

Tuttuun tapaan ensin uutinen tähän kopioituna.

::::::: ALKAA :::::::
Henna Savolainen, MikroPC, 31.3.2009
Wikipedia tappoi Microsoftin Encarta-tietokirjan
::::::: PÄÄTTYY :::::::

Non-niin.

Tämä Wikipedia-tapaus osoittaa, että maailma on ihmeellinen paikka.

Itse olen lahjoittanut kahtena vuotena 25 euroa Wikipedia-säätiölle. Ehkä se kattaa sen, että käyn 
sivustolla lähes joka päivä.

Tämä Wikipedia-tapaus taas osoittaa, että oikein rakennettu yleishyödyllinen palvelu voi toimia, 
eikä kaikki tässä maailmassa pyöri kaupallisesti.

Markkinatalous on siitä outo järjestelmä, että se vaatii jonkin verran yleishyödyllisiä toimijoita, 
jotta markkinat ja yleensä maailma voi toimia.

Tämä ns. sosiaalinen media tuottaa kieltämättä ihmeellisiä tilanteita.

352.2. Uudelleenarviointia / 23.2.2017

Wikipedian toiminta perustuu erilaisiin lahjoituksiin 65 säätiölle, joka on Wikipedian hallinnollinen 
ratkaisu.

Itse olen kannattanut erilaisia yhden asian säätiöitä hallinnoimaan erilaisia tietoteknisiä hankkeita. 
Wikimedia Foundation on yksi tällainen säätiö.

Eri yhteyksissä olen todennut, että Wikipedian artikkeleita ei kannata käyttää lähteenä erilaisissa 
teksteissä. Olen suositellut käyttämään lähteitä, joille löytyy jokin yleisesti hyväksytty tunniste; 
erityisesti DOI ja ISBN ovat tällaisia tunnisteita. Tietysti monet lähteet ovat nykyään sähköisiä, 

65 https://wikimediafoundation.org/   Wikimedia Foundation
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mutta niillekin pitäisi löytyä paperimuotoisen version tunniste.

Tietysti Wikipedian artikkeleita voi lukea, koska monesti artikkeleissa on hyviä lähdeviitteitä, jotka 
voivat olla myös paperimuodossa – erityisesti DOI ja ISBN.

Väittämä: Yhden asian säätiöt ovat hyvä ratkaisu hallinnoimaan tietoteknisiä hankkeita.
Väittämä: Jotkut yhden asian säätiöt eivät aina onnistu jossain tietoteknisessä hankkeessa.
Väittämä: Yhden asian säätiöt eivät estä kaupallista toimintaa.

Muutama muu säätiö (tai vastaava) voidaan luetella tässä:

Linux Foundation 66

MariaDB Foundation 67

Openstack Foundation 68

Document Foundation 69

JS Foundation 70

Eclipse Foundation 71

Python Software Foundation 72

Software Freedom Conservancy 73

Apache Software Foundation 74

Software in the Public Interest 75

Vähän perehtymällä säätiöiden (ja vastaavat) toimintaan voi todeta niiden alaisuudessa olevat 
tietotekniset hankkeet erittäin tärkeiksi erilaisilla tietotekniikan osa-alueilla. Tietotekninen maailma 
pysähtyisi ilman joitain tietoteknisiä ratkaisuja – vrt. lista säätiöistä (ja vastaavat).

352.3. Lisäarviota / 16.4.2019

Edellä mainittuun listaan voi tietysti lisätä PHP-ohjelmointikielen ja taustalla 76 olevan 
hallinnollisen ratkaisun.

66 https://www.linuxfoundation.org/  , Linux Foundation
67 https://mariadb.org/about/  , MariaDB Foundation
68 https://www.openstack.org/foundation/  , OpenStack Foundation
69 https://www.documentfoundation.org/  , Document Foundation
70 https://js.foundation/  , JS Foundation
71 https://eclipse.org/org/foundation/  , Eclipse Foundation
72 https://www.python.org/psf/  , Python Software Foundation
73 https://sfconservancy.org/about/  , Software Freedom Conservancy
74 https://www.apache.org/  , Apache Software Foundation
75 http://www.spi-inc.org/  , Software in the Public Interest
76 https://www.php.net  , PHP: Hypertext Preprocessor
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353. Tehokas pieni järjestelmä vastauksena 
pienasiakkaalle?

353.1. Merkintä 114 / 3.4.2009: Pieni yritys <=> Suuri yritys 
<==> järjestelmistä?

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_2.html#aihe_114

Takkusin viime syksynä Itella Oyj:n kanssa, kun olin kiinnostunut lähettämään kirjeen PDF-
muodossa ja osoitteet [CSV-muodossa].

Ei nyt mikään ihmeellinen asia pitäisi olla. Kirjepohja asiakkaalta ja osoiterekisterin ote asiakkaalta.

Mutta itse asian hoitaminen ja oikeiden henkilöiden löytäminen Itella Oyj:n osastojen joukosta 
olikin kova homma.

Onneksi yksi asiakaspalvelija osasi sanoa, että http://www.netkirje.fi/ sopii pienasiakkaille, kuten 
yhdistykset.

Yhdistyksen asialle tätä ajattelinkin.

Kun nyt on saatu sähköiset jäsenrekisterit toimimaan, niin niistä saa nykyään jäsenrekisterin otteet 
[Excel/CSV-muodossa.] 77

Se on joskus jännä juttu ajatella, että ostaminen on käänteistä myyntiä.

Eli veivasin syksyllä 2008 muutaman tunnin Itella Oyj:n kanssa, että löytyykö vastausta.

Sitten tuli joulukiireet yms., ja homma jäi vanhalle mallille.

Otin tänään asiakseni kokeilla jäsenkirjeen lähettämistä PDF-tiedoston ja [CSV-tiedoston kanssa].

Nyt oli palvelua. Sähköposteihin vastattiin heti. Vielä soitettiin perään, kun oli pieni epäselvyys. Ja 
asiaa penkomalla saatiin vielä selvitettyä hyödyllistä asiakas/toimittaja-palautetta molempiin 
suuntiin.

Ensi kerralla olen viisaampi tällaisessa postituksessa.

Tästä palautuu mieleen artikkeli, jonka luin tuossa hiljakkoin. Yksi pienehkö teknisiä osia 
toimittava yritys oli tehnyt itse toiminnanohjausjärjestelmän pienehkön tietotekniikkatalon kanssa.

Tämän päiväisen perusteella en yhtään ihmettele.

77 Olen kirjoittanut CVS-tiedostoista tuossa merkinnässä. Tarkasti ottaen oikea tiedostomuodon tunnus on CSV 
(comma-separated values).
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Varmasti kyseinen toiminnanohjausjärjestelmä on muutaman henkilön hallittavissa, koska 
järjestelmän tekijöiden määrä oli kohtuullinen.

Tässä NetKirje-järjestelmässä käytettiin PHP-koodia, ja noin äkkiseltään voisi sanoa, että sen 
kehittämisessä ei oletettavasti tarvita valtavaa laumaa konsultteja.

Tarinan opetus on, että pienenkin yrityksen kannattaa tarvittaessa itse kehittää oma tietotekninen 
järjestelmä. Nyt on itse lukenut asian teoriassa, ja vieläpä testannut asian käytännössä toisessa 
yhteydessä.

353.2. Uudelleenarviointia / 23.2.2017

Olen kirjoittanut CVS-tiedostoista tuossa merkinnässä. Tarkasti ottaen oikea tiedostomuodon tunnus
on CSV (comma-separated values).

Viitattu artikkeli on seuraava: Sledgianowski, Tafti & Kierstead (2008).

Näin jälkikäteen asiointi Itellan kanssa oli tosiaan oikean henkilön etsimistä, jotta olisi voinut 
selvittää pienen yhdistyksen kirjeiden lähettämistä Itellan palveluiden kautta.

Onneksi yksi asiakaspalvelija osasi suositella 78 netKirje-palvelua.

Käytännössä netKirje-palvelun kautta voi lähettää suhteellisen pieniäkin postituksia, jolloin ei 
tarvitse olla mikään tuhansien kirjeiden lähettäjä.

Käytännössä lähetin muutaman kerran Jalasjärven Omakotiyhdistys ry:n nimissä kirjeen jäsenille. 
Käytännössä tarvittiin oikein muotoiltu PDF-tiedosto ja oikein tehty CSV-tiedosto. Kaikki muu 
hoitui sitten netKirje-palvelun kautta; eli kirjeen tulostaminen, kirjeiden kuorittaminen, kirjeiden 
lähettäminen ja kirjeen jakelu. Tämä oli suhteellisen helppo homma loppujen lopuksi.

Väittämä: Pienikin yritys voi kehittää tehokkaan tietoteknisen järjestelmän.
Väittämä: Ison ja pienen yrityksen yhteistyö voi joskus olla tehokasta.

En ole kysynyt netKirje-palvelun käyttämien operaattorien toiminnasta. Oletan oletusarvoisesti, että
netKirje-palvelun käyttämät operaattorit keräävät eri paikkakunnille menevät kirjeet yhteen kasaan 
erilaisten postitusten perusteella – en ole tätä tarkastanut. Mutta tuollainen toiminta helpottaisi sitten
kirjeiden jakelua ja lajittelua.

353.3. Lisäarviota / 5.4.2019

netKirje-palvelun avulla poistuu useampi työvaihe esimerkiksi yhdistyksen jäsenkirjeiden 
postittamisessa. Joissain järjestelmissä on mahdollista irrottaa esimerkiksi taulukkolaskennan 
tiedosto tai sitten CSV-tiedosto. Oman kokemuksen mukaan netKirje-palvelu on hyvä järjestelmä.

Väittämä: (Kerraten) pienikin yritys voi kehittää tehokkaan tietoteknisen järjestelmän.

78 http://www.netkirje.fi  , netKirje
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354. Aina vain tiedostomuodoista

354.1. Merkintä 115 / 8.4.2009: Tiedostomuotojen ihmeellinen 
maailma

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_2.html#aihe_115

Hoh-hoijakkaa ja silleen.

Sain soiton, että hänellä on tikulla tiedosto, jonka pääte on .wps

Siis mikä ihmeen WPS-muoto?

Pikaisella haulla selvisi, että WPS on Microsoft Works -ohjelmistopaketin tiedostomuoto.

Eipä ollut koskaan ennemmin tullut tällaista vastaan.

Onneksi pikaisella haulla selvisi, että Microsoft-konsernin www-sivuilta sai ladattua ohjelman, 
"Microsoft Works 6–9 File Converter".

Ei muuta kuin taas muuttamaan tiedostomuotoa toiseen muotoon, esim. DOC.

Kerran luin pienen uutisen, että tavallinen toimistotyöntekijä voi tuhlata jopa tunnin työviikon 
aikana tietokoneiden kanssa taistellessa.

Tässä selvityksessä meni n. 20 minuuttia, ja kaksi henkilöä odotti toisessa päässä, ja toinen 
puhelinyhteydessä.

Kolme henkilöä X 20 minuuttia, eli siitä se tunti saatiin taas ajalliseksi.

Hoh-hoijakkaa ja silleen.

Tiedostomuoto => Tuskaa => Muunnos => Mieliharmia => ???

Että olisi aika saada aikaan yksi tiedostomuoto, jota käytettäisiin.

Omasta mielestäni tämä tiedostomuoto saisi olla ODF.

354.2. Uudelleenarviointia / 23.2.2017

Väittämä: Sekoilu erilaisten tiedostomuotojen kanssa aiheuttaa paljon turhaakin työtä.
Väittämä: PDF on monessa suhteessa ehdoton voittaja erilaisten tiedostomuotojen taistelussa.
Väittämä: Kaikki tietokoneiden käyttäjät eivät tiedä/ymmärrä eri tiedostomuotojen eroja.

12280

12281

12282

12283

12284

12285
12286
12287
12288
12289
12290
12291
12292
12293
12294
12295
12296
12297
12298
12299
12300
12301
12302
12303
12304
12305
12306
12307
12308
12309
12310
12311
12312
12313
12314
12315
12316
12317
12318
12319

12320

12321
12322
12323
12324

http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_2.html#aihe_115


293 / 474

355. Puolueiden vaikeasta yhteistyöstä

355.1. Merkintä 116 / Seitsemän puolueen EU-vaaliehdokkaat 
Jalasjärvellä 23.4.2009 klo 18.00

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_2.html#aihe_116

Lehdistötiedote / Kutsu

8.4.2009

Julkinen

Seitsemän puolueen EU-vaaliehdokkaat Jalasjärvellä 23.4.2009 klo 18.00

Jalasjärvellä 23.4.2009 klo 18.00 EU-vaalitilaisuuteen osallistuvat seitsemän puolueen ehdokkaat.

Ehdokkaat:

Lasse Hautala (Kesk), Kai Pöntinen (Kok), Jenny Lindborg (SDP), Vesa-Matti Saarakkala (PS), 
Sauli Ahvenjärvi (KD), Kaarina Kailo (Vas.), Antti Pesonen (IPU)

Tilaisuuden ohjelma

17.30: kahvitarjoilu 
18.00: Tilaisuuden avaus 
18.00-18.15: JAKK/EU-tietokeskus, Jari Alanko 
18.15-18.30: Eurooppa-tiedotus/Etelä-Pohjanmaa, Pekka Purhonen 
18.30: 
- ehdokkaiden 5-10 minuutin puheenvuorot 
- vaalipaneeli ehdokkaille

Tilaisuutta ennen ja tilaisuuden jälkeen ehdokkaiden esittelypöydät/osastot.

Tilaisuuden juontaa JAKK/EU-tietokeskuksen kehittämispäällikkö Jari Alanko.

Tilaisuuden paikka: 
JAKK / Päärakennus 
Kurssitie 2, 61600 Jalasjärvi 
p. 0201 458 00, http://www.jakk.fi/

Lisätietoja:

Jukka Rannila, 040 59 29 829 
www.jukkarannila.fi
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355.2. Uudelleenarviointia / 24.2.2017

Itse olin ”oman” puolueen vaalipäällikkönä vuoden 2009 eurovaaleissa sekä vuoden 2010 
kirkollisvaaleissa (evankelis-luterilainen kirkko). Sitten jäin pois vaalipäällikön tehtävistä.

Käytännössä olin siis mukana järjestämässä seuraavia tilaisuuksia:
• 23.4.2009 eurovaalien vaalipaneeli – seitsemän puoluetta edustettuna
• 27.10.2010 Jalasjärven seurakunnan yhteistilaisuus kaikille ehdokkaille.
• 13.11.2010 Jalasjärvellä vaikuttavat puolueet S-market Jalasjärven piha-alueella

Eurovaalien aikaisten puhelinsoittojen määrää en ole laskenut. Käytännössä moni asia piti varmistaa
seitsemään kertaan sekä puhelimella että sähköpostilla. Mukana 23.4.2009 vaalipaneelissa olivat 
seuraavat ehdokkaat: Lasse Hautala (Kesk), Kai Pöntinen (Kok), Jenny Lindborg (SDP), Vesa-Matti
Saarakkala (PS), Sauli Ahvenjärvi (KD), Kaarina Kailo (Vas.), Antti Pesonen (IPU).

Eurovaalien vaalipaneelin iso asia oli loppujen lopuksi EU-tietokeskuksen (JAKK) ja Eurooppa-
tiedotuksen (Etelä-Pohjanmaa) päätös kustantaa vaalipaneelia ennen ollut kahvitarjoilu. Käsittäisin 
niin, että he saivat rahoittaa tilaisuuksia, joissa on tarpeeksi monta puoluetta mukana, jolloin he 
eivät tue jotain puoluetta erityisesti. Tämä ratkaisu tietysti vähensi puolueiden kuluja, jolloin tarvitsi
maksaa vain ilmoituskulut, jotka jaettiin eri puolueille.

27.10.2010 tilaisuudessa olivat esillä puoluetunnuksilla seuraavat puolueet: Keskusta, Kokoomus, 
SDP, PS, [Vas ja IPU]. Kristillisdemokraatit eivät osallistuneet puolueena, jolloin heidän puolestaan 
oli valitsijayhdistys, johon liittyivät Jalasjärven seurakunnan (evankelis-luterilainen kirkko) jäsenet.
Kristillisdemokraatit edustavat yleisesti ottaen erilaisten seurakuntien jäseniä, jolloin he eivät ole 
kirkollisvaaleissa mukana puolueena; tämäkin selvisi tarkemmin soitettuani KD:n paikalliselle 
toiminnanjohtajalle.

Omien muistikuvien mukaan eri puolueiden välillä oli kyräilyä eurovaalien vaalipaneelin hankkeen 
eri vaiheissa. Sitten seurakuntavaalien aikana yhteistyö oli ainakin minun mielestä paremmalla 
tasolla; ehkä tästä on muilla vaalipäälliköillä eri mielipiteitä – en ole tätä tarkastanut.

Joissain aikaisemmissa kirkollisvaaleissa oli ollut tilaisuudet erikseen kullekin puolueelle. 
Yhteistyön nimissä kannatin yhtä isoa tilaisuutta kaikille puolueille yhtä aikaa. Omasta mielestäni 
seurakunta oli valmistautunut hyvin, jolloin seurakunnan puolesta oli hyvä esitys seurakunnan 
toiminnasta. Ehdokkailta kysyttiin yhtä aikaa eri asioita, jolloin he nostivat punaisen tai vihreä 
lapun oman mielipiteen mukaisesti; ihan hyvä ratkaisu oli tuokin. Myös 13.11.2010 tilaisuus oli 
mielestäni ihan asiallinen, jolloin äänestäjillä oli ainakin periaatteessa mahdollista haastatella 
erilaisia ehdokkaita eri puolueista.

Itse painotin ja vannotin kovasti Jalasjärvellä vaikuttavien puolueiden välistä hyvää yhteistyötä. 
Omasta mielestäni ainakin yritin edistää näillä kolmella tilaisuudella puolueiden välistä yhteistyötä. 
Näin jälkeenpäin ajatellen olen tehnyt muutaman havainnon.

Väittämä: Käytännössä puolueiden yhteistyö vaaleissa pitäisi olla täysin saumatonta.
Väittämä: Erilaisilla yhteistilaisuuksilla puolueiden väliset erot tulisivat paremmin esille.
Väittämä: Erilaisten yhteistilaisuuksien järjestely on aina suhteellisen iso hanke.
Väittämä: Tämän vuoksi on paljon tilaisuuksia, joissa on esillä vain ”oma” puolue.
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356. Rahan palaminen sotilaallisiin hankkeisiin ja 
kiusaus käyttää vapaaehtoista armeijaa

356.1. Merkintä 117 / 11.4.2009 / Ansa 1: tekniikka, politiikka ja 
raha

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_2.html#aihe_117

Military-industrial complex (MIC).

Jokainen Yhdysvaltain politiikkaa seuraava törmää jossain kohtaa tähän käsitteeseen.

Noin lyhyesti ottaen sen voi todeta tarkoittavan tilannetta, jossa Yhdysvaltain politiikka on sidottu 
jatkuvaan puolustusbudjetin kasvattamiseen.

Nyt Barack Obaman hallinto joutuu katsomaan läpi jokaisen aseteollisuusohjelman, josta voitaisiin 
säästää.

Ongelmaksi muodostuu, että jokaisella aseteollisuusohjelmalla on omat kannattajansa, sekä 
demokraatteja että republikaaneja.

Tästä pari juttua.

The Fight Over Weapons Cuts is about to get Ugly: [Linkki ei toiminut enää]

Defense Spending: Change or More of the Same?:  [Linkki ei toiminut enää]

Mielenkiintoinen huomio oli näiden aseohjelmien kalleus:

* F-35 Joint Strike Fighter
* Future Combat Systems
* F-22 Raptor
* C-17 Globemaster

Kun vähän vedetään mutkia oikoiseksi, niin aseteollisuuden erilaisia valmistajia ja alihankkijoita on
saatu hajautettua kaikkiin osavaltioihin.

Kun nämä on vielä sopivasti hajotettu senaatin ja edustajainhuoneen edustajien piireihin, niin kuvio 
on valmis.

Minkä tahansa aseohjelman lakkautus tai muutos heijastuu eri osavaltioihin, ja jokainen 
aseohjelman lakkautus tai muutos tarkoittaa kovaa huutoa lähes jokaisessa osavaltiossa.

Tästä seuraa mielenkiintoisia ongelmia.
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1. 
Eli toisin sanoen maailman mahtavin asevalta käyttää järjettömiä summia rahaa muutamaan 
aseohjelmaan, joiden tehokkuudesta voidaan olla hyvinkin kielteisellä kannalla.

2. 
Eli tästä seuraa tietysti se, että tuo edellä mainittu raha ei menekään sotilaiden palkkaamiseen, vaan 
ihan muihin tarkoituksiin.

3. 
Edellä mainitusta seuraa tietysti se, että edellä mainittua rahaa ei menekään ns. tavalliseen 
aseistukseen, eli ns. perusrautaan.

Tämän jälkeen avautui minullekin tämä juttu, jossa sotilas kysyy Irakin sotatantereelle saapuneelta 
puolustusministeriltä, eli Donald Rumsfeld, että koska he saavat kunnolla panssarisuojattuja 
ajoneuvoja.

Jos rahaa meneekin muutamaan järjettömän kalliiseen aseohjelmaan, eikä perusrautaan, niin 
ongelma on valmis.

Tämän jälkeen avautuu paremmin myös se toinen uutispätkä, jossa Yhdysvaltojen armeijan 
varikolla jossain Irakissa korjattiin täysin uutta sotilasajoneuvoa täysin uuteen malliin, ja 
panssarointia kehitettiin sotilaiden oman kokemuksen perusteella.

Sinänsä hupaisaa.

Tietysti tähän täytyy lisätä myös se, että Yhdysvaltojen armeijaa on yksityistetty, ja käytännössä 
armeijan rahaa on pumpattu leväperäisesti yksityisille yrityksille ilman kunnollista valvontaa.

Että tästä itsellä herää kysymys, että kuinka suuri osa Yhdysvaltojen armeijasta on oikeasti 
viimeisen päälle huipputeknistä joukkoa, ja mikä osa on vähemmällä huipputekniikalla.

Eli tässä vaiheessa pitäisi varmaan erotella Yhdysvaltojen armeija kahteen osaan.

Ensimmäinen osa varmaan vastaisi perusjalkaväkeä, perustykistöä, peruspanssarivaunuja ja 
perushuoltoa vähäisemmällä huipputekniikan määrällä.

Toisena osana voi lähteä laskemaan huipputekniikalla varustettuja joukkoja.

Huipputekniikka on tietysti kalliimpaa, joten samalla rahamäärällä saa vähemmän huipputeknisiä 
joukkoja kuin perusjoukkoja.

Ongelma kaikessa monimutkaisessa huipputekniikassa on, että kovissa taisteluolosuhteissa niiden 
pitäisi kestää kovaa menoa useampia vuorokausia yhteen menoon.

Eli tällöin joudutaan tekemään tietysti kaikenlaisia varajärjestelmiä, varmistuksia, yms. yms., jotta 
monimutkaiset järjestelmät toimisivat oikeasti.

Ja rahaa palaa julmetusti tällaisessa menossa.
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356.2. Uudelleenarviointia / 24.2.2017

Toistuva termi: Military-industrial complex (MIC). Seuraamalla erilaisia yhdysvaltalaisia 
uutisvälineitä tulee tuo termi (suomennos voisi olla ”Sotateollinen kompleksi”) väistämättä vastaan 
jossain muodossa.

Muutama muukin termi on tullut vastaan: national defence, American empire, Pax Americana, 
militarism, nation-building, non-interventionism. Suomennokset voisivat olla seuraavia:

• oman kotimaan puolustaminen sodalta
• Yhdysvallat on suurvalta
• Yhdysvaltojen eri tavoin takaama rauha joillain alueilla
• iso armeija ja ison armeijan käyttäminen eri tarkoituksiin
• jonkin (romahtaneen) valtion nostamista takaisin toimivaksi valtioksi
• vähäisempi sekaantuminen muiden maiden asioihin.

Mikä on oman maan puolustamista? Mikä on muiden maiden tukemista isoilla asevoimilla? Kuinka 
laajaa pitää olla armeijan (Yhdysvallat) levittäminen eri puolille maailmaa? Tässä on vain muutama 
kysymys.

Itse olen todennut vapaaehtoisen armeijan tarkoittavan armeijan helpompaa käyttöä erilaisiin 
tilanteisiin. Voi tosin esiintyä tilanteita, joissa yksittäinen henkilö ei ole suorittanut mitään aseellista 
palvelusta, mutta hän voi kannattaa vapaaehtoisen armeijan laajaakin käyttöä eri tilanteissa.

Lyhyesti todeten Yhdysvallat käyttää julmetusti rahaa aseelliseen toimintaan ja he käyttävät 
enemmän rahaa kuin useampi maa yhteensä. Kerraten voi todeta joidenkin asekehityshankkeiden 
alkuperäisen budjetin ylittyvän moninkertaisesti, jolloin tuokin raha on poissa jostain muusta.

Esimerkiksi Suomen puolustusbudjetti ei kestäisi useampaa hyvin isoa hanketta, joiden 
alkuperäinen budjetti ylittyy moninkertaisesti. Tämän vuoksi Suomessa pitää ottaa käyttöön 
sellaista sotilastekniikkaa, joka on jo aikaisemmin testattu ja koeteltu oikeissa olosuhteissa.

Mielenkiintoista on tietysti erottelu perusrautaan ja huipputekniikkaan. Näin yleisesti voi todeta, 
että perusrauta on monesti yksinkertaisempaa käyttää. Kaikki uusi huipputekniikka vaatii paljon 
testaamista ja kokeilua oikeissa olosuhteissa; esimerkiksi Suomessa uuden sotilaallisen 
huipputekniikan pitäisi tietysti kestää sekä talven pakkasessa että kesän kuumuudessa.

Väittämä: Suomen puolustusbudjetti ei kestäisi useampaa epäonnistuvaa asehanketta.
Väittämä: Suomeen pitää hankkia monesti vain sellaista sotilaallista tekniikkaa, joka on 
todettu jo useampaan kertaa toimivaksi eri olosuhteissa.
Väittämä: Suomeen hankittavan sotilaallisen tekniikan pitää kestää hyvin vaihtelevaa säätä.
Väittämä: Yhdysvallat käytännössä maksaa monesti uuden sotilaallisen tekniikan 
lastentautien korjaamisen.
Väittämä: Uusi sotilaallinen huipputekniikka maksaa todella paljon.
Väittämä: Suhde perusraudan ja huipputekniikan välillä pitää aina selvittää tarkasti.
Väittämä: Kiusaus käyttää vapaaehtoista armeijaa erilaisiin tehtäviin on hyvin suuri.
Väittämä: Sotilaallisia ratkaisuja voivat kannattaa henkilöt ilman omaa kokemusta 
armeijasta.
Väittämä: Sotilaallisia ratkaisuja voidaan perustella vääriksi osoitetuilla syillä.
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357. Siviilitekniikka ja erilaiset tietoverkot

357.1. Merkintä 118 / 11.4.2009 / Ansa 2: tekniikka, raha ja 
Internet

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_2.html#aihe_118

PBS-kanavan NOW-ohjelma Yhdysvalloissa pyörittää silloin tällöin ohjelman nimikkeellä 
"Blueprint America".

Noin suomeksi sanoen Yhdysvaltojen tie-, silta-, ja sähköverkostot (yms.) ovat jääneet vähäiselle 
huollolle, joten niiden hajoaminen on suurehko uhka.

Tähän on taas hyvä kopioida uutinen.

::::::: ALKAA :::::::
Lehti: Krakkerit murtautuivat USA:n sähköverkkoon
8.4.2009 20:28, STT–AFP / MTV
::::::: PÄÄTTYY :::::::

Jaa-jaa.

Näköjään modernisoinnissa on säästetty ja turvauduttu yleiseen tietoverkkoon (eli Internet), eikä ole
tehty täysin omaa sähköverkkojen tietoverkkoa, joka ei ole millään tavalla sidoksissa muihin 
tietoverkkoihin.

Nyt sitten käy ilmi, että yleinen tietoverkko voidaan laittaa matalaksi, ja samassa vaivassa 
Yhdysvaltojen sähköverkon osia.

Tämän jälkeen tietysti herää huolestunut kysymys, että mitenköhän tämä asia hoidetaan Suomessa.

357.2. Uudelleenarviointia / 24.2.2017

Kerraten voi todeta Yhdysvaltojen eri tavoin hajoava infrastruktuuri, jonka korjausvelka on erittäin 
suuri. Kerraten aikaisemmista luvuista voi todeta, että 79 American Society of Civil Engineers 
(ASCE) antoi huonon yleisarvosanan 80 Yhdysvaltojen infrastruktuurista.

Tietysti on hyvin huolestuttavaa erilaisten sähköverkkojen kaatamisen mahdollisuus. En ole 
tarkastanut tilannetta Suomessa tai Pohjoismaissa. Ovatko Suomen ja Pohjoismaiden 
sähköjärjestelmät täysin omassa tietoverkossa? En tiedä tuohon vastausta.

79 American Society of Civil Engineers, http://www.asce.org
80  Infrastructure Report Card, https://www.infrastructurereportcard.org
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Kysymys: Pitäisikö Suomen sähköjärjestelmät olla täysin omassa tietoverkossa?

Tarkistin tietoja mm. Fingrid Oyj:n ja Työ- ja elinkeinoministeriön (TEM) sivuja. 

TEM:n sivulta löytyi seuraavaa 24.2.2017 tilanteessa:

Työ- ja elinkeinoministeriö asetti syyskuussa 2016 työryhmän selvittämään älyverkkojen 
mahdollisuuksia sähkömarkkinoille. Sen tehtävänä on selvittää ja esittää konkreettisia 
toimia, joilla älyverkot voivat palvella asiakkaiden mahdollisuuksia osallistua aktiivisesti 
sähkömarkkinoille ja edistää yleisesti toimitusvarmuuden ylläpitoa. 

Työryhmän puheenjohtaja on ylitarkastaja Tatu Pahkala työ- ja elinkeinoministeriöstä. 
Laajassa työryhmässä on niin sähkön myyjien, jakelijoiden, kuluttajien, viranomaisten kuin 
tutkimuslaitostenkin edustus. 

Työryhmä antaa mietintönsä 30.9.2018 mennessä. Lisäksi sen on toimitettava 2.10.2017 
mennessä väliraportti, jossa kerrotaan työn edistymisestä ja linjataan loppuraportissa 
tarkasteltavat aihekokonaisuudet.

Aivan – jotain älyverkkoa ilmeisesti yritetään kehittää.

Väittämä: Sähköjärjestelmien erottaminen täysin omiin tietoverkkoihin pitää selvittää hyvin, 
jos tällaista selvitystä ei ole jo tehtynä.
Väittämä: Sähköjärjestelmien täysin omat tietoverkot voisivat lisätä sähköjärjestelmien 
vikasietoisuutta.

En ole tietysti tämän asian hyvä asiantuntija, joten edellä olevat pohdinnat voivat olla vääriä 
lähtökohdiltaan.

357.3. Lisäarviota / 16.4.2019

TEM:n sivulta löytyi tietoa aiheeseen liittyen. Työryhmä julkaisi väliraporttinsa 9.10.2017 ja 
lopullisen mietintönsä 81 24.10.2018. En tässä vaiheessa lähtenyt tutkimaan hyvin tarkasti 
väliraporttia ja loppuraporttia. 

Loppuraportin tiivistelmässä todetaan kuitenkin seuraavaa:

Uusiin älymittareihin ehdotettu kuormanohjaus tuo kulutusjouston suurelle määrälle 
asiakkaita. Rakennusten tekniset järjestelmät tulisi suunnitella joustoa tukien. Älylaitteiden 
lisääntyessä on varmistettava järjestelmän kyberturvallisuuden riittävä taso.

On täysin selvää, että kaikenlaiset tietoverkkoon liitettävät laitteet voivat aiheuttaa erilaisia 
ongelmia.

Väittämä: Sähköverkon (vrt. älyverkko) tietoverkkojen turvallisuus pitää tietysti ratkaista 
kunnolla.

81 http://urn.fi/URN:ISBN:978-952-327-346-7  , Joustava ja asiakaskeskeinen sähköjärjestelmä; Älyverkkotyöryhmän 
loppuraportti
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358. Tiedostomuotojen voittaja – jälleen kerran

358.1. Merkintä 119 / 13.4.2009: Näkökulma / Mainostusta vai 
Tekniikka

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_2.html#aihe_119

Aikaisemmin olen silloin tällöin pohdiskellut ODF:n ja OOXML:n eroja.

Itse olen kallistunut ODF:n puolelle, eri syistä.

Seuraavat IT-blogit seurasivat OOXML:n kehitystä melko hyvin:

- Microsoft-Watch
- Groklaw
- ConsortiumInfo

En ollut aikaisemmin kiinnittänyt huomiota 82 Boycot Novell -blogiin.

Ehkä nimi "Boycot Novell" hämärsi kyseisen blogin yleisempää luonnetta.

Kun yritin seurata OOXML:n standardointia, en ymmärtänytkään, että kyseinen Boycot Novell -
blogi seurasi myös OOXML-aihetta. Näin sitä erehtyy.

Näillä mainituilla blogeilla on oma lähestymistapansa ja jokainen kirjoittaja on tietysti oma itsensä.

Microsoft-Watch -blogin Joe Wilcox antaa hyvän esimerkin seuraavassa kirjoituksessaan: Microsoft
Fry's Apple

Johtopäätös on, että mainostuksen tehoa ei pidä aliarvioida.

Tässä aikaisemmin olen ihmetellyt ihmisen mielen kummallisuutta, ja erityisesti ihmisen mielen 
johdattelua outoihinkin asioihin.

Boycot Novell -blogin Roy Schestowitz taas osoittaa oman näkökulmansa seuraavissa: 

Does Microsoft Silence Dissent Against Vista 7?
[nykyisin osoite on seuraava: http://techrights.org/2009/04/12/microsoft-silence-dissent/]

Eye on Microsoft: Windows Vista 7, Vista 1, and Mobile: 
[nykyisin osoite on seuraava: http://techrights.org/2009/04/12/windows-vista-7-vista-1-mobile/]

Johtopäätös on, että teknisten tuotteiden monimutkaisuuden tasoa ei pidä aliarvioida.

82 http://techrights.org/  , Nykyisin sivusto on nimeltään Techrights
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358.2. Uudelleenarviointia / 24.2.2017

Tähän kohtaan voi linkittää seuraava www-sivun:

ODF vai OOXML? - kenties PDF?
http://www.jukkarannila.fi/ODF_OOXML.html

24.2.2017 tilanteessa olen tehnyt 20 tilannepäivitystä tuolle sivulle, joka käsittelee ODF:n, 
OOXML:n ja PDF:n tilannetta eri tavoin.

Tietysti joku voi ihmetellä, että miksi messuan näin laajasti ODF:n, OOXML:n ja PDF:n 
tiedostomuodoista.

Jos vedetään mutkat oikoiseksi, niin hyvin moni tietokoneen käyttäjä käyttää pääasiallisesti 
sähköpostiohjelmaa, www-selainta ja tekstinkäsittelyohjelmaa. Sitten on koko joukko erilaisia 
erikoisohjelmia, joiden käyttäjät vaihtelevat tietysti hyvin laajasti.

Tekstinkäsittelyohjelmiin liittyy hyvin laajasti eri tiedostomuotojen isot ongelmat, jolloin eri 
ohjelmat käyttävät erityisesti seuraavia tiedostomuotoja: DOC, ODF ja OOXML. Sitten on 
muitakin tiedostomuotoja: esimerkiksi RTF ja UOF.

Kaikeksi onneksi jokainen itseään kunnioittava ohjelmoija (tai ohjelmointiyritys) tekee omiin 
erikoisohjelmiin PDF-tiedostojen vientimahdollisuuden (export). PDF sopii erityisesti luettavaksi 
tiedostomuodoksi, jolloin PDF-tiedostoa tarvitsee muuttaa harvemmin.

Väittämä: PDF on tiedostomuotojen kilpailun ehdoton voittaja.
Väittämä: Eri ohjelmiin kannattaa monesti ohjelmoida PDF-vienti (export).
Väittämä: Kaikki ohjelmien käyttäjät eivät osaa tallentaa tiedostoja eri muodoissa.
Väittämä: Käsiteltävien tiedostojen tiedostomuotojen sekamelska tulee jatkumaan, vrt. DOC, 
ODF, OOXML, RTF ja UOF.
Väittämä: Käsiteltävien tiedostojen tiedostomuotojen sekamelska aiheuttaa ongelmia 
erilaisissa yhteisöissä.
Väittämä: Käsiteltävien tiedostojen tiedostomuotojen sekamelskan selvittäminen vaatii oman 
työnsä erilaisissa yhteisöissä.

358.3. Lisäarviota / 5.4.2019

Väittämä: (Kerraten) PDF on tiedostomuotojen kilpailun ehdoton voittaja!

PDF on todellakin voittanut taistelun tiedostomuotojen kilpailussa, koska kaikki merkittävät 
yleisohjelmat ja monet erikoisohjelmat pystyvät tuottamaan PDF-tiedostoja suoraan ohjelmasta 
käsin.

Väittämä: Kaikesta koulutuksesta ja valistuksesta huolimatta moni meistä ei osaa vieläkään 
tuottaa PDF-tiedostoja suoraan ohjelmasta (vrt. DOC, RTF, ODF, OOXML, UOF).
Väittämä: Monesti tiedostojen toiminen ristiin eri ohjelmissa ei onnistu.
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359. Paleokonservatiivit ja neokonservatiivit

359.1. Merkintä 120 / 13.4.2009: Painajaisten Voimaa / 
Neokonservatiivit

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_2.html#aihe_120

Hyvin mielenkiintoinen dokumentti on päässyt arkistoitavaksi: 
The Power of Nightmares  [Linkki ei toiminut enää]

Kun dokumentissa mainitut neokonservatiivit ovat päätyneet sivuun poliittisesta vallasta, niin Irakin
sodan päättäminen on nykyisen Obaman hallinnon tavoite.

Nähtäväksi jää, että millä tavalla Yhdysvallat tulee Irakin sodan päättämään.

Neokonservatiivien perintö tulee varmaan pitkään painamaan Yhdysvaltojen mainetta.

Kaikki ihmiset eivät osaa erotella toisen maan erilaisia ryhmiä.

Tuskinpa Irakin asukkaat tietävät kaikkia Yhdysvaltojen erilaisia poliittisia ryhmiä ja alaryhmiä.

On varmaan kova homma selittää irakilaiselle muslimille, että mikä on mormonien, Jehovan 
todistajien ja kristittyjen ero.

Vastaavalla tavalla yhdysvaltalaiselle kristitylle on vaikea selostaa Shiia-muslimien sisäistä jakoa, 
koska Shiia-muslimitkin ovat jakaantuneet ryhmiin.

359.2. Uudelleenarviointia / 24.2.2017

24.2.2017 tilanteessa Donald J. Trump on ollut vähän yli kuukauden Yhdysvaltojen presidenttinä.

Katsoin vähän seuraavia Wikipedia-artikkeleita: (1) Paleoconservatism, (2) Neoconservatism, (3) 
Neoconservatism and paleoconservatism. Donald J. Trump on kirjoitushetkellä linkitetty 
paleokonservatiivien luokkaan. Oma käsitys on paleokonservatiivien ja neokonservatiivien 
kannattavan erilaisia ulkopoliittisia ratkaisuja.

Kysymys: Millainen paleokonservatiivi Donald J. Trump oikeasti on?

”America First”. ”Amerikka ensin”. Mielenkiintoista on jatkossa seurata tämän politiikan oikeaa 
toteuttamista. Oma Yhdysvallat-seuranta on keskittynyt erityisesti heidän (Yhdysvallat) ulko- ja 
turvallisuuspoliitiikkaan.

Kysymys: Millaista on oikeasti Donald J. Trumpin ajama ulkopolitiikka?

12747

12748

12749

12750

12751

12752
12753
12754
12755
12756
12757
12758
12759
12760
12761
12762
12763
12764
12765
12766
12767
12768
12769
12770
12771
12772
12773
12774
12775

12776

12777
12778
12779
12780
12781
12782
12783
12784
12785
12786
12787
12788
12789
12790
12791

http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_2.html#aihe_120


303 / 474

360. Neo-konservatiivit ja rauhaprosessi

360.1. Merkintä 121 / 13.4.2009: Unelmien voimaa / Neo-Neo-
konservatiivit

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_2.html#aihe_121

Yhdysvalloissa on monenlaisia ajatushautomoita (think tank).

Joitain olen selannut, ja katsonut heidän julkaisuluetteloitaan.

Non-niin-ja-silleen.

Tämmöiset löytyivät: 
Institute for Policy Studies, ja heidän Foreign Policy in Focus -projekti.

http://www.ips-dc.org/ ja http://www.fpif.org/

Joku muu on osittain samaa mieltä meikäläisen kanssa.

Barack Obama on neo-neokonservatiivi, ehkä yhdysvalloissa käytetään eri termiä.

En tiedä, että mikä unelma Obamalla on Afganistanin suhteen. Bush Nuoremmalla oli joku 
kuvitelmansa Irakista.

Kopioidaan koko juttu tähän.

::::::: ALKAA :::::::
[Linkki ei toiminut enää]
FPIF Commentary
Planning for Failure in Afghanistan
Col. Sam Gardiner, USAF (ret.) and Erik Leaver | March 30, 2009
Foreign Policy In Focus
::::::: PÄÄTTYY :::::::

360.2. Uudelleenarviointia / 24.2.2017

Forgotten War? Unohtunut sota? Afganistanissa on edelleenkin jonkin verran ulkomaisia joukkoja, 
mutta Afganistanin tapahtumat eivät aina ylitä uutiskynnystä, jolloin Afganistanin sota pysyykin 
unohdettuna sotana.

Joidenkin mielestä Afganistanin sota oli hyvä sota, mutta Irakin sota oli huono sota. Toisaalta jotkut 
pitävät myös Irakin sotaa huonona sotana.
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Wikipedia-artikkeli (War in Afghanistan) listaa Afganistanin sotia alkaen Aleksanteri Suuresta 
alkaen. Viimeisimmät sodat alkoivat vuodesta 1978 alkaen ja sota kestänyt eri muodoissaan 
kirjoitushetkeen saakka.

Koska voidaan julistaa voitto Afganistanin sodasta? En tiedä tuohon vastausta.

Kysymys: Koska voidaan julistaa voitto Afganistanin sodasta?

Itse olen ehdottanut sotilaallisen toiminnan vähentämistä ja enemmän erilaisia siviilihankkeita.

Eri puolilla Afganistania turvallisuustilanne on vaikea, jolloin jokin siviilihanke voi käytännössä 
olla täysin mahdoton asia.

Kysymys: Koska voidaan aloittaa rauhanprosessi Afganistanin sodan eri osapuolien välillä?

Varmaankin erilaisten ryhmittymien sisällä voi olla sotaväsymystä eri tavoin. Asia pitäisi tietysti 
selvittää.

Itse olen pohtinut Afganistanin sodan rauhanprosessia hoidettavaksi perhepiirissä eri 
muslimimaiden kesken ilman voimakasta ulkoista painetta eli ulkomaisia sotilaallisia joukkoja.

Väittämä: Ehkä sotaväsymys vähitellen mahdollistaisi rauhanprosessin Afganistanin sodan 
eri osapuolien välillä, mutta tämä voi kestää vielä jonkin aikaa.

360.3. Lisäarviota / 6.4.2019

Aikaisemmin olen huomioinut Talibanin ja Yhdysvaltojen väliset suorat keskustelut. Tässä 
vaiheessa ei ole vielä tiedossa näiden keskustelun tulokset. Onnistuuko vai epäonnistuuko 
rauhansopimuksen tekeminen?

Kysymys: Koska sotaväsymys on niin suuri erilaisille sidosryhmille, että erilaiset sidosryhmät 
tekevät loppujen lopuksi rauhansopimuksia, joita myös noudatetaan kunnolla?

Vastaus tähän kysymykseen voi kestää jonkin aikaa riippuen eri ryhmien näkemyseroista.
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361. Yksi vai useampi uutiskanava?

361.1. Merkintä 122 / 14.4.2009: Olbermann-kokoelmaa / 
Tiukkaa arvostelua

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_2.html#aihe_122

En ollut pariin-kolmeen viikkoon katsonut MSNBC:n Countdown with Keith Olbermann -ohjelman
koosteita.

Se hyvä puoli internet-tv:n suhteen on, että voi valikoida vaikka yhdestä ohjelmasta vaikka vain 
yhden jakson.

Tässä taas parhaat palat

[upotettuja videoita]

361.2. Uudelleenarviointia / 24.2.2017

Kirjoitushetkellä voi todeta, että seuraan nykyisin useamman uutiskanavan tietoja – ei siis 
pelkästään MSNBC. Vähitellen eri kanavien internet-palvelut ovat kehittyneet parempaan suuntaan.

Aikanaan Keith Olbermann siirtyi pois MSNBC:n palkkalistoilta, joten en ole hänen tekemisiään 
seurannut tarkemmin.

Edelleenkin hyvä puoli internet-tv:n suhteen on mahdollisuus katsoa vain tietyt osat joistakin 
ohjelmista. 

Väittämä: Eri kanavissa (vrt. Yhdysvallat) on omat eronsa.

361.3. Lisäarviota / 6.4.2019

Tähän kohtaan voi todeta YouTube-palvelun kehittyneen laajasti, jolloin kaikkien merkittävien 
tiedotusvälineiden uutisvideota (ja vastaavat) ovat katsottavissa YouTube-palvelussa. Eli erilaiset 
epämääräiset Adobe Flash -tekniikalla toimivat järjestelmät on onneksi korvattu uudempien 
standardien mukaisesti esimerkiksi YouTube-palvelussa.

Väittämä: Adobe Flash -tekniikan korvaaminen uusilla ratkaisuilla on hyvä asia

Myöhemmistä ajoista voi todeta, että en ole seurannut MSNBC:n ohjelmistoa järjestelmällisesti. 

Väittämä: Osasta Yhdysvaltojen kaapelikanavien ohjelmat ovat poliittisesti suuntautuneita.
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362. Veljespuolueiden erilaisista tilanteista

362.1. Merkintä 123 / 14.4.2009: Morning Joe -kokoelmaa / 
Sivistynyttä keskustelua

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_2.html#aihe_123

Morning Joe -ohjelma(kin) on ihan mielenkiintoinen.

Vaikka pääjuontajapari on demokraatti ja republikaani, niin tunnelma on leppoisa.

Mielestäni tämä pätkä on hyvä, koska Joe Scarborough on edelleen republikaani.

Joe Scarborough edustaa mielestäni tätä salonkeihin ja edustustiloihin sopivaa republikaania, joiden
määrän lisääntymistä varmaan jokainen eurooppalainen oikeistopuolue toivoo.

Nykyisillä kannatusluvuilla ja Bush Nuoremman politiikan seurauksena ei ole ehkä helppo kaikille 
oikeistoihmisille tunnustaa, että republikaanit ovat veljespuolue.

[upotettu video]

Tässä oli jotain uutta, jota en ollut koskaan ajatellut/tiennyt.

Yhdysvallat siis käyttää enemmän rahaa koulutukseen kuin moni muu maa. Näin minä ymmärsin 
Joe Scarborough puheista.

Eli ongelma on rakenteellinen, eikä rahassa.

Tämän jälkeen Washington D.C:n pormestarin haastattelu onkin mielenkiintoinen.

[upotettu video]

Ammattiyhdistysihmisiä varmaankin järkyttää termi "Bust the Union".

Mutta ilmeisesti tässä(kin) on moni voimakas eturyhmä järjestäytynyt, eikä mitään muutoksia sallita
ilman kovaa poliittista vääntöä.

362.2. Uudelleenarviointia / 24.2.2017

Kysymys: Mitä ovat koulutuksen rakenteelliset ongelmat Yhdysvalloissa?
Kysymys: Onko opettajien arvostus Yhdysvalloissa samalla tasolla kuin Suomessa?

Kummastakin asiasta pitää tehdä vielä seurantaa.
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363. NATO: Uusien tehtävien etsimistä

363.1. Merkintä 124 / 14.4.2009: Demokraateissa(kin) on eroja / 
EI yllätys

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_2.html#aihe_124

Eivät demokraatit ole mikään yhtenäinen ryhmä.

Mielestäni tämä kaveri on täysin oikeilla jäljillä. Äkkiä ulos Irakista ja Afganistanista.

NATO = North Atlantic Treaty Organization.

Mitä helkuttia NATO (ja Suomi toisekseen) tekevät Afganistanissa?

[upotettu video]
Visit msnbc.com for Breaking News, World News, and News about the Economy

Ei ole tapaa voittaa Afganistanissa.

363.2. Uudelleenarviointia / 24.2.2017

Oma arvio on, että (ns.) kylmän sodan päättymisen jälkeen NATO jäi ilman tehtävää joksikin aikaa. 

Tietysti Neuvostoliiton uhka väheni Neuvostoliiton hajotessa useammaksi valtioksi. Toisaalta 
sotilasliitto tarvitsee jonkin uhkakuvan, jotta sotilasliitolle olisi jotain peruste.

NATO:lle on pitänyt keksiä uusia tehtäviä, jotka tosin ovat monessa tapauksessa NATO:n 
jäsenmaiden ulkopuolella, vrt. Afganistanin sota.

Kysymys: Millaisia uusia tehtäviä NATO:lle jatkossa kehitellään?
Kysymys: Millaisiin NATO:n ohjelmiin Suomi jatkossa haluaa liittyä?
Kysymys: Millaisia muutoksia NATO kokee lähitulevaisuudessa?

Yhdessä haastattelussa nykyinen tasavallan presidentti Sauli Niinistö totesi, että ulkomailta 
ostettujen aseiden käytön koulutus on tietysti yksi osa Suomen puolustusta. Eli käytännössä 
Suomessa voidaan harjoitella ulkomailta ostettujen aseiden käyttöä NATO:n jäsenmaan kanssa, 
vaikka Suomi ei olekaan NATO:n jäsen.

Itse olen todennut, että NATO taitaa olla jatkuvassa muutostilanteessa, jolloin Suomi liittyisi 
NATO:on jossain tietyssä tilanteessa. Samaa sanottiin aikanaan Euroopan Unionin jäsenyydestä, 
jolloin Euroopan Unioni on enemmän prosessi kuin pysyvä asiantila.
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364. Kuka on vihollinen eri ryhmille?

364.1. Merkintä 125 / 14.4.2009: Uutiskokoelmaa: Taliban 
teloitti nuorenparin

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_2.html#aihe_125

Kopioidaan koko juttu tähän.

::::::: ALKAA :::::::
Talibanit teloittivat nuorenparin Afganistanissa
YLE / julkaistu tänään [14.4.2009] klo 19:36, päivitetty tänään klo 20:08
::::::: PÄÄTTYY :::::::

Jaa-a.

Ja tällaisten kaverien kanssa Yhdysvallat ja "liittolaiset" yrittävät sotia.

Päiväsaikaan sotilaiden vahtiessa jotain kylää voi tilanne näyttää rauhalliselta.

Ei sotilaita riitä hyvälläkään tahdolla jokaiselle ovelle joka hetki, jolloin joku kuolemanpartio 
pääsee hoitamaan oman osuutensa.

Sitten toinen asia on, että Taliban käsittääkseni vetää Sunni-islamilaisen tulkinnan kohtuullisen 
kovaksi. Tämän vuoksi Iran Shiia-muslimien maana on (vähintään) varauksellinen Taliban-liikkeen 
toiminnalle.

Martti Ahtisaarta en lähettäisi tälle seudulle neuvottelemaan rauhasta. Tai ainakin pitäisi saada 
asiallinen kutsu tietysti.

Paikalle pitäisi saada joku Shiia- ja Sunni-muslimien arvovaltaisella neuvottelukokoonpanolla 
perustettu ryhmä, joka voisi edes yrittää aloittaa neuvotteluja.

Tietysti siinä neuvotteluissa voi hujahtaa muutama vuosi.

Nykyisellä linjalla Yhdysvallat liittolaisineen on jo hävinnyt Afganistanin sodan, ja tämä pitäisi 
saada hoitumaan muslimien kesken perhepiirissä.

Kun Suomi on Afganistanissa (pässinpäisten päättäjien vuoksi) mukana, niin Suomesta ei voi sinne 
ketään terveellä naamalla lähettää sovittelijaksi.

364.2. Uudelleenarviointia / 24.2.2017
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En tiedä Afganistanin nykytilanteesta juuri mitään, koska seuranta ei ole ollut kokopäiväistä. 
Esimerkiksi shiialaisten tilanne Afganistanissa voi olla vaihteleva.

Aikaisemmassa luvussa pohdin sotaväsymystä.

(Saman toistoa) Väittämä: Ehkä sotaväsymys vähitellen mahdollistaisi rauhanprosessin 
Afganistanin sodan eri osapuolien välillä, mutta tämä voi kestää vielä jonkin aikaa.

364.3. Lisäarviota / 6.4.2019

Uskonnot Suomessa on Kirkon tutkimuskeskuksen yhdessä Uusien uskonnollisten liikkeiden 
tutkijaverkosto USVA ry:n kanssa toteuttama hanke, jonka tarkoituksena on kerätä ja ylläpitää 
tietokantaa Suomessa toimivista ja toimineista uskonnollisista yhteisöistä. Tähän kohtaan pitää 
linkittää kaikki kirjatut yhteisöt Uskonnot.fi-sivustolla. Eli Suomessakin on jollain tasolla 
uskonnollista kirjavuutta. Esimerkiksi islamilaisia yhteisöjä on eri puolilla Suomea. 

Yhteisöt uskontoperinteen mukaan – kaikki kirjatut yhteisöt
http://www.uskonnot.fi/yhteisot/byreligion.php

Oman arvion mukaan suuri osa meistä haluaisi elää rauhassa ilman mitään konfliktia muiden 
ihmisten kanssa. Tämä ei ole mahdollista joissain maissa, koska joidenkin maiden sisällä on 
käynnissä erilaisia (sisällis)sotia.

Kysymys: Koska sotaväsymys tulee vastaan eri maissa – esimerkiksi Afganistanissa?
Väittämä: Erilaisten muslimiryhmien saaminen rauhansopimusten allekirjoittajaksi voi viedä
vielä jonkin aikaa – esimerkiksi Afganistanissa.
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365. Tutkivan journalismin ja viihteen tasapaino?

365.1. Merkintä 126 / 20.4.2009: Katsaus - televisio - YLE

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_2.html#aihe_126

Helsingin Sanomat: 20.4.2009, sivu C1. 

Muutamia otteita:

* suomalaisten television katseluun käyttämä aika on kasvanut
* YLE lähettää viihdettä enemmän kuin ennen
* onko laatuelokuvien ja laatusarjojen taso laskenut?
* ohjelmat pitää kohdistetaan nykyään tarkasti eri kohderyhmille

Nyt keskimääräinen aika on 177 minuuttia vuorokaudessa television katselua, eli melkein kolme 
tuntia. Jos sama tahti jatkuu, niin vähitellen saavutamme television katselun viiden tunnin määrän, 
joka ilmeisesti on Yhdysvalloissa vallitseva aikamäärä.

Jaa-a. Osaako tähän sanoa mitään viisasta?

Itse ajattelisin, että vapaa-ajalle on paljon erilaisia mahdollisuuksia. Yksi varteenotettava kilpailija 
kaikelle toiminnalle on nimenomaan televisio.

Mahdollisesti tässäkin käy niin, että television katselu ja katselemattomuus kasaantuu. Jotkut 
katsovat reilusti yli tämän 177 minuutin, ja osa porukasta katselee tuskin ollenkaan.

Ehkä käy niin, että internet-tv:n avulla voi katsoa vain ne muutamat ohjelmapätkät, jotka oikeasti 
kiinnostavat.

Mutta vakava kysymys Suomen kannalta on, että mikä pitkällä aikavälillä erottaa YLE:n täyden 
palvelun viihdekanavasta.

Tietysti herää kysymys, että miten käy tutkivalle journalismille pitkällä aikavälillä.

Tutkiva journalismi on tietysti julmetun kallista, kun yhden jutun ympärillä olla muutama toimittaja
useammankin kuukauden.

Minun mielestä YLE:n pitäisi kustannuksista huolimatta pitää tutkivaa journalismia yllä.

Ehkä kaupalliset kanavat tekevät silloin tällöin muutaman tutkivan journalismin jutun - ei ehkä niin 
usein, mutta joskus.

Sitten tietysti herää kysymys, että pitäisikö joidenkin sanomalehtien jotenkin liittoutua, ja pitää yllä 
jotain Tutkiva Journalismi Oy:tä. Ei ehkä kaikki sanomalehdet samaan kokoonpanoon, vaan pari 
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tämmöistä Tutkiva Journalismi Oy:tä.

Yhdysvalloissa ovat jotkut säätiöt alkaneet rahoittamaan tutkivaa journalismia.

365.2. Uudelleenarviointia / 25.2.2017

Muuttuuko YLE täyden palvelun viihdekanavaksi? Omasta mielestä YLE:n rahoitus mahdollistaa 
myös viihteen ulkopuolista toimintaa, jolloin on mahdollisuuksia myös tutkivalle journalismille. 
MTV:n puolella he aikanaan lopettivat 45 minuuttia -ohjelman, joka oli asiaohjelma MTV:n 
puolella. Eli MTV on tietysti enemmän viihdekanava.

Olen moneen kerran todennut vapaa-aikamarkkinoista, jolloin ihmisten vapaa-ajalle on paljon 
ottajia. Televisio katselu on tietysti yksi iso osa vapaa-ajan käyttöä väestötasolla vertailtuna.

Edelleen olen todennut, että television voimaa ei pidä aliarvioida mitenkään.

Sitten voi todeta (ns.) tosi-tv:n ilmiön, jolloin on kilpailuja, joissa osanottajina eivät ole 
ammattinäyttelijät. Tosi-tv:n tuottaminen on monesti halpaa, koska monessa tapauksessa tarvitaan 
vain iso tila, johon mahtuu yleisö sekä kilpailijat. Käsitin yhdestä raportista, että Suomessa tosi-tv:n
ohjelmien määrä on lisääntynyt.

Itse en ole koskaan ostanut omaa televisiota. Nykyisin eri tiedotusvälineillä on omat uutisten 
syötteet (RSS), joiden avulla voi seurata uutisia – myös ilman television katselua.

Seuraavat ovat tulleet vastaan eri yhteyksissä: 83 Hitaan journalismin yhdistys ry, 84 Long Play 
Media Oy, 85 Tutkivan journalismin yhdistys ry. Eli tutkivalle ja/tai hitaalle journalismille löytyy 
Suomesta joitain ratkaisuja.

Kysymys: Kuka rahoittaisi tutkivaa journalismia Suomessa?

Tutkiva Journalismi Oy? Tuota pohdin merkinnässä 126.

Nykyisin eri tiedotusvälineet ovat liittoutuneet eri tavoin, ja tästä uusin esimerkki taitaa olla 86 
Lännen Media Oy. Lännen Media Oy (kirjoitushetkellä) yhdistää 12 suomalaisen sanomalehden 
voimat, eli Aamulehti, Forssan Lehti, Hämeen Sanomat, Ilkka, Kainuun Sanomat, Kaleva, 
Keskipohjanmaa, Lapin Kansa, Pohjalainen, Pohjolan Sanomat, Satakunnan Kansa, Turun Sanomat.
Kyseiset lehdet tekevät yhteistyötä mm. yhteisen Helsingin toimituksen avulla. Tämän päälle tulee 
erilaisia viikonvaihteen laajempia juttuja ja teemasivuja.

Kysymys: Riittäisikö erilaisten tiedotusvälineiden liittoutumat (vrt. Lännen Media) 
takaamaan tutkivaa journalismia Suomessa?

Tuon kysymyksen vastaus pitää selvittää pidemmällä aikavälillä.

83 http://hidasjournalismi.fi  , Hitaan journalismin yhdistys ry
84 https://longplay.fi  , Long Play Media Oy
85 http://www.tutkiva.fi  , Tutkivan journalismin yhdistys ry
86 http://www.lannenmedia.fi  , Lännen Media Oy
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366. Kiusaaminen ja koulutus

366.1. Merkintä 127 / 20.4.2009: KiVa koulu -ohjelma

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_2.html#aihe_127

15.4.2009 Helsingin Sanomat uutisoi sivulla C6 professori Christina Salmivallista.

Ei siinä mitään.

Salmivalli on tutkinut koulukiusaamista, ja on kehitellyt 87 Kiva Koulu -ohjelmaa.

Näin väitettäisiin, että sadassa kokeilukoulussa lapsen päätyminen kiusattavaksi puolittuisi.

Eli ennen kiusattiin 10%, nyt ehkä sitten 5% oppilaista.

Tästähän tämä länsimaisen koulujärjestelmän outo tilanne syntyy.

Toisaalta tuotamme, ainakin Suomessa, hyviä oppimistuloksia, mutta samaan aikaan saamme siis 5-
10% oppilaista pahennetun henkisen epäterveyden tielle riippuen Kiva Koulu -hankkeiden 
onnistumisesta.

Joskus luin sellaisen uutisen, että vähänkin suuremmissa kaupungeissa on vanhempainilloista tullut 
kuulusteluja, joissa luokanvalvojat/opettajat joutuvat vaativien vanhempien kuulusteltaviksi.

Enpä ihmettele itse ollenkaan.

Kun nykyiset vanhemmat ovat käyneet läpi ns. peruskoulun ja ovat nähneet ns. peruskoulun hyvät 
ja huonot puolet, niin ihmiselle luontaisella tavalla huomio keskittyy tietysti huonoihin puoliin.

Ja tietysti jokainen vanhempi luontaisesti haluaa välttää huonot kokemukset omille lapsilleen.

Siinäpä on kova paikka juuri valmistuneelle (seitsemän laudaturin) opettajalle, joka on juuri päässyt
opettamaan oikeana opettajana.

En tiedä, pitäisikö kiusaukselle alttiit ja kiusaamiseen alttiit oppilaat tunnistaa jotenkin jo 
ensimmäisillä luokilla. Mutta tämä taas tuottaa omat ongelmansa, ja lisäksi on monia eettisiä 
ongelmia.

Tämä on kyllä vakava ongelma kuitenkin.

Kukaan järkevä kaupallinen johtaja ei hyväksyisi, että tehdas tuottaisi 5-10% virheellisiä tuotteita.

Mutta koulun osalta siis hyväksyimme kuitenkin sen, että 5-10% oppilaista joutuu pahennetun 

87 http://www.kivakoulu.fi  , KiVa Koulu ®
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henkisen epäterveyden tielle.

366.2. Uudelleenarviointia / 25.2.2017

Jälkikäteen olen lukenut kiusaamisesta eri koulutusasteilla ja erilaisilla työpaikoilla. Summaten voi 
todeta kiusaamista olevan eri koulutusasteilla ja erilaisilla työpaikoilla, jolloin korkea koulutus ei 
takaa kiusaamisen vähenemistä.

Omaan kirjastoon on luettavaksi jäänyt Finne, Knardahl & Lau (2011). Käytännössä he osoittivat 
työpaikkakiusaamista olevan norjalaisilla työpaikoilla. Kiusaaminen altistaa muille oireyhtymille 
kuten masennus.

Muistelisin lukeneeni juttua ihmisten työpaikan vaihtamisen syille, joista yksi syy on kiusaaminen 
nykyisellä työpaikalla.

Nyt voi todeta suomalaisen peruskoulun olevan useamman sukupolven kokemus 
peruskoulutuksesta. Eli itse vanhemmaksi päässeet henkilöt haluavat tietysti välttää peruskoulun 
huonoja ilmiöitä kuten kiusaamista.

Hyvä asia olisi tietysti selvittää opettajiksi päätyvien henkilöiden kokemukset kiusaamisesta. 
Mahdollisesti opettajiksi päätyvistä henkilöistä aivan kaikki eivät ole kokeneet kiusaamista. En 
tiedä tuohon vastausta.

Väittämä: Mahdollisesti nykyiset peruskouluikäisten lasten vanhemmat haluavat 
peruskoulun huonojen piirteiden (kuten kiusaaminen) vähentämistä.
Väittämä: Mahdollisesti osa peruskoulujen opettajista ei ole itse kokenut kiusaamista.
Väittämä: Mahdollisesti myös peruskoulujen opettajille pitää opastaa kiusaamisen ilmiön 
vähentämistä.
Väittämä: (Valitettavasti) korkea koulutuskaan ei suojaa kiusaamisen ilmiöltä.

Suomessa opettajan ammatti on korkealle arvostettu ammatti, joten siinä mielessä asiat ovat tietysti 
hyvin.

Tietysti on tärkeä kehittää edelleen hyviä menetelmiä kiusaamisen estämiseksi eri koulutusasteilla.

366.3. Lisäarviota / 6.4.2019

Eri yhteyksissä olen todennut, että myös korkeakorkeakoulutetut ihmiset voivat harrastaa 
kiusaamista, mutta se voi olla erilaista verrattuna muihin asiayhteyksiin.

Väittämä: Korkea koulutustasokaan ei poista kiusaamisen ilmiötä.

Tietysti 88 Kiva Koulu -ohjelmaa on jo sovellettu useammassa peruskoulutuksen koulussa, mutta 
tilanne voi tietysti olla vaihteleva eri kouluissa.

88 http://www.kivakoulu.fi  , KiVa Koulu ®
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367. Yritystoiminnan pitkäjänteisyydestä

367.1. Merkintä 128 / 20.4.2009: KvartaaliKapitalismi, 
PerhePerinne, OsuusOsallisuus ja VaratonValtio?

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_2.html#aihe_128

Maailmalla on monenlaisia yrityksiä.

Itse olen pohtinut, että miten jotkut perinteikkäät perheyritykset ja osuuskunnat tulevat ulos tästä 
vallitsevasta taloudellisesta kaaoksesta.

Jalasjärvellä paras esimerkki lienee Jalas-merkkisten kenkien valmistaja, eli Urho Viljanmaa Oy.

Heilläkin on tietysti tiukkaa, mutta ketään ei ainakaan minun tietojen mukaan ole irtisanottu, ja 
yritys siirtyi kolmipäiväiseen työviikkoon.

Toisaalta he, eli Urho Viljanmaa Oy -perheyritys, liittoutuvat ruotsalaiseen Ejendals-konserniin.

Ejendals on itsekin perheyritys.

Itse pohdiskelin päivänä eräänä, että tietysti Ejendals voisi ostaa lisää näitä perinteikkäitä 
perheyrityksiä, ja laajentaa tuotevalikoimaansa. Se on tietysti heidän oma asiansa, ja minulla ei ole 
asiaan mitään vaikutusvaltaa.

Sitä olen pohtinut, että pääsevätkö jotkut perinteikkäät perheyritykset läpi tästä vallitsevasta 
taloudellisesta kaaoksesta, ja ostavat parhaita paloja eri yrityksistä.

Toisaalta on niin, että erilaiset yritysfuusiot ovat melkoisen hankalia kokonaisuuksia, ja miksi joku 
perheyritys näkisi moisen vaivan.

Sitten on tapauksia, jossa joku pörssiyhtiö ostaa jonkun perinteikkään perheyrityksen 
osastoksi/paikallisyksiköksi/tms. Jotkut näistä tarinoista ovat todella onnettomia.

Jalasjärvelle tuli uudehko perheyritys, eli Halpa-Hallin myymälä, jonka alta ostettiin pois Siltala-
perheyritys; Eli Halpa-Halli laajensi (merkittävästi) uuden myymälän vanhojen tilojen yhteyteen.

Toisaalta on näitä perinteikkäitä osuuskuntia joissain tapauksissa, josta paras esimerkki lienee S-
ketju.

Jaa-a.

Jokainen yrityksen järjestäytymisen malli sisältää hyvät ja huonot piirteet, sekä lisäksi oman 
tuhonsa mahdollistavat tekijät.
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Niin-joo-niin.

Toisaalta on ollut paljon arvostelua tätä KvartaaliKapitalismia kohtaan.

Ilmeisesti jotain uutta pitäisi kehitellä, että KvartaaliKapitalismi ei jälleen kerran ajautuisi syvään 
kuoppaan, josta VaratonValtio joutuu yritykset nostamaan ylös.

367.2. Uudelleenarviointia / 25.2.2017

Aikaisemmissa luvuissa [235, 271, 297, 332, 344] olen viitannut Toyotan ja/tai Enronin eroon. 
Enron koki nousun, uhon ja tuhon eri syistä. Toyota on ollut joiltain osin hitaampi yritys, joka on 
kehittänyt toimintaansa jo vuosikymmeniä.

Suomessa on Perheyritysten liitto ry, joka pyrkii edistämään perheyritysten asiaa eri tavoin. Vuosina
2010-2014 liiton toimitusjohtaja toimi Matti Vanhanen. Käytännössä entinen pääministeri Matti 
Vanhanen nosti Suomessa Perheyritysten liitto ry:n tunnettuutta eri tavoin – ehkä häntä voisi kutsua 
superlobbariksi. Itse oletan Suomessa Perheyritysten liitto ry:n tunnettuuden olleen vähäistä eri 
sidosryhmissä ennen Matti Vanhasen toimikautta.

Jalasjärvellä (nykyisin osa Kurikan kaupunkia) toimii nykyisin 89 Ejendals Suomi Oy, joka on 
perustettu Urho Viljanmaa Oy:n perustalle, jolloin Ejendals osti Urho Viljanmaa Oy:n. Ejendals on 
käsittääkseni edelleenkin perheyritys. Jalasjärvellä (nykyisin osa Kurikan kaupunkia) on myös 
Juustoportti, joka yhtiönä on Perheyritysten liitto ry:n jäsenyritys. Juustoportti on vuosikymmenten 
mittaan kasvanut vähitellen ja hallitusti isommaksi yritykseksi.

Lyhyesti ottaen perheyritys on joskus vähän hitaampi joissain asioissa. Yksi osa tällaista hitautta on 
työntekijöiden hyvin pitkät työsuhteet samassa perheyrityksessä. 

Itse kävin aikanaan läpi kaupallista koulutusta Kauhavalla sijaitsevan Suomen Yrittäjäopiston 
alaisuudessa. Moni opiskelija oli perheyrityksen omistajan lapsi. Lyhyesti todeten opistossa 
opiskelleet opiskelijat olivat innokkaita tekemään eri asioita, jolloin oppilasyhdistyksen hallituksen 
lisäksi oli useampi toimikunta. Muissa oppilaitoksissa on monesti vaikea saada 
oppilaskunnan/oppilasyhdistyksen hallitukseen edes muutama jäsen.

Aikanaan Suomen Yrittäjäopiston lisäksi Kauhavalla oli jonkin aikaa ammattikorkeakoulutasoista 
koulutusta, joka liitettiin osaksi Seinäjoen ammattikorkeakoulua. Eri vaiheiden jälkeen 
ammattikorkeakoulutasoista koulutusta ei Kauhavalla enää järjestetä. En tiedä enää Suomen 
Yrittäjäopiston tilanteesta aivan kaikkea. Suomen Yrittäjäopisto järjestää edelleenkin koulutusta, 
mutta koulutuksen luonne on muuttunut ammattikorkeakoulutasoisen koulutuksen lopettamisen 
jälkeen. Käytännössä opettajat opettivat sekä opiston että ammattikorkeakoulun puolella. 

Summaten voi todeta Suomen Yrittäjäopiston kouluttaneen perheyritysten useamman sukupolven 
edustajaa. En tiedä mikä on nykyisin perheyritysten arvostus Suomen Yrittäjäopiston koulutukselle.

Kysymys: Millaista pitäisi olla koulutus perheyritysten edustajille?
Kysymys: Kenen pitäisi järjestää koulutusta perheyritysten edustajille?
Kysymys: Kuka valvoisi perheyritysten edustajille tarjotun koulutuksen laatua?

89 http://www.ejendals.com/fi/  , Ejendals
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368. Alkuperäisen ajatuksen muuttuminen ajassa ja 
tilassa

368.1. Merkintä 129 / 20.4.2009: Pystyykö Puolue peittelemään 
omaa NäköKantaansa/AateAjatusta?

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_2.html#aihe_129

Tässä on ollut jonkinlaista keskustelua Mauri Pekkarisen ajatuksesta, että hyväosaisten(kin) pitää 
osallistua lamatalkoisiin.

Ehkä ei nyt aivan noilla sanoilla ja noilla ajatuksilla.

Sitten päälle on tietysti saatu Jyrki Kataisen kommentti.

Sitten voidaan uutisoida, että hallituksen sisällä kuohuu.

Vastakkainasettelun aika ei ole koskaan ohi, koska tiedotusvälineiden kannalta mikä tahansa - 
pienikin - ristiriitaisuus on iso uutinen.

Jaa-a.

Enpä usko, että Suomen nykyinen hallitus tähän kaatuu.

Toiseen asiaan.

Mutta tämä nykyinen kauppojen aukioloaikojen vapauttamisen keskustelu osoittaa, että Keskusta ja 
Kokoomus ovat muuttumassa/muuttuneet maallisiksi yleispuolueiksi.

Jos Keskusta ja Kokoomus olisivat oikeasti kristittyjä puolueita, niin tietysti kaikki kaupat olisivat 
sunnuntaina kiinni ilman mitään poikkeusta.

Että siinä mielessä olisi rehellistä, että Kokoomus ja Keskusta eivät enää näyttelisi olevansa 
kristittyjä puolueita.

Tähän on tietysti hyvä sanoa, että itse kannatan uskonnonvapautta kaikessa laajuudessaan.

Mutta tekopyhyyden vastustajia pitäisi meidän kaikkien olla riippumatta uskonnosta, 
uskontokunnasta ja puolueesta.

Että siinä mielessä SDP ei ole aito Sosialidemokraattinen puolue, koska he eivät nykyään halua 
kirkon ja valtion erotusta kaikessa laajuudessaan.

Mutta näinhän se menee vuosisadan aikana.
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Sukupolvet vaihtuvat, ja toiminta yrityksen/puolueen logon alla muuttuu aivan toiseen malliin 
alkuperäisestä tilanteesta.

Sitten vääristellään alkuperäistä ajatusta täysin kieroutuneeseen muotoon; onhan meillä näitä: 
Santeri Alkion kirjoitukset, Forssan kokous, vuosi 1918, kuningaskysymys, jne. jne.

Ja valtameren takaa Yhdysvaltain perustuslaki. Aina joku veivaa ja vatkaa perustuslakikokouksen 
oikeasta hengestä ja tulkinnasta.

Myyttien helliminen on vain niin kivaa.

368.2. Uudelleenarviointia / 25.2.2017

20.4.2009 tilanteessa silloinen hallitus (Vanhanen II) perustui keskustan (51 paikkaa eduskunnassa),
kokoomuksen (51), vihreiden (14) ja RKP:n (9 + Ahvenanmaan edustaja) yhteistyölle.

Tiedotusvälineiden kannalta mikä tahansa ristiriitaisuus jonkin hallituksen sisällä on iso uutinen. 
Näitä hallituspuolueiden ristiriitaisia lausuntoja voidaan kerätä yhden uutispäivän aikana useitakin. 
Sitten jossain vaiheessa hallitus kokoontuu yhteen ja hallitus antaa sitten yhtenäisen viestin 
kokoontumisen jälkeen.

Aikaisemmassa luvussa (SL 207 teoksessa Rannila 2017b; tässä teoksessa luku 367) pohdin 
perheyritysten toimintaa. Yksi osa kauppojen aukioloaikojen vapautusta on perheyrityksien 
mahdollisuudet kaupan alalla. Oma arvio on, että kauppojen aukioloaikojen vapautus hävittää 
loputkin pienet kaupat, joiden takana on voinut olla pieni perheyritys.

Kirjoitushetkellä tiedämme hyvin kauppojen aukioloaikojen vapautuneen. Seuraava julkaisu löytyi: 
selvitys vähittäiskaupan aukioloaikamuutosten vaikutuksista (Suomen Yrittäjät ja Erikoiskaupan 
Liitto). Julkaisun viimeisessä kappaleessa on todettu seuraavaa:

”Sanallisissa vastauksissa esiintyi säännöllisesti kolme eri teemaa. Sunnuntaikaupan 
kannattamattomuutta korostettiin erityisesti erikoiskaupan puolella. Toiseksi merkittäväksi 
teemaksi nousi yrittäjän jaksamisen heikentyminen mm. joustamattomien aukioloaikojen ja 
kalliiden työvoimakustannusten vuoksi. Kolmanneksi kommenteissa toistui se, että 
sunnuntaiaukiolo palvelee vain isompien yritysten ja joidenkin kuluttajaryhmien intressejä. 
Myös useissa kauppakeskuksissa omaksuttua pakollista sunnuntaiaukioloa kritisoitiin.” 
(selvityksen sivu 21)

Oma arvio on, että kauppakeskuksissa on vähitellen vähemmän pieniä (erikois)kauppoja, koska 
omistajayrittäjä ei välttämättä jaksa tehdä töitä seitsemänä päivänä viikossa. Käytännössä 
erikoisliikkeiden ketjut voivat levittäytyä kauppakeskuksiin, jolloin erikoisliikkeiden ketjut voivat 
kasvaa jollain aikavälillä.

Väittämä: Kauppojen aukioloaikojen vapauttaminen hävittää vähitellen pienet 
(erikois)kaupat.
Väittämä: Kauppojen aukioloaikojen vapauttaminen kasvattaa erikoisliikkeiden ketjujen 
toimipaikkojen lisääntymistä eri vaiheissa.
Väittämä: Vähitellen monet suomalaiset puolueet ovat muuttuneet maallisiksi yleispuolueiksi.
Väittämä: Maalliset yleispuolueet voivat kannattaa kauppojen aukioloaikojen vapauttamista.
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369. Onko puolueiden välillä mitään eroja?

369.1. Merkintä 130 / 23.4.2009: Suoraa huutoa / 
PuolueKanta??

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_2.html#aihe_130

Jenkkimeininki on kovan äänen käyttöä.

Tässä taas muutama ote kovan äänen käytöstä Yhdysvalloissa.

Bill Clintonin syytteenjättämisen jälkeen Yhdysvaltain poliittinen keskustelu on muuttunut 
melkoisen ikäväksi.

MSNBC on ollut kanava, jossa keskustelu on ollut osittain sivistynyttä.

Tässä kuitenkin pari poikkeavaa tapausta.

Väittelyä kidutuksesta yms, ei niin leppoisaa / [upotettuja videoita]

369.2. Uudelleenarviointia / 25.2.2017

Kovan äänen käyttö? Aina välillä tulee vastaan jollain (internet-)kanavalla esiin huutamista eri 
osapuolien välillä. Monesti osapuolina on ollut (Yhdysvallat) demokraatti ja republikaani, jotka 
ovat puhuneet kovalla äänellä toistensa päälle.

Toisaalta olen monet kerrat todennut, että demokraatti ja republikaani voivat kannattaa jotain samaa
asiaa täysin erilaisilla perusteilla. Kulunut esimerkki on ison armeijan (Yhdysvallat) käytön 
vaihtelevat perusteet.

Suomessa on muutama ohjelma (tai vastaava), joissa haastateltava voi sanoa oman sanomisensa 
loppuun asti (yleensä) ilman keskeytyksiä.

Väittämä: Suomessa kova huutaminen eri ohjelmissa (tai vastaava) on onneksi vähäisempää.
Väittämä: Kova huutaminen (erityisesti Yhdysvallat) peittää alleen erilaisten (poliittisten) 
mielipiteiden samat ja erilaiset osat.

369.3. Lisäarviota / 6.4.2019

Huutaminen eri ohjelmissa (vrt. Yhdysvallat) on voinut jatkua edelleenkin.

Kysymys: Millaisia ovat ohjelmat (vrt. Yhdysvallat), joissa ei huudeta?
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370. Vähemmän huutamista ja enemmän keskustelua

370.1. Merkintä 131 / 23.4.2009: Leppoisaa keskustelua / 
PuolueKanta?

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_2.html#aihe_131

Jalasjärvellä oli 23.4.2009 EU-vaalitilaisuus.

Paikalla ehdokkaina olivat:

* Sauli Ahvenjärvi (KD)
* Lasse Hautala (Kesk)
* Kaarina Kailo (Vas.)
* Jenny Lindborg (SDP)
* Antti Pesonen (IPU)
* Kai Pöntinen (Kok)
* Vesa-Matti Saarakkala (PS)

Jaa-a. Mitähän viisasta osaisi sanoa?

Kyllä ehdokkaissa oli eroja.

Energia: Ydinvoimakannoissa oli eroja.
Energia: Eri energialähteiden arvostuksessa oli eroja.

Ulkomaalaiskysymykset: Työperäisestä maahanmuutosta oli erilaisia mielipide-eroja. 
Pakolaisaiheet: Erilaisia näkemyksiä, mikä on paras tapa hoitaa kehitysmaiden tilannetta.

Talousjärjestelmä: Eroja löytyi markkinoiden sääntelyn tavoista. 
Suuryritykset: Tässä paneelissa kukaan ei tainnut olla suuryrityksen palveluksessa.

Väkeä oli semmoinen 70 henkilöä, mikä on aika hyvä saavutus ottaen huomioon vuodenaika, 
maataloustöiden tilanne, vaalien kiinnostavuus, jne.

Kyllä se on todettava, että kyllä puolueissa ON eroja. Ne pitää vain tulla paikan päälle kysymään.

Siinä mielessä tämä oli hyvä tilaisuus, että paikalle saattoi tulla kuka tahansa mistä tahansa 
puolueesta, eikä ollut pelkoa joutumisesta jonkun puolueen listalle.

370.2. Uudelleenarviointia / 25.2.2017

23.4.2009 tilaisuus oli aivan asiaa ja hyvää keskustelua. Vaalipaneelissa olleet ehdokkaatkin olivat 
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aika tyytyväisiä. Uskoisin heillä olleen useampi ”oman” puolueen tilaisuus, jolloin useamman 
puolueen yhteistilaisuus oli hyvää vaihtelua.

Kerraten voi todeta 23.4.2009 tilaisuuden (eurovaalit) vaatineen pari palaveria, useita asiakirjoja, 
useita sähköpostiviestejä ja useita puhelinsoittoa. Moni asia piti varmistaa erikseen sekä 
puhelimessa että sähköpostissa seitsemään kertaan.

Lyhyesti todeten useamman puolueen yhteistilaisuus vaatii paljon työtä, minkä vuoksi useamman 
puolueen yhteistilaisuuksia on vähemmän. Vain ”oman” puolueen tilaisuus vaatii paljon vähemmän 
työtä.

Suomessa on onneksi monipuoluejärjestelmä, jolloin vältämme monet kaksipuoluejärjestelmän 
ongelmat. Tietysti myös monipuoluejärjestelmässä on omat ongelmansa, joita on turha peitellä. 
Toisaalta sekä monipuoluejärjestelmässä että kaksipuoluejärjestelmässä tulee välillä vastaan 
vaikeita tilanteita, joissa poliittinen päätöksenteko jumittuu täysin eri syistä johtuen.

”Tervetuloa”. Huolimatta tervetulotoivotuksesta minultakin kysyttiin, että voiko tällaiseen 
tilaisuuteen tulla. Tietysti tervetulotoivotus tarkoittaa vapaata osallistumisoikeutta kaikille 
kiinnostuneille. Eli aivan tavalliset ihmiset voivat olettaa poliittisten tilaisuuksien olevan suljettuja, 
vaikka lehdessä on selvä tervetulotoivotus.

Väittämä: Useamman puolueen yhteistilaisuus vaatii paljon työtä.
Väittämä: Useamman puolueen yhteistilaisuuksia on vähemmän, koska yhden puolueen 
tilaisuus vaatii vähemmän työtä kuin yhteistilaisuus.
Väittämä: Puolueissa on oikeasti eroja, mutta erot pitää käydä erikseen kuuntelemassa eri 
tilaisuuksissa.
Väittämä: Aivan tavalliset ihmiset voivat olettaa poliittisten tilaisuuksien olevan suljettuja 
tilaisuuksia huolimatta lehti-ilmoituksessa olevasta tervetulotoivotuksesta.
Väittämä: Monipuoluejärjestelmä on parempi järjestelmä kuin kaksipuoluejärjestelmä.

370.3. Lisäarviota / 6.4.2019

Kirjoitushetkellä on käynnissä vuoden 2019 eduskuntavaalien vaalikampanja eri tavoilla. Itse olen 
käynyt muutamassa vaalitilaisuudessa – eri puolueiden tilaisuuksia on ollut Jalasjärvellä muutama.

25.2.2017 esittämäni huomio puolueiden eroavaisuuksista pitää vielä paikkansa. Puolueissa on 
eroja, ja ne pitää kaivaa esiin vaaliohjelmista sekä eri puolueiden edustajien lausunnoista.

Väittämä: Puolueissa on oikeasti eroja.
Väittämä: Puolueissa erojen selvittäminen vaatii (tietysti!) oman työnsä.

Kysymys: Kuinka moni äänestäjä käy erikseen selvittämässä erilaisten puolueiden 
eroavaisuuksia erilaisissa tilaisuuksissa?
Kysymys: Kuinka moni äänestäjä erikseen selvittää eri puolueiden vaaliohjelmat?

Väittämä: Osasta äänestyspäätökset voivat perustua enemmän mielikuviin kuin puolueiden 
oikeiden erojen selvittämiseen.
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371. Suhtautuminen kidutukseen ja moraalinen 
ylivoima

371.1. Merkintä 132 / 26.4.2009: MSNBC / Myrsky vesilasissa ja/
tai liittolainen pulassa??

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_2.html#aihe_132

Yhdysvalloissa kuohuu jollain tasolla.

Jonkinlaisia asiakirjoja liittyen Yhdysvaltojen harrastamaan kidutukseen on tullut julkisuuteen.

MSNBC-kanavalla on ollut valtaisa joukko ohjelmien osuuksia pyhitettynä Yhdysvaltojen 
harrastamaan kidutukseen.

MSNBC:n Keith Olbermann on ollut kova arvostelija, ja on vaatinut täydellisen laajaa aiheen 
tutkimusta.

Kuten näkyy näistä pätkistä, niin Yhdysvalloissa he ovat täysin ymmällään tästä aiheesta.

Mielestään he ovat vapauden, demokratian ja turvallisuuden linnake turvaamaan edellä mainitut 
(vapaus, demokratia ja turvallisuus).

Yhtäkkiä itseään moraalisesti itseään ylivoimaisena pitämät ihmiset ovatkin kohdanneet oudon 
tilanteen.

Kidutimme? Kyllä. Moraalisesti oikein? Ei. Muiden maiden mielipide? Kielteinen.

Samaan aikaan Pakistan on räjähtämässä omiin ongelmiinsa, ja tämä aiheuttaa aivan omia 
ongelmiaan.

Yhdysvaltojen Afganistanin "vapauttaminen" Taliban- ja Al Qaeda-liikkeistä ei ole ollut kovin 
onnistunutta, ja nyt Taliban on levittänyt vaikutusvaltaansa Pakistanissa aivan uusille alueille.

[upotettuja videoita]

371.2. Uudelleenarviointia / 25.2.2017

Itse olen todennut kidutuksen olevan hyvin huono kuulustelumenetelmä. Sittemmin julkisuuteen on 
tullut erilaisia uutisia Yhdysvaltojen ja heidän liittolaisten käyttämistä kidutusmenetelmistä.

”Yhdysvallat on moraalinen projekti” (moral project). Tuo lausahdus on tullut vastaa joissain 
yhteyksissä.
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”Yhdysvallat on erityislaatuinen” (exceptional). Tuo lausahdus on tullut vastaa joissain yhteyksissä.

Tässä kohtaa on eri lähestymistapoja. (1) Moraalinen ylivoima on esimerkkinä muille 
kansakunnille, jolloin muut kansakunnat pyrkivät samaan. (2) Moraalinen ylivoima tarkoittaa oman 
demokraattisen ja kansanvaltaisen mallin viemistä muihin maihin. (3) Oma erityislaatuisuus on 
esimerkki muille kansakunnille.

”Manifest Destiny”. Tuo lausahdus on tullut vastaa joissain yhteyksissä. Eli Yhdysvalloilla olisi 
”kutsumuskohtalo”, joka on perustana omalle toiminnalle sekä sisäpolitiikassa että ulkopolitiikassa.

Toisaalta eri puolilla maailma on arvostelua Yhdysvaltoja kohtaan eri syihin perustuen. Maasta 
ja/tai valtiosta riippuen arvostelulle on erilaisia perusteluita.

”Maailman poliisi”. Tuollainenkin on tullut vastaan. Onko Yhdysvallat maailman poliisi, joka pitää 
eri maita maailmassa rauhallisina. Onko Amerikan takaama rauha (Pax Americana) hyvä vai huono 
asia?

Väittämä: Osa yhdysvaltalaisista aivan vilpittömästi uskoo Yhdysvaltojen olevan 
erityislaatuinen.
Väittämä: Osa yhdysvaltalaisista pitää aivan vilpittömästi Yhdysvaltoja moraalisena 
hankkeena.
Väittämä: Osa yhdysvaltalaisista pitää aivan vilpittömästi Yhdysvaltoja erityisenä mallina 
demokratialle ja moraalisena esikuvana muille maailman maille/valtioille.
Väittämä: Osa yhdysvaltalaisista pitää aivan vilpittömästi Yhdysvalloilla olevan erityinen 
tehtävä demokratian ja vapauden levittäjänä.

Tietysti on täysin selvää Yhdysvaltojen sisällä olevan erilaisia käsityksistä omasta 
erityislaatuisuudesta. Oman erityislaatuisuuden käytännön toteuttamisesta on osittain erilaisia 
mielipiteitä.

Tietysti jokainen maa maailmassa on omalla tavallaan erityislaatuinen, jolloin yksittäisen maan oma
erityispiirteet pitää selvittää aina erikseen. Tietyn maan ulkopuolisille henkilöille tällainen selvitys 
on tietysti vaikea tehtävä omista ennakko-oletuksista ja ajattelun virheistä johtuen.

Väittämä: Kunkin maan erityispiirteiden selvitys ja oikea ymmärtäminen vaatii oman työnsä.
Väittämä: Kunkin maan erityispiirteet on aina mahdollista ymmärtää täysin väärin.
Väittämä: Yksittäisen maan ulkopuolisilla henkilöillä on omat ennakko-oletukset jonkin 
maan erityispiirteiden suhteen.
Väittämä: Yksittäisen maan ulkopuoliset henkilöt voivat käsittää täysin väärin jonkin maan 
erityispiirteet.

371.3. Lisäarviota / 6.4.2019

Itse olen pohtinut Suomeen saapuvien eri maiden suurlähettiläiden opastamista suomalaiseen 
toimintaympäristöön. Miten eri maiden suurlähettiläät ymmärtävät suomalaisen erityislaatuisuuden?

Väittämä: Myös suomalainen asiayhteys voidaan käsittää täysin väärin riippuen henkilön 
lähtömaasta.
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372. Toistoa: Suhtautuminen kidutukseen ja moraalinen
ylivoima 

372.1. Merkintä 133 / 26.4.2009: FOX / Myrsky vesilasissa ja 
liittolainen pulassa??

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_2.html#aihe_133

Kokeilin taas vaihteeksi CBS-, ABC- ja CNN-kanavien www-palveluita. Eipä ollut parantunut 
tilanne.

FOX-kanavan the O'Reilly Factor -ohjelman videoiden lataus/katsominen onnistui tällä kertaa.

En tiedä, onko jotain kohtaa paranneltu, tms.

Mutta ero on melkoisen selkeä.

Kovat kuulustelumenetelmät tuottivat tulosta; tämä on monen republikaanin mielipide.

Tässähän tämä demokraattien ja republikaanien mielipide-ero menee.

En tiedä sitten, mitä maltilliset republikaanit aiheesta ajattelevat.

Tosin on esitetty ajatus, että maltilliset republikaanit olisivat todella pieni vähemmistö nykyisessä 
tilanteessa.

Seuraavissa vaaleissa tuon sitten näkee, että kuinka moni maltillinen republikaani pääsee läpi.

Mikä on kidutusta ja mikä ei?

[upotettuja videoita]

372.2. Uudelleenarviointia / 25.2.2017

Tässä kohtaa voi todeta, että edellisessä luvussa [tässä teoksessa luku 371, LIITE 4 -teoksessa luku 
SL 211] on käsitelty tähän liittyviä asioita melko laajasti.

Väittämä: (Kerraten) Osa yhdysvaltalaisista aivan vilpittömästi uskoo Yhdysvaltojen olevan 
erityislaatuinen, moraalinen projekti ja hyvä esimerkki muille maailman maille.

Kysymys: Miten erityislaatuisuus, moraalinen projekti ja hyvä esimerkki määritellään?
Kysymys: Miten erityislaatuisuuden, moraalisen projektin ja hyvä esimerkin määrittely 
vaihtelee eri ryhmien välillä – erityisesti Yhdysvallat esimerkkinä?
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373. Euroopan erityispiirteistä

373.1. Merkintä 134 / 26.4.2009: Eurooppa = ???

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_2.html#aihe_134

Mitä republikaanit ajattelevat Euroopasta?

Tämä on ihan mielenkiintoinen juttu.

[upotettu video] / [Video ei toiminut enää]

373.2. Uudelleenarviointia / 25.2.2017

Tässä kohtaa voi todeta, että aikaisemmassa luvussa [tässä teoksessa luku 371, LIITE 4 -teoksessa 
luku SL 211] on käsitelty tähän liittyviä asioita melko laajasti.

Jotain kuitenkin voi lisätä.

Väittämä: Jokaisen eurooppalaisen maan erityispiirteet pitäisi ymmärtää oikein.
Väittämä: Myös eurooppalaisten maiden erityispiirteitä voi ymmärtää täysin väärin riippuen 
ulkopuolisen tarkkailijan omasta maasta.

Aikanaan ongelma oli Euroopan suhteen, että ei ollut yhtä puhelinnumeroa Euroopalle.

Nyt Euroopan Unionissa on nykyisin ulkopolitiikan ja turvallisuuspolitiikan suhteen yksi henkilö 
(Unionin ulkoasioiden ja turvallisuuspolitiikan korkea edustaja / High Representative of the 
Union for Foreign Affairs and Security Policy), joka yrittää hallinnoida Euroopan Unionin yhteisiä 
ulkopolitiikan ja turvallisuuspolitiikan asioita.

Eli Euroopan Unionissa olisi yksi puhelinnumero ulkopolitiikan ja turvallisuuspolitiikan suhteen. 
Tietysti totuus ei ole näin yksinkertainen.

373.3. Lisäarviota / 6.4.2019

Mitä Yhdysvaltojen republikaanit ja demokraatit ajattelevat Euroopasta? Oman arvion mukaan 
heillä voi olla vaikeuksia ymmärtää jokainen Euroopan maa oikein oikeassa asiayhteydessä. 
Vastaavasti voi todeta, että en minäkään ymmärrä erilaisia Euroopan maita oikein.

Väittämä: On aina mahdollista ymmärtää eri maat täysin väärin eri syiden vuoksi.
Väittämä: Jo länsimaiden tasolla eri maat eroavat toisistaan eri tavoilla, mikä aiheuttaa omat 
(isot?) ongelmat kansainväliselle toiminnalle.
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374. Toistoa: moraalinen hanke

374.1. Merkintä 135 / 26.4.2009: STRATFOR / Moraalinen 
projekti

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_2.html#aihe_135

On tietysti mielenkiintoista katsoa jokunen videopätkä Yhdysvalloista, ja tehdä jotain 
johtopäätöksiä.

Lähinnä noista edellä lainatuista/mainituista videopätkistä voi tehdä johtopäätöksiä, että mitä asioita
yritetään vääntää/kääntää/yms. oman poliittisen viestin kannalta.

Televisio on tunnetusti tunne-välitystä, ja asia-välitys voi jäädä sivuun kovin kuumassa väittelyssä.

Tämän vuoksi on hyvä katsoa hieman asiallisempaa arviota, ja tähän meidät johtaa STRATFOR, 
http://www.stratfor.com/.

Lainaus: 
::::::: ALKAA ::::::: 

"And this raises the moral question. The United States is a moral project: its Declaration of 
Independence and Constitution state that. The president takes an oath to preserve, protect 
and defend the Constitution from all enemies foreign and domestic. The Constitution does 
not speak to the question of torture of non-citizens, but it implies an abhorrence of rights 
violations (at least for citizens). But the Declaration of Independence contains the phrase, "a 
decent respect for the opinions of mankind." This indicates that world opinion matters." 

::::::: PÄÄTTYY :::::::

Sieltä se taas pilkistää tämä ajatus, että Yhdysvallat on moraalisesti ylivoimainen kansakunta, joka 
on koko maailman demokratian, vapauden, turvallisuuden ja vakauden viimeinen takaaja.

Se täytyy tiedostaa, että väki Yhdysvalloissa ihan oikeasti uskoo tuohon moraaliseen ylivoimaan, ja 
sen seurannaisiin.

Nyt porukka on ihmeissään, että miten suhtautua kidutukseen, johon aivan selvästi Yhdysvaltain 
hallinnon/armeijan/yms. edustajat syyllistyivät.

[Jotta ei syyllistyisi valikoivaan lainaamiseen, niin tässä on koko STRATFOR-lainaus 
kokonaisuudessaan.] [Pelkkä linkki tässä kohtaa] / [Linkki ei toiminut enää]

374.2. Uudelleenarviointia / 25.2.2017

Tässäkin kohtaa voi kerraten todeta, että aikaisemmassa luvussa [tässä teoksessa luku 371, LIITE 4 
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-teoksessa luku SL 211] on käsitelty tähän liittyviä asioita melko laajasti.

Edellä olleessa lausunnossa todetaan selvästi, että Yhdysvallat on moraalinen hanke (United States 
is a moral project).

Tämän jälkeen voi ottaa esille heidän (Yhdysvallat) perustuslaki ja perustuslain tulkinnasta käytävä 
jatkuva keskustelu. ”Check and balances”. Eli tuo tarkoittaisi hallinnon eri tasojen valvontaa ja 
rajoitusta, eli toimeenpanovallan, lainsäädäntövallan ja oikeusvallan tarkkaa erottelu ja hallintaa.

Yhdessä haastattelussa kaksi henkilöä väitteli perustuslain kirjoittajien (Founding Fathers of the 
United States) uskonnollisuuden laadusta. Miksi perustuslaissa todetaan uskonnonvapaus ilman 
valtiokirkkoa? Olivatko perustuslain kirjoittajat syvästi uskonnollisia, joten he kirjoittivat 
uskonnonvapauden tämän vuoksi. Olivatko perustuslain kirjoittajat uskonnollisesti 
vapaamielisempiä, joten kirjoittivat uskonnonvapauden tämän vuoksi? Kummallekin väittämälle 
löytyy tietysti erilaisia todisteita.

Väittämä: Keskustelu perustuslain (Yhdysvallat) tulkinnasta ei lopu koskaan.
Väittämä: Perustuslain tulkinnalla perustellaan eri asioita.

Tässä kohtaa voi palata taas kerran television voimakkaaseen vaikutukseen sekä tunteen välityksen 
että asian välityksen suhteen. Mikä on tunteiden välitystä ja asioiden välitystä? Hyvä kysymys.

Väittämä: Television voimaa ei pidä koskaan aliarvioida (vanhan toistoa tässä kohtaa).
Väittämä: Televisio voi olla enemmän tunteiden välittäjä.
Väittämä: Muissa tiedotusvälineissä (vrt. lehdet) tunteiden välitys ei ole aivan yhtä vahvaa.

374.3. Lisäarviota / 6.4.2019

Väittämä: Television voimaa ei pidä koskaan aliarvioida (vanhan toistoa tässä kohtaa).

Aikaisemmissa merkinnöissä on käsitelty Yhdysvaltoja kolmella määritelmällä, eli erityislaatuisuus,
moraalinen projekti sekä esimerkki muille maailman maille.

Tietysti maailmassa on erilaisia myyttejä, joiden totuusarvoa ja soveltumista nykymaailmaan voi 
arvioida hyvinkin kriittisesti. Eli tietysti voimme uskoa voimakkaasti omaa kotimaata koskeviin 
myytteihin, mutta myyttejä pitäisi arvioida hyvin kriittisesti.

Mistä on eteläpohjalaiset tehty? Tämmöinen oli yhden tilaisuuden aihe. Itselleni tuli esiin joitain 
eteläpohjalaisuuteen liittyneitä ilmiöitä. Esitelmän perusteella voi esimerkkinä olla Jussi-paita, joka 
käsittääkseni olisi suhteellisen tuore ilmiö. Nykyisin on tietysti mahdollista ostaa erilaisia Jussi-
paitoja. Lisäksi voidaan esittää tietysti erilaisia kirjoja, joissa on esitetty eteläpohjalaisuuteen 
liittyneitä aiheita kaunokirjallisuuden voimalla.

Väittämä: Me voimme tietysti ylläpitää erilaisia myyttejä, mutta myyttien arvioinnissa pitäisi 
olla hyvin kriittinen.
Väittämä: Esimerkiksi Etelä-Pohjanmaan liittyen on esitetty erilaisia myyttejä, joita pitäisi 
tarkastella erittäin huolellisesti.
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375. Kenellä on oikeasti vaikutusvaltaa?

375.1. Merkintä 136 / 26.4.2009: Vähemmän vaikutusvaltaa?

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_2.html#aihe_136

"Kylmä sota".

Jos nyt lasketaan, että ns. kylmä sota loppui joskus 1990-1991, niin nyt jo on sukupolvi, joka ei ole 
kokenut ns. kylmän sodan vaihetta ennen 1990-1991.

Neokonservatiiveilla oli/on ajatus, että Yhdysvallat levittää demokratiaa ympäri maailmaa, koska he
voittivat (mielestään) kylmän sodan.

Toisaalta voi ajatella, että ns. kylmän sodan jälkeen Yhdysvallat ei ole enää viimeinen takaaja 
kommunismin mahdollista uhkaa vastaan. Eli tämän jälkeen saattoi syntyä aivan uusia 
liittolaisuuksia, koska kommunismi ei ole ainut/suurin uhka.

Periaatteessa Yhdysvallat olisikin taantunut vain yhdeksi suurvallaksi muiden joukkoon, eikä vain 
ainoaksi suurvallaksi. Tämmöinen ajatus esitettiin yhdessä haastattelussa, ja harmi kyllä en silloin 
vielä kerännyt näitä videolinkkejä Yhdysvalloista.

Nähtäväksi jää.

375.2. Uudelleenarviointia / 25.2.2017

Project for New American Century. Aikanaan toimi (1997-2006) tuollainen ajatushautomo, jonka 
aatesuuntauksena pidettiin neokonservatiivisuutta. Wikipedia-artikkelin mukaan saman suunnan 
ajatushautomo on nykyisin 90 Foreign Policy Initiative.

Tähän kohtaa voi ottaa lainauksia (Mission Statement) ajatushautomon (Foreign Policy Initiative) 
tarkoituksesta.

The United States--and its democratic allies--face many foreign policy challenges. They 
come from rising and resurgent powers, including China and Russia. They come from other 
autocracies that violate the rights of their citizens. They come from rogue states that work 
with each other in ways inimical to our interests and principles, and that sponsor terrorism 
and pursue weapons of mass destruction. They come from Al Qaeda and its affiliates who 
continue to plot attacks against the United States and our allies. They come from failed 
states that serve as havens for terrorists and criminals and spread instability to their 
neighbors.

90 http://www.foreignpolicyi.org  , The Foreign Policy Initiative
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The United States faces these challenges while engaged in military operations across the 
globe, including in Iraq and Afghanistan. The sacrifice of American lives and significant 
economic expenditure in these conflicts has led to warnings of U.S. strategic overreach, and 
calls for American retrenchment. There are those who hope we can just return to normalcy--
to pre-9/11 levels of defense spending and pre-9/11 tactics. They argue for a retreat from 
America’s global commitments and a renewed focus on problems at home, an 
understandable if mistaken response to these difficult economic times.

In fact, strategic overreach is not the problem and retrenchment is not the solution. The 
United States cannot afford to turn its back on its international commitments and allies--the 
allies that helped us defeat fascism and communism in the 20th century, and the alliances we
have forged more recently, including with the newly liberated citizens of Iraq and 
Afghanistan.  Our economic difficulties will not be solved by retreat from the international 
arena. They will be made worse.

In this new era, the consequences of failure and the risks of retreat would be even greater 
than before. The challenges we face require 21st century strategies and tactics based on a 
renewed commitment to American leadership. The United States remains the world’s 
indispensable nation -- indispensable to international peace, security, and stability, and 
indispensable to safe-guarding and advancing the ideals and principles we hold dear.

Että näin. Suomennoksia voisi tiivistää seuraavasti:

• kehittyvät suurvallat (kuten Kiina ja Venäjä) asettavat omat ongelmansa
• ei-demokraattiset maat aiheuttavat ongelmia
• myös terrorismi aiheuttaa ongelmia
• Yhdysvallat on vastannut haasteisiin sotilaallisella läsnäololla eri puolilla maailmaa
• paluuta tavalliseen (ennen 11.9.2001 terrori-iskuja, 9/11) ei enää ole
• Yhdysvaltojen vetäytyminen eri sitoumuksista olisi iso virhe
• Yhdysvallat edistää ja takaa kansainvälistä rauhaa, turvallisuutta ja vakautta.

Tässä on tietysti eroja ajattelussa, koska joidenkin mielipidevaikuttajien mielestä Yhdysvaltojen 
pitäisi perääntyä (edes) joistain sitoumuksista eri maiden suhteen. Joissain maissa on ollut 
kansalaistoimintaa vaatimassa sotilastukikohtien (Yhdysvallat) purkamista eri syiden vuoksi.

Yhdysvaltojen tukikohtien määrä maailmassa on käsittääkseni riippuvainen tukikohdan 
määritelmästä. Käytännössä erilaisia tukikohtia on käsittääkseni satoja – en tiedä tarkkaa määrää. 
Yhden Wikipedia-artikkelin mukaan tukikohtia olisi yli 150 maassa. Itse olen pohtinut, että jokin 
tukikohta voitaisiin kyllä tyhjentää, mutta se säilytettäisiin ja ylläpidettäisiin valmiina jonkin joukon
uudelleensijoituksella. Tällöin yksittäisestä tukikohdasta ei aiheutuisi aivan kaikkia nykyisiä 
kustannuksia.

Perusajatus on monesti Yhdysvaltojen olevan merkittävin suurvalta maailmassa, jolloin maalla on 
erilaisia velvoitteita takaamaan kansainvälistä rauhaa, turvallisuutta ja vakautta. Tällöin ajatuksena 
on monesti armeijan käyttöä viisaasti eri ongelmien ratkaisuun.

Kysymys: Kuinka kauan Yhdysvallat pystyy taloudellisesti ylläpitämään satoja tukikohtia 
ympäri maailmaa?
Kysymys: Olisiko Yhdysvallat loppujen lopuksi vain yksi suurvalta muiden joukossa?
Kysymys: Mitä tarkoittaa monenkeskinen maailma jatkossa?

13899
13900
13901
13902
13903
13904
13905
13906
13907
13908
13909
13910
13911
13912
13913
13914
13915
13916
13917
13918
13919
13920
13921
13922
13923
13924
13925
13926
13927
13928
13929
13930
13931
13932
13933
13934
13935
13936
13937
13938
13939
13940
13941
13942
13943
13944
13945
13946
13947
13948



329 / 474

376. Yksi luopuminen sähköisestä äänestyksestä!

376.1. Merkintä 137 / 27.4.2009: Sähköisen äänestyksen 
nissutus lopetettava Suomessa!!!

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_2.html#aihe_137

Päivän uutinen.

Irlanti palaa sähköisestä äänestyksestä paperiin 
http://www.itviikko.fi/ratkaisut/2009/04/27/irlanti-palaa-sahkoisesta-aanestyksesta-paperiin/
200910670/7

[Tässä uutinen vielä PDF-tiedostona.]

Tähän ei paljon tarvitse lisätä - HYVÄ IRLANTI !!!!

Sähköisen äänestyksen nissutus lopetettava Suomessa!!!

376.2. Uudelleenarviointia / 25.2.2017

Käsitin uutisesta, että Irlanti oli käyttänyt useamman miljoona euroa sähköisiin 
äänestysjärjestelmiin. Eri vaiheiden jälkeen he olivat päättäneet luopua sähköisestä 
äänestysjärjestelmästä. Erittäin hyvä päätös!

Tähän kohtaa voi todeta Oikeusministeriön kehittämishanke sähköisestä äänestyksestä:

Nettiäänestys

1. Tavoite

Hallitus linjasi strategiaistunnossaan 24. lokakuuta 2016, että Suomessa siirrytään 
sähköiseen äänestykseen perinteisen äänestyksen rinnalla kaikissa vaaleissa.

Oikeusministeriö käynnistää hallituksen linjauksen mukaisen selvityksen nettiäänestyksen 
käyttöönotosta yleisissä vaaleissa. Yleisillä vaaleilla tarkoitetaan eduskunta-, kunta-, 
europarlamentti- ja presidentinvaaleja sekä valmistelussa olevia maakuntavaaleja. 
Nettiäänestystä voidaan käyttää myös neuvoa-antavissa kansanäänestyksissä.

Oikeusministeriö on asettanut työryhmän, joka valmistelee selvityksen nettiäänestyksen 
toteuttamisesta. Työryhmälle on asetettu parlamentaarinen seurantaryhmä.

2. Tausta
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[Aikaisempia asiakirjoja PDF-muodossa]

3. Aikataulu

Työryhmien toimikausi on 21.2.2017-30.11.2017. Tehtävänä on laatia Julkisen hallinnon 
tietohallinnon neuvottelukunnan suosituksen JHS 172 "ICT-palvelujen kehittäminen; [http://
www.jhs-suositukset.fi/suomi/jhs172] Esiselvitys" mukainen selvitys yleisissä vaaleissa ja 
neuvoa-antavissa kansanäänestyksissä käytettävästä nettiäänestysjärjestelmästä. Selvityksen 
osa-alueita ovat mm. toimintaympäristön kartoitus, markkinakartoitus, riskien 
tunnistaminen, tietoturvallisuuden kartoittaminen, tavoiteratkaisun tarkentaminen sekä 
jatkotoimenpide-ehdotuksen

Julkaistu 22.2.2017

Suomesta tiedämme, että sähköistä äänestyskonetta ei onneksi enää kehitetä.

Nyt voi todeta nettiäänestyksen olevan edelleen monen henkilön haavekuva ilman ajattelua 
erilaisista ongelmista liittyen sähköisiin järjestelmiin.

Väittämä: Nettiäänestys on monen henkilön haavekuva.
Väittämä: Tällaiset nettiäänestyksen haavekuvat pitäisi selvittää tarkasti.
Väittämä: Jokaista nettiäänestyksen haavekuvaa kohden pitää osoittaa haavekuvan ongelmat.
Väittämä: Huolimatta nettiäänestyksen haavekuvaa koskevista ongelmista moni henkilö 
uskoo edelleenkin nettiäänestykseen perustuen haavekuviin.
Väittämä: Ehkä Suomessa pitää käydä ainakin kerran epäonnistuneet vaalit nettiäänestyksen
ongelmien vuoksi.
Väittämä: Järkipuhe nettiäänestyksen ongelmista ei vaikuta mitenkään aivan kaikkiin 
sidosryhmiin.
Väittämä: Tietotekniikan asiantuntijoiden lausunnot nettiäänestyksen ongelmista eivät 
vaikuta mitenkään aivan kaikkiin sidosryhmiin.
Väittämä: Nettiäänestyksen autuutta eri sidosryhmät tietysti korostavat ilman mitään 
ymmärrystä tietotekniikan ilmeisistä ongelmista.

376.3. Lisäarviota / 6.4.2019

Tähän kohtaan pitää todeta oman kotisivun yksi sivu.

Sähköisen äänestyksen voimakas vastustaja
http://www.jukkarannila.fi/sahkoinen_aanestys.html

Olen kerännyt kyseiselle sivulle 18.4.2018 tilanteessa yhteen nettiäänestyksen selvittämishankkeen 
liittyvät tiedostot (Nettiäänestysryhmä 2017). Kaikeksi onneksi nettiäänestysryhmä totesi sähköisen 
äänestyksen olevan hyvin riskialtis hanke ja ryhmä ei ehdottanut nettiäänestyksen kehittämistä.

Väittämä: Nettiäänestysryhmä 2017 teki hyvän taustaselvityksen nettiäänestykseen liittyen.
Väittämä: Suomeen ei todellakaan tarvita erillistä nettiäänestyksen järjestelmää.
Väittämä: Nettiäänestystä kannattavat henkilöt perustavat mielipiteensä enemmän tunteisiin 
kuin nettiäänestyksen ongelmien tiedostamiseen.
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377. Sähkön tuotanto ja siirto / Euroopan Unioni ja 
Suomi

377.1. Merkintä 138 / 28.4.2009: Hitaasti - Mutta kuitenkin

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_2.html#aihe_138

Tähän voi taas kopioida päivän uutisen.

::::::: ALKAA ::::::: 
Pohjolan Voima myy osuutensa Fingridissä 
MTV3, Julkaistu 28.04.2009 14:56 (päivitetty 15:45) 
(MTV3-STT) 
::::::: PÄÄTTYY :::::::

Se on sitten jännä juttu kun pitää joidenkin asioiden tulla EU:n kautta, eikä voida itse Suomessa 
tehdä ajoissa asialle jotain.

Aikoinaan sähkömarkkinalain yhteydessä tuli se virhe, että ei jo silloin 1900-luvun puolella 
määrätty eroteltavaksi sähkön siirtoyhtiöt ja sähkön tuotantoyhtiöt toisistaan.

Siirtoyhtiölle pitäisi laittaa ylläpitovelvoitteet kuntoon, ja näitä sitten valvoa erikseen.

Tuotantoyhtiölle sitten omat velvoitteet kuntoon, ja näiden valvonta erikseen.

Politiikalla on ON merkitystä. Tällä kertaa ongelmana Suomen nahjustelevat poliitikot, ja sitten 
EU:n puolesta joudutaan homma korjaamaan.

Nolottavaa....

377.2. Uudelleenarviointia / 26.2.2017

Aikanaan oli Sähkömarkkinavirasto, joka on eri vaiheiden jälkeen tullut osaksi 91 Energiavirastoa. 
Energiavirastoon on sittemmin siirretty erilaisia tehtäviä.

Itse muistan joitain 92 Suomen Omakotiliitto ry:n seminaarista, joka koski sähköasioita. Silloin 
pidettiin hyvänä muutosta, jossa omakotiasujat saattoivat kilpailuttaa sähkön tuotannon. Vastaavalla
tavalla voi ajatella matkapuhelinoperaattoreiden kilpailuttamista.

Itse olen kannattanut sähkön tuotannon ja sähkön siirron eriyttämistä. Toisaalta olen kannattanut 
sähkön siirtoa yleishyödyllisenä toimintana, jolloin sähkön siirron hinta pysyisi kurissa. Nyt 

91 https://www.energiavirasto.fi  , Energiavirasto
92 http://www.omakotiliitto.fi  , Suomen Omakotiliitto ry
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tiedämme hyvin kantaverkkoyhtiö 93 Fingrid Oyj:n. Katsoin kirjoitushetkellä Fingrid Oyj:n 
omistusta, jolloin Suomen valtio omisti 939 osaketta (28.24 % osakkeista). Muita omistajia voisi 
pitää kärsivällisinä sijoittajina, jolloin heille riittää maltillinen tuotto.

Toisaalta tiedämme sähkön jakeluverkosta, että se voidaan (katsottuna Energiaviraston sivulta) 
jakaa (1) sähkönjakeluverkkoon, (2) sähkön suurjännitteisiin jakeluverkkoihin ja (3) sähkön 
järjestelmävastuulliseen kantaverkonhaltijaan (Fingrid Oyj). Lisäksi on (4) sähkön suljettu 
jakeluverkko, mutta oletettavasti se ei haittaa paljon sähköasioiden pohtimista tässä luvussa.

Energiaviraston sivulta voi kopioida seuraavaa:

::::: ALKAA ::::::
Sähköverkkotoimintaan vaaditaan Energiaviraston myöntämä verkkolupa. Verkonhaltijoita 
koskevat verkon ylläpito- ja kehittämisvelvollisuus, sähkönkäyttöpaikkojen ja 
tuotantolaitosten liittämisvelvollisuus sekä sähkön siirtovelvollisuus. Verkonhaltijat 
vastaavat sähköverkoston kunnosta ja asiakkaille toimitettavan sähkön laadusta.

Jakeluverkonhaltijan verkkolupaan liittyy maantieteellinen vastuualue, jolla 
jakeluverkonhaltijalla on yksinoikeus rakentaa jakeluverkkoa. Asiakkaan sijainti 
jakeluverkonhaltijan vastuualueella ei saa vaikuttaa siirtohintojen suuruuteen. Siirtohintaan 
ei saa myöskään vaikuttaa, keneltä sähkönmyyjältä asiakas sähkönsä ostaa.

Eri sähköverkonhaltijoiden välillä sähkön siirtopalveluiden hinnat poikkeavat toisistaan, 
mutta asiakkaat eivät voi kilpailuttaa eri verkonhaltijoita. Siirtomaksun määräytymiseen 
vaikuttaa muun muassa asiakkaalle toimitetun sähköenergian määrä ja tehontarve sekä 
jännitetaso, jolla asiakas on liittynyt verkkoon.

::::: PÄÄTTYY  ::::::

Tietysti on täysin selvää, että sähkönsiirtoverkon omistavat yhtiöt ovat voittoa tavoittelevia 
kaupallisia yhtiöitä.

Toisaalta on todettava erilaisten pääomasijoittajien toiminta. Pääomasijoittajilla on oma 
sijoitussalkku, joka on jaettu erilaisiin osiin. Yksi osa salkusta voi olla korkean riskin ja korkean 
tuoton sijoitukset, joista yksi osa voi olla sijoittamista joihinkin aloitteleviin yrityksiin. Yksi osa 
salkusta on maltillisen tuoton sijoitukset, jolloin odotetaan muutaman prosentin tuottoa vuositasolla.

Sähköverkkojen liiketoimintaa voi pitää suhteellisen tasaisena liiketoimintana, jolloin se sopii 
kärsivälliselle sijoittajalle.

Toisaalta on todettava erilaisten sähkönsiirtoverkkojen olevan monopoleja, joita ei voi 
asianmukaisesti kilpailuttaa. Tämän monopoliaseman vuoksi on sähkönsiirtoverkkojen vuoksi 
tehtävä täydentävää lainsäädäntöä. Tässä on oma paradoksi.

Väittämä: Sähkön siirto ja sähkön tuotanto kannattaa jakaa eri yhteisöihin.
Väittämä: Sähkön siirto on monopolitoimintaa.
Väittämä: Minun mielestä sähkön siirto pitäisi olla yleishyödyllistä toimintaa.
Väittämä: Koska sähkön siirto on käytännössä yksityinen monopoli, on sähkön siirron vuoksi 
tehtävä täydentävää lainsäädäntöä.
Väittämä: Koska sähkön siirto on käytännössä yksityinen monopoli, on sähkön siirron vuoksi 

93 http://www.fingrid.fi/  , Fingrid Oyj
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oltava jokin viranomainen valvomaan sähkön siirron (yksityisiä?) markkinoita.
Väittämä: Pääomasijoittajille sähkön siirtoverkkojen omistus on maltillisen tuoton sijoitus.

Tietysti herää erilaisia kysymyksiä

Kysymys: Miksi Suomesta voidaan myydä monopoliaseman liiketoimintaa ulkomaisille 
pääomasijoittajille?
Kysymys: Kannattaisiko monopoliaseman liiketoiminta oikeasti pitää yleishyödyllisenä 
liiketoimintana?

377.3. Lisäarviota / 6.4.2019 / 16.4.2019

LINJA - kahteen suuntaan

Itse olen todennut sähkön siirron olevan kaksisuuntainen linja, jolloin kukaan ei vakavissaan esitä 
kilpailevia sähkön siirron verkkoja. Eli tästä muodostuu sähkön siirron suhteen monopoli. 
Käytännössä sähkön siirron pitäisi pitää voittoa tuottamattoman yhteisön omistuksessa.

Väittämä: Moni meistä ei oikeasti ymmärrä teknisten linjojen erityispiirteitä, jolloin tehdään 
täysin järjettömiä linjojen siirtämisiä yksityiseen omistukseen, joten tällainen tilanne 
tarkoittaa yksityisen omistamaa linjaa; tämä voi tarkoittaa mädän yksityisen monopolin 
syntyä.

Rannila (2017a, luku 218) sisältää laajan katsauksen yksityistämiseen ja kansallistamiseen liittyen. 
Eri vaiheiden jälkeen osoitan erityisesti linjojen yksityistämisen olevan hyvin ongelmallista.

Toisaalta täytyy todeta, että en ole mennyt läpi erilaisten yleispalveluiden määrittelyä, jolloin 
aikaisempi pohdinta on keskittynyt enimmäkseen linjojen ja kaistojen erityispiirteisiin.
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378. Uskonnollisten yhteisöjen työntekijöiden 
maallinen toiminnan kannattavuudesta

378.1. Merkintä 139 / 28.4.2009: Yllättävää - Mutta kuitenkin

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_2.html#aihe_139

Tässä toinen päivän uutinen.

::::::: ALKAA ::::::: 
Piispainkokous: Mitro Revon eurovaaliehdokkuus ongelmallinen 
YLE, 28.4.2009 klo 18:27 – päivitetty 2.4.2012 klo 19:55
YLE Uutiset 
::::::: PÄÄTTYY :::::::

Itse olen ehdottomasti uskonnonvapauden kannattaja - ilman muuta - tietysti.

Mutta henkilökohtaisesti olen ollut sitä mieltä, että uskonnollisten yhteisöjen työntekijöiden ei 
KANNATA lähteä ehdokkaaksi maallisiin vaaleihin.

Siinä tulee väistämättä outoja tilanteita, kun uskonnollisen yhteisön työntekijä seikkailee päättäjänä 
maallisen politiikan yhteisöissä.

Ilman muuta uskonnollisen yhteisön työntekijä saa minun puolestani asettua ehdolle, mutta 
KANNATTAAKO se näiden outojen tilanteiden vuoksi.

Jokainen uskonnollisen yhteisön työntekijä asettuessaan ehdolle maallisissa vaaleissa ottaa riskin, 
että mahdollisesti maallisessa luottamustehtävässä tai uskonnollisen yhteisön tehtävässä joutuu 
moraalisesti ja/tai uskonnollisesti hyvinkin outoihin tilanteisiin.

Tietysti jokainen uskonnollinen yhteisö voi tehdä suosituksen/määräyksen poliittiseen tehtävään 
osallistumisesta.

Itse kannatan sitä, että jokainen valitsee jommankumman rälssin, hengellisen tai maallisen, ja pysyy
sitten siinä rälssissä JULKISESTI mukana.

378.2. Uudelleenarviointia / 26.2.2017

Tässä kohtaa voi hieman tarkentaa joitain asioita.

(1) Tarkasti ottaen taidan keskustella uskonnollisen yhteisön työntekijöiden maallisesta 
toiminnasta.

(2) Uskonnollisen yhteisön työntekijän maallinen toiminta (esim. kunnanvaltuusto) voi 
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aiheuttaa joitain ristiriitoja.
(3) Toisaalta kirkon (evankelis-luterilainen) luottamushenkilöt voivat olla myös maallisessa 

toiminnassa mukana kunnanvaltuustoissa/kaupunginvaltuustoissa.
(4) Toisaalta samaan aikaan kirkon (evankelis-luterilainen) luottamushenkilönä että 

kunnan/kaupungin luottamushenkilönä toimiva henkilö voi kohdata joitain ristiriitoja eri 
syistä johtuen.

Esimerkiksi Mitro Revon ehdokkuus aiheutti tietysti erilaisia ongelmia, koska hän oli 28.4.2009 
tilanteessa ortodoksisen kirkon (Suomi) työntekijä. Tunnetulla tavalla Mitro Repo pääsi Euroopan 
parlamentin jäseneksi (MEP) 2009-2014 kaudeksi. Sitten seuraavissa eurovaaleissa 2014 hän ei 
enää päässyt läpi, joten hän siirtyi sitten muihin tehtäviin.

Kaivoin vielä tietoverkosta Korkeimman hallinto-oikeuden (KHO) päätöksen (Diaarinumero: 
1761/2/09; Taltionumero: 3559; Antopäivä: 14.12.2009) koskien Suomen ortodoksisen 
arkkipiispakunnan piispainkokouksen päätöstä koskeva kantelua ja purkuhakemusta. Tekstiä 
päätöksessä on 17 sivua, mutta oleellisin taitaa olla seuraava:

Ortodoksisen kirkon perinne suhtautuu yksiselitteisen kielteisesti papiston jäsenten 
politiikkaan osallistumiseen. (sivu 3)

Revon toimituskieltoon asettamisen perusteissa ja siihen liittyen ortodoksisesta kirkosta 
annetun lain 109 ja 111 §:n soveltamisessa on kysymys ortodoksisen kirkon sisäistä 
autonomiaa koskevasta oikeudesta tulkita kirkon oppia. Tämä asiaratkaisuun liittyvä 
tulkinta kuuluu piispainkokouksen toimivaltaan eikä piispainkokouksen päätös perustu 
hallinto lainkäyttölaissa tarkoitetulla tavalla ilmeisesti väärään lain soveltamiseen. (sivu 16)

Eli Mitro Revon ehdokkuutta sai tarkastella ortodoksisen kirkon (Suomi) sisällä kirkon omana 
toimintana.

Väittämä: Kirkon työntekijän (eri kirkot) toiminta maallisessa päätöksenteossa (eli kunta tai 
kaupunki) voi aiheuttaa erilaisia ristiriitoja.
Väittämä: Sekä kirkossa (eri kirkot) että kunnassa/kaupungissa toimivat luottamushenkilöt 
voi myös kohdata erilaisia ristiriitatilanteita.
Väittämä: Kirkon työntekijän (eri kirkot) työntekijän asettuminen ehdokkaaksi maallisissa 
vaaleissa kannattaa aina harkita tarkkaan.

Itse olen korostanut kirkkojen (eri kirkot) ja valtion erovaisuuksia. Vastaavalla tavalla olen 
korostanut kirkkojen (eri kirkot), kuntien ja kaupunkien erovaisuuksia.

Täysin selvää on eri henkilöiden vähäinen ymmärrys kirkkojen (eri kirkot), valtion, kuntien ja 
kaupunkien eroavaisuuksista. Tällöin eri henkilöt voivat puheissaan ylittää kirkkojen (eri kirkot), 
valtion, kuntien ja kaupunkien selviä rajoja omaa tietämättömyyttään.

Väittämä: Henkilöiden tietämättömyys kirkollisen ja maallisen toiminnan eroista aiheuttaa 
erilaisia ongelmia.

378.3. Lisäarviota / 6.4.2019

Tietysti on mahdollista olla samaan aikaa sekä kirkollinen työntekijä että maallisessa 
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luottamustehtävässä – tätä on varmaan vaikea kieltää. Oman arvion mukaan tästä aiheutuu 
kuitenkin kaikenlaisia kummallisia tilanteita erilaisiin asiayhteyksiin. Päivällä siunaat minut ja 
illalla olet minun poliittinen vastustaja (tai illalla ja päivällä)?

Kysymys: Aiheuttaako samanaikainen toiminta kirkollisessa tehtävässä ja maallisessa 
tehtävässä kummallisia tilanteita?

Onko pappeus hyvä ponnahduslauta Eduskuntaan? Tällaistakin asiaa on tullut vastaan. Tietysti voisi
ajatella ilman mitään tämän olevan täysin puolueeton tulkinta. Mutta onko pappien tehtävänä 
sekaantua maalliseen politiikkaan? Tuota voi taas arvioida erilaisista arvolähtökohdista katsoen.

Väittämä: (Kerraten) Henkilöiden tietämättömyys kirkollisen ja maallisen toiminnan eroista 
aiheuttaa erilaisia ongelmia.

Jotkut meistä eivät enää ymmärrä oikeasti valtion, kirkon, kuntien tai muidenkaan yhteisöjen 
erityispiirteitä. Eli oletetaan enemmän kuin tiedetään.

Väittämä: Eri ihmisillä on vääriä käsityksiä yhdistysten, valtion, kuntien/kaupunkien, 
kirkkojen ja muiden uskonnollisten yhteisöjen erityispiirteistä.
Väittämä: Väärät olettamukset erilaisten yhteisöjen erityispiirteistä aiheuttavat ongelmia.
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379. Pienyrittäjän puolisoiden osallistumisesta 
liiketoimintaan

379.1. Merkintä 140 / 29.4.2009: COM (2008)636/F, 
2008/0192/COD, U 29/2009 vp, TyVL 5/2009 vp

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_2.html#aihe_140

COM (2008)636/F, 2008/0192/COD, U 29/2009 vp, TyVL 5/2009 vp ???

Siis mitä?

Pitää mennä pala kerrallaan...

COM (2008)636/F ==> asiakirja tässä linkissä 
http://www.jukkarannila.fi/docs/com2008_0636fi01.pdf

Ehdotus: EUROOPAN PARLAMENTIN JA NEUVOSTON DIREKTIIVI miesten ja naisten
tasa-arvoisen kohtelun periaatteen soveltamisesta itsenäisiin ammatinharjoittajiin ja 
direktiivin 86/613/ETY kumoamisesta

Eli Komissio ehdottaa jotain - joo - ja se saa EU:n lakialoitteen numeron.

2008/0192/COD ==> 
http://ec.europa.eu/prelex/detail_dossier_real.cfm?CL=fi&DosId=197459

Ja sitten EU:n lakialoite saapuu Suomeen.

U 29/2009 vp ==> asiakirja tässä linkissä 
[http://www.jukkarannila.fi/docs/U_29_2009.pdf]

Valtioneuvoston kirjelmä Eduskunnalle ehdotuksesta Euroopan parlamentin ja neuvoston 
direktiiviksi (itsenäisiä ammatinharjoittajia koskeva tasa-arvodirektiivi)

Ja Eduskunnassa käsitellään Suomen kantaa; tarkasti ottaen suuressa valiokunnassa sekä työelämä- 
ja tasa-arvo-valiokunnassa.

TyVL 5/2009 vp ==> [asiakirja tässä linkissä]
http://www.jukkarannila.fi/docs/TyVL_5_2009.pdf

Työelämä- ja tasa-arvo-valiokunnanlausunto 5/2009 vp

Helppoa - kunhan tietää näiden numerosarjojen yms. syvemmän merkityksen.

Itse asiaan
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Onhan se nyt päivänselvää, että pienessä perheyrityksessä on koko perhe kiinni riippuen eri 
tekijöistä.

Välillä auttaa puoliso, ja välillä lapsetkin saattavat auttaa.

Tietysti tältä pohjalta on hyvä tehdä selvennyksiä, kun rekisteriin merkitty puoliso on apuna 
kuitenkin. Vahinkoja yms. sattuu, joten silloin on tämä laki tietysti helpotuksena.

Direktiivien luettavuudesta

Joku voi tietysti kitistä ja natista, että kaikenlaisia direktiivejä sitä onkin.

Mutta omasta mielestäni monessa tapauksessa on ollut niin, että direktiiviehdotus johdantoineen ja 
direktiiviehdotuksen artikloiden tekstien lukeminen on ollut melkoisen helppoa.

Tässäkin tapauksessa loppujen lopuksi on melkoisen tavanomaisesta asiasta kyse.

Mutta tietysti se täytyy viedä läpi päätöksenteon sääntöjen mukaisesti läpi.

Tämä ei ole vielä laki.

HUOMIO: tämä ei ole vielä laki, koska suuren valiokunnan jälkeen päästään ministerineuvostoon ja
siitä taas eteenpäin yhteispäätösmenettelyn (COD) mukaisesti.

379.2. Uudelleenarviointia / 26.2.2017

Seuraava internet-palvelu toimi kirjoitushetkellä
European Parliament / Legislative Observatory
www.europarl.europa.eu/oeil/ → 2008/0192(COD); COM(2008)0636

Direktiivi on hyväksytty seuraavilla tunnuksilla:
EUR-Lex
http://eur-lex.europa.eu → Directive 2010/41; OJ L 180 15.07.2010, p. 0001

Mitä tarkoittaa direktiivi? Direktiivi tarkoitta lainsäädäntöohjetta, jonka mukaan Euroopan Unionin 
jäsenvaltion pitää saattaa lainsäädäntö vastaamaan direktiivin ohjeita. Eli Suomessa voidaan 
täydentää joitain lakeja eri tavoin vastaamaan direktiivejä. Kuulostaa sinänsä yksinkertaiselta.

Eli lakihanke (COM (2008)636; 2008/0192/COD) on päätynyt voimassaolevaksi laiksi.

Kysymys: Tietävätkö kaikki pienyrittäjät kaiken oleellisen tästä direktiivistä?

Oletan tässä kohtaa, että aivan kaikki pienyrittäjät eivät tiedä kaikkea tämän direktiivin 
määrittelemästä lainsäädännöstä. Direktiivin (2010/41) läpivienti erilaisissa yrityksissä voi hoitua 
mm. kirjanpidon yhteydessä. Kirjanpidon osalta voidaan huomioida yrittäjän puolison tekemää 
työtä yrityksen hyväksi.
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380. Oman maan rakentamisesta ja koko maailman 
turvallisuuden takaamisesta

380.1. Merkintä 141 / 29.4.2009: Jatkoa eiliseen / Mikä on 
tarpeeksi oikealla???

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_2.html#aihe_141

Yhdysvalloissa kuohuu, koska republikaanien senaattori Arlen Specter siirtyy demokraattien 
puolelle.

Katsoin tästä pari uutispätkää.

Tietysti on päivänselvää, että mikään aito demokraatti hän ei ole, ja varmasti joissain asioissa voi 
olla eri mieltä, jne., jne.

Yllättävää oli kuitenkin, että republikaaneilla olisi enää kaksi maltilliseksi laskettavaa senaattoria.

Hmmmm....... siis kaikki muut republikaaniset senaattori ovat kovan linjan oikeistolaisia.....

Suomalaisiin olosuhteisiin tätä on hyvin, hyvin vaikea sijoittaa.

Mutta kysymyksenä esitettiin, että onko republikaaneista tulossa alueellinen puolue, eikä enää 
liittovaltiotason puolue?

Varmaankin voimme mennä jonnekin 1960/1970/1980-luvuille, ja kerätä erilaisten kehityskulkujen 
alku.

Nyt sitten 20/30/40/jne. vuotta myöhemmin voidaan todeta, että republikaanit ovat ajaneet itsensä 
kohtuullisen oikealle.

Eurooppalaisen oikeistoihmisen paras toivo on, että Yhdysvaltain libertarismi nousee 
kiihkomielisten republikaanien vaihtoehdoksi.

Voidaan aivan hyvin sanoa, että libertarismi voisi olla parempi oikeiston aatesuuntaus siinä 
vaiheessa, kun Yhdysvallat oikeasti joutuu pohtimaan maailmanlaajuisen tukikohtamääränsä 
supistamista.

Kun velan määrä on joskus nykyiseen nähden kaksinkertainen, ja Kiina-Yhdysvallat velkapommi 
laukeaa, niin ehkä silloin Yhdysvallat joutuu puhaltamaan ulos kaikenlaista turhaa asevoimistaan. 
Mahdollisesti siinä ryskeessä tulee paljon muutakin uudistusta - hyvää tai huonoa riippuen 
päättäjistä.

Yhdessä haastattelussa haastateltava sanoi, että ei Iso-Britannia mihinkään hävinnyt, vaikka sen 
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imperiumi rojahti kasaan. Samaa hän odotti Yhdysvalloille käyvän, eikä pienempänä suurvaltana 
oleminen ole huonompi asia loppujen lopuksi.

Voi voittajia.

Toisen maailmansodan voittajana Yhdysvallat on laittanut aivan mielettömiä summia asevoimiinsa. 
Kovimman hinnan tästä on maksanut Yhdysvaltojen kansa, koska kaikki tämä raha on ollut pois 
koulutuksesta, terveydenhuollosta, julkisista töistä, jne. jne.

380.2. Uudelleenarviointia / 26.2.2017

Kirjoitushetkellä tiedämme Donald J. Trumpin olevan Yhdysvaltojen presidentti – alkaen 
20.1.2017. Tässä välissä (20.1.-26.2.2017) on hänen edustajiaan käynyt NATO:n kokouksessa, 
joissa he kannustivat eurooppalaisia liittolaisia käyttämään enemmän rahaa puolustukseen. Ihan 
perusteltu kysymys ja/tai vaatimus.

Suomi on tietysti vaikeassa tilanteessa, koska myös meillä on hyvin niukka/tiukka 
puolustusbudjetti, jonka raju kasvattaminen olisi hyvin vaikeaa. Toisaalta Suomi ei ole 
kirjoitushetkellä NATO:n jäsenmaa, jolloin Suomi voi ainakin vielä suhteellisen vapaasti 
hallinnoida omaa puolustusbudjettiaan.

Libertarismin mainitsin merkinnässä 141. Näin jälkikäteen voi todeta libertarismin vaikuttavan 
Yhdysvalloissa omalla tavallaan. Libertarismin kannattajat Yhdysvalloissa jakaantuvat tietysti 
sisäisesti eri tavoin, ja tällä hetkellä libertarismin kannattajat eivät ole enemmistöasemassa 
kongressissa (Yhdysvallat).

Itse olen seurannut libertarismin kannattajien näkemyksiä ulko- ja turvallisuuspolitiikan osalta. 
Oletusarvoisesti en varmaan kannata heidän (libertarismin kannattajat) kaikkia ajatuksia, joten tässä
kohtaa pitäisi tehdä vertaileva taulukko asian suhteen.

Monessa kohtaa libertarismin kannattajat ehdottavat varovaisempaa ulko- ja turvallisuuspolitiikkaa, 
jolloin he eivät kannata aivan kaikkia sotia.

Kysymys: Mitkä ovat eri aatesuuntien (vrt. libertarismi) sodan vastustamisen syyt?
Kysymys: Mitkä ovat eri aatesuuntien (vrt. libertarismi) sodan kannattamisen syyt?

Väittämä: Samaa sotaa voidaan kannattaa täysin eri syistä.
Väittämä: Eri puolueissa on aina sisäistä jakoa sodan kannatuksen ja vastustuksen välillä.

Afganistan? Irak? Syyria? Siinä on kova kolmikko viimeisimmille sodille, jotka ovat olleet 
käynnissä useamman vaalikauden aikana (vrt. Euroopan Unionin jäsenmaiden vaalit sekä muiden 
maiden vaalit). Perusongelma Euroopan Unionin suhteen taitaa olla, että erilaisia vaaleja käydään 
koko ajan eri puolilla Euroopan Unionia. Eri vaalien tuloksista riippuen on yhteisen Euroopan 
Unionin kannan muodostaminen välillä hankalampaa tai helpompaa.

Väittämä: Suomen osallistuminen erilaisiin sotiin pitäisi arvioida tarkasti.

Itse en kannata Suomen osallistumista erilaisiin sotiin; esimerkiksi Afganistan. Suomen pitäisi 
pikemminkin olla rauhanvälityksen ja rauhanturvaamisen suurvalta.
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381. Kyselyt ja lausunnot eri tarkoituksiin

381.1. Merkintä 142 / 29.4.2009: Julkisia kuulemisia / 
maailmalla

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_2.html#aihe_142

Suomessa on tämä meidän ikioma otakantaa.fi. [http://otakantaa.fi/]

Tein pikaisen haun Yhdysvaltojen, Australian, Kanadan ja Etelä-Afrikan julkisen kuulemisen www-
sivustoihin. Varmaan näitä löytyisi lisää, mutta en tähän käyttänyt liikaa aikaa.

Seuraavat löytyivät:

Australia / liittovaltio: http://www.australia.gov.au/news-and-social-media/public-consultations
Australia / New South Wales: http://www.haveyoursay.nsw.gov.au/consultations/search
Australia / Queensland: https://www.getinvolved.qld.gov.au/gi/
Australia / Tasmania: http://www.service.tas.gov.au/records/?task=2614&title=Have%20Your
%20Say
Australia / Victoria: http://www.vic.gov.au/consultations.html/

Kanada / yleisesti: http://www1.canada.ca/consultingcanadians/
Kanada / Alberta: http://www.alberta.ca/publicconsultations.cfm
Kanada / Quebec: 
http://www.gouv.qc.ca/EN/VotreGouvernement/Pages/ConsultationsPubliques.aspx

Uusi-Seelanti: https://www.govt.nz/browse/engaging-with-government/consultations

Iso-Britannia: https://www.gov.uk/government/publications?publication_filter_option=consultations

[Linkit toimivat 22.1.2016 tilanteessa]

Mielenkiintoisia olivat kaikki järjestelyt, ja seuraavista PDF-tiedostoista kannattaa lukea ainakin 
johdannot.

The Internet Still Might (but Probably Won’t) Change Everything: Stakeholder Views on the
Future of Electronic Rulemaking

The Right to Information - Reviewing Queensland´s Freedom of Information Act

Alberta Succession Law Reform Public Consultation Workbook

A Social Inclusion Strategy for Tasmania

Consultation on the Specification of Apprenticeship Standards for Wales
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Näissä anglosaksisissa maissa on tämmöinen Rulemaking-perinne. 
[http://en.wikipedia.org/wiki/Rulemaking]

Mielenkiintoisia olivat kaikki järjestelyt, ja seuraavista PDF-tiedostoista kannattaa lukea ainakin 
johdannot.

[Tässä kohtaa on seuraavat tiedostojen linkit, sivulla http://www.jukkarannila.fi]
[Merkinnässä 142]
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_2.html#aihe_142

The Internet Still Might (but Probably Won’t) Change Everything: Stakeholder Views on the
Future of Electronic Rulemaking

The Right to Information - Reviewing Queensland´s Freedom of Information Act

Alberta Succession Law Reform Public Consultation Workbook

A Social Inclusion Strategy for Tasmania

Consultation on the Specification of Apprenticeship Standards for Wales

381.2. Uudelleenarviointia / 26.2.2017

otakantaa.fi -palvelun lisäksi pitää mainita 94 lausuntopalvelu, jonka kautta olen itse antanut 
lausuntoja.

Kysymys: Ovatko tekemäni lausunnot aiheuttaneet joitain toimenpiteitä?

Itse olen jakanut lausuntopyynnöt kahteen luokkaan: tietoisuutta lisääviin ja vaihtoehtojen 
kartoittamiseen. Joskus lausuntopyynnöt vaativat sellaista osaamista, jota minulla ei ole, ja monesti 
tällaisissa kyselyissä lausuntopyynnöt käsittelevät erilaisia vaihtoehtoja. Joskus lausuntopyynnöt 
ovat jo käyneet läpi vaihtoehtojen kartoituksen, jolloin lausuntopyyntö käsittelee jotain valittua 
vaihtoehtoa eri näkökulmista, ja tällöin lausuntopyyntö on tietoisuutta lisäävä lausuntopyyntö.

Kummallakin lausuntotyypillä (vaihtoehdot / tietoisuus) on oma paikkansa lainsäädännön 
valmistelussa.

Lisäksi pitää huomioida, että joissain tapauksissa olen ollut ainut kansalainen, joka on antanut 
lausunnon Euroopan Unionin tasolla. Eli suhde on aika pieni: 1 / 500 000 000 kansalaisesta 
(asukasluku vähän pyöristettynä).

Väittämä: Kansalaisille tarjottu lausuntomahdollisuus yleensä ei yleensä aiheuta paljon 
kansalaisten antamia lausuntoja.
Väittämä: Lausuntopyyntö voi yrittää kohottaa tietoisuutta jostain aiheesta.
Väittämä: Lausuntopyyntö voi yrittää kartoittaa erilaisia toiminnan vaihtoehtoja.

94 https://www.lausuntopalvelu.fi/  , Lausuntopalvelu

14511
14512
14513
14514
14515
14516
14517
14518
14519
14520
14521
14522
14523
14524
14525
14526
14527
14528
14529
14530
14531
14532

14533

14534
14535
14536
14537
14538
14539
14540
14541
14542
14543
14544
14545
14546
14547
14548
14549
14550
14551
14552
14553
14554
14555
14556

https://www.lausuntopalvelu.fi/
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_2.html#aihe_142
http://www.jukkarannila.fi/
http://en.wikipedia.org/wiki/Rulemaking


343 / 474

382. Toistoa: kirkkojen ja valtioiden erottelusta

382.1. Merkintä 145 / 10.5.2009: Lausunto Mitro Revon EU-
vaaliehdokkuudesta

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_2.html#aihe_145

28.4.2009 kirjoitin, että Mitro Revon ei KANNATTAISI sekoittaa uskonnollista ja maallista roolia.

Eli Mitro Revon olisi asiallisesti pitänyt pyytää taukoa/vapaata joltain piispojen kokoonpanolta; eli 
hän ei olisi ollut virallisesti pappi tai muu hengellinen hahmo tämän jälkeen.

Sitten tämän jälkeen olisi pitänyt julkisesti antaa lausunto, että hän ei ole pappi tai jokin muu 
hengellinen hahmo EU-vaalikampanjan aikana.

Eli puku tai suorat housut tämän jälkeen varusteena, ja ristit yms. piiloon.

Mutta nyt hän teki koko homman aivan väärin, ja tästä nousi kohtuullinen kohu, joka EI 
KANNATA kenenkään osapuolen kannalta.

Sitten joku piispojen kokoonpano joutuu toteamaan, että Mitro Repo ei noudattanut hyvää 
työjärjestystä, mikä ei taas KANNATA kenenkään kannalta.

Tässä vaiheessa voi kysyä, että mikä on KANNATUS Mitro Revon toimintatavalle.

Noin periaatteessa se on ihan sallittua toimia yhtä aikaa sekä hengellisessä että maallisessa 
julkisessa toimenkuvassa. Mikäs minä olen tätä kieltämään.

Mutta noin käytännössä se ei kannata, koska politiikka ja uskonto nostattaa valtaisia tunteita. Kun 
joku lyö yhteen politiikan ja uskonnon, niin tunnevyöry voi olla niin suuri, että koko homma ei 
KANNATA.

382.2. Uudelleenarviointia / 26.2.2017

Tätä asiaa olen jo käsitellyt paljon laajemmin luvussa 218.

Väittämä: Mitro Revon olisi pitänyt pyytää piispainkokoukselta lausunto ehdokkuudesta 
hyvissä ajoin ennen puolueen ehdokkaaksi ryhtymistä.

Käytännössä Mitro Repo ei ollut yhteyksissä piispoihin (piispainkokous), mikä aiheutti hyvin paljon
ongelmia eri sidosryhmille.

14557

14558

14559

14560

14561

14562
14563
14564
14565
14566
14567
14568
14569
14570
14571
14572
14573
14574
14575
14576
14577
14578
14579
14580
14581
14582
14583
14584
14585
14586
14587
14588
14589
14590

14591

14592
14593
14594
14595
14596
14597
14598
14599

http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_2.html#aihe_145


344 / 474

383. Demokratian levittämisestä eri keinoilla

383.1. Merkintä 146 / 10.5.2009: Imperiumi rojahtaa kasaan?

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_2.html#aihe_146

MSNBC:n ohjelmista katsoin läpi taas parhaimmat osat läpi.

Tämä oli hyvä pätkä.

[upotettu video]

Yhdessä kohdassa vilahtaa sana "Imperiumi", joka ehkä voisi olla hankalassa tilanteessa.

Yhdysvallat joutuu nyt miettimään, että mihin sen asevoimien voimavarat riittävät, ja mihin 
tilanteisiin on sovellettava kaikkia muita keinoja.

Ns. Kylmän Sodan jälkeen moni maailman maa saattoi laatia/kehittää/suunnitella/järjestää täysin 
uusia liittolaisuussuhteita, koska Neuvostoliitto ja Yhdysvallat eivät olleet enää lopullisina 
takaajina.

Yhdysvalloissa tosin joku porukka uskoi, että he voivat olla niin suuri mahti, että kukaan muu ei 
heitä voi kukistaa tai haastaa.

Uusi Amerikkalainen Vuosisata?

Väistämättä tulee jostain mieleen Tuhatvuotinen Valtakunta - kyllä joo.

Demokratian levittäminen asevoimin ei olekaan niin yksinkertaista.

383.2. Uudelleenarviointia / 26.2.2017

Tässä kohtaa voi viitata edelliseen lukuun 125, jossa tätäkin asiaa on tarkasteltu.

Perusajatus on aika yksinkertainen: (1) käydään kaatamassa muutaman maan diktaattorin hallinto, 
(2) valitaan uudet kansanedustajat (vast.) vaaleilla muutamaan maahan, (3) loput diktaattorit 
ymmärtävät vinkin ja muuttavat oman maansa demokratiaksi, (4) demokratia leviää vähitellen koko
maailmaan.

Väittämä: Demokratian vienti asevoimilla johonkin maahan perustuu yksinkertaistuksiin.
Väittämä: Jokainen maa on oma erityinen kokoonpano erilaisista kansanryhmistä.
Väittämä: Demokratian vienti asevoimilla kohtaa ongelmia eri kansanryhmien tasolla.
Väittämä: Demokratian vienti asevoimilla ei monesti onnistu.
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384. PISA ja koulut

384.1. Merkintä 147 / 10.5.2009: Koulujen uudistus?

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_2.html#aihe_147

PBS:n puolelta kannattaa katsoa heidän dokumenttejaan, koska ne eivät todellakaan ole mitään 
kuvien kumarteluja tai yhdysvaltalaisen elämänmuodon yletöntä ylistämistä.

Tässä on ehdottomasti hyvä pätkä Yhdysvaltain koulutusjärjestelmän rappiosta - ja sen pakotetusta 
muutoksesta. Tässä on yksi muutosmalli käyty läpi.

[upotettu video]

384.2. Uudelleenarviointia / 26.2.2017

Tuo video oli 95 PBS-kanavan NOW-ohjelman yksi video. Nykytilanteessa tiedämme, että NOW-
ohjelma on lakkautettu.

Tähän voi todeta, että 96 OECD:n paljon puhutut PISA-tutkimukset (Programme for International 
Student Assessment ) etenevät omalla tahdillaan. Katselin vähäsen noita tuloksia, mutta sivuja olisi 
satoja luettavaksi. Vuoden 2018 PISA-tutkimus oli kirjoitushetkellä suunnitteilla.

Kaikeksi onneksi näistä oli tehty Wikipedia-artikkeli, joista sai kaivettua vuoden 2015 
paremmuusjärjestykset seuraavista:

Matematiikka (Math): Suomi 13.; Yhdysvallat 40.
Tiede (Science): Suomi 5.; Yhdysvallat 24.
Lukeminen (Reading): Suomi 4.; Yhdysvallat 24.

Eli Suomi on joiltain osin kärjessä PISA-tutkimuksissa. 

Itse olen huomioinut myöhemmin, että erilaiset älypuhelimet ja muut tietotekniset välineet ovat 
levinneet laajalle suomalaisten peruskoululaisten keskuudessa. 

Väittämä: Jatkossa pitäisi selvittää kunnolla älypuhelimien ja muiden tietoteknisten 
välineiden vaikutukset oppimistuloksiin eri koulutusasteilla.

Kysymys: Miten oppimistulokset vaihtelevat eri koulutusasteilla?
Kysymys: Mitä ovat älypuhelimien ja muiden tietoteknisten välineiden oikeat vaikutukset 
oppimistuloksiin?

95 http://www.pbs.org/  , Public Broadcasting Service (PBS)
96 http://www.oecd.org/  , Organisation for Economic Co-operation and Development (OECD)
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385. Onko Suomi vielä rauhanturvaamisen suurvalta?

385.1. Merkintä 148 / 10.5.2009: Ahtisaari -> NATO -> Suomi -> 
Rauhaneuvottelija?

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_2.html#aihe_148

Tähän on ensin hyvä kopioida yksi uutinen.

::::::: ALKAA :::::::
http://www.uusisuomi.fi/ulkomaat/59430-ahtisaari-”meidan-on-keskusteltava-ns-terroristien-
kanssa” 
Julkaistu: 8.5.2009 / STT – Uusi Suomi 
Ahtisaari: ”Meidän on keskusteltava ns. terroristien kanssa”
::::::: PÄÄTTYY :::::::

En tiedä millainen valopää Ahtisaari oikein on.

Toisaalta hän vaatii meitä (Suomi) liittymään NATO:n jäseneksi.

Toisaalta hän vaatii keskustelua ns. terroristien kanssa.

Sehän on nyt selvää, että Yhdysvaltain (ei kun siis NATO) kantana on ollut, että ns. terroristien 
kanssa ei neuvotella.

Suomi on ollut NATO:n mukana seikkailemassa Pohjois-Atlantin ulkopuolella [] teurastamassa 
muslimeita.

Jonkinlaisena näennäis-jäsenen roolissa Suomi on ollut.

Ns. terroristi jossain Afganistanissa ei melko varmasti osaa erotella, että mikä on NATO-maa ja 
mikä on NATO-näennäisjäsen.

Samaa [Islamin nimeämän Pahan] sakkia me ollaan muslimeiden teurastuksessa.

Eli valopää-Ahtisaaren tapaista henkilöä Suomi ei EHKÄ voi lähettää rauhanneuvottelijaksi 
Afganistaniin/Pakistaniin.

Mahdollisesti valopää-Ahtisaari voidaan lähettää rauhanneuvottelijaksi.

Ehkä se pitää tehdä silleen kierosti, että kukaan ei nimitä Ahtisaarta miksikään viralliseksi 
rauhanneuvottelijaksi.

Ehkä virallisesti hän kiertelisi maata vaikka jälleenrakennustyön tarkastuskomitean 
puheenjohtajana, vaikka oikeasti koettaisi selvittää, että millä tavalla Afganistan/Pakistan saadaan 
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rauhoitettua.

385.2. Uudelleenarviointia / 26.2.2017

Itse olen arvostellut Suomen sotilaallista osallistumista Afganistanin sotaan. Edelleen voi todeta, 
että olemme samoja miehittäjiä muiden miehittäjien kanssa, vaikka emme ole virallisesti NATO:n 
jäseniä.

Tietysti tiedämme Crisis Management Initiative (CMI) -järjestön, joka on käytännössä tainnut olla 
alun perin Martti Ahtisaaren ympärille rakennettu järjestelmä. On tietysti mahdollista, että Martti 
Ahtisaari voisi osallistua Afganistanin ja Pakistanin ongelmien ratkaisuun. Tämä jää tietysti 
nähtäväksi.

Mutta edelleen havainnoin saman ristiriidan: Suomen pitäisi liittyä NATO:on ja samaan aikaan 
olemme NATO:n operaatioissa mukana teurastamassa muslimeja Afganistanissa.

Afganistanin ja Pakistanin ongelmien ratkaisut pitäisi hoitaa muslimien kesken perhepiirissä ilman 
kristittyjen maiden sotilaallista läsnäoloa. Tuo on tietysti turhien mutkien oikaisemista.

Jonkinlaisen rauhansopimuksen päälle pitäisi olla erilaisia siviilioperaatioita, joihin myös Suomi 
voisi osallistua mahdollisuuksien mukaan ilman sotilaita.

Väittämä: Sota on erittäin huono ratkaisu monessa suhteessa.
Väittämä: Suomen pitäisi olla rauhanvälityksen ja rauhanturvaamisen suurvalta.
Väittämä: Suomen sotilaat pois Afganistanista.

385.3. Lisäarviota / 16.4.2019

Kysymys: Miten Afganistan sota voitaisiin lopettaa pitävällä rauhansopimuksella?
Kysymys: Onko länsimaiden aseellinen voima Afganistanissa hyödyksi vai haitaksi rauhan 
saavuttamisen kannalta?

Väittämä: Suomen pitäisi olla enemmän rauhanvälittämisen asialla.

Eli tietysti Crisis Management Initiative (CMI) -järjestö 97 voisi olla asialla, mutta tämä jää 
nähtäväksi.

Väittämä: Varmaankin Afganistanin sodan ratkaiseminen rauhanomaisesti voi vaatia 
erilaisten sidosryhmien periksi antamista joissain asioissa.
Väittämä: Erilaiset muslimienemmistöiset maat ovat tietysti yksi osa sidosryhmiä, joiden 
sitoutuminen tarvitaan rauhansopimuksen saavuttamiseksi.

97 http://cmi.fi/fi/  , Crisis Management Initiative (CMI)
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386. Uskonnon ja politiikan sekoittamisesta

386.1. Merkintä 149 / 19.5.2009: Mitro Repo: ilmeisesti 
lukutaidoton ???

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_2.html#aihe_149

Tässä aikaisemmin olen kirjoittanut, kuinka Mitro Repo teki päätöksen, joka ei KANNATTANUT.

Tämä oli aika Tykkyä Tavaraa.

::::::: ALKAA :::::::
[Linkki ei toiminut enää]
Sdp:n euroehdokas Mitro Repoa uhkaa erottaminen kirkosta 
19.5.2009 5:00 / Jaakko Hautamäki / Helsingin Sanomat
Löytyy käyttämällä hakusivua: https://www.hs.fi/haku/ 
::::::: PÄÄTTYY :::::::

Että näin - KANNATTIKO ????

Minun mielestä ei kannattanut.

Sitä minä vain olen ihmetellyt, että miten ilmeisesti lukutaidoton Mitro Repo on yleensä päässyt 
siihen virkaan, joka hänellä on?

Eikö tuohon virkaan valittavilta vaadita

a) lukutaitoa?
b) uskonyhteisön oppien osaamista?

Ja alkeellisinkin yhteiskuntaopin osaaminen sanoo, että politiikan ja uskonnon väärästä 
sekoittamisesta seuraa yleensä valtava meteli.

Toisaalta herää kysymys, että onko SDP:n puolelta edes ajateltu koko asiaa sen tarkemmin. JOO - 
kyllä meillä kuka julkimo tahansa sopii ehdokkaaksi.

No toisaalta. Kuten kaikki tietävät, niin SDP ei noudata Forssan ohjelmaa ja on näennäis-
sosiAlidemokraattinen puolue, koska ei kannata valtion ja kirkon eroa. Samalla tavalla Ruotsin SDP
ei ole aito SDP, koska Ruotsissa on edelleen kuningas.

Joten tässä mielessä on tietysti anteeksiannettavaa, jos SDP-raasut eivät osaa tehdä 
puolueohjelmassakaan tai sitten käytännössäkään ero (valtio)kirkon ja (valtionhoitaja)puolueen 
välillä.

Tähän loppuun on tietysti hyvä sanoa, että Kokoomus ja Keskusta eivät ole aidosti kristillisiä 
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puolueita, koska Suomessa on sunnuntaina kaupat auki.

Summa summarum.

Uskonnolla ratsastaminen politiikassa yleensä on tuhoisaa - mikä oli jälleen kerran todistettava.

386.2. Uudelleenarviointia / 26.2.2017

Kirjoitushetkellä tiedämme kauppojen aukioloaikojen vapauttamisen, ja nykyhallitus (Sipilä) oli 
silloin asialla. Näin ollen Keskusta, Kokoomus ja Perussuomalaiset (Sipilän hallituksen puolueet) 
eivät enää ole aidosti kristillisiä puolueita, koska kauppojen aukioloaikojen vapauttaminen on 
toteutettu. Toisaalta Suomessa kirkko ja valtio ei ole erotettu täydelleen toisistaan, joten SDP ei ole 
aito sosialidemokraattinen puolue.

Väittämä: Puolueet voivat ajautua puoleen perustamishetken aikaisesta ohjelmasta pois.
Väittämä: Esim. yritysystävällisyys voi muuttua suuryritysystävälliseksi (vrt. aukioloajat)

386.3. Lisäarviota / 16.4.2019

Eri yhteyksissä olen todennut erilaisten puolueiden aatteen palon nuotioringin. Yksi osa tällaista 
toimintaa on tietysti erilaisten puolueiden hellimien myyttien hyvä sisäistäminen.

Kysymys: Mikä on erilaisten puolueiden hellimien myyttien ja todellisuuden vastaavuus?
Kysymys: Kuka keräisi yhteen erilaisten puolueiden hellimät myytit?

Oman havainnon mukaan kannattaa aina välillä vilkaista puolueiden nuorisojärjestöjen lausuntoja, 
koska osasta puolueiden nuorisojärjestöjen lausunnot ovat joskus kirkasotsaista aatteellista kiihkoa 
ja kirkasotsaisuutta.

Olen eri vaiheiden jälkeen kehittänyt seuraavan kuvan. Kuva pätee myös poliittisiin puolueisiin, 
jolloin näkymättömien asioiden sisäistäminen tarkoittaa pidempiaikaista altistumista jollekin 
poliittiselle aatteelle.
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387. Aikanaan saavutus (150 merkintää)

387.1. Merkintä 150 / 19.5.2009: 150 aihetta - Eipä olisi uskonut

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_2.html#aihe_150

Tämä on numeroltaan 150. aihe.

Tämän päälle tulee vielä joukko ns. uutisia kunnallisvaalikampanjan ajalta.

Jaa-a. Toisaalta tässä oli yli viikon tauko, kun oli muita ajatuksia mielessä.

387.2. Uudelleenarviointia / 26.2.2017

Kirjoitushetkellä olen tehnyt yhteensä 1060 merkintää.

Kaikkien merkintöjen linkit löytyvät mm. seuraavalta sivulta
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto.html

Merkinnässä 500 kokosin yhteen (1.11.2011) erilaisia aiheita, jotka olivat toistuneet useammassa 
merkinnässä.

Aikanaan 150 merkintää oli jo saavutus.
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388. Ei paljon yksityisiä asioita

388.1. Merkinnät 151-154

Merkinnässä 500 pohdin aikanaan henkilökohtaisten asioiden käsittelyn vähitellen hävinneen 
kokonaan. Vaaliuutisissa oli myös jonkin verran yksityisasioita:

Kunnallisvaalien 2008 vaaliuutisten arkisto
http://www.jukkarannila.fi/vaalit_2008_uutiset.html

Merkinnät 151-154 käsittelivät jonkin verran yksityisasioita, jotka voi tiivistää seuraaviin:

(1) Olin jonkin aikaa avustava (kevät 2009 → kevät 2014) ohjaaja 
tutkimus/tutkielmakurssilla.

(2) Raivasin omistamaani metsäpalstaa (6,3 hehtaaria) säätilojen mukaan.
(3) Raivaus tapahtui raivausveitsellä ja vesurilla.

388.2. Uudelleenarviointia / 26.2.2017

Vuoden 2015 teoksen (Rannila 2015a) luvussa 156 pohdin kokemuksia tutkimus/tutkielmakurssin 
ohjaamisesta 2009-2013 välillä.

Lyhyesti todeten myös minun ohjauksessa useampi opiskelija keskeytti kurssin, mikä on tietysti iso 
tappio opiskelijan kannalta. Toisaalta pitää olla armollinen, koska kurssin keskeyttäneitä on ollut jo 
ennen minun tekemää ohjausta.

Vuoden 2014 aikana astuivat voimaan uudet ohjeet tutkielmakurssille, jolloin ohjaajan pitää olla 
yksikön työntekijä. Itse en ole yksikön työntekijä, joten ohjausmahdollisuudet loppuivat sitten 
siihen. Tosin yksiköt ovat pian historiaa.

Kirjoitushetkellä on selvää, että Tampereen yliopiston organisaatiota on taas muutoksen kohteena. 
Uusimmassa organisaatiossa on kuusi tiedekuntaa, joista yksi on luonnontieteiden tiedekunta 
(LUO). Luonnontieteiden tiedekunnan alaisuudessa on informaation ja järjestelmien tohtoriohjelma 
sekä tietojenkäsittelyopin maisterikoulutus. Näin äkkiseltään oletan, että itse kuuluisin tuohon osaan
luonnontieteiden tiedekuntaa. Ennen oli yksikköjä, mutta nyt perustetaan tiedekunnat.

Kuinka mones organisaatiomuutos tämä on Tampereen yliopiston historian aikana? Ennen oli 
tiedekunnat ja niiden alaisuudessa laitokset. Sitten perustettiin yksiköitä. Nyt perustetaan 
tiedekuntia. Itse olen siis tietoinen kolmesta organisaatiomuutoksesta.

Kysymys: Tehdäänkö Suomessa liian usein organisaatiomuutoksia?

Yhdessä uutisessa oli kerran sivuhuomautuksena suomalaisten into organisaatiomuutoksiin.
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389. Biodiversiteetti ja ekosysteemipalvelut

389.1. Merkintä 155 / 29.5.2009: Biodiversiteetistä

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_3.html#aihe_155

Ohoppista-keikkaa.

Metsäreissun jälkeen kävin saunassa ja katsoin muutaman kuulemismenettelyä.

New South Wales yllätti: "Biobanking - Scheme Overview"

PDF-tiedosto tässä linkissä. [http://www.jukkarannila.fi/docs/biobankingoverview07528.pdf]

Tässä oli mielestäni ideaa, ja tätä voisi jopa tutkia Suomessa.

Tämä ei ollutkaan kuulemismenettelyssä, mutta tulipa vastaan kuitenkin.

389.2. Uudelleenarviointia / 26.2.2017

Katsoin uudelleen tuota asiakirjaa: BioBanking – Biodiversity Banking and Offsets Scheme.

Joo. Käsittäisin niin, että voisi olla rahasto, jonka kautta rahoitetaan (BioBanking) jonkin 
luontoympäristön ylläpitoa eri tavoilla. Oma huomio on, että varmaankin rahasto voisi koostua sekä
julkisesta rahasta että yksityisistä lahjoituksista.

Luvussa SL 172 [eli Rannila (2017b) sisältää tuon luvun LIITE 4 -teoksessa] on käsiteltynä eläin- ja
kasvikunnan geneettisen perimän monimuotoisuuden vaalimista yhdistyksen (Maatiainen ry) 
voimalla. Tietysti tällainen yhdistys voi olla aivan asiaa. Oma arvio kirjoitushetkellä on riihikuivan 
rahan tarve eläin- ja kasvikunnan geneettisen perimän monimuotoisuuden vaalimiselle. Pelkkä 
yhdistys ei tietysti auta.

Vasta 16.2.2017 tilanteessa törmäsin ”ekosysteemipalveluiden” käsitteeseen. Jostain syystä en ole 
siihen törmännyt aikaisemmin, mikä tietysti oma tietämys on taas kerran todeten puutteellista

Väittämä: Ekosysteemipalveluiden vuoksi voisi kerätä sekä julkista että yksityistä rahaa 
samaan rahastoon tai erillisiin rahastoihin.
Väittämä: Oletettavasti olisi mahdollista kerätä myös yksityistä rahaa johonkin rahastoon.
Väittämä: Rahasto(i)sta olisi mahdollista kustantaa erilaisia ekosysteemipalveluita.

Uskoisin joidenkin säätiöiden olevan kiinnostuneita kustantamaan ekosysteemipalveluita, jos 
säätiöiltä asiaa kysyttäisiin. Tällöin olisi mahdollista lyödä sekä yksityistä että julkista rahaa 
johonkin hankkeeseen, joka osaltaan ylläpitäisi yllä luonnon monimuotoisuutta. Nähtäväksi jää.
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390. Erilaiset välistävedot ja erilaisten välistävetojen 
paljastamisesta (Whistleblowing)

390.1. Merkintä 156 / 29.5.2009: Whistleblowing

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_3.html#aihe_156

Toinen yllätys perään.

Tasmania yllätti: 
"Strengthening Department of Justice trust in Government ...the spotlight on improper conduct"

PDF-tiedosto tässä linkissä. 
[http://www.jukkarannila.fi/docs/the_spotlight_on_improper_conduct.pdf]

Tässä oli paljon hyvää pohdittavaa - myös Suomeen.

Ei kaikki viisaus asu Suomessa tai Euroopassa.

390.2. Uudelleenarviointia / 26.2.2017

Kirjoitelmia II -teoksen (Rannila 2012) luvussa 88 on asiaa tekemästäni puoluekokousaloitteesta 
koskien erilaisten välistävetojen ilmoitusoikeudesta (Whistleblowing). Aloite ei saanut kannatusta, 
joten siitä ei ole tehty mitään puoluekokouspäätöstä.

Yksi minulle asti tullut ajatus on, että moraalisesti vahvassa yhteiskunnassa (kuten Suomi) ei ole 
mitään tarvetta erilaisten välistävetojen paljastamisesta (Whistleblowing).

Olen monet kerrat ihmetellyt jälkikäteen, että mihin moraaliin perustuvat suomalaisten 
oikeusistuimien päätökset liiketoimintakiellon määräämisestä jollekin henkilölle jonkin 
oikeustapauksen jälkeen. Millaista moraalia edustaa liiketoimintakielto?

Samalla tavalla voi todeta sekä kunnallisessa että valtiollisessa toiminnassa olevan mahdollisuuksia 
erilaisiin välistävetoihin. Suomessa ON oikeasti korruptiota, mutta se on erilaista verrattuna muihin
maihin. Salminen (2015) on tullut vastaan. Eli Suomessakin on oikeita riskejä korruption 
ilmenemisille.

Väittämä: Myös Suomessa on korruptiota.
Väittämä: Suomen korruptio on erilaista verrattuna muihin maihin.
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391. Voitosta voittoon ja häviöstä häviöön?

391.1. Merkintä 157 / 4.6.2009: Aate vai puolue, vai mitä??

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_3.html#aihe_157

Yhdysvaltalainen konservatismi on mielenkiintoisessa tilanteessa.

Katsoin otsikot MSNBC:n muutamasta ohjelmasta noin viikon ajalta. Tässä oli pari mielenkiintoista
katsottavaa.

[upotettu video]

Itse olen viime päivinä pohdiskellut, että minne menevät ns. maltilliset oikeistolaiset 
republikaaneista.

Dick Cheney totesi julkisesti, että republikaanien pitää mennä Rush Limbaugh -nimisen 
radiojuontajan osoittamaan suuntaan.

Mutta kuten näkyy, niin konservatiivitkin voivat väitellä keskenään.

Saa nähdä mihin päätyvät - siis republikaanit puolueena.

Konservatismi on taas ajatussuunta, joka on hajaantunut erilaisiin suuntauksiin.

Onhan meillä Suomessa KESK-PS, SDP-VAS ja KOK-Nuorsuomalaiset erilaisina jatkumoina 
erilaisissa ajatussuunnissa. (Tosin Nuorsuomalaiset puolueen uudella 2000-luvun versiolla taisi 
jäädä historiaan.)

391.2. Uudelleenarviointia / 28.2.2017

Poliittiset suhdanteet vaihtelevat kyllä rajusti eri maissa. Välillä ollaan oppositiossa ja välillä 
hallitusasemassa. Kaksipuoluejärjestelmässä tällainen heilahtelu on tietysti rajumpaa eri syistä 
johtuen. Aikaisemmin olen todennut monipuoluejärjestelmän olevan parempi kuin 
kaksipuoluejärjestelmä johtuen eri syistä.

Väittämä: Monipuoluejärjestelmän on parempi kuin kaksipuoluejärjestelmä.

Toisaalta tiedämme kirjoitushetkellä demokraattien (Yhdysvallat) olevan oppositioasemassa, koska 
kongressi on republikaanien hallinnassa ja presidentti on republikaanien puolelta.

Kysymys: Millaista tulee olemaan republikaanien sisäinen vääntö nykyisen presidentin 
virkakaudella (2017-2021)?
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392. Yhtenäinen kilpailuasioiden tarkastus koko 
maailmassa?

392.1. Merkintä 158 / 7.6.2009: / 1 / Kilpailuviranomaisten 
toiveuni??

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_3.html#aihe_158

EU ja Etelä-Korea allekirjoittivat sopimuksen kilpailuun liittyvästä yhteistyöstä.

PDF-tiedosto tässä linkissä.
[http://www.jukkarannila.fi/docs/IP-09-827_EN.pdf]

Ehkä joskus tulee vielä päivä, jonka jokin yksittäinen iso kansainvälinen yritys kokee. No mikä?

Jonain päivänä on mahdollista - ainakin ajatuksena - että yritykseen tehdään kilpailuviranomaisten 
tarkastusisku kaikissa merkittävissä maissa, joissa yritys toimii. Eli siis kaikki EU-maat ja EU-
maiden yhteistyökumppanit tärkeiltä markkina-alueilta.

Itse olen paria kilpailunrajoitustapausta seurannut, ja eri maissa/unioneissa viranomaisten työ etenee
eri tahdilla ja kilpailunrajoitussyytöksiä tehdään eri syistä.

Nähtäväksi jää.

392.2. Uudelleenarviointia / 28.2.2017

Vielä ei ole tullut vastaan sellaista tapausta, jossa eri maiden ja maanosien kilpailuviranomaiset (vrt.
Euroopan Unioni) tekisivät johonkin yritykseen tarkastuksen samana päivänä ympäri maailmaa. 
Ehkä tällainen päivä tulee vielä vastaan.

Kysymys: Millaista olisi jatkossa kilpailuviranomaisten maailmanlaajuinen yhteistyö?
Kysymys: Voisiko johonkin yritykseen tehdä maailmanlaajuinen tarkastus kilpailuasioiden 
vuoksi?

Euroopan Unionissa kilpailuasioita valvoo Euroopan komission kilpailun pääosasto (Directorate-
General for Competition). Itse olen vastannut muutamaan Euroopan komission kilpailun pääosaston
järjestämään kyselyyn.

392.3. Lisäarviota / 6.4.2019

Väittämä: Ehkä joskus tehdään yhtä aikaa maailmanlaajuinen tarkastus yhteen yritykseen.
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393. Mikä on kolmen kuukauden sääntö?

393.1. Merkintä 159 / 7.6.2009: / 2 / Kolmen kuukauden 
sääntö??

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_3.html#aihe_159

Olen joskus kirjoittanut kolmen kuukauden säännöstä uuden IT-ihmeen elämässä.

Olisi tämä Twitter-palvelun suhteen pitänyt merkitä ensimmäinen päivä, jolloin kuulin koko 
Twitter-palvelusta.

No - kuitenkin. Tähän uutinen lainaten.

:::::::: ALKAA ::::::::
torstaina 4.6.2009 klo 12:37 
Panda raportoi hyökkäysaallosta / Twitter innostaa rikollisia
Ari Karkimo
[Linkki ei enää toiminut]
:::::::: PÄÄTTYY ::::::::

Se on vain muutama kuukausi nykyään, ja jossain vaiheessa rikolliset aloittavat hyödyntämään 
uutta IT-ihmettä.

Nyt on Twitter-palvelun vuoro, ja käsittääkseni Facebook-yhteisö joutuu päivittäin painimaan 
rikollisen toiminnan kanssa.

393.2. Uudelleenarviointia / 28.2.2017

Mikä on kolmen kuukauden sääntö?

Lyhyesti ottaen joku tietotekninen ilmiö voi ilmestyä jopa yllättäen. Ensimmäisen havainnon 
jälkeen kannattaa odottaa jonkin aikaa (esimerkiksi kolme kuukautta), jotta jostain tietoteknisestä 
ilmiöstä saadaan erilaisia kokemuksia.

Yksi osa sääntöä on rikollisten kiinnostuminen jostain uudesta tietoteknisestä ilmiöstä. Tämän 
vuoksi jonkin tietoteknisen ilmiön kehittäjät joutuvat sitten tekemään erilaisia ratkaisuja estämään 
rikollista toimintaa.

Väittämä: Jokin uusi tietotekninen ilmiö kiinnostaa aina rikollisia.
Väittämä: Rikollisten vuoksi on johonkin tietotekniseen ilmiöön kehitettävä ratkaisuja 
estämään rikollista toimintaa.
Väittämä: Rikollisten ja kehittäjien välillä on jatkuvaa kilpavarustelua.
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Tärkein seurannan tietotekniikan kohdalla on avoimien ratkaisujen pärjääminen kovassa kisassa 
muiden ratkaisujen keskellä. Esimerkiksi avoimet ohjelmistot ovat tärkeä seurannan kohde.

Väittämä: Myös avoimiin tietoteknisiin ratkaisuihin kohdistuu rikollisten mielenkiintoa.
Väittämä: Myös avoimien tietoteknisten ratkaisujen kehittäjien ja rikollisten välillä on 
kilpavarustelua.

393.3. Lisäarviota / 6.4.2019 / 16.4.2019

Kilpavarustelu avoimien tietoteknisten ratkaisujen kehittäjien ja rikollisten välillä on edelleen osa 
nykyistä todellisuutta. Varmaankin keskeiset www-palveluiden kehittäjät joutuvat koko ajan 
huomioimaan erilaisia tietoturvaongelmia – esim. Google, Facebook ja Twitter.

Väittämä: Kilpavarustelu tietoteknisten ratkaisujen kehittäjien ja rikollisten välillä jatkuu.

Yksi aihe on ollut väärien uutisten ja väärien väittämien leviäminen erilaisissa sosiaalisen median 
palveluissa. Tähän perustuen esimerkiksi Euroopan komissio (Euroopan Unioni) on käynnistänyt 
erilaisia hankkeita vastaamaan väärien uutisten ja väärien väittämisen ongelmaan (vrt. 
Eurooppalainen lähestymistapa disinformaation torjuntaan).

Väittämä: Väärien uutisten ja väärien väittämien leviäminen on tälläkin hetkellä ongelma, ja 
tämän ongelman ratkaisuun tarvitaan täysin uudenlaista yhteistyötä eri sidosryhmille.
Väittämä: Väärien uutisten ja väärien väittämien leviämisen ongelmaan vaaditaan uusia 
tietoteknisiä ratkaisuja.

Olen ehdottanut moneen kertaa vain yhtä yhteisöä, joka keräisi yhteen kaikki mahdolliset 
tietoturvaongelmat. Yksi osa yhteisön toiminnasta voisi olla tosiasioiden tarkastuspalveluiden 
tekemien lausuntojen sisällyttäminen osaksi yhteisön tarjoamaa palvelua.

Kysymys: Olisiko mahdollista perustaa maailmanlaajuinen hanke perustamaan yhteisö, joka 
keräisi kaikki mahdolliset tietoturvaongelmat yhden yhteisön alaisuuteen?
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394. Kannatus ja kannatuksen katoaminen

394.1. Merkintä 160 / 7.6.2009: / 3 / Kännykkä, Kuningatar ja 
Kannatus??

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_3.html#aihe_160

Käväisin tänään taas pari tuntia metsää raivaamassa.

Mahdollisesti näin muurahaiskuningattaren etsimässä uutta pesäkoloa, kun hetkeksi istahdin. 
Muurahainen se selvästi oli, isompi kuin muut ja siivet.

Tietysti meikäläisen biologian taidot ovat mitä ovat, että saatan erehtyä.

Sittenpä kännykkä soi, ja nähty iso muurahainen meni jonnekin piiloon puhelun aikana.

Kömmin metsästä pois ja kävin saunassa.

Kannatus omalle ehdokkaalle??

Tätä kirjoitettaessa on vuoden 2009 EU-parlamenttivaalien Suomen tulos selvillä.

Eiköhän aika ole mennä nukkumaan??

394.2. Uudelleenarviointia / 28.2.2017

Näin jälkikäteen voi ajatella valittujen Euroopan parlamentin jäsenten (MEP) katoavan kotimaan 
julkisuudesta jollain tavoin. Käytännössä Euroopan parlamentin jäsenten (MEP) seuranta ei ole 
aivan yhtä tarkkaa/tiivistä kuin kansanedustajien seuranta. Ehkä tarvetta tarkemmalle Euroopan 
parlamentin jäsenten (MEP) seurannalle olisi.

Myös Euroopan parlamentissa valiokunnat ovat yksi perustoiminnoista, joista on vaikea repiä isoja 
otsikoita. Toisaalta Euroopan parlamentin puolueryhmittymien kokouksissa päätetään kunkin 
puolueryhmittymän kanta erilaisiin asioihin, ja tästäkin on vaikea repiä mitään isoja otsikoita.

Väittämä: Olisi oikeasti tarvetta tarkemmalle Euroopan parlamentin jäsenten (MEP) 
seurannalle.

Kysymys: Mitä olisi tällainen tarkempi Euroopan parlamentin jäsenten (MEP) seuranta?

Oma havainto on tosiaan Euroopan parlamentin jäsenten (MEP) katoaminen kotimaan julkisuudesta
jollain tavoin.
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395. Yhteistyötä vaikeiden vaiheiden jälkeen

395.1. Merkintä 161 / 15.6.2009: Iranin Ihme??

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_3.html#aihe_161

Minäkin menin halpaan Iranin presidentinvaalien etukäteisarvioinnissa.

Tässä MSNBC:n jutussa on melkoisen jykevää arviota, että Iranin istuva presidentti Mahmoud 
Ahmadinejad tulee olemaan ongelmissa vaaleissa.

[upotettu video]

Ja pöh - ilmeisesti liiaksi länsimaistunut Reza Aslan ei tiennyt, mistä puhui.

Tässä seuraavassa on vähän jykevämpi arvio, että poliittiset tarkkailijat toivoivat, että Mahmoud 
Ahmadinejad häviäisi vaalit.

:::::::: ALKAA ::::::::

[LINKKI ei toiminut enää]

Ahmadinejad won. Get over it 
By: Flynt Leverett and Hillary Mann Leverett 
June 15, 2009 12:01 PM EST
→ tämä artikkeli löytyy luettavaksi käyttämällä edellä mainittuja tietoja hakusanana.

:::::::: PÄÄTTYY ::::::::

395.2. Uudelleenarviointia / 28.2.2017

Flynt Leverett ja Hillary Mann Leverett ovat esiintyneet erilaisissa ohjelmissa ja heillä on ollut oma
sivustonsa. Tosin kirjoitushetkellä heidän 98 sivustollaan ei ole ollut pitkään aikaan uusia merkintöjä.

Flynt Leverett ja Hillary Mann Leverett ovat esittäneet eri tavoin Iranin ja Yhdysvaltojen suhteiden 
kehittämistä paremmalle tasolle. Itse olen myös kannattanut eri maiden ja Iranin suhteiden 
kehittämistä paremmalle tasolle.

Kirjoitushetkellä tiedämme hyvin 14.7.2015 tehdyn sopimuksen (Joint Comprehensive Plan of 
Action) Iranin ydinohjelmasta. Tällä sopimuksella on Iranin ydinohjelman valvontaan kehitetty 
erilaisia keinoja, joiden avulla IAEA (International Atomic Energy Agency) valvoo sopimuksen 

98 GOING TO TEHRAN → www-sivu ei enää toimi
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noudattamista. Viimeisin 99 lausunto on julkaistu 16.1.2017, jolloin Iran on noudattanut sopimusta.

14.7.2015 jälkeen tilanne on kehittynyt kirjoitushetkeen nähden paremmaksi eri maiden ja Iranin 
suhteiden kehittämisen kannalta. Eri maista on käynyt erilaisia valtuuskuntia kehittämässä 
yhteistyötä Iranin kanssa – myös Suomesta on käynyt yksi valtuuskunta tasavallan presidentti Sauli 
Niinistön johdolla.

Toisaalta tiedämme hyvin joidenkin (poliittisten) mielipidevaikuttajien olevan tyytymätön joihinkin 
asioihin. Jotkut (poliittiset) mielipidevaikuttajat olisivat halunneet Iranille rajoituksia asevoimiin. 
Yhtenä esimerkkinä on mainittu ohjukset, joita Iran ei siis saisi käyttää.

Käytännössä tehdyn sopimuksen (Joint Comprehensive Plan of Action) lisäksi uudet tehtävät 
toimenpiteet (esimerkiksi rajoitteet ohjuksiin) vaatisivat laajaa yhteistyötä sopimuksen osapuolten 
välillä.

Kysymys: Jatkuuko tällainen poliittisesti myönteinen ilmapiiri Iranin ja muiden maiden 
välillä?
Kysymys: Mikä voisi tuhota poliittisesti vallitsevan myönteisen ilmapiirin Iranin ja muiden 
maiden välillä?

Kaikki ovat hyviä kysymyksiä. Kirjoitushetkellä näihin kysymyksiin ei ole vastausta.

Tietysti Iranin ja Yhdysvaltojen suhteet ovat erityiskysymys.

Kysymys: Voisivatko Iran ja Yhdysvallat sopia diplomaattisuhteet jollain aikavälillä?

395.3. Lisäarviota / 6.4.2019 / 12.4.2019

Donald Trump irrotti aikanaan Yhdysvallat 14.7.2015 tehdystä sopimuksesta.

Kysymys: Millainen olisi Donald Trumpin ja Iranin hyväksymä uusi sopimus koskien Iranin 
ydinohjelmaa?

Edellä mainitut kysymykset ovat edelleen ajankohtaisia.

Kysymys: Voisivatko Iran ja Yhdysvallat sopia diplomaattisuhteet jollain aikavälillä?
Kysymys: Mitä pitäisi tehdä Iranin ja Yhdysvaltojen diplomaattisuhteiden palauttamiseksi?
Kysymys: Onko ehdotus Iranin ja Yhdysvaltojen diplomaattisuhteiden palauttamisesta 
poliittinen itsemurha?

99 https://www.iaea.org/  , IAEA → Director General's statements
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396. Kieroista kannusteista ja 
rationaalisuusolettamasta

396.1. Merkintä 162 / 15.6.2009: Kiero kannuste??

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_3.html#aihe_162

Voe hyvänen aika tätä touhua taas. Ohessa on HS:n uutinen aiheesta.

Eli syntyi ns. kiero kannuste, kun jokin asia/aihe/vast. leviää laajemman kansan keskuuteen 
tutkijoiden kamareista tai jonkun ajattelijan kirjasta.

Eli käytännön toteutus saakin täysin kieroutuneita piirteitä.

Saatiinpa nyt Suomeenkin yksi toteutus, josta on oikeaa aineistoa.

Vilkaisin Yhteiskuntapolitiikka-lehden artikkelin aiheesta - en perehtynyt. Siinä riittää nyt tutkijoilla
ihmettelemistä, että näinkös tässä kävi.

:::::::: ALKAA ::::::::

[Linkki ei toiminut enää]
Löytyy seuraavasta osoitteesta: https://www.hs.fi/haku/
Paperiversiossa: HS 15.6.2009 sivu A9
Otsikko: Lasten luokittelu levisi kouluissa kuin kulovalkea 
Alaotsikko: Opetushallitus on pyytänyt kuntia lopettamaan luokittelun viipymättä

:::::::: PÄÄTTYY ::::::::

396.2. Uudelleenarviointia / 1.3.2017

Lyhyesti ottaen ihmisten käyttäytyminen ei ole vakioitavissa, jolloin jokainen ihmisiin kohdistettava
toimenpide aiheuttaa aina seurauksia, joita ei ole etukäteen voitu arvata. Eli lainatussa uutisessa 
mainittu toimenpiteen (luokittelu jollain tavalla) käytännön tilanne karkasi käsistä, jolloin 
Opetushallitus joutui antamaan oman lausuntonsa asiasta.

Tästä palautuu mieleen 100 Adam Curtisin muutama dokumentti. Yksi kantava teema hänellä on ollut
joidenkin poliittisten päätösten oikeat seurannat, jolloin lopputulos poliittisella päätöksellä on täysin
päinvastainen vaikutus kuin ennalta odotettiin. Kerraten voi todeta ihmisten toiminnan muuttamisen
kohtaavan aina erilaisia ongelmia.

Vuoden 2015 teoksen (Rannila 2015) luvussa 150.6 olen (sivu 46) esittänyt rationaalisuuolettamasta
jotain. Tämän tekstin voi kopioida tähän.

100 https://en.wikipedia.org/wiki/Adam_Curtis  . Adam Curtis
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Tämän vuoksi meidän kannattaa tehdä oma (tarkka?) määritelmä rationaalisuusolettamasta.

1) Henkilöllä tai henkilöiden ryhmällä on oma sisäinen todellisuus.
2) Henkilöllä tai henkilöiden ryhmällä on oma ulkoinen todellisuus.
3) Henkilöllä tai henkilöiden ryhmällä on oma sisäinen tilansa.
4) Henkilöllä tai henkilöiden ryhmälle voi tulla ulkopuolista vaikutusta.
5) Ulkopuolelta oletetaan jokin odotettu käyttäytyminen rationaaliseksi.
6) Henkilöllä tai henkilöiden ryhmän sisäpuolella tulee vastaan irrationaalisia tekijöitä.
7) Sisältäpäin näkyy kaikkea muuta oletetun rationaalisuuden lisäksi.
8) Erilaiset irrationaalisuudet tulevat esille (ryhmän) ulkopuolelle epäsuorasti ja/tai 

yllättävästi monella eri tavalla.

Tässä tapauksessa (luokittelu jollain tavalla) aiheutti siis kaikenlaisia ongelmia, koska sisäpuolisesti
toiminta alkoi aiheuttamaan kaikenlaisia odottamattomia (sivu)vaikutuksia.

Väittämä: Monesti erilaiset päätökset ja/tai ratkaisut kohtaavat rationaalisuusolettaman 
vuoksi erilaisia ongelmia.
Väittämä: Monesti erilaisia (sivu)vaikutuksia ei osata ennakoida ennen jotain 
päätöstä/ratkaisua.
Väittämä: Monesti erilaiset (sivu)vaikutukset tulevat esille vasta ajan kuluessa.
Väittämä: (Sivu)vaikutukset pakottavat aina hienosäätämään aiemmin tehtyjä päätöksiä 
ja/tai ratkaisuja.
Väittämä: Ihmiset eivät käyttäydy koko ajan rationaalisesti.

396.3. Lisäarviota / 12.4.2019

Päätös

t1 t2 t3 t4

Päätös PäätösPäätös

Rationalisointi Rationalisointi Rationalisointi Rationalisointi

Väittämä: Eri vaiheissa esitetyt järkiperusteet (rationalisointi) voivat osoittautua vääriksi.
Väittämä: Aikaisempia järjettömiä päätöksiä ei monesti haluta myöntää.
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397. Kolmen kuukauden sääntö?

397.1. Merkintä 163 / 17.6.2009: Kolmen kuukauden sääntö??

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_3.html#aihe_163

16.6.2009: kuulin ensimmäisen kerran tällaisen yhdistelmän: Wave/Google.

Non-niin.

Ja: kolmen kuukauden sääntö.

Eli 16.9.2009 pitäisi olla tiedossa, että mikä on tämä Wave / Google-yhtiön uusin hilavitkutin oikein
on.

Sitten taas kolmen kuukauden päästä tietää jotain uutta.

Nyt kerrankin muistin laittaa tämän muistiin.

397.2. Uudelleenarviointia / 1.3.2017

Kirjoitushetkellä tiedämme hyvin, että Google:n Wave-ratkaisu ei onnistunut lyömään läpi. Jostain 
syystä koko projekti on siirretty Apache Software Foundation -säätiön suojiin. Kävin katsomassa 
tilannetta, jolloin voi todeta koko hankkeen (Apache Wave) olevan aika lailla pysähdyksissä.

Eli kolmen kuukauden säännön jälkeen en oikein ole kuullut koko hankkeen (Google Wave) vuoksi 
yhtään mitään. Eli 17.6.2009-1.3.2017 välillä on muistaakseni koko aiheesta (Google Wave) olevan 
hyvin vähän merkintöjä – ehkä ei yhtäkään uutta merkintää.

Käsittääkseni (Google Wave / Apache Wave) pyrki yhdistämään yhteen ohjelmaan kaikkea 
mahdollista alkaen sähköpostista päätyen sosiaaliseen mediaan. Ajatuksena tuo ei ole uusi, koska 
meillä on jo muitakin henkilökohtaisen informaation hallinnan ratkaisuja (Personal information 
manager, PIM). Nuo ratkaisut yhdistävät esimerkiksi sähköpostin ja RSS-syötteiden lukemisen.

Jaa-A. Itselläni on erilaisia ohjelmia eri tarkoituksiin, joten itselläni ei vain yhtä henkilökohtaisen 
informaation hallinnan ratkaisua. Ehkä jossakin on tällainen kaikenkattava yksi ohjelma.

Väittämä: Isonkin yrityksen (vrt. Google Wave) hankkeet voivat epäonnistua.
Väittämä: Aina ei voi etukäteen tietää jonkin tietoteknisen hankkeen onnistumista.
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398. Alustavia IRAN-arvioita

398.1. Merkintä 164 / 17.6.2009: IRAN / Mielipide??

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_3.html#aihe_164

Jaa-a.

Tuossa aikaisemmin lainasin 15.6.2009 juttua, joka melko uskottavasti kertoi, että Mahmoud 
Ahmadinejad todella voitti Iranin vaalit.

Nyt on tullut joka tuutista sekä Suomen että Yhdysvaltojen medialistoilta, että Iranissa on valtaisia 
mielenosoituksia.

En ole uutisiin perehtynyt, ja silleen.

Itse esittäisin seuraavan kysymyksen: Kuinka paljon mielenosoituksia on Teheranin ulkopuolella?

Onko jokaisessa Iranin suurkaupungissa satojen tuhansien ihmisten mielenosoituksia?

Olettaisin, että n. 70 miljoonan ihmisen maassa on muitakin suurkaupunkeja kuin Teheran.

Uutis-Tunne-Väite-välityksen sekavuus on valtaisa tällä hetkellä, että nyt vaikea päätellä mitään 
järkevää tänne tuhansien kilometrien päähän.

Ehkä jossain vaiheessa joku tekee kunnon tutkivan journalismin jutun Iranin vuoden 2009 vaaleista 
ja tietysti mielenosoituksista.

Tässä vaiheessa tätä on muuten vaikea kommentoida, koska ainut uskottava väite tässä vaiheessa 
on, että Iranissa on mielenosoituksia. Jossain Suomessa on vaikea ymmärtää, että mistä näissä 
mielenosoituksissa on oikein kysymys.

Mikä on tarinan opetus?

1. Iran => Paljon Islam-uskonnon Shiia-tulkinnan väkeä 
2. Iranissa on mielenosoituksia, eli jostain on erimielisyyttä. 
3. Iranissa asuvan Islam-uskonnon Shiia-tulkinnan väkeä ei voi pitää yhtenä yhtenäisenä n. 70 
miljoonan ihmisen joukkona. 
4. Jos he olisivat yksi yhtenäinen ryhmä, niin tässä mielenosoitusten tilanteessa ei oltaisi.

Mutta meillä tahtoo olla taipumus yksinkertaistaa.

Aihe vaatii seurantaa, että osaa joskus tehdä uskottavampia arvauksia.
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398.2. Uudelleenarviointia / 1.3.2017

Kirjoitushetkellä on hyvin tiedossa, että olen vähitellen tehnyt erilaisia IRANiin liittyviä 
päiväkirjamerkintöjä (blogi, ploki vai loki?). 17.6.2009 tilanteessa IRAN-seuranta ei vielä ollut 
kovin järjestelmällistä, ja myöhemmin olen tehnyt lisää IRANiin liittyviä merkintöjä.

Kirjoitushetkellä on hyvin tiedossa, että Mahmoud Ahmadinejad ei ole enää IRANin virassa oleva 
presidentti. Nykyisin IRANin virassa oleva presidentti on Hassan Rouhani.

”Iran grand bargain 2003”. Tuollaisella termillä voi tehdä internet-hakuja. Tuloksina on tietoa 
IRANin vuonna 2003 tekemästä tarjouksesta Yhdysvaltojen suuntaan (Grand Bargain). Tunnetulla 
tavalla silloinen Yhdysvaltojen hallinto (George W. Bush presidenttinä, nuorempi Bush 
presidenttinä) ei tarttunut tähän tarjoukseen. Tarjouksessa IRAN esitti monen asian neuvottelua mm.
ydinohjelmasta.

Vuosien 2003-2017 aikana oli kaikenlaista kehitystä moneen suuntaan. Nyt tiedämme hyvin 
14.7.2015 tehdyn sopimuksen (Joint Comprehensive Plan of Action, JCPOA) olevan voimassa. 
Viimeisin tilannetarkastus on 16.1.2017, jolloin IAEA (International Atomic Energy Agency) on 
vahvistanut, että sopimusta on noudatettu asianmukaisesti.

Näin jälkikäteen en tiedä edelleenkään vuoden 2009 mielenosoitusten kaikkia osatekijöitä, ja oma 
seuranta on ollut tarkempaa vasta uusimman presidentin (Hassan Rouhani) aikana. Eli en tiedä 
tarkasti, että mihin vuoden 2009 mielenosoitukset oikein liittyivät.

Väittämä: Vaikeidenkin vaiheiden jälkeen on aina mahdollista neuvotella eri asiasta.
Väittämä: Kahden maan sisäinen tilanne vaikuttaa aina ulkoisiin neuvotteluihin.
Väittämä: Aina välillä voi kahden maan välille tulla vaikeita tilanteita johtuen maiden 
sisäisestä tilanteesta johtuen.

Näin jälkeenpäin ajatellen oli Barack Obaman hallinnon aikaan (2009-2017) oli IRANin puolella 
hallinto (Hassan Rouhani) myönteisellä kannalla erilaisten neuvotteluiden kannalta ajateltuna. 

Kirjoitushetkellä tiedämme, että Donald J. Trump on Yhdysvaltojen presidentti. Hän voi jatkossa 
edustaa toisenlaista IRAN-politiikkaa, mutta tämä jää vielä nähtäväksi, koska Donald J. Trump on 
ollut presidenttinä vasta 20.1.2017 alkaen.

398.3. Lisäarviota / 6.4.2019

Myöhemmistä ajoista voi todeta Iranin noudattaneen tehtyä sopimusta (tehty 14.7.2015, Joint 
Comprehensive Plan of Action, JCPOA) IAEA:n 101 tarkastusten perusteella. Toisaalta Donald 
Trump irrotti Yhdysvallat sopimuksesta.

Kysymys: Mitä olivat oikeat syyt Donald Trumpin päätökselle sopimuksesta irtautumiselle?
Kysymys: Pystyvätkö Iran ja muut sopimuksen osapuolet noudattamaan (JCPOA) sopimusta 
ilman Yhdysvaltojen osallistumista?

101 https://www.iaea.org/newscenter/focus/iran  , Verification and Monitoring in Iran, International Atomic Energy 
Agency, IAEA
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399. Kuka rahoittaisi tutkivaa journalismia?

399.1. Merkintä 167 / 22.6.2009: Tutkivan journalismin tilanne 
Yhdysvalloissa / IRAN

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_3.html#aihe_167

Jokainen asiaa seurannut osaa varmaan luetella Yhdysvaltojen pääkanavien nimilyhenteet.

Nythän on niin, että nämä kanavat ovat osia valtavista yritysryhmittymistä, joiden pääasiallinen 
tehtävä on tuottaa voittoa - tietysti yrityksinä näin pitää tehdä.

Noin aikaisempien tarkastelujen pohjalta näyttää siltä, että osa tutkivasta journalismista on 
siirtymässä voittoa tuottamattomien säätiöiden rahoitettavaksi. Tämän jälkeen lehdet yms. voivat 
ottaa tutkivan journalismin aiheita näiden säätiöiden kautta julkaisuohjelmaansa.

Sitten on tietysti PBS, joka tuottaa tutkivaa journalismia.

Nyt törmäsin uudelleen vanhaan ilmiöön, eli valtioiden rahoittamiin englanninkielisiin 
televisiokanaviin. Nyt tietysti internet-aikana näiden ohjelmien arkistot ovat internet-palveluissa.

Kattos vain - IRAN rahoittaaa omaa englanninkielistä televisiokanavaa.

http://www.presstv.com/

PressTV:n erityispiirre on, että naistoimittajat pitävät päässään huivia, onhan kyseessä islamilaisen 
maan, eli Iran, rahoittama televisiokanava.

Nyt tietysti näin teknologisena ilmiönä havaitsee, että PressTV:n yhtenä videokatselun teknologia-
ratkaisuna on Microsoft Silverlight, joka on enemmän kuin periamerikkalainen teknologia.

PressTV:n ohjelmatarjonta on ihan mielenkiintoinen. On ohjelma, joka seuraa Yhdysvaltojen 
sisäistä meininkiä. On ohjelma, joka keskittyy Yhdysvaltojen ulkopolitiikkaan.

Mutta noin yhtenä ilmaan heitettynä ajatuksena voisi ajatella, että mahdollisesti pitkässä juoksussa 
tutkivaa journalismia vaativaa yhdysvaltalaiset joutuvat kääntymään ulkomaisten englanninkielisten
tv-kanavien puoleen.

Nähtäväksi jää.

399.2. Uudelleenarviointia / 1.3.2017

Tässä kohtaa hyppäsimme merkinnän 166 yli, koska siinä oli vain yksi asia tarkemmin esiteltynä; 
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eli IRANin valtakaavio kuvallisena esityksenä. Tästä valtakaaviosta voimme ottaa esille seuraavat 
asiat huomioon:

• Supreme Leader
• President
• Assembly of Experts
• Parliament
• Cabinet
• Guardian Council
• Expediency Council
• Head of the Judiciary.

Kaaviossa on muutakin asiaa.

Lyhyesti ottaen IRANin hallinto, lainsäädäntö ja oikeuslaitos on järjestetty suhteellisen 
monimutkaisesti toisiinsa nähden. Käsittääkseni yksi osa järjestelmää on yhteisö, joka valvoo 
lainsäädäntöä islamin tulkinnan kannalta, jolloin parlamentin tekemät lakialoitteet käsitellään tämän
periaatteen mukaisesti. Sitten on tuo korkeimman johtajan tehtävä (Supreme Leader), jollaista ei 
taida muissa maissa olla.

Varmaankin IRANin ulkopuolisille maille on ymmärtää heidän hallinnon, lainsäädännön ja 
oikeuslaitoksen erityispiirteitä.

Sinänsä on mielenkiintoista, että PressTV käytti yhdessä vaiheessa tekniikkana Microsoft 
Silverlight -ratkaisua. Sittemmin Microsoft Silverlight ei noussut vallitsevaksi tekniikaksi, jolloin 
myös PressTV on siirtynyt käyttämään muita teknisiä ratkaisuja.

Tämän jälkeen voi todeta, että on muidenkin valtioiden kustantamia englanninkielisiä 
televisiokanavia – esim. RT ja Al Jazeera. Esimerkiksi PressTV, RT ja Al Jazeera ovat kohdanneet 
erilaista arvostelua eri syistä johtuen. ”Controversy”.

Oma havainto on, että esimerkiksi PressTV, RT ja Al Jazeera haastattelevat aina välillä 
vaihtoehtomedioiden edustajia eri ohjelmissaan. Esimerkiksi Yhdysvaltojen osalta on aina välillä 
haastatteluita sellaisille henkilöille, jotka eivät ole päässeet (ns.) valtavirran uutisissa (Mainstream 
Media, MSM) esille. Tämäkin on tietysti mielenkiintoinen ilmiö.

Sitten tiedämme hyvin, että osa väestä ei luota (ns.) valtavirran tiedotusvälineisiin. Tämän vuoksi 
on syntynyt erilaisia vaihtoehtomedioita.

Ongelma kaikissa tiedotusvälineissä on esitettyjen väittämien totuusarvot. Tämän vuoksi on eri 
puolilla maailmaa perustettu tosiasioiden tarkastuspalveluita (fact check).

Kysymys: Kuka rahoittaisi tutkivaa journalismia?
Kysymys: Kuka valvoisi eri tiedotusvälineiden välittämien uutisten totuusarvoa?
Kysymys: Mikä on jatkossa valtiollisesti omistettujen televisiokanavien merkitys?
Kysymys: Mitkä uutisvälineet uutisoivat jatkossa tutkivan journalismin juttuja?
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400. Edelliseen liittyen

400.1. Merkintä 168 / 22.6.2009: Esimerkki / PressTV

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_3.html#aihe_168

"American Dream" on PressTV:n ohjelma, jonka pitäisi käsitellä Yhdysvaltojen erilaisia ilmiöitä - 
ymmärtäisin näin.

Katsoin arkistosivun läpi, ja tällainen löytyi.

[Linkki ei enää toiminut]

Noin lyhyesti haastateltavat totesivat, että Yhdysvaltojen media ei ilmeisesti pysty välittämään 
kovin monimutkaista maailmankuvaa.

400.2. Uudelleenarviointia / 1.3.2017

Monimutkainen maailmankuva? Itse ajattelisin maailman olevan suhteellisen monimutkainen, 
jolloin uutisointi maailmasta voisi tarkoittaa eri näkökulmista tehtäviä juttuja tiedotusvälineisiin.

Edelliseen lukuun liittyen voi pohtia seuraavia:

• uutisten totuusarvo
• uutisten totuusarvon arviointi / tosiasioiden tarkastus
• tutkiva journalismi
• tutkivan journalismin rahoitus
• tutkivan journalismin juttujen esittäminen tiedotusvälineissä
• valtiollisten tiedotusvälineiden vaikutus pitkällä aikavälillä.

Kysymys: [Tekevätkö] tutkivaa journalismia jatkossa vain valtiolliset tiedotusvälineet?

400.3. Lisäarviota / 6.4.2019

Kerraten aikaisemmasta voi todeta erilaisten väärien väitteiden leviämisen erilaisissa sähköisissä 
palveluissa.

Kysymys: Miten väärien väitteiden leviämisen kanssa pitäisi toimia?

Väittämä: (Kerraten) tarvitsemme uusia ratkaisuja väärien väitteiden leviämisen ongelmaan.
Väittämä: Tarvitsisimme varmaankin laajan kansainvälisen hankkeen tämän ongelman 
ratkaisuun, mutta tällainen hanke on vielä perustamatta.
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401. Mitä uutisoidaan enemmän tai vähemmän

401.1. Merkintä 169 / 22.6.2009: IRAN / Ääntenlasku uudelleen /
Tuleeko tämä uutinen ns. länsimaiseen ns. mediaan ???

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_3.html#aihe_169

Nyt on mielenkiintoista nähdä, että miten tämä uutisoidaan ns. länsimaisessa ns. mediassa.

:::::::: ALKAA ::::::::
Iran to release box-by-box vote count 
Mon, 22 Jun 2009 17:58:31 GMT
:::::::: PÄÄTTYY ::::::::

401.2. Uudelleenarviointia / 1.3.2017

Hakutermiksi voisi laittaa seuraavan: ”2009 Iranian presidential election protests”

Kyllä – joo. IRANissa oli mielenosoituksia vuonna 2009.

Katselin vähän uutta tilannetta ja vuoden 2013 presidentinvaalien (IRAN) yhteydessä ei ilmeisesti 
ollut laajoja mielenosoituksia. Näin käsittäisin.

Kirjoitushetkellä IRAN alkaa vähitellen valmistautua vuoden 2017 presidentinvaaleihin 
(19.5.2017). Vastaavasti on Saksan ja Ranskan tulevien vaalien vuoksi monenlaista toimintaa tällä 
hetkellä.

Erilaiset yhdistelmät vuoden 2017 vaalien jälkeen (Yhdysvallat, Ranska, Saksa ja Iran) ovat tietysti 
mielenkiintoisia. Vaalien jälkeen nämä erilaiset yhdistelmät vaikuttavat tietysti myös 
maailmanpolitiikkaan eri tavoin.

Jatkuuko poliittinen suojasää IRANIn kanssa tehdyn sopimuksen (Joint Comprehensive Plan of 
Action, JCPOA) jälkeen huolimatta eri maiden päättäjien (mahdollisesta) vaihtumisesta johtuen? 
Nähtäväksi jää paljonkin.

Kysymys: Jatkuuko poliittinen suojasää IRANin kanssa huolimatta eri maiden tulevien 
vaalien (vrt. Ranska ja Saksa) tuloksista?

Kirjoitushetkellä on tiedossa, että Yhdysvallat ja Iran eivät ole harrastaneet liikaa diplomatiaa – 
ehkä laaja diplomatia voisi olla mahdollista joskus tulevaisuudessa.
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402. Minne joku henkilö unohtuu?

402.1. Merkintä 170 / 27.6.2009: Mitro Repo - kannatti tavallaan 
- vai kannattiko ???

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_3.html#aihe_170

Mitro Repo pääsi sitten edustajaksi Euroopan Unionin parlamenttiin.

Jaa-a.

Näin äkkiseltään olettaisin, että hänellä menee varmaan vuoden päivät opetellessa kaikkia politiikan
kiemuroita.

Myönteisesti pitää tietysti ajatella, että hän voi hankkia itselleen erittäin pätevät avustajat, ja hän 
pääsee hommasta piakkoin selville.

Politiikka tulee kuitenkin vastaan.

Vaikka itse Äiti Teresa olisi päässyt poliittiseen virkaan, niin jossain vaiheessa hän olisi esittänyt 
ajatuksia, jotka herättävät poliittista vastustusta.

Tietysti mielenkiintoista nähdä, että mihin asioihin Mitro Repo erikoistuu.

Kannattiko?

Vaaleja edeltänyt vääntö piispojen kanssa ei kyllä kannattanut.

Olisi ehkä kannattanut käydä keskustelu piispojen kanssa hyvissä ajoin, eikä joutua vääntämään 
heidän kanssa aiheesta.

402.2. Uudelleenarviointia / 2.3.2017

Väittämä: Tämäkin esimerkki (Mitro Repo) osoittaa vaikeaa politiikan ja uskonnon vaikean 
yhdentämisen.

Uusimman sopimuksen (2009) mukaan kansallisilla parlamenteilla 102 on mahdollisuus antaa 
lausunto lakiehdotuksen toissijaisuudesta (TS-asiat Eduskunnassa). Oman tarkastelun mukaan 
lausuntoja toissijaisuudesta on annettu harvoin, joten kansalliset parlamentit käytännössä 
hyväksyvät hyvin usein hiljaisesti Euroopan Unionin lakihankkeiden etenemisen. Miksi?

Väittämä: Toissijaisuusasioita voisi esitellä laajemmin julkisuudessa.

102 http://www.ipex.eu/  , The platform for EU Interparliamentary Exchange

15689

15690

15691

15692

15693

15694
15695
15696
15697
15698
15699
15700
15701
15702
15703
15704
15705
15706
15707
15708
15709
15710
15711
15712
15713
15714
15715
15716
15717
15718
15719
15720
15721

15722

15723
15724
15725
15726
15727
15728
15729
15730
15731
15732

http://www.ipex.eu/
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_3.html#aihe_170


371 / 474

403. Moraalinen ylivoima vai moraalinen alivoima?

403.1. Merkintä 171 / 27.6.2009: Conservative = Morally 
Superior ??

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_3.html#aihe_171 

Internet-tv on kyllä mukava keksintö.

Selasin taas MSNBC:n muutaman ohjelman www-sivut, ja loppujen lopuksi valitsin vain pari 
pätkää katsottavaksi.

Tässä on tosi mielenkiintoinen pätkä.

[upotettu video]

Noin lyhyesti voi todeta, että MSNBC:n Chris Matthews puristaa lopulta vastauksen kysymykseen, 
että ovatko republikaanit moraalisesti ylivoimaisia verrattuna muihin ihmisiin. Kannattaa katsoa.

Haastateltava republikaani kiertää ja kaartaa kysymyksen vastausta moneen kertaa, ja kertaa 
republikaanien puolueohjelman merkitystä.

Mutta uskoisin monen poliittisen tarkkailijan todenneen, että republikaanisen puolueen moottori on 
usko moraaliseen ylivoimaan. Tämän vuoksi monesta kysymyksestä tehdään moraalinen kysymys, 
jotta republikaaniset kannattajat voivat olla siinäkin asiassa moraalisesti ylivoimaisia.

Ongelmaksi tietysti tulee, että uudessa skandaalissa republikaaninen kuvernööri (engl. Governor) - 
muistaakseni kuvernööri - oli ajautunut avioliiton ulkopuoliseen suhteeseen. Nyt hän myönsi sen, ja
tätä moraalisesti mielenkiintoista asiaa veivattiin useammassa ohjelmassa.

Conservative = Morally Superior ??

Tämä on mielenkiintoinen kysymys.

Liberal = Morally Relative ??

Tämä(kin) on mielenkiintoinen kysymys.

403.2. Uudelleenarviointia / 2.3.2017

Nykyisen seuraan muutamaa televisiokanavaa internet-palveluiden kautta. Hyvä puoli internet-
palveluissa on mahdollisuus katsoa vain itseä kiinnostavia uutisia.
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Kirjoitushetkellä tiedämme hyvin internet-palveluiden kehittyneen, jolloin eri kanavat (ei vain 
MSNBC) tarjoavat melko hyvin toimivat internet-palvelut uutisten seuraamiseen.

Mitä olisi moraalinen ylivoima? Tarkoittaako moraalinen ylivoima oman käytöksen 
esimerkillisyyttä eri asioiden suhteen? Tarkoittaako moraalinen ylivoima tietyn käytöksen 
palkitsemista erilaisissa yhteyksissä?

Itse olen verrannut Suomessa toimivaa Kansallinen Kokoomus rp:n 103 ja Yhdysvalloissa toimivaa 
republikaanista 104 puoluetta.

Varmaan sekä Kansallinen Kokoomus rp:n edustajilla että republikaanisen puolueen edustajilla on 
jokin ajatus moraalista.

Itse olen huomioinut Kansallinen Kokoomus rp:n edustajien perustelevan erilaisia politiikan 
toimintavaihtoehtoja enemmän asiaperusteilla, vaikka heilläkin on jokin moraalikäsitys riippuen 
edustajasta.

”Moral project”. Eri yhteyksissä erilaiset mielipidevaikuttajat voivat korostaa Yhdysvaltojen olevan
moraalinen hanke. ”Exceptional”. Eri yhteyksissä erilaiset mielipidevaikuttajat voivat korostaa 
Yhdysvaltojen olevan erityislaatuinen kansakunta (American exceptionalism) muiden kansakuntien 
joukossa. ”Manifest destiny”. Tämän ajattelun mukaan Yhdysvallat voisi edistää kannustaa ja 
puolustaa demokratiaa eri puolilla maailmaa. ”City upon a Hill”. Tämän ajattelun mukaan 
Yhdysvallat osoittaa esimerkkiä muille kansakunnille.

Käytännössä nuo kaikki neljä ajatusta ( Moral project, American exceptionalism, Manifest destiny, 
City upon a Hill) tulevat vastaan eri yhteyksissä – erilaisten mielipidevaikuttajien keskuudessa on 
kuitenkin hyvin erilaisia tulkintoja näistä neljästä ajatuksesta.

Väittämä: Nämä neljä ajatusta (Moral project, American exceptionalism, Manifest destiny, 
City upon a Hill) ovat eri tapauksissa esillä eri tavoin.
Väittämä: Erilaisilla mielipidevaikuttajilla on oma tulkintansa näistä ajatuksista (Moral 
project, American exceptionalism, Manifest destiny, City upon a Hill).
Väittämä: Joidenkin mielipidevaikuttajien mielestä Yhdysvallat voi viedä omalla 
toiminnallaan demokratiaa eri puolille maailmaa.
Väittämä: Joidenkin mielipidevaikuttajien mielestä Yhdysvaltojen oma moraalinen esimerkki
kannustaa muita kansakuntia samanlaiseen toimintaan (vrt. demokratian esimerkki)

Tietysti myös Suomi on omalla tavallaan erityislaatuinen, ja tästä erityislaatuisuudesta voisi 
keskustella eri tavoin. Varmaankin Suomikin voi edistää demokratiaa eri maissa omalla tavallaan, 
mutta Suomen keinot ovat yleensä vähemmän sotilaallisia. Poikkeuksena on tietysti Afganistan, ja 
mielestäni suomalaisia sotilaita ei todellakaan tarvittaisi sotimaan Afganistaniin.

403.3. Lisäarviota / 6.4.2019

Väittämä: Nämä neljä ajatusta (Moral project, American exceptionalism, Manifest destiny, 
City upon a Hill) kannattaa huomioida vakiotekijänä arvioitaessa Yhdysvaltojen sisäistä ja 
ulkoista keskustelua.

103 https://www.kokoomus.fi/  , Kansallinen Kokoomus rp
104 https://www.gop.com  , Republican National Committee
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404. Ulkopuolelta nähtyjä väärinymmärryksiä

404.1. Merkintä 172 / 27.6.2009: IRAN / STRATFOR-näkemyksiä

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_3.html#aihe_172

STRATFOR-analyysit ovat olleet hieman erilaisia (länsimaisen) median välittämistä uutisista.

Tässä on pari STRATFOR-analyysia (1 ja 2)

Iranin yhteiskunta on monimutkainen kokonaisuus, ja Suomea vastaavasti pitäisi viettää useampi 
vuosi aiheeseen perehtyen, jotta todella ymmärtäisi mistä on kysymys missäkin aiheessa.

STRATFOR-Analyysi 1.

:::::::: ALKAA ::::::::
https://www.stratfor.com/weekly/western-misconceptions-meet-iranian-reality 
Stratfor 
WESTERN MISCONCEPTIONS MEET IRANIAN REALITY
By George Friedman
:::::::: PÄÄTTYY ::::::::

STRATFOR-Analyysi 2.

:::::::: ALKAA ::::::::
THE IRANIAN ELECTION AND THE REVOLUTION TEST
By George Friedman
Stratfor.
:::::::: PÄÄTTYY ::::::::

404.2. Uudelleenarviointia / 2.3.2017

Lyhyesti noista arvoista voi tehdä muutaman johtopäätöksen:

• länsimaissa emme ymmärrä yhtään mitään IRANin sisäistä ryhmistä
• länsimaissa olemme ymmärtäneet väärin heidän vallankumouksensa
• heidän vaaliensa (IRAN) ymmärtäminen vaatii oman osaamisensa
• länsimaissa emme ymmärrä oikein heidän sisäistä vääntöä ja mielenosoituksia
• tietysti IRANin sisällä on erilaisia ryhmiä
• länsimaissa emme ymmärrä oikein näitä sisäisiä ryhmiä.

Väittämä: Jonkin maan ymmärtäminen oikein vaatii oman työnsä.
Väittämä: Ymmärrämme monen maan sisäisen tilanteen yleensä täysin väärin ulkopuolelta 
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katsottaessa.
Väittämä: Ymmärrämme yleensä väärin jonkin maan ulkopoliittisen retoriikan.
Väittämä: Mahdollisuuksia erilaisille epävastaavuuksille on todella paljon.

404.3. Lisäarviota / 6.4.2019

Väittämä: Itse en todellakaan tiedä Iranin erilaisia erityispiirteitä.
Väittämä: Monella muullakin politiikan tarkkailijalla voi olla hyvin vähän tietoa Iranin 
erilaisista erityispiirteistä.

Eli turvallisesti voi olettaa, että Iranin esittämä retoriikka ymmärretään väärin erilaisissa 
asiayhteyksissä. Vastaavasti muidenkin maiden retoriikka pitäisi ymmärtää oikein oikeassa 
asiayhteydessä.

Väittämä: Eri maiden sisäinen ja ulkoinen retoriikka voidaan aina ymmärtää täysin väärin.
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405. Keskustelua vihollisen kanssa

405.1. Merkintä 173 / 27.6.2009: WorldFocus / Pari 
mielenkiintoista

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_3.html#aihe_173

Worldfocus-ohjelman saa myös Internet-tv -palveluna, jolloin on helppo selata, että mikä on 
mielenkiintoinen pätkä. Nämä olivat mielenkiintoisia.

[upotettu video]

Kuten tästä haastattelusta näkyy, niin ehkä Yhdysvallat joutuu ottamaan todellisuuden huomioon, ja
aloittaa vuonna 2001/2002 hylätty lähestymistapa, eli neuvottelu Taleban-liikkeen kanssa.

Kuten todettua, niin Taleban-liike ei ole mikään yhtenäinen kokonaisuus.

Tämän jälkeen takaisin Iraniin.

Kuten Geneive Abdo toteaa, niin katumielenosoitusten lisäksi pitäisi katsoa hyvin monimutkaiseen 
valtarakennelmaan, joka Iranissa on.

[upotettu video]

405.2. Uudelleenarviointia / 2.3.2017

Geneive Abdo on tullut vastaan joissain yhteyksissä.

Lyhyesti todeten olen kannattanut neuvotteluita eri osapuolien (esim. Afganistanissa) välillä, 
vaikkakin taustalla voi olla hyvin vaikeita sotilaallisia ongelmia.

Toisaalta esimerkiksi IRANin mielenosoitukset ymmärretään täysin väärin ulkopuolelta katsottuna.

Väittämä: Neuvotteluja kannattaa yrittää käydä koko ajan, vaikka taustalla olisi isojakin 
ongelmia.

Yksi esimerkki lienee Kolumbiassa sovittu rauhansopimus FARC:n ja Kolumbian hallituksen välillä
vuosikymmenten ongelmien jälkeen. Eli neuvottelut voivat onnistua aina välillä.
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406. Ihmisten hyväuskoisuus käytettäessä tietoteknisiä
ratkaisuja

406.1. Merkintä 174 / 27.6.2009: OSA 1 / Tietokoneiden 
turvattomuus ja ihmisten hyväuskoisuus

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_3.html#aihe_174

Twitter ja Facebook ovat olleet uutisissa, eli kuinka sosiaalista mediaa on hyödynnetty Iranin 
mielenosoitusten yhteydessä.

Kannattaa myös katsoa sosiaalisen median varjopuoliin.

Tässä on neljä erilaista juttua huomioitavaksi.

[Linkit kaivettu esille 2.3.2017]

Juttu 1 / 4.
http://www.is.fi/digitoday/tietoturva/art-2000001637495.html

Digitoday
Työkaluna suositut keskusteluaiheet
Verkkorikolliset hyökkäävät tehokkaasti Twitterillä
22.6.2009 13:15

Sitten seuraava juttu / 2.
Computerworld
How to Avoid Facebook and Twitter Disasters
Christopher Null
June 24, 2009 (PC World)

http://www.pcworld.com/article/167057/facebook_and_twitter_disasters.html

Sitten seuraava juttu / 3
Computerworld
Avoid Facebook Disasters
Christopher Null
June 24, 2009 (PC World)

http://www.computerworld.com/article/2525962/networking/avoid-facebook-disasters.html

Lopuksi viimeinen juttu / 4.
Computerworld
Avoid Twitter Disasters
Christopher Null
June 24, 2009 (PC World)

http://www.pcworld.com/article/167061/twitter_disasters.html
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406.2. Uudelleenarviointia / 2.3.2017

Aikaisemmin kirjoitin kolmen kuukauden säännöstä. Jonkin tietoteknisen ilmiön noustua laajaan 
käyttöön alkavat erilaiset rikolliset tutkia uutta tietoteknistä ilmiötä.

Esimerkiksi Twitter ja Facebook joutuvat nykyisin painimaan jatkuvasti erilaisten 
tietoturvaongelmien kanssa.

Väittämä: Erilaiset rikolliset voivat käyttää ihmisten hyväuskoisuutta hyväkseen myös 
tietoteknisissä järjestelmissä.
Väittämä: Erilaisten tietoteknisten ratkaisujen kehittäjät joutuvat aina välillä kehittämään 
ratkaisuja estämään rikollista toimintaa.
Väittämä: Tietoteknisten ratkaisujen kehittäjien ja rikollisten välillä on koko ajan käynnissä 
kilpailua.

Itse olen huomioinut erilaiset palkkiot henkilöille, jotka paljastavat jostain tietoteknisestä 
ratkaisuista erilaisia ongelmia. Jos palkkiot virheiden ilmoittamisesta olisivat tarpeeksi korkeat, niin
tällöin virheet ilmoitetaan mieluusti jonkin tietoteknisen ratkaisun kehittäjille.

Eli esimerkiksi Google ja Microsoft voisivat maksaa kunnon palkkion raportoiduista ongelmista.

Sitten olen myöhemmin todennut tarpeen vain yhdelle yhteisölle, jolle ilmoitettaisiin erilaisia 
ongelmia erilaisissa tietoteknisissä ratkaisuissa. Tällainen yksi yhteisö voisi sitten jakaa tiedon 
erilaisista tietoteknisistä eri osapuolille puolueettomasti. Tämän jälkeen yksi yhteisö voisi jakaa 
palkkiot ongelman ilmoittamisesta.

Väittämä: Palkkiot raportoiduista ongelmista pitäisi olla tarpeeksi korkeat, jotta ongelman 
havainnoija ilmoittaisi ongelmista.
Väittämä: Tarvittaisiin yksi yhteisö, joka keräisi puolueettomasti yhteen havaitut ongelmat ja 
jakaisi tiedot puolueettomasti eri yhteisöille.

Yksi ongelma on järjestelmien linkittyminen toisiinsa, jolloin yksi raportoitu virhe voi koskea 
useampaa tietoteknistä ratkaisua yhtä aikaa.

406.3. Lisäarviota / 6.4.2019

Olen kirjoittanut ja puhunut yhteisöstä, joka keräisi puolueettomasti yhteen havaitut ongelmat ja 
jakaisi tiedot puolueettomasti eri yhteisöille. Nykyisin tällaisia yhteisöjä on liikaa, jolloin jonkin 
tietoteknisen ongelman ilmoittamiselle voi olla esteitä. Tässä ei ole mitään uutta.

Kysymys: Pitääkö tällainen yksi yhteisö (havaittujen tietoturvaongelmien kerääminen 
puolueettomasti yhteen paikkaan) perustaa lainsäädännöllä vai tietotekniikan toimialan 
omana työnä?

Kummassakin tavassa on hyvät ja huonot puolensa.
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407. Keskitetyistä päivityksistä

407.1. Merkintä 175 / 27.6.2009: OSA 2 / Tietokoneiden 
turvattomuus ja ihmisten hyväuskoisuus

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_3.html#aihe_175

Seuraavassa lainatussa jutussa ei mainita, että kyseessä olisivat nimenomaan WINDOWS-
käyttöjärjestelmän tietokoneet; tietysti suuri osa koneista on tällä hetkellä WINDOWS-tietokone.

Mutta jutussa todetaan, että melkoinen osa tietokoneen käyttäjistä käyttää ohjelmia, jotka eivät ole 
viimeisimpien päivityksien mukaisia. Eipä ole ihme, että kaikenlaisia haittaohjelmia pääsee läpi.

Käytännössä yritysympäristössä voisi ajatella, että (ehkä) pitäisi palata takaisin keskitettyyn 
ratkaisuun, jossa tietokone ottaa keskuspalvelimelta uusimmat ohjelmat ja uusimmat päivitykset 
heti tietokoneen käynnistyksen yhteydessä.

Mutta noin kotikäytössäkin tätä keskitettyä vaihtoehtoa on alkanut pohtia. En tosin tiedä, että 
olisiko tuollainen palvelu kaupallisesti kannattava.

[Linkit kaivettu esille 2.3.2017]

:::::::: ALKAA ::::::::

http://www.darkreading.com/vulnerabilities-and-threats/most-pc-users-have-a-dozen-
dangerous-apps/d/d-id/1080882
Most PC Users Have A Dozen Dangerous Apps
The average PC user has a dozen unpatched applications installed.
By Thomas Claburn, InformationWeek
June 26, 2009
URL: http://www.informationweek.com/story/showArticle.jhtml?articleID=218101589

:::::::: PÄÄTTYY ::::::::

407.2. Uudelleenarviointia / 2.3.2017

Olen kokeillut LINUX-käyttöjärjestelmää eri yhteyksissä. LINUX-puolella on monesti keskitetty 
paikka/palvelu ladattaville ohjelmille, jolloin tässä keskitetyssä palvelussa on vain hyväksyttyjä 
ohjelmia. WINDOWS-puolella erilaisia ohjelmia ladataan hyvin monesta lähteestä, jolloin 
joukkoon voi päästä myös haitallisia ohjelmia.

LINUX-puolella on monesti tullut vastaan ilmoitus tarpeesta päivittää ohjelmia; esimerkiksi koneen
käynnistämisen jälkeen tulee esille huomautus päivitystarpeista.
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Kirjoitushetkellä on täysin selvää, että LINUX on yleistynyt kaikkialla paitsi pöytäkoneissa ja 
kannettavissa tietokoneissa, joissa WINDOWS on edelleen paljon käytetty ratkaisu.

Emme tiedä esimerkiksi 10-20 vuoden päähän erilaisten käyttöjärjestelmien markkinaosuuksia, 
jolloin WINDOWSin asema markkinoilla voi vaihdella eri käyttötarkoituksissa.

Itse olen suositellut käyttämään mahdollisuuksien mukaan ohjelmia, jotka toimivat useammassa 
käyttöjärjestelmässä. Tällöin esimerkiksi 10-20 vuoden kuluessa eri käyttöjärjestelmien 
markkinaosuuksien heilahtelu ei kaada heti kaikkea tietotekniikkaa.

Väittämä: Jatkossa kannattaa käyttää erityisesti ohjelmia, jotka toimivat useammassa 
käyttöjärjestelmässä.
Väittämä: Esimerkiksi 10-20 vuoden välillä käyttöjärjestelmien markkinat voivat heilahdella.

407.3. Lisäarviota / 12.4.2019

Tässä kohtaa pitää todeta 105 StatCounter-tilastot. Kirjoitushetkellä käyttöjärjestelmien tilastot olivat 
seuraavat maaliskuulta 2019:

• Android 38%
• Windows 37.47%
• iOS 13.78%
• OS X 6.74%
• tuntematon 1.68%
• Linux 0.83%

Tietysti herää kysymys Android-laitteiden ja Windows-laitteiden käytöstä samassa kotitaloudessa. 
Ostetaanko jokaiselle perheenjäsenelle täysin oma (perinteinen) tietokone? Vai riittääkö perheelle 
vain yksi perinteisempi tietokone, koska perheenjäsenet voivat käyttää laajasti älypuhelinta?

Kysymys: Ostavatko perheet jatkossa oman (perinteisen) tietokoneen jokaiselle 
perheenjäsenelle?

Itse olen odottanut laiteyhdistelmää, jossa telakkaan voisi iskeä älypuhelimen, jolloin älypuhelinta 
voisi käyttää kuten perinteistä tietokonetta erillisellä näytöllä ja näppäimistöllä. Tällöin perinteistä 
tietokonetta tarvittaisiin vielä vähemmän, jos älypuhelinta voisi käyttää tällä tavalla.

Kysymys: Kuka kehittää telakkaratkaisun, jonka avulla älypuhelinta voisi käyttää kuten 
perinteistä tietokonetta?
Kysymys: Löisikö ehdotettu telakkaratkaisu läpi joillain markkinoilla?

105 http://gs.statcounter.com  , StatCounter
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408. Merkinnät 176-179

Tässä kohtaa voi todeta merkinnöissä 176-179 olevan vähän asiaa tämän teoksen kannalta.

Myöhemmin on merkintöjen suhteen ollut vähemmän sekaannuksia, jolloin esimerkiksi lausuntojen
tietoja ei ole enää lisätty varsinaisena merkintänä.
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409. Pitääkö Suomen ottaa osaa eri sotiin?

409.1. Merkintä 180 / 28.7.2009: Onko Suomi sodassa vai 
ei ???

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_3.html#aihe_180

Jaa-a.

Suomi + Afganistan + Sotilaita = SOTA. 
vai 
Suomi + Afganistan + Rauhanturvaajia = RAUHA.

Niin-niin. Onko Suomi sodassa vai rauhassa??

HS:n vieraskynä-palstalla 24.7.2009 todetaan, että Suomi on sodassa. Ja saman lehden samalla 
Vieraskynä-palstalla 26.7.2009 ehdotetaan, että Suomi palaisi takaisin rauhanrakennuksen 
suurvallaksi.

Tuota noin........

Nyt pitäisi varmaan [sanoa] jotain rakentavaa, eikä vain louskuttaa leukojaan ilman tarkempaa 
pohdintaa.

1. Noin lähtökohdaksi voi aivan turvallisesti sanoa, että me Suomessa emme ymmärrä tuon 
taivaallista Afganistanin historiasta, kulttuurista tai mitään Afganistanista.

2. Tämän päälle voi aivan turvallisesti todeta, että emme ymmärrä yhtään sen enempää Pakistanin 
tilanteesta.

3. Mutta noin sotilaallis-teknisesti itse olen tullut siihen tulokseen, että Afganistanin ja Pakistanin 
perkaaminen "kapinallisista" ja rauhoittaminen vaatisi satoja tuhansia sotilaita lisää. Käytännössä 
tämä onnistuisi, jos Yhdysvallat voisivat ajaa koko armeijansa voiman Afganistaniin ja Pakistaniin; 
Mutta tämä ei nykyisen Irak-tilanteen takia onnistu, eli osa Yhdysvaltojen joukoista on aina vain 
sidottu Irakiin.

4. Noin poliittis-teknisesti olisi aika kova homma myydä esim. 27 EU-maahan idea, että jokainen 
maa lähettäisi reilusti nykyistä enemmän joukkoja. Suomen tasolla tämä vaatisi valtavia 
erikoisjärjestelyitä, että saataisiin joku 10000-20000 sotilasta irrotettua liikenteeseen. Ja jos 
rotaatiossa olisi joku 5000 sotilasta, niin se vaatisi varmaankin jonkun 25000-30000 loppujen 
lopuksi.

5. Sitten isompien maiden pitäisi saada samalla kaavalla joku 100000/maa, ja sitten rotaatiolla joku 
150000-200000 sotilasta olisi järjestelmässä mukana.
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6. Eli tuolla kaavalla saataisiin se > miljoona sotilasta, jonka laskeskelisin riittävän Afganistanin ja 
Pakistanin rauhoittamiseen, > puoli miljoonaa kumpaankin maahan. Eli silloin olisi tarvittava määrä
sotilaita kadunkulmilla ja kaikki merkittävä liikenne saataisiin valvottua.

7. ISAF-joukkojen koko oli Wikipedia-artikkelin mukaan 60311, päiväyksellä 28.7.2007. Eli 
60000 / 500000 = 0.12.

8. Eli puuttuvien joukkojen määrä on on siis 440000 Afganistanissa, ja 500000 Pakistanissa.

9. Sitten pitää laskea se, että noita 500000+500000 joukkoja pitäisi huoltaa, pitää sotilaita lomilla, 
yms. yms. yms. alkaen ihan tikusta alkaen.

10. Mutta pitäisikö tätä nykyistä 60000 sotilaan sotilasjoukkoa pitää siellä esim. 10-20 vuotta?

11. Tässä tulee vastaan kansantalouksien kestokyky. Yhdysvallat on sotinut jo useamman vuoden 
velaksi Irakissa, ja velanotolle ei näy tässä vaiheessa olevan mitään rajaa. Mutta pystyvätkö 
eurooppalaiset samaan, eli sotimaan vähintään vuosikymmenen velaksi?

12. Jos lähdetään siitä, että sotiminen velkarahalla vuosikymmenen ajan ei saa poliittisesti 
kannatusta kaikissa 27 EU-maassa, niin silloin soditaan tietysti pienemmillä budjeteilla. Eli 
pienemmillä sotilasmäärillä.

13. Kyse kai lienee siitä, että koska Yhdysvallat suostuu neuvottelemaan kaikkien osapuolten 
kanssa jostain rauhanomaisesta ratkaisusta. Neuvottelutaito tunnetusti ei ole heidän paras taitonsa, 
joten tässä voi vierähtää helposti useampi vuosikymmen.

14. Eli tässä mennään ehkä samalla kaavalla pari vuosikymmentä. Yhdysvallat kitisee koko ajan, 
että eurooppalaisten pitää lähettää enemmän joukkoja.

15. Kun käytännössä jokaisessa EU-maassa on menossa koko ajan jotkut vaalit, niin Yhdysvallat ei 
koskaan voi varmasti laskea minkään maan sitoumuksen kestävän vähintään vuosikymmenen. Aina 
on jossain nurkassa joku porukka sanomassa, että "ulos Afganistanista".

16. Helsingin Sanomien Vieraskynä-palstat 24.7. ja 26.7.2009 ovat osa tätä keskustelua. 
Yhdysvallat ei voi koskaan olla pomminvarma, että Suomi pitäisi tästä vuosikymmenen eteenpäin 
esim. 200-1000 sotilasta koko ajan Afganistanissa. Viimeistään vuoden 2011 jälkeen on taas uusi 
porukka hallituksessa, ja heidän mielenliikkeitään emme tiedä vielä vuonna 2009.

409.2. Uudelleenarviointia / 2.3.2017

Itse olen kannattanut Suomen asemaa rauhantekijänä ja rauhanturvaajana. Eli esimerkiksi Suomesta
ei tarvittaisi lähettää sotilaita Afganistanin sotaan. Aikaisemmin on todettu neuvotteluiden 
mahdollisuuden onnistua jopa vuosikymmenten ongelmien jälkeen.

Väittämä: Suomen kannattaisi keskittyä rauhanvälittämiseen ja rauhanturvaamiseen.
Väittämä: Suomesta ei saada liikkeelle kymmeniätuhansia sotilaita johonkin ulkomaiseen 
sotaan.
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410. Mihin kukin vilpittömästi uskoo?

410.1. Merkintä 181 / 28.7.2009: Vilpitön usko / 
Erityislaatuisuus

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_3.html#aihe_181

[Upotettu video] Tässä pätkässä ei ole oleellisin Sanford-nimistä tyyppiä koskeva seksiskandaali. 
Jätkä on lirissä, ja voimme siirtyä muihin asioihin.

Mutta haastateltava käyttää mm. seuraavaa:

* How exceptional we (USA) are
* Made us prosperous
* Principles of Freedom
* Foundation of Freedom
* Rule of Law
* etc. etc.

Amerikkalaisen psyyken ymmärtäminen vaatii sen ymmärtämistä, että he (USA) pitävät ihan 
oikeasti itseään enemmän kuin erityislaatuisena.

Totta kai suomalaisetkin pitävät itseään jollain tavalla erilaisina verrattuna kaikkiin muihin 
kansakuntiin.

Mutta en ole koskaan Suomessa nähnyt vastaavaa ilmiötä poliittisessa keskustelussa, että poliitikot 
toistelisivat oman kansakunnan erinomaisuutta vastaavalla tavalla.

Kaveri ei päässyt vielä Yhdysvaltain perustuslakiin, ja sen oikeaoppiseen tulkintaan.

Itse olen kerran todistanut pientä raivonpurkausta, jonka Yhdysvalloista Suomeen muuttanut 
henkilö koki, kun vähän varovasti esitettiin pientä kritiikkiä yleisön joukosta.

Vasta näin vuosien jälkeen ymmärtää, että yksittäisen yhdysvaltalaisen koko elämän aikana koettu 
ja/tai hoettu erinomaisuuden ja erityislaatuisuuden usko on osa yhdysvaltalaista ajattelumallia.

410.2. Uudelleenarviointia / 2.3.2017

Tosiaan suhteellisen pieni raivonpurkaus on nähtynä. Vähän keskusteltiin amerikkalaisen kulttuurin 
vaikutuksesta eri puolilla maailmaa. Älkää sitten ostako amerikkalaisia tuotteita, jolloin koko 
homma kuivaa kasaan! Tietysti asian voi nähdä noinkin. Markkinointikoneiston erittäin vahvaa 
vaikutusta ei pidä mitenkään aliarvioida, jolloin amerikkalaiset tuotteet saavat tietysti oman siivunsa
erilaisilla markkinoilla. Usko omaan erityislaatuisuuteen vaikuttaa monessa maassa eri tavoilla.
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411. Vaikutusvallan laadusta kylmän sodan jälkeen

411.1. Merkintä 182 / 28.7.2009: Itse asiassa vähemmän 
vaikutusvaltaa

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_3.html#aihe_182

Katsoin kerran haastattelun, jossa ns. asiantuntija totesi, että Yhdysvalloilla on itse asiassa 
vähemmän vaikutusvaltaa kuin ns. kylmän sodan aikana.

Vihollisen vihollinen on ystävä: tämä ei enää päde tässä maailmassa.

Kun ns. Neuvostoliitto hajosi [ja] yms. pikkuista mukavaa, niin maailman (uudetkin) maat voivat 
asettaa itsensä täysin vapaasti erilaisiin uusiin suhteisiin.

Eli entiset Yhdysvaltain liittolaiset saattavatkin olla tänään aivan eri liittokunnassa.

Republikaanien neo-koservatiivien ja demokraattien neo-neo-konservatiivien pitää kumpienkin 
sotia oma sotansa huomatakseen, että maailma ympärillä muuttui.

Tässä ohessa on lehtijuttu, joka osoittaa joidenkin yhdysvaltalaisten oivaltavan vähitellen asian 
oikean tilan.

from the April 18, 2009 edition
http://www.csmonitor.com/2009/0418/p02s04-usfp.html
US no longer towers over Latin America

411.2. Uudelleenarviointia / 2.3.2017

Uuskonservatiivien (neokonservatiiveja) tietoja on tullut vastaan eri yhteyksissä.

Väittämä: Kylmän sodan jälkeen moni asia muuttui.
Väittämä: Vihollisen vihollinen ei aina ole ystävä.
Väittämä: Aikaisemmat liittolaiset voivat olla nykyisin eri liittokunnassa.
Väittämä: Entisten kommunistimaiden tilanne pitäisi ymmärtää oikein.
Väittämä: Entisten kommunistimaiden tilanne on mahdollista käsittää täysin väärin.

Summaten voi todeta uuskonservatiivien ajatusten voivan hyvin monessa tapauksessa. 
Yhdysvaltojen sotilaallista mahtia pitää käyttää viisaasti eri puolilla maailmaa; näin 
uuskonservatiivien ajatuksia voisi yksinkertaistaa.

Ongelma on, että sotilaallisen voiman käytöllä on aina omat seurannaiset, joita ei osata aina ajatella 
ennen sotilaallisen voiman käyttöä.
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412. Chrome OS – miten kävi oikeasti

412.1. Merkintä 183 / 28.7.2009: Kolmen kuukauden laskuri

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_3.html#aihe_183

Laitan tähän taas kolmen kuukauden laskurin IT-ihmeelle.

9.7.2009: Google Chrome OS.

412.2. Uudelleenarviointia / 3.3.2017

28.7.2009 jälkeen käyttöjärjestelmä on lyhyesti ottaen Chrome OS. Wikipedia-artikkelin mukaan 
viimeisin julkaisu on tehty 24.2.2017 ja versionumero on 56.0.2924.110. Tämän jälkeen voi mennä 
seuraavalle 106 www-sivulle: The Chromium Projects. Tältä sivulta voi valita Chromium- tai 
Chromium OS -projektin. Chromium on selaimen kehittämistä ja Chromium OS on 
käyttöjärjestelmän kehittämistä.

Chrome OS on käsittääkseni sitten Google-yhtiön ratkaisu perustuen Chromium OS -projektiin.

Chrome OS perustuu ajatukseen käyttää kaikessa mahdollisessa www-sovelluksia, jolloin koneelle 
tarvitsee asentaa hyvin vähän uusia ohjelmia. Kun taas oikaistaan mutkat, niin tärkeimmät tehtävät 
ovat edelleenkin sähköposti, www-sivujen selaaminen ja tekstinkäsittely. Käsittääkseni Chrome OS 
tarjoaa näihin ratkaisut.

Itse en ole vielä asentanut millekään koneelle Chrome OS -käyttöjärjestelmää, koska vanhoilla 
koneilla on pärjännyt aivan hyvin. Varmaankin Chrome OS -käyttöjärjestelmänä on tarkoitettu 
erilaiseen käyttöön kuin pöytäkoneet ja kannettavat tietokoneet.

Kysymys: Pystyykö Chrome OS saamaan jonkin osuuden pöytäkoneiden ja kannettavien 
markkinasta?

Itse olen suositellut käyttämään ohjelmia, jotka toimivat eri käyttöjärjestelmissä. Chrome OS 
tarkoittaa pääasiassa www-sovelluksien käyttöä, joten ohjelmia asennetaan vähemmän.

Kysymys: Onnistuuko www-sovelluksien käyttö kaikissa mahdollisissa käyttötilanteissa?

412.3. Lisäarviota / 6.4.2019

Tähän kohtaan totean 107 StatCounter-tilaston käyttöjärjestelmien markkinaosuuksista.

106 https://www.chromium.org  
107 http://gs.statcounter.com/os-market-share  , Operating System Market Share Worldwide, StatCounter
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413. Koska Flash häviää? / Tosiasiat? / Minkä puolueen
äänenkannattaja?

413.1. Merkintä 184 / 8.8.2009: Flash / Lost of Civility / A Nation 
Divided

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_3.html#aihe_184

Aikanaan kiinnostuin Yhdysvaltojen uutiskanavista nähtyäni dokumentin Kanadan yleisradioyhtiön 
toimittamana.

Noin lyhyesti voi sanoa, että journalismi on osittain kuollut Yhdysvalloissa, ja osasta ohjelmista on 
tullut republikaanien ja demokraattien pää-äänenkannattajia.

Sitten on näitä tosiasioiden tarkastelusivustoja, esim. Politifact, Factcheck.org ja ainakin hetkeksi 
tauolla oleva Fact-Checker.

Flash-viritelmät toimivat kuitenkin eri tavoilla eri kanavilla. MSNBC:n Flash-viritelmä on kaikkein 
kehittynein, ja muiden kanavien Flash-viritelmissä on ollut ongelmia.

FOX-kanavan Flash-viritelmät ovat alkaneet vähitellen toimia, kun Mozilla Firefox -selaimen 
versiot ovat kehittyneet.

Non-niin.

Kun nyt MSNBC:ja FOX:n Flash-viritelmät toimivat, niin tässä olisi sitten kokoelma kumpaakin.

Lost of Civility, like said. 

[upotettuja videoita]

413.2. Uudelleenarviointia / 3.3.2017

”HTML5 video”. Tuon voi ottaa hakutermiksi. Kirjoitushetkellä tiedämme, että videoformaatteja 
HTML5-virityksessä on joitain. Sitten tuli vastaan 108 tällainen: Alliance for Open Media. 
Käsittäisin tämän yhteisön kehittävän seuraavan sukupolven ratkaisuja (mm.) videon välitykseen. 
Olisi erittäin hyvä, jos Flash saadaan tekniikkana vähitellen hävitettyä, koska siinä on havaittu 
erilaisia tietoturvaongelmia.

Tosiasioiden tarkastuspalvelut ovat hyvin elossa myös kirjoitushetkellä. Eri kanavat (Yhdysvallat) 
ovat edelleenkin kallellaan eri puolueisiin. Tosiasioiden selvittämiseen on edelleen tarvetta.

108 http://aomedia.org  , Alliance for Open Media
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414. Muutoksen mahdollisuus vai muutoksen pelko?

414.1. Merkintä 185 / 8.8.2009: Professorin mielipide

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_3.html#aihe_185

Ihmiset pelkäävät aina muutosta.

Noin niin kuin silleen, tämä on todettu tietojärjestelmäkirjallisuudessa, että uusi tietojärjestelmä 
tarkoittaa aina muutosta työtehtäviin. Muutos työtehtävissä on uhka, tai ainakin aiheuttaa pelkoa.

Ja Barack Obaman viesti oli muutos, "Change".

Josta suorana seurannaisena on pelko muutosta kohtaan.

Seuraavassa uutispätkässä haastateltava professori ainakin yrittää selittää teoriaa, kuinka muutos saa
ihmiset poliittisesti aktiivisiksi.

[Upotettu video] → ihme ja kumma → toimi kirjoitushetkellä

414.2. Uudelleenarviointia / 3.3.2017

Niccolò Machiavelli? Seuraavakin Wikipedia-artikkeli löytyy: Machiavellianism. Yksi mieleen 
jäänyt ajatus on, että Machiavelli pohti muutosta ja muutoksen vaikeaa läpivientiä, jolloin ruhtinaan
pitää harkita tarkkaan jotain uutta muutosta. Vastaavasti voi todeta, että uusi tietojärjestelmä on 
väistämättä muutos, joka vaikuttaa ihmisten toimintaan uusilla ja osin ennakoimattomillakin 
tavoilla.

Barack Obama ei saanut kaikkia vaalilupauksiaan toteutettua, jolloin osa halutuista/luvatuista 
muutoksista ei toteutunut.

Kysymys: Mikä saa ihmiset poliittisesti innokkaiksi?

Yksi pohdittu asia uutisvideossa oli tosiaan autoritaarisuus.

414.3. Lisäarviota / 6.4.2019

Muutos on aina vaikeaa, joten aina välillä jokin muutos epäonnistuu eri tavoilla. Tietojärjestelmien 
kehityksen kannalta voidaan todeta esimerkkeinä erilaisia epäonnistuneita hankkeita.

Väittämä: Poliittinen muutos on aina hyvin vaikeaa.
Väittämä: Kaikki muutoshankkeet eivät saavuta alkuperäisiä tavoitteita.
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415. Autoritaarisuus – mitä ihmettä?

415.1. Merkintä 186 / 8.8.2009: Autoritaarisuus, Karen Stenner

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_3.html#aihe_186

Edellisen jutun perusteella perkasin Karen Stennerin www-sivut. [kotisivuja ei enää ollut]

Aikaisemmin olen lukenut autoritaarisuudesta Bob Altemeyerin kirjan, joka on saatavilla www-
sivulta

Noin lyhyesti ottaen autoritaarisuus on piirre ihmisessä, ja autoritaarisuus voidaan tietysti valjastaa 
poliittisen toiminnan voimaksi. Sekä vasemmalla että oikealla, miksei joskus jopa keskustassakin.

Harmi kyllä Stennerin kirja ei ollut saatavilla PDF-tiedostona. Joitain liitteitä on PDF-tiedostona, 
mutta ei itse kirjaa.

Mutta mikään ei periaatteessa estä, etteikö myös Suomessa voisi kehittyä jonkinlainen 
autoritäärinen porukka.

Tosin Suomen mediaympäristö eroaa Yhdysvalloista monella eri tavalla.

Voi noin lyhyesti sanoa, että kaikki neljä pääkanavaa suhtautuvat kohtuullisen ankaralla otteella 
kaikkia poliitikkoja kohtaan, ja yksittäinen poliitikko ei saa kovin hellää kohtelua.

Sitten lehdistö on myös arvonsa tuntevaa, ja esimerkiksi ILKKA-maakuntalehti kyllä antaa tilaa 
erilaisten poliittisten suuntausten edustajilla. Aina välillä tietysti Keskusta-kortti vilahtaa ILKKA-
maakuntalehdessä, kuten kaikilla maakuntalehdillä välillä jonkun puolueen näkemys saa tukea.

Sitten meillä on valtakunnan suurjulkaisu Helsingin Sanomat, jonka ei periaatteessa tarvitse 
kumartaa millekään puolueelle, ja omalla voimallaan HS pystyy repimään minkä tahansa asian 
valtakunnan ykkösuutiseksi.

Noin lyhyesti sanoen meillä Suomessa puuttuu koko valtakunnan kattava pää-äänenkannattaja 
autoritaarisille henkilöille, jolloin yksittäinen media ei pysty pitämään yllä autoritaarisyyden 
kiukkua vuodesta toiseen.

Yhdysvalloissa on pikemminkin kilpailu siitä, että mikä taho pystyy parhaiten pitämään yllä 
autoritaarista kiukkua, ja kyse on lähinnä aste-eroista.

415.2. Uudelleenarviointia / 3.3.2017

Lyhyesti todeten suomalainen mediamaisema on tietysti omalla tavallaan ainutlaatuinen, jolloin 
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vertailu muihin maihin on tietysti mielenkiintoista.

Moneen kertaan olen todennut, että erityisesti television voimaa ei pidä aliarvioida mitenkään.

Lyhyesti ottaen erilaiset maakuntalehdet voivat olla taustaltaan jonkin puolueen äänenkannattajia, 
mutta nykytilanteessa ne antavat monesti tilaa eri puolueiden politiikoille.

Etelä-Pohjanmaan oma maakuntalehti on tietysti ILKKA, jonka taustalla voisi ajatella olevan yksi 
puolue. Edellä mainitulla tavalla myös ILKKA on maakuntalehti, joka antaa nykyisin hyvin tilaa eri
puolueiden politiikoille, koska tilaajissa on nykyään kaikkien puolueiden edustajia.

Yhdessä tilaisuudessa yksi ILKKA-maakuntalehden edustaja totesi, että ILKKA on yksi 
tiedotusväline, ja tiedotusvälineillä on omat toimintaperiaatteensa. Eli käsittääkseni vain yhden 
tietyn puolueen jatkuva suosiminen ei ole enää lähtökohtana ILKKA-maakuntalehden 
toimituksessa.

Summaten voi todeta, että mitään puoluetta tai yksittäistä poliitikkoa ei todellakaan erityisesti 
suosita suomalaisessa mediamaisemassa. Jokainen puolue ja poliitikko saa yhtä kovan kohtelun, 
mikä on mielestäni vain hyvä asia.

Voisiko kiukku (yksi autoritaarisuuden osa) toimia poliittisena voimana? Tätä ovat jotkut henkilöt 
yrittäneet myös Suomessa, mutta tulokset ovat olleet kohtuullisen huonoja, koska suomalaisessa 
mediamaisemassa kiukkua ylläpitäviä valtavirran tiedotusvälineitä ei yksinkertaisesti ole. Sitten on 
tietysti vaihtoehtomedia, jossa kiukkua voidaan yrittää pitää kantavana voimana.

Väittämä: Voimakas kiukku ei pääasiallisesti ole poliittinen voima Suomessa.
Väittämä: Suomen merkittävimmät tiedotusvälineet eivät ole kiukkua ylläpitäviä 
tiedotusvälineitä.
Väittämä: Tietysti on vaihtoehtomedia, jossa kiukku voi olla merkittävä voima.

Muistelen yhdestä vaalikoulutuksesta, että Suomessa ei kielteinen kampanjointi tahdo toimia. Eli 
joku kiukkuinen mainos Suomessa voi aiheuttaa paheksuntaa. Käytännössä kampanjoinnin pitää 
Suomessa olla suhteellisen myönteistä.

Väittämä: Aivan kaikki ihmiset eivät ymmärrä tiedotusvälineiden kaikkia/oikeita 
toimintaperiaatteita.
Väittämä: Suomalaiset tiedotusvälineet eivät käytännössä juuri suosi mitään puoluetta tai 
yksittäistä poliitikkoa – eli jokainen puolue ja politiikka saa samanlaisen (kovakouraisen?) 
kohtelun.

415.3. Lisäarviota / 7.4.2019

Monesti yksittäinen poliitikko voi tietysti kokea tiedotusvälineiden käsittelevän kovakouraisesti hän
kannanottajaan, mutta hän voi tietysti kannattaa samaan aikaa täyttä sananvapautta.

Väittämä: Tiedotusvälineiden toimintaperiaatteet olisi hyvä tiedostaa hyvissä ajoin ennen 
julkipoliitikoksi ilmoittautumista, jotta ”uudelle”julkipoliitikolle ei tule erilaisia yllätyksiä.
Väittämä: Suomalainen vaalikampanjointi ei yleensä perustu kiukun lisäämiseen.
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416. Aivan kaikki tietotekniset viritykset eivät saa 
kannatusta

416.1. Merkintä 187 / 8.8.2009: Jälleen - Kolmen kuukauden 
laskuri

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_3.html#aihe_187

Laitan tähän taas kolmen kuukauden laskurin IT-ihmeelle.

Opera Unite.

416.2. Uudelleenarviointia / 3.3.2017

Lyhyesti ottaen Opera Unite ei tainnut onnistua teknisenä ratkaisuna. Katsoin uutisia aiheesta, ja 
kärjessä olleet uutiset olivat päivättynä vuodelle 2009.

Tähän on vähän lisättävää. Aivan kaikki tietotekniset ratkaisut eivät onnistu.

Myöhemmin olen vertaillut erilaisia selaimia eri tavoin.
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417. Toiminta hyvin monella markkina-alueella

417.1. Merkintä 188 / 8.8.2009: Microsoft-Yahoo -ennustus.

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_3.html#aihe_188

Itse sain aikanaan pienen lasipallon lahjaksi, ja sen sisällä oli ilmakuplia. Katsomalla lasipallon läpi 
näki erilaisia heijastuksia maailmasta.

Samalla tavalla ulkopuolinen tarkkailija jollekin yhtiölle, esim. Yahoo ja Microsoft, näkee erilaisia 
heijastumia, koska välissä on kaikenlaisia välittäviä, muuttavia, vääristäviä ja hidastavia tekijöitä.

Nyt on tietysti niin, että jokaisen IT-uutisia seuraavan on annettava jokin lausunto koskien 
Microsoft- ja Yahoo-yhtiöiden uutta liittoumaa.

Sen verran muistan jostain lukeneeni, että yritysfuusioissa lyödään yhteen monesti hyvin erilaisia 
yhtiöitä; esimerkiksi pörssiyhtiö ostaa perheyhtiön tai pienyritys ostetaan isomman yhtiön osastoksi.

Käytännössä yritysfuusio voi olla hyvin hankala kokonaisuus, ja osa työntekijöistä voi lähteä pois 
yhdentyneestä yhtiöstä hyvin erilaisista syistä.

Noin periaatteellisena erotuksena voi pitää, että Yahoo on puhdas Internet-yhtiö ja Microsoft on 
perinteikäs ohjelmistoyhtiö.

Microsoft on siitä erikoinen yhtiö, että sen Windows- ja Office-tuoteperheet tuottavat valtaisat 
voitot. Ongelmaksi Microsoft-yhtiölle on, että jotkut sen tuotteista eivät ole tuottaneet voittoa tai 
sitten ne ovat olleet kovasti tappiollisia. Ei tietysti kaikkien tuotteiden kohdalla näin.

Nyt tietysti on niin, että OpenOffice on tehnyt pienen loven Office-voittoihin. Tämän menetyksen 
suuruutta en nyt jaksa tarkistaa. Sitten LINUX on tehnyt pienen tai suuremman loven 
palvelinpuolen tuotteiden voittoihin. Ja tietysti FireFox-selain on tehnyt melkoisen loven Internet 
Explorer -selaimen markkinaosuuteen.

Nyt on todellista lasipalloon tuijotusta, koska nyt pitäisi pystyä ennustamaan pari-kolme seuraavaa 
vuotta vähintään seuraavia asioita:

* avoin ohjelma (open source) vs. suljettu ohjelma (closed source)
* Red Hat vs. Microsoft
* Canonical vs. Microsoft
* SUN/Oracle vs. Microsoft
* Google vs. Microsoft
* Windows 7 vs. Windows XP vs. LINUX
* Android vs. Windows vs. Symbian vs. muut
* Muut selaimet vs. Internet Explorer
* Google Chrome OS vs. Windows
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* (erityisesti) OpenOffice vs. Microsoft Office
* minitietokoneet vs. kannettavat vs. pöytäkoneet
* perinteiset tietokoneet vs. uudenlaiset mobiililaitteet
* ODF vs. OOXML vs. PDF
* Apple???
* antitrustit tai kilpailunrikkomisen oikeudenkäynnit???

Edellä mainitut ovat asioita, jotka tulivat mieleen viiden minuutin miettimisellä. Viiden tunnin 
miettimisellä lista olisi valtavasti pidempi.

Tässä hommassa on niin monta liikkuvaa osatekijää, että vasta parin-kolmen vuoden päästä 
tiedämme, että kuinka kävi.

Selvää on, että Microsoft ei voi voittaa aivan jokaisella alueella 100% markkinaosuudella, vaan 
kilpailijat saavat myös markkinaosuuksia. Kyse on, että kuinka laaja kullakin osa-alueella on 
Microsoftin häviö tai voitto.

417.2. Uudelleenarviointia / 3.3.2017 / 7.3.2017

Erilaiset yritysfuusiot ovat aina vaikeita kokonaisuuksia. Paperilla esitettynä joku yritysfuusio voi 
vaikuttaa hyvinkin järkevältä. Mutta oikeasti läpivietyinä hankkeina yritysfuusiot ovat monesti 
hyvin vaikeita hankkeita. Vastaan tulee kaikenlaista piilossa olevaa. Myöhemmin olen vääntänyt 
seuraavan kuvan.

10%

90%

Esimerkiksi yritysfuusiossa on pinnalla näkyviä (esim. 10%) tekijöitä, mutta piilossa on sitten 
(esim. 90%) loput tekijät. Piilossa olevien tekijöiden oikea ymmärrys vaatii oman aikansa. Eli 
piilossa olevat tekijät vaikeuttavat jokaista yritysfuusiota.

Tästä päästään tietysti kysymykseen yritysostoista ja yrityksen omasta kasvusta. Kannattaako 
yrityksen ostaa joku muu yritys osaksi omaa yritystä. Kannattaako kehittää jotain toimintaa, joka on
vastaavaa jonkun muun yrityksen kanssa.

Liker (2006) esittelee Toyotan liiketoimintaa. Käytännössä Toyota pyrkii kasvattamaan yrityksen 
uudet johtajat vähitellen omassa yrityksessä.
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Toisaalta voi todeta, että jokin yhteisö voidaan jakaa pienempiin osiin perustuen yhteisön 
kasvamiseen.

Tämän jälkeen on erilaisia mahdollisuuksia tehdä valintoja yrityksen eri osien hierarkialle.

1

1

3

3+1

9+3+1

3 3

1

Lisäksi pitää tehdä päätöksiä ulkopuolelta valituista henkilöistä ja yrityksen sisältä valituista 
henkilöistä.

Itse ehdotan erilaisissa yritysostoissa varovaisuuteen, jotta jotain ostettua yhtiötä ei pilata erilaisten 
huonojen päätösten seurauksena. Eli kaikki (mahdolliset) uudistukset ostettuun yhtiöön kannattaa 
tehdä hyvin tarkasti ja harkiten, jotta ostetun yhtiön keskeiset henkilöt eivät lähde pois.

Sitten voisi katsoa noita 8.8.2009 listattuna kysymyksiä erikseen.

Avoin ohjelma (open source) vs. suljettu ohjelma (closed source)? Lyhyesti ottaen avoimet ohjelmat
ovat lisääntyneet, mutta monella markkina-alueella markkinajohtajina ovat suljetut ohjelmat. 
Toisaalta avoin ohjelma on voinut vallata jonkun markkina-alueen, jonne on vaikea enää päästä 
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suljetulla ohjelmalla.

Red Hat vs. Microsoft? Canonical vs. Microsoft? Lyhyesti todeten sekä Red Hat että Canonical ovat
päässeet palvelinten puolella eteenpäin (Red Hat Enterprise Linux ja Ubuntu Server). Microsoft 
hallitsee edelleen pöytäkoneiden ja kannettavien tietokoneiden markkinoita.

SUN/Oracle vs. Microsoft? Aikanaan Oracle osti Sunin, jonka kautta MySQL tuli Oraclen 
tuotteeksi. Nyt tiedämme hyvin, että 109 Oracle on vastannut kahden tietokantaratkaisun hallinnosta 
ja kehittämisestä (Oracle Database; MySQL). Myöhemmin 110 MySQL:n kehittäjistä osa on siirtynyt
MariaDB:n 111 kehittäjiksi. MariaDB on saanut joitain nimekkäitä käyttäjiä eri vaiheiden jälkeen, 
mutta MySQL on ainakin vielä suositumpi.

Windows 7 vs. Windows XP vs. LINUX? Kirjoitushetkellä Windows 7 on suosituin 
käyttöjärjestelmä pöytäkoneiden ja kannettavien markkina-alueella. Muitakin Windows-
käyttöjärjestelmiä on vielä käytössä: Windows 10, Windows 8, Windows Vista, Windows XP.

Android vs. Windows vs. Symbian vs. muut? Android taitaa olla johtavin käyttöjärjestelmä 
älypuhelimien puolella. iOS on saanut hyvin markkinaosuutta. Symbian taitaa olla katoavaa 
kansanperinnettä. Tunnetulla tavalla Nokia aikanaan luopui matkapuhelimien valmistamisesta.

Muut selaimet vs. Internet Explorer? Lyhyesti ottaen Internet Explorer on menettänyt rajusti 
markkinaosuuttaan. 8.8.2009 jälkeen on Googlen Chrome-selain saanut hyvin paljon 
markkinaosuutta. Näin nämä tilanteet vaihtelevat.

Google Chrome OS vs. Windows? Windows voi ja elää hyvin edelleen pöytäkoneiden 
käyttöjärjestelmänä. Muilla markkinoilla tilanne vaihtelee eri tavoin, ja Microsoftin jotkin tuotteet 
eivät ole menestyneet omalla markkinallaan.

(Erityisesti) OpenOffice vs. Microsoft Office. Microsoft Office voi ja elää hyvin edelleen 
pöytäkoneiden toimisto-ohjelmana. OpenOffice toimisto-ohjelmana on menettänyt 
markkinaosuuttaan, koska LibreOffice on kerännyt vastaavasti saanut lisää markkinaosuutta.

Minitietokoneet vs. kannettavat vs. pöytäkoneet. Yksi laiteluokka on tabletit, joiden 
käyttöjärjestelmänä on monesti Android. Kannettavat tietokoneet ja pöytäkoneet ovat suhteessa 
erilaisiin älypuhelimiin nähden eri tilanteissa. Monen henkilön ensimmäinen tietokone on nykyisin 
älypuhelin, jolloin aivan kaikki käyttäjät eivät hanki kannettavia tietokoneita tai pöytäkoneita.

ODF vs. OOXML vs. PDF? Itse olen jälkikäteen todennut useamman kerran, että ODF:n ja 
OOXML:n välisen väännön voittaja on PDF. Käytännössä hyvin monella ohjelmalla voi nykyisin 
tehdä vientejä PDF-tiedostoksi, jolloin ODF vs. OOXML eivät ole ensisijaisia tiedostomuotoja.

Apple? Apple on pärjännyt hyvin eri tavoin. Esimerkiksi iPhone on menestynyt hyvin.

Antitrustit tai kilpailunrikkomisen oikeudenkäynnit? Joitain uusia tapauksia on ollut, jolloin 
esimerkiksi Euroopan komissio (Euroopan Unioni) on vaatinut joiltain yhtiöiltä toiminnan 
muuttamista turvamaan tasapuolinen kilpailu Euroopan Unionin alueella.

109 https://www.oracle.com/  , Oracle
110 https://www.mysql.com  , MySQL
111 https://mariadb.org  , MariaDB

16643
16644
16645
16646
16647
16648
16649
16650
16651
16652
16653
16654
16655
16656
16657
16658
16659
16660
16661
16662
16663
16664
16665
16666
16667
16668
16669
16670
16671
16672
16673
16674
16675
16676
16677
16678
16679
16680
16681
16682
16683
16684
16685
16686
16687
16688

https://mariadb.org/
https://www.mysql.com/
https://www.oracle.com/


395 / 474

418. Ihmisten turha pelottelu terrorismilla?

418.1. Merkintä 189 / 22.8.2009: Skandaaleja skandaalien 
perään

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_3.html#aihe_189

Suomessa on ollut oma vaalirahoituskohunsa - ei siinä mitään.

Sitä välillä ajattelee, että mitä sitä selaa parin viikon välein MSNBC:n muutaman ohjelman 
arkiston. Miksi nähdä vaivaa??

No.

Aina vain löytyy vielä törkeämpi skandaali Bush Nuoremman hallinnosta, että ei välillä uskoisi 
todeksi ollenkaan.

Tämä oli taas niitä viikkoja.

Bush Nuoremman hallinto pyrki pelottelemaan kansaa ennen presidentinvaaleja antamalla 
terrorismihälytyksiä.

[upotettuja videoita]

Toinen aihe heti perään - CIA käytti "alihankkijoita" operaatioissaan, esim. Blackwater-yhtiö.

[upotettu video]

Että näin tällä kertaa.

418.2. Uudelleenarviointia / 29.3.2017

En katsonut uudelleen noita upotettua videoita, joten en voi tehdä tähän kohtaan laajoja 
uudelleenarviointeja. Myöhemmästä ajasta voi todeta, että en ole enää seurannut säännöllisesti 
MSNBC:n ohjelmia.

Mutta tietysti ongelma on selvä: ihmisiä pelotellaan terrorismilla.

Tietysti terrorismia voidaan torjua tavallisella poliisityöllä. Toisaalta voi todeta, että emme ole 
julistaneet ”sotaa liikenneonnettomuuksia vastaan”. Käytännössä liikenneonnettomuudet ovat 
tavalliselle kansalaiselle paljon todennäköisempiä kuin terrori-iskut.
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419. Risteävät näkemykset / Pakollinen vai valittu sota?

419.1. Merkintä 190 / 22.8.2009: Afganistan: War of Choice / 
War of Necessity

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_3.html#aihe_190

Ei se mielipide Yhdysvalloissa(kaan) ole yksiselitteinen Afganistan/Pakistan -sodan suhteen.

Tässä esimerkki.

[upotettu video]

419.2. Uudelleenarviointia / 29.3.2017

En katsonut upotettua videota uudelleen.

Summaten voi todeta, että Yhdysvaltojen sisällä on oikeasti erilaisiakin näkemyksiä Afganistanin 
suhteen. Osa mielipidevaikuttajista haluaisi vetää joukot pois Afganistanista. Osa 
mielipidevaikuttajista haluaisi käyttää sotilaallista mahtia tuhoamaan joitain ryhmittymiä eri 
puolilla maailmaa ja myös Afganistanissa.

Pakollinen sota vai valittu sota? Oliko Afganistaniin pakko hyökätä? Oliko Afganistanin sota 
pakollinen sota?

Väittämä: Mahtavan armeijan (Yhdysvallat) käyttöä voidaan perustella eri tavoin.
Väittämä: Mahtavan armeijan (Yhdysvallat) käyttöön on eri syistä suuri kiusaus riippumatta 
puoluekannasta.

Miksi käyttää armeijaa? Miten käyttää armeijaa? Kumpikin kysymys on hyvin tärkeä.

419.3. Lisäarviota / 7.4.2019

Afganistan, Irak, Libya, Syyria tulee erityisesti mieleen. Näissä sodissa sekä Yhdysvallat että monet
maat tukevat sodan eri osapuolia osapuolia. Kirjoitushetkellä Donald Trump on ollut yli kaksi 
vuotta virassa oleva Yhdysvaltojen presidentti, ja hänen suhtautuminen selviää tietysti vaalikauden 
aikana (2017-2021).

Kysymys: Voiko Donald Trump lopettaa osan sodista, joissa Yhdysvallat on yksi osapuoli?
Kysymys: Montako sotaa Donald Trump pystyy aloittamaan?
Kysymys: Montaako sotaa Donald Trump tulee jatkamaan?
Kysymys: Millä perusteilla Donald Trump tulee käyttämään Yhdysvaltojen armeijaa?

16732

16733

16734

16735

16736

16737
16738
16739
16740
16741
16742
16743
16744
16745
16746

16747

16748
16749
16750
16751
16752
16753
16754
16755
16756
16757
16758
16759
16760
16761
16762
16763
16764

16765

16766
16767
16768
16769
16770
16771
16772
16773
16774
16775

http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_3.html#aihe_190


397 / 474

420. Tosiasioiden välittämisestä / Puolueiden omat 
kanavat?

420.1. Merkintä 191 / 22.2.2009: republikaanien oma kanava

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_3.html#aihe_191

Tunnetusti MSNBC:n suuntaan voi heittää syytöksiä, että se on demokraattien äänitorvi.

Sitten voi heittää syytöksenn että FOX-kanava on republikaanien kanava.

Ei siinä mitään.

MSNBC:n Rachel Maddow heittää tässä mielenkiintoisen yhteenvedon.

[upotettu video]

Jospa suuri osa republikaaneista elää omassa todellisuudessaan, ns. miniverse, ja FOX-uutiskanava 
pystyy pitämään osan republikaaneista irrallaan poliittisen keskustelun faktoista.

Nyt(hän) on tehty erilaisia tutkimuksia, esim. se kanadalainen dokumentti, joissa todetaan FOX-
kanavan seuraajilla olevan vääriä uskomuksia.

Tässä kai se ero menee.

MSNBC on kieltämättä demokraatti-myönteisempi, mutta suurin väittämistä osa perustuu faktoihin.
FOX on kieltämättä republikaani-myönteisempi, mutta heillä on joustavampi suhtautuminen 
tosiasioihin.

420.2. Uudelleenarviointia / 29.3.2017

Tietysti myöhemmin on tullut selväksi, että myös MSNBC on voinut välittää vääriä tosiasioita.

Tosiasioiden tarkastuspalvelut? Erilaiset tosiasioiden tarkastuspalvelut tekevät tietysti parhaansa 
arvioimalla erilaisten uutisten ja väittämien totuusarvoa.

Itse olen todennut sekä republikaanien että demokraattien osalta mahdollisuuden elää omassa 
median kuplassa ilman tosiasioiden tarkastuksia. Lisäksi olen huomioinut, että monessa kohtaa 
republikaanien sekä demokraattien poliittiset linjavedot eivät aina eroa kaikissa suhteissa.

Yksi esimerkki on mahtavan armeijan käytön perustelut. Kumpikin puolue voi kannattaa viisaasti 
käytettyä (MITEN?) sotilasmahtia, mutta perustelut (MIKSI?) vaihtelevat joiltain osin. Eli tässä 
asiassa käytännön erot voivat olla suhteellisen pieniä.
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421. Elämäntyyli ja tietotekniikka

421.1. Merkintä 192 / 22.8.2009: Microsoft-elämäntyyli

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_3.html#aihe_192

Microsoft-Watch -blogin Joe Wilcox siirtyi Betanews-blogiin, mutta samaa Microsoft-seurantaa hän
harrastaa.

Uutinen PDF-tiedostona tässä linkissä: 
http://www.jukkarannila.fi/docs/Microsoft_Lifestyle_Betanews.pdf

Ja linkki tuttuun tapaan: 
http://www.betanews.com/joewilcox/article/What-is-the-Microsoft-Lifestyle/1250713231

Hän kysyy edelleen, että mikä voisi olla Microsoft-elämäntyyli.

Toistan edelleen itseäni.

Microsoft-tuotteet eivät ole enää mitään "yläluokan" tuotteita, vaan ne ovat arkisia työkaluun 
verrattavia. Microsoft-tuotteita on joka nurkka täynnä, ja niitä saa kierrätyksestä eri versioina, esim.
huuto.net, joten ne eivät ole aikapäiviin olleet mitään yläluokan tuotteita.

Ei ole enää mitään Microsoft-elämäntyyliä, jota "alaluokka" voisi matkia.

421.2. Uudelleenarviointia / 29.3.2017

Mikä on elämäntyylisi? Miten erilaiset sähköiset välineet vaikuttavat elämäntyyliisi? Hyviä 
kysymyksiä!

Varmaankin voi todeta suhteellisen halvat älypuhelimet, joiden avulla voi käyttää hyvin erilaisia 
sähköisiä palveluita. Nykytilanteesta voi todeta, että varmaankin monen henkilön elämäntyyliin 
kuuluu älypuhelimen laaja käyttö ympäri vuorokauden.

Yksi kysymys on tietysti mahdollinen riippuvuus erilaisista sähköisistä välineistä. Kuinka kauan 
yksittäinen henkilö pystyy olemaan ilman erilaisten sähköisten välineiden käyttöä?

Eri yhteyksissä olen vielä pohtinut moniajon harhaa, koska oikeasti ihminen pystyy keskittymään 
kunnolla vain yhteen tehtävään kerralla.

Väittämä: Monen sähköisen välineen yhtäaikainen käyttö on osa moniajon harhaa.
Väittämä: Moniajo ei oikeasti toimi, koska ihminen voi keskittyä vain yhteen asiaan 
kerrallaan.
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422. Pitkäaikaisesta sodasta ja sen vaikutuksista

422.1. Merkintä 193 / 4.9.2009: Afganistan - jälleen

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_3.html#aihe_193

Katsoin taas MSNBC:n viikon videoiden otsikot.

Yhdysvalloissa ei oikein tiedetä, että mitä he tekisivät Afganistanin tilanteen kanssa.

Tässä on kolme sopivaa juttua tähän liittyen.

[upotettuja videoita]

422.2. Uudelleenarviointia / 29.3.2017

En katsonut uudelleen noita kolmea upotettua videota. Wikipedia-artikkelista tarkistettuna voi 
todeta 7.10.2001 yhden sodan alkamisen päivämääräksi.

Käytännössä Afganistanissa on ollut jonkinlainen sota käynnissä jo vuosikymmeniä – esimerkiksi 
Neuvostoliitto ennen hajoamistaan oli sodan yhden vaiheen aikana merkittävä osapuoli 
Afganistanissa.

Unohtunut sota? Täysin selvää on Afganistanin sodan olevan suhteellisen vähäisellä uutisoinnilla 
eri maissa. Eli onko Afganistanin sota vain unohtunut tavallisilta median kuluttajilta?

Aikaisemminkin (Rannila 2012, luku 94) olen kirjoittanut Afganistanin sodasta. Yksi esimerkki 
(Rannila 2012, luku 94) oli silloisen ulkoministeri Alexander Stubbin vierailu Seinäjoella. Oma 
kysymys koski Afganistanin sotaa.

Väittämä: Sodat Afganistanissa ovat monesti perustuneet vääriin olettamuksiin.
Väittämä: Sodalla on aina laajoja vaikutuksia sekä hyökkääjiin että puolustajiin.

Yksi asia on tietysti Afganistanin sotien takia ruumiillisesti ja/tai henkisesti haavoittuneet henkilöt. 
Käsittääkseni länsimaiden monet lähettämiä sotilaat kärsivät erilaisista ongelmista (sekä henkinen 
että ruumiillinen vamma) riippuen tietysti yksittäisestä henkilöstä.

Väittämä: Sodat aiheuttavat runsaasti henkisiä ja ruumiillisia tappioita kaikille sodan 
osapuolille.
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423. Yksityistetty sota?

423.1. Merkintä 194 / 4.9.2009: Yksityistetty sota Irakissa ja 
Afganistanissa

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_3.html#aihe_194

Yhdysvallat on yksityistänyt melkoisen osan armeijansa toiminnasta.

Tässä on keskustelupätkä, jossa käydään läpi tämän yksityistämisen ongelmia.

[upotettu video]

Tästä mallia Suomeen ??? - kysyn vain.

423.2. Uudelleenarviointia / 29.3.2017

Täysin selvää näin jälkikäteen on erilaisten yksityisten yhteisöjen laaja käyttö erilaisissa sodissa.

Esimerkinomaisesti Yhdysvallat käyttää erilaisissa sodissa myös yksityisten yritysten palveluita. 
Osa näistä palveluista voisi oikeasti kuulua laajan armeijan osaksi – ei siis yksityisille yrityksille.

Pitääkö aivan kaikkea toiminta yksityistää voimakkaasti? Tämä on erittäin hyvä kysymys!

Väittämä: Armeijan eri osien yksityistäminen aiheuttaa omat ongelmansa.

Erilaisilla poliittisilla päätöksillä on aina oma hintansa. Armeijan osien liiallinen yksityistäminen 
voikin tarkoittaa kalliimpaa toimintaa verrattuna armeijan omaan toimintaan.

Lisäksi voi todeta erilaiset komentoketjujen ongelmat yksityistämisen vuoksi. Eri yhteisöillä on 
omat toimintaperiaatteensa, jolloin yksityisten yritysten ja armeijan välinen työnjako voi aiheuttaa 
erilaisia ongelmia sotilaalliseen komentoketjuun.

Väittämä: Armeijalla on aina oma komentoketjunsa.
Väittämä: Yksityisillä yrityksillä on aina omat tavoitteensa – myös armeijan erilaisilla 
alihankkijoilla on omat tavoitteensa.
Väittämä: Armeijan komentoketjun tehokkuus vaatii oman järjestetyn toimintansa.

423.3. Lisäarviota / 7.4.2019

Väittämä: Suomen armeijan toimintoja ei pitäisi yksityistää liikaa!
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424. Aina jossain maassa on vaalikampanja käynnissä

424.1. Merkintä 195 / 17.9.2009: Suomalainen Afganistan-
kierros

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_3.html#aihe_195

Suomessa julkaistiin pari uutista Afganistaniin liittyen.

Uutinen 1:
http://www.uusisuomi.fi/kotimaa/71626-kovan-tason-jyrahdys-”suomen-lopetettava-turha-
sotiminen”
Hägglund: Suomalaisjoukot eivät kuulu Afganistaniin 
17.9.2009 5:08 / STT

Uutinen [2]:
Saksa haluaa pois Afganistanista
STT - Uusi Suomi / 13.9.2009

http://www.uusisuomi.fi/ulkomaat/71306-saksa-haluaa-pois-afganistanista

424.2. Uudelleenarviointia / 29.3.2017

Aina jossain maassa on vaalikampanja käynnissä. Käytännössä myös NATO:n jäsenmaissa on 
käynnissä vaaleja aina välillä. Erilaisissa vaalikampanjoissa keskustellaan aina myös ulko- ja 
turvallisuuspolitiikasta. Joku ryhmittymä voi haluta sotilaallisen läsnäolon vähentämistä esimerkiksi
vetäytymällä Afganistanista. Joku toinen ryhmittymä voi haluta laajaa NATO:n kanssa tehtävää 
sotilaallista yhteistyötä myös Afganistanissa.

Varmaankin voisi kehittää aikajanalle kaavion erilaisista vaaleista NATO:n jäsenmaissa. 
Esimerkiksi Yhdysvaltojen presidentinvaalit aiheuttavat aina erilaisia uusia tilanteita riippuen 
kulloinkin valitun presidentin (Yhdysvallat) valitsemista painotuksista.

Pitäisikö NATO:n jäsenmaiden lisätä puolustusmenoja? Tätä vaatimusta esitetään aina jossain 
suunnassa.

Väittämä: NATO:n jäsenmaissa on eri tahtiin käynnissä erilaisia vaaleja.
Väittämä: NATO:n eurooppalaisten jäsenmaiden vaalien tulokset aiheuttavat monesti 
erilaisia epävastaavuuksia NATO:n sisällä.
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425. Huutamista vai keskustelua?

425.1. Merkintä 196 / 17.9.2009: Yhdysvaltalainen Afganistan-
kierros

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_3.html#aihe_196

Katsoin taas MSNBC:n keskusteluohjelmat läpi parin viikon ajalta.

Yhdysvaltojen sisäinen keskustelu on keskittynyt nyt Obaman ajamaan terveydenhuollon 
uudistukseen. Lyhyesti sanoen tässä keskustelussa on kaikki järki heitetty sivuun jo ajat sitten. Väki 
yksinkertaisesti huutaa, eikä keskustele.

Lyhyesti sanoen väki Yhdysvalloissa ihmettelee, että mitä tekisivät Afganistanin tilanteen kanssa. 
Helppoja ratkaisuja ei ole.

Sitten Afganistan-kierros näistä keskusteluista.

[upotettuja videoita]

425.2. Uudelleenarviointia / 29.3.2017

Myöhemmästä ajasta voi todeta, että en ole enää seurannut MSNBC:n lähetyksiä järjestelmällisesti.

Aikanaan MSNBC:n www-palvelut toimivat paremmin kuin muiden kanavien www-palvelut. 

Nykytilanteessa tiedämme erityisesti YouTube-palvelun nousseen erilaisten uutisvideoiden 
välittämisessä ehdottomasti eniten käytetyksi palveluksi. Eli YouTube-kanavaa on kehitetty eri 
tavoin, jolloin YouTube-palvelu toimii melko hyvin yhteen erilaisten selainohjelmistojen (www-
sivut) kanssa.

Mielenkiintoista on tietysti huutamiseen perustuva keskustelu. Aina välillä on tullut vastaan 
(uutis)videoita, jossa joku osapuoli huutaa enemmän ja keskustelee vähemmän. Mielenkiintoista on 
tietysti kaikkien osapuolien huutaminen yhtä aikaa.

Kerraten voi todeta, että aivan kaikissa kohdissa demokraattien ja republikaanien ei ole suuria eroja,
joten huutaminen peittää alleen erilaiset yksityiskohdat.

Toivottavasti tällainen huutamiseen perustuva keskustelu ei tule Suomeen.

Väittämä: Huutoon perustuvat keskustelu peittää alleen erilaisten mielipidevaikuttajien 
mielipiteiden erot ja yhtäläisyydet.
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426. Liittovaltion infrastruktuuri alkaa hajoamaan käsiin
ja jatkuvasti kasvava puolustusbudjetti

426.1. Merkintä 197 / 17.9.2009: Kuljetusjärjestelmä hajoaa 
käsiin

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_3.html#aihe_197

http://www.pbs.org/now/shows/535/index.html

PBS:n ohjelmat ovat tutkivan journalismin linnakkeita Yhdysvalloissa.

Lyhyesti sanoen Yhdysvaltain kuljetusjärjestelmässä on joitain ongelmia.

Itse ohjelma ohessa.

[upotettu video]

426.2. Uudelleenarviointia / 29.3.2017

Myöhemmin törmäsin heidän (Yhdysvallat) siviili-insinöörien 112 www-sivuun ja heidän 
julkaisemaan raporttiin 113 Yhdysvaltojen infrastruktuurin tilanteessa. Tätä infrastruktuurin asiaa on 
jo käsitelty aikaisemmassa merkinnässä.

Yhteenvetona voi todeta liittovaltion (Yhdysvallat) infrastruktuurin tilan heikentyneen eri tavoin, 
jolloin heillä on erittäin iso korjausvelka infrastruktuurin eri osissa. En ole tarkemmin selvittänyt eri
osavaltioiden tilannetta. Mikä on eri osavaltioiden infrastruktuurin taso osavaltioiden hallitsemissa 
infrastruktuurin osissa? En tiedä tuohon vastausta.

Täysin selvää on heidän liittovaltion puolustusministeriön (United States Department of Defense, 
DoD) erittäin laaja budjetti, joka on maailmanennätystasolla. Käytännössä puolustusministeriön 
budjettia ei ole juurikaan leikattu viimeisten vuosikymmenten aikana.

Väittämä: Yhdysvaltojen erittäin laajan puolustusbudjetin supistaminen on/olisi hyvin 
vaikeaa johtuen erilaisista poliittisista tekijöistä.
Väittämä: Erittäin laaja puolustusbudjetti voi olla pois muista tärkeistä asioista.

Tietysti on selvää, että liittovaltion (Yhdysvallat) infrastruktuuri ei tietysti hajoa kerralla, jolloin 
hajoaminen etenee omalla tahdillaan infrastruktuurin eri osissa.

112 http://www.asce.org  , American Society of Civil Engineers, ASCE
113 http://www.infrastructurereportcard.org/  
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427. Sotien perustelu järjellä ja tunteella?

427.1. Merkintä 198 / 17.9.2009: Järjellistä pohdintaa - onko se 
mahdollista ??

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_3.html#aihe_198

Mitähän järkevää voisi sanoa edellä mainituista uutisista?

Afganistanista voi todeta, että Yhdysvalloilla on iso kasa epävarmoja liittolaisia Afganistan-
operaatiossa. Kun jokainen liittolaisen sisäpolitiikkaa on kuitenkin sidoksissa myös 
ulkopolitiikkaan, niin ristivetoa on joka suuntaan:

* joukot pois
* lisää joukkoja
* ei joukkoja taistelutehtäviin
* joukkoja taistelutehtäviin
* jälleenrakennukseen väkeä
* jne. jne.

Että tässä mielessä Saksan ja Suomen keskustelu on vain oireellista.

Toisaalta meillä Suomessa on porukkaa, jotka haluavat vahvat kotimaiset puolustusvoimat 
kunnollisella reservillä. Toisaalta on porukkaa, joka haluaa, että Suomi osallistuu laajasti erilaisiin 
operaatioihin esim. NATO-johtoisesti.

Itse olen pohtinut, että sodan aloitus avaa aina valtaisan joukon erilaisia epävarmuustekijöitä.

Esimerkiksi Yhdysvaltain armeijan joukot ja armeijan yksityiset aliurakoitsijat ovat todistetusti 
tehneet erilaisia väärinkäytöksiä. Näitä tuskin tehtiin sotaa edeltävinä laskelmina, eikä kukaan 
tällaisia etukäteen edes odottanut.

Varmaankin on niin, että sota tarpeeksi pitkällä aikavälillä lopettaa ns. sivistyksen ja kaiken 
kehittyneemmän ajattelun. Jäljelle jää vain väkivalta, katkeruus, koston kierre, epätoivo ja koko 
joukko muita kielteisiä tekijöitä.

Itse olen puhunut rationaalisuusolettamasta, eli odotetaan ihmisten käyttäytyvän aina ja kaikkialla 
jokseenkin järjellisesti.

Kun kuitenkin melkoinen osa väestöstä on Suomessakin todistetusti ajettu jonkin järkyttävän 
tapauksen jälkeen erilaisiin tunnelmiin/tunnemyrskyihin, niin muutaman päivän ajan kaikki 
keskustelu veivaa täysin järjettömissä aiheissa - kuinka tämä oli edes mahdollista???

Lyhyesti sanoen sota avaa portit kaikelle täysin järjettömälle käytökselle ilman mitään rajaa.
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Enpä uskoisi kaikkien suomalaisten ajattelevan niin järjellisesti, jos vaikka Irakin ja Afganistanin 
sodan tyyliin osa Suomesta vallattaisiin, ja siinä rytäkässä kuolisi kohtuullinen kasa suomalaisia. 
Siinä vaiheessa aika moni alkaa oletettavasti tutkimaan asekaappinsa sisältöä.

427.2. Uudelleenarviointia / 29.3.2017

Kyllä kaikki sivistys tahtoo unohtua ensimmäisten kranaattien tippuessa maahan. Näin voi todeta 
hyvin monesta kriisipesäkkeestä ympäri maailmaa.

Aikaisemmin on ollut asiaa NATO:n eurooppalaisten jäsenmaiden puolustusbudjetin määrästä ja 
laadusta. Käytännössä NATO:n jäsenmaissa on käynnissä koko ajan erilaisia vaaleja, ja vaalien 
tulokset vaikuttavat aina jotenkin NATO:n jäsenmaiden ulko- ja turvallisuuspolitiikkaan. Eli 
NATO:n 28 jäsenmaata ei ole mikään yksiulotteinen kokonaisuus.

Tietysti erilaisia sotia on perusteltu näennäisesti järjellisillä syillä, mutta sodan järjettömyys tulee 
esiin tietysti sodan aloituksen jälkeen. Eli vähäinenkin järki katoaa sodan alkamisen jälkeen.

Väittämä: Sotaa voidaan perustella sinänsä järkeviltä vaikuttavilla perusteluilla.
Väittämä: Aloitettu sota mahdollistaa aina kaiken järjettömän toiminnan.
Väittämä: Järkeviltä vaikuttavat perustelut sodalle voivat osoittautua täysin vääriksi sodan 
aloittamisen jälkeen.
Väittämä: Sodan järjettömän toiminnan ajaminen takaisin järkeväksi rauhanomaiseksi 
toiminnaksi voi osoittautua hyvin vaikeaksi tehtäväksi.
Väittämä: Sodan tavoitteet voi oikeasti olla vaikea saavuttaa erilaisista järjettömistä syistä 
johtuen.

427.3. Lisäarviota / 7.4.2019

Päätös

t1 t2 t3 t4

Päätös PäätösPäätös

Rationalisointi Rationalisointi Rationalisointi Rationalisointi

Eri vaiheiden jälkeen olen kehittänyt kuvan, todetaan jossa erilaisten päätösten järkiperusteet 
suhteessa päätösten ketjuun. Eli jokin järkevältä vaikuttanut päätös voikin olla väärin perusteltu.
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428. Joustava suhtautuminen tosiasioihin erilaisilla 
kanavilla

428.1. Merkintä 199 / 22.9.2009: Lost of Civility / Give Our 
Country Back

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_3.html#aihe_199

Yhdysvalloissa kuohuu edelleen.

Ns. radikaali oikeisto on lisännyt kierroksia, ja muodollisesti he vastustavat Barack Obaman 
terveydenhuollon uudistusajatusta.

Tosiasiassa ns. radikaalilta oikeistolta voi tässä vaiheessa odottaa lähes millaisia lausuntoja tahansa. 
Obamaa on ilmeisesti verrattu lähes jokaiseen viime vuosituhannen diktaattoriin.

Sitten mielenkiintoinen piirre on ollut, että osa väestä on tuonut aseita näihin radikaalien 
oikeistolaisten kansankokouksiin. Ei nyt kovin moni, mutta sillä tavalla, että ilmiö ei ole vain yhden
höyrypään ajatus.

Mutta lyhyesti voisi tiivistää koko homman seuraaviin: 

* lost of civility 
* give our country back.

Tästä ns. sivistyksen katoamisesta olen tainnut joskus kirjoitella aikaisemminkin.

"Give our country back". Tämä onkin sitten vaikeampi kuvailla. Mutta osa oikeistosta kokee 
raivoisasti, että Yhdysvallat on karkaamassa täysin sosialistisille/kommunistisille linjalle, ja maa 
sosialisoidaan täydellisesti.

Jaa-a.

Oma oletus on, että Yhdysvaltalaiset eivät ole kommunismia tai sosialismia oikeasti oikein 
järjestelmänä kokeneet.

Eiköhän heidän tietonsa perustu värittyneisiin kuvauksiin, eikä oikeaan kokemukseen.

Glenn Beck on nyt oikeistopuolella kuuma nimi, ja hän on FOX-kanavalla nostanut oman 
ohjelmansa aivan uudelle tasolla.

Sitten MSNBC:n puolella, jota voi taas pitää valkoihoisten demokraattien pesäpaikkana, on juttu 
tästä Glenn Beck -ilmiöstä.

[upotettu video]
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Aikaisemminkin olen kirjoittanut, että MSNBC on demokraattien pesäpaikka, joskin siellä on 
muutama republikaani ns. poliittisina kommentaattoreina.

Vielä lisäisin tosiaan, että MSNBC on valkoihoisten demokraattien pesäpaikka, koska kaikkien 
poliittisten keskusteluohjelmien pääjuontaja on valkoinen.

Itse olen kuitenkin pitänyt PBS:n ja MSNBC:n tavaramerkkinä sitä, että suurin osa väittämistä 
kuitenkin on tosiasioihin perustuvia.

PBS on tietysti puolueeton, ja se on tutkivan journalismin linnake - kuten monet kerrat todettu 
aikaisemmin.

Joskus MSNBC:n puolella juontajien on vaikea pidätellä republikaaneihin kohdistuvaa kritiikkiä, ja 
joskus MSNBC:n puolellakin kritiikki ampuu reilusti yli.

428.2. Uudelleenarviointia / 3.4.2017

Jälkikäteen voi todeta myös MSNBC:n puolella olevan joustavaa suhtautumista tosiasioihin. 
Myöhemmin en ole koko ajan seurannut järjestelmällisesti MSNBC:n ja muidenkaan kanavien 
poliittisia ohjelmia.

PBS:n puolella dokumentit ovat olleet hyvin asiallisia, jolloin dokumenteista saa aina jotain uutta 
pohdittavaksi.

Sosialismi ja kommunismi taitavat olla sellaisia yleispäteviä sanontoja, joiden oikea käyttö 
asiayhteydessä (Yhdysvallat) pitäisi tietysti ymmärtää oikein. Oikeasta sosialismista tai 
kommunismista heillä ei ole kokemuksia.

Kirjoitushetkellä tiedämme Donald Trumpin olevan presidentti (Yhdysvallat), jolloin hänen 
ajamansa muutokset on vielä nähtävä erikseen.

Väittämä: Erilaiset yleispätevät lausunnot pitäisi ymmärtää oikein oikeassa asiayhteydessä.
Väittämä: Eri yhteyksissä voivat erilaiset väärät tiedot levitä eri tavoin.

Jonkin maan sisäinen keskustelu on ulkopuolelta vaikeaa ymmärtää oikein, joten asiaa on 
opiskeltava jonkin aikaa.

428.3. Lisäarviota / 7.4.2019

Äänestäjien kiukun hyödyntäminen vaalikampanjoissa on tietysti mielenkiintoinen aihe, koska 
vuoden 2016 presidentinvaaleissa (Yhdysvallat) jotkin sidosryhmät olivat kiukkuisia. Donald 
Trump varmaankin yhdisti vaalikampanjassaan ainakin hetkellisesti kiukkuisia sidosryhmiä. 
Toisaalta Donald Trump on esittänyt erilaisia lausuntoja, joiden tosiasiallisuutta on 114 arvioitu.

Kysymys: Kuinka pitkään on mahdollista hyödyntää erilaisten sidosryhmien kiukkua?

114 https://www.politifact.com/personalities/donald-trump/  , esimerkiksi PolitiFact – Donald Trumpin arviointia
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429. Joidenkin tietoteknisten ratkaisujen 
pitkäikäisyydestä

429.1. Merkintä 200 / 22.9.2009: Aihe nro 200

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_3.html#aihe_200

Aikanaan perustin kunnallisvaalien 2008 jälkeen tämän Päiväkirja-sivun.

Tämä kirjoitus on numeroltaan 200. kirjoitus nykyisellä Päiväkirja-sivulla. Tätä ennen oli tietysti 
joukko kirjoituksia kunnallisvaalien uutisina.

Mikä soveltuisi parhaiten kuvaamaan tällaista historiallista hetkeä?

Oikeastaan paras tapa on sanoa, että "HTML".

"Hyvin Tekstiä Muilla Luetat"?

Ei nyt aivan - oikea vastaus on - fanfaareja/torvisoittokunta: "Hypertext Markup Language".

Viime viikolla pohdin yhden henkilön kanssa, että pitäisiköhän perustaa Facebook-tilit ja ryhtyä 
mesomaan siellä. Ehtiihän tuonne vielä Facebook-yhteisöön mesoamaan, kunhan Facebook-
yhteisön tietoturvaongelmat ja tekijänoikeuskysymykset on ratkaistu edes puoliksi hyvin.

Mutta vanha kunnon HTML ..... Mihin se häviäisi??

HTML varmaan tulee pysymään tietotekniikassa tästä eteenpäin vielä hyvin pitkän aikaan.

Itse olen pohtinut noin teoriassa, että saako näistä kohutuista palveluista, Twitter ja Facebook, 
ajettua KAIKEN lisäämänsä tiedon yhtenä HTML-sivuna omaa arkistoansa varten. Ehkä tämä on 
jo, ja tämä on turhaa jorinaa.

Oma oletus on, että perusasetuksilla tehdyllä HTML-sivulla tehty teksti tulee pysymään luettavana 
tästä eteenpäin ainakin muutaman vuosikymmenen.

Tähän sopii hyvin seuraava uutinen - "COBOL: 50 vuotta ja lujaa menee"
[Linkki ei toiminut enää]

Cobol, 50 years on and it’s still doing its job 
ITWire / by Peter Dinham
[Linkki ei enää toiminut]
Wednesday, 23 September 2009
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429.2. Uudelleenarviointia / 3.4.2017

Aina ei etukäteen voi tietää jonkin tietoteknisen ratkaisun pitkäikäisyyttä, joten erilaisia yllätyksiä 
tulee aina vastaan. COBOL on vielä tänäänkin merkittävässä asemassa erityisesti erilaisissa 
yrityssovelluksissa. Alkuperäisen COBOL-ratkaisun kehittäneet henkilöt eivät varmaan arvanneet 
ratkaisun pitkäikäisyyttä. COBOL on standardina kehittynyt eteenpäin, ja Wikipedia-artikkelin 
mukaan viimeisin standardin versio on vuodelta 2014.

Ohion (Ohio Department of Public Safety - Information Technology Office 2012) osavaltion 
raportti on mielenkiintoinen raportti vanhan keskuskoneratkaisun korvaamisesta uudella 
järjestelmällä. Eri vaiheiden jälkeen he saivat korvattua vanhan keskuskoneratkaisun.

Ohjelmien osalta olen päätynyt kannattamaan sellaisia ohjelmia, jotka toimivat mahdollisimman 
monessa käyttöjärjestelmässä. Aina ei voi etukäteen tietää kaikkien mahdollisten 
käyttöjärjestelmien menestystä pidemmällä aikavälillä.

Väittämä: Aina ei voi etukäteen tietää jonkin tietoteknisen ratkaisun pitkäikäisyyttä.
Väittämä: Jonkin vanhan ratkaisun korvaaminen uudella ratkaisulla voi olla isojen riskien 
hanke.
Väittämä: Ohjelmien suhteen kannattaa suosia sellaisia ratkaisuja, jotka toimivat 
mahdollisimman monessa käyttöjärjestelmässä.
Väittämä: Avoimien standardien tukeminen erilaisissa tietoteknisissä ratkaisuissa voi auttaa 
erilaisten tietoteknisten ratkaisujen pitkäaikaisessa ylläpitämisessä.

Tietysti tiedämme hyvin joidenkin avoimien standardien jäävän joskus hyvin vähäiselle käytölle. 
Joskus markkinapaine pakottaa avaamaan jonkin suljetun standardin osia. Joskus 
kilpailuviranomaiset ovat keränneet tietoa joidenkin suljettujen ratkaisujen markkinavaikutuksista, 
jolloin jotkut yritykset ovat joutuneet avaamaan jonkin suljetun standardin osia 
kilpailuviranomaisten määräyksestä.

429.3. Lisäarviota / 7.4.2019

Itse olen esittänyt seuraavaa laajinta mahdollista ratkaisua:

• tilaava yhteisö omistaa kaiken laitteiston
• käyttöjärjestelmät ovat mahdollisuuksien mukaan avoimia käyttöjärjestelmiä
• tilaava yhteisö mahdollisesti omistaa kaikki järjestelmän ohjelmat
• mahdollisuuksien mukaan ohjelmistot ovat avoimia ohjelmia
• tilaava yhteisö huolehtii tietomallista / käsitemallista
• tilaava yhteisö omistaa tiedostot
• tilaava yhteisö omistaa datan tietokannoissa
• tilaava yhteisö omistaa tietokannat
• mahdollisuuksien mukaan tietokannat ovat avoimia ohjelmia
• mahdollisuuksien mukaisesti käytetään koko ajan avoimia standardeja
• haku, lisäys, muutos ja poisto perustuvat mahdollisuuksien mukaisesti avoimiin

ratkaisuihin.
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430. Kätevän termin käyttämisestä: terrorismin 
vastainen sota

430.1. Merkintä 201 / 22.9.2009: Kätevä termi kääntyy joka 
suuntaan

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_3.html#aihe_201

Tuossa viime viikolla joku ilmaisi, että on seurannut jo vuosia Tšetšenian tilanteen kehittymistä. 
Vähän samalla tavalla kuin meikäläinen on seurannut jo vuoden Yhdysvalloissa Afganistan-
keskustelua MSNBC- ja PBS-kanavilla.

Enpä osannut viime viikolla sanoa tähän mitään viisasta.

Vasta tänään paukahti mieleen - sehän on se termi, eli "terrorismin vastainen sota".

Eipä Yhdysvallat osannut parempaa termiä olisi voinut keksiä kuin tämä "terrorismin vastainen 
sota".

Nyt jokainen maailman maa voi sanoa haluamastaan ilmiöstä, että se on "terrorismin vastaista 
sotaa".

Tähän päälle sopii taas kaksi MSNBC:n juttua Afganistaniin liittyen.

430.2. Uudelleenarviointia / 3.4.2017

Terminä ”terrorismin vastainen sota” on tietysti hyvin kätevä, jolloin erilaisia poliittisia päätöksiä 
voidaan perustella terrorismin vastaisena toimintana. Yksittäisestä valtiosta ja valtion päättäjistä 
riippuen termiä (”terrorismin vastainen sota”) käytetään eri tavoin.

Väittämä: Terminä ”terrorismin vastainen sota” mahdollistaa valituille politiikan 
toimintalinjoille hyvin erilaiset perustelut eri maissa.

Varmaankaan alkuperäiset termin (”terrorismin vastainen sota”) käyttäjät eivät osanneet arvata 
valitun termin kaikkia seurauksia ja sivuseurauksia.

430.3. Lisäarviota / 7.4.2019

Termin ”terrorismin vastainen sota” voi edelleen tulla vastaan erilaisissa asiayhteyksissä.

Kysymys: Millaiset sidosryhmät käyttävät termiä ”terrorismin vastainen sota”?
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431. Upotettujen videoiden katsomisesta

431.1. Merkintä 202 / 25.9.2009: Afganistan-kokoelma

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_3.html#aihe_202

Yhdysvalloissa on tosiaan keskustelua, että mitä ihmettä he tekevät Afganistanissa.

Tässä kokoelma keskusteluista.

[upotettuja videoita]

431.2. Uudelleenarviointia / 3.4.2017

Myöhemmin olen käyttänyt vähemmän erilaisia videoiden upotuksia, koska selainohjelmistot eivät 
aina pärjää yhdellä sivulla olevien upotettujen videoiden kanssa. Eli olen joillain sivuilla upottanut 
liikaa videoita tekstin joukkoon, jolloin yksittäinen www-sivu voi latautua suhteellisen hitaasti.

431.3. Lisäarviota / 16.4.2019

Myös Yhdysvalloissa voidaan käydä keskustelua Afganistanin operaatiosta, joka alkoi 
Yhdysvaltojen johdossa vuonna 2001, ja sota on jatkunut tähän päivään saakka. Tunnetulla tavalla 
ennen nykyistä sotaa oli käyty vuosikausia ennen Yhdysvaltojen johtamaan operaatiota.

Kysymys: Toistaako Yhdysvallat Afganistanissa kaikki mahdolliset virheet, joita muut maat 
ovat tehneet aikaisemmin?
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432. Tosiasioiden tarkastuksen tarpeesta

432.1. Merkintä 203 / 25.9.2009: vakavia ilmeitä

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_3.html#aihe_203

Glenn Beck Yhdysvalloissa on ilmeisesti alittanut taas yhden rajan Yhdysvalloissa.

Tässä keskustelupätkää, jossa toimittajat ovat osasta vakavilla ilmeillä matkassa.

432.2. Uudelleenarviointia / 3.4.2017

En katsonut näitä videoita uudelleen.

Kerraten voi todeta eri kanavien (Yhdysvallat) välittävän aina välillä virheellistä tietoa.

Väittämä: Eri kanavien (Yhdysvallat) välittämät väitteet voivat olla virheellisiä.

Tietysti kirjoitushetkellä on hyvin tiedossa tosiasioiden tarkastuspalvelut, jotka antavat lausuntoja 
eri väitteiden totuusarvosta.

Väittämä: Tosiasioiden tarkastuspalveluille on selvä tarve eri maissa – myös Suomessa.

432.3. Lisäarviota / 7.4.2019

Tähän kohtaa linkitän erilaisia tosiasioiden tarkastuspalvelut:

Fact Checker 115

FactCheck.org 116

(Suomessa) FaktaBaari 117

PolitiFact 118

Snopes 119.

Eri maissa on omia tosiasioiden tarkastuspalveluita, ja mahdollisesti tosiasioiden tarkastuksesta 
tulee oleellinen osa erilaisten tiedotusvälineiden toimintaa.

Väittämä: Tosiasioiden tarkastuspalveluiden rahoitus pitäisi ratkaista jotenkin.

115 https://www.washingtonpost.com/news/fact-checker/  
116 https://www.factcheck.org  
117 https://faktabaari.fi  
118 https://www.politifact.com/  
119 https://www.snopes.com  
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433. Sotaa vai siviilitoimintaa?

433.1. Merkintä 204 / 26.9.2009: Köyhyyden poisto ensin

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_3.html#aihe_204

Tähän on taas hyvä kopioida uutinen.

:::::::: ALKAA ::::::::
[Linkki ei toiminut enää]
Saudi-Arabia avasi ensimmäisen sekayliopiston
23.9.2009 14:04, Reuters

:::::::: PÄÄTTYY ::::::::

Sama homma olisi pitänyt tehdä Afganistanissa.

Tietysti Taliban oli julma hallitsija ja käytti kovia otteita.

Vastaavalla tavalla Saudi-Arabia on tiukasti johdettu maa, jossa on kohtuullisen tiukka uskonnon 
noudattaminen.

Oikea tapa olisi ollut keskustella ja neuvotella Taliban-liikkeen kanssa, ja aloittaa erilaisia 
kehittämis-, korjaus- yms. hankkeita.

Me tahdomme vain olla niin kärsimättömiä.

433.2. Uudelleenarviointia / 3.4.2017

Afganistanissa on sodittu jo vuosikymmeniä, joten maan nostaminen edes jotenkin toimivaksi 
valtioksi vaatii vielä oman aikansa.

En ole selvittänyt tarkemmin Afganistanissa toteutettujen korjaushankkeiden onnistumista. Yksi 
kysymys on tietysti korruptio, joka voi tietysti olla vakava ongelma eri tavoin.

Kysymys: Mikä olisi paras ei-sotilaallinen etenemistapa Afganistanin tilanteen 
rauhoittamisessa?

Minulla ei ole tuohon täydellistä vastausta, koska en tiedä liian hyvin Afganistanin oikeaa tilannetta.
Varmaankaan pelkkä sotilaallinen toiminta ei ole ratkaissut ongelmia, joten erilaiset vaihtoehtoiset 
ratkaisut pitäisi tietysti kartoittaa hyvin.

Väittämä: Afganistanin kriisin ratkaisu tarkoittaa useamman muslimimaan sitoutumista 
tehtävään rauhansopimukseen.
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434. Sodan voiton määrittelystä eri ryhmien kannalta

434.1. Merkintä 205 / 29.9.2009: Afganistan // VOITTO ???

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_3.html#aihe_205

Tässä pari mielenkiintoista.

[upotettu video]

Aivan lopussa. 
"Meidän [USA] rooli maailmassa ei ole enää niin suuri kuin se oli ennen".

Se vaatii varmaan pari sukupolvea ymmärtämään, että Neuvostoliitto hajosi, ja tämän seurauksena 
on aivan uudet liittokunnat nykymaailmassa.

Jaa-a.

Afganistan - voiko käyttää edes termiä "voitto / success".

[upotettuja videoita]

434.2. Uudelleenarviointia / 3.4.2017

Onko vihollisen vihollinen ystäväni? Tätä voisi kysyä aivan asiallisesti erilaisten ryhmien välisten 
suhteiden kannalta. Oma veikkaus on, että vihollisen vihollinen ei aina ole ystävä johtuen eri syistä. 
Esimerkiksi Afganistanissa voi olla erilaisia ryhmiä, jotka eivät pärjää keskenään, mutta samaan 
aikaan eri ryhmät voivat kuitenkin vastustaa joitain länsimaisia ajatuksia.

Yksi erityisesimerkki on tietysti muslimien jakautuminen sunni-tulkintaan ja shiia-tulkintaan 
erilaisilla tavoilla. Käytännössä kummassakin suuntauksessa on vielä erikseen erilaisia sisäisiä 
ryhmiä, joiden suhtautuminen länsimaisiin ajatuksiin vaihtelee eri ryhmien välillä.

Väittämä: Länsimaisten ajatusten vienti eri maihin voi kohdata hyvin erilaisten ryhmien 
vastustusta.
Väittämä: Vihollisen vihollinen ei monesti ole oikea ystävä!

Hyvä esimerkki lienee Irak, jolloin Saddam Husseinin hallinnon kaataminen poisti esteitä erilaisten 
ryhmien välienselvittelyltä, mikä oli tietysti joiltain osin arvaamaton seuraus. Oletusarvoisesti 
saattoi olettaa, että Saddam Husseinin hallinnon kaataminen mahdollistaisi demokratian 
perustamisen ja juurruttamisen Irakiin.
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435. Hysterian ajamisesta erilaisiin väestöryhmiin

435.1. Merkintä 206 / 29.9.2009: Hysteria // IRAN ???

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_3.html#aihe_206

Ilmeisesti Yhdysvalloissa on jälleen uusi hysteria. Eli tällä kertaa kyse on IRAN, eli sen toiminta.

Mielenkiintoista nähdä kuinka tässä käy. Diplomatia ei tunnetusti ole Yhdysvalloissa kovin hyvin 
suosittu harrastus.

Tässä muutama ote.

[upotettuja videoita]

435.2. Uudelleenarviointia / 3.4.2017

Näin jälkikäteen tiedämme vuoden 2015 (allekirjoitettu 14.7.2015) sopimuksen (Joint 
Comprehensive Plan of Action, JCPOA) Iranin ydinohjelman valvomisesta erilaisilla tavoilla. 
Kirjoitushetkellä on tiedossa, että 120 IAEA (International Atomic Energy Agency) on todennut 
IRANin toimineen sopimuksen mukaisesti (Verification and monitoring in the Islamic Republic of 
Iran in light of United Nations Security Council resolution 2231 (2015)). Viimeisin hyväksyvä 
raportti on päivätty 25.2.2017 ja se julkaistu 8.3.2017 tapaamisen (Board of Governors ) jälkeen.

Tiedämme tietysti hyvin vuoden 2015 sopimuksen syntyneen Barack Obaman hallintokaudella. 
Hyvä kysymys on tietysti Donald Trumpin hallinnon suhtautuminen IRAN-kysymyksiin.

Kysymys: Miten Donald Trumpin hallinto suhtautuu erilaisiin IRAN-kysymyksiin?

Kysymykseen annettava vastaus on vielä nähtävä.

Kysymys: Onko IRAN-kysymysten suhteen nähtävissä uutta hysteriaa eri maissa?

435.3. Lisäarviota / 7.4.2019

Kirjoitushetkellä tiedämme Donald Trumpin päätöksen Yhdysvaltojen irtautumisesta tehdystä 
sopimuksesta (allekirjoitettu 14.7.2015, Joint Comprehensive Plan of Action, JCPOA).

Kysymys: Kuinka pitkään sopimuksen muut osapuolet (allekirjoitettu 14.7.2015, Joint 
Comprehensive Plan of Action, JCPOA) pystyvät pitämään sopimuksen voimassa?

120 https://www.iaea.org  , IAEA, International Atomic Energy Agency
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436. Kiukkukristillisyydestä

436.1. Merkintä 208 / 8.10.2009: Uskonnollinen oikeisto / 
Yhdysvallat

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_3.html#aihe_208

Tilasin elämäni ensimmäisen kirjan Amazon.com-kirjakaupasta.

Republican Gomorrah: Inside the Movement that Shattered the Party 
Max Blumenthal 
http://maxblumenthal.com
Hardcover: 416 pages 
Publisher: Nation Books (September 8, 2009) 
Language: English 
ISBN-10: 1568583982 
ISBN-13: 978-1568583983

Jokainen, joka yrittää ymmärtää Yhdysvaltain uskonnollista oikeistoa, yrittää ymmärtää kyseistä 
liikehdintää älyllisellä tasolla.

Max Blumenthal kuitenkin osoittaa, että Yhdysvaltojen uskonnollista oikeistoa ei voi - eikä kannata
- ajatella älyllisenä liikkeenä.

Noin suomalaiseen makuun Suomen Kristillinen Liitto, nykyiset Kristillisdemokraatit, oli ja on 
maltillinen uskonnollinen liike, ja heidän kanssaan pystyy aina ja kaikkialla keskustelemaan 
rauhallisesti ilman suurempaa meteliä.

Itse olen pohtinut, että Yhdysvaltojen uskonnollinen oikeisto edustaa Kiukku-Kristillisyyttä, kun 
taas Suomen vähäinen uskonnollinen oikeisto on Keskustelu-Kristillisyyttä.

Max Blumenthal osoittaa kuinka Kiukku-Kristillisyyttä on osattu johtaa, hallita ja kehittää. 
Loppujen lopuksi kaiken suurimpana pääteasemana on George W. Bush, eli Bush Nuorempi, joka 
pystyi ennennäkemättömällä tavalla yhdistämään konservatiivisuuden eri haarat omaan 
persoonaansa.

Kun tähän Max Blumenthalin teokseen yhdistetään Adam Curtisin tekemä tutkivan journalismin 
dokumentti neo-konservatiiveista, niin kuvio on valmis.

Seuraavaan taulukkoon olen yrittänyt laittaa erilaiset konservatiivisuuden suuntaukset.

Yksityisyrittäminen

Pieni valtio
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Vahvat puolustusvoimat

Vähäinen sääntely

Alhainen verotus

Sosiaalinen järjestys

Perinteinen uskonto

"Shock troops" on usein käytetty termi. Eli republikaanien Perus-Porukka (THE Base) saadaan 
tietyillä Kiukku-Kohdilla (Anger Points) liikkeelle.

Max Blumenthal kuitenkin osoittaa, että kuinka hyvin hiottu koneisto Kiukku-Kristillisyyden taakse
on saatu rakennettua.

Ongelmaksi on muodostunut, että jatkuva kiukku on vieraannuttanut maltilliset kristilliset 
republikaanit ja täysin maalliset republikaanit.

Loppujen lopuksi kohtuullinen osa republikaaneista ajautui Barack Obaman kannattajiksi joko 
julkisesti tai salaisesti äänestyskopissa.

Jäljelle on jäänyt porukka, joka on:
* kiukkuisia
* valkoisia
* kristittyjä
* erityisesti evankelisia kristittyjä (USA:n termi)
* yli 30-vuotiaita.

Tosiasiassa Yhdysvallat on jo muuttumassa
* monimuotoiseksi
* värilliseksi
* moniuskontoiseksi.

Max Blumenthalin kirja on hyvä luettavaksi, kun haluaa nähdä kuinka ideologian takana ei ole aina 
järki vaan tunne - tässä tapauksessa voidaan puhua myös tuskasta.

436.2. Uudelleenarviointia / 3.4.2017

Tilanne Suomessa ei ole juurikaan muuttunut, eli kiukkukristillisyys ei ole vallitseva voima 
Suomessa, jolloin suomalainen kristillinen oikeisto on Suomessa suhteellisen maltillinen ryhmä.

Oma havainto on erityisesti demokraattien (Yhdysvallat) olevan suhteellisen värikäs poliittinen 
liike, ja heidän kannattajansa jakaantuvat etnisiin ja uskonnollisiin ryhmiin eri tavoilla. Tämä 
kirjavuus tulee esille erityisesti edustajainhuoneessa, koska vaalipiirit ovat pienempiä 
edustajainhuoneen vaaleissa. 

Kysymys: Miten kongressin (Yhdysvallat) kirjavuus (etninen ryhmä ja uskonnollinen ryhmä) 
vaikuttaa jatkossa tehtävään lainsäädäntöön?

Vastaus tuohon kysymykseen selviää ajan kuluessa.
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437. Vielä uskonnollisista ja maallisista ryhmistä

437.1. Merkintä 209 / 8.10.2009: Uskonnollinen oikeisto / Suomi

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_3.html#aihe_209

Voisiko vastaava tapahtua Suomessa, eli saataisiin aikaan Kiukku-Kristillisten porukka, joka ajaisi 
Keskustelu-Kristillisyyden ulos esim. Kristillisdemokraateista ja/tai Kokoomuksesta?

Katsotaanpas........

PEW-tutkimuskeskus auttaa meitä eteenpäin: 
http://religions.pewforum.org/reports

Tässä mielestäni tärkein taulukko / USA. [→ PDF-tiedoston linkki]

Vastaava tieto Suomesta

http://www.uskonnot.fi/raportit/

Tässä mielestäni tärkein taulukko / SUOMI → 2007 → Suomalaisten uskonnollinen identiteetti
[→ PDF-tiedoston linkki]

Näistä kahdesta teen seuraavat johtopäätökset:

 *25% suomalaisten kääntäminen Kiukku-Kristityiksi olisi kova homma
* 25% on yksi rajana Yhdysvalloissa, koska evankelisia on n. 25%
* loput 25% pitäisi saada muista ryhmistä
* loppu 75% on niin sekava joukko, että siitä 25% puristaminen yhteen porukkaan on 
vaikeaa

Eli oma johtopäätökseni on, että kaikkien Yhdysvaltojen evankelisten kristittyjen määrä ei riitä, 
koska enemmistöön tarvittaisiin se >50%.

Ehkä joskus tulevaisuudessa republikaaneille tulee samanlainen hahmo kuin Bush Nuorempi, joka 
pystyi kokoamaan sen vaadittavan >25% evankelisten lisäksi, eli 25+25+jotain%.

Suomessa taas suuri osa on ns. perusluterilaisia, joita ei voi hyvällä tahdollakaan sanoa Kiukku-
Kristityiksi. Kun fundamentalistien määrä on n. 1%, niin siitä kampeaminen 25% saakka olisi kova 
homma - mahdollisesti tämä tarkoittaisi aivan oman kirkkokunnan perustamista.

Että Suomessa on kovin kivinen maasto fundamentalismille, josta osa on Kiukku-Kristillisyyttä.
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437.2. Uudelleenarviointia / 3.4.2017

Kaksipuoluejärjestelmä? Monipuoluejärjestelmä?

Itse olen todennut kaksipuoluejärjestelmän olevan huonompi järjestelmä kuin 
monipuoluejärjestelmä eri syistä johtuen. Käytännössä kaksipuoluejärjestelmän puolueiden sisällä 
on monenmoista vääntöä, ja jossain toisessa järjestelmässä eri ryhmät olisivat eri puolueita.

Tietysti sekä kaksipuoluejärjestelmä että monipuoluejärjestelmä voivat jossain yksittäisessä maassa 
ajautua tilanteeseen, jossa kaikki päätöksenteko on täysin pysähdyksissä eri syistä johtuen.

Väittämä: Monipuoluejärjestelmä on parempi kuin kaksipuoluejärjestelmä!

Kerraten voi todeta Yhdysvaltojen esimerkistä, että demokraattien ja republikaanien käytännön erot 
politiikassa voivat olla vähäisempiä, jolloin jotain samaa politiikan vaihtoehtoa voivat molemmat 
puolueet kannattaa tasapuolisesti. Tietysti eri puolueiden voi olla eroja perusteluissa, vaikka tosiaan 
voidaan kannattaa samaa politiikan vaihtoehtoa.

Väittämä: Suomessa kristillinen oikeisto edustaa enemmän keskustelu-kristillisyyttä kuin 
kiukku-kristillisyyttä.

437.3. Lisäarviota / 7.4.2019

Keskustelu-kristillisyyttä vai kiukku-kristillisyyttä? Kerraten voi todeta suomalaisen kristillisyyden 
olevan enemmän keskustelu-kristillisyyttä. Eli Suomessa ei ole kristillisiä sidosryhmiä ei voi pitää 
yhtä radikaaleina (siis paljon kiukkua?) kuin Yhdysvalloissa vaikuttavat kristilliset sidosryhmät.

Väittämä: Suomessa poliittinen keskustelu ei yleensä perustu erilaisten sidosryhmien 
kiukkuisuuteen.
Väittämä: Kiukku-kristillisyys ei varmaankaan ole monen suomalaisen kristillisen 
sidosryhmän tavoite.

Kysymys: Perustuuko yksittäisen henkilön oma kristillisyys oman esimerkin näyttämiseen vai
oman kristillisyyden painostamiseen?

Tässä on tietysti ero. Oma esimerkki voi tarkoittaa enemmän keskustelu-kristillisyyttä. 
Kristillisyyden painostaminen voi olla joidenkin sidosryhmien tavoite. Vastaavalla voi todeta 
monen Suomessa vaikuttavien uskonnollisten yhteisöjen toiminnan olevan matalan profiilin 
toimintaa omissa uskonnollisissa piireissä; tähän liittyy uskonnot.fi-sivusto.

Kaikki rekisterissä olevat yhteisöt uskontoperinteen mukaan
http://www.uskonnot.fi/yhteisot/byreligion.php

Myös Suomessa on jonkin verran uskonnollista kirjavuutta – ei siinä mitään.

Kysymys: Perustuuko muiden (vähemmistö)uskontojen uskonnollisuus oman esimerkin 
näyttämiseen vai oman uskonnon painostamiseen?
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438. Kilpailuasioista ja mahdollisesta 
monopoliasemasta

438.1. Merkintä 210 / 16.10.2009: Opinion Concerning Case 
COMP. 39.530 – Microsoft (tying)

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_3.html#aihe_210

Tässä lausunnot-sivun tekstiä suoraan kopioituna.

16 October 2009 / In English 
16. lokakuuta 2009 / Englanniksi.

Following web pages are useful: 
http://ec.europa.eu/competition/antitrust/cases/index/by_nr_79.html#i39_530
http://www.microsoft.com/presspass/press/2009/oct09/10-07statement.mspx

Relevant PDF files I collected to this ZIP file. [ZIP file]

At the moment of sending the Opinion to the Commission there was still some time to the final 
deadline of opinions.

Readers are stronly recommended to send their comments before 7 November 2009.

438.2. Uudelleenarviointia / 3.4.2017

Myöhemmin olen antanut lisää lausuntoja koskien Microsoftiin liitettyjä kilpailuasioiden tapauksia. 
Eli Microsoft on voinut rajoittaa kilpailua eri tavoin, ja erityisesti Euroopan komissio (Euroopan 
Unioni) on avannut selvityksiä koskien Microsoftin toimintaa.

Käytännössä erilaiset monopolit syntyvät joko kaupallisen keskittymisen kautta tai lainsäädännön 
kautta. Microsoft on hyvä esimerkki kaupallisesti syntyneestä monopolista.

Riippuen eri maiden kilpailuasioiden lainsäädännöstä ovat erilaiset kaupalliset yhtiöt joutuneet 
kilpailuviranomaisten tarkastuksen alaiseksi.

Väittämä: Monopolit syntyvät joko kaupallisen keskittymisen kautta tai lainsäädännön 
kautta.
Väittämä: Aina välillä on oikeita tapauksia joistain kaupallisista monopoleista, jotka voivat 
loppujen lopuksi rajoittaa markkinoiden toimintaa erilaisilla tavoilla.
Väittämä: Aina välillä on oikeasti tarve vaikuttaa joihinkin kaupallisen monopolin yhtiöihin 
kilpailuviranomaisten toimesta.
Väittämä: Joskus voi syntyä mätä yksityinen monopoli.
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439. Pakko onnistua kaupallisesti?

439.1. Merkintä 211 / 21.10.2009: Microsoft-korporaatio kohtaa 
MarkkinaVoimat / 22.10.2009 alkaen

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_3.html#aihe_211

Huomenna se alkaa.... Mikä????

Windows 7 julkaistaan 22.10.2009 maailmanlaajuisesti.

Kyseessä on Microsoft-korporaation oman korkeateknologisen saippuaoopperan uusi jakso, koska 
heidän on aivan välttämätön pakko onnistua Windows 7 -käyttöjärjestelmän kanssa.

Valtava joukko IT-aktiiveja, kuten minä, on kieltäytynyt Windows VISTA -käyttöjärjestelmästä.

Valtava joukko yrityksiä on kieltäytynyt Windows VISTA -käyttöjärjestelmästä.

Windows 7 -käyttöjärjestelmän on PAKKO olla menestys.

JOS (siis JOS) Windows 7 on samanlainen epäonnistuminen kuin VISTA, niin seurauksia ja 
seurannaisia on vaikea arvioida.

Microsoft-korporaation Tuomiopäivä on silloin, JOS markkinavoimat sanovat, että myös Windows 
7 -käyttöjärjestelmä on epäonnistunut.

Merkittäköön aikakirjoihin Rannilan ennustus: Microsoft-korporaation on PAKKO onnistua 
Windows 7 -käyttöjärjestelmässä; epäonnistumista ei tällä kertaa voi sallia.

Huomenna jokainen IT-teknologia -blogi kuhisee vain yhdestä asiasta: Windows 7.

Tämän jälkeen alkaa laaja testaus eri puolilla maailmaa, ja näiden testauksien tulokset ovat 
ratkaisevia.

Jokainen tietohallintopäällikkö odottaa testeiltä merkittäviä tuloksia:

a) Onko Windows 7 parempi kuin Windows XP ? 
b) Onko Windows 7 parempi kuin Windows VISTA ? 
c) Onko Windows 7 tarpeeksi vakaa yrityskäyttöön ? 
d) Kannattaako odottaa Windows 7 Service Pack 2 -versiota kaikessa rauhassa ? 
e) Kannattaako asentaa uusiin koneisiin Windows 7 ? 
f) Tarkoittaako Windows 7 kalliita konehankintoja ? 
g) jne. voi kukin keksiä lisää.

Summaten.
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Tavalliset kuluttajat eivät tässä asiassa voi mitään. Heille lykätään käteen Windows 7, ja harvat 
osaavat muuta edes vaatia.

Mutta yritykset, joilla on varaa palkata muutama IT-aktiivi testaukseen, ovat aivan toisessa 
asemassa.

5, 50, 500, 5000 tai 10000 työasemaa ylläpidettävänä on kova tehtävä, jolloin ei ole halua tehdä 
kovin paljon virheitä.

439.2. Uudelleenarviointia / 3.4.2017

Kirjoitushetkellä on tiedossa, että Windows 7 -käyttöjärjestelmä on ollut monelta onnistunut 
ratkaisu, jolloin sen markkinaosuus on kasvanut eri puolilla maailmaa. Toisaalta on tiedossa, että 
Windows 8 -käyttöjärjestelmä ei ole ollut vastaava menestys. Ja nykyisin on tarjolla jo Windows 
10-käyttöjärjestelmä.

Eri tilastoista on tullut esiin, että pöytätietokoneiden ja kannettavien tietokoneiden markkinat ovat 
supistuneet viime vuosina. Yksi tilastojen kerääjistä on 121 StatCounter, jolloin voidaan laittaa tähän 
muutaman asian tilastot maaliskuussa 2017. Eli tabletit ja mobiililaitteet ovat nyt ylitse 50% 
markkinaosuudella.

Mobiililaitteet: 50,75%
Tabletit: 4.88%
Pöytäkoneet: 44,36%

Eli pöytäkoneiden ja kannettavien tietokoneiden markkinaosuus voi olla laskeva, jolloin 
Microsoftin kannattavuuden yksi perustekijä voi kohdata ongelmia. Jos/kun pöytäkoneita ja 
kannettavia tietokoneita ei myydä entiseen tapaan, niin pelastajaksi voi tulla uudemman 
käyttöjärjestelmän tarjoaminen samoihin koneisiin.

Eli voiko samaan koneeseen asentaa myöhemmin Windows 10 -käyttöjärjestelmän Windows 7 -
käyttöjärjestelmän tuen lakkaamisen jälkeen? En tiedä tuohon vielä vastausta. Laitemyynnin 
kannalta tuollainen päätös voisi vaikeuttaa laitevalmistajien elämää, koska he ovat voineet myydä 
aina uudet koneet uudella käyttöjärjestelmällä. Eli tässä voi olla jatkossa erilaisia ristiriitoja 
erilaisten yhtiöiden välille.

Tämän jälkeen voi todeta, että mobiililaitteiden puolella Android-käyttöjärjestelmän markkinaosuus
oli 71,61% maaliskuussa 2017. Mobiililaitteiden puolella Windows-käyttöjärjestelmän 
markkinaosuus oli 1,01% maaliskuussa 2017. Eli Microsoftilla on ongelmia tällä suunnalla.

Kerraten voi todeta tarpeen käyttää mahdollisimman monessa käyttöjärjestelmässä toimivia 
ohjelmia.

Väittämä: Käytä mahdollisimman monessa käyttöjärjestelmässä toimivia ohjelmia!
Väittämä: Emme tiedä käyttöjärjestelmien tulevia markkinoita 10-20 vuoden aikavälillä.
Väittämä: Käyttöjärjestelmien markkinoilla voi tulla mahdollisia yllätyksiä.

121 http://gs.statcounter.com  , StatCounter
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440. Vanhan jatkoa: kaupallinen monopoli

440.1. Merkintä 212 / 3.11.2009: Lausuntoa Komission 
suuntaan (28.10.2009)

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_3.html#aihe_212

Tein taas lausunnon Komission suuntaan, kun kerran oikein kysyvät palautetta.

Tällä kertaa kyseessä oli Komission kilpailun pääosaston kysely, jossa pyydettin palautetta 
Microsoft-konsernin ehdotuksesta, Public Undertaking by Microsoft.

Komissio ja Microsoft ovat antaneet kaikille IT-asioita seuraaville luettavaa ja tiedotettavaa moneen
suuntaan.

Tästä suora kopio lausunnon tiedoista.

28 October 2009 / In English 
28. lokakuuta 2009 / Englanniksi.

Following web pages should be consulted first: 
[Linkki ei toiminut enää]

From that web page it is possible to download the main document and Annexes A-D.

Those Microsoft documents are collected to this ZIP file (five documents).

At the moment of sending the Opinion to the Commission was ready to take feedback related to the 
Public Undertaking by Microsoft.

My Opinion is in this PDF file, in English. [PDF file]

440.2. Uudelleenarviointia / 3.4.2017

Olen myöhemmin kirjoittanut lisää erilaisia lausuntoja koskien Microsoftin toimintaa. Tietysti on 
hyvin vaikea arvioida tekemieni lausuntojen vaikutusta.

Kysymys: Miten erilaiset lausunnot koskien Microsoftin toimintaa ovat vaikuttaneet pitkällä 
aikavälillä?
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441. Kilpailuasioita maailmanlaajuisesti

441.1. Merkintä 213 / 3.11.2009: Taas yksi askel lähempänä

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_3.html#aihe_213

Seuraava linkki oli mielenkiintoinen: 
http://europa.eu/rapid/pressReleasesAction.do?reference=IP/09/1500

Competition: Commissioner Kroes signs Memorandum of Understanding with Brazil

Jonain päivänä voi olla mahdollista, että johonkin maailmanlaajuiseen korporaatioon tehdään 
yhtenä päivänä tarkastus useammalla mantereella ja vielä useammassa maassa.

Olisi se aika tylyä, jos johonkin yritykseen iskisi kymmenissä maissa yhtä aikaa 
kilpailuviranomaisten tarkastus.

Mutta ajatuksen tasolla tätä voi pohdiskella tässä vaiheessa.

441.2. Uudelleenarviointia / 3.4.2017

Vielä ei ole tullut vastaa päivää, jolloin johonkin maailmanlaajuiseen korporaatioon tehdään yhtenä 
päivänä tarkastus useammalla mantereella yhtä aikaa. Ehkä joskus tämä tapahtuu.

Tähän liittyen voidaan todeta 122 kansainvälinen ja vapaamuotoinen verkosto kilpailuviranomaisille 
(International Competition Network). Tietysti seuraava askel voisi olla viralliseen lainsäädäntöön 
perustuva yhteistyön järjestelmä, jolloin olisi mahdollista tarkastukset yhtä aikaa.

Kysymys: Koska johonkin maailmanlaajuiseen yritykseen tehdään maailmalaajuinen 
kilpailuviranomaisten tarkastus yhtä aikaa?

Väittämä: Ilmeisesti/mahdollisesti tällainen maailmanlaajuinen yhteistyö ei ole vielä 
todellisuutta, jolloin vaaditaan melkoisen laaja kansainvälisten sopimusten kokoelma.

441.3. Lisäarviota / 7.4.2019

Euroopan komission (Euroopan Unioni) kilpailun pääosasto on sakottanut eri yhtiöitä määräävän 
markkina-aseman väärinkäytöstä. Jotkin yhtiöt ovat päättäneet valittaa oikeusistuimeen Euroopan 
komission päätöksistä. Jotkin yhtiöt ovat suostuneet yhteistyöhön ilman oikeudenkäyntiä.

Kysymys: Miksi jotkut yhtiöt tekevät valituksia kilpailuviranomaisten päätöksistä?

122 http://www.internationalcompetitionnetwork.org  , International Competition Network
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442. Pelkkiä videoita

442.1. Merkinnät 214-215

Tässä kohtaa voi todeta, että merkinnät 214 ja 215 sisälsivät vain muutaman upotetun videon. Eli 
asiasisältöä oli suhteellisen vähän.
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443. Hyväuskoisuudesta ja epäilevyydestä

443.1. Merkintä 216 / 10.11.2009: Ihmisten hyväuskoisuus, ties 
monesko kerta??

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_3.html#aihe_216

Tässä tuli taas vastaan pari (1 ja 2) uutista, että Facebook ja SSL-protokolla voisivat sisältää 
tietoturvaongelmia.

Eipä lakkaa ihmettelemästä ihmisten hyväuskoisuutta. Jokainen tietotekninen järjestelmä on altis 
murtautumiselle.

Toisin sanoen Facebook on niin uusi järjestelmä, että sitä ei ole vielä hiottu paria vuosikymmentä, 
joten se on oletusarvoisesti altis kaikille mahdollisille tietoturvaongelmille.

Taas SSL on sen verran vanha protokolla, että siinä ei olettaisi olevan tietoturvaongelmia. Kuitenkin
SSL-protokollastakin löytyi vika, joten ympäri maailmaa joutuu lauma insinöörejä ja 
tietotekniikkaihmisiä tekemään pitkää päivää päivittääkseen kaikki palvelimet yms. SSL-
protokollaan liittyvillä korjauspaketeilla.

Eli suomeksi sanoen Facebook on reikäinen moska, koska siihen lisätään koko ajan uusia 
ominaisuuksia, ja vanhoja virheitä ei ehditä korjaamaan tai edes löytämään.

Uutinen 1.
Facebookissa jättiaukko - kaikki tiedot olivat urkittavissa
TIETOTURVA Ilari Sani, 5.11.2009, 13:34
Facebookissa jättiaukko - kaikki tiedot olivat urkittavissa
[Poistettua tekstiä]

Uutinen 2.
Verkkopankkiyhteyksien protokollassa on vakava aukko
TIETOTURVA Vesa Linja-aho, Tietoviikko, 6.11.2009, 9:42
[Poistettua tekstiä]

443.2. Uudelleenarviointia / 3.4.2017

Ihmisten hyväuskoisuutta on käytetty eri tavoin hyväksi erilaisissa tietoteknisissä huijauksissa.

Myös Facebook-palvelun yhteydessä on kehitetty erilaisia huijauksia. Varmaankin muidenkin hyvin
suosittujen palveluiden yhteyteen yritetään kehittää erilaisia huijauksia.

Tunnetulla tavalla FLASH-tekniikkaan on kohdistettu erilaisia hyökkäyksiä ja huijauksia. 
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Käytännössä FLASH-tekniikkaa ei kannata käyttää hyvin epämääräisillä www-sivuilla.

Väittämä: Ihmisten hyväuskoisuutta käytetään hyväksi erilaisissa tietoteknisissä 
hyökkäyksissä ja tietoteknisissä huijauksissa.
Väittämä: Erilaisiin hyvin suosittuihin tietoteknisiin järjestelmiin kohdistetaan jatkuvasti 
hyökkäyksiä ja huijauksia.
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Myöhemmin olen todennut erilaisten järjestelmien muodostavan erilaisia monimutkaisia ketjuja, 
jolloin erilaisten tietotekniset ongelmat voivat kasautua useampaan järjestelmään yhtä aikaa.

Väittämä: Monimutkaiset tietoteknisten järjestelmien ketjut vaikeuttavat erilaisten 
huijausten ja hyökkäysten torjuntaa.
Väittämä: Monimutkaiset tietoteknisten järjestelmien ketjut vaativat hyvin erilaisten 
yhteisöjen yhteistoimintaa erilaisten huijausten ja hyökkäysten torjunnassa.

443.3. Lisäarviota / 7.4.2019

Eri vaiheiden jälkeen olen todennut tarpeen vain yhdelle palvelulle, paikalle ja yhteisölle kaikkien 
tietoturvaongelmien ilmoittamiselle. Nyt tietoturvaongelmien ilmoittaminen tarkoittaa eri 
palveluiden käyttämistä. Tällainen yhteisö pitäisi tietysti olla voittoa tuottamaton, jolloin 
kaikenlaiset yhteisöt voisivat liittyä jäseneksi tällaiseen yhtiöön. Lisäksi pitää huomioida palkkiot 
erilaisten tietoturvaongelmien ilmoittamisesta.

Väittämä: Tarvitsemme vain yhden palvelun kaikkien tietoturvaongelmien ilmoittamiselle!
Väittämä: Tietoturvaongelmien ilmoittamisesta on saavat kunnolliset palkkiot!
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444. Jälleen kerran sähköisestä äänestyksestä

444.1. Merkintä 217 / 10.11.2009: Aika lopettaa sähköisen 
äänestyksen nissutus!

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_3.html#aihe_217

Texas, USA. Don´t mess with Texas.

Tähän sopii hyvin uutinen Texasin osavaltiossa havaittu sotku sikäläisessä äänestysjärjestelmässä.

Täsmälleen samoja ongelmia kuin Suomessakin käytetyssä äänestys"järjestelmässä".

Aika lopettaa sähköisen äänestyksen nissutus!

:::::::: ALKAA ::::::::
TEXAS

Elections system pulled from IBM data center contract

Company's failures could have jeopardized 'fair, credible elections,' secretary of state's office says.

By Kate Alexander

AMERICAN-STATESMAN STAFF

Wednesday, November 04, 2009

[Poistettua tekstiä]

:::::::: PÄÄTTYY ::::::::

444.2. Uudelleenarviointia / 3.4.2017

Olen myöhemminkin kirjoittanut sähköisen äänestyksen erilaisista ongelmista.

Väittämä: Sähköisen äänestyksen järjestelmien kehittäminen on erittäin isojen riskien 
hankkeita.
Kysymys: Miksi sähköistä äänestystä kannatetaan erittäin isoista riskeistä huolimatta?
Vastaus: Sähköisen äänestyksen kannattajat ovat täysin asiantuntemattomia.
Väittämä: Sähköistä äänestystä kannatetaan ilman mitään käsitystä tietotekniikan isoista 
riskeistä!
Väittämä: Sähköisen äänestyksen kannatus perustuu vääriin olettamuksiin!
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445. Käyttöä huolimatta riskeistä

445.1. Merkintä 218 / 12.11.2009: Päivän tietoturvaviestit

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_3.html#aihe_218

10.11.2009 viittasin uutiseen, jossa Facebook-järjestelmässä oli havaittu tietoturvaongelmia.

Voidaan todeta, että Facebook- ja Windows-järjestelmät ovat reikäisiä moskia, mutta niitä käytetään
- monesti pakotettuna.

Parempi vain pitää varmuuskopiot hyvässä tallessa kaikesta, ja pelätä pahinta.

Tässä taas kokoelmaa.

9 In 10 Web Apps Have Serious Flaws
[linkki ei enää toiminut]

Win 7 remote kernel crasher code released 
http://www.theregister.co.uk/2009/11/12/win7_kernel_crasher/

Microsoft probing Windows 7 zero-day hole 
http://news.cnet.com/8301-27080_3-10395891-245.html

Valtaajat rellestävät hylätyissä Facebook-ryhmissä 
http://www.itviikko.fi/tietoturva/2009/11/11/valtaajat-rellestavat-hylatyissa-facebook-ryhmissa/
200923555/7

445.2. Uudelleenarviointia / 3.4.2017

Kirjoitushetkellä on hyvin tiedossa, että Windows 7 johtaa pöytäkoneiden ja kannettavien 
tietokoneiden käyttöjärjestelmien markkinoilla. Windows 7 vaati kuitenkin oman 
jatkokehittämisensä, jotta siitä tuli edes jotenkin tietoturvallinen järjestelmä.

Väittämä: Jokainen (uusi) tietotekninen järjestelmä vaatii oman jatkokehittämisen laajan 
käyttöönoton jälkeen.
Väittämä: Käytännössä uuden tietoteknisen järjestelmän kaikkia käyttötilanteita ei aina 
saada kokeiltua/testattua kehittämisvaiheessa.

Esimerkiksi käyttöjärjestelmiä käytetään hyvin erilaisilla tavoilla ja erilaisilla ohjelmilla, jolloin 
kaikki mahdolliset käyttötilanteet eivät mahdollisesti tule esille kehittämisen aikana.
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446. Tietotekniikan ihmeellisyyksistä

446.1. Merkintä 219 / 12.11.2009: GO Google GO ????

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_3.html#aihe_219

11.11.2009 kaikki IT-blogit olivat täynnä koskien Google-yhtiön uusinta teknistä hilavitkutinta, eli 
GO-ohjelmointikieltä.

GO-ohjelmointikielen virallinen osoite: http://golang.org/

Tähän on hyvä taas laittaa kolmen kuukauden laskuri uudelle IT-ihmeelle. Kolmen kuukauden 
päästä voi katsoa, mitä uutta kuuluu tälle IT-ihmeelle.

446.2. Uudelleenarviointia / 3.4.2017

Kirjoitushetkellä GO-ohjelmointikielen viimeisin versio oli Wikipedia-artikkelin mukaan päivättynä
16.2.2017, joten kehitys on jatkunut (versio 1.8). Itse en ole vielä kokeillut kyseistä 
ohjelmointikieltä millään tavalla.

Hyvä puoli on lisenssin avoimuus ja tuki useammalle käyttöjärjestelmälle. Kumpaakin asiaa olen 
kannattanut eri yhteyksissä.

Itse en ole täysin selvillä GO-ohjelmointikielen kaikista mahdollisuuksista, joten tässä asiassa voi 
tehdä seurantaa jatkossakin.

Tässä kohtaa ei ole paljon lisättävää.

446.3. Lisäarviota / 7.4.2019

GO-ohjelmointikielen virallinen osoite on edelleen seuraava: http://golang.org/

Tässä vaiheessa en oikein tiedä kaikkia mahdollisia GO-ohjelmointikielen käyttötarkoituksia. 
Kerraten voi todeta GO-ohjelmointikielen perustumisen avoimeen ohjelmistolisenssiin olevan hyvä 
asia.

Kysymys: Kuinka laajan markkinaosuuden GO-ohjelmointikieli saa tulevaisuudessa?
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447. Epäonnistuuko Microsoftin joka toinen 
käyttöjärjestelmän versio?

447.1. Merkintä 220 / 12.11.2009: VISTA vanhana 
väännettävänä??

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_3.html#aihe_220

Olin kerran kuuntelemassa Suomen Omakotiliitto ry:n tilaisuudessa liiton hankkeesta, jossa 
koulutetaan IT- tai ATK-taitoja ikäihmisille.

Ei siinä mitään. Jos hankkeella saadaan vaikka muutamia satoja ikäihmisiä pysymään kotonaan 
kauemmin, niin hyvä hanke.

Sitä vain ihmettelin ääneen, että onko ikäihmisille pakko lyödä käteen Windows VISTA.

Kuten tunnettua, niin jo kansanperinteeseen kuuluu todeta, että VISTA oli epäonnistunut tapaus.

Sitten tuli vastaan uutinen ikäihmisille suunnatusta tietokoneesta: [Linkki ei toimi enää].

Itse vain pohdin itsekseni, että kuinkahan pärjää sellainen VISTA-käyttöjärjestelmän kanssa 
henkilö, joka on saanut ensimmäiseksi tietokoneekseen VISTA:lla varustetun tietokoneen.

Ehdotin silloin tilaisuudessa, että pohdittaisiin LINUX-järjestelmää, mutta aihe ei saanut 
kannatusta.

Jos olisi tiennyt tuollaisesta ikäihmisille suunnatusta tietokoneesta, niin ehkä olisi ollut vahvemmin 
matkassa.

Mutta Suomen tasolla tähän pitäisi valjastaa joku hallintojärjestelmä, joka pitäisi huolta näistä 
ikäihmisten tietokoneiden päivityksistä.

Että siinä mielessä Suomen Omakotiliitto ry:n hanke olisi liian pieni henkilömäärältään tällaisen 
hankkeen vetämiseen. Teknistä väkeä pitäisi olla enemmän kuin nyt on koko hankkeessa väkeä, ja 
hallinto yms. vaatisi oman vääntönsä.

Ja se olisi vaatinut jo vuosia sitten jonkun porukan pohtimaan, että millainen olisi ikäihmisen 
tietokone; eli ensimmäinen tietokone isoisä/isoäiti-ikäiselle.

Pomarkun kunnankirjastossa näin aika mielenkiintoisen ratkaisun. Jonkin teollisuus-PC:n päälle oli 
isketty Ubuntu, ja neliön muotoisesta palikassa oli näyttö, näppäimistö ja hiiri kiinni. Mahdollisesti 
se oli teollisuus-PC tai sitten jonkin merkkivalmistajan teollisuus-PC:tä vastaava ratkaisu - en tiedä 
tarkemmin.
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Että siinä mielessä "ikäihmisten tietotekniikka" vaatii varmaankin, että eläkeikään alkaa siirtyä 
oikeasti tietotekniikasta jotain ymmärtäviä, jolloin he voivat tehdä tuotteita, jotka ovat oikeasti 
ikäihmisille tarkoitettuja.

Siihen saakka pärjätään sillä, mitä markkinoilla on. Bugista ja reikäistä WINDOWS-järjestelmää 
näillä näkymin. Vanhana VISTA väännettävänä.

Vähän sama homma kuin autosuunnittelussa: nuoret miespuoliset insinöörit tekevät kaikenikäisille 
autoja.

447.2. Uudelleenarviointia / 5.4.2017

Epäonnistuuko Microsoftin joka toinen käyttöjärjestelmän versio? Kirjoitushetkellä on tiedossa, että
Windows Vista ja Windows 8 -käyttöjärjestelmät eivät ole olleet mitään menestyksiä. Sittemmin 
Windows Vista -käyttöjärjestelmän jälkeen on julkaistu Windows 7 -käyttöjärjestelmä, joka on ollut
jonkinlainen menestys. Vastaavalla tavalla Windows 10 -käyttöjärjestelmä on pärjännyt jotenkin.

Ongelmana alkaa olla PC-tietokoneiden myynnin lasku, koska erityisesti älypuhelimet ja tabletit 
ovat vähentäneet tarvetta PC-tietokoneille erityisesti kuluttajamarkkinoilla. Yritysmarkkinoilla on 
täysin selvää hyvin monen yritysohjelman toimiminen vain Windows-käyttöjärjestelmän jossain 
versiossa. Mutta takaavatko yritysten tietokoneostot vahvan tulovirran Microsoftin suuntaan? En 
tiedä tuohon vielä vastausta.

Erityisesti ikäihmisille suunnattu tietokone (kts. lainattu uutinen) ei ole ollut menestys, ja kyseisen 
tietokoneen valmistaminen on näköjään lopetettu.

Eli myös ikäihmiset ovat monessa tapauksessa varmaan käyttäneet Windows-käyttöjärjestelmän 
jotain versiota. Tässä tuskin on ollut muutosta.

En tiedä paljonko on ollut tuskaa Windows Vista ja Windows 8 -käyttöjärjestelmien käytössä, koska
ne erosivat jonkin verran edeltäjistään. Eli myös Windows Vista ja Windows 8 -käyttöjärjestelmien 
käyttöä opastaneilla henkilöillä on voinut ollut ongelmia, koska ne erosivat edeltäjistään (erityisesti 
Windows XP -käyttöjärjestelmä) eri tavoin.

LINUX työpöytäkoneisiin ja kannettaviin tietokoneisiin? Tämä asia on ollut vuosikausia vitsin 
aiheena, koska kaikesta teknisestä edistymisestä huolimatta LINUX ei ole yleistynyt 
työpöytäkoneissa ja kannettavissa tietokoneissa.

Kerraten voi todeta suositus käyttää mahdollisuuksien mukaan ohjelmia, jotka toimivat 
mahdollisimman monessa käyttöjärjestelmässä. Käytännössä emme tiedä käyttöjärjestelmien 
markkinoita 10-20 vuoden aikavälillä, jolloin mahdollisimman monessa käyttöjärjestelmässä 
toimiva ohjelma takaa mahdollisuuden pärjätä tietotekniikassa seuraavien 10-20 vuoden aikavälillä.

Väittämä: Pyri käyttämään mahdollisuuksien mukaan mahdollisimman monessa 
käyttöjärjestelmässä toimivia ohjelmia.
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448. Onko oikeasti tarvetta erilaisille tietoturvayhtiöille?

448.1. Merkintä 221 / 12.11.2009: Sosiaalinen media 
pelastuksena tietoturvayhtiöille???

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_3.html#aihe_221

Tietoturvayhtiöissä varmaan pompitaan riemusta sosiaalisen media läpimurron vuoksi.

Lisää järjestelmiä, lisää formaatteja, lisää rajapintoja, lisää käyttäjiä, lisää, lisää, lisää.....

F-Secure Oyj:n tiedote on ihan valaiseva: [linkki ei enää toiminut]

Mikä helpotus tietoturvayhtiöille.

Mitä jos sähköpostiprotokolla olisikin saatu pomminvarmaksi?

Mitä jos saadaan tekniset ratkaisut, joilla sähköpostiin ei ikinä eksyisi viruksia?

Onneksi tuli sosiaalinen media, ja paljon uusia tietoturvaongelmia.

Markkinat ovat täysin rajattomat.

Vinkki: F-Securen osake voi olla hyvä sijoitus.

448.2. Uudelleenarviointia / 5.4.2017

Eri yhteyksissä olen ehdottanut vain yhtä paikkaa, johon voisi ilmoittaa erilaisista 
tietoturvaongelmista. Käytännössä tämä voisi olla voittoa tuottamaton säätiö, joka tekisi yhteistyötä 
erilaisten tietoturvaa kehittävien yhteisöjen kanssa. Nyt pitää tietää erikseen jokin tietoturvan 
yhteisö, jonne voi lähettää tietoa erilaisista tietoturvaongelmista.

Väittämä: Tarvitsemme vain yhden paikan, jonne voisi ilmoittaa erilaisista 
tietoturvaongelmista.
Väittämä: Tämän yhden paikan ilmoittamisen voisi hoitaa voittoa tuottamaton säätiö.

448.3. Lisäarviota / 7.4.2019

Olen kannattanut erilaisiin erilaisia yhden asian säätiöitä turvaamaan jonkin tietoteknisen ratkaisun 
hallinto ja lakiasiat.

Väittämä:Yhden asian säätiöt voivat olla monesti hyvä ratkaisu tietotekniikan suhteen.
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449. Piirikokouksista ja henkilövalinnoista

449.1. Merkintä 222 / 17.11.2009: ReaaliPoliitikot r.p.

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_3.html#aihe_222

Lauantaina 14.11.2009 oli Puolueen piirikokous.

Haukotus - jokainen tietää nämä piiritason kokoukset, että ne ovat lähinnä 
hengennostatustilaisuuksia suhteellisen vähäisellä kiinnostusasteella.

Jos minä saisin päättää, niin kaikkien poliittisten piirien syyskokoukset pidettäisiin samassa 
paikassa, ja oikeasti järjestettäisiin seminaaripäivä, jolla olisi oikeasti jotain asiasisältöä. Sitten 
piirikokoukset hoidettaisiin jossain sivuhuoneissa nopeasti ja tehokkaasti.

Useamman puolueen yhteistyöllä voisi paikalle rehata oikeasti jotain asiantuntevaa luennoijaa, jne. 
oikeasti jotain asiasisältöä.

Nyt jokainen puolue pitää kuivettuneen piirikokouksen vähäisellä asiasisällöllä.

Haukotus.

Olisi hyvä, että joku perustaisi ReaaliPoliitikot r.p:n.

Ongelmaksi tosin voi muodostua se, että meidän ihmisten on ehkä vaikea irrottautua vallitsevasta 
aatemaailmasta.

Lisäksi on olemassa viitteitä siitä, että ns. aate ei perustu mihinkään reaalimaailman ilmiöön, vaan 
lähinnä ihmisten luonteenpiirteisiin, eli irrationaalisuuteen - ei rationaalisuuteen.

Sitten on mahdollista, että ReaaliPoliitikot r.p:n kohtaloksi voisi tulla skientismi, ja juututtaisiin 
ikuisiin (tieteellisiin) selvityksiin, ja päätökset venyisivät ikuisuuksiin.

Itse olen puhunut rationaalisuusolettamasta, ja sitä itsekseni pohdiskellut.

449.2. Uudelleenarviointia / 5.4.2017

Tietysti täytyy muistaa erilaisten henkilövaalien vaikutuksen poliittisten piirijärjestöjen 
kokouksissa. Eli jokin henkilövaali voi herättää paljon tunteita riippuen yksittäisen poliittisen 
piirijärjestön tilanteesta. Eli henkilövalintojen asiaa en liika korostanut tuossa merkinnässä (222).

Väittämä: Piirijärjestöjen yhteistyöllä voidaan järjestää piirijärjestöjen yhteistilaisuuksia 
kohottamaan piirijärjestöjen jäsenjärjestöjen vastuuhenkilöiden tietotasoa.
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450. Energian säästöstä jotain asiaa

450.1. Merkintä 223 / 17.11.2009: Sähköautojen 
vallankumous ???

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_3.html#aihe_223

Onkohan Suomi tässäkin asiassa jälkijunassa?

Tunnetusti Suomen energiapolitiikka on näpertelyä ilman mitään rohkeaa tavoitetta.

Kaikki perustuu siihen, että Suomessa kulutetaan aina vain jatkuvasti lisää energiaa.

Kun lähtökohta pitäisi olla se, että joka vuosi energiaa kulutettaisiin prosentti tai kaksi vähemmän.

Ilmeisesti pitää olla niin, että ruotsalaiset kopioivat tanskalaisia ja suomalaiset sitten ruotsalaisia.

Ainakin seuraava dokumentti on ajatuksia herättävä.

Suomi - tieteen ja teknologian takapajula??

[upotettu video]

450.2. Uudelleenarviointia / 5.4.2017

Olisiko mahdollista jatkossa vähentää energian käyttöä vaikka prosentti vuodessa? Tuo olisi 
kieltämättä aika kova tavoite.

En katsonut uudelleen merkinnässä (223) mainittua dokumenttia.

Ehkä energian säästön ratkaisut vaatisivat jotain valtion toimenpiteitä kannustamaan energian 
säästöä. Toisaalta voidaan vaatia mahdollisimman vapaita energiamarkkinoita, jolloin luotetaan 
energiayhtiöiden omaan toimintaan.

Väittämä: Mahdollisesti uudet energian säästön ratkaisut voivat vaatia valtion toimenpiteitä 
kannustamaan energian säästöä.
Väittämä: Mahdollinen valtion sekaantuminen energiamarkkinoille voi herättää kiukkua 
joissain sidosryhmissä.

Kysymys: Onko energiamarkkinoita mahdollista kehittää ilman valtion mukanaoloa?
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451. Nälän tunteesta ja ruokahävikistä

451.1. Merkintä 224 / 17.11.2009: Yhdysvallat - ristiriitojen 
kokoelma

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_3.html#aihe_224

Yhdysvallat on ihmeellinen maa, ja joskus pitäisi päästä näkemään kyseisen maan ristiriitaisuuksia.

Yhdysvaltoja pidetään ilmeisesti hyvin kilpailukykyisenä maana, ja sinne kannattaa omaa 
yritystoimintaa suunnata.

Itse pitäisin Yhdysvaltoja erilaisien ristiriitaisuuksien kokoelmana.

Toisaalta on toisenlaisia uutisia.

:::::::: ALKAA ::::::::
[linkki ei enää toiminut]
Joka kuudes amerikkalaisperhe kärsii ajoittain nälästä
17.11.2009 5:22
STT–AFP
:::::::: PÄÄTTYY ::::::::

451.2. Uudelleenarviointia / 5.4.2017

Mikä mahtaa olla kirjoitushetkellä yhdysvaltalaisten perheiden tilanne? Kuinka suuri osa 
Yhdysvaltojen perheistä kärsii nälästä jollain tasolla? En tiedä tuohon vastausta.

Toisaalta on hyvin tiedossa ruokahävikki, jolloin tuotettua ruokaa menee hävitykseen hyvin 
merkittäviä määriä. Suomessakin on viritelty erilaisia tapoja vähentää ruokahävikkiä, ja niiden 
tehokkuus selviää ajan kuluessa.

Väittämä: Nälän mahdollisuus yhdessä maailman rikkaimmassa maassa (Yhdysvallat) on 
tietysti mielenkiintoinen tilanne.
Väittämä: Ruokahävikin vähentämiseen kannattaa tietysti kehittää erilaisia toimintamalleja.

451.3. Lisäarviota / 7.4.2019 / 17.4.2019

Tähän kohtaan totean yhden tutkimuksen Yhdysvaltojen suunnasta.
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United States Department of Agriculture / Economic Research Service
Household Food Security in the United States in 2016
https://www.ers.usda.gov/publications/pub-details/?pubid=84972

Kuten raportin tiivistelmästä selviää, niin osa Yhdysvaltojen kansalaisesta voi kokea nälkää jollain 
tasolla.

Kysymys: Mitä pitäisi Yhdysvalloissa tehdä nälkäongelman vuoksi?
Kysymys: Millaiset ovat Yhdysvaltojen nälkäongelman seuraukset?

Tässä kohtaa pitää todeta mielenkiintoinen ristiriita. On varmaankin ensimmäinen mielikuva 
Yhdysvalloista, jota esitellään erilaisissa televisiosarjoissa ja elokuvissa. On varmaankin 
toisenlainen Yhdysvallat, joka koostuu köyhyydestä ja nälästä, mutta tämä ei oikein tahdo tulla 
esille esimerkiksi erilaisissa televisiosarjoissa ja elokuvissa.

Kysymys: Mikä on mielikuvien (vrt. televisiosarjat ja elokuvat) ja todellisten tosiasioiden (vrt.
esimerkiksi nälkäongelma) suhde Yhdysvaltoja esittävissä televisiosarjoissa ja elokuvissa?
Kysymys: Mitä pitäisi tehdä Yhdysvaltojen nälkäongelman suhteen?

Yhdysvaltojen nälkäongelma on tietysti mielenkiintoinen tilanne maassa, joka on yksi maailman 
rikkaimmista maista.

Tähän kohtaa linkitän pari Wikipedia-artikkelia.

Hunger in the United States
https://en.wikipedia.org/wiki/Hunger_in_the_United_States

Feeding America
https://en.wikipedia.org/wiki/Feeding_America

Feeding America on Yhdysvaltojen ruokapankkien verkosto, jolloin pyritään järjestämään ruokaa 
nälästä kärsiville – mielenkiintoista asiaa tietysti.
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452. Kansallinen turvallisuus ja tietokoneistettujen 
järjestelmien ongelmat

452.1. Merkintä 225 / 17.11.2009: ODF - uusi versio - 
kansallinen turvallisuus

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_3.html#aihe_225

http://www.robweir.com/blog/2009/11/odf-12-part-3-goes-out-for-public.html

Hip-heijaa.

ODF:n uusi versio etenee omalla tahdillaan.

Itse olen tunnetusti ODF:n kannattaja, ja lisäsin hiljakkoin muutaman ODF-kannattajan blogin 
seurantaan.

Itse ihmettelen joidenkin poliittisten puolueiden nahjustelua asiassa.

Miksi sallimme sen, että ulkomaiset korporaatiot saisivat määrätä, että juuri heidän ohjelmillaan 
saadaan lukea Suomen kansallisomaisuutta, eli julkisen sektorin tuottamaan asiakirja-aineistoa?

Ilmeisesti tämäkin asia vaatii sukupolvenvaihdoksen.

Samalla tavalla ihmettelen sitä, että Suomi sallii ulkomaalaisten korporaatioiden omistavan 
suomalaisien asejärjestelmien keskeisiä komponentteja.

Varmaankin pitää käydä niin, että suomalainen sotilastietotekniikka pudotetaan kerran täysin 
polvilleen ja isketään maahan, ja käy ilmi kuinka huonosti suomalainen sotilastekniikka vastaa 
todellisiin tilanteisiin.

Itse kuuntelin muutama viikko sitten esitelmän Puolustusvoimien Johtamisjärjestelmäkeskuksen 
tilanteesta.

Minua ei ainakaan yhtään vakuuta se, että Puolustusvoimien Johtamisjärjestelmäkeskus keskustelee
ohjelmistolisensseistä ulkomaisten korporaatioiden kanssa.

Jos minulta kysytään, niin Suomen sotilastietotekniikka ei saisi sisältää yhtäkään 
ohjelmistokomponenttia, jonka lähdekoodia Puolustusvoimat ei omista, tai lähdekoodi pitää olla 
jollain tavalla luettavissa Puolustusvoimien omien teknisten asiantuntijoiden toimesta.

Eli Puolustusvoimien tietoverkkojen sisällä ei saisi liikkua yhtäkään tiedostoa, jonka tunnus on 
DOC, DOCX, XLS, XLSX, PPT tai PPTX.
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452.2. Uudelleenarviointia / 5.4.2017

Kirjoitushetkellä on tiedossa ODF:n standardin (ISO/IEC 26300 -sarjan kolme standardia) 
kehittyminen versioon 1.2 vuoden 2015 tilanteessa. Vähitellen erilaiset ohjelmat varmaankin 
pystyvät toteuttamaan version 1.2. mukaisia asiakirjoja.

Itse olen kannattanut ODF:n käyttöä erityisesti julkisella sektorilla. Voiko julkinen sektori pakottaa 
kansalaisia käyttämään vain kaupallisia ohjelmia? Tietysti vastaus pitää olla, että julkinen sektori 
voi suosia ratkaisuja, jotka eivät pakota kansalaisia käyttämään vain ja ainoastaan kaupallisia 
ohjelmia. Avoimet tietotekniikan standardit auttaisivat kansalaisten tasapuolisessa kohtelussa.

Edelleenkin voi todeta Puolustusvoimien osalta, että Puolustusvoimien teknisten asiantuntijoiden 
pitäisi saada tarvittaessa tarkistaa erilaisten tietokoneistettujen järjestelmien lähdekoodi.

Väittämä: Julkisen sektorin pitäisi suosia ODF:n standardin (ISO/IEC 26300 -sarjan kolme 
standardia) versiota 1.2.
Väittämä: Puolustusvoimien teknisten edustajien pitäisi saada tarvittaessa tarkistaa erilaisten
tietokoneistettujen järjestelmien lähdekoodi.

452.3. Lisäarviota / 7.4.2019

Olen perustanut ODF:n ja OOXML:n seurantaan oman alasivun kotisivustolle.

ODF vai OOXML? - kenties PDF?
http://www.jukkarannila.fi/ODF_OOXML.htm  l  

Itse olen esittänyt seuraavaa laajinta mahdollista ratkaisua:

• tilaava yhteisö omistaa kaiken laitteiston
• käyttöjärjestelmät ovat mahdollisuuksien mukaan avoimia käyttöjärjestelmiä
• tilaava yhteisö mahdollisesti omistaa kaikki järjestelmän ohjelmat
• mahdollisuuksien mukaan ohjelmistot ovat avoimia ohjelmia
• tilaava yhteisö huolehtii tietomallista / käsitemallista
• tilaava yhteisö omistaa tiedostot
• tilaava yhteisö omistaa datan tietokannoissa
• tilaava yhteisö omistaa tietokannat
• mahdollisuuksien mukaan tietokannat ovat avoimia ohjelmia
• mahdollisuuksien mukaisesti käytetään koko ajan avoimia standardeja
• haku, lisäys, muutos ja poisto perustuvat mahdollisuuksien mukaisesti avoimiin 

ratkaisuihin.

Edellä mainittu laajin mahdollinen ratkaisu ei ole todellisuutta monessa asiayhteydessä. Yksi osa 
tuota laajaa ratkaisuja on erilaisten tiedostojen lukeminen ja kirjoittaminen, jolloin ODF voisi 
tietysti olla käytetty standardi. Tiedostojen lähettämiseen on PDF tietysti hyvä ratkaisu.

Väittämä: ODF:n ja OOXML:n välisen kilpailun voittaja on PDF, koska jokaisesta 
merkittävästä ohjelmasta voidaan viedä PDF-tiedostoja luettavaksi.
Väittämä: Tietämys avoimista ratkaisuista vaihtelee laajasti eri henkilöiden välillä.
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453. Sota sotkee monen mielen / Erilaisia myyttejä

453.1. Merkintä 228 / 5.11.2009: Uutisanalyysi / Muutama 
uutinen, osa 2

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_4.html#aihe_228

Noj-joo. Joitain huomioita edellisten uutisten 123 perusteella.

Yhdysvallat on monenlaisten vastakohtaisuuksien kokoelmien maa:

* heidän armeijassa tehty ennätysmäärä itsemurhia
* uskonnollinen kirjavuus valtava, esim. sikhejä löytyy
* tietotekniikka-ala maailman kärkeä.

Toisaalta Suomessa havahduttiin siihen, että sodan ajan ja poikkeustilojen tietoverkko pitäisi 
jotenkin pitää valtion omistuksessa.

Ongelmana vain, että mikä tahansa vaihtoehto tarkoittaa muutaman kymmenen tai sata miljoonaa 
valtiolta investointeina.

Sitten oli pari uutista myyttien hellimisestä.

Suomessa on täysin kyseenalaistamaton myytti koulutuksen iankaikkiseen parantavaan 
vaikutukseen, jonka seurauksena tohtoreita tehtaillaan ennätysmäärä.

Toisaalta avoimien ohjelmien kehittäjät hellivät erilaisia myyttisiä ominaisuuksia omasta 
toiminnastaan.

Summaten.

Tuskinpa taidan mennä katsomaan "Pohjalaiset" tai "Häjyt" -esityksiä tai elokuvia.

Myytti pohjalaisista on täysin kirjailijoiden luoma, ja sillä ei ole mitään tekemistä nykyaikaisen 
elämänmuodon kanssa näillä lakeuksilla.

Sivuhuomatus.

Sen takia rikkaat maksavat veroja, että he saavat kulkea kadulla rauhassa ilman pelkoa oman 
henkensä puolesta.

Kukaan tuskin haluaa Suomesta sellaista maata, jossa rikkaiden sieppauksista tulee kannattava 
rikollisuuden haara.

123 Edellinen merkintä oli lähinnä muutama uutislinkki.

18578

18579

18580

18581

18582

18583
18584
18585
18586
18587
18588
18589
18590
18591
18592
18593
18594
18595
18596
18597
18598
18599
18600
18601
18602
18603
18604
18605
18606
18607
18608
18609
18610
18611
18612
18613
18614
18615
18616
18617
18618
18619
18620
18621
18622

http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_4.html#aihe_228


441 / 474

Mieluummin maksaa vähän tulonsiirtoja, että se n. 40-50% kansasta pysyy jotenkin järjestämään 
elämänsä ilman rikollista toimintaa.

453.2. Uudelleenarviointia / 8.4.2017

Ensimmäisenä ikävänä aiheena on Yhdysvaltojen sotilaiden tekemät itsemurhat. Käytännössä oikea 
sota sotkee monen mielen oikeasti oikein kunnolla. Eli omaan kotimaahansa palaavat sotilaat voivat
kärsiä vakavista mielenterveyden ongelmista – tämä koskee myös kaikkien maiden sotilaita.

Toisaalta erilaisiin poikkeusoloihin pitäisi varautua myös Suomessa. Yksi esimerkki on erilaisten 
tietoverkkojen toimivuus erilaisissa olosuhteissa.

Suomessa on todella kova usko koulutuksen voimaan, ja erilaiset koulutusjärjestelmän mahdolliset 
muutokset aiheuttavat aina erittäin kovan riidan eri sidosryhmien välillä.

Sitten on asiaa myyttien hellimisestä, jolloin moni meistä voi kannattaa joidenkin myyttien 
tulkintaa. Esimerkiksi on Etelä-Pohjanmaata koskevia myyttejä, joiden oikea toimivuus 
nykyaikaisessa ympäristössä on tietysti tarkemman selvityksen arvoinen asia.

Lopuksi oli asia rikkaiden turvallisuudesta. Käytännössä veroja maksetaan, jotta pystytään 
takaamaan ihmisten yleinen turvallisuus jollain tasolla. Tietysti erilaiset tulonsiirrot ovat joidenkin 
sidosryhmien mielestä väärin, mutta ilman tulonsiirtoja osa Suomen väestöstä voisi kärsiä 
äärimmäisestä köyhyydestä. En tiedä tuohon asiaan tarkkoja lukuja.

Väittämä: Oikeasti sota sotkee monen henkilön mielen eri tavoilla.
Väittämä: Erilaisia myyttejä voivat eri henkilöt helliä aivan vilpittömästi.
Väittämä: Suomessa on erittäin kova usko koulutuksen voimaan.
Väittämä: Verojen maksulla turvataan Suomen turvallisuutta eri tavoilla.

453.3. Lisäarviota / 7.4.2019

Mitä ovat nykyaikaiset myytit? Miten erilaisia nykyaikaisia myyttejä hellitään eri tavoin? Ketkä 
uskovat erilaisiin myytteihin? Tässä kohtaa pitää tietysti poliittiset puolueet, joiden sisällä voidaan 
helliä joitain myyttejä. Tällaiset myytit opitaan aatteen palon nuotioringissä.

Väittämä: Erilaisia myyttejä on vielä olemassa erilaisissa asiayhteyksissä.
Väittämä: Myös poliittisissa puolueissa voidaan helliä joitain myyttejä.
Väittämä: Poliittisten puolueiden hellimät myytit voivat nykyisin tarkoittaa alkuperäisestä 
myytistä poikkeavia poliittisia päätöksiä.

Kysymys: Millaisia ovat erilaisten poliittisten puolueiden nykyisin hellimät myytit?
Kysymys: Kuka keräisi yhteen erilaisten puolueiden hellimät myytit?

Esimerkkinä voi mainita joidenkin mielipidevaikuttajan esittämän yritysmyönteisyyden. 
Sukupolvien jälkeen yritysmyönteisyys on voinut muuttua suuryritysmyönteisyydeksi, mutta tätä ei 
oikein osata huomioida erilaisissa asiayhteyksissä.
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454. Isojen puolueiden pyörityksestä

454.1. Merkintä 229 / 5.11.2009: Ryhmäkokouksen antia

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_4.html#aihe_229

Poliittisten ryhmien ryhmäkokouksissa käsitellään vapaamuotoisesti tulevien kokousten 
esityslistoja, yms. oleellista.

Itse en ole ollut paljonkaan poliittisessa toiminnassa, joten ryhmäkokouksia on kerääntynyt vähän.

Sen verran muistan, että poliittisten ryhmien ryhmäkokouksista ei yleensä hiiskuta tai huudeta 
suuremmin.

Noj-joo-ja-silleen.

Perjantaina 4.11.2009 olin kuitenkin nyt Puolueen ryhmäkokouksessa, jossa käsiteltiin tulevien 
kokousten asioita. Samaan aikaan oli samassa rakennuksessa toisen (P/p)uolueen ryhmäkokous eri 
huoneessa.

Tämä on tietysti meikäläisen kaltaiselle henkilölle tarkka paikka, kun olen sekä blogiin että lehtiin 
kaikenlaista kirjoittanut.

Toisaalta olen riepotellut omissa lehti- ja blogikirjoituksissani kaikkia puolueita tasapuolisesti, enkä 
ole erityisesti yhtä puoluetta pahemmin kehunut/arvostellut.

Jaa-a. Tarkka paikka toisaalta.

Ennen nykyistä (vähäistä) Puolueen (paikallista) Puolue-Kaaderin tehtävää saattoi riepotella kuinka 
vain.

Sitten on tietysti niin, että vähänkin korkeampaan tehtävään etenevä poliitikko joutuu 
vastaanottamaan silloin tällöin kiukkuisen puhelinsoiton.

Tää on just tätä - oikein sitä ittiänsä - täysin...

Heti kun tulee pikkuisenkin valtaa, niin saman tien joutuu miettimään, että miltä asia näyttää 
Puolueen kannalta.

Hoh-heijakkaa-ja-silleen.

Valta muuttaa ihmistä, se on ihan pomminvarma.

Pitäisikö luopua näistä vähistäkin Puolueen tehtävistä (2 kpl paikallistasolla), jotta pysyisi täysin 
puhtoisena politiikasta?
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Täytyypä asiaa tarkkailla.

Tässä vaiheessa ei muuta tästä aiheesta.

Ai-niin-joo.

Muutaman viikon päästä ryhmäkokouksessa käsitellyt asiat ovat vanhoja, koska niistä on valtuuston
ja/tai hallituksen leimattu päätös.

454.2. Uudelleenarviointia / 8.4.2017

Itse muistan Tampereen vaiheesta (2001-2004) ”oman” puolueen ryhmäkokoukset, jotka olivat 
vapaalla osallistumisoikeudella. En ole tarkistanut ”muiden” Tampereella vaikuttavien puolueiden 
käytäntöjä ryhmäkokousten avoimuutta.

Sen verran muistan ”oman” puolueen koulutuksista, että ryhmäkokouksen aluksi voidaan avata 
valtuutetuille tulleet kirjeet, eli käytännössä kokouksen esityslista. Olisi melko huono asia, jos 
kirjeitä avattaisiin vasta valtuuston kokouksen alussa.

Käytännössä yksittäisen valtuuston pienemmät puolueet voivat pyörittää isompien puolueiden 
valtuutettuja, koska heillä voi olla sovittuina tarkkaan eri puheenvuorojen pitäjät. Jos isomman 
puolueen edustajat avaisivat kirjeet vasta kokouksen alussa, niin yksittäisen valtuuston pienempien 
puolueiden voivat osoittaa isompien puolueiden valtuutettujen vääriä tietoja. Varmaankin näin voi 
käydä aina välillä jossain isomman puolueen valtuustoryhmässä, joten vahingosta viisastuneina 
pidetään isompien puolueiden asianmukaiset ryhmäkokoukset.

Miltä jokin asia näyttää esimerkiksi valtuuston ulkopuolelle? Eli erilaisten asioiden myyminen 
valtuustoryhmän ulkopuolelle on aina tarkan miettimisen paikka. Käytännössä eri puolueiden 
valtuustoryhmät voivat sopia kannatettavat asiat hyvissä ajoin asioita päättävää kokousta. Jos on 
yksimielisyyttä eri puolueiden välillä, niin asioiden myyminen on tietysti helpompaa.

Valta voi muuttaa oikeasti ihmistä erilaisilla tavoilla. Riippuen tietysti henkilöstä vallan aiheuttama 
muutos voi olla erilaista.

Väittämä: Valta voi oikeasti muuttaa ihmistä eri tavoin.
Väittämä: Vallasta luopuminen voi joskus olla vaikeaa joillekin henkilölle.
Väittämä: Yksittäisen valtuuston pienemmät puolueet voivat pyörittää isompia puolueita 
erilaisilla tavoilla.
Väittämä: Yksittäisen valtuuston isompien puolueiden pitää aina varautua pienempien 
puolueiden pyörittämiseen.
Väittämä: Jonkin asian näkyminen valtuuston ulkopuolelle voi joskus epäonnistua 
pahastikin.
Väittämä: Jonkin asian myyminen valtuuston sisällä aina vaikea tehtävä.
Väittämä: Jonkin asian myyminen valtuuston ulkopuolelle on aina vaikea tehtävä.
Väittämä: Jonkin asian esittämistapa ja esittäjä vaikuttaa aina, vaikka tätä ei haluta myöntää
julkisesti.
Väittämä: Mielipidevaikuttajat keräävät yleensä vain omaa mielipidettä vahvistavia asioita.
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455. Erilaisia olettamuksia tieteiselokuvissa

455.1. Merkintä 230 / 15.12.2009: Avatar_(elokuva)

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_4.html#aihe_230

Voe-han markkinointikoneen jyskytystä.

Jos meikäläisenkin tajuntaan tulee jonkun uuden elokuvan markkinointimateriaali, niin silloin sen 
markkinointi on ylikierroksilla.

No - nyt on tämä Avatar 2009 -elokuva, josta luin jopa arvostelun Helsingin Sanomat -
suurjulkaisusta.

Sitten jostakin linkistä sain katsottua ns. trailer-pätkän kyseisestä elokuvasta.

HOH-HOIJAKK-AAAAAAA-AAAAAAAAAAAAA-aaaaaaargh.

Mää en sitten jaksa näitä tieteissarjojen ja tieteiselokuvien tekijöiden mielikuvituksen köyhyyttä.

Miten hitossa voisi 4,5 valovuoden päässä olevilla älyllisillä olevilla (sentient) olennoilla olisi 
seuraavat ominaisuudet:

* kaksi sukupuolta
* sama geenijärjestys ihmisten kanssa
* happeen ja hiileen perustuva elämä.

Miksi ne älylliset olennot eivät lisääntyisi vaikka jakautumalla, kuroutumalla, kopioitumalla, 
yhdyskuntana, jne. kasvi- ja eläinmaailman mahdollisuuksista.

Ja kas kummaa.... vastaan tulee aina olioita, joilla on kaksi jalkaa, kaksi kättä ja pää. Ja jostain 
syystä ne ovat aina samankokoisia ihmisten kanssa - tai lähes samankokoisia.

Ei voi kuin vain ihmetellä käsikirjoittajien järjen ja mielikuvituksen köyhyyttä.

Luulisi pelkästään nykyisen kasvi- ja eläinmaailman esimerkkien perusteella laadittujen älyllisten 
olentojen kehittelyn antavan mahdollisuuksia monenlaisiin kuvitteellisiin tieteistarinoihin.

455.2. Uudelleenarviointia / 8.4.2017

Jalasjärvellä on vähitellen käynnistetty yhdistyspohjalta elokuvien näyttämistä jonkin verran 
uudistetussa elokuvateatterissa. Merkittävin muutos on tietysti elokuvien digitaalinen jakelu, jolloin 
eri elokuvat voidaan esittää Jalasjärven elokuvateatterissa lähellä ennen elokuvien 
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maailmanlaajuisia ensi-iltoja.

Kysymys: Onko tieteiselokuvien käsikirjoittajilla rajoittunut mielikuvitus eri tavoin?

Tähän kohtaan voi tehdä muisteluita 1980-lukuun, jolloin elokuvien jakelu perustui kelojen 
siirtämiseen, jolloin kelat tulivat Jalasjärvelle myöhemmin kuin isompiin paikkakuntiin nähden.

Kirjoitushetkellä voi todeta, että yksi valitus Jalasjärven elämänmenon puutteesta voidaan lopettaa, 
koska nykyisin on digitaaliseen jakelujärjestelmään perustuva elokuvateatteri, jonka esitykset ovat 
hyvin lähellä maailmanlaajuisia ensi-iltoja.

Itse vain totean noin yleisenä huomiona, että hyvin suuri osa Jalasjärvelläkin esitetyistä elokuvista 
on länsimaista tuotantoa.

Kysymys: Miten ei-länsimaalaiset elokuvat pärjäisivät Suomen elokuvamarkkinoilla?

En tiedä tuohon kysymykseen vastausta. Asiaa voisi kokeilla joillain hyvin suosituilla ei-
länsimaalaisilla elokuvilla.

Lisäksi voi todeta, että television puolella ei-länsimaalaisia elokuvia esitetään suhteellisen myöhään
muihin elokuviin nähden. Eli ei-länsimaalaisia elokuvia voi katsoa sitten hyvin myöhäisellä 
katseluajalla. Siis joskus harvoin on television puolella jokin ei-länsimaalainen elokuva.

455.3. Lisäarviota / 7.4.2019

Tähän kohtaan voi todeta edelleenkin tieteistarinoiden yhden piirteen, jolloin älylliset olennot 
muilla planeetoilla kuvataan naispuolisiksi ja miespuolisiksi olennoiksi. Olisivatko muilla 
planeetoilla elävät olennot jaettavissa naisiin ja miehiin? Hyvä kysymys edelleen!

Kysymys: Onko tieteistarinoiden kirjoittajilla vähäinen mielikuvitus?

Kirjoitushetkellä 124 on Jalasjärvellä yhdistyksen voimalla toimiva elokuvateatteri, joka on aloittanut
virallisen toimintansa 11.12.2013. Kyseessä on digitaalinen elokuvateatteri. Digitaalinen 
elokuvateatteri mahdollistaa elokuvien näytöksen Jalasjärvelläkin lähellä elokuvien ensi-iltaa. Eli 
Jalasjärveltä ei tarvitse enää lähteä kanta-Kurikkaan tai Seinäjoelle katsomaan elokuvia.

Väittämä: Elokuvien digitaalinen jakelu on muuttanut elokuvateattereiden toimintaa.

Kino Jalasjärvi toimii siis yhdistyspohjalta. Omien havaintojen mukaan Kino Jalasjärvi on saanut 
erilaisia tunnustuksia elokuvateatterin toiminnasta. Eri yhteydessä on tullut vastaan ihmisten väärät 
käsityksen esimerkiksi valtion, kunntien/kaupunkien, kirkkojen ja yhdistysten toiminnasta. Osa 
meistä on siis uustietämättömiä.

124 http://www.kinojalasjarvi.fi  , Kino Jalasjärvi. Kino Jalasjärvi on Mukula ry:n suurin osin vapaaehtoisvoimin 
päivittäin pyörittämä elokuvateatteri joka uudelleenkäynnistettiin Jalasjärveläisten yhteisponnistuksena 11.12.2013.
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456. Ongelmia hyvin suosituissa internet-palveluissa

456.1. Merkintä 231 / 15.12.2009: Viikon Facebook-linkit

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_4.html#aihe_231

Tämä on vähän vanhan toistoa, mutta onpahan nyt viikon linkit koottu yhteen paikkaan.

Facebook aiheuttaa kiperiä pulmia eri ammateissa 
[linkki ei enää toiminut]

Facebook-sovellusten tekijä vuoti 32 miljoonan tiedot 
http://www.digitoday.fi/tietoturva/2009/12/15/facebook-sovellusten-tekija-vuoti-32-miljoonan-
tiedot/200925609/66

Facebook-käyttäjät jakavat tietojaan hopealautasella 
[linkki ei enää toiminut]

Nokkelimmat verkkorikolliset hylkäsivät kalastelun 
[linkki ei enää toiminut]

456.2. Uudelleenarviointia / 8.4.2017

Kirjoitushetkellä on tiedossa erilaisia kuolintapauksia johtuen liittyen mm. sosiaalisen median 
käytön vuoksi. Eli esimerkiksi ovat eri henkilöt tehneet videoita itsestään, ja joissain tapauksissa on 
videota tehnyt henkilö kuollut videoinnin vuoksi. Muitakin vaarallisia tilanteita on ollut erilaisiin 
palveluihin liittyen.

Facebook on perustettu vuonna 2004, joten internet-palveluksi se (2017 siis) alkaa olla jo 
suhteellisen iäkäs. Facebook-palvelun jälkeen on perustettu iso joukko muitakin sosiaalisen median 
internet-palveluita.

Varmaankin eri ammateissa voi todeta Facebook-palveluun liittyvän erilaisia ongelmia, joiden 
ratkaisuja pitää tehdä eri yhteisöissä.

Väittämä: Kaikilla sosiaalisen median ratkaisuilla on omat ongelmansa.
Väittämä: Eri yhteisöissä pitää tehdä erilaisia käyttösääntöjä sosiaalisen median palveluiden 
vuoksi.

Yksi asia on tietysti tietoturva liittyen eri palveluihin. Lisäksi tietojen levittäminen jonkin yhteisön 
toiminnasta voi aiheuttaa erilaisia ongelmia.
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457. Facebook ja erilaiset sivuvaikutukset

457.1. Merkintä 233 / 3.1.2010: Vuoden ensimmäiset Facebook-
linkit

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_4.html#aihe_233

Taitaa olla aika vuoden ensimmäiselle blogi-merkinnälle.

Onhan tässä jo ihan tarpeeksi juhlittu kaikenlaista.

Facebook-urkinta kasvaa vuonna 2010 
http://www.digitoday.fi/tietoturva/2009/12/30/facebook-urkinta-kasvaa-vuonna-2010/200926268/66

Ensi vuonna hyökätään Adobeen ja Facebookiin / [linkki ei enää toiminut]

Facebook Hit By Clickjacking Attack / [linkki ei enää toiminut]

Using Facebook and Twitter safely 
http://www.cnet.com/news/using-facebook-and-twitter-safely/

Facebook mukana joka viidennessä avioerossa / [linkki ei enää toiminut]

457.2. Uudelleenarviointia / 8.4.2017

Facebook olisi mukana joka viidennessä avioerossa? Näin uutisen otsikon perusteella voidaan 
todeta. Kyseistä uutista en enää löytänyt internet-haun perusteella.

Edellisen merkinnän perusteella voi kerraten todeta hyvin erilaiset tietoturvaongelmat liittyen 
Facebook-palveluun.

Erilaisten sivuvaikutuksien määrä ja laatu voidaan todeta johtuen sosiaalisen median käytön vuoksi.

Väittämä: Kaikilla tietoteknisillä palveluilla on omat odottamattomat sivuvaikutuksensa.
Väittämä: Erilaisia tietoteknisten palveluiden sivuvaikutuksia ei aina osata ennakoida.

457.3. Lisäarviota / 7.4.2019

Kerraten voi todeta tarpeen vain yhdelle palvelulle, johon on mahdollista ilmoittaa kaikki tietoturva 
ongelmat. Taustalla pitäisi sitten vaikuttaa esimerkiksi säätiö takaamaan tasapuolisuutta.

Kysymys: Onko mahdollista perustaa yksi palvelu keräämään tietoturvaongelmat yhteen?
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458. Teknoriippuvuus ja teknorikolliset

458.1. Merkintä 234 / 3.1.2010: Edelliseen liittyen / 
teknoriippuvuus???

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_4.html#aihe_234

Kyllä edellisestä voi tehdä johtopäätöksen, että ohjelman tai palvelun käyttäjämäärän lisääntyessä 
satoihin miljooniin alkaa verkkorikollisuus olla kova asia.

Ohjelman kohdalla valinta on helppo. Vaihda ohjelma vähemmän tunnettuun, joka ei yleensä ole 
vielä verkkorikollisten kohteena.

Sitten on nämä palvelut, kuten Facebook.

Vähän riippuu tietysti teknoriippuvuuden asteesta.

Jos on kovasti teknoriippuvainen esimerkiksi Facebook-palveluun, niin silloin kannattaisi aina 
tarkistaa viimeisimmät tietoturvapäivitykset ennen palvelun käyttöä.

Tunnetulla tavalla ihmiset ovat huolettomia, esim. 5-10% sadoista miljoonista käyttäjistä on jo iso 
määrä kannattavalle verkkorikollisuudelle.

Tästä voi vetää kuuluisan Gaussin käyrän, ja niistä sadoista miljoonista löytyy aina väkeä, joka 
koskaan missään tilanteessa noudata alkeellisintakaan tietoturvakäytäntöä.

Mitä opimme tästä?

Jaa-a. Ei ole helppoa olla minkään verkkopalvelun kehittäjä.

458.2. Uudelleenarviointia / 8.4.2017

Tähän kohtaan voi todeta, että myös avoimet tietotekniset ratkaisut voivat kohdata erilaisia 
tietoturvaongelmia ja rikollista toimintaa. Avoimuus ei sinänsä pelasta, koska hyvin monessa 
paikassa ei ole päivitetty erilaisia avoimia tietoteknisiä virityksiä uudempiin versioihin.

Väittämä: Myös avoimet ratkaisut kohtaavat erilaisia tietoturvaongelmia.

Teknoriippuvuus? Varmaakin voi turvallisesti todeta hyvin erilaiset teknoriippuvuuden muodot.

Väittämä: Osalla ihmisistä on oikeasti riippuvuutta joihinkin tietoteknisiin ratkaisuihin.

Riippuen henkilöstä teknoriippuvuuden laatu tietysti vaihtelee.
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459. Virheiden poistamista oikein urakalla

459.1. Merkintä 235 / 12.1.2010: Viikon Facebook-linkkejä

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_4.html#aihe_235

Facebook poisti 30 000 suomalaisen ryhmän 
http://www.uusisuomi.fi/kotimaa/81768-facebook-poisti-30-000-suomalaisen-ryhman

Tietoturvayhtiö puffaa: Facebook luo hakkereille uusia huijauskeinoja 
http://www.uusisuomi.fi/raha/82028-tietoturvayhtio-puffaa-facebook-luo-hakkereille-uusia-
huijauskeinoja

Tietojen heittely Facebookiin vaarantaa kaikkien yksityisyyden 
http://www.itviikko.fi/tietoturva/2010/01/11/tietojen-heittely-facebookiin-vaarantaa-kaikkien-
yksityisyyden/2010330/7

Zuckerberg: I know that people don't want privacy 
http://news.cnet.com/8301-17852_3-10431741-71.html

Annettiinko Joensuussa Suomen ensimmäiset Twitter-potkut? 
[linkki ei enää toiminut]

Facebook's Zuckerberg Says The Age of Privacy is Over 
[linkki ei enää toiminut]

Miksi maksaisit Facebookista, Twitteristä tai Skypestä? 
[linkki ei enää toiminut]

459.2. Uudelleenarviointia / 8.4.2017

Väittämä: Väistämättä monet meistä haluavat ylläpitää jotain yksityisyyttä huolimatta 
käytetyistä palveluista.

Kuinka laajan yksityisyyden ihmiset haluavat turvata?

Tästä palautuu mieliin yksi keskustelu, jossa pohdittiin Facebook-palvelun tietoturva-asetuksia. 
Kyseinen henkilö oli veivannut Facebook-palvelun tietoturva-asetuksia jonkin aikaa. Loppujen 
lopuksi hän totesi, että Facebook-palveluun pitää laittaa vain julkista tietoa.

Väittämä: Sosiaalisen median palveluihin kannattaa lisätä vain julkista tietoa.
Väittämä: Myös sosiaalisen median palvelut kärsivät erilaisista tietoturvaongelmista.
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460. Omia tietoturva-asetuksia

460.1. Merkintä 236 / 12.1.2010: Yksityisyyden aika ohi???

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_4.html#aihe_236

Jaa-a.

Edellä todettiin muutama ongelma Facebook-yhteisöön kuulumisesta.

Mutta Facebook-yhteisön ylipäällikkö Zuckerbergin mukaan ihmiset luopuisivat (kaikesta) 
yksityisyydestä.

Jaa-a.

Aika kova väite kaverilla on.

Pikemminkin taitaa olla niin, että sähköpostiin verrattavalla tavalla käynnissä on oppimista, jolloin 
yksityisyyden rajat vedetään uudella tavalla.

Varmasti sattuu isoja ylilyöntejä ennen kuin Facebook-yksityisyysrajat on vedetty kunnolla.

Itse olen pitänyt tässä blogissa linjaa, että en mainitse ketään kolmatta henkilöä nimeltä, koska joku 
saattaa hermostua, että meikäläisen mielipide ja henkilön nimi ovat liian lähekkäin.

460.2. Uudelleenarviointia / 8.4.2017

Eli olen omilla kotisivuillani tosiaan lisännyt melko vähän tietoa yksityishenkilöistä johtuen eri 
syistä. Tietysti on koko joukko julkisuuden henkilöitä, joiden toimintaa olen arvioinut.

Omissa tietoturvan sääntöjen puitteissa on tehnyt kansanedustajien lausumien arviointia jonkin 
verran. Tietysti kansanedustajat ovat erikseen hakeutuneet laajaan julkisuuteen, ja he tietävät hyvin 
joutuvansa eri henkilöiden arvostelun kohteeksi.

Väittämä: Yksityishenkilön tietojen tietoteknisessä käsittelyssä kannattaa olla tarkkana.
Väittämä: Ihmiset haluavat pitää joissain asioissa laajan yksityisyyden huolimatta 
kaikenlaisista tietoteknisistä virityksistä.

Eli Facebook-yhteisön ylipäällikkö Zuckerberg on väärässä, koska ihmiset haluavat joissain asioissa
pitää laajan yksityisyyden.
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461. Erilaisten standardisotien mahdollisuuksista

461.1. Merkintä 237 / 12.1.2010: Sota Standardeista Sattuu 
Kovasti Käyttäjään Kunnolla

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_4.html#aihe_237

Tästä ensin pari linkkiä.

Here We Go Again: Video Standards War 2010 
http://www.consortiuminfo.org/standardsblog/article.php?story=2010010916540469

Sähköisille kirjoille yhä uusia lukulautoja 
[linkki ei enää toiminut]

The e-book wars of 2010: displays and hardware 
http://arstechnica.com/gadgets/2010/01/the-e-book-wars-of-2010-display-technology/

Jep. Se on nyt virallista.

Standardisota on alkanut, ja kolmen kuukauden sääntö IT-ihmeestä voi jatkua taas kolme kuukautta 
eteenpäin.

Eli tällä kertaa standardisota on seuraavista:

* sähköisen kirjan tiedostomuodosta
* sähköisen lukijalaitteen ominaisuuksista.

Itse olen pohtinut, että joskus 2015 voisi olla tilanne, jossa on standardit selvillä sähköiseen kirjaan 
ja sähköiseen lukijalaitteeseen liittyen.

Nyt käydään vanha kunnon standardisota, joka kestää jonkun 3-5 vuotta. Samaan tapaan kuin Blu-
ray voitti yhden standardisodan. Tai VHS aikanaan.

Uhrina on jälleen pieni käyttäjä-parka, joka ehkä pahimmillaan ostaa useamman laitteen, ennen 
kuin standardit ovat asettuneet kohdalleen.

Itselläni on kaksi Iomegan ZIP-asemaa, jotka ovat kyllä käytössä, ei siinä mitään.

Mutta noin yleisesti ottaen Iomegan ZIP-asema edustaa kuollutta tekniikkaa. Ja joku nuorempi 
peruskäyttäjä ei edes tiedä, että mikä on Iomegan ZIP-asema.

Vastaavia epävastaavuuksia varmaan moni muukin käyttäjä kokee tämän 3-5 vuoden standardisodan
aikana.
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Jäämme odottamaan vertikaalista laitetta, joka pystyy lukemaan useamman horisontaalisen 
standardin. Joku sen kuitenkin keksii.

461.2. Uudelleenarviointia / 8.4.2017

Itse olen viljellyt seuraavaa kuvaa. Eli olen erotellut horisontaaliset ja vertikaaliset standardit. 
Monesti tietotekniikassa kehitetään erilaisia vertikaalisia ratkaisuja, jolloin jokin yhteisö määrää 
melko tarkasti jonkin tietoteknisen ratkaisun käytön laadun.
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Sitten aina välillä kehitään jokin horisontaalinen ratkaisu, joka pystyy toimimaan useamman 
vertikaalisen ratkaisun kanssa. Kulunut esimerkki on tietysti sähköposti. Sähköpostien lukemiseen 
ja lähettämiseen on kehitetty (vertikaali) useita sähköpostiohjelmia, jotka voivat lähettää ja 
vastaanottaa sähköpostia erilaisten (horisontaali) standardien mukaan.

Tähän kohtaan voi linkittää kaksi Wikipedia-artikkelia.

High-definition optical disc format war
https://en.wikipedia.org/wiki/High-definition_optical_disc_format_war

Videotape format war
https://en.wikipedia.org/wiki/Videotape_format_war

Nämä taitavat olla hyvin kuuluisia standardien sotaa. Videokasetin formaatin voitti VHS. DVD:n 
seuraajan standardisodan voittaja on Blu-ray.

Väittämä: Uusia standardisotia tulee olemaan jatkossakin.
Väittämä: Aina standardisotaa ei voita teknisesti paras ratkaisu.
Väittämä: Standardisodat voivat vaikeuttaa eri sidosryhmien elämää.
Väittämä: Aina välillä jonkin tietoteknisen ratkaisun osaksi voidaan valita standardi, joka 
häviääkin standardisodan.

19118
19119
19120

19121

19122
19123
19124
19125
19126

19127
19128
19129
19130
19131
19132
19133
19134
19135
19136
19137
19138
19139
19140
19141
19142
19143
19144
19145
19146
19147
19148
19149

https://en.wikipedia.org/wiki/Videotape_format_war
https://en.wikipedia.org/wiki/High-definition_optical_disc_format_war


453 / 474

462. Oikean lukutaidon merkityksestä

462.1. Merkintä 238 / 12.1.2010: Lukutaito häviävä luonnonvara
???

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_4.html#aihe_238

Tähän on hyvä kopioida ensin yksi uutinen.

:::::::: ALKAA ::::::::
Brittinuorten sanavarasto romahtanut 800 sanaan 
11.01.2010 17:34 
(MTV3)
:::::::: PÄÄTTYY ::::::::

Jahas-non-niin-tuota-noin.

Pitäisikö tähän jotain viisasta osata sanoa??

Jotenkin vain ihmettelen, että miten[] tähän kuvioon sopii Harry Potter -kirjat, jotka ilmeisesti 
luetaan.

Olisiko Harry Potter -kirjat sitten noin 800 sanaa käyttäviä teoksia? En tiedä, kun en ole lukenut 
moisia teoksia.

Laitetaan tämä nyt sellaiseen luokitukseen kuin "Tulevaisuuden ennustus".

Joskus vuonna 2020 on varmaan selvää, että onko Facebook & Twitter -sukupolvi kadottanut 
täydellisesti luku- ja kirjoitustaidon, kuten kyseinen lehtijuttu väittää.

462.2. Uudelleenarviointia / 14.5.2017

Toisaalta aina ja kaikkialla jokainen vanhempi sukupolvi on ollut todella huolissaan nuorempien 
sukupolvien pärjäämisestä kovassa maailmassa. Esimerkiksi erilaisten taitojen oppimattomuus 
aiheuttaa pelkotiloja; eli esimerkkinä olevassa uutisessa oltiin nuorten mahdollisesti heikentyvistä 
luku- ja kirjoitustaidoista, joita oikeasti tarvittaisiin oikeassa maailmassa.

Kirjoitushetkellä (14.5.2017) voi todeta, että sosiaalinen media ja sosiaalisen median lieveilmiöt 
ovat olleet omassa seurannassa jonkin verran.

Muistelisin 1980-luvulta, että silloin oltiin huolissaan nuorista, jotka saattoivat viettää liikaa aikaa 
silloisten tietokoneiden kanssa. Vuoden 2017 tilanteessa voi todeta, että tietokoneiden 
helppokäyttöisyys, tehokkuus ja nopeus on kehittynyt eri tavoin, jolloin nuoremmat sukupolvet 
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voivat viettää aikaansa helppokäyttöisten tiekoneiden kanssa (erityisesti älypuhelimet 
nykytilanteessa).

Väittämä: Lyhyesti todeten käynnissä on melkoinen tietotekninen kokeilu laajoilla 
älypuhelimien käyttäjämäärillä.
Kysymys: Millaisia ovat seuraukset laajasta älypuhelimien laajasta käytöstä?

Käsittääkseni eri uutisten perusteella älypuhelimien käyttö sängyssä ennen nukkumaanmenoa voi 
vaikuttaa nukahtamiseen eri tavoilla. Osa väestä voi katsoa viimeisenä asiana ennen 
nukkumaanmenoa älypuhelimilla uusimmat päivitykset ja heti herätyksen jälkeen ensimmäisenä 
asiana uusimmat päivitykset.

Itse olen pohtinut eri kirjoituksissa useamman kerran sellaisia tehtäviä, joissa voidaan tarvita 
tarkkaavaisuutta ja/tai keskittymistä pidempiä aikoja. Onko tulevaisuudessa pitkäaikaista 
tarkkaavaisuutta ja/tai keskittymistä vaativiin tehtäviin tarpeeksi osaajia? En tiedä tuohon vastausta.

Muista uutisista muistan, että Suomen tulokset PISA-tutkimuksessa (Programme for International 
Student Assessment / Organisation for Economic Co-operation and Development, OECD) ovat 
voineet heikentyä eri syistä. Itse lähtisin tässä kohtaa selvittämään erilaisten tietokoneiden käytön 
vaikutusta oikean lukemisen taitoon.

462.3. Lisäarviota / 17.4.2019

Kysymys: Millaisia ovat oikeat seuraukset laajasta älypuhelimien laajasta käytöstä?
Kysymys: Kuka selvittäisi kunnolla oikeat seuraukset laajasta älypuhelimien laajasta 
käytöstä?

Yksi keskeinen kysymys on tietysti oikea oppiminen älypuhelimien laajan käytön asiayhteydessä.

Kysymys: Miten älypuhelimien laaja käyttö oikeasti vaikuttaa oikeaan oppimiseen?

Tuossa olisi selvitettävää ja/tai tutkittavaa moneen asiayhteyteen.
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463. Tiedotusvälineiden muodostama ”kupla”?

463.1. Merkintä 239 / 13.1.2010: Rapakon takaa - kovaäänisesti

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_4.html#aihe_239

Tässä muutama pätkä rapakon takaa.

Siellä on julkaistu uusi mielenkiintoinen kirja.

Lisäksi jotkut republikaanit ottavat kaiken irti viimeisimmästä terroristi-tapauksesta.

Obama ja Valkoisen talon edustajat kertovat oman näkökulmansa.

Mielenkiintoista - kyllä joo.

Toisaalta republikaaneilla on oma kiukkuinen nurkkakuntansa.

Mutta kovaäänistä - ainakin osasta - kuten monesti rapakon takaa.

[upotettuja videoita]

463.2. Uudelleenarviointia / 14.5.2017

En lähtenyt katsomaan uudelleen noita upotettuja videoita. Mainstream media (MSM)? Eli mitä 
olisi valtavirran media? Erilaiset tiedotusvälineiden edustajat (Yhdysvalloissa siis) voivat syyttää 
muita tiedotusvälineitä valtavirran mediaksi, jolloin oma tiedotusväline pyrkii olemaan erilainen 
kuin valtavirran tiedotusväline. Tämä toistuu usein hyvin erilaisissa yhteyksissä.

Oma havainto on, että nykyinen tiedotusvälineiden ympäristö mahdollistaa olemisen vain 
tietynlaisten tiedotusvälineiden varassa. Eli yksittäinen henkilö voi olla jonkinlaisessa tiettyjen 
tiedotusvälineiden muodostamassa ”kuplassa”, johon on vaikea saada mukaan vaihtoehtoisia 
tiedotusvälineitä.

Itse olen todennut tarpeen erilaisille tosiasioiden tarkastuspalveluille (fact check), jolloin erilaisiin 
tiedotusvälineisiin voidaan linkittää erilaisten väittämien totuusarvon luokituksia. Nykyisin näitä 
tosiasioiden tarkastuspalveluita (fact check) on useampi, jolloin seuraava tehtävä on/olisi 
tosiasioiden tarkastuspalveluiden lausuntojen linkittäminen erilaisiin ”uutisiin”. Tällaista työtä on 
käsittääkseni vähintään suunnitteluasteella eri yhteyksissä.

Väittämä: Tarvitsemme erilaisia menetelmiä totuusarvojen tehokkaalle esittämiselle.
Väittämä: On mahdollista elää jonkinlaisessa tiettyjen tiedotusvälineiden kuplassa.
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464. Kulttuuriset epävastaavuudet eri maiden välillä

464.1. Merkintä 241 / 13.1.2010: Moraali vastaan Mammona

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_4.html#aihe_241

Edellisestä päiväkirjan 125 ottaisin vielä esille Joe Wilcox -nimisen kaverin blogimerkinnän:
Google does the right thing in China, but is it for the right reasons? [Betanews]

Ja sitten suora lainaus hänen blogimerkinnästään: 
"
The first question to ask: What is moral? The answer is ugly by my standards, and that of many 
other Americans: There is no moral high ground in business. The high ground is quagmire, because 
all public companies share a single, moral objective -- to make profits for stockholders. Any action 
that undermines making money for shareholders is immoral. From the measure of shareholder 
morality, Google had to do whatever was necessary to expand its search business in China, 
including cowing to censorship demands. 
"

Siinä se on kauniista sanottuna, mitä moni jo tietää yhdysvaltalaisesta ajattelusta: tärkein tavoite on 
osakkeenomistajien saama tuotto, kaikki muu on epäolennaista.

Mutta harvoinpa tätä asiaa on sanottu näin suoraan missään blogissa.

Tietysti on niin, että itsestäänselvyyksiä ei toisteta jokaisena päivänä.

Nyt voisi lähteä kyselemään mielipidetiedusteluna Yhdysvaltain rekisteröidyiltä ja 
rekisteröimättömiltä asukkailta, että mikä on sitten moraalin ja moraalittomuuden raja.

Jos liiketoiminnassa on kaikki sallittua, niin mihin vetää raja?

Tästä saisi kyllä melkoisen hyvän kysymyspatteriston rakennettua, kun lähtisi oikein pohtimaan.

Mutta noin ajatuksenjuoksun pitkäjänteisyyden kannalta Yhdysvallat taitaa edustaa sitä 
lyhytjänteistä lyhyen tähtäimen voittoja painottavaa linjaa.

Kiina kuuluu toiseen kulttuuripiiriin, ja heillä on aivan erilainen aikakäsitys.

Rahalla lisää rahaa???

Tulee mieleen yksi poliitikon haastattelu, jossa hän totesi, että kiinalaiseen ajattelutapaan ei kuulu, 
että rahalla tehdään lisää rahaa. Heillä voi olla muitakin tavoitteita, ja me länsimaissa emme 
ymmärrä niitä.

125 Edellinen merkintä oli lähinnä muutama linkki, joista osa ei enää toimi.
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Tarinan opetus - Suomalaiset yritykset ovat saanet turpiinsa ympäri maailman, kun ei ole 
ymmärrystä mistään kulttuuripiiristä.

464.2. Uudelleenarviointia / 14.5.2017

”Suomalaiset eivät osaa myydä ja markkinoida erittäin hyvin tehtyjä tuotteitaan”. Tuo lausahdus on 
tullut vastaan hyvin erilaisissa yhteyksissä.

Itse olen todennut monessa yhteydessä, että kyse on hyvin erilaisista kulttuurisista 
epävastaavuuksista, jolloin suomalainen myynti ja markkinointi nähdään hyvin eri tavoin muissa 
kulttuurisissa ympäristöissä.

Rahalla lisää rahaa? Tuollainen taitaa olla monen länsimaisen ajattelijan taustaoletus erilaisen 
taloudellisen toiminnan taustalla. Muistelisin historian tunnilta yhtä keskustelua rahan käytöstä, 
jolloin todettiin voittoina saadun rahan jatkosijoittamisen olevan tärkeä asia.

Rahalla jotain muuta? Voisiko voittoina saadulla rahalla tehdä jotain muuta kuin rahan 
jatkosijoittamista uuden rahan hankkimiseksi? Tätä meidän voi olla vaikea ymmärtää länsimaissa, 
koska elämme tietynlaisessa kulttuurisessa ympäristössä.

Markkinataloudessa toimiva demokraattinen kansallisvaltio? Tuo taitaa olla monen länsimaisen 
piiloajatus, jolloin uskotaan markkinatalouteen, demokratiaan ja kansallisuusaatteeseen erilaisilla 
tavoilla. Muissa kulttuurisissa ympäristöissä voi suomalaisilla olla vastassa jonkinlainen 
markkinatalous ilman oikeaa demokratiaa, jolloin oma ajattelu voi osoittautua puutteelliseksi.

Tunnetulla tavalla aina välillä joku suomalainen yritys lakkauttaa joitain ulkomaiden toimintoja, 
koska tulokset jostain ulkomaisesta hankkeesta olivatkin hyvin huonoja. Näitä vetäytymisiä 
tapahtuu jo länsimaiden tasolla, koska myös länsimaissa on erilaisia käytäntöjä yritystoiminnalle, 
jolloin suomalaiset yritykset astuvat kulttuurisen epävastaavuuden ansaan. Tapauksia on ollut myös 
toisinpäin, jolloin jokin yksittäinen ulkomainen yritys saattaa lopettaa toimintojaan Suomessa.

Erilaisissa kulttuurisissa ympäristöissä yritystoiminnan moraalisuudella on hyvin erilaisia rajoja, 
joita ulkomailta tulevat yritykset sitten polkevat oikein kunnolla kulttuurisen osaamattomuuden 
vuoksi. Esimerkkinä voi ottaa uskontojen hyvin erilaiset asemat erilaisissa kulttuurisissa 
ympäristöissä, jolloin ulkomailta tulevan yrityksen pitäisi luovia oikein jossain uskonnollisessa 
ympäristössä.

Käytännössä suomalaisen yrityksen pitäisi tehdä kotiläksynsä hyvin ennen ulkomaille lähtöä. 
Lisäksi ehkä kannattaisi hankkia yrityksen palvelukseen kohdemaasta kotoisin oleva henkilö jo 
ennen ulkomaille lähtöä. Käytännössä tällaisen kohdemaasta kotoisin oleva henkilön voisi kouluttaa
suomalaisen yrityksen tuotteisiin ja palveluihin Suomessa. Tämän jälkeen voisi tehdä jonkinlaisen 
hyvin perustellun suunnitelman kohdemaahan lähdöstä yhteistyössä kohdemaan kulttuurisen 
osaajan kanssa.

Väittämä: Käytännössä suomalainen myynti ja markkinointi kohtaa hyvin erilaisia 
kulttuurisia epävastaavuuksia.
Väittämä: Suomalaisten pitäisi ymmärtää erilaiset kulttuuriset epävastaavuudet oikein.
Väittämä: Erilaiset kulttuuriset epävastaavuudet aiheuttavat ongelmia ulkomaankaupassa.
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465. Korkeasta moraalista jotain?

465.1. Merkintä 242 / 13.1.2010: ERITTÄIN huono idea!

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_4.html#aihe_242

Kopioidaan tähän tuttuun tapaa uutinen ensin

:::::::: ALKAA ::::::::
Uusi Suomi / ”Anna verta, saat olutta” / Julkaistu: 12:58 / 13.1.2010 
:::::::: PÄÄTTYY ::::::::

Enpä ole ennen tyhmemmästä ideasta kuullutkaan.

Mutta tämä on hölmöin mahdollinen idea pitkään aikaan.

Juuri se suomalainen tapa, että verenluovuttajat eivät saa yhtään mitään rahallista palkkiota, on 
pitänyt suomalaisen luovutusveren puhtaana.

Kun verenluovuttajien moraali on korkealla, niin järjestelmässä riittää perustarkastukset.

Kaiken maailman rahan- ja oluennyhtäjät tuovat luovutuspisteeseen kaikenlaista harmia: 
huumaantuneita, juopuneita ja mahdollisesti muuten sairaita.

Se onkin tosi inhimillistä toimintaa: ota juopuneelta tai huumeriippuvaiselta kuppi verta, niin hän 
voi kuolla sitten seuraavassa kadunkulmassa.

Toivottavasti vastaavaa ideaa ei Suomeen kukaan ehdota tai kokeile.

465.2. Uudelleenarviointia / 14.5.2017

Suomessa verenluovutuksesta ei tosiaan saa mitään palkkiota, mikä on mielestäni erittäin hyvä asia.

Käytännössä erilaiset rahalliset (kuten oluttuoppi) toisivat hyvin vaikeita lieveilmiöitä suomalaisen 
verenluovutuksen toimintoihin. Miten pitäisi suhtautua juopuneena tai huumaantuneena 
verenluovutukseen saapuvaan henkilöön? Summaten voi todeta, että verenluovutuksen 
vapaaehtoisuus ja maksuttomuus takaavat paremmin tehtyjen verenluovutusten laadun ja määrän.

Väittämä: Palkkiot verenluovutuksesta (Suomessa?) aiheuttaisivat erilaisia erittäin kielteisiä 
seurannaisia, joten vapaaehtoisuuteen perustuva verenluovutus on erittäin ratkaisu.
Väittämä: Verenluovutus (Suomessa) on pidettävä vapaaehtoisena ilman mitään palkkioita.
Väittämä: Suomalainen vapaaehtoisuuteen perustuva verenluovutusjärjestelmä on erittäin 
hyvä ratkaisu.
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466. Sähköisen äänestyksen ongelmien jatkuvaa 
seurantaa

466.1. Merkintä 243 / 14.1.2010: Sähköisen äänestyksen 
vastustukselle oma sivu

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_4.html#aihe_243

14.1.2010 tilanteessa tuli uutta tietoa sähköisestä äänestyksestä Suomen tasavallassa.

Laadin ihan oman sivun sähköiseen äänestykseen liittyen.

UUSI sivu sähköiseen äänestykseen liittyen
http://www.jukkarannila.fi/sahkoinen_aanestys.html

466.2. Uudelleenarviointia / 14.5.2017

Olen eri vaiheissa kerännyt sähköisen äänestyksen omalle sivulle erilaisia aineistoja koskien 
sähköistä äänestystä. Esimerkiksi sähköisen äänestyskoneen vuoksi on kyseisellä sivulla erilaisia 
PDF-tiedostoja. Ehkä ylläpitämäni oma sähköisen äänestyksen sivu voi joskus sisältää aineistoa, 
joka on poistettu muilta www-sivuilta – tämä jää nähtäväksi!

Kirjoitushetkellä on käynnissä nettiäänestyksen esiselvitys, jonka toimikausi on 21.2.2017-
30.11.2017 välillä. Olin yhteyksissä Oikeusministeriöön 8.5.2017 tilanteessa, ja tällä kertaa ei 
kuulemma järjestä lausuntokierrosta. Kuulemma aikaisempien vaiheiden asiakirja-aineisto on 
käytössä.

Itse olen tietysti kannattanut lausuntokierrosta nettiäänestyksen esiselvityksen vuoksi, mutta en voi 
tietysti määrätä Oikeusministeriötä, joten tässä kohtaa voin lähinnä paheksua erittäin voimakkaasti 
lausuntokierroksen puutetta. 

Käytännössä nettiäänestykseenkin liittyy erittäin vakavia ongelmia, joita erilaiset sidosryhmät 
voivat vähätellä ilman omaa oikeaa ymmärrystä tietotekniikan rajoitteista.

Itse olen edelleenkin sähköisen äänestyksen vastustaja, ja yritän edelleenkin kerätä aineistoa eri 
vaiheissa omalle sähköisen äänestyksen www-sivulle.

Väittämä: Sähköistä äänestystä pitää jatkossakin vastustaa hyvin erilaisissa yhteyksissä.
Väittämä: Sähköinen äänestys kohtaa aina erilaisia tietoteknisiä ongelmia.
Väittämä: Sähköinen äänestys on erittäin suuri tietotekninen ongelma.
Väittämä: Sähköistä äänestystä kannattavat erilaiset henkilöt ilman ymmärrystä 
tietoteknisistä ongelmista.
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467. Sähköistämisen erilaisia sivuvaikutuksia?

467.1. Merkintä 245 / 24.1.2010: Kokoelma uutislinkkejä

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_4.html#aihe_245

Tässä kokoelma uutislinkeistä, jotka ovat jollain tavalla mielenkiintoisia.

Mailing lists vs. forums: http://osswatch.jiscinvolve.org/2009/12/15/mailing-lists-vs-forums/

Brittinuorten sanavarasto romahtanut 800 sanaan 
http://www.mtv3.fi/uutiset/ulkomaat.shtml/arkistot/ulkomaat/2010/01/1031634

Social engineering: the biggest security threat? How scammers prey on your company's weak links 
http://www.computerworlduk.com/management/security/cybercrime/in-depth/index.cfm?
articleid=2876

Now, the great Facebook security giveaway ...literally
http://betanews.com/2010/01/14/now-the-great-facebook-security-giveaway-literally/

Sähköinen äänestys unohdetaan lähivuosiksi 
http://www.mtv3.fi/uutiset/kotimaa.shtml/arkistot/kotimaa/2010/01/1033152

Hallitus on kiinnostunut netissä äänestämisen kehittämisestä [linkki ei enää toiminut]

Sähköisen äänestyksen kehittämistä ei jatketa nykyiseltä pohjalta 
Internet-äänestys on todennäköinen kehityssuunta 
http://www.valtioneuvosto.fi/ajankohtaista/tiedotteet/tiedote/fi.jsp?oid=285151

Sähköinen äänestys jäihin 
http://yle.fi/uutiset/talous_ja_politiikka/2010/01/sahkoinen_aanestys_jaihin_1366323.html

”Isänmaan asioiden” pohdinta vei kansanedustajan sairaalaan [linkki ei enää toiminut]
[upotettuja videoita]

467.2. Uudelleenarviointia / 14.5.2017

Kerraten voi todeta edellisen luvun perusteella, että olen sähköisen äänestyksen vastustaja. 
Valitettavasti käynnissä on nettiäänestyksen esiselvitys, joten mitään ei ole opittu aiemmasta.

Tämän jälkeen voi kerraten todeta tietoteknisen ympäristön vaikutus, jolloin tietotekniset 
järjestelmät leviävät aina vain uusille sovellusalueille. Mielestäni tietoteknisten järjestelmien 
sivuvaikutuksista olisi hyvä tehdä asianmukainen selvitys.
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468. Sodan oikeista pitkäaikaisista vaikutuksista

468.1. Merkintä 246 / 24.1.2010: Yhdysvallat ja sotilaiden 
aivovauriot

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_4.html#aihe_246

Yhdysvallat lähettää sotilaita ulkomaille sotimaan, ei siinä mitään.

No, palatessa sotilaat ovat muuttuneet eri tavoin. Tästä on tullut nähtyä muutama dokumentti.

PBS, tuo tutkivan journalismin edustaja, julkaisi taas uuden dokumentin.

Palaavilla sotilailla voi olla hyvin vakavia aivovaurioita.

Sodassa ei ole mitään hienoa, taas jälleen kerran todettu opetus.

Ongelma on vain, että asevoimien yms. kyky huolehtia näistä aivo-ongelmista kärsivien on 
rajoitettu.

Yllättäen tämä palaa taas rahaan, ja rahasta politiikassa tapellaan aina.

Afganistan ja Irak sotina on tuottanut tuhansia vammautuneita sotilaita, mieleltään ja/tai ruumiiltaan
vammautuneita.

Tästä muutama vuosikymmen eteenpäin heillä on hoidettavana nämä vakavasti vammautuneet.

[upotettu video]

468.2. Uudelleenarviointia / 14.5.2017

Väittämä: Lyhyesti todeten sota sekoittaa monen henkilön mielen, ja Yhdysvalloissa näitä 
tapauksia riittää hyvin paljon viimeisten sotien vuoksi.

Itse olen todennut asevelvollisuuteen perustuvan armeijan olevan hyvä ratkaisu, jolloin monilla 
poliittisilla päättäjillä on edes alkeellista kokemusta armeijan toiminnasta. Vapaaehtoisarmeijan 
suora seuraus on poliittisten päättäjien vieraantuminen sodan oikeasta luonteesta, jolloin armeijan 
käyttö perustuu enemmän mielikuviin kuin todellisuuteen. Vapaaehtoisarmeijaa voidaan käyttää 
hyvin erilaisiin tarkoituksiin, ja kiusaus vapaaehtoisarmeijan käytölle on erittäin suuri. Esimerkiksi 
Yhdysvalloissa demokraatit ja republikaanit eroavat lähinnä vapaaehtoisarmeijan käytön 
perusteluissa, jolloin armeijalle asetetaan erilaisia tehtäviä riippumatta vallassa olevasta puolueesta.

Väittämä: Vapaehtoinen armeija on huonompi ratkaisu kuin asevelvollisuusarmeija.
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469. Vuosineljännes vai vuosikymmenet?

469.1. Merkintä 247 / 24.1.2010: Luottokorttien petollisuus

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_4.html#aihe_247

PBS julkaisi myös toisen dokumentin.

Tällä kertaa kyseessä on luottokortteihin liittyvä teollisuuden haara, eli miten luottokorttien 
huolettomasta käytöstä tuli iso ongelma Yhdysvalloissa.

Yllättäen tämäkin palaa politiikkaan, koska rahoitusvalvonta ilmeisesti on ollut täysin olematonta.

Oma oletus on, että oletettavasti mitään ei ole opittu tästäkään, ongelmat jatkuvat entisestään.

Ongelma on mielestäni järjestelmässä, koska kaikki tähtää vuosineljännekseen, ja kyky nähdä 
pidempään on täysin tuntematonta.

[upotettu video]

469.2. Uudelleenarviointia / 14.5.2017

Nykyisin on erilaisia pikavippejä tarjoavia yrityksiä myös Suomessa. Eri vaiheiden jälkeen on 
ehdotettu erilaisia lainsäädännön toimenpiteitä pikavippien ongelmien vuoksi.

Vuosineljännes vai vuosikymmenet? Monet meistä elävät vain ja ainoastaan tässä hetkessä, jolloin 
pidempi elämän suunnittelu voi kärsiä lyhytjännitteisyydestä.

Suomeen on esitetty positiivista luottorekisteriä, jolloin yksittäisen henkilön lainat olisivat 
luottorekisterissä. Tällöin yksittäinen henkilö ei ehkä saisi lainaa useammalta rahoituslaitokselta 
yhtäaikaisesti, koska lainojen määrälle ja laadulle olisi paljon tarkempaa seurantaa. Aika näyttää 
miten tässä asiassa käy.

Väittämä: Positiivisen luottorekisterin mahdollisuudet kannattaisi selvittää asianmukaisesti.

469.2. Lisäarviota / 16.4.2019

Kysymys: Kenen vastuulle (uusi?) luottorekisteri pitäisi laittaa?
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470. Vaihtoehtoisia tiedotusvälineitä

470.1. Merkintä 248 / 2.2.2010: Al Jazeera

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_4.html#aihe_248

Näin pienen uutispätkän Al Jazeera -kanavasta.

Tuumasta toimeen, ja tarkempaa penkomista heidän www-sivuillaan.

Olin käynyt joskus kauan sitten heidän www-sivuillaan, mutta nyt voi todeta, että heidän www-
palvelunsa on hyvin kehittynyt.

Tässä keskustelussa pari henkilöä keskustelee Irakin Kurdistanin korruptiosta. "Inside Iraq".

Toinen kaveri kertoo, että Financial Times -lehti yms. ovat raportoineet Kurdistania vaivaavasta 
korruptiosta.

Toinen kaveri väittää, että korruptio ei ole niin paha ongelma.

Otapa tästä sitten selvää kaukaa Pohjolasta.

[upotettu video]

470.2. Uudelleenarviointia / 14.5.2017

Olen sittemmin eksynyt 126Al Jazeera -kanavan www-sivuille useamman kerran. Heillä on muutama
aika laadukas ohjelma englanninkielisenä lähetyksenä.

Toisaalta näitä vaihtoehtokanavia voi katsoa ristiin, jolloin jonkin yksittäisen maan tilanteen 
käsittely vaihtelee kanavasta toiseen. Lisäksi voi todeta, että vaihtoehtokanavilla voi esiintyä jonkin 
maan puolelta sellaisia henkilöitä, joita ei ole jostain syystä haastateltu kotimaansa 
tiedotusvälineissä.

Yksi esimerkki voisi olla 127 RT, jonka taustalla on Venäjän valtion rahoitusta. RT haastatteli 
yhdessä videossa Yhdysvaltojen vihreän puoleen edustajaa. Kysymys: Onko Yhdysvaltojen vihreän 
puolueen edustajan haastattelu väärää ja tuomittavaa? RT-kanavaa on syytetty eri vaiheissa 
erilaisista aiheista, joten tässäkin kohtaa kannattaa olla tarkka tiedotusvälineiden kuluttaja.

Väittämä: Myös vaihtoehtoisten tiedotusvälineiden kanssa pitää olla tarkkana.
Väittämä: Vaihtoehtoisia tiedotusvälineitä voidaan käyttää ristiin eri tavoilla.

126 http://www.aljazeera.com  , Al jazeera – englanniksi
127 https://www.rt.com  , RT
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471. Facebook ja Facebookin rajoitteista

471.1. Merkintä 249 / 2.1.2010: Taas yksi Facebook-linkki

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_4.html#aihe_249

Jahas.

Vaasan kaupunki päätti kieltää Facebook-palvelun käytön työaikana.

Tosin taitaa olla vaikea toteuttaa käytännössä, koska muistaakseni luin uutisen, jossa todettiin, että 
Facebook-tiliään / Facebook-profiiliaan voi päivittää myös sähköpostilla.

Jos tuo sähköpostipäivitys pitää paikkansa, niin Vaasan kaupunki ei voi millään taas suodattaa 
sähköpostiviestejä, jotka liittyvät Facebook-tilin päivityksiin.

Mitä tästä voisi olla mieltä?

Tämä taitaa taas olla uusi teknoriippuvuuden muoto, eli ihmisistä tulee Facebook-riippuvaisia.

Varmaan jossain vaiheessa näemme kuolemantapauksia/tappoja, jotka liittyvät Facebook-
väärinkäytöksiin.

Esimerkiksi Youtube on aiheuttanut monia hengenvaarallisia tilanteita eri puolella maailmaa.

Ohessa itse uutinen.

:::::::: ALKAA ::::::::
ILKKA, Maakunta
Vaasan kaupunki estää Facebookin käytön
Julkaistu: 26.01.2010 18:14
:::::::: PÄÄTTYY ::::::::

471.2. Uudelleenarviointia / 14.5.2017

Mikä on ”Selfie”? Käsittääkseni tämä on oman itsen kuvaamista sosiaalista mediaa varten. 
Käsittääkseni näissä nämä oman itsen kuvaamisen tilanteet ovat aiheuttaneet kuolintapauksia eri 
syistä johtuen.

Onko Facebookin käytön rajoittaminen työaikana oikeaa henkilöstöjohtamista? Tähän ei välttämättä
ole yksiselitteistä hyvää vastausta.

Erilaisten tietoteknisten ratkaisujen päivitykset voivat koukuttaa tehokkaasti, jolloin osa meistä voi 
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olla suhteellisen riippuvaisia useammasta tietoteknisestä ratkaisusta. Ongelmaksi taitaa tulla 
useamman tietoteknisen ratkaisun yhtäaikainen käyttäminen, koska jokainen ratkaisu ajaa käyttäjille
omat päivityksensä aiheuttaen ongelmia oikealle keskittymiselle.

Itse olen todennut tarpeen standardointihankkeelle, jolloin yhdellä toiminnolla saisi kiinni kaikki 
mahdolliset tietotekniset viritykset kiinni tarpeen mukaan. Tietysti tällainen uusi tilanne ilman 
erilaisia ja jatkuvia päivityksiä voi aiheuttaa osalle meistä vieroitusoireita.

Itse olen kirjoittanut keskeytysteknologiasta, jolloin erilaiset tietotekniset viritykset jatkuvilla 
päivityksillä aiheuttavat liikaa keskittymisen ongelmia.

Väittämä: Tarvitsemme uusia ratkaisuja keskeytysteknologiaan ongelmien ratkaisuun.
Väittämä: Liian monet päivitykset ja päivityspyynnöt eri järjestelmistä aiheuttavat ongelmia 
keskittyneelle tekemiselle.
Väittämä: Tarvitsisimme hyvin kattavan standardoinnin hankkeen keskeytysteknologian 
hallintaan.
Väittämä: Kattavan standardoinnin hanke keskeytysteknologian hallintaan ei varmaankaan 
tule toteutumaan lähitulevaisuudessa.

Itse olen kehittänyt erilaisia kysymyksiä.

Kysymys: Onko joskus tulevaisuudessa erikseen maksettava palkkaa keskittyneen työn 
tekemisestä ilman jatkuvia keskeytysteknologian päivityksiä ja päivityspyyntöjä?
Kysymys: Kuinka tällaiset keskittyneen työn tekemisen henkilöt löydettäisiin erilaisiin 
keskittynyttä tekemistä vaativaan työhön?

Itse olen kiinnittänyt huomiota (lievän?) autismin ilmiöön, jolloin osa autismin kirjon henkilöistä 
pystyy keskittymään hyvinkin pitkään johonkin tehtävään. On myös muitakin tapauksia, jonka 
seurannaisena on kyky hyvään keskittymiseen. Sitten on vielä se ihmisryhmä, joka joutuu erikseen 
harjoittelemaan pitkään keskittymistä, koska keskittyminen voi olla jonkin tehtävän oikea vaatimus.

Väittämä: Ehkä keskittynyttä tekemistä pitää joidenkin henkilöiden harjoitella erikseen.
Väittämä: Osa meistä osaa ja jaksaa keskittyä kunnolla johonkin tehtävään pidempiä aikoja.

471.3. Lisäarviota / 16.4.2019

Myöhemmin olen kirjoittanut mielipidekirjoituksen syvästä ajattelusta, keskeytysteknologiasta ja 
avokonttoreista.

68 / Syvän ajattelun harvinaisuus ja keskeytysten tekniikat?
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_68
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472. Sähköistetty (digitaalinen) sukupolvi?

472.1. Merkintä 250 / 2.2.2010: Enemmän kuin Facebook-
uutinen

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_4.html#aihe_250

PBS tuottaa laatudokumentteja, ei siinä mitään. Tässä taas yksi.

digital_nation - life on the virtual frontier
http://www.pbs.org/wgbh/pages/frontline/digitalnation/view/

Itselläni tuli mieleen, että mahdollisesti joskus tulevaisuudessa hidasta ajattelua pitää oikein 
erikseen opetella.

Multitasking - ei se niin hyvin oikeasti sujukaan - ehkä.

472.2. Uudelleenarviointia / 16.5.2017

PBS:n 128 Frontline-ohjelman 129 dokumentit ovat todella korkeatasoisia, ja olenkin katsonut 
useamman Frontline-dokumentin.

Tässä kohtaa voi viitata seuraaviin: Carr (2010); Tapscott (2010); Vodanovich, Sundaram & Myers 
(2010); Lee ym. (2014); Salmela-Aro ym. (2016).

Käytännössä osa nuoremmista sukupolvista on elänyt koko ikänsä erilaisten tietoteknisten viritysten
ympäröimänä, mikä ei nyt sinänsä ole suuri uutinen.

Asiaa voi tarkastella eri tavoin, eli myönteisesti, uteliaasti ja kielteisesti. Myönteisesti ajatellen 
koko ikänsä erilaisten tietoteknisten viritysten ympäröimät sukupolvet ovat omaksuneet erilaisia 
hyvin tehokkaita [toimintatapoja]. Kielteisesti ajatellen tietoteknisten viritysten ympäröimään 
todellisuuteen liittyy erilaisia kielteisiäkin seurauksia. Uteliaasti ajatellen voisi tarkastella sekä 
hyviä että huonoja seurauksia erilaisten tietoteknisten järjestelmien vuoksi.

Väittämä: Erilaisilla tietoteknisillä järjestelmillä on myönteisiä ja kielteisiä seurauksia.
Väittämä: Tarvitsemme tietoa sekä myönteisistä että kielteisistä tietoteknisten järjestelmien 
laajan käytön seurauksista.
Väittämä: Ehkä tarvitsemme uusia menetelmiä tietoteknisten järjestelmien laajan käytön 
kielteisten seurauksien hallintaan.

128 http://www.pbs.org  , PBS
129 http://www.pbs.org/wgbh/frontline/  , PBS – Frotline
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473. Jälkipuhe

473.1. Horjuvuutta merkinnöissä

Tähän voi todeta horjuvuuden koskien sähköisten merkintöjen sisältöä. Joissain merkinnöissä on 
sisältönä vain linkkejä, jolloin niiden jälkiarviot eivät ole kovin laajoja. Muutama merkintä on 
ohitettu tässä teoksessa, koska kyseisissä merkinnöissä ei ollut laajaa sisältöä.

Myöhemmissä sähköisissä merkinnöissä on ollut paljon vähemmän horjuvuutta.

473.2. Ei lisäarviointeja jokaiseen merkintään liittyen

Joidenkin merkintöjen käsittelyssä en ole tehnyt uutta lisäarviointia, koska lisäarviointi menisi 
täysin uudelle sivulle, jolloin täysin uudelle sivulle tulisi väin vähän uutta tekstiä. Tämän teoksen 
kannalta sivumäärä lisääntyisi koko ajan, mikä vaikuttaisi tietysti tämän teoksen 
painokustannuksiin.

473.3. Ei aiheiden tunnuksien kehittämistä

Myöhemmin olen alkanut kehittämään erilaisia tunnisteita merkinnöille, joissa käsitellään samaa 
aihetta. Tämän teoksen merkinnät eivät sisällä aiheen mukaisia tunnisteita.

473.4. Muutama kierros / lisäyksiä ja korjauksia

Jokaisen teoksen kirjoittaminen pitää lopettaa joskus. Käytännössä olen käynyt läpi tämän teoksen 
tekstin useamman kerran. Jokaisella kierroksella on löytynyt korjattavaa ja lisättävää. Mahdolliset 
asiavirheet sekä kirjoitusvirheet ovat tietysti omalla vastuulla.

473.5. Samojen aiheiden pyöritystä useamman kerran

Olen joissain yhteyksissä todennut Elämän Tärkeimmän Asian, joka voi vaihdella eri henkilöiden 
välillä tilassa ja ajassa. Tästä seurannaisena voi kysyä eri henkilöiden ajatuksien lukkiutumista 
koskemaan vain muutamaa ajatusta. Olen eri yhteyksissä todennut näkökulmien lukkiutumisen 
olevan ongelma.
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